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مناسبت ها

۹ اسفند وفات حضرت زینب سلام االله علیها [ ١٥ رجب ]
۱۴ اسفند سالروز درگذشت دکتر محمد مصدق

۱۵ اسفند روز درختکاری



 

1- از «پنجه بوکس» تا لباس آخوندي؛ متفاوت ترین کارآفرین ایران را بشناسید - خبرگزاري فارس

2- مجوز مجلس براي انتشار 27 هزار میلیارد اوراق مالی براي توسعه طرح هاي مهم کشاورزي - خبرگزاري فارس

3- مصوبه امحاي لنج هاي چوبی اصلاح می شود - شعار سال

4- مصوبه مجلسی ها براي حمایت از تولید کالاي ایرانی - ایرنا

5- اسفند ماه دستمزدهاي کارگري رونق پیدا می کند/ شوراي کار حقوق مناسب را تامین کنند - روزنامه تجارت

6- یکی از معضلات سازمانهاي تخصصی معدنی و زمین شناسی، عدم توجه به متخصصین است - روزنامه کسب و کار

7- 4 پروژه انتقال و فوق توزیع برق گیلان بهره برداري می شود - گیلانستان

8- پذیرش ارز4200 تومانی بدلیل کاهش بار روانی بازار بود - رادیو گفت و گو

9- الزام واشنگتن به پرداخت 1.3 میلیون دلار خسارت به صدا و سیما/ ماجرا از چه قرار است؟ - تسنیم

10- امید و اعتماد جامعه باید بازسازي و احیا شود - ایران خبر

11- جهانگیري: باید با تلاش دشمنان براي ناامید کردن جوانان مقابله کرد - پانا

12- جهانگیري: امید و اعتماد جامعه باید بازسازي و احیا شود - الف

13- توسعه میدان نفتی آذر؛ اندوخته اي گرانبها از سرمایه انسانی، دانش و تجربه - خبر آنلاین

14- سرمایه گذاري بزرگ 1100 میلیارد تومانی «فولاد خراسان» در تکمیل و توسعه فاضلاب شهري با ایجاد اشتغال مستقیم براي

1000 نفر - دنیاي معدن

15- بخشودگی جرائم کارفرمایان واحد هاي تولیدي که حداقل به مدت یک سال نیروي انسانی خود را حفظ کرده اند - میزان

16- 5 طرح تامین برق و انرژي در فارس و بوشهر آماده بهره برداري است - مطبوعات فارس

17- نقش قوانین مالیاتی در رونق تولید پررنگ است - ایرنا

18- قدیمی ترین زندانی زندان کرمانشاه مشغول به کار شد - باشگاه خبرنگاران جوان

19- بانک ها براي اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان چهارمحال و بختیاري سخت گیرانه عمل نکنند - تسنیم

20- افتتاح مجهزترین واحد فراوري تخمه هاي آجیلی آفتابگردان و کدو در خوي - باشگاه خبرنگاران جوان

21- اضافه شدن 3 هزارو 500 نفر به جمعیت تحت پوشش کمیته امداد اصفهان در ایام کرونا - باشگاه خبرنگاران جوان

22- انتشار 27 هزار میلیارد تومان اوراق مالی براي توسعه طرح هاي مهم کشاورزي و امنیت غذایی - ایلنا

23- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است - فصل اقتصاد

24- از جاسوسی تا نوستالژي و خنده - روزنامه نصف جهان

25- جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است - پارسینه

26- انتخاب برترین بازیگر طنز ایران به مرحله نیمه نهایی رسید/ فعلاً مدیري و تنابنده پیشتازند - تسنیم

27- برگزاري ششمین جشنواره ملی رمز موفقیت براي حمایت از دانش بنیان ها - دانا خبر

28- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسید - بانکداري ایرانی

29- جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است - صبح تهران



30- جهانگیري: امید و اعتماد جامعه باید بازسازي و احیا شود/دکتر سلطانی فر: 3هزار و 400 سازمان مردم نهاد در دولت

تدبیر و امید فعال راه اندازي و فعال شدند - وزارت ورزش و جوانان

31- صنعت پتروشیمی در سال هاي تحریم ما را یاري کرد - نبض نفت

32- حمایت 450 میلیاردي بانک کشاورزي از مجتمع گسترش و توسعه صنایع به پرور - نبض نفت

33- اصلی ترین رکن توسعه پایدار، جذب و ماندگاري جریان سرمایه است - بازار نیوز

34- «تسهیلات اشتغالزایی» براي مددجویان واجد شرایط کمیته امداد در گیلان - بازار نیوز

35- ایجاد یک بندر بزرگ تجاري در محدوده جاسک - بازار نیوز

36- افزایش بهره برداري از منابع مشترك گازي و نفتی / اداره کشور با کمترین اتکا به نفت - بازار نیوز

37- 535 واحد صنفی متخلف در مهاباد پلمب شدند - کرد پرس

38- مهمترین مسئله امروز کشور از نگاه جهانگیري - فردا نیوز

39- خانه صنایع دستی در بندر خمیر؛ بزودي - بازار نیوز

40- به منظور حمایت از اشتغال و کارآفرینی، افزایش سرمایه بانک توسعه تعاون کلید خورد - بازار نیوز

41- ضرورت ایجاد درآمد پایدار براي مددجویان به جاي پرداخت صدقه - بازار نیوز

42- دانشجویان علوم پزشکی شهرکرد در المپیاد دانشجویان موفق به کسب مدال طلا شدند - دانشجو

43- جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است - خبر آنلاین

44- راه اندازي پویش مردمی درخت یاري با حضور بیش از 250 گروه مردمی - تسنیم

45- جهانگیري: باید با تلاش دشمنان براي ناامید کردن جوانان مقابله کرد - عصر پرس

46- معاون اول رییس جمهور: اولویت شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد - پایگاه دولت

47- خلاقیت هاي الکترونیک در دنیاي پزشکی - روزنامه جام جم

48- انتشار 27 هزار میلیارد تومان اوراق مالی براي توسعه طرح هاي مهم کشاورزي و امنیت غذایی - خانه ملت

49- جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است - روز نو

50- روحانی: برجام از بس بزرگ بود دنیا توطئه کرد تا کمرش را بشکند/ آمریکا به ناچار تحریم ها را کنار خواهد گذاشت -
صبا ایران

51- کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد - روزنامه اعتماد

52- امضاي تفاهم نامه مشترك میان وزارت صمت و دانشگاه فنی و حرفه اي/ ارتقاي همکاري ها با هدف توسعه اشتغال و

کارآفرینی - صنعت کار

53- بانوي روستایی کارآفرین در لرستان - خبرگزاري صدا و سیما

54- تحقق اقتصاد مقاومتی نسخه اي شفابخش براي رفع تحریم ها - بسیج نیوز

55- یکی از معضلات سازمانهاي تخصصی معدنی و زمین شناسی، عدم توجه به متخصصین است - شما و اقتصاد

56- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است - جامع خبر

57- اسماعیلی: کشور باید به یک کارگاه مهارتی تبدیل شود - دانشجو

58- توسعه سلامت دیجیتال در گرو گسترش زیرساخت هاي IT - بانکداري الکترونیک

59- پرداخت 1400 میلیارد وام قرض الحسنه به مددجویان در سال جاري/ هیچ پشت نوبتی براي گرفتن کمک جهیزیه نداریم -
صاحب نیوز



60- همکاري آموزشی سایپا و سازمان آموزش فنی و حرفه اي - تفاهم آنلاین

61- پرداخت صدقات در سال جدید الکترونیکی می شود - ایمنا

62- وبینار کرسی تعاون و کارآفرینی توسط جهاددانشگاهی کردستان برگزار شد - بازار کار

63- تعاونی هاي آموزشگاهی تشکیل می شود - بازار کار

64-  امضاي تفاهم نامه همکاري میان کمیته امداد و وزارت ورزش و جوانان - بازار کار

65- امید و اعتماد جامعه باید بازسازي و احیا شود - خبرگزاري مهر

66- رفع دغدغه اشتغال فرزندان ایثارگران نیازمند عزم جدي دستگاه ها است - بنیاد شهید و امور ایثارگران

67- چرا هنرمندان فقیرند؟ - فرادید

68- احداث سردخانه هاي محصولات کشاورزي در داراب - ایانا

69- روحانی: برجام از بس بزرگ بود دنیا توطئه کرد تا کمرش را بشکند/ آمریکا به ناچار تحریم ها را کنار خواهد گذاشت -
صبح تهران

70- تصویربرداري سریال «هم بازي» از مرز 70 درصد گذشت - ایمنا

71- شفاف سازي شرکت هاي دولتی در مصوبات بودجه اي مجلس - هم اندیشی

72- تصویب طرح ویژه تفصیلی بافت پیرامون حرم مطهر رضوي در شوراي عالی شهرسازي و معماري - ایسنا

73- آمریکا ناچار به رفع تحریم است/31میلیارد دلارصادرات غیرنفتی داشتیم - تجارت گردان

74- امید و اعتماد جامعه باید احیا شود - باشگاه خبرنگاران جوان

75- چالش شرکت هاي خدمات فنی و مهندسی - اقتصادگردان

76- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است - تجارت گردان

77- چهل ویکمین جایگاه عرضه سی ان جی استان قم به بهره برداري رسید - نبض نفت

78- تلاش براي تداوم روند اشتغال زایی در استان ایلام - نبض نفت

79- تحقق بومی سازي، ارتقا سطح فناوري و افزایش سودآوري در فباهنر - بورس 24

80- جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است - انتخاب

81- نگاه دانشگاه باید مهارت محور و اشتغال آفرین باشد - آنا

82- فلسفه سفره هفت سین چیست و نمادها چه ویژگی ها دارند؟ - آنا

83- به جاي پشت میزنشینی به کار بها بدهیم! - رسا

84- مقابله با تلاش دشمنان براي ناامید کردن جوانان - خبرگزاري صدا و سیما

85- سوال نمایندگان از وزیر نفت کلید خورد - صبحانه آنلاین

86- توسعه میدان نفتی آذر؛ اندوخته اي گران بها از سرمایه انسانی، دانش و تجربه - عصر ایران

87- طرح توسعه میدان نفتی آذر به بهره برداري رسید - آرا نیوز

88- لزوم تأمین زیرساخت هاي ایجاد اشتغال براي جوانان در روستاها - آرا نیوز

89- پذیرش معتادان متجاهر در اردوگاه ماده 16 البرز تسریع یابد - آرا نیوز

90- رتبه نخست کشوري آذربایجان شرقی در صدور جواز تاسیس واحدهاي صنعتی - آرا نیوز

91- جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است - ایرنا

92- ضرورت تقدم تربیت بر تعلیم در آموزش و پرورش - تابناك



93- شریح برنامه هاي سازمان بنادر در توسعه سواحل مکران - برنا نیوز

94- اشتغال زایی 3 هزار نفري در مجتمع مس سونگون - جهان معدن

95- رشد مثبت بورس هاي آسیایی در معاملات امروز - جام نیوز

96- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است - درآمد نیوز

97- تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400 - خبر اقتصادي

98- 1822طرح سرمایه گذاري در روستاهاي زنجان ایجاد می شود - خبرگزاري مهر

99- نقشه راه 10 ساله بسیج سازندگی تهیه و ابلاغ شده است - خبرگزاري مهر

100- همت صندوق کارآفرینی امید کرمانشاه براي توسعه کسب و کارهاي خرد و بهبود اشتغال استان - صندوق کارآفرینی امید

101- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسید - بورس امروز

102- همکاري آموزشی دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صمت گسترش یافت - اخبار علمی

103- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است - موج

104- اشتغال زایی براي بیش از 63 نفر در قم/توزیع 100بسته معیشتی به ارزش60میلیون تومان در ماه شعبان - دانا

105- تشریح برنامه هاي سازمان بنادر در توسعه سواحل مکران/یک بندر بزرگ تجاري در محدوده جاسک ایجاد می شود/

افزایش ظرفیت بندر چابهار از 8 به 30 میلیون تن در فاز دوم طرح توسعه - تجارت گردان

106- آقازاده: نمایندگان در راستاي تصویب بودجه از تقویت جبهه مقاومت غافل نشوند - ایسنا

107- آغاز ساخت کارخانه بازیافت پسماند شهري در اندیمشک - باشگاه خبرنگاران جوان

108- سریال «همبازي» به پایان تصویربرداري نزدیک شد - آریا نیوز

109- آغاز عملیات اجرایی ساخت طرح پتروشیمی کیان - آریا نیوز

110- شهد شیرین عسل و رونق تولید داخلی / تکیه بر توانمندي هاي بومی بستر شکوفایی اقتصادي است - شبستان

111- موافقت اصولی یک هتل و دو اقامتگاه بوم گردي در استان تهران صادر شد - میراث آریا

112- 12 هزار میلیارد تومان در شهرك هاي صنعتی آذربایجان شرقی سرمایه گذاري شد - تبریز من

113- هیات کارشناسی براي بررسی وضعیت سد باطله معدن مس انجرد اعزام می شود - تبریز من

114- افتتاح 16 پروژه آبخیزداري به مناسبت هفته منابع طبیعی در اردبیل - شهر فردا

115- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسید - آرمان اقتصادي

116- تصمیمات بودجه اي مجلس/10/ - آرمان اقتصادي

117- 3 دانشجو از آذربایجان غربی حائز رتبه هاي برتر شدند. - جوان آنلاین

118- شفاف سازي شرکت هاي دولتی در مصوبات بودجه اي مجلس/نوزادان 1400 سهامدار می شوند - روزنامه سپهر غرب

119- تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400 - روزنامه کسب و کار

120- بهره برداري از خط جدید اکسیژن و کوره ذوب 20 تنی در شرکت آریان فولاد - اقتصاد ملت

121- پیشگامی فولاد خراسان در ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی شایسته قدردانی است - اقتصاد ملت

122- رئیسی: قاضی، اسم افرادي که در حبس قرار دارند را دائم مرور و به آن ها توجه کند - پانا

123- سوال نمایندگان مجلس از زنگنه کلید خورد - افکارنیوز

124- مدیرکل کمیته امداد قم، مسئول بی تعارف استان است - موج



125- سنندج به استقبال بهار 1400 می رود - موج

126- اصلاحات سن بازنشستگی در تأمین اجتماعی+ جزئیات - افکارنیوز

127- تشریح برنامه هاي سازمان بنادر در توسعه سواحل مکران/یک بندر بزرگ تجاري در محدوده جاسک ایجاد می شود/

افزایش ظرفیت بندر چابهار از 8 به 30 میلیون تن در فاز دوم طرح توسعه/ توسعه ظرفیت زیربنایی و تامین ... - برنا نیوز

128- ساخت و سازهاي غیرمجاز معضل اصلی بخش مرکزي ساوجبلاغ - تابناك

129- بررسی هزینه هاي لایحه بودجه 1400 - شبکه خبر

130- اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی - نماینده

131- رویداد تخصصی ریسک پذیري در کار آفرینی در ارومیه برگزار می شود - بازار کار

132- گوهرتراشی براي 1000 نفر در چهارمحال و بختیاري اشتغال ایجاد می کند - معدن نیوز

133- چالش شرکت هاي خدمات فنی و مهندسی - فصل اقتصاد

134- تصمیمات بودجه اي مجلس/10/ - فصل اقتصاد

135- در پساتحریم نیز سیاست درهاي باز براي واردات اجرا نمی شود - فصل اقتصاد

136- علی اصغر رنجبر به عنوان مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان قم منصوب شد - ایلنا

137- ایجاد 500 هزار شغل توسط کمیته امداد درسال آینده - خبرگزاري فارس

138- سریال «همبازي» به پایان تصویربرداري نزدیک شد - خوزنا

139- روحانی: افزایش بهره برداري از منابع مشترك از کارهاي بزرگ دولت بوده است - روزنامه قدس

140- تشریح برنامه هاي سازمان بنادر در توسعه سواحل مکران/ یک بندر بزرگ تجاري در محدوده جاسک ساخته می شود -
تسنیم

141- وام اشتغال به بیش از چهار هزار مددجوي کمیته امداد اصفهان پرداخت شد - ایرنا

142- منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسید - فراسو

143- چرا طلاب از طریق نهاد حاکمیت حمایت می شوند - شیعه

144- کارگاه تولید چیپس میوه زندانیان سلماس افتتاح شد - شیعه

145- یادداشت رسیده | تاکتیک هاي اقتصادي امیرالمؤمنین (ع) - شیعه

146- خروجی دانشگاه ها باید در معرض دید صنعتگران قرار گیرد - خبرگزاري صدا و سیما

147- الزام دولت به شفافیت و انضباط مالی در 1400 - ایران اکونومیست

148- همکاري آموزش فنی و حرفه اي و صنایع استان بوشهر باعث رونق اشتغال می شود - فرینا

149- اجراي مرحله اول آزمون المپیادهاي علمی  1400 - پانا

150- فعالیت هاي قرآنی؛ از مهم ترین اولویت هاي جهاددانشگاهی - خبرگزاري قرآن

151- اشتغال زایی براي بیش از 63 نفر در قم/توزیع 100بسته معیشتی به ارزش60میلیون تومان در ماه شعبان - انقلاب نیوز

152- جریان جهادي، مولفه قوي شدن کشور است - ایرنا

153- تصمیمات بودجه اي مجلس/10/ - ایسنا

154- چالش شرکت هاي خدمات فنی و مهندسی - ایسنا

155- روحانی: کشور با کمترین اتکا به نفت اداره شد / وزیر نفت طرحی براي اقدامات دولت بعد در بخش پتروشیمی آماده

کند - با اقتصاد



156- طرح پتروشیمی کیان با سالانه 2.5 میلیون تن خوراك ترکیبی احداث می شود - شانا

157- امضاي تفاهم نامه همکاري آموزشی سایپا و سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور - چابک آنلاین

158- رونمایی از لوگوي سریال تلویزیونی «هم بازي» - سوره سینما

159- روحانی: برجام از بس بزرگ بود دنیا توطئه کرد تا کمرش را بشکند/ آمریکا به ناچار تحریم ها را کنار خواهد گذاشت -
پارسینه

160- «هم بازي» به روزهاي پایانی تصویربرداري نزدیک شد - خبرگزاري هنر

161- چرا وزارت نفت امنیت سرمایه گذاري را تهدید می کند؟ - حلقه وصل

162- تولید از پیچیده ترین میدان نفتی ایران آغاز شد - حلقه وصل

163- اختصاص 10 هزار میلیارد تومان براي اشتغال زایی 1400 - اکو نیوز

164- افتتاح پروژه هاي محرومیت زدایی سپاه در فهرج/توزیع 1000 بسته معیشتی بین نیازمندان - خبرگزاري فارس

165- همکاري آموزشی دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صمت آغاز شد - فصل اقتصاد

166- شفاف سازي شرکت هاي دولتی در مصوبات بودجه اي مجلس/نوزادان 1400 سهامدار می شوند - خبرگزاري فارس

167- افتتاح طرح توسعه فولادسازي کارخانه آریان فولاد - روزنامه شروع

168- کارگاه هاي ویژه کسب و کار در دانشگاه ارومیه برگزار شد - اخبار علمی

169- هم سفره با همسایه باش - همشهري

170- نورافکن مجلس بر شرکت هاي دولتی؛ بهارستان جاي خالی انضباط مالی را با شفافیت بودجه پُر کرد - خانه ملت

171- برگزاري جلسه شوراي اداري صندوق استان یزد - صندوق کارآفرینی امید

172- برگزاري جلسه کمیته بررسی و تصویب طرح هاي صندوق کارآفرینی امید استان قزوین - صندوق کارآفرینی امید

173- جریمه قبض برق، چوب لاي چرخ تولید - باشگاه خبرنگاران جوان

174- کارگاه تولید چیپس میوه زندانیان سلماس افتتاح شد - ایرنا

175- توسعه سلامت دیجیتال در گرو گسترش زیرساخت هاي IT - آرمان اقتصادي

176- امضاء تفاهم نامه پارك علم و فناوري با فنی و حرفه اي زنجان - باشگاه خبرنگاران جوان

177- آگهی هاي استخدام برق 11 اسفند 99 - برق نیوز

178- حدود 17 هزار شغل جدید در گیلان در سامانه رصد ثبت شد - گیل و دیلم

179- احیاي 41 معدن غیرفعال فارس - فلزات آنلاین

180- کرونا 8 هزار و 610 میلیارد تومان به اقتصاد آذربایجان غربی ضرر زد - کرد پرس

181- افتتاح سالیانه 11 هزار میلیارد تومان طرح عمرانی در آذربایجان شرقی - ترجمان صبح

182- یک بیمارستان براي 563 هزار کارگر و بازنشسته گیلان/ آموزش رایگان در 25 رشته براي 40 هزار عضو خانه کارگر -
ایلنا

183- گفتگو با عاتکه نوباغی پرورش دهنده شتر و تسهیلگر زن نمونه کشوري | پرورش امید در فرط خشک سالی - شهرآرا آنلاین

184- تصویب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان - بسیج نیوز

185- شرکت هایی که چشم و چراغ رشد هستند - خبرگزاري صدا و سیما

186- در آیین افتتاح نخستین پروژه نیروگاه خورشیدي 100 کیلو واتی در نجف آباد مطرح شد؛ - ارك خبر

187- موظف شدن دهیاران رخ به تکمیل شناسنامه روستاهاي خود - خبرگزاري صدا و سیما



188- بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال با اعتبار هزار میلیاردي - ارانیکو

189- مجلس به واردات خودرو چراغ سبز نشان داد - رویداد 24

190- توسعه همکاري وزارت صنعت و دانشگاه فنی وحرفه اي - آریا نیوز

191- توسعه سلامت دیجیتال در گرو توسعه زیرساخت هاي IT - ایسنا

192- پیشگامی فولاد خراسان در ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی شایسته قدردانی است - شما و اقتصاد

193- طرح توسعه میدان نفتی آذر در مهران افتتاح شد - شبستان

194- پمپئو: هزاران نفر در آمریکا شغل شان را به خاطر اقدامات دولت جو بایدن از دست داده اند - دیده بان ایران

195- بازدید مدیرعامل بانک صنعت و معدن از شرکت داروسازي هما فارمد - اقتصاد ملت

196- مدیرعامل بانک کشاورزي: پرداخت تسهیلات براي خرید ماشین آلات کشاورزي محدودیت ندارد - اقتصاد ملت

197- تفاهمنامه همکاري بانک کشاورزي وصندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران - اقتصاد ملت

198- سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی در شهرك هاي صنعتی آذربایجان شرقی - باشگاه خبرنگاران جوان

199- امضاء تفاهم علمی و عملی - باشگاه خبرنگاران جوان

200- تعاونی هاي آموزشگاهی تشکیل می شود - ایرنا

201- بیکاريِ 46 درصد فارغ التحصیلان دانشگاهی استان - آسا خبر

202- 2.5 میلیارد ریال تسهیلات به شتاب دهنده تاب تک قم پرداخت می شود - قم نیوز

203- اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال - ایلنا

204- تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400 - روزنامه اعتماد

205- پرورش امید در فرط خشک سالی - شهرآرا آنلاین

206- تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400 - فراسو

207- بازگشت 41 معدن غیرفعال فارس به مدار تولید - آواي صنعت

208- عملیات اجرایی طرح انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان آغاز می شود - آواي صنعت

209- سوال سی نماینده مجلس از زنگنه/ چرا وزارت نفت امنیت سرمایه گذاري را تهدید می کند؟ - نسیم

210- ارجاع موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به کمیسیون تلفیق - نسیم

211- پیوستن ایران به جرگه کشورهاي داراي گردشگري دریایی - سلام نو

212- 108 هزار انحراف پروانه در سال هاي 91 تا 97 - شهر

213- خیرین حلاّل مشکلات کشور هستند - خبرگزاري قرآن

214- بهمن دیزل با حمایت ویژه دولت و افزایش ظرفیت می تواند وارد بازار صادراتی شود - اقتصاد آنلاین

215- موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به کمیسیون تلفیق ارجاع شد - نماینده

216- عملیات اجرایی ساخت طرح پتروشیمی کیان آغاز شد - شانا

217- پتروپالایش کنگان به بهره برداري رسمی رسید - شانا

218- ایجاد اشتغال با حمایت ویژه از خلاقیت هاي نوین و دانش بنیان - ایران اکونومیست

219- ایجاد اشتغال با حمایت ویژه از خلاقیت هاي نوین و دانش بنیان - برنا نیوز

220- توسعه همکاري وزارت صنعت و دانشگاه فنی وحرفه اي - خبرگزاري صدا و سیما



221- ایجاد 107 هزار فرصت شغلی با طرح هاي بسیج سازندگی - بلاغ

222- بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال با اعتبار هزار میلیاردي - خبر آنلاین

223- گوهرتراشی براي 1000 نفر در چهارمحال و بختیاري اشتغال ایجاد می کند - ایسنا

224- براي نجات اقتصاد کشور، نیازمند تحول اقتصادي هستیم/ دولت رابطه خود با بخش خصوصی واقعی را تقویت کند - موج

225- همکاري آموزشی دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صمت آغاز شد - معدن نیوز

226- همکاري آموزش فنی و حرفه اي و صنایع استان بوشهر باعث رونق اشتغال می شود - اتحاد خبر

227- یاري مهندسین براي حل چالش هاي پیش روي کشاورزي - ایانا

228- کمپ ماده 16 در البرز راه اندازي شد/تخصیص 300 میلیون دیگر براي تجهیز کمپ - خبرگزاري فارس

229- دلیل عدم حضور اساتید خبره صنعت در دانشگاه ها - خبرگزاري مهر

230- با دستور استاندار البرز 721 معتاد متجاهر از سطح استان جمع آوري شدند - خبر آنلاین

231- 60 درصد از مشاغل ایجاد شده در حوزه روستایی است - روستا نیوز

232- لزوم توجه بیشتر به معیشت مرزنشینان بلوچ /مقصر حادثه سراوان کیست - فصل اقتصاد

233- توسعه روابط بانکی و تجاري، زیرساخت افزایش تولید و صادرات - فصل اقتصاد

234- مشکلات تولید و تجارت، چالش اصلی رشد اقتصادي کشور - فصل اقتصاد

235- مهارت مدیریت اقتصادي خانواده آموختنی است - شهرآرا آنلاین

236- تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400 - فصل اقتصاد

237- ابلاغ دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی» - ایلنا

238- هزار میلیارد تومان براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه

تعاون - ایلنا

239- اختصاص اعتبار براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال - خبرگزاري صدا و سیما

240- انعقاد تفاهم نامه همکاري وزارت صنعت و دانشگاه فنی وحرفه اي - خبرگزاري صدا و سیما

241- 10 هزار میلیارد تومان به حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی نیمه اول 1400 اختصاص یافت - باشگاه خبرنگاران
جوان

242- تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400 - میزان

243- اختصاص 10 هزار میلیارد تومان براي اشتغال زایی در 1400 - اقتصاد نیوز

244- ابلاغ دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی» - پانا

245- ابلاغ دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی» - ایسنا

246- کارگاه تولید جوراب در حاجی اباد افتتاح شد - بسیج نیوز

247- لغو تحریم ها و تسهیل روابط بانکی ریسک تولید و صادرات را کاهش می دهد - با اقتصاد

248- مشکلات تولید و تجارت، چالش اصلی رشد اقتصادي کشور - بورس و بانک

249- کشت 80 هکتار گونه متنوع گیاهان دارویی در قم - قم نیوز

250- 2 هزار و 470 پایگاه کمیته امداد آماده جذب کمک هاي مردمی هستند - ایرنا

251- افزایش سه برابري سرمایه بانک در سال 1400 - روزنامه جمله

252- بهره برداري از دومین مدرسه بانک سینا در دهستان رمشک استان کرمان - روزنامه جمله



253- تحقق 5درصد اشتغال کشور با تسهیلات بانک پارسیان - روزنامه جمله

254- تلفیق مکانیک با هنر براي نان آوري خانواده ها/ دنبال علایق تان بروید - اترك نیوز

255- اجراي طرح آبا در خراسان شمالی آغاز شد - ایرنا

256- اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و کارآفرینی - آنا

257- توسعه کار آفرینی مبتنی بر صنعت گیاهان دارویی - خبرگزاري علم و فناوري

258- رویداد کارآفرینی ذهن برتر در چهارمحال و بختیاري برگزار می شود - خبرگزاري علم و فناوري

259- افزایش تسهیلات اشتغال پایدار روستایی در سال آینده - خبرگزاري علم و فناوري

260- صنایع دستی و فرش کهگیلویه و بویراحمد قابلیت توسعه بازار در سطح ملی و منطقه اي دارند - ایسنا

261- اجراي منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان زنجان - خبرگزاري صدا و سیما

262- اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی - خانه ملت

263- برگزاري نمایشگاه دستاوردهاي استارت آپ هاي نانویی کشور - گسترش صنعت معدن تجارت

264- موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به کمیسیون تلفیق ارجاع شد - برنا نیوز

265- آموزش فنی و حرفه اي براي تربیت نیروي انسانی ماهر در سایپا - پدال نیوز

266- سیگنال تعرفه اي به واردات خودرو - پدال نیوز

267- نمونه هاي خارجی حمایت از فرزندآوري - کبنا نیوز

268- ارجاع موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به کمیسیون تلفیق - خبرگزاري فارس

269- 170 زن سرپرست خانوار در لرستان مشغول بکار شدند - ایرنا

270- سیاست هاي تشویقی دانشگاه و صنعت در طرح اشتغال دانشجویان - ایسکا

271- هیات کارشناسی براي بررسی وضعیت سد باطله معدن مس انجرد اعزام می شود - ایرنا

272- توسعه روابط بانکی و تجاري، زیرساخت افزایش تولید و صادرات - بانک برتر

273- مجلس مصوب کرد؛ مجوز 150 هزار میلیاردي براي پرداخت بدهی هاي بیمه اي دولت - بانک برتر

274- تقابل بین واردات و فعالیت هاي کارآفرینانه - تفاهم آنلاین

275- 14 اسفند به نام روز« ترویج فرهنگ قرض الحسنه» نام گذاري شد - روزنامه عطر یاس

276- نمایشگاهی براي عرضه دستاوردهاي استارت آپ هاي نانویی ایران - فصل اقتصاد

277- ایجاد 180 هزار شغل برکت در سال 99 - روزنامه صبح نو

278- تصویب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان زنجان - موج رسا

279- استمرار شناسایی واحدهاي راکد و نیمه راکد براي بازگشت به مدار تولید - پویشگران گیل

280- اقدامات خوبی در حوزه گردشگري دریایی در سازمان بنادر و دریانوردي انجام شده است - ایران وي

281- شهرك قطعات خودرو در استان قزوین راه اندازي می شود - ایرنا

282- برگزاري جشن نیکوکاري با شعار"عیدي براي همه" - قلمنا

283- دکتر کبیري مطرح کرد: رویکرد پارك مهارت پروري در استعدادیابی دانش آموزان | مسیر فارغ التحصیلی تا اشتغال

کوتاه می شود - اخبار علمی

284- موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به کمیسیون تلفیق ارجاع شد - آنا



285- لوگوي «همبازي» منتشر شد/ ادامه تصویربرداري سریال نوروزي شبکه دو سیما - آنا

286- موافقت وزارت کشور با ارتقاي 2روستاي قوچان به شهر - خبرگزاري صدا و سیما

287- مواظب باشیم نمازهاي جمهوري اسلامی قضا نشود - عصر خبر

288- بوشهر ؛ بهره برداري از بزرگترین واحد تامین خوراك پتروشیمی ها در کنگان تا ساعتی دیگر - خبرگزاري صدا و سیما

289- اخبار - روزنامه اسکناس

290- نمایشگاهی براي عرضه دستاوردهاي استارت آپ هاي نانویی ایران - ایسنا

291- اختتامیه نخستین جشنواره کارآفرینی و بازارچه دانشجویی دانشگاه هاي پیام نور - یوپنا

292- آتیلا پسیانی با «همبازي»اش بهنام تشکر / کامران تفتی عید امسال قصه اي عاشقانه دارد - برنا نیوز

293- جهش تولید در راستاي تمدن اسلامی - رسا

294- 10 کلاه برداري بزرگ تاریخ که سرمایه ها را با خاك یکسان کرد - روزنامه سایه

295- لزوم توجه بیشتر به معیشت مرزنشینان بلوچ /مقصر حادثه سراوان کیست - خبرگزاري مهر

296- چراغ سبز مجلس به واردات خودرو - خبر آنلاین

297- آغاز پویش «براي پدرم» جهت جذب حامی 1110یتیم در هرمزگان - روزنامه دریا

298- استاندار هرمزگان تاکید کرد: ضرورت افزایش اختیارات استان ها در حوزه مدیریت مناطق آزاد - روزنامه دریا

299- شادیار، اولین پایه موبایل چند منظوره - پانا

300- زندگی امروزي فرمانبرداري زن از شوهر نیست - روزنامه اعتماد



 

از «پنجه بوکس» تا لباس آخوندي؛ متفاوت ترین کارآفرین ایران را بشناسید

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/12/11

 خبرگزاري فارس-کرمانشاه-شکیبا کولیوند: گاه دست
سرنوشت آدمی را وارد مسیر جدیدي می کنند که نه تنها می تواند زندگی خود را تغییر دهد بلکه واسطه اي می شود براي این که

 
زندگی بسیاري افراد دیگر را تغییر دهد. 

حجت الاسلام «محمدمهدي کرمی چمه»، طلبه جوان کرمانشاهی و 33 ساله است که مسیر زندگی اش در ابتدا با شروع پیشگیري از
آسیب هاي اجتماعی در یکی از محلات آسیبی کرمانشاه پیش رفت و این جرقه اي براي ورودش به بحث کارآفرینی شد. در ادامه

 
صحبت هاي جذاب این روحانی کارآفرین و نحوه ورودش به این عرصه را می خوانید. 

 
فارس: حاج آقا، آنطور که شنیدم پیش از ملبس شدن، جوانی شلوغی بودید!، چه شد روحانی شدید؟ 

حجت الاسلام کرمی چمه: (با خنده) چند محله در کشور هستند که ازلحاظ بزه و خلافکاري رتبه اول را دارند. در یکی از محله هاي
کرمانشاه بودم که یک روز به خودم آمدم و به سبب نان حلالی که پدرم به ما داده بود و رفیق خوبی که داشتم، به جاي اینکه از

 
خودم فرار کنم و به شهري دیگر بروم با امین دوستم به مسجد رفتیم. 

با همان شلوار 6 جیبی که جیب هایش پر بود از زنجیر و پنجه بوکس و این چیزها وارد مسجد شدیم، نماز درست وحسابی که بلد
نبودیم، یه گوشه نشستیم و مردم را نگاه می کردیم. خادم مسجد فکر می کرد که براي دزدي آمده ایم به خاطر همین مداوم
چشمش به ما بود.کم کم با حاج رسول صمیمی آشنا شدیم و او لباس هایمان را تغییر داد، کتاب دستمان داد و یواش یواش آدممان
کرد و بعد از دو سالی امام جماعت دوم مسجد شدم. یک روز حاج رسول صمیمی به من گفت: محمدمهدي برو حوزه؛ و خداوند ارحم

 
الراحمین است. 

 
فارس: پس از اینکه روحانی شدید به سمت تولید هم رفتید، چرا؟ 

حجت الاسلام کرمی چمه: بچه هایی که از آن وضعیت بیرون نیامده بودند، چندنفري شان در درگیري ها از بین رفته بودند، یکی
شان اعدام شد. چندتایی شان زندانی شدند و در این مسیر، برخی هم عاقبت به خیر شدند؛ اما همیشه ذهنم درگیر این بود که براي



 
این دوستان چه باید کرد. 

گذشت، با خودم گفتم که باید براي بچه هاي محله ام هر کاري از دستم برمی آید انجام دهم، یه روز در سال 95 یا 96 بود که
تصمیم گرفتم بچه هاي جعفرآباد کرمانشاه را از خلاف دور کنم. رفتم داخل محله و سعی داشتم که آن ها را از خلاف دور کنم اما
چون درآمدي نداشتند دوباره به سمت خلاف برمی گشتند؛ یعنی به نوعی می دیدم که کارهاي فرهنگی و اجتماعی ما به بحث هاي

 
اقتصادي گره خورده است. 

 
خانه ام را فروختم تا بتوانم کار کنم 

چون این بچه ها عموماً بچه هاي روستا هستند که به سبب شرایط اقتصادي اجباراً وارد شهرها شده و به سمت محلات حاشیه اي می
آیند، یا وارد کارهاي حلال چون کارگري ساختمانی می شوند و یا وارد بدترین کارها چون خلاف و مواد فروشی، دزدي و زورگیري و

 
غیره می شوند. 

با همان شلوار 6 جیبی که جیب هایش پر بود از زنجیر و پنجه بوکس و این چیزها وارد مسجد شدیم، نماز درست وحسابی که بلد
نبودیم، یه گوشه نشستیم و مردم را نگاه می کردیم. خادم مسجد فکر می کرد که براي دزدي آمده ایم به خاطر همین مداوم
چشمش به ما بود.کم کم با حاج رسول صمیمی آشنا شدیم و او لباس هایمان را تغییر داد، کتاب دستمان داد و یواش یواش آدممان

 
کرد و بعد از دو سالی امام جماعت دوم مسجد شدم. 

بدین ترتیب، بعد از مدتی تصمیم گرفتم خانه اي که با سختی و کارگري و کتاب فروشی خریده بودم، بفروشم. خانه را فروختم و
کسب وکارم را راه انداختم.بچه ها را جمع کردم و با آن ها شروع به دامداري کردیم. در ابتدا گاو سیمنتال خریدیم، ضرر کردیم، خوب

 
نبود. با خودم گفتم که بوقلمون پرورش بدهیم. 

 
فارس: پس از مدتی وارد کار اصلی خودتان که پرورش بوقلمون هست شدید، بیشتر برایمان تعریف کنید! 

حجت الاسلام کرمی چمه: نتیجه همفکري ها و مشورت هایی که در سال 98 شاید چندین ماه طول کشید و در پی آن 55 باري به
تهران رفتم، در نهایت به یک چیز رسید: پرورش بوقلمون! زنجیرم به زنجیره پرورش بوقلمون روستایی استان کرمانشاه تبدیل شد.در
این مدل جدید، جوجه یک روزه را (هرماه تقریباً چندین هزار قطعه) می گیریم و تبدیل به جوجه بیست روزه می کنیم که سخت

 
ترین قسمت پرورش بوقلمون همین روند است. 

سپس آن ها را به مدت 120 روز به صورت جوجه تحویل خانواده ها می دهیم و این خانواده ها 120 روز آن ها را نگهداري می کنند.
در این مسیر، خوراك موردنیاز این جوجه ها را نیز در کارخانه خودمان تولید می کنیم و به آن ها تحویل می دهیم و پس از 120 روز
این جوجه ها را از خانواده ها می خریم. سود خوبی براي خانواده ها دارد به نوعی که حدوداً ماهی دو تا چهار میلیون تومان درآمد آن

 
ها می شود. 

 
فارس: گویا مسئولین کرمانشاهی چندان حمایتی از شما نکردند؟ 

حجت الاسلام کرمی چمه: این روند، اگرچه علاقه داشتم که در استان خودم، کرمانشاه پیش رود اما در کرمانشاه به نتیجه نرسید و
همدان از طرح من استقبال کرد، به نوعی که مسئولین کرمانشاه خوش استقبال و بدبدرقه بودند. در ابتدا به من می گفتند که فلان



مقدار وام به مجموعه شما می دهیم اما حتی مجوز هم نمی دادند، درحالی که کشتارگاه ما بالغ بر هفت تا هشت میلیارد تومان پول

 
لازم داشت. کارخانه اي که در شهرك صنعتی صحنه راه اندازي کرده بودم، حتی نتوانستند به آن یک مجوز بدهند! 

 
400 میلیون تومانی که زیر خاك رفت 

در نهایت، ستاد اجرایی استان همدان به من زنگ زد و از طرحم استقبال شد. بدین ترتیب هم اکنون از 100 مزرعه اي که براي
پرورش بوقلمون راه اندازي کرده ام، تنها دو مورد آن در استان کرمانشاه است و باقی آن ها را به سمت شهرستان هاي نهاوند و

 
اسدآباد برده ام. 

 
 

 
  

و حتی دو بار در سال جاري، به خاطر بی کفایتی مسئولین کرمانشاه، 400 میلیون تومان بوقلمون تولیدي مان را به سبب اینکه
کشتارگاهمان راه نیفتاده بود با حضور کارشناس و روحانی ذبح کرده بودیم اما از سوي دامپزشکی پذیرفته نشد و تمامی آن ها را در
شهرستان کنگاور زیر خاك بردیم. خانواده هایی که با مجموعه ما کار می کنند، از خانواده هاي روستایی هستند که در قسمت هاي
لک نشین همدان زندگی می کنند و عموماً مهاجرت کرده اند.خانواده هایی که عموماً مستضعف هستند با ما کار می کنند به نوعی

 
می توان گفت که در اشتغال زایی، دید اجتماع محور داشتم. 

 
فارس: جداي از بی کفایتی مسئولین استان کرمانشاه، کرونا چه تاثیري روي کسب و کار شما داشته است؟ 

حجت الاسلام کرمی چمه: این روزها درحالی که شرایط با شیوع ویروس کرونا و وضعیت خاص اقتصادي همراه است، تولیدمان نسبت

 
به سال گذشته کمتر شده است اما نمی توان دلیل را این موارد دانست چراکه ما در طول یک سال اخیر تغییر رویکرد داشته ایم. 

به نوعی که به سمت مزارع 70، 100 و صد و پنجاه قطعه اي سوق دادیم و هم اکنون 127 مزرعه پرورش بوقلمون داریم که هر

 
مزرعه را به یک خانواده سپرده ایم. 

هدفمان براي سال 1400 این است که براي یک هزار خانواده اشتغال ایجاد کنم به نوعی که بتوانیم این اشتغال زایی را در سطح
هشت استان (کرمانشاه و همدان و ایلام و لرستان و کردستان و خوزستان و گلستان و مازندران) پیش ببریم و هم اکنون وام ها در

 
این هشت استان تخصیص داده شده است. 



به سبب لباس روحانی اي که به تن داشتم، خیلی از جاها می دیدم که مسئولین مربوطه از روبرو قول کمک به ما می دهند اما از
پشت سر ما را اذیت می کنند اما به واسطه همین لباس روحانیت، بسیاري از مردم به ما اعتماد کردند و وارد مجموعه شدند. بدین

 
سان روحانی بودنم در بحث هاي اجتماعی بسیار عالی بود و حتی سالی که ضرر کردیم، مردم ما را بسیار کمک کردند. 

بدین ترتیب، برآنیم تا سال آینده در کرمانشاه 100 خانواده را وارد این مجموعه کنیم، در خوزستان 200 خانواده و در استان هاي
دیگر نیز برنامه هایی در این راستا داریم. با همه این تفاسیر، این روزها تولیدمان در حدود 200 تا 300 تن است که طبق برنامه ریزي

 
هایی که داریم در فصل پرورشی آینده یعنی در زمستان سال 1400، این میزان را به یک هزار تن نیز برسانیم. 

 
فارس: برنامه اي براي صادرات دارید؟ 

حجت الاسلام کرمی چمه: هم اکنون تولیدمان در حدي نیست که بتوانیم به صادرات فکر کنیم، بحث فرآوري و صنایع تبدیلی مربوط
به محصولاتمان نیز پول فراوانی می خواهد بدین ترتیب، اگر بتوانیم ان شااالله طبق برنامه مان پیش رویم و تولیدمان را به یک هزار

 
تن برسانیم، با این تیراژ بالا می توانیم به مقوله صادرات فکر کنیم و تاکنون نیز تیمی را براي صادرات به عمان فرستاده ایم. 

اما در مسیر افزایش تیراژ نیاز به اعتبار داریم، استان کرمانشاه حتی نتوانست دو وام چهار میلیارد تومانی به این پروژه ها تزریق کند
درحالی که در مجموعه ما در بخش کارخانه خوراك دام، کشتارگاه (قطعه بندي و بسته بندي) و زنجیره تولید بوقلمونمان 80 تا 90

 
میلیارد تومان سرمایه گذاري کرده ایم. 

با حمایت ها و قول هاي مساعدي که به مجموعه مان داده شده است، هم اکنون در همدان از بنیاد برکت یک هزار وام 40 میلیون

 
تومانی و از کمیته امداد بالغ بر پنج هزار وام 50 میلیون تومانی را در حال اخذ هستیم. 

 
فارس: کار تولیدي براي یک روحانی ملبس کار ساده اي هست یا دشوارتر؟ 

حجت الاسلام کرمی چمه: به سبب لباس روحانی اي که به تن داشتم، خیلی از جاها می دیدم که مسئولین مربوطه از روبرو قول
کمک به ما می دهند اما از پشت سر ما را اذیت می کنند اما به واسطه همین لباس روحانیت، بسیاري از مردم به ما اعتماد کردند و
وارد مجموعه شدند. بدین سان روحانی بودنم در بحث هاي اجتماعی بسیار عالی بود و حتی سالی که ضرر کردیم، مردم ما را بسیار

 
کمک کردند. 

اما همواره دوست دارم براي مردم استانم کار کنم و علاقه نداشتم براي استان هاي دیگر به این روند وارد کار شوم اما متأسفانه به

 
راستی که مسئولین کرمانشاه خوش استقبال و بدبدرقه بودند. 

به گزارش خبرگزاري فارس، حال با این صحبت ها که از راهبر زنجیره «ارزش بوقلمون» استان کرمانشاه در مزرعه سبز کرامت که در
برنامه تلویزیونی میدون از شبکه سوم سیما نیز حائز رتبه برتر شده است، شنیدیم، به راستی جاي یک سخن خالی است.مسئولینی

 
که باید دست این جوان ها را بگیرند و به جاي شعار دادن، مرد عمل و مرد میدان باشند! 

استان کرمانشاه در دل خود با مسائل اقتصادي بسیاري روبرو است و همواره در آمارهاي مربوط به بیکاري شاهدیم که غول بیکاري بر
سر جوانان این استان سایه افکنده است، میزان مهاجرت هاي جوانان به استان هاي دیگر بالا و از سویی، رشد مشاغل کاذب در این
استان در حال افزایش است بدین سان، زمان آن رسیده تا مسئولین استان کرمانشاه از مسئول ارشد استان یعنی شخص استاندار



گرفته تا مسئولینی در سلسله مراتب دیگر وارد میدان شوند و آستین همت را بالا بزنند و بدانند که فراري دادن سرمایه گذار و بخش

 
خصوصی یعنی ضربه به اقتصاد استان کرمانشاه و از بین بردن امیدي که باید به دل جوانان این استان زیبا و پرظرفیت تزریق شود. 

انتهاي پیام/ح



مجوز مجلس براي انتشار 27 هزار میلیارد اوراق مالی براي توسعه طرح هاي

مهم کشاورزي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، نمایندگان
مجلس شوراي اسلامی در نشست علنی نوبت دوم امروز
(دوشنبه) پارلمان در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه
بودجه سال 1400، با بند (الف) و بند الحاقی آن و بند

 
(ب) تبصره (5) ماده واحده لایحه بودجه موافقت کردند. 

به موجب این مصوبه،  شرکت هاي دولتی تا سقف شصت و
پنج هزار میلیارد (65.000.000.000.000) ریال اوراق

مالی اسلامی ریالی با تضمین و بازپرداخت اصل و سود توسط خود، منتشر کنند. تا براي اجراي طرح هاي داراي توجیه فنی،

 
اقتصادي، مالی و زیست محیطی خود که به تصویب شوراي اقتصاد می رسد، به مصرف برسانند. 

همچنین در جز الحاقی این بند آمده است: به شرکت هاي وابسته و تابعه وزارتخانه هاي جهادکشاورزي و نیرو اجازه داده می شود تا
سقف دویست و هفتاد هزار میلیارد( 000/  000/  000/  000/ 270) ریال اوراق مالی ـ اسلامی از طریق بانک کشاورزي منتشر و
براي طرح هاي مهم کشاورزي و امنیت غذایی از جمله اجراي طرح هاي آبیاري تحت فشار نوین، اجراي طرح هاي آبخیزداري،
آبخوانداري و حفاظت خاك، طرح هاي مقابله با اثرات مخرب ریزگردها، اجراي طرح هاي آبرسانی روستایی و عشایري و توسعه شبکه
هاي آن ، بازسازي و مرمت قنوات، تکمیل طرح هاي مهار و تنظیم  آب هاي مرزي و شبکه هاي اصلی و فرعی آن، تولید واکسن
جدید دام، طیور و آبزیان، اجراي طرح ملی مرغ لاین آرین، اجراي طرح توسعه شبکه هواشناسی کشور، تامین تجهیزات آزمایشگاهی
و نوسازي ایستگاههاي سازمان تحقیقات ، آموزش و ترویج کشاورزي ، اجراي طرح نوسازي باغات نخیلات و مرکبات کشور ، طرح
توسعه اشتغال در شیلات و آبزي پروري ، تکمیل طرح پانصد و پنجاه هزار هکتاري خوزستان و طرح چهل و شش هزار هکتاري دشت
سیستان ، اجراي طرحهاي فناوري هاي نوین در علوم آب (یونیزاسیون و آب ژرف)، نصب کنتور روي چاه هاي کشاورزي ، توسعه
شبکه هاي آب سنجی وزارت نیرو ، علاج بخشی خلیج ها و سدها ، تکمیل شبکه آب و فاضلاب اهواز و طرح یکپارچه سازي اراضی و
پایش سلامت خاك ، اجراي طرح تولید بذر ، کود ، سم و توسعه و ترویج فناوري و دانش در کشاورزي و منابع طبیعی، دامپروري،
توسعه و مکانیزاسیون کشاورزي و تقویت کشت هاي گلخانه اي و آب و هوا کشت ، مهار آبهاي مرزي ( سامانه گرمسیري و
سردسیري) آبخیزداري، مبارزه و مهار ریزگردها، تولید واکسن دامی، بذر و نهاده هاي کشاورزي، آب و فاضلاب و آسفالت راه روستایی
و آبیاري نوین، کشت یکپارچه، جاده هاي بین مزارع و اشتغال روستایی هزینه نمایند. بازپرداخت اصل و سود این اوراق برعهده

 
شرکتهاي مذکور می باشد. 

همچنین در بند (ب) تبصره (5) آمده است: به دولت اجازه داده می شود براي تأمین مالی مصارف این قانون از جمله طرحهاي تملک
دارایی هاي سرمایه اي موضوع این قانون تا مبلغ ششصد و پنجاه و پنج هزار میلیارد( 655/000/000/000/000)ریال، اوراق مالی
اسلامی (ریالی- ارزي) منتشر و منابع حاصل را به ردیف شماره 310108 جدول شماره (5) این قانون واریز کند. منابع واریزي با



رعایت ماده (30) قانون برنامه و بودجه کشور مصوب10/12/1351 براي تخصیص اعتبارات این قانون و مطابق موافقتنامه متبادله با
سازمان برنامه و بودجه کشور هزینه شود. اصل، سود و هزینه هاي مربوط به انتشار اوراق مذکور در جداول شماره (8) و (9) این قانون

 
پیش بینی شده و قابل پرداخت است. 

انتهاي پیام/



مصوبه امحاي لنج هاي چوبی اصلاح می شود

منبع: شعار سالشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/12/11

شعار سال: آئین امضاي تفاهم نامه مشترك میان وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی و وزارت راه و شهرسازي
با حضور وزراي دو وزارتخانه دهم اسفند در سالن فجر وزارتخانه برگزار شد. در این مراسم که علی اصغر مونسان (وزیر میراث

فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی)، محمد اسلامی (وزیر راه و شهرسازي)، ولی تیموري ...

شعار سال: آئین امضاي تفاهم نامه مشترك میان وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی و وزارت راه و شهرسازي با

 
حضور وزراي دو وزارتخانه دهم اسفند در سالن فجر وزارتخانه برگزار شد. 

در این مراسم که علی اصغر مونسان (وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی)، محمد اسلامی (وزیر راه و شهرسازي)، ولی
تیموري (معاون گردشگري) و محمد راستاد (مدیر عامل سازمان بنادر و دریانوردي) حضور داشتند، مسائل مربوط به همکاري هاي دو

 
جانبه در راستاي تحقق اهداف سند راهبردي توسعه گردشگري و توسعه فعالیت هاي گردشگري ساحلی و دریایی مطرح شد. 

 
مونسان ابراز امیدواري کرد که این تفاهم نامه به پیشبرد مأموریت هاي دو وزارتخانه در حوزه دریایی و ساحلی کمک کند. 

او با بیان این که در هر سه حوزه میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی نقاط تلاقی زیادي با وزارت راه و شهرسازي وجود دارد،
افزود: به طور حتم کمک هاي وزارت راه و شهرسازي می تواند به انجام هر چه بهتر مأموریت ها در این سه حوزه کمک کند. در

 
گذشته همکاري هاي خوبی بین این دو وزارتخانه وجود داشته که امیدوارم در آینده بیشتر شود. 

 
افزایش تجهیزات دریایی تفریحی مورد توجه سازمان بنادر و دریانوردي قرار گیرد 

اقدامات انجام شده در حوزه گردشگري کشاورزي و معدن از دیگر نکاتی بود که مونسان در ادامه به آن ها اشاره کرد و گفت: این تنوع
بخشی در گردشگري از دغدغه هاي اصلی و اولویت هایی بود که تحقق پیدا کرده و با توجه به ظرفیت بی نظیر کشور در حوزه

 
گردشگري دریا نیز توسعه آن در اولویت مأموریت هاي وزارتخانه قرار گرفته است. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با تاکید بر اهمیت افزایش تجهیزات دریایی تفریحی، بیان کرد: اقدامات خوبی در
حوزه گردشگري دریایی در سازمان بنادر و دریانوردي انجام شده است. با توجه به پتانسیل هاي دریایی در شمال و جنوب کشور
همچنین امکانات خوبی که در وزارت راه و شهرسازي وجود دارد، می توان موضوع تجهیزات دریایی تفریحی را به طور جدي پیگیري

 
و مورد توجه قرار داد. 

 
راه اندازي خطوط دریایی بین ساحل و جزایر و بین جزایر 

او راه اندازي خطوط دریایی بین ساحل و جزایر و بین جزایر را از دیگر نکات با اهمیت در توسعه گردشگري دریایی دانست و افزود:
آمادگی داریم که پکیج هایی را هم براي اقامت هاي شبانه و هم تردد هاي روزانه تعریف کنیم. اگر بتوانیم این خطوط را راه اندازي و

 
شناوري هاي مورد نیاز را تأمین کنیم علاوه بر موضوع گردشگري بر کاهش ترافیکی شهر ها در ایام پیک کمک زیادي می شود. 



حمایت از ساخت هتل هاي دریایی در شمال و جنوب و آمدن کروز هاي بین المللی از دیگر نکات مورد اشاره مونسان در این جلسه

 
بود که می تواند مورد استقبال گردشگران قرار گیرد و موجب جلوگیري خروج ارز از کشور شود. 

 
حفظ هنر لنج سازي 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی مغفول نماندن هنر لنج سازي را نیز به عنوان یکی از دغدغه هاي وزارت متبوعش
مطرح کرد و گفت: هنر لنج سازي در سطح ملی ثبت شده است و این نگرانی وجود دارد که مصوبه دولت درباره نوسازي ناوگان
دریایی موجب از بین رفتن هنر لنج سازي شود. از این هنر و میراث ملی باید پشتیبانی شود و اگر نیاز به اصلاحی در آئین نامه است

 
این کار صورت گیرد. 

مونسان ابراز امیدواري کرد که با این توافقنامه و همکاري دو وزارتخانه شاهد رونق و توسعه گردشگري دریایی در کشور باشیم و

 
استفاده از سواحل به عنوان یکی از جذاب ترین بخش هاي گردشگري مورد توجه قرار بگیرد. 

 
گردشگري دریایی به یک جریان پایدار منجر شود 

در ادامه اسلامی با بیان اینکه آن طور که بایسته بوده زمینه براي استفاده سازماندهی شده مردم از ظرفیت دریا و سواحل مهیا نشده
است، افزود: مردم می توانند با رعایت شئونات از موهبت دریا و زیبایی هاي طبیعی استفاده دلچسبی داشته باشند. ما زیرساخت ها را

 
به گونه اي فراهم نکردیم که این شرایط محیا شود. 

او کارآمدسازي بنادر و حرکت به سمت بنادر نسل سوم را به عنوان اولیت هاي وزارت راه و شهرسازي در این دوره نام برد و افزود:
نقشه راهی براي توسعه بنادر کوچک و بنادر گردشگري همچنین استفاده از ظرفیت دریا هم در اشتغالزایی و هم تفریحی آماده کرده
ایم. داشتن یک برنامه مدون و سازمان یافته براي پیشرفت و توسعه سواحل و استفاده از تفریحات دریایی موضوعی است که در این

 
مقطع مورد توجه ما قرار دارد. 

او با اشاره به اهمیت برنامه مدون براي توسعه سواحل و استفاده از دریا، افزود: در این راستا باید انضباط همراه با مسئولیت وجود
داشته باشد و گردشگري دریایی به یک جریان پایدار منجر شود. با سازوکار هایی مورد نیاز باید مسافرت دریایی به عنوان یک وسیله

 
ایمن و پابرجا مورد توجه قرار بگیرد و همواره سفر دریایی برقرار باشد. 

او با اشاره به دستور کار قرار گرفتن طرح نوسازي ناوگان دریایی براي ارتقاي وضعیت کشتی ها و شناور هاي کوچک، بیان کرد:
مصوبه این موضوع دو ماه قبل در هیئت دولت مطرح شد، اما نباید با تبدیل شناور هاي چوبی به فلزي صنعت لنج سازي از مدار خارج
شود. این هنر که یک سبقه تاریخی دارد باید در یک چارچوب و الگوي جدید تعریف شود و در صنعت گردشگري مورد استفاده قرار

 
گیرد که این موضوع در دستور کار ما قرار دارد. 

وزیر راه و شهرسازي، کنترل و سامان دهی رفت وآمد شناور هاي بدون مجوز و شناسنامه، ایجاد مارینا، ایجاد و سامان دهی محیط ها
و پلاژ هاي ویژه بر اساس الگو هاي سازمان بنادر، طرح جامع پیوند شهر و بندر، را از جمله رویکرد هاي داراي اولویت سازمان بنادر و

 
دریانوردي نام برد و ابراز امیدواري کرد با این اقدامت اقتصاد دریا و اشتغال دریا رونق بگیرد. 



 
ارتباط تنگاتنگ بین دو وزارتخانه 

تیموري نیز به گستردگی همکاري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با وزارت راه و شهرسازي اشاره کرد و گفت: در
ایجاد و احداث زیرساخت ها ارتباط تنگاتنگی بین این دو وزارتخانه وجود دارد. مأموریت ها و خدمات یکی است و آن رضایت مسافران

 
و گردشگران است. 

او با اشاره به اهمیت تنوع بخشی به محصولات گردشگري افزود: خارج شدن از تک محصولی بودن گردشگري همواره مورد تاکید
مونسان بوده است بر همین اساس در حوزه گردشگري دریایی برنامه ریزي ها، راهکار ها و آسیب شناسی ها انجام شده و کمیته اي

 
در این ارتباط شکل گرفته است. 

معاون گردشگري تصریح کرد: در گذشته صرفاً روي گردشگري تاریخی و فرهنگی و نقاط خاصی براي گردشگران ورودي تمرکز شده

 
بود و گردشگري دریایی که یکی از ظرفیت هاي مهم کشور است مغفول مانده بود. 

او با اشاره به برنامه هفتم و منویات مقام معظم رهبري در خصوص ارتقاي ظرفیت گردشگري دریایی بیان کرد: کمیته فنی مشترکی
در این راستا تشکیل شده است و شیوه نامه، نحوه صدور مجوز هاي گردشگري دریایی، آموزش، تبادل تجربه، مجوز ساخت و ساز ها

 
از جمله اهداف تعریف شده براي این کمیته است. 

تیموري همچنین به محول شدن محوریت همکاري هاي گردشگري پنج کشور ساحلی دریاي خزر به وزارت میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی جمهوري اسلامی اشاره کرد و گفت: در حال نهایی کردن توافقنامه مشترك با وزارت امور خارجه هستیم.

 
قرار است اولین اجلاس وزراي گردشگري این پنج کشور ساحلی در استان گلستان برگزار شود. 

 
پتانسیل بالاي کشور در گردشگري دریایی 

راستاد نیز با ابراز امیدواري که امضاي این تفاهمنامه به تقویت گردشگري دریایی منتهی شود، افزود: داشتن 5800 کیلومتر نوار
ساحلی در شمال و جنوب کشور نشانگر پتانسیل بالاي کشور در حوزه گردشگري طبیعی دریایی است. امیدواریم که با همکاري هاي

 
دو طرفه در زیرساخت ها، تجهیزات و امکانات گردشگري دریایی کمبودي در این حوزه نداشته باشیم. 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي ظرفیت مسافري دریایی در بنادر شمال و جنوب کشور را 24.8 میلیون نفر در سال عنوان کرد و
گفت: بر اساس اهداف و توسعه هایی که در حال انجام است این میزان در سال آینده به 25 میلیون نفر خواهد رسید. همچنین در

 
حال حاضر 57 کشتی مسافربري با 7500 صندلی در کشور فعالیت دارد و عمدتاً در مسیر بندرعباس به جزیره قشم تردد دارند. 

در ادامه راستاد به برخی دیگر از ظرفیت ها و اقدامات انجام شده اشاره و ابراز امیدواري کرد به واسطه این تفاهم نامه و تعاملی که

 
شکل می گیرد کشور در حوزه گردشگري دریایی نقیصه اي نداشته باشد. 

توسعه فعالیت هاي گردشگري ساحلی و دریایی در قالب طرح ها و برنامه هاي سازگار با محیط زیست، ایجاد زمینه هاي لازم براي
همکاري و تبادل دانش و اطلاعات و نیز کمک به تولید محتوا به منظور توسعه منابع گردشگري ساحلی و دریایی کشور و همکاري در
راستاي ارتقاي فرهنگ استفاده گردشگري از دریا به عنوان ابزاري براي افزایش نشاط اجتماعی، تنوع بخشی به درآمد ساحل نشینان

 
و معرفی ظرفیت هاي بالقوه و بالفعل دریا از موضوعات این تفاهم نامه بود. 
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مصوبه مجلسی ها براي حمایت از تولید کالاي ایرانی

منبع: ایرناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/12/11

تهران- ایرنا- نمایندگان مجلس سازمان هاي برنامه و بودجه کشور و وزارت امور اقتصادي و دارائی را مکلف کردند در راستاي
حمایت از کالاي ایرانی، مقدمات لازم براي واگذاري مطالبات قراردادي( فاکتورینگ) تا سقف 100 هزار میلیارد ریال را فراهم

نمایند.

تهران- ایرنا- نمایندگان مجلس سازمان هاي برنامه و
بودجه کشور و وزارت امور اقتصادي و دارائی را مکلف
کردند در راستاي حمایت از کالاي ایرانی، مقدمات لازم
براي واگذاري مطالبات قراردادي( فاکتورینگ) تا سقف

 
100 هزار میلیارد ریال را فراهم نمایند. 

به گزارش خبرنگار پارلمانی ایرنا، نمایندگان مجلس در
نشست علنی عصر امروز- دوشنبه- در جریان بررسی
جزئیات هزینه اي لایحه بودجه 1400 با بند الحاقی 3 و 4

 
تبصره 5 موافقت کردند. 

بر اساس بند الحاقی 3 تبصره 5 ، سازمان برنامه و بودجه کشور و وزارت امور اقتصادي و دارائی مکلف شدند در چارچوب ماده(8)
قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی کشور و حمایت از کالاي ایرانی، مقدمات لازم اعم از انجام امور کارگزاري، ابلاغ
قرارداد همسان واگذاري، صدور موافقتنامه و سایر زیر ساخت هاي مورد نیاز براي واگذاري مطالبات قراردادي( فاکتورینگ) تا سقف

 
100 هزار میلیارد ریال را فراهم نمایند. 

سازمان برنامه و بودجه کشور و وزارت امور اقتصادي و دارائی موظفند گزارش عملکرد این بند را به صورت سه ماهه به کمیسیون هاي

 
برنامه و بودجه و محاسبات و اقتصادي مجلس شوراي اسلامی ارسال نمایند. 

همچنین بر اساس بند الحاقی 4،  کارفرمایان واحدهاي تولیدي، صنعتی، معدنی و خدماتی و اصناف که حداقل به مدت یکسال از زمان
تقسیط نسبت به حفظ یا افزایش اشتغال نیروي انسانی کارگاه خود بر مبناي فهرست بهمن ماه سال 1398 اقدام نموده اند و فهرست
حق بیمه جاري کارکنان شاغل را در طول دوره تقسیط ارسال و پرداخت می نمایند، می توانند از تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون و
حداکثر ظرف مدت چهار ماه، نسبت به درخواست تعیین تکلیف بدهی هاي قطعی شده برابر ماده(2) قانون اصلاح قانون جرائم تامین

 
اجتماعی مصوب 1387 مجمع تشخیص مصلحت نظام، از بخشودگی جریمه هاي متعلقه و سایر جریمه ها برخوردار شوند. 

در مواردي که کارفرمایان کارگاه هاي مذکور تا تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون بر مبناي فهرست بهمن ماه 1398 نسبت به تعدیل
بیمه شدگان کارگاه اقدام نموده باشند، پس از بازگشت نیروي کار تعدیل شده یا جایگزینی آنها و رعایت حفظ اشتغال حداقل به

مدت یکسال از زمان تقسیط و بر مبناي فهرست بهمن ماه 1398، از بخشودگی جرائم به شرح فوق برخوردار می شوند. 



 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- مجلس یازدهم 

 
- کالاي ایرانی 

 
- بودجه 1400 

 
- مجمع تشخیص مصلحت نظام 

 
پروندهٔ خبري 
- بودجه 1400



اسفند ماه دستمزدهاي کارگري رونق پیدا می کند/ شوراي کار حقوق مناسب

را تامین کنند

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/12/11

اولیا علی بیگی گفت: این ذهنیت وجود دارد که کارگر باید در مناطق محروم ماهانه 500هزار تومان حقوق دریافت کند در
حالی که بر اساس آمار هزینه در مناطق محروم گران تر است.شوراي کار حقوق مناسب را تامین کنند.

به گزارش برنا؛ همایش ملی خانه هاي بهداشت کارگري برتر و رونمایی از 60 عنوان کتاب در این زمینه با حضور محمدرضا

 
شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار می شود. 

اولیا علی بیگی، رییس شوراي عالی کار گفت: هدف از ایجاد خانه بهداشت کارگري جلوگیري از حوادث کار است. مهمترین شاخصه
در تامین سلامت کارگران ترویج سلامت در محیط کار است. هرچند این مقوله به تنهایی از پس این وزارتخانه بر نمی آید بلکه تمامی

 
نهادهاي ذي ربط باید به فعالیت بپردازند. 

او افزود: باید بسیج همگانی اتفاق بی افتد در کرونا باید تمامی نهادها به فعالیت بپردازند در بحران کرونا با تمهیدات رهبري و اقدامات
مسئولان این همگیري مهار شد. باید آموزش هاي لازم در کرونا مورد توجه قرار گیرد. براي سالم سازي محیط کار هزینه ها به

 
سرمایه تبدیل می شود. خانه هاي بهداشت باید در بطن اقدامات قرار گیرد. 

علی بیگی تصریح کرد: در اسفند ماه دستمزدها رونق پیدا می کند. اظهار نظرهایی را بعضا می بینیم که در جامعه وجود ندارد. مسئله
مزد منطقه اي مطرح شده است. مجلس تصویب کرده هر ساله متناسب با نرخ تورم حقوق ها افزایش یابد ،حال این سوال مطرح است

 
که چه زمانی مجلس متناسب با تورم دستمزد تعیین کرده است. 

رییس شوراي عالی کار ادامه داد: امروز جامعه بازنشستگی کشور چرا دچار مشکل شده است؟ معیشت بازنشسته با مشکل همراه است.

در دوران اشتغال حقوق این افراد مناسب نبوده و بر آن اساس حقوق دریافت می کنند. این گونه اظهارات متناسب با شرایط نیست.

 
نمایندگان مجلس بگویند مزد منطقه اي یعنی چه؟ 

او در پایان گفت: این ذهنیت وجود دارد که کارگر باید در مناطق محروم ماهانه 500هزار تومان حقوق دریافت کند در حالی که بر

 
اساس آمار هزینه در مناطق محروم گران تر است.شوراي کار حقوق مناسب را تامین کنند. 

//انتهاي پیام:3



یکی از معضلات سازمانهاي تخصصی معدنی و زمین شناسی، عدم توجه به

متخصصین است

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/12/11

بله من از حق شهروندي خود استفاده کرده و در این دوره از انتخابات شرکت کردم. عده اي سازمان نظام مهندسی معدن
تهران را موروثی میدانند این در حالی است که کاري هم تا به امروز انجام نداده اند. هدف باید این باشد که متخصصان و

صاحبنظران وارد این سازمان شوند. شفافیت، پاسخگویی و عملگرا ... The post یکی از ...

کسب و کار نیوز- 1- شنیده شده که شما بعنوان جوان ترین کاندیداي هفتمین دوره انتخابات نظام مهندسی معدن استان

 
تهران، نامزد شده اید. آیا تایید میفرمایید؟ 

بله من از حق شهروندي خود استفاده کرده و در این دوره از انتخابات شرکت کردم. عده اي سازمان نظام مهندسی معدن تهران را
موروثی میدانند این در حالی است که کاري هم تا به امروز انجام نداده اند. هدف باید این باشد که متخصصان و صاحبنظران وارد این
سازمان شوند. شفافیت، پاسخگویی و عملگرا بودن افراد باید به این جایگاه اعتبار و ارزش بدهد. متاسفانه برخی 40سال است که در
صنعت هستند و تحولی هم در این عرصه ایجاد نکردند اما متاسفانه امروز شاهدیم که در انتخابات نظام مهندسی شرکت کردند تا

 
تحول ایجاد کنند. اگر بنا بود تحولی ایجاد شود که تا کنون شده بود. 

2- با توجه به اینکه در حال حاضر در حوزه زمین شناسی و معدن معاونت علمی و ریاست جمهوري مشغول هستید، چرا براي این

 
سازمان کاندیدا شده اید؟ 

سازمان نظام مهندسی معدن تشکیلاتی غیرانتفاعی و غیرسیاسی است و عضویت در آن یک مسئولیت اجتماعی به شمار می آید. بنده
با توجه به تحصیلات مرتبط و تجربه اي که داشتم بخصوص در حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی وارد این رقابت شدم تا با
بهره گیري از توان متخصصان جوان و نخبه این حوزه و البته استفاده از مشاوره تخصصی صاحبان تجربه بتوانم در راستاي تعالی این

 
سازمان حرکت کنم. البته که بی شک این مهم با شایسته سالاري و توزیع عادلانه کار انجام میشود. 

 
3- با توجه به اینکه این سازمان نهادي غیرانتفاعی است، چه اقداماتی را براي بهبود وضعیت معدنکاران میتوان انجام داد؟ 

ابتدا نیاز است بحث درآمدزایی سازمان براي اعضاي آن مورد توجه قرار گیرد که این مورد از طریق ایجاد یک مرکز نوآوري و فناوري
تخصصی حوزه زمین شناسی و معدن ممکن خواهد بود. شیوه دیگر تولید درآمد، تداوم روند توسعه مبحث ژئوتوریسم به صورت
عملیاتی است که میتواند به عنوان منبع مورد اتکایی براي درآمدزایی این سازمان تبدیل شود. چرا که ما در طرح توسعه زمین
شناسی و معدن معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري اقدامات زیرساختی فناورانه، تعاملات و رایزنی هاي داخلی و بین المللی در

 
این حوزه را انجام داده ایم و عملیاتی سازي و بهره برداري از آن براحتی در سازمان نظام مهندسی معدن تهران، مقدور خواهد بود. 

ارتقاي ایمنی معادن، موضوع دیگري است که همواره از دغدغه هاي معدنکاران عزیز بوده است. به منظور حل این مشکل، میتوان با
بهره از فناوري هاي نوینی چون پهپادها به یاري متخصصان آمد که این مهم از طریق تعامل با نهادهاي مرتبط همچون وزارت صمت،
محقق خواهد شد. نکته دیگر که به نظر میرسد براي بهبود تصویر کلی این سازمان نیازاست، مهیا سازي ساختمانی در شان اعضا و
متخصصان است. از جمله اقدامات دیگري که نیاز است در این سازمان صورت پذیرد، پیاده کردن اصول HSE در معادن و نظارت

 
مستمر بر آن و همچنین تسریع در روند صدور پروانه اشتغال اعضا خواهد بود. 



 
4- براي تعالی اعضاي این سازمان به مثابه بخشی از متخصصان جامعه زمین شناسی و معدن چه اقداماتی می توان صورت داد؟ 

نخبگان و متخصصان جوان هرحوزه اي از سرمایه هاي این کشور هستند و بنابراین ما در هر نهاد دولتی و غیردولتی که هستیم باید
به آنها توجه ویژه داشته باشیم. لذا در سازمان نظام مهندسی معدن هم این قاعده باید برقرار باشد. به منظور تحقق این امر، ابتدایی
ترین اقدامی که میشود انجام داد اعتبار بخشی به کارت نظام مهندسی اعضا خواهد بود. بدین ترتیب که متخصصان و اعضاي محترم
بتوانند با این کارت از خدمات رفاهی و درمانی بهره مند شوند. ما در هر سازمان و نهادي بایدکه موضوع پاسخگویی را در راس امور
قرار دهیم. نیاز است که شان و اعتبار عزیزان و متخصصان محترم حفظ شود. من معتقدم یکی از مهمترین معضلات عدم تعالی
سازمانهاي تخصصی معدنی و زمین شناسی همچون سازمان نظام مهندسی معدن تهران، عدم وجود متخصصین و نخبگان جوان در
سمت هاي مدیریتی است. مشاهده میشود که با رشته هاي تحصیلی نامرتبط در برخی سمت هاي سازمانی نهادهاي تخصصی مشغول

به کار هستند. بنابراین نیاز است که در این رویه تجدیدنظر کلی صورت پذیرد و جوانان متخصص به این قبیل سازمانها راه یابند.



4 پروژه انتقال و فوق توزیع برق گیلان بهره برداري می شود

منبع: گیلانستانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیر عامل برق منطقه اي گیلان گفت: چهار پروژه زیربنایی برق با سرمایه گذاري 610 میلیارد

 
ریالی و با حضور ویدئو کنفرانسی وزیر نیرو در گیلان بهره برداري می شود. 

به گزارش گیلانستان، بهمن داراب زاده ظهر دوشنبه در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به اجراي
پویش ملی «هر هفته الف _ب_ ایران»، گفت: در هفته چهل سوم این پویش چهار پروژه انتقال و فوق توزیع گیلان بهره برداري می

 
شود. 

وي با بیان اینکه این مراسم به صورت ویدئو کنفرانس و با حضور وزیر نیرو برگزار خواهد شد، افزود: این پروژه ها در شهرستان هاي

 
تالش، صومعه سرا، لشت نشا و لوشان به بهره برداري خواهد رسید. 

داراب زاده ادامه داد: افزایش ظرفیت بارگیري، اصلاح افت ولتاژ و جلوگیري از اعمال محدودیت و افزایش ضریب اطمینان شبکه از

 
مهم ترین اهداف اجراي این پروژه ها است. 

وي افزود: اشتغالزایی افراد بومی، افزایش رضایتمندي مشترکین خانگی، امکان توسعه مصرف کنندگان صنعتی و گردشگري، تأمین
برق پایدار مصرف کنندگان صنعتی مجاور و تولید توان واحدهاي بادي، حفظ محیط زیست و کاهش مصرف سوخت هاي فسیلی از

 
دیگر اهداف اجراي این پروژه ها است. 

داراب زاده گفت: با افتتاح و بهره برداري از این پروژه ها براي 4 نفر به صورت مستقیم و براي 100 نفر به صورت غیر مستقیم اشتغال

 
ایجاد می شود. 

مدیر عامل برق منطقه اي گیلان گفت: پروژه افزایش ظرفیت پست 63/20 کیلوولت لشت نشاء، پروژه افزایش ظرفیت پست 63/20
کیلوولت لوشان، پروژه افزایش 313 درصدي ظرفیت پست سیار 230/63 کیلوولت تره طول تالش و پروژه احداث پست سیار 63/20

 
کیلوولت تولمات از پروژه هایی است که افتتاح و به بهره برداري خواهند رسید. 

وي افزود: علاوه بر این پروژه ها، سه پروژه دیگر نیز در سی و سومین هفته از پویش هر هفته- الف- ب- ایران به ارزش 742 میلیارد

 
ریال با حضور ویدئو کنفرانسی وزیر نیرو در دي ماه سال جاري افتتاح و به بهره برداري رسید. 

print انتهاي پیام/مهر



پذیرش ارز4200 تومانی بدلیل کاهش بار روانی بازار بود

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/12/11

نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه موافقت مشروط نماینده ها با ارز 4200 تومانی را تنها بدلیل کاهش بار روانی در بازار
عنوان کرد.

نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه موافقت مشروط
نماینده ها با ارز 4200 تومانی را تنها بدلیل کاهش بار

 
روانی در بازار عنوان کرد. 

محمد خدابخشی، نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه در
ارتباط مستقیم با مجله خبري تحلیلی ""رویداد"" در
رابطه با موافقت مشروط مجلس با ارز 4200 تومانی در
بودجه سال آینده اظهار کرد: در حال حاضر دولت در لوایح

بودجه سنواتی پیشنهاد ارز 4200 تومانی را براي تامین کالاهاي اساسی و دارو داده است و با توجه به ارزیابی هاي صورت گرفته، هر

 
سال مبالغ هنگفتی از ارز 4200 تومانی صرف شده است ولی اهداف تحقق نیافته است. 

وي با اشاره به اینکه مجلس تصمیم گرفت ارز 4200 تومانی حذف و ما به تفاوت آن مستقیما به مصرف کننده نهایی ارائه گردد،
گفت: این مسئله رفت و بازگشتی داشت و موافقت ضمنی با ارز 4200 تومانی صورت گرفت و یعنی در سال 1400، نزدیک به 8

 
میلیارد دلار، ارز براي تامین کالاي اساسی و دارو تخصیص داده می شود. 

خدابخشی با اعلام اینکه نظارت ها در سال 1400 تشدید می شود، گفت: یکی از مشکلات این است که نظارت کامل و جامعی بر
زنجیره تامین و توزیع کالاهاي اساسی صورت نگرفته و منابع تخصیصی هم به مصرف کننده نهایی نرسید و بیشتر به جیب واسطه ها

 
سرازیر شده است و از دیگر سو موجب آسیب دیدن تولید شده است. 

این نماینده مجلس ابراز امیدواري کرد در آینده تصمیماتی فاقد رانت و فساد گرفته شود تا از تولید حمایت گردد و خاطرنشان کرد:
این ارز بصورت مشروط در گزارش کمیسیون تلفیق بودجه وارد شده است تا در سال 1400 به کالاهاي اساسی و دارو تخصیص یابد
ولی نگاه همکاران ما در مجلس، ضربه زننده بودن این ارز به تولید داخل است که بیشتر در جهت اشتغال و رونق تولید در کشور مبدأ

که کالا از آن وارد می کنیم، خواهد بود و لذا همکاران ما نگاهی مثبت ندارند.



الزام واشنگتن به پرداخت 1.3 میلیون دلار خسارت به صدا و سیما/ ماجرا از

چه قرار است؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/12/11

دیوان داوري لاهه هلند، دولت آمریکا را به استرداد اموال صدا و سیما یا پرداخت مابه ازاي آن به ارزش تقریبی یک میلیون و
300 هزار دلار محکوم کرده است

دیوان داوري لاهه هلند، دولت آمریکا را به استرداد اموال
صدا و سیما یا پرداخت مابه ازاي آن به ارزش تقریبی یک
میلیون و 300 هزار دلار محکوم کرده است - اخبار

 
فرهنگی - 

به گزارش خبرنگار فرهنگی خبرگزاري تسنیم، چندي
پیش بود که رئیس سازمان صدا و سیما درباره طرح
شکایت از محتواي ضدایرانی شبکه هاي ماهواره اي
صحبت کرد. او توجه به موضوع انتشار محتواي ضدایرانی از
طریق ماهواره را موضوع مهمی عنوان کرد؛ چرا که تاکنون

سابقه نداشته که ما ازنظر حقوقی از این حجم محتوایی که در شبکه هاي ماهواره اي علیه کشور و تخریب افکار عمومی منتشر شده،

 
شکایت کنیم. 

روابط عمومی رسانه ملی لحظاتی پیش خبري منتشر کرد که: معاونت حقوقی و امور مجلس رسانه ملی با پیگیري  هاي مستمر، ارائه
مستندات، دفاعیات، لوایح متقن و بهره  گیري از حقوق دانان و کارشناسان مجرب، با همکاري مرکز امور حقوقی بین  المللی ریاست
جمهوري موفق شد از هیئت عمومی دیوان داوري متشکل از 9 قاضی رسیدگی کننده، رأي محکومیت «قطعی» دولت آمریکا را

 
بگیرد. 

طرح دعوي رسانه ملی علیه دولت آمریکا به استرداد تعدادي از ادوات موسیقی باز می گردد که دیوان داوري ایران و آمریکا پس از
بررسی موضوع در یک بازه زمانی طولانی، رأي به محکومیت دولت آمریکا صادر کرد. تجهیزات یادشده توسط یکی از کارمندان سابق

 
نمایندگی رادیو و تلویزیون ایران در نیویورك براي سازمان خریداري شده بود که دولت آمریکا مانع از انتقال آن  ها به ایران شد. 

رأي بدوي دیوان شامل موضوعات متعدد و بالغ بر 691 صفحه، سال گذشته (بیستم اسفند 1398) صادر شد، ولی با اعتراض طرفین

 
به برخی مفاد آن، اخیراً این رأي به صورت «قطعی» درآمده و در نهایت دولت آمریکا به استرداد ادوات مورد نظر محکوم شده است. 

قضات رسیدگی کننده، مهلت چهار ماهه  اي براي اجراي رأي مذکور تعیین و مقرر کرده  اند که در صورت عدم اقدام به موقع دولت
آمریکا، واشنگتن مکلف است با احتساب خسارات وارده، مجموعاً مبلغ یک میلیون  و 238 هزار و 110 دلار به سازمان صداوسیما

 
خسارت بپردازد. 



کارشناسان حقوقی و سیاسی بر این باورند که این رأي، بیان گر توانمندي کارشناسان زبده حقوقی سازمان صداوسیما در ارائه لوایح و
دفاعیات متقن است که با همکاري مرکز امور حقوقی بین المللی ریاست جمهوري در دفاع از منافع ملی و به ویژه پاسداري از منافع
رسانه ملی در محاکم و مراجع بین المللی انجام پذیرفته است. همچنین صدور این رأي می تواند به عنوان رویه و مستندي مهم در

 
طرح دعاوي کشورمان علیه دولت آمریکا به منظور استرداد سایر اموال به ناحق توقیف شده ملت ایران مورد استناد قرار گیرد . 

در این پرونده از جانب کشورمان سه داور (حمیدرضا نیکبخت فینی و سید جمال سیفی، اعضاي هیئت علمی دانشگاه و میرحسین
عابدیان کلخوران، قاضی سابق دیوان عالی کشور) حضور داشتند و سه قاضی بی طرف (برونو سیما و هربرت کرونک، قضات عالی رتبه
آلمانی و هانس ون هوته، قاضی برجسته بلژیکی) بوده اند و توماس جانسون، چارلز براور و رزماري بارکت نیز به عنوان قضات دولت

 
آمریکا در پرونده یاد شده تصمیم  گیري کرده اند. 

معاون حقوقی و امور مجلس رسانه ملی درباره ابعاد پیروزي حقوقی استرداد اموال صداوسیما از آمریکا اعلام کرده که این خسارت 1.3
میلیون دلاري در دهه اول فروردین ماه 1400 اتفاق می افتد. او همچنین توضیح داده است: سال 1399 را در حالی به پایان می بریم
که در کنار سختی هاي فراوان ناشی از تحریم هاي ظالمانه علیه ملت ایران و شیوع بیماري کرونا، شاهد یک پیروزي حقوقی در برابر
ایالات متحده آمریکاییم؛ پیروزي و صدور راي دیوان دعاوي ایران و ایالات متحده آمریکا در موضوع استرداد اموال ارزشمند رسانه

 
ملی. 

او تأکید کرده است: "در خصوص پرونده مطروحه در این دیوان در رابطه با طرح دعوي سازمان صداوسیما علیه دولت آمریکا با
خواسته استرداد تعدادي از اموال گرانبهاي رسانه ملی که به ناحق در ایالات متحده توقیف شده بود، مجمع عمومی دیوان، متشکل از
9 قاضی رسیدگی کننده (ایران و آمریکا هرکدام 3 نماینده دارند و 3 قاضی نیز مرضی الطرفین هستند) پس از بررسی موضوع طی
یک بازه زمانی طولانی مدت، سرانجام در اسفندماه سال 1398 اقدام به صدور رأي بدوي کرد که به دنبال اعتراض طرفین به برخی از
مفاد آن، نهایتاً در تاریخ 7 آذرماه 1399 به صورت قطعی در آمد. مطابق راي دیوان، دولت آمریکا محکوم به استرداد اموال متعلق به
صداوسیما ظرف چهار ماه شده است که پس از انقضاي مهلت مذکور و در صورت عدم اقدام به استرداد، مکلف خواهد بود مبلغ 985
هزار و 625 دلار آمریکا بابت ارزش وسایل، به علاوه خسارتی به میزان 252 هزار و 485 دلار (جمعا یک میلیون و 238 هزار و 110

 
دلار) به سازمان صداوسیما بپردازد. 

این رأي ارزشمند که با ارائه مستندات، دفاعیات و لوایح متقن و با بهره گیري از تجارب علمی و عملی حقوقدانان مجرب رسانه ملی، با
همکاري مرکز امور حقوقی بین المللی ریاست جمهوري به دست آمده است، گامی بلند در دفاع از منافع جمهوري اسلامی ایران و به
ویژه پاسداري از منافع سازمان صداوسیما در محاکم و مراجع بین المللی به شمار می آید که ان شاءاالله با الگوگرفتن از آن و پیگیري
مجدانه موضوع از سوي مراجع ذي ربط، می توان بیش از پیش به پیروزي هاي حقوقی دیگر و مخصوصاً استیفاي سایر حقوق و

 
استرداد دیگر اموال توقیفی کشورمان و احقاق حقوق ملت در عرصه بین الملل امیدوار بود." 

 
مسابقه تلویزیونی "کار و پله" نوجوانان را با کارآفرینی استارتاپی آشنا می کند 

صبوحی: قویاً اعتقاد دارم موسیقی مافیا دارد/ خوانندگان براي حضور در برنامه هاي پربیننده 100 میلیون می دهند!/ در پشت پرده

 
تیتراژهاي تلویزیون چه خبر است؟ 

 
آرزوي رضا فیاضی براي 1400 تلویزیون/ کودکان در اولویت واکسن اند، من ته صفم 
سریال جدیدِ تلویزیون با کارگردان "خنده بازار"/ چقدر با مسئولین شوخی می کنید؟



امید و اعتماد جامعه باید بازسازي و احیا شود

منبع: ایران خبرشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و
احیاء کرد.

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء

 
کرد. 

به گزارش ایران خبر، اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور
امروز در جلسه شوراي عالی جوانان با اشاره به چالش ها و مشکلات
پیش روي مردم به ویژه جوانان کشور، گفت: در شرایط کنونی
دشمنان تلاش می کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و
بدبین شده و به اعتماد آنها به خود و به کشور آسیب بزنند که باید

 
براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفتگو و تضارب آراء پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها

 
و نتایج جلسات مذکور بهره مند شوند. 

جهانگیري سپس با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می آمد تصور
این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها، باید چه برنامه هایی داشته
باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت جوانان،

 
اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 



این شورا ضمن موافقت با بازنگري اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی جوانان؛ با
تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و استخدامی و

 
سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 عدد بود که امروز به 3400 عدد رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و در

 
حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



جهانگیري: باید با تلاش دشمنان براي ناامید کردن جوانان مقابله کرد

منبع: پاناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/12/11

در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم نهاد مرتبط با جوانان 28 عدد بود که امروز به 3400 عدد رسیده است

تهران (پانا) - سی و نهمین جلسه شوراي عالی جوانان
صبح امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رئیس جمهوري

 
برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس جمهوري در این
جلسه با اشاره به چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به
ویژه جوانان کشور، گفت: در شرایط کنونی دشمنان تلاش

می کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین شده و به اعتماد آنها به خود و به کشور آسیب بزنند که باید براي مقابله با

 
این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آراء، پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی توانند از این راهکارها و نتایج جلسات

 
مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رئیس جمهوري سپس با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به
میان می آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها، باید چه
برنامه هایی داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و

 
تکمیل شخصیت جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی جوانان؛ با



تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و استخدامی و

 
سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی درخصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم نهاد
مرتبط با جوانان 28 عدد بود که امروز به 3400 عدد رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و در حال

 
فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

 
سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد. 

اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهوري شواري عالی جوانان



جهانگیري: امید و اعتماد جامعه باید بازسازي و احیا شود

منبع: الفشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و

 
جوانان باشد، گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء کرد. 

به گزارش الف، سی و نهمین جلسه شوراي عالی جوانان امروز
(دوشنبه) به ریاست اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور

 
برگزار شد. 

وي در این جلسه با اشاره به چالش ها و مشکلات پیش روي
مردم به ویژه جوانان کشور، گفت: در شرایط کنونی دشمنان
تلاش می کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین
شده و به اعتماد آنها به خود و به کشور آسیب بزنند که باید

 
براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و
جوانان باشد، گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء کرد. در این زمینه
همه دستگاه ها مسئول هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت وگو و تضارب آراء

 
پیشنهادات و راهکارهاي خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

وي سپس با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می آمد تصور این
بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها، باید چه برنامه هایی داشته باشند.
اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت جوانان، اهتمام

 
ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رئیس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی جوانان؛ با



تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و استخدامی و

 
سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 عدد بود که امروز به 3400 عدد رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و در

 
حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



توسعه میدان نفتی آذر؛ اندوخته اي گرانبها از سرمایه انسانی، دانش و تجربه

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/12/11

میدان نفتی مشترك آذر به عنوان پیچیده ترین میدان مشترك نفتی با ظرفیت تولید روزانه 65 هزار بشکه نفت خام
اسفندماه 1399 به بهره برداري رسمی رسید. تولید زودهنگام از این طرح در اسفند ماه 1395 و با هدف دستیابی به ظرفیت

تولید نفت خام به میزان 30 هزار بشکه در روز محقق شده بود. تاکنون (اسفندماه 1399) ...

 میدان نفتی مشترك آذر به عنوان پیچیده ترین میدان
مشترك نفتی با ظرفیت تولید روزانه 65 هزار بشکه نفت خام اسفندماه 1399 به بهره برداري رسمی رسید. تولید زودهنگام از این
طرح در اسفند ماه 1395 و با هدف دستیابی به ظرفیت تولید نفت خام به میزان 30 هزار بشکه در روز محقق شده بود. تاکنون
(اسفندماه 1399) حدود 36  میلیون بشکه نفت از این میدان مشترك برداشت شده و درآمد حاصل از تولید نفت آذر، از سقف هزینه
هاي توسعه میدان پیشی گرفته است. تأمین منافع ملی، ایجاد فرصت اشتغال براي نیروهاي بومی و رونق اقتصادي و توسعه زیرساخت
ها در منطقه ایلام، از شاخص هاي برجسته اجراي طرح توسعه میدان نفتی مشترك آذر به شمار می آید.  با توجه به منویات مقام
معظم رهبري در نام گذاري امسال به نام «جهش تولید»، حجم عظیمی از کار و فعالیت در طرح توسعه میدان نفتی آذر با حضور

 
پیمانکاران ایرانی محقق شد. 

 
 MB 5 دریافت 

 
موقعیت جغرافیایی: 

0:00 / 1:45



میدان نفتی مشترك آذر در بلوك اکتشافی اناران در استان ایلام (در جنوب غربی ایران و 25 کیلومتري شهرستان مهران) در مرز

 
ایران و عراق واقع شده است. 

 
تاریخچه توسعه: 

طرح توسعه میدان نفتی آذر که در جنوب استان ایلام در مجاورت میدان البدره عراق واقع به دنبال قرارداد بیع متقابلی که میان
شرکت ملی نفت ایران و کنسرسیومی داخلی متشکل از شرکت مهندسی و ساختمان صنایع نفت و شرکت سرمایه گذاري صندوق
بازنشستگی صنعت نفت امضا شده بود، تکمیل شده است. نخستین دکل در مهرماه سال 1391 در میدان آذر مستقر و برپا شد. در
سال 92 قراردادهاي سطح الارضی طرح امضا شد و در سال 93 عملیات حفاري نخستین چاه به اتمام رسید؛ در سال 1394 پرداخت
هزینه هاي طرح از طریق تسهیلات صندوق توسعه ملی و ساخت تاسیسات جهت تولید زودهنگام آغاز شد. در ادامه توسعه طرح در
سال 95 حفاري 10 حلقه چاه با عمق مجموع 63 کیلومتر به پایان رسید و خط لوله 16 اینچ صادرات نفت از میدان آذر تا دهلران به
طول 130 کیلومتر تکمیل شد و به بهره برداري رسید. در سال 1396 حفاري 13 حلقه چاه با مجموع عمق 72 کیلومتر به اتمام
رسید و سفارش گذاري کالاهاي واحد فرآورش مرکزي آغاز شد. در ادامه توسعه این طرح در سال 97 عملیات اجرایی خطوط لوله
صادرات نفت و گاز به طول 323 کیلومتر به اتمام رسید و دستیابی به مجموع تولید 19 میلیون بشکه نفت محقق شد؛ در سال 1398
فعالیت هاي راه اندازي و پیش راه اندازي در واحد فرآورش مرکزي آغاز شد و حفاري 18 حلقه چاه به عمق 82.5 کیلومتر به اتمام
رسید. و در نهایت در سال 1399 حفاري 20 حلقه چاه به عمق 88 کیلومتر و همچنین عملیات ساخت ردیف هاي نفتی جهت تولید

 
65 هزار بشکه در روز به اتمام رسید. 

 
هزینه هاي اجراي طرح: 

هزینه هاي اجرایی طرح توسعه میدان آذر، بالغ بر 1.4 میلیارد یورو برآورد می شود که بخش قابل توجهی از آن از طریق صندوق

 
توسعه ملی و بخشی دیگر نیز از طریق شرکت اهداف و وام هاي بانکی تأمین شده است. 

 
 

 
پیچیدگی هاي توسعه آذر: 

میدان آذر در نزدیکی گسل اصلی زاگرس و گسل بالارود قرار گرفته و ساختاري با رژیم هاي فشاري متناوب و پیچیده دارد که درهم
تنیدگی ویژگی هاي ساختاري میدان سبب می شد در جریان حفاري چاه ها، آن هم در اعماق زیاد، به طور مستمر با تغییرات شدید



و غیرقابل پیش بینی رژیم فشاري در لایه هاي زمین روبه رو باشیم. یعنی به واسطه تناوب زیاد لایه هاي کم فشار و پرفشار و ثبت
فشارهاي غیرعادي سازندي هنگام حفاري، در فواصل زمانی کوتاه، هم با هرزروي گل حفاري و هم با جریان پرفشار سیال روبه رو بود

 
که براي رفع این مشکل، باید از جداري ها و آستري ها در سایزهاي غیرمعمول استفاده می شد. 

عمیق ترین و سنگین ترین لوله هاي جداري سطحی کشور با عمق بیشتر از 2 کیلومتر و وزن حدود 500 تن، در چاه هاي آذر نصب
شده است و بیشترین تعداد مقاطع حفاري براي دسترسی بهینه به لایه مخزنی در سطح میدان هاي نفتی کشور با هفت حفره مربوط
به میدان آذر است. البته در کشور میدان هایی از این دست وجود دارد، اما در این ابعاد پیچیده و ناشناخته نیست. افزون بر این، با
توجه به فشار و دماي بالاي مخزن، میدان آذر می تواند تقریباً جزو میدان ها با فشار و دماي بالا (HP HT) یه شمار آید و با لحاظ
کردن مقدار بالاي گازهاي اسیدي، چالش هاي عملیاتی این میدان دوچندان می شود. بسیاري از پیمانکاران حفاري در دنیا براي
اثبات توانایی هاي فناورانه، روي قابلیت هاي خود در حفاري چاه هاي HP HT تأکید می کنند و در میدان آذر 20 حلقه چاه از این
نوع وجود دارد. به این فهرست، ناهمگنی بالا در خواص سنگ و سیال به ویژه کیفیت نفت تولیدي از افق هاي مختلف مخزنی، وجود
رسوب فراوان وکس و آسفالتین و با تأکید مجدد وجود مقادیر بالاي گاز سولفید هیدروژن در مخزن را هم باید اضافه کرد. هر چاه در

 
میدان آذر، یک داستان زمین شناسی اختصاصی با درس آموخته هاي منحصر به خود را دارد. 

 
سهم ساخت داخل: 

سهم ساخت داخل در این پروژه بالغ بر 75 درصد بوده است. تأمین عمده کالاهاي مورد نیاز و اجراي طراحی هاي استاندارد با بهترین
کیفیت ازسوي کارشناسان ایرانی انجام شده است و طرف قراردادهاي اصلی طرح پیمانکاران ایرانی بوده اند. می توان آذر را نسلی نو از
میدان هاي نفتی کشورعنوان کرد که توسعه آن، سبب ایجاد باور ملی نسبت به توانایی توسعه میدان هاي پیچیده نفتی میان

 
کارشناسان و شرکت هاي ایرانی شد. 

 
اشتغال زایی: 

این طرح در دوران اوج فعالیت هاي اجرایی سایت بیش از 3740 نفر و در دوران بهره برداري بیش از 800 نفر اشتغال زایی به همراه
داشته است. همچنین در مجموع 10 هزار نفر اشتغالزایی غیرمستقیم براي تکمیل شدن این طرح در بخش هاي مختلف برآورد می

 
شود. 

 
نکات برجسته طرح : 

 
- تولید از پیچیده ترین میادین نفتی به لحاظ زمین شناسی در خاورمیانه 

 
- انجام حفاري چاه ها با عمق نهایی حدود 4800 متر بسیار بیشتر از میانگین چاههاي دیگر در کشور 

 
- 19 حلقه چاه تولیدي و یک حلقه چاه تزریق پساب با مجموع حفاري 88 کیلومتر 

 
- انجام حفاري چاه ها با میانگین بسیار بالاتر از سایر رکوردهاي حفاري در ایران 

 
- بهره مندي از ظرفیت هاي علمی و عملی شرکت ها و پیمانکاران ایرانی 



- افزایش تولید و مشارکت حداکثري لایه هاي سروك از طریق اسیدکاري انتخابی با تکنولوژي موجود و حجم دبی بالا براي نخستین

 
بار در ایران 

 
- انجام عملیات شکافت اسیدي براي اولین بار در ایران 

 
- افزایش اشتغال در استان ایلام با حضور 60 درصدي نیروهاي بومی 

 
- واگذاري 150 قرارداد به مشاوران، سازندگان و پیمانکاران 

 
- رونق بنگاه هاي اقتصادي استان در قالب پیمانکاران و شرکت هاي خدماتی 

 
- انجام پاکسازي وسیع میدان هاي مین 

 
- احداث بزرگترین سازه بتنی کشور در محدوده رودخانه چنگوله به طول 380 متر و بیش از 9100 مترمکعب بتن ریزي 

 
- 73 میلیون نفرساعت اشتغال با رعایت ملاحظات HSE و بدون حادثه منجر به فوت 

- به کارگیري فناوري هاي نو با حمایت از شرکت هاي دانش بنیان در مقاوم سازي لایه هاي زمین شناسی که سبب کاهش هرزروي

 
سیال حفاري شد. 

- طراحی، تولید و نصب انواع پکرها (توپک هاي متورم شونده آبی درون چاهی دائمی، توپک هاي متورم شونده نفتی، توپک هاي

 
بادشونده، توپک هاي کامپوزیت، توپک هاي حل شونده) به همت شرکت هاي دانش بنیان 

 
- صرفه جویی ارزي 125 میلیون یورو کمتر از پیش بینی اولیه 

 
مسئولیت اجتماعی: 

در این طرح فعالیت هاي متنوعی براي ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی انجام شده است که همچنان ادامه دارد. سهم نیروهاي بومی
در اشتغال زایی طرح حدود 60 درصد بوده است و تلاش شد سطح تجربه و مهارت نیروهاي محلی شاغل در طرح ارتقا یابد. حدود 3
هزار میلیارد ریال قرارداد با شرکت هاي بومی امضا شد. یکی از کارهایی که در حوزه مسئولیت اجتماعی (CSR) انجام شد این بود
که ساختمان هاي مدارس مناطق مجاور طرح نوسازي و استانداردسازي شد. در چند نقطه براي کتابخانه مدارس و مساجد خرید و
تجهیز انجام شد ... دوره هاي آموزشی براي رویارویی با مین و مهمات عمل نکرده با توجه به موقعیت جغرافیایی منطقه برگزار و
فعالیت هایی هم با هدف فرهنگ سازي براي مسائل زیست محیطی در سطح منطقه انجام شد. احداث آبگیر چنگوله هم که آثار
زیست محیطی مثبتی دارد، در این طرح عملیاتی شد. ایجاد چندین هکتار فضاي سبز در منطقه، خدمات رسانی به زائران اربعین و

 
ساخت و تجهیز کامل پاسگاه میله 28 هنگ مرزي مهران ازدیگر اقدامات مسئولیت اجتماعی در این طرح بود. 
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سرمایه گذاري بزرگ 1100 میلیارد تومانی «فولاد خراسان» در تکمیل و توسعه

فاضلاب شهري با ایجاد اشتغال مستقیم براي 1000 نفر

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/12/11

دنیاي معدن - مدیرعامل مجتمع فولاد خراسان طی گفت و گویی با اهالی رسانه که در حاشیه حضور این ابرشرکت تولیدي
شرق کشور در هفدهمین نمایشگاه بین المللی متالورژي (ایران متافو) در تهران برگزار شد، دیدگاه خود را درباره سیاست

گذاري راهبردي این مجتمع در آینده صنعت فولاد ایران ابراز کرد.

به گزارش دنیاي معدن، دکتر کسري غفوري در جمع خبرنگاران با اشاره به نقش ستایش برانگیز این مجتمع در روند توسعه
صنعتی، اقتصادي و اجتماعی جامعه پیرامونی خود اذعان کرد: مجتمع فولاد خراسان همواره نسبت به سایر مجتمع هاي تولیدي

 
کشور سردمدار توسعه چه در زیر سقف خود و چه خارج از آن بوده است. 

نایب رئیس هیئت مدیره مجتمع فولاد خراسان در ادامه گفت: اعتقاد من این است که آب نیاز اساسی فولاد است و ما نباید در شرایط
کنونی با بحران فراگیر آن، آب پاکیزه را در تولید فولاد استفاده کنیم. با موافقت شرکت آبفاي کشور پسآب شهر نیشابور را به مدت
25 سال در فولاد خراسان به کار خواهیم گرفت و مازاد آن را در صنعت و کشاورزي در اختیار متقاضیان قرار خواهیم داد. 1100
میلیارد تومان سرمایه گذاري در این زمینه نیاز داریم که عملیات اجرایی آن به زودي آغاز می شود و اجراي آن اشتغال مستقیم

 
1000 نفر را تامین می کند. 

این کارآفرین ملّی اضافه کرد: مهم ترین طرح توسعه ما که زنجیره تولید ما را از نظر سودسازي ارزنده تر می کند، کنسانتره سازي دو
و نیم میلیون تنی «سنگان» خواف است. از روز حضورم در مجتمع فولاد خراسان قول دادم که آن را به ثمر برسانم. بعد از هفت سال
وقفه مشکلات پیمان کاري و اداري آن حل شده و کار اجرایی در آن مجموعه هم آغاز شده است. پیش بینی ما این است که 24 ماه
دیگر بهره برداري طرح دو و نیم میلیون تنی کنسانتره سازي سنگان آغاز می شود. در کنار آن آهک از مواد اولیه مورد نیاز این
صنعت است و اگرچه ارزش ریالی بالایی در زمینه تولید ما ندارد ولی عدم تامین آن در فصول سرد با دشواري و حتی وقفه در روند
تولید همراه می شود. به همین دلیل به تازگی 60 درصد یک کارخانه آهک را در شهرك صنعتی خیام خریداري کردیم. با این سرمایه
گذاري نیز 140 نفر اشتغال مستقیم خواهند داشت. ما طرح هاي توسعه دیگري را زیر سقف فولاد خراسان در دست مطالعه داریم که
پروژه هاي افزایش ظرفیت گندله سازي 5/2میلیون تنی به 4/3میلیون تن و نیز راه اندازي مگا مدول احیاي مستقیم است که این
مدول در ایجاد توازن زنجیره فولاد کشور نقشی بسزا خواهد داشت. تامین آهن اسفنجی در کشور طی سال هاي اخیر معضل بزرگی
شده است و به رغم اینکه طبق قانون باید قیمت آن 50 درصد قیمت شمش باشد که حدود 6 هزار تومان می شود ولی ماه گذشته تا
8500 تومان هم افزایش یافت و این نشان دهنده نبود توازن در زنجیره فولاد است که ما در حال مطالعه این طرح با هدف افزایش
تولید آهن اسفنجی هستیم. همچنین در ادامه سیاست گذاري بلند مدت خود نیز مکاتباتی را با شرکت هاي ملی گاز ایران و توانیر،
سازمان صمت خراسان رضوي و وزارت صمت انجام داده ایم تا در صورت تامین زیرساخت در زمینه تامین برق و گاز خود هم قدم

 
هاي تازه اي را برداریم. 

مدیرعامل مجتمع فولاد خراسان به رشد بی سابقه سودسازي این صنعت فولادي در قیاس با دیگر فولادسازي هاي کشور پرداخت و
گفت: فولاد خراسان بین همه فولادهاي کشور از نظر حاشیه سود بهترین شرایط را در سال 99 داشت. ما در سال جاري معادل سود
سه سال گذشته فولاد خراسان را ایجاد کردیم. دلیل آن هم این است که ما با توجه به زیرساخت هاي این مجتمع تمهیداتی را



اندیشیدیم که بهترین مواد اولیه را با بهترین کیفیت از نظر حمل و تامین تهیه کنیم. ما امسال بیشتر مواد اولیه خود را از سنگان
تامین می کنیم در حالی که در سال هاي گذشته بیشتر کنسانتره و گندله خود را از یزد، همدان، کرمان و کردستان می آوردیم.
امسال با توجه به تفاهم نامه معاون معدنی وزارت صمت و ایمیدرو توانستیم بیشتر مواد اولیه خود را از سنگان تامین کنیم. در زمینه
بومی سازي هم فعالیت خود را بیشتر کرده و نتایج بهتري کسب کردیم که منجر به تقدیر آقاي مهندس جعفري معاون وزیر و رئیس
سازمان ایمیدرو از همکارانم در فولاد خراسان شد. ما طی دو سال گذشته 11 رکورد تولید و تامین مواد اولیه را پشت سر گذاشتیم.

 
امروز هم دغدغه اي براي تامین مواد اولیه نداریم در حالی که سال هاي قبل گاهی فقط براي چند روز مواد اولیه ما تامین می شد. 

کسري غفوري سپس به تشریح دیدگاه هاي خود درباره آینده عرضه مقاطع فولادي در بورس کالا پرداخت و ابراز نظر کرد: من اعتقاد
جدي دارم که همه شرکت هاي دولتی و نیمه دولتی و خصوصی هدفی جز گرداندن چرخ اقتصاد کشور ندارند بنابراین اگر قرارست
تصمیمی در صنعت فولاد گرفته شود، شایسته است که چهار فولادساز بزرگ کشور یعنی مبارکه، ذوب آهن، فولاد خراسان و فولاد
خوزستان هم در اخذ آن مشارکت کنند چرا که توقع دارند ما هم از اجراي آن تصمیم ها حمایت کنیم. اگر تصمیمی با توجه به خرد
جمعی باشد، ما حمایت می کنیم چون دوست داریم ابتدا ایران ساخته شود و در کنار آن بتوانیم صادرات خود را انجام دهیم.
متاسفانه این دستورالعمل منجر شد که فولاد خراسان امسال 49 درصد کاهش صادرات شمش و نیز 39 درصد کاهش صادرات
میلگرد و در مجموع 45 درصد از صادرات خود را به نسبت دوره مشابه سال گذشته شاهد باشد. ما امسال 99 درصد سودسازي
داشتیم که اگر این 45 درصد کم نمی شد در ارزآوري کشور طی دوره تحریم و نیز سودسازي شرکت می توانست بسیار مفید باشد. با
توجه به انتخاب آقاي سعدمحمدي که آقاي دکتر رزم حسینی وزیر محترم صمت ایشان را به عنوان معاون معدنی خویش انتخاب
کردند و ایشان را از بدنه فولادي کشور می دانیم صمیمانه ابراز امیدواري می کنم که در ادامه راه این معضلات با دیدگاه ایشان مرتفع

 
شود. 

مدیرعامل فولاد خراسان سپس تاکید کرد: تمام محصولات فولادي خود را به صورت 100 درصد شمش تولیدي و 90 درصد میلگرد با
هدف حمایت از بازار در بورس کالا عرضه می کنیم. 10 درصد دیگر میلگرد را به صورت تهاتر با توانیر در قبال تامین برق خود عرضه

 
خواهیم کرد. این درحالی ست که قانون ما را به عرضه 60 درصد محصول میلگرد بورس کالا مکلف کرده است. 

دکتر غفوري در بخشی از این مصاحبه به شرایط دشوار کنونی از دو نظر محدودیت هاي ناشی از شیوع همه گیري کووید-19 و نیز
محدودیت هاي تامین برق و گاز با اعمال خاموشی ها اشاره و تصریح کرد: فکر می کنم که در بین کل فولادسازان کشور و حتی در
بین تمام صنایع کشور سال سختی را پشت سر گذاشتیم. تنها صنعت فولادي بودیم که در کشور طی فروردین امسال تعطیل شدیم
زیرا سرعت شیوع کرونا در نیشابور و خراسان رضوي زیاد بود و ما براي حفظ سلامت همکاران و مقابله با این بیماري 23 روز این
مجتمع را در نیشابور تعطیل کردیم. سپس تا آماده سازي کوره ها انجام شود فروردین را از دست دادیم. اتفاقی تلخ که صنعت ما را
در معرض آسیب قرار داد، قطعی گاز 50 روزه در فولاد خراسان و 14 روز قطعی برق در تیر و نیز قطعی مجدد برق در زمستان امسال
به مدت 20 روز بود. با توجه به اینکه فولاد خراسان از گندله سازي تا احیا و نورد همه زنجیره تولید را دارد، توقف هر واحد منجر به
وقفه سایر واحدها می شود. گندله سازي با قطع گاز دچار مشکل شد. تولید آهن اسفنجی هم به خاطر قطع گاز دچار وقفه شد و ما با
تمهیدات لازم توانستیم آهن اسفنجی را از سایر نقاط کشور با هزینه اي سنگین تر تامین کنیم تا تولید متوقف نشود. امیدواریم در

 
سال هاي پیش رو این مشکلات برطرف شود. 

وي همچنین تامین قطعات لازم صنایع را یکی از چالش هاي تولید ارزیابی کرده و گفت: همواره در خصوص واردات قطعاتی که امکان
بومی سازي آن نیست، مقررات سرسختانه گمرکی و نیز انبوه مجوزهایی که سازمان صمت باید صادر کند، محدودیت ایجاد کرده
است. با وجود آقاي مس فروش رئیس سازمان صمت خراسان رضوي خود که یکی از صنعت مردان فولادي ست ، امیدواریم چشم
انداز بهتري از گذشته را پیش رو داشته باشیم. ما امسال در تامین و انبارش قطعات هیچ مشکلی نداشتیم و تلاش می کنیم که در



 
بومی سازي با هدف جلوگیري از خروج ارز قدم هاي مهم تري برداریم. 

روابط عمومی مجتمع فولاد خراسان



بخشودگی جرائم کارفرمایان واحد هاي تولیدي که حداقل به مدت یک سال

نیروي انسانی خود را حفظ کرده اند

منبع: میزانشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس با بخشودگی جرائم تأمین اجتماعی کارفرمایان واحد هاي تولیدي، صنعتی، معدنی، خدماتی و اصنافی را
که حداقل به مدت یک سال نسبت به حفظ و افزایش اشتغال نیروي انسانی کارگاه هاي خود اقدام کرده اند، موافقت کردند.

نمایندگان در جلسه علنی نوبت عصر امروز مجلس شوراي اسلامی و در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال

 
1400، با بند هاي الحاقی (3) و (4) تبصره (5) ماده واحده لایحه بودجه موافقت کردند. 

در بندالحاقی (3) تبصره (5) ماده واحده لایحه بودجه آمده است: سازمان برنامه و بودجه کشور و وزارت امور اقتصادي و دارائی
مکلفند در چارچوب ماده (8) قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی کشور و حمایت از کالاي ایرانی، مقدمات لازم اعم از
انجام امور کارگزاري، ابلاغ قرارداد همسان واگذاري، صدور موافقتنامه و سایر زیرساخت هاي مورد نیاز براي واگذاري مطالبات

 
قراردادي (فاکتورینگ) تا سقف صد هزار میلیارد (000/ 000/ 000/ 000/ 100) ریال را فراهم نمایند. 

سازمان برنامه و بودجه کشور و وزارت امور اقتصادي و دارائی موظفند گزارش عملکرد این بند را به صورت سه ماهه به کمیسیون هاي

 
برنامه و بودجه و محاسبات و اقتصادي مجلس شوراي اسلامی ارسال نماید. 

همچنین در بند الحاقی (4) این تبصره آمده است: کارفرمایان واحد هاي تولیدي، صنعتی، معدنی و خدماتی و اصناف که حداقل به
مدت یکسال از زمان تقسیط نسبت به حفظ یا افزایش اشتغال نیروي انسانی کارگاه خود بر مبناي فهرست بهمن ماه سال 1398
اقدام نموده اند و فهرست حق بیمه جاري کارکنان شاغل را در طول دوره تقسیط ارسال و پرداخت می نمایند، می توانند از تاریخ
لازم الاجراء شدن این قانون و حداکثر ظرف مدت چهار ماه، نسبت به درخواست تعیین تکلیف بدهی هاي قطعی شده برابر ماده (2)
قانون اصلاح قانون جرائم تامین اجتماعی مصوب 1387 مجمع تشخیص مصلحت نظام، از بخشودگی جریمه هاي متعلقه و سایر
جریمه ها برخوردار شوند. در مواردي که کارفرمایان کارگاه هاي مذکور تا تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون بر مبناي فهرست بهمن
ماه 1398 نسبت به تعدیل بیمه شدگان کارگاه اقدام نموده باشند، پس از بازگشت نیروي کار تعدیل شده یا جایگزینی آن ها و رعایت
حفظ اشتغال حداقل به مدت یکسال از زمان تقسیط و بر مبناي فهرست بهمن ماه 1398، از بخشودگی جرائم به شرح فوق برخوردار

 
می شوند. 

 
همچنین نمایندگان با بند هاي (ط)، (ي) و (ك) تبصره 5 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

بند ط تبصره 5 ماده واحده لایحه بودجه 1400 عبارت است از: وزارتخانه هاي نفت، صنعت، معدن و تجارت و نیرو از طریق شرکت
هاي تابعه و وابسته ذي ربط و با تصویب شوراي اقتصاد، اوراق مالی اسلامی (ریالی یا ارزي) در سقف سی و پنج هزار میلیارد
(35.000.000.000.000) ریال منتشر کنند، تا به منظور سرمایه گذاري در طرح هاي نفت و گاز با اولویت میادین مشـترك وزارت
نفت و طرح هاي زیربنایی و توسعه اي وزارت صنعت، معدن و تجارت و وزارت نیرو و همچنین طرح هاي افزایش راندمان نیروگاهی
وزارت نیرو مصرف برسد. بازپرداخت اصل و سود این اوراق را توسط شرکت هاي مذکور از محل افزایش تولید همان میادین (براي

 
طرح هاي وزارت نفت) و عایدات طرح (براي طرح هاي وزارت صنعت، معدن و تجارت و وزارت نیرو) تضمین کنند. 



براساس بند (ي) این تبصره؛ وزارت نفت از طریق شرکت هاي دولتی تابعه ذي ربط تا سقف معادل سه میلیارد (3.000.000.000)
دلار اوراق مالی اسلامی (ریالی یا ارزي) با تصویب هیأت وزیران منتشر کند. این اوراق براي بازپرداخت اصل و سود اوراق ارزي- ریالی
سررسیدشده تسهیلات بانکی و تضامین سررسیدشده و همچنین بازپرداخت بدهی هاي سررسیدشده به پیمانکاران قرارداد هاي بیع
متقابل طرح هاي بالادستی نفت تعلق می گیرد و شرکت هاي مذکور موظفند اصل و سود اوراق منتشرشده را حداکثر تا پنج سال از
محل منابع داخلی خود تسویه کنند. اوراق فروش نرفته این بند با تأیید وزارت نفت و سازمان برنامه و بـودجه کشـور قابل واگذاري به

 
پیمانکاران/ طلبکاران طرح ها می باشد. 

در ردیف اول بند (ك) تبصره 5 ماده واحده این لایحه نیز آمده است: به منظور مدیریت تبعات احتمالی انتشار اوراق مالی اسلامی در
بازار هاي پول و سرمایه کشور، کمیته اي متشکل از رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، وزیر امور اقتصادي و دارایی و رئیس کل
بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران دو نماینده از کمیسیون هاي برنامه و بودجه و محاسبات و اقتصادي مجلس شوراي اسلامی
(بدون حق راي) بر نحوه انتشار اوراق موضوع این قانون نظارت می کنند. نرخ هاي سود اسمی اوراق منتشره و نرخ حفظ قدرت خرید

 
اسناد خزانه اسلامی توسط این کمیته تعیین می شود. 

ردیف 2 این بند نیز عبارت است از: اوراق و اسناد منتشره جهت تسویه بدهی دولت موضوع بند هاي (و) و (ح) این تبصره از هرگونه

 
بررسی در کمیته مذکور مستثنی است. 

در ردیف 3 بند (ك) تبصره 5 ماده واحده لایحه مذکور آمده است: نحوه صدور انتشار اوراق مربوط به شرکت ها و دستگاه هایی که

 
بدون تضمین دولت باستناد این قانون منتشر می شود، نیز مشمول جزء (1) این بند می باشد. 

ردیف 4 بند (ك) این تبصره اشاره دارد: وزارت امور اقتصادي و دارایی به نیابت از دولت، مسؤول انتشار اوراق مالی مربوط به دولت
است. این وزارتخانه مجاز است از کلیه روش هاي انتشار اولیه اوراق از جمله تحویل اوراق به طلبکاران، عرضه تدریجی، حراج، فروش
اوراق به کسر (کمتر از قیمت اسمی) وپذیره نویسی در بازار ها استفاده کند. سازمان بورس و اوراق بهادار و بانک مرکزي جمهوري
اسلامی ایران حسب مورد مکلفند نسبت به ارائه اطلاعات مورد نیاز از جمله فهرست آخرین دارندگان اوراق مالی اسلامی دولت به
وزارت مذکور و اتخاذ تمهیدات لازم براي استفاده از کلیه روش هاي انتشار اقدام کنند. بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران در بازار
ثانویه اوراق، مجاز به خرید و فروش اوراق مالی اسلامی دولت بوده و از نظر حجم خرید یا فروش و روش خرید یا فروش (ازجمله
سازوکار حراج، توافق بازپرداخت) در راستاي سیاست گذاري پولی خود و همچنین درآمد و هزینه هاي ناشی از اجراي عملیات بازار

 
باز اختیار کامل دارد. 

براساس ردیف 5 بند (ك) تبصره مذکور لایحه بودجه 1400؛ به وزارت امور اقتصادي و دارایی اجازه داده می شود نسبت به تأسیس
نهاد هاي واسط ناشر با مدیریت و مالکیت دولت و یا استفاده از نهاد هاي واسط موضوع قانون توسعه ابزار ها و نهاد هاي مالی جدید
به منظور تسهیل اجراي سیاست¬هاي کلی اصل چهل وچهارم (44) قانون اساسی مصوب 29 /5 /1388 با اصلاحات و الحاقات بعدي
با انتقال مالکیت و یا بدون انتقال مالکیت به دولت، براي انتشار اوراق بهادار ارزي و تأسیس نهاد واسط مولدساز دارایی هاي دولت

 
براي انتشار اوراق مالی اسلامی مربوط اقدام نماید. 

به موجب ردیف 6 بند (ك) تبصره 5 ماده واحده لایحه مذکور؛ به وزارت امور اقتصادي و دارایی اجازه داده می شود رأساً از دارایی ها
و مطالبات دولت به عنوان پشتوانه انتشار اوراق مالی اسلامی موضوع این تبصره استفاده کند. اموال متعلق به قوه مجریه که سند

 
عادي نیز دارند می توانند به عنوان پشتوانه مورد استفاده قرار گیرند. 



بیشتر بخوانید: اختصاص سهام یک میلیون تومانی به فرزندان متولد سال 1400 انتهاي پیام/



5 طرح تامین برق و انرژي در فارس و بوشهر آماده بهره برداري است

منبع: مطبوعات فارسشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/12/11

پنج طرح تامین و انتقال برق و انرژي در استان هاي فارس و بوشهر با سرمایه گذاري 651 میلیارد ریال روز سه شنبه در
آیینی به صورت ویدئوکنفرانس با حضور از راه دور وزیر نیرو به بهره برداري می رسد.

پنج طرح تامین و انتقال برق و انرژي در استان هاي فارس و بوشهر با سرمایه گذاري 651 میلیارد ریال روز سه شنبه در آیینی

 
به صورت ویدئوکنفرانس با حضور از راه دور وزیر نیرو به بهره برداري می رسد. 

مطبوعات فارس/ غلامرضا نصیري روز دوشنبه با بیان اینکه طرح
هاي پویش الف - ب- ایران اقدامی در جهت توسعه زیر ساخت
هاي تامین و انتقال برق و انرژي در فارس و جنوب کشور است
اظهار داشت : این طرح ها نیروگاه مقیاس کوچک 1.9 مگاواتی
مرودشت با اعتباري معادل 131 میلیار ریال ، طرح افزایش
ظرفیت ایستگاه انتقال برق داراب گرد و طرح افزایش ظرفیت
ایستگاه انتقال برق درودزن با اعتباري معادل 260 میلیارد ریال
است که روز سه شنبه در شهرستان هاي داراب و مرودشت

 
افتتاح می شود. 

مدیرعامل شرکت برق منطقه اي فارس و بوشهر با بیان مشخصات طرح ها افزود: همچنین در قالب این پویش خط 66 کیلوولت و
کلیدخانه 20 کیلوولت در استان بوشهر با سرمایه گذاري 260 میلیارد ریال به بهره برداري می رسد؛ هدف از راه اندازي این طرح ها
تقویت شبکه 66 کیلوولت شهربوشهر و امکان تغذیه پست 66 کیلوولت نیایش درآینده و تامین برق پروژه مسکن مهرو متقاضیان
جدید در شهربوشهر و همچنین پاسخگویی به متقاضیان برق کشاورزي ، شیلات و روستایی درحال حاضر و در آینده دراین استان

 
است. 

نصیري درباره مشخصات نیروگاه مقیاس کوچک 1.9 مگاواتی مرودشت اظهار داشت: این نیروگاه با تولید سالانه 15 میلیون کیلووات
ساعت برق درشهرستان مرودشت ساخته شده و به طور مستقیم براي 6 نفر اشتغال ایجاد می کند ، این نیروگاه باهدف کاهش تلفات،
افزایش قابلیت اطمینان شبکه و استفاده از انرژي پاك و کاهش آلودگی محیط زیست وکاهش بار پست سهل آباد دراین شهرستان

 
احداث شده است. 

مدیرعامل شرکت برق منطقه اي فارس و بوشهر در ادامه افزود: ظرفیت ایستگاه انتقال برق داراب گرد با بهره برداري از طرح هاي
جدید از15 به 40مگاولت آمپر افزایش می یابد، کاهش بارمصرفی ایستگاه، افزایش قابلیت اطمینان شبکه و تامین برق پایدار جهت
حدود 22 هزار خانوار شهر داراب از جمله اهداف این طرح است ، همچنین ظرفیت پست انتقال برق درودزن، از 15 به 40 مگاولت
آمپر افزایش می یابد. کاهش بارمصرفی ایستگاه درودزن، افزایش قابلیت اطمینان شبکه و امکان تامین برق متقاضیان فعلی و آینده



 
کشاورزي هم از جمله اهداف این طرح در شهرستان مرودشت است. 

مدیرعامل شرکت برق منطقه اي فارس و بوشهر خاطرنشان کرد: پویش هر هفته الف - ب- ایران به ابتکار وزارت نیرو آغاز شد و
همچنان ادامه دارد؛ این طرح ارزشمند با محوریت هرهفته الف - ب-ایران "ساخت و ساز ها" و "ساز و کارها" به اجرا در آمد و

ثمرات ارزشمندي براي استان فارس و جنوب کشور داشته است.



نقش قوانین مالیاتی در رونق تولید پررنگ است

منبع: ایرناشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/12/11

گچساران - ایرنا -مدیرعامل کارخانه روغن کشی گچساران به معافیت 10ساله مالیاتی این طرح احداثی در منطقه کم
برخوردار اشاره کرد و گفت:اعمال بخشودگی هاي مالیاتی  تا زمان به ثمر رسیدن طرح هاي اجرایی  و کسب درآمد راهگشاي

رونق تولید و ایجاد اشتغال است.

گچساران - ایرنا -مدیرعامل کارخانه روغن کشی گچساران
به معافیت 10ساله مالیاتی این طرح احداثی در منطقه کم
برخوردار اشاره کرد و گفت:اعمال بخشودگی هاي مالیاتی
 تا زمان به ثمر رسیدن طرح هاي اجرایی  و کسب درآمد

 
راهگشاي رونق تولید و ایجاد اشتغال است. 

به گزارش ایرنا،شهرام هندیجانی روز دوشنبه در دیدار با
مدیرکل امور مالیاتی کهگیلویه و بویراحمد اظهار داشت:

 
تعامل اداره کل امور مالیاتی کهگیلویه و بویراحمد با بخش تولید سازنده و حمایتی براي بالفعل سازي ظرفیت هاي رونق تولید است. 

وي ظرفیت اسمی کارخانه روغن کشی گچساران در قالب دو واحد را حدود 200 تن اعلام کرد و اضافه کرد: در این کارخانه 120 نفر

 
مشغول به کار هستند. 

 
کارخانه روغن نباتی گچساران سال1397 در زمینی به مساحت10 هکتار به بهره برداري رسید. 

مدیر عامل کارخانه روغن خوراکی گچساران تاکید کرد: انواع روغن در اندازه هاي مختلف در کارخانه روغن کشی این شهرستان تولید

 
و روانه بازار مصرف می شود. 

 
وي بیان کرد:کارخانه روغن کشی گچساران همچنین بطري مصرفی خود را تولید می کند. 

مدیرکل امور مالیاتی کهگیلویه و بویراحمد نیز در این نشست به عادلانه بودن نظام مالیاتی درجهت حمایت از تولید اشاره کرد و

 
گفت:هم در فرایند سرمایه گذاري و هم درعرصه تولید، وصول مالیات متناسب با شرایط اقتصادي و درآمد تولید انجام می شود . 

محمد علی غفاري فعالان اقتصادي و اقتصاد پویاي بخش خصوصی را بازوي توانمند دولت درجهت توسعه اقتصادي دانست و تصریح

 
کرد: حمایت از بخش تولید مقوله راهبردي براي دولت است. 

وي بیان کرد: اداره کل امور مالیاتی براي تحقق اهداف رونق تولید و اشتغال رویکرد تعاملی و قانون مداري را با اشخاص حقیقی و
حقوقی دارد. 



 
برچسب ها 

 
- سازمان امور مالیاتی کشور 

 
- رونق تولید 

- کهگیلویه و بویراحمد



قدیمی ترین زندانی زندان کرمانشاه مشغول به کار شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کرمانشاه گفت : قدیمی ترین زندانی زندان کرمانشاه پس از آزادي، در بخش
خدمات شهري شهرداري مشغول به کار شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه، حمید رضا پوریانی مدیرکل زندان ها و اقدامات
تامینی و تربیتی کرمانشاه با اشاره به وجود 4 هزار و 800
زندانی در استان، گفت : حدود هزار نفر از این تعداد مهارت
لازم شغلی را دارند، اما بدلیل نبود فرهنگ سازي مناسب
در حوزه اشتغال متاسفانه پس از آزادي گرایش به کار

 
ندارند. 

او به استعداد هاي عظیم زندانیان اشاره کرد و گفت : متاسفانه 56 درصد از تعداد زندانیان استان بازگشت مجدد دارند و داراي سابقه

 
هستند، سازمان زندان ها قطعا با هم افزایی نهاد هاي مختلف می تواند افق بهتري براي این مجموعه متصور کند. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان کرمانشاه، اشتغال را از مهمترین دغدغه هاي زندانیان پس از آزادي دانسته و

 
ترویج فرهنگ استفاده از زندانیان آزاد شده در مشاغل مختلف را بهترین راه پیشگیري از جرم اعلام کرد. 

او افزود: قدیمی ترین زندانی زندان کرمانشاه پس از آزادي، در بخش خدمات شهري شهرداري مشغول به کار شده که جا دارد از

 
حمایت و نگاه شهردار کرمانشاه در استفاده از این زندانی در بخش خدمات شهرداري کرمانشاه تقدیر و تشکر کرد. 

پوریانی با بیان اینکه توجه به خانواده زندانیان از اولویت هاي سازمان زندانهاست، ادامه داد: با هماهنگی مراکز مختلف در بخش هاي
دولتی و خصوصی در صدد ایجاد اشتغال پایدار براي زندانیان هستیم که امیدواریم بتوانیم با این اقدام گامی موثر در جهت تامین

 
معیشت خانواده هاي زندانیان برداریم. 

این مسئول اشاره اي هم به پویش وقف، نذر و هدیه کتاب به زندان هاي کرمانشاه داشت و گفت: یک بانوي خیر ساکن تهران با

 
شرکت در طرح اهداي کتاب به زندان هاي استان کرمانشاه حدود سه هزار کتاب هدیه کرد. 

او از همه مسئولین استان دعوت کرد در کنار مردم، در این پویش فرهنگی براي آگاه سازي و پیشگیري از بازگشت مجدد به زندان
شرکت کنند .



بانک ها براي اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان چهارمحال و بختیاري سخت

گیرانه عمل نکنند

منبع: تسنیمشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/12/11

گروه استان ها - معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار چهارمحال و بختیاري گفت: کارشناسان بانک ها براي اعطاي
تسهیلات به تولیدکنندگان نباید سخت گیرانه عمل کنند و کارشناسان متخلف شناسایی و از طریق دستگاه هاي نظارتی

اقدامات لازم صورت می گیرد.

گروه استان ها - معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
چهارمحال و بختیاري گفت: کارشناسان بانک ها براي
اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان نباید سخت گیرانه عمل
کنند و کارشناسان متخلف شناسایی و از طریق دستگاه
هاي نظارتی اقدامات لازم صورت می گیرد. - اخبار استانها

 
 -

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شهرکرد، االله کرم نصیري
عصر امروز در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان
چهارمحال و بختیاري با تاکید بر ضرورت همکاري دستگاه

هاي اجرایی با سرمایه گذاران و تولیدکنندگان در راستاي سیاست هاي جهش تولید، اظهار داشت: کنتورگذاري براي شرکت هاي تازه
تاسیس توسط شرکت آب منطقه اي با همکاري شرکت شهرك هاي صنعتی استان انجام و پیش از مصرف هیچ گونه هزینه اي از

 
تولیدکننده دریافت نشود. 

وي با اشاره به لزوم تحقق بیت المال، افزود: میزان مصرف واحدهاي تولیدي پس از بهره برداري محاسبه و هزینه پرداخت شود،

 
حقوقات معوقه دولت و بیت المال نیز طبق ضوابط پرداخت شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه اشکالات کارشناسی در روند اجرایی واحدهاي تولیدي باید
برطرف شود، عنوان داشت: کارشناسان بانک ها براي اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان نباید سخت گیرانه عمل و کارشناسان متخلف

 
در دستگاه ها و بانک ها شناسایی و از طریق دستگاه هاي نظارتی اقدامات لازم صورت می گیرد. 

نصیري بیان کرد: تخصیص آب به شرکت تولید و بسته بندي آب معدنی پارسیان تجارت سالداران و عدم انعقاد قرارداد به منظور

 
پرداحت حقوق دولتی توسط این شرکت، باید طی مکاتبه اي از سوي آب منطقه اي استان به بانک عامل اعلام شود. 

وي ادامه داد: کمیته اي متشکل از سازمان صمت، آب منطقه اي، شرکت شهرك هاي صنعتی، سازمان بازرسی و اداره اطلاعات با قید
فوریت برگزار و بررسی هاي لازم در خصوص ابهامات به ویژه پرداخت 30 درصد تخصیص آب بدون مصرف انجام و تصمیم گیري

 
مناسب اتخاذ شود. 



سجاد رستمی، رئیس سازمان صمت استان در ادامه این ستاد با اشاره به واگذاري زمین به خانه صنعت، افتتاح 16 طرح صنعتی،
تجلیل از صنعتگران و صادرکنندگان برتر استانی و ملی و فعال کردن 20 واحد صنعتی راکد در استان طی هفته هاي اخیر، تصریح

 
کرد: در ستاد تسهیل و رفع موانع مشکلات 6 واحد صنعتی بررسی شد. 

 
میزان واحدهاي راکد صنعتی در استان تهران به 15 درصد رسید 

 
استان گلستان نیازمند شهرك صنعتی در منطقه مرزي است 

 
شهرك هاي صنعتی غیردولتی از مزایاي شهرك هاي صنعتی دولتی برخوردار می شوند 

وي افزود: بیشترین مشکلات این واحدهاي صنعتی مربوط به تخصیص آب بود که در جلسات آتی بررسی و راهکارهاي مناسب ارائه

 
خواهد شد. 

رئیس سازمان صمت چهارمحال و بختیاري عنوان داشت: به 16 واحد صنعتی استان 175 میلیارد ریال اعتبار در قالب تسهیلات ثابت،
در گردش، بازسازي و نوسازي واحدهاي صنعتی پرداخت شده است که منجر به تثبیت یا ایجاد اشتغال حدود 90 نفر در استان می

شود.



افتتاح مجهزترین واحد فراوري تخمه هاي آجیلی آفتابگردان و کدو در خوي
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مجهزترین واحد فرآوري تخمه هاي آجیلی آفتابگردان و کدو در شهرستان خوي افتتاح شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ارومیه، مجهزترین واحد فرآوري تخمه هاي آجیلی
آفتابگردان و کدو با سرمایه گذاري بخش خصوصی در 4
خط فراوري مجزا با حضور فرماندار و مسئولان شهرستان

 
خوي به بهره برداري رسید. 

اقدم مدیر این واحد فراوري گفت: این واحد با هدف
تفکیک، دانه بندي، سورتینک و پخت تخمه هاي آجیلی

 
آفتابگردان و کدو در 4 خط جداکانه به بهره برداري رسید. 

او افزود: با بهره برداري از قسمت سورت لیزري این واحد امکان فراوري محصول یکدست بسته بندي و صادرات آن به خارج از کشور

 
فراهم شد. 

مدیرعامل این واحد فراوري مجموع سرمایه گذاري براي ساخت و تجهیز آ نرا 100 میلیارد ریال اعلام و تصریح کرد: با بهره برداري از

 
این واحد براي 15 نفر بصورت مستقیم شغل ایجاد شد. 

عباسی فرماندار خوي در ائین افتتاح این طرح گفت: شهرستان خوي بعنوان قطب اول کشت وتولید تخمه هاي آجیلی آفتابگردان و
کدو براي دست یابی به بازار هاي جهانی نیاز به راه اندازي و سرمایه گذاري در جهت تکمیل زنجیره تولید و فراوري در این بخش

 
دارد. 

او ارزش تولید تخمه هاي آجیلی آفتابگردان و کدو در این شهرستان را سالانه یک هزار 200 میلیارد تومان اعلام و تصریح کرد: با

 
کیفی سازي سازي کشت و تولید و تکمیل زنجیره تولید این رقم میتواند به بیش از 3 برابر افزایش یابد. 

امینی مدیر جهاد کشاورزي خوي هم در این ائین افتتاح این طرح گفت: سالانه 28 هزار هکتار از اراضی کشاورزي شهرستان زیر

 
پوشش این دو محصول قرار میگیرد و بیش از 36 هزارتن تخمه آجیلی آفتابگردان و کدو تولید به بازار عرضه می شود. 

او تاکید کرد : بیش از 40 درصد تخمه آجیلی آفتابگردان و کدو ي کشور از مزارع شهرستان خوي بدست می آید و این شهرستان

 
قطب اول تولید این محصولات در ایران است. 



امینی از برنامه ریزي براي اصلاح کشت این دو محصول با واردات گونه هاي پر محصول در 3 سال اول با مشارکت بخش خصوصی نیز

 
خبر داد. 

بزرگترین بازار بورس این محصولات با 300 غرفه و 30 واحد تخمه پزي در کشور با اشتغال 3 هزار نفر در شهرستان خوي فعال است.

در شهرستان خوي بیش از 15 هزار خانوار در زمینه تولید تخمه هاي آجیلی آفتابگردان و کدو فعال هستند.



اضافه شدن 3 هزارو 500 نفر به جمعیت تحت پوشش کمیته امداد اصفهان در

ایام کرونا
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مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان گفت: امسال با شیوع کرونا بیش از سه هزار و 500 نفر به جمعیت کمیته امداد اصفهان
اضافه شدند که با خوداتکایی و توانمندي بعد از مدتی این افراد از چرخه سازمان خارج می شوند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اصفهان، کریم زارع مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان
امروز با تبریک هفته احسان و نیکوکاري در نشست خبري
با اصحاب رسانه، گفت: کمیته امداد امام خمینی (ره) ایجاد
کننده فقر در جامعه نیست و این سازمان با تلاش خیران
در جهت کاهش فقر و توانمندسازي نیازمندان تلاش می

 
کند، سیاست هاي کلی این سازمان در جهت توانمندسازي فکري، علمی، اقتصادي و شغلی نیازمندان است. 

او افزود: امسال با توجه به شیوع بیماري کرونا با تلاش همکاران و مشارکت این نهاد بیش از 11 هزار و 500 شغل براي مددجویان
ایجاد شده است که شاهد رشد 25 درصدي نسبت به سال گذشته بودیم و کمیته امداد امام خمینی (ره) در جهت ایجاد مشاغل خرد

 
پیشتاز است و در ایجاد مشاغل خانگی براي مادران خانواده و زنان سرپرست خانوار گام هاي مؤثري برداشته است. 

 
تحویل 700 مسکن در روستا ها به مددجویان 

مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان تصریح کرد: یکی از رویکرد هاي توانمندسازي در بحث مسکن است و با همراهی دولت ساخت
یک هزار و 150 مسکن روستایی در شهر هاي زیر 25 هزار نفر را داشتیم و خانه هاي کوچک در روستا ها براي افراد نیازمند ساخته
می شود و در حال حاضر ساخت بیش از 600 واحد مسکن عملیاتی شده و 100 واحد مسکن دیگر را تا 14 اسفند ماه تحویل

 
مددجویان خواهیم داد. 

زارع خاطرنشان کرد: امسال با شیوع ویروس کرونا و دستور مقام معظم رهبري براي کمک به نیازمندان در ماه رمضان و ماه هاي
محرم و صفر با کمک سازمان بسیج مستضعفان و سایر نهاد ها بیش از 60 میلیارد تومان در جهت تغذیه و نیاز هاي اورژانسی

 
نیازمندان تهیه شد و با حماسه آفرینی مردم در این زمینه مشکلی وجود نداشت. 

او با تأکید بر اینکه در دوران کرونا یکی از دغدغه هاي کمیته امداد امام (ره) تهیه وسایل کمک آموزشی، تبلت و گوشی براي دانش
آموزان نیازمند در آموزش آنلاین بوده است، گفت: قریب به 30 هزار دانش آموز تحت پوشش داریم و با همکاري و شناسایی آموزش و
پرورش براي دانش آموزان نیازمند به منظور بهره مندي از فضاي مجازي 5 هزار دانش آموز وارد چرخه تحصیل شدند و قریب به 4
هزار تبلت با کمک خیران و دستگاه ها و صنایع براي این دانش آموزان تهیه و در اختیار آن ها قرار گرفت و امیدواریم هزار تبلت دیگر



 
با کمک مردم نوع دوست تهیه شود. 

مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان اظهار کرد: یکی دیگر از رویکرد هاي این نهاد کمک هزینه براي ازدواج و تهیه جهیزیه است و

 
قریب به 2 هزار کمک هزینه براي ازدواج و تأمین جهیزیه براي نوعروسان ارائه شده است و متقاضیان پشت نوبتی نداریم. 

 
کمیته امداد به کمک هاي مردم متکی است 

او با بیان اینکه تجربه ثابت کرده در هر زمینه که مردم همکاري کنند، به طور یقین موفقیت حاصل می شود، افزود: کمیته امداد امام
(ره) همیشه متکی به کمک هاي مردمی بوده است، علاوه بر این مراکز نیکوکاري به وسیله مردم و معتمدان در محلات مدیریت و
ساماندهی می شود و کمیته امداد از این مراکز حمایت کرده و امسال این مراکز بیش از 200 میلیارد تومان کمک هاي اقتصادي را

 
جمع آوري و در بین مردم توزیع کرده است. 

زارع تأکید کرد: فردا افتتاح اولین مرکز نیکوکاري در مدارس را براي رفع مشکلات دانش آموزان نیازمند خواهیم داشت و یکی از
رویکرد هاي جدید بحث کمک هاي قرض الحسنه اي است و پرداخت وام هاي قرض الحسنه اي به خانواده هاي نیازمند براي حفظ
عزت نفس و کرامت انسانی است که با تأسیس قرض الحسنه امداد ولایت این فعالیت ها انجام می شود و از منابع دولتی و کمک هاي

 
خیران این کار صورت می گیرد. 

او ادامه داد: این وام ها در قالب ودیعه مسکن کارگشایی و اشتغال به افراد متقاضی پرداخت می شود و تاکنون بیش از 140 میلیارد
تومان به این خانواده ها با سقف 30 میلیون تومان وام با کمترین وثیقه و ضمانت بانکی پرداخت کردیم و خوشبختانه مشکلی در

 
زمینه پرداخت معوقات از سوي افراد متقاضی نداشتیم. 

مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان خاطرنشان کرد: هر سال در این ایام جشن احسان و نیکوکاري را داریم و امسال این جشن با
شعار (عیدي براي همه) برگزار می شود که با روش هاي الکترونیکی کمک هاي مردمی را جذب می کنیم. این روش ها عبارتند از

 
8877031# و شماره کارت 6063737000002509 انجام می شود. 

 
13 اسفندماه جشن نیکوکاري از طریق شبکه شاد برگزار می شود 

او اظهار کرد: روز 13 اسفندماه با نواختن نمادین زنگ نیکوکاري در یکی از مدارس از طریق شبکه شاد، جشن نیکوکاري را در استان
برگزار می کنیم و 14 اسفندماه پایگاه مرکزي در میدان آزادي و به صورت عمومی در مساجد و پایگاه هاي بسیج فعالیت می کنند و

 
روز جمعه در میعادگاه نمازجمعه در خدمت مردم خواهیم بود تا با کمک شهروندان نوع دوست شادي را به خانه هاي مردم ببریم. 

زارع تصریح کرد: در هفته احسان و نیکوکاري اختتامیه جشنواره نماز، جشنواره باران وحی، مسابقات فرهنگی و تربیتی به صورت
استانی براي دانش آموزان برگزار می شود و خوشبختانه در استان در حال حاضر بیش از 600 نقطه در زمینه هاي فرهنگی، ورزشی و
علمی وجود دارد که تحت حمایت کمیته امداد هستند و با حافظان قرآن به صورت ویژه کار می شود و اصفهان در جشنواره باران

 
وحی موفق به کسب رتبه اول شده است. 

 
بیمه حوادث و حمایت از مددجویان در حوادث طبیعی 

مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان گفت: یکی از طرح هاي موفق کمیته امداد طرح اکرام و محسنین با برنامه شفاف است، 30 هزار



فرزند یتیم و غیر یتیم تحت حمایت 80 هزار حامی هستند و اکنون 2 هزار فرزند بدون حامی داریم و امیدواریم با برنامه ریزي ها تا

 
پایان ماه رمضان هیچ فرزندي بدون حامی نداشته باشیم. 

او با تأکید بر اینکه یکی از وظایف این نهاد کمک به افراد در سوانح و حوادث است، تصریح کرد: در این سال ها بیمه حوادث براي
خانواده هاي تحت حمایت در دستور کار بوده است تا در حوادث طبیعی مورد حمایت کمیته امداد قرار گیرند و در زلزله پادناي

 
سمیرم در چهارچوب ضوابط بیمه خسارت ها پرداخت شد و تلاش بر این بوده خانواده ها مشکلات کمتري داشته باشند. 

زارع اظهار کرد: امسال به دلیل شیوع کرونا و مشکلات اقتصادي پیش بینی شده بود درآمد هاي کمیته کمتر و تقاضا ها زیاد شود، اما

 
در بحث درآمد ها و کمک هاي مردمی با همدلی و مشارکت شهروندان توانستیم بخش زیادي از مشکلات را حل کنیم. 

 
کمک به 6 هزار بیمار صعب العلاج 

او ادامه داد: به بیش از 6 هزار بیمار صعب العلاج در حد نیاز با تأمین تجهیزات دارویی کمک هاي لازم ارائه می شود، هزینه هاي
فرانشیز و بستري ها براي تعدادي از بیماران پرداخت می شود علاوه بر این موارد سبد هاي غذایی براي کودکان نیازمند تهیه شده و

 
خدمات تخصصی در هماهنگی با کلینیک هاي تخصصی براي این خانواده ها ارائه می شود. 

زارع تأکید کرد: پرداخت بیمه تأمین اجتماعی براي زنان سرپرست خانوار در جهت خودکفایی آن ها در دستور کار بوده است و قریب

 
به هزار خانواده خودکفا و از چرخه حمایت این سازمان خارج شدند. 

مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان خاطرنشان کرد: امسال به طور ویژه 700 خانواده با کمک بلاعوض صاحب گاز خانگی شدند،

 
قریب به 1500 سرویس بهداشتی و حمام در مناطق محروم براي کمک به افراد نیازمند در حال ساخت است. 

او افزود: تلاش بر این بوده با کمک هاي نقدي، وام هاي قرض الحسنه، بسته هاي تغذیه اي و ارائه سبد غذایی براي 115 هزار خانواده

 
در دوران کرونا مشکلات نیازمندان را کاهش دهیم. 

 
ارائه خدمات مشاوره اي و وکالت به خانواده هاي تحت پوشش 

زارع در خصوص ارائه خدمات مشاوره اي و وکالت به خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) تأکید کرد: در مورد ارائه
خدمات حقوقی و مشاوره با بهره مندي از وکلاي نیکوکار به سازمان کمک رسانی می شود و خانواده هاي نیازمند از خدمات حقوقی

 
رایگان بهره مند می شوند و این برنامه در جهت کاهش مشکلات آن ها بسیار مؤثر بوده است. 

او در خصوص تعداد افراد تحت پوشش سازمان کمیته امداد امام (ره)، اظهار کرد: در حال حاضر 118 هزار و 601 خانواده تحت

 
حمایت کمیته امداد هستند و هر سال بین 5 تا 10 هزار نفر را به علت توانمندي از پوشش کمیته امداد خارج می کنیم. 

 
اضافه شدن بیش از 3500 نفر به جمعیت تحت پوشش امداد در ایام کرونا 

مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان تصریح کرد: در سال جاري با شیوع کرونا بیش از سه هزار و 500 نفر به جمعیت سازمان اضافه

 
شدند و با خوداتکایی و توانمندي بعد از مدتی این افراد از چرخه سازمان خارج می شوند. 



زارع خاطرنشان کرد: امسال با وجود پیش بینی هاي منفی در زمینه کمک هاي مردمی با شیوع کرونا خوشبختانه در سرفصل هاي
اکرام مؤمنین و ایتام، در مشارکت شهروندان شاهد رشد قابل ملاحظه اي بودیم تا همه کمک هاي مردمی به دست نیازمندان واقعی
در جامعه می رسد و این نهاد با نگاه جهادي به کار، امانت دار مردم خیر و نوع دوست استان براي رساندن کمک ها به خانواده هاي

آبرومند با حفظ کرامت انسانی آن ها است.



انتشار 27 هزار میلیارد تومان اوراق مالی براي توسعه طرح هاي مهم

کشاورزي و امنیت غذایی

منبع: ایلناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس به شرکت هاي وابسته به وزارت جهاد کشاورزي و نیرو اجازه داد تا سقف 27 هزار میلیارد تومان براي طرح
هاي مهم کشاورزي و امنیت غذایی هزینه کند.

نمایندگان مجلس به شرکت هاي وابسته به وزارت جهاد
کشاورزي و نیرو اجازه داد تا سقف 27 هزار میلیارد تومان

 
براي طرح هاي مهم کشاورزي و امنیت غذایی هزینه کند. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، در جلسه شیفت عصر صحن علنی
امروز دوشنبه 11 مجلس شوراي اسلامی، در زمان بررسی
لایحه بودجه سال 1400، نمایندگان مجلس بند (الف) و
بند الحاقی آن و بند (ب) تبصره (5) ماده واحده لایحه

 
بودجه را تصویب کردند. 

در بند (الف) تبصره (5) ماده واحده لایحه بودجه آمده است: شرکت هاي دولتی تا سقف شصت و پنج هزار میلیارد
(65.000.000.000.000) ریال اوراق مالی اسلامی ریالی با تضمین و بازپرداخت اصل و سود توسط خود، منتشر کنند. تا براي اجراي

 
طرح هاي داراي توجیه فنی، اقتصادي، مالی و زیست محیطی خود که به تصویب شوراي اقتصاد می رسد، به مصرف برسانند. 

همچنین در جز الحاقی این بند آمده است: به شرکت هاي وابسته و تابعه وزارتخانه هاي جهادکشاورزي و نیرو اجازه داده می شود تا
سقف دویست و هفتاد هزار میلیارد( 000/ 000/ 000/ 000/ 270) ریال اوراق مالی - اسلامی از طریق بانک کشاورزي منتشر و براي
طرح هاي مهم کشاورزي و امنیت غذایی از جمله اجراي طرح هاي آبیاري تحت فشار نوین، اجراي طرح هاي آبخیزداري، آبخوانداري
و حفاظت خاك، طرح هاي مقابله با اثرات مخرب ریزگردها، اجراي طرح هاي آبرسانی روستایی و عشایري و توسعه شبکه هاي آن ،
بازسازي و مرمت قنوات، تکمیل طرح هاي مهار و تنظیم آب هاي مرزي و شبکه هاي اصلی و فرعی آن، تولید واکسن جدید دام،
طیور و آبزیان، اجراي طرح ملی مرغ لاین آرین، اجراي طرح توسعه شبکه هواشناسی کشور، تامین تجهیزات آزمایشگاهی و نوسازي
ایستگاههاي سازمان تحقیقات ، آموزش و ترویج کشاورزي ، اجراي طرح نوسازي باغات نخیلات و مرکبات کشور ، طرح توسعه اشتغال
در شیلات و آبزي پروري ، تکمیل طرح پانصد و پنجاه هزار هکتاري خوزستان و طرح چهل و شش هزار هکتاري دشت سیستان ،
اجراي طرحهاي فناوري هاي نوین در علوم آب (یونیزاسیون و آب ژرف)، نصب کنتور روي چاه هاي کشاورزي ، توسعه شبکه هاي آب
سنجی وزارت نیرو ، علاج بخشی خلیج ها و سدها ، تکمیل شبکه آب و فاضلاب اهواز و طرح یکپارچه سازي اراضی و پایش سلامت
خاك ، اجراي طرح تولید بذر ، کود ، سم و توسعه و ترویج فناوري و دانش در کشاورزي و منابع طبیعی، دامپروري، توسعه و
مکانیزاسیون کشاورزي و تقویت کشت هاي گلخانه اي و آب و هوا کشت ، مهار آبهاي مرزي ( سامانه گرمسیري و سردسیري)
آبخیزداري، مبارزه و مهار ریزگردها، تولید واکسن دامی، بذر و نهاده هاي کشاورزي، آب و فاضلاب و آسفالت راه روستایی و آبیاري
نوین، کشت یکپارچه، جاده هاي بین مزارع و اشتغال روستایی هزینه نمایند. بازپرداخت اصل و سود این اوراق برعهده شرکتهاي



 
مذکور می باشد. 

همچنین در بند (ب) تبصره (5) آمده است: به دولت اجازه داده می شود براي تأمین مالی مصارف این قانون از جمله طرحهاي تملک
دارایی هاي سرمایه اي موضوع این قانون تا مبلغ ششصد و پنجاه و پنج هزار میلیارد( 655/000/000/000/000)ریال، اوراق مالی
اسلامی (ریالی- ارزي) منتشر و منابع حاصل را به ردیف شماره 310108 جدول شماره (5) این قانون واریز کند. منابع واریزي با
رعایت ماده (30) قانون برنامه و بودجه کشور مصوب10/12/1351 براي تخصیص اعتبارات این قانون و مطابق موافقتنامه متبادله با
سازمان برنامه و بودجه کشور هزینه شود. اصل، سود و هزینه هاي مربوط به انتشار اوراق مذکور در جداول شماره (8) و (9) این قانون

پیش بینی شده و قابل پرداخت است.



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/12/11

فصل اقتصاد - مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست.

فصل اقتصاد - مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب

 
استان تهران در موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست. 
به گزارش فصل اقتصاد ، حجت اله مهدیان مدیر عامل
بانک توسعه تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان
تهران اظهار داشت: منابع بانک توسعه تعاون در حال حاضر
270 هزار میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی
فعالیت توسعه اي بانک ضروري است منابع دائما در حال

 
افزایش باشد. 

وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان

 
تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد. 

مهدیان گفت: راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به
رسالت و ماموریت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده

 
نموده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد
بانک بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن

 
فعالیت توسعه اي در سطح کشور باشیم. 

مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در استان تهران و نقدینگی بالاي موجود
در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در
استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از نگاه هاي معطوف به بانک توسعه تعاون

 
متمرکز بر شعب استان تهران می باشد. 

وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی
گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان
تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی

 
براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر بازار ایجاد گردیده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از اختیار کافی براي مصوبات
تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در کمترین زمان به مشتریان

 
ارائه گردد. 

وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت مشغول بکار هستند و علاوه بر این،
میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي



 
انسانی توانمند و متخصص است. 

مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي
مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک

 
با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی گزینند. 

وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار بر این است واحدهاي ستادي
نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و راهگشا باشد و و در ارائه طریق و

 
پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد. 

سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار
گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می

 
گردد. 

وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي

 
توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در ادامه سطح کشور بر عهده دارند. 

سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم،
تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به
وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت

 
شعب استان تهران اعلام نمود. 

احمد محمدي مدیر امور استانها و شعب نیز گفت: توجه ویژه مدیران ارشد به رفع مسائل شعب نشان از اهمیت مشتري مداري و

 
تقویت ارتباطات دوسویه با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به تعاونگران و جامعه هدف است. 

یونس کلانتري رئیس اداره کل امورمشتریان و توسعه بازار نیز خاطر نشان کرد: فرآیندهاي گسترده اي جهت تقویت ارتباطات استان
تهران با اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین راهکارهاي موثر با تکیه بر محصولات نوین و توسعه اي بانک در نظر گرفته شده است و

 
در کوتاه مدت با اجراي این تدابیر، بهبود مستمري در عمکرد شعب سراسر کشور به ویژه تهران قابل مشاهده است. 

در این جلسه محمد شیخ حسینی مدیر شعب استان تهران توجه به جانشین پروري، اعتماد به نیروهاي جوان و شجاع و ایجاد ساختار
منظم جهت ارائه خدمات بهینه به مشتریان از راهبردهاي این مدیریت بیان نمود و در ادامه نیز محمدرضا حیدري معاون مالی و
ارزي، حمید توکلیان معاون اعتباري و حقوقی و سید احمد ابراهیم نیا معاون اداري و پشتیبانی استان توضیحات کاملی در خصوص

 
عملکرد استان و راهکارهاي توسعه خدمات ارائه دادند. 

<--



از جاسوسی تا نوستالژي و خنده

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/12/11

با این وصف نوروز سال 1400 تغییرات قابل پیش بینی تري را نسبت به نوروز 99 انتظار می کشد. تغییراتی که مثل کار و
تولید و زندگی عادي مردم، روند سریال سازي و برنامه سازي تلویزیونی را هم به قبل و بعد کرونا تقسیم کرده است. واقعیت

این است که در سال 1400 سریال هاي تلویزیونی با فضایی متفاوت روي آنتن ...

نصف جهان: حدود یک سال است که جهان متفاوت ترین روزهاي خود را با شیوع و گسترش پاندمی کرونا تجربه می کند. این
میان کشور ما هم در دایره این تغییرات و بحران هاي جهانی نه تنها مستثنی نبوده بلکه شاید مثل همه با یک شوك اولیه مواجهه و

 
بعد خود را با این تغییرات به روز کرد. 

با این وصف نوروز سال 1400 تغییرات قابل پیش بینی تري را نسبت به نوروز 99 انتظار می کشد. تغییراتی که مثل کار و تولید و

 
زندگی عادي مردم، روند سریال سازي و برنامه سازي تلویزیونی را هم به قبل و بعد کرونا تقسیم کرده است. 

واقعیت این است که در سال 1400 سریال هاي تلویزیونی با فضایی متفاوت روي آنتن خواهند رفت؛ سریال هایی که برخی سوژه
کرونا شدند و برخی کرونا را سوژه خود کرده اند و در عین حال یکی از متنوع ترین نوروزهاي تلویزیونی را در ژانرهاي مختلف نمایشی

 
از آثار جاسوسی امنیتی تا کمدي و ملودرام و تاریخ معاصر دهه 60 شاهد خواهیم بود. 

در این گزارش مروري بر چهار سریال «نون.خ 3» در شبکه یک، «هم بازي» در شبکه دو، «گاندو 2» یا «لوتی» در شبکه سه و «نوروز
رنگی» در شبکه پنج و همچنین سریال دو قسمتی «پایتخت 6» خواهیم داشت که قرار است کنداکتور شبکه هاي مختلف سیما در

 
ایام نوروز 1400 را پر کنند. 

از این میان و با توجه به سابقه عوامل «نون.خ» و «لوتی» شانس بیش تري براي تبدیل شدن به برگ برنده سیما دارند و باید منتظر

 
ماند و دید در میدان عمل کدام یک توفیق بیشتري را از آن خود خواهند کرد. 

 
پایتخت 6؛ سیروس مقدم / شبکه یک 

سریال «پایتخت» تاکنون در 6 فصل با تیم سیروس مقدم، محسن تنابنده و الهام غفوري در شبکه یک به تولید رسیده است.
«پایتخت» اولین سریال تلویزیونی است که توانست خود را به 6 فصل برساند و البته در فصل هاي اخیر درگیر چالش هاي مختلفی

 
هم شد. 

با این حال «پایتخت» برند محبوب و اثر پربیننده تلویزیون است که مخاطبان بسیاري دارد، این برند محبوب طی یک سال اخیر
درگیر حاشیه هاي فراوانی شد تا آنجا که ساخت دو قسمت پایانی فصل ششم سریال را تا یک سال به تعویق انداخت و حالا قرار است

 
مخاطبان در نوروز دو قسمت پایانی فصل ششم این سریال را ببینند. 

درباره قصه؛ ماجراي «معمولی» هاي محبوب 



قصه «پایتخت» ي هاي شمالی حالا دیگر براي همه آشناست و اصلاً کسی نیست که خانواده نقی معمولی را نشناسد و اصلاً همین
میزان از شناخت از این خانواده و دلبستگی به ویژگی ها و روحیات خانواده معمولی ایرانی بود که باعث شد هر بار این خانواده به

 
خبط و خطا افتاد و یا از صمیمیت و گرمی هاي روتین ش دور شد مخاطبش دلخور شود. 

قصه این خانواده از فصل اول تاکنون با چالش هاي مختلفی هم مواجه شده است؛ از مهاجرت به تهران تا عضو شوراي شهر شدن هما
و سفر به ترکیه و افتادن در دام داعش. ماجراي چند خانواده «پایتخت» در فصل ششم به بازگشت بهبود، زندانی شدن ارسطو و
فعالیت نقی معمولی به عنوان یک راننده نماینده مجلس منجر شد. همچنین رحمت در این فصل توانست ازدواج کند و هر یک از
شخصیت ها سرانجامی پیدا کردند. با این حال این قصه ها قرار است با دو قسمت دیگر به یک پایان بندي برسد که نوروز 1400 روي

 
آنتن می رود. 

جا دارد اینجا از اهمیت حضور خشایار الوند یاد کرد که در پیش برد قصه «پایتخت» و خلق کاراکترهایی جذاب و دلنشین نقش
بسزایی داشته است. محسن تنابنده نیز در این مجموعه نقش سرپرست نویسندگان را بر عهده دارد و با درگذشت الوند نقش او در
نگارش و ایده پردازي قصه ها و حتی دیالوگ ها پررنگ تر شده است و شاید همین نکته یکی از دلایلی بود که در فصل ششم باعث

 
شد خلا حضور الوند و نبود حساسیت ویژه او روي این کاراکترها، شخصیت هاي دوست داشتنی مردم را به افول برساند. 

بنابر توضیحات قبلی سیروس مقدم، دو قسمت پایانی فصل ششم «پایتخت» قرار بود با محوریت حضور بهتاش در یکی از تیم هاي

 
فوتبال روایت شود و باید دید در شرایط فعلی کماکان این ماجرا محور روایت است یا تغییراتی به آن تحمیل شده است. 

 
درباره کارگردان؛ همچنان پیشرو و رکورددار 

سیروس مقدم اگرچه سال هاست براي تلویزیون سریال می سازد اما «پایتخت» باعث شد همان قدر که بازیگرانش چهره و محبوب

 
شده اند سیروس مقدم هم معروف و محبوب مخاطبانش باشد. 

سیروس مقدم با سریال «پایتخت» و قاب هایی که از طبیعت شمال کشور و جذابیت هاي بصري این سریال در مقابل چشمان

 
مخاطب قرار داد براي اولین بار او را با خانواده اي غیر از مرکز کشور و پایتخت تهران آشنا کرد. 

پشت صحنه هاي هر فصل از این سریال با پایان آن نمایش داده شده است که خود گواه تلاش هاي یک تیم بزرگ براي تولید فصل

 
هاي مختلف این سریال بوده است. 

مقدم همچنان رکورددار سریال سازي در سیما محسوب می شود و به واسطه کارنامه موفق ش همچنان از کارگردانان مورداعتماد

 
مدیران به حساب می آید. 

البته ساخت «پایتخت» غیر از مقدم مدیون اضلاع دیگري هم هست که غیر از کارگردان، نویسنده و تهیه کننده نیز در آن نقش
دارند. الهام غفوري به عنوان تهیه کننده و همسر سیروس مقدم در همه چند فصلی که این سریال ساخته شد تلاش کرد همه

 
امکانات لازم را براي این تیم مهیا کند. نقش خشایار الوند و محسن تنابنده نیز این میان غیرقابل انکار است. 

 
درباره بازیگران؛ همان ترکیب همیشگی 



علیرضا خمسه با کاراکتر باباپنجعلی، ریما رامین فر با شخصیت هما، محسن تنابنده با نقش نقی، احمد مهران فر با نقش ارسطو،
مهران احمدي با نقش بهبود و حتی نسرین نصرتی، بهرام افشاري و هومن حاجی عبداللهی همه بازیگرانی هستند که در سال هاي
اخیر بیشتر با همین نقش ها شناخته شده اند؛ ممکن است این افراد مثل خمسه یک پیشینه و سابقه طولانی در بازیگري داشته اند و
یا مثل بهرام افشاري و احمد مهران فر از ابتدا با همین سریال نزد مردم چهره شده اند. با این حال قدرت پایتخت در جان بخشی به

 
شخصیت ها بر کسی پوشیده نیست. 

هنوز مشخص نیست در 2 قسمتی که از این سریال باقی مانده است کدام یک از بازیگران حضور دارند و یا چه کسانی حذف و اضافه
خواهند شد. با این حال محسن تنابنده اصلی ترین کاراکتر صحنه و پشت صحنه سریال «پایتخت» است که در این 2 قسمت باقی
مانده هم حضور دارد. او اگرچه چندي پیش در جواب رسانه ها درباره صحت و سقم شایعه دستمزد چندین میلیاردي اش در پستی
اینستاگرامی نوشت که فعلاً «پایتخت» را نمی سازد با این حال اخیراً بدون اشاره به موضع قبلی خود پستی را با اشاره به فیلمبرداري

 
این سریال منتشر کرد. 

انتشار خبر حذف سارا و نیکا از ترکیب بازیگران این سریال از خبرهاي حاشیه ساز چند ماه اخیر بود و باید دید در صورت صحت این

 
خبر، عوامل چه تمهیدي براي این تغییر در نظر گرفته اند. 

همچنین علاوه بر مصطفی تنابنده که در این سال ها به عنوان دستیار کارگردان حضور داشته است در این 2 قسمت باقی مانده
محمد تنابنده دیگر برادر محسن تنابنده نیز به سریال اضافه شده است و نقش نویسنده را به عهده دارد. حالا سه برادر در کنار هم در

 
این پروژه حضور دارند. 

 
حاشیه ها؛ مأمورت ناتمام یافتن «ستون پنجم»! 

از پایان فصل ششم سریال «پایتخت» در نوروز 99 تا 25 بهمن که 2 قسمت پایانی سریال کلید خورد تولید یا عدم تولید این قسمت
هاي باقی مانده در سکوت محض خبري به سر می برد و هیچکس به عنوان متولی این سریال در این باره سخنی نگفت تا اینکه بعد از

 
10 ماه ابتدا سیروس مقدم و بعد الهام غفوري از تولید این سریال خبر دادند. 

حاشیه هاي پایتخت از آخرین قسمت این سریال که روي آنتن شبکه یک سیما رفت آغاز شد که پایان بندي آن و شباهت با فیلمی

 
قبل از انقلابی باعث شد رئیس صداوسیما دستور به پیگیري براي یافتن ستون پنجم دشمن بدهد. 

بعد از آن چند باري خبرهایی از سریال جدید سیروس مقدم در شبکه خانگی و یا سریال جدیدي در تلویزیون غیر از «پایتخت»
منتشر شد تا اینکه زمزمه هاي تولید قسمت هاي باقی مانده «پایتخت» قوت گرفت. در ادامه هم مهمترین حاشیه این سریال رقم

 
هاي میلیاردي دستمزدها بود که رقم 5 میلیاردي دستمزد تنابنده بیش از همه جنجال ساز شد. 

حالا باید دید این حاشیه ها با پخش دو قسمت پایانی این سریال به اتمام می رسد یا خیر؟ دو قسمتی که هنوز مشخص نیست دقیقاً
چه زمانی روي آنتن می رود و طبق شنیده ها ممکن است از نیمه اسفندماه فصل ششم سریال آغاز شود تا دو قسمت پایانی به

 
روزهاي پایانی اسفندماه برسد. 

 
نون.خ 3؛ سعید آقاخانی / شبکه یک 



سریال «نون.خ» به کارگردانی سعید آقاخانی و تهیه کنندگی مهدي فرجی ساخته می شود. این سومین فصل از این سریال است که

 
نوروز 1400 روي آنتن شبکه یک سیما خواهد رفت و تاکنون دو فصل قبلی به میزان بالایی رضایت مخاطب را کسب کرده است. 

«نون.خ» در فصل اول در فضایی غیرآپارتمانی و بومی ساخته شد و همین اولین برگ برنده این سریال بود که توانست مخاطب اولیه
را به خود جذب کند. این سریال در فصل دوم تمرکز بیشتري روي مناطق کردنشین کشور و مسائل بومی آنها گذاشت و از یک نگاه

 
صرفاً ویترینی به اقوام دوري کرد. حالا فصل سوم این سریال قرار است نوروز روي آنتن برود. 

 
درباره قصه؛ کمدي اي در میان کردها 

ماجراي «نون.خ» از مشکلات اقتصادي نورالدین خانزاده با بازي هنرمندانه سعید آقاخانی آغاز شد مشکلاتی که قرار است به برخی
فسادهاي اقتصادي هم تنه بزند و براي همین هم با اسم اختصاري نون.خ معروف می شود. فصل دوم «نون.خ» خیلی جدي تر و
مهمتر به چالش هاي مناطق کردنشین پرداخت. در این فصل ماجراي زلزله کرمانشاه بستر اصلی قرار گرفت و شوخی ها و طنازي
هاي داستان به چالش هاي مردم پس از زلزله پرداخت. حتی واقعیات تلخ زلزله و بی توجهی به مردم کردنشین نیز به زبان طنز در

 
این سریال به تصویر کشیده شد. 

فصل سوم این سریال اما دو محور اصلی دارد؛ معدن و گیاهان دارویی و حالا قرار است شوخی ها و طنازي هاي سریال به سمت
چالش هاي دیگري از این مناطق کردنشین برود. یک ویژگی شوخی هاي «نون.خ» در فصل هاي قبل این بوده است که صرفاً با
کمدي هاي بیان و شوخی هاي سطحی نخواسته است مخاطب را بخنداند بلکه این شوخی ها را با کمدي هاي موقعیت و طنازي روي

 
محتوا و اتفاقات اجتماعی همراه کرده اند. 

شوخی ها و طنازي هایی که تا حد زیادي مرهون تلاش هاي نویسنده این سریال یعنی امیر وفایی است که از فصل اول نگارش
سریال را بر عهده داشته است. نام وفایی را بیشتر با عنوان نویسنده «دورهمی» می شناسیم، نویسنده اي که پیشینه اش به روزنامه

 
نگاري ورزشی و طنزنویسی برمی گردد و البته در طراحی قصه ها و شوخی ها سعید آقاخانی هم نقش دارد. 

 
درباره کارگردان؛ موفق در پشت دوربین، محبوب در جلوي دوربین 

سعید آقاخانی در سینما تنها یک فیلم ساخته است که شاید موفقیت چندانی را هم از آن خود نکرد با این حال او در تلویزیون نبض
مخاطبانش را به دست آورده است و طی چند دهه فعالیت کمدي هایی را ساخته است که برخی هنوز هم در بازپخش مخاطب دارند
و مدل جدیدي براي طنازي شدند. «نون.خ» اما جزو موفق ترین آثار آقاخانی است که توانست با دوري از کمدي هاي آپارتمانی و

 
نزدیک شدن به فضاي یکی از اقوام کشور جذابیت هاي جدیدي را براي مخاطب خلق کند. 

برگ برنده آقاخانی هم در این نزدیکی و ریسک بزرگی که انجام داده است خودش بوده است که اصالتاً کرد است و آشنایی کاملی با
افکار و روحیات و مصائب مردم کردنشین دارد. از جمله هنرمندي هاي آقاخانی در این سریال هم شخصیت خودش با نام نوري بوده

 
است که به شکلی غیرکلیشه اي و متفاوت با پدرهاي تلویزیونی روابط شیرینی با دخترانش را رقم زده است. 

 
درباره بازیگران؛ یک ترکیب تازه و محبوب 



در هر فصل از سریال «نون.خ» بازیگرانی اضافه یا حذف شدند. در فصل اول فریده سپاه منصور با نقش مه لقا خانم یکی از شخصیت
هاي جالب سریال بود که اگرچه در فصل دوم در این سریال حضور نداشت اما شخصیتی که خلق شد زمینه سازي شد تا شوخی هاي
بیشتري را رقم زند. در فصل دوم بیشترین وزن بازیگري سریال روي همان چهره هاي ناشناخته بود که اتفاقاً به موازات بازیگران چهره

 
تر و شناخته شده ظاهر شده و مخاطب را جذب کردند. 

آقاخانی در این بخش توانست بازي هاي متفاوتی از بازیگران بومی و غیرچهره در این سریال بگیرد و مخاطب را با سریالی که چهره و

 
ستاره آن چنانی ندارد جذب و همراه کند. 

در فصل جدید علی صادقی دوباره به سریال پیوسته است که البته حضورش در فصل اول با نقدهایی هم همراه بود. همچنین شقایق
دهقان نیز که فصل دوم به سریال اضافه شد در این فصل نیز حضور دارد. با این حال «نون.خ» بیش از اینکه بازیگرمحور باشد ترکیب

 
کلی قصه، فضا و مجموعه واحد کاراکترها و حتی فضاي بصري مناطق کردنشین به کمک آن آمده است. 

 
حاشیه ها؛ رعایت پروتکل ها مقابل دوربین 

سریال «نون.خ» حالا به فصل سوم رسیده است و همانقدر که در ردیف سریال هاي محبوب و چند فصلی قرار گرفته است می تواند از

 
همین نقطه ضربه هم بخورد. هرچند تاکنون این سریال به خوبی توانسته است معیارهاي خود را در طنازي حفظ کند. 

شاید بسیاري از مخاطبان شوخی فصل دوم این سریال با جشنواره فیلم فجر را به خاطر داشته باشند که در فضاي جشن انار با حاشیه
هاي انتخاب برگزیدگان و تقسیم جوایز انجام شد. این سریال در حال حاضر در حال تبدیل شدن به یکی از برندهاي محبوب

 
مخاطبان است و باید بتواند این برگ برنده را حفظ کند. 

این نکته هم جالب توجه است که «نون.خ» در میان نوروزي ها تنها سریالی است که کرونا را به قصه خود وارد کرده است و بازیگران

 
این سریال با ماسک و در زمانیکه کرونا وجود دارد قصه را پیش می برند. 

 
لوتی (گاندو 2)؛ جواد افشار / شبکه سه 

فصل دوم سریال «گاندو» که این بار با نام «لوتی» به تولید می رسد سریال نوروزي شبکه سه سیماست و تقریباً جزو معدود دفعات
است که یک سریال امنیتی سیاسی براي بازه نوروزي انتخاب می شود که این انتخاب هم چندان بی تناسب با اتفاقات سال 1400
نیست. به ویژه که فصل اول این سریال به اثري پرمخاطب تبدیل شد و حاشیه ها و جنجال هاي زیادي را برانگیخت و استفاده از این

 
برند در نوروز شانس تماشاي این سریال را هم بالا می برد. 

 
درباره قصه؛ داستان اجتماعی با چاشنی جاسوسی 

فصل اول «گاندو» با فضایی امنیتی جاسوسی توسط آرش قادري نوشته شد؛ نویسنده اي که در این سال ها بیشتر با سریال هاي
معمایی و پلیسی شناخته شده است و از مهمترین سریال هاي وي می توان به «هوش سیاه» به کارگردانی مسعود آب پرور اشاره

 
کرد. 

برخلاف فصل قبل که چندین بار قبل از پخش، مواردي نسبت به تولید و قصه ها و محورهاي سریال و حتی پرداختن به پرونده



جیسون رضائیان در رسانه ها مطرح شد فصل جدید این سریال در سکوت کامل خبري پیش رفته اما ظاهراً «لوتی» که نام این فصل

 
هم قرار گرفته است یکی از پرونده هاي همین سریال است. 

مهدي آذرپندار مدیر گروه فیلم و سریال شبکه سه سیما در گفتگویی اعلام کرده بود «لوتی تقلاي یکی از سرویس هاي جاسوسی
بیگانه براي ضربه زدن به ایران و مقابله نیروهاي داخلی با این توطئه را به تصویر خواهد کشید.» و این تنها توضیحی است که تاکنون

 
از این سریال جاسوسی امنیتی منتشر شده است. 

 
درباره کارگردان؛ جواد افشار 

تا قبل از ساخت «گاندو» جواد افشار صرفاً به عنوان کارگردانی در عرصه ملودرام ها و سریال هاي اجتماعی شناخته می شد. سریال

 
هایی مثل «مادرانه»، «برادر» و «آنام» که در همه آنها پرداخت قصه اي ملودرام فضاي غالب کار را به خود اختصاص داده است. 

سریال 100 قسمتی «کیمیا» که در فضاي انقلاب و دفاع مقدس ساخته شد اگرچه توانست افشار را در ردیف کارگردانان دفاع
مقدسی قرار دهد با این حال انتقادات وارد شده به این سریال نتوانست او را به عنوان کارگردانی موفق در سریال هاي دفاع مقدسی به

 
شمار آورد. 

«گاندو» اما در محتوا و ساختار کیفیتی را ارائه کرد که کمترین مطالبه هوادارانش ساخت فصل دوم این سریال بود و در عین حال

 
چالش ها و ملاحظاتی را هم پیش روي جواد افشار کارگردان این سریال قرار داد. 

قسمت ابتدایی سریال «گاندو» در فصل اول با فضایی اکشن و در درگیري هاي دو مامور امنیتی براي بازداشت سوژه خود آغاز شد.
همین یک قسمت توانست قلابی براي جذب مخاطب سریال باشد و تا انتها با او همراه شود. اگرچه هنوز در طراحی و تولید سریال
هاي اکشن به خصوص در فضاي جاسوسی و سیاسی با نقطه مطلوب فاصله است اما این سریال توانست مخاطب را تا انتها با خود نگه

 
دارد. 

سریال «گاندو» توانست الگویی از پرداخت به پرونده هاي روز امنیتی باشد. هرچند در همین یکی دو ساله پرونده هاي امنیتی و
فسادهاي اقتصادي و سیاسی در بسیاري از سریال ها سوژه اصلی قرار گرفتند با این حال «گاندو» و اخیراً «خانه امن» نمونه هایی از
ورود به کاراکترهاي واقعی و مصادیق عینی بودند که پیش از این خلا پرداخت به آنها در تلویزیون احساس می شد و به همین دلیل

 
هیجان مخاطب را براي تماشاي آنها بالا برد. 

 
درباره بازیگران؛ ناشناخته هایی که چهره شدند 

«گاندو» سریالی پر شخصیت و پر بازیگر بود مخصوصاً که لوکیشن ها و داستان هاي فرعی تري هم داشت که باعث شد ترکیبی از
بازیگران مختلف اصلی و فرعی در آن به کار گرفته شود. در عین حال وحید رهبانی به عنوان یک مامور امنیتی جوان در این سریال
توانست به خوبی دیده شده و چهره شود. رهبانی البته بازیگر باسابقه تئاتر است که سال 79 با سریال «خانه ما» به کارگردانی مسعود

 
کرامتی و نویسندگی پیمان قاسم خانی در قاب تلویزیون دیده شد. 

او چند سالی در عرصه تصویر و حتی تئاتر فعالیتی نداشت و «گاندو» بازگشت دوباره اي براي رهبانی به تلویزیون بود که می توان

 
گفت بعد از دو دهه یک بار دیگر او را به مخاطب معرفی کرد. 



حضور رهبانی در گاندو باعث شد طی یک سال گذشته در چند سینمایی هم حضور داشته باشد و به ایفاي نقش هاي مختلفی
بپردازد که از جمله آنها می توان به نقش یک مدیر کارخانه در فیلم سینمایی «شیشلیک» جدیدترین ساخته محمدحسین مهدویان
اشاره کرد. او همچنین در فیلم «مصلحت» که به ماجرایی سیاسی و معمایی از یک پرونده امنیتی در ابتداي انقلاب می گذرد در نقش

 
یکی از مقام هاي قضایی ظاهر شده است. 

وحید رهبانی در فصل اول سریال «گاندو» توانست حضور موفقی داشته باشد و در قامت یک مامور امنیتی فارغ از کلیشه هاي مرسوم

 
چنین سریال هایی ظاهر شد؛ حضوري که ادامه اش می تواند با هوشمندي این بازیگر خود برگ برنده اي براي سریال باشد. 

 
حاشیه ها؛ تولید در سکوت خبري 

سریال گاندو در زمان پخش با حاشیه هاي مختلفی از دوبله و صداگذاري برخی واژگان، کلاه گیس برخی از بازیگران، نمایش
کاراکتري مشابه جواد ظریف وزیر امور خارجه و برخی حاشیه هاي دیگر مواجه بود. همین فضا هم تولید و پخش سریال «گاندو» را
تبدیل به بهانه اي براي تقابل میان دولت و صداوسیما کرد. تقابلی که حتی زمزمه توقیف بخشی از بودجه سازمان از سوي دولت را به

 
فضاي رسانه اي کشاند! 

این سریال همچنین بعد از پخش هم چالش هاي مختلفی داشت و یکی از مصاحبه هاي نویسنده که 80 درصد داستان را تخیلی
خوانده بود حاشیه هایی را به وجود آورد و بعداً در قالب نشست خبري سریال اعلام کرد که «تمام پرونده جیسون رضائیان به صورت
کاملاً واقعی در فیلمنامه منعکس شده و هیچ تخیلی در پرونده جیسون رضائیان و شخصیت مایکل هاشمیان در سریال وجود نداشته

 
است.» 

همین حاشیه ها باعث شد فصل دوم این سریال در سکوت خبري نوشته شده و در سکوت هم کلید بخورد تا این بار سریال از حواشی

 
پیش از تولید مصون بماند؛ باید دید در موعد پخش چه حاشیه هایی در کمین این مجموعه است. 

«لوتی» در ایام نوروز در 15 قسمت به پخش می رسد با این حال این سریال فقط به این 15 قسمت منحصر نمی شود و داستان ادامه

 
خواهد داشت. 

 
هم بازي؛ سروش محمدزاده / شبکه دو 

سریال «همبازي» به کارگردانی سروش محمدزاده و تهیه کنندگی نوید محمودي براي پخش از شبکه دو ساخته می شود. این اولین
سریالی است که نوید محمودي یکی از برادران محمودي در تولید آن نقش دارد چراکه پیش از این همه سریال ها را با کارگردانی

 
برادرش جمشید محمودي تولید می کرد. همچنین این اولین سریال سروش محمدزاده است که در باکس طلایی نوروز هم قرار است. 

«هم بازي» فضایی عاشقانه و ملودرام دارد و در میان سریال هاي امسال تنوع فضاي سریالی را با سه کمدي، یک اثر جاسوسی امنیتی

 
و یک ملودرام عاشقانه تکمیل کرده است. 

 
درباره قصه؛ کارآفرین عاشق 



قصه سریال «هم بازي» را مریم اسمی خانی و وحید حسن زاده می نویسند. زوجی که این سال ها با هم فیلم کوتاه ساخته و
کارگردانی کرده اند. همچنین مریم اسمی خانی به تازگی براي فیلم کوتاه خود از جشنواره فیلم فجر تندیس سیمرغ دریافت کرده

 
است و می توان انتظار تقریباً بالاتري نسبت به یک ملودرام معمولی از این سریال داشت. 

قصه این سریال نسبت به آنچه تاکنون منتشر شده است اتفاق عجیب و غریبی نیست با این حال هم از کارآفرینی می گوید و هم یک
عاشقانه پررنگ دارد. آثار نوید محمودي هم پیش از این چه در تلویزیون و چه در سینما همیشه فضایی اجتماعی همراه با یک
عاشقانه داشته است که گاه در جذب مخاطب توفیق به دست آورده و گاه نه. سریال «دلدار» برادران محمودي که ماه رمضان 2 سال
پیش روي آنتن رفت 38 درصد مخاطب داشته است و بعد از آن هنوز هیچ سریالی در شبکه نتوانسته است به این میزان از مخاطب

 
(در شبکه دو) دست پیدا کند. 

 
درباره کارگردان؛ یک سریال ساز تازه نفس 

نام سروش محمدزاده کارگردان جوان سینماي ایران با فیلم «چهارشنبه» بیشتر تداعی می شود. فیلمی که شهاب حسینی بازیگر آن
بود و در فضایی اجتماعی و تلخ به ماجراي قصاص می پردازد و توانست برنده تندیس بهترین کارگردانی از بخش هنر و تجربه سی و

 
چهارمین جشنواره فیلم فجر را از آن خود کند. 

با این حال محمدزاده این روزها به شکلی جدي وارد سریال سازي شده است او اولین سریال تلویزیونی اش را می سازد که بخت
یارش بوده است و اولین کار نوروزي اش هم خواهد بود. به موازات این سریال و به شکل همزمان اولین سریال شبکه نمایش خانگی را

 
هم تولید کرده است که این روزها در شبکه نمایش خانگی در حال عرضه است. 

سریال «سیاوش» در فضایی اجتماعی ساخته شده است و قبل از پخش گریم مجید صالحی براي این سریال مورد توجه قرار گرفت. با

 
این حال «سیاوش» هنوز اقبال چندانی در جذب مخاطبش پیدا نکرده است. 

 
درباره بازیگران؛ کمتر دیده شده ها 

دیبا زاهدي، کامران تفتی، حسین مهري، مریم مومن، آتیلا پسیانی از جمله بازیگران این سریال هستند. همایون ارشادي نیز از دیگر

 
بازیگران این مجموعه است که در کارهاي قبلی محمودي نیز حضور داشته است. 

شاید بازیگر ستاره یا چهره اي که کمتر تلویزیونی باشد در ترکیب بازیگران این سریال دیده نشود با این حال محمودي در پروژه ها

 
در کنار چهره ها سراغ افرادي هم رفته است که کمتر دیده شده اند و گاهی همان افراد را براي ایفاي نقش هاي اصلی برگزیده است. 

از آن جایی که این سریال ترکیب تازه اي از حضور نوید محمودي و سروش محمدزاده در تولید است و محصول تازه اي است نمی

 
توان به سابقه این دو براي انتخاب هاي کنونی استناد کرد. 

 
حاشیه ها؛ چالش هاي جذب مخاطب 

سریال «هم بازي» آنچنان که گفته شد در بسیاري از ویژگی ها، از «اولین ها» ست و کمتر می توان تحلیل و حاشیه اي از این سریال
ارائه داد. اطلاعات کمی هم در طول ساخت این سریال ارائه شده است و تاکنون نکته خبري خاص یا اتفاق متمایز و جنجالی اي از



 
این سریال منتشر نشده است. 

با این حال یک نکته نسبت به این سریال می تواند شبکه پخش کننده آن باشد یعنی شبکه دو سیما که طی سال هاي اخیر سریال
هاي معدود و انگشت شماري بوده اند که توانسته اند عنوان پربیننده را از آن خود کنند و شاید همین نکته یکی از چالش هاي سریال

 
هاي پخش شده باشد که باید بتوانند در وهله اول مخاطب خود را جذب و پاي سریال نگه دارند. 

 
نوروز رنگی؛ علی مسعودي / شبکه پنج 

سریال «نوروز رنگی» به کارگردانی علی مسعودي معروف به علی مشهدي و تهیه کنندگی اکبر تحویلیان ساخته شده است. همه
لوکیشن هاي این سریال در مشهد تصویربرداري شده است و به تازگی هم فیلمبرداري آن در این شهر پایان یافته است. «نوروز

 
رنگی» بعد از «نون.خ» و «پایتخت» سومین کمدي امسال است که در ایام نوروز هر شب از شبکه پنج سیما روي آنتن می رود. 

 
درباره قصه؛ نوستالژي هاي دهه 60 در مشهد 

«نوروز رنگی» سریالی با حال و هواي دهه 60 که قرار است مخاطب را به نوستالژي هاي چند دهه پیش ببرد و یک کمدي شاد و
مفرح باشد. قصه این سریال را خود علی مسعودي نوشته که پیش از این فیلمنامه هاي سریالی هاي مختلفی در حوزه طنز را به
نگارش در آورده است. سریال هایی چون «کوچه اقاقیا»، «سه در چهار»، «قرارگاه مسکونی»، «آقا و خانم سنگی»، «سه دونگ، سه
دونگ» که از این میان «کوچه اقاقیا» و «قرارگاه مسکونی» جزو پرمخاطب ها بوده اند و هنوز هم در بازپخش مخاطب دنبالشان می

 
کند. 

این سریال در 20 قسمت نوشته و ساخته شده است و در خلاصه داستان آن آمده است: داستان روزهاي پایانی اسفندماه یکی از سال

 
هاي دهه 60 را روایت می کند که در عینِ طنز و سرگرمی، قرار است به سنت ها و آداب ایرانی در شهر مشهد مقدس بپردازد. 

 
درباره کارگردان؛ در جستجوي کامیابی پشت دوربین 

علی مسعودي که با حضور در برنامه «خندوانه» پس از سال ها نویسندگی فیلم نامه هاي کمدي، تبدیل به چهره اي محبوب براي

 
مخاطبان سیما شد، حالا هم نویسندگی و هم کارگردانی این سریال را بر عهده دارد و این دومین تجربه کارگردانی اوست. 

مسعودي پیش از این سریال «آخر خط» را براي شبکه سه به تولید رساند که تیرماه امسال روي آنتن رفت. سریالی که طنز آن اقبال
چندانی پیدا نکرد و حتی باعث انتقادهاي فراوان هم شد. این سریال با استفاده از علی صبوري در نقش بازیگر 18 درصد مخاطب به

 
دست آورد و یکی از کم بیننده ترین سریالی هاي کمدي شبکه سه را رقم زد. 

حالا مسعودي با چالش جدي تري براي اثبات توانمندي هاي خود براي خنداندن مخاطب در مقام کارگردان پیش رو دارد. او باید از
تجربه ناکام گذشته عبور کند تا شاید در گام دوم حضور در پشت دوربین یک سریال کمدي، آن هم در تایم طلایی نوروز، به کامیابی

 
برسد. 

 
درباره بازیگران؛ یک ترکیب معمولی 



جمعی از بازیگران طنز همچون یوسف تیموري در این سریال حضور دارند. علاوه بر آن خود مسعودي هم در این سریال به ایفاي
نقش می پردازد و جواد خواجوي که بسیاري او را با صداپیشگی هایش روي کلیپ ها و ویدئوها می شناسند دیگر بازیگران این سریال

 
هستند. 

با این حال این سریال در ترکیب بازیگران برگ برنده اي ندارد و باید دید نحوه بازي ها چقدر می تواند به دیده شدن سریال کمک

 
کند. 

 
حاشیه ها؛ چالش علی مشهدي و لهجه مشهدي! 

با توجه به اینکه این سریال در مشهد تصویربرداري شده است بازیگران از لهجه مشهدي استفاده می کنند و این سومین سریال امسال
است که قصه آن در یک خطه کشور و به دور از «پایتخت» تهران روي آنتن می رود که این تنوع قومیتی می تواند یکی از ویژگی

 
هاي مهم سریال هاي امسال باشد. 

با توجه به چالش هاي سریال هاي قبلی در حوزه استفاده از لهجه و طرح برخی اظهارات و انتقادات، باید دید علی مسعودي که خود
یک مشهدي اصیل است، چگونه از پس این چالش برخواهد آمد و هم شهري هایش چه واکنشی به «نوروز رنگی» نشان خواهند داد.



جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است

منبع: پارسینهشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رییس جمهوري بازسازي و احیاي امید و اعتماد را مهمترین مسئله عنوان کرد و گفت: همه دستگاه ها در این
زمینه مسئول هستند و سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفتگو و تضارب آرا پیشنهادات و

راهکار هاي خود را در اختیار شوراي عالی جوانان قرار دهند.

اسحاق جهانگیري معاون اول رییس جمهوري در سی و نهمین جلسه شوراي عالی جوانان که به ریاست وي برگزار شد، با اشاره
به چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به ویژه جوانان گفت: در شرایط کنونی دشمنان تلاش می کنند تا جوانان کشور نسبت به

 
آینده مایوس و بدبین شده و به اعتماد آن ها به خود و کشور آسیب بزنند که باید براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مساله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیا کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفتگو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکار هاي خود

 
را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهاد هاي حاکمیتی می توانند از این راهکار ها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می
آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آن ها به پایان رسیده مانند تابستان ها باید چه برنامه هایی
داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت

 
جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

 
کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري در اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستاد هاي شهرستانی، ملی و استانی
جوانان؛ با تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و

 
استخدامی و سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاورد هاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 سازمان بود که امروز به 3400 سازمان رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و

در حال فعالیت هستند. 



همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



انتخاب برترین بازیگر طنز ایران به مرحله نیمه نهایی رسید/ فعلاً مدیري و

تنابنده پیشتازند

منبع: تسنیمشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/12/11

انتخاب برترین بازیگر طنز ایران به مرحله نیمه نهایی رسیده، 20 بازیگر در آن حضور دارند و نتیجه نهایی آخرین روز
اسفندماه مشخص می شود.

انتخاب برترین بازیگر طنز ایران به مرحله نیمه نهایی
رسیده، 20 بازیگر در آن حضور دارند و نتیجه نهایی

 
آخرین روز اسفندماه مشخص می شود. - اخبار فرهنگی - 
به گزارش خبرگزاري تسنیم، در بسته خبري امروز رادیو و
تلویزیون، خبرهایی همچون رقابت مهران مدیري و محسن
تنابنده بر سر عنوان بهترین بازیگر طنز، تصویربرداري
سریال "همبازي" نوروزي و برنامه تحویل سال رادیو

 
سلامت به همراه جزئیات آمده است: 

 
رقابت مهران مدیري و محسن تنابنده بر سر عنوان بهترین بازیگر طنز 

نتایج رقابت گروه اول و دوم از برترین بازیگران طنز در مرحله نیمه نهایی با آراي مخاطبان آي فیلم مشخص شد. تاکنون مهران

 
مدیري از گروه اول و محسن تنابنده از گروه دوم به مرحله نهایی صعود کرده اند. 

 
نظرسنجی شبکه آي فیلم از نیمه آبان ماه با حضور 50 بازیگر طنز کشورمان آغاز شده است. 

طبق این نظرسنجی، 50 بازیگر طنز کشور در 10 گروه پنج نفره در مرحله مقدماتی با هم به رقابت پرداختند و 20 بازیگر برتر به
مرحله دوم این نظرسنجی راه یافتند. برگزیدگان در مرحله بعد در پنج گروه 4 نفره با هم به رقابت پرداختند و از هر گروه دو نفر به

 
مرحله بعدي صعود کردند. 

اکنون در رقابت گروه دوم 10 بازیگر در مرحله نیمه نهایی، محسن تنابنده نفر اول با 68.05% آرا و احمد مهران فر با 31.95% آرا نفر

 
دوم شده اند. 

بر اساس این گزارش، در رقابت گروه اول از مرحله نیمه نهایی نیز مهران مدیري 79,87% درصد آرا را کسب کرده و رضا شفیعی جم

 
با 20,13% درصد آرا در مرتبه دوم قرار گرفت. 

نظرسنجی هر رقابت در مرحله نیمه نهایی، پنج روز یک بار خواهد بود. پس از اتمام این مرحله، نفرات برتر به مرحله نهایی راه می

 
یابند تا در یک گروه پنج نفره، فینال این نظرسنجی را برگزار کنند. 



نتیجه رقابت امیرحسین رستمی و بهرام افشاري در گروه سوم، رضا عطاران و جواد عزتی در گروه چهارم و علی صادقی و اکبر عبدي

 
در گروه پنجم نیز به ترتیب در 15، 20 و 25 اسفند اعلام خواهد شد. 

 
در مرحله نهایی منتخبان پنج گروه با هم رقابت می کنند تا 30 اسفند، برترین بازیگر طنز ایران از نگاه آي فیلمی ها انتخاب شود. 

 
تصویربرداري سریال "همبازي" از مرز 70 درصد گذشت 

مجموعه تلویزیونی «همبازي» به کارگردانی سروش محمدزاده هم اکنون درحال ساخت است و تصویربرداري این سریال از مرز 70

 
درصد عبور کرده است. 

همزمان با تولید این مجموعه تلویزیونی لوگو و لوگوموشن آن به ترتیب توسط محمد موحدنیا و محمد واحد طراحی و منتشر شده

 
است. 

در سریال «همبازي» که قرار است نوروز 1400 از شبکه دو سیما پخش شود بازیگرانی همچون دیبا زاهدي، حسین مهري، کامران
تفتی، نیلوفر کوخانی، مریم مؤمن، امیر کاظمی، ایمان صفا، پادینا کیانی، خیام وقار، زهره نعیمی، محمد حیدري، پولاد مختاري، هانیه
غلامی، مهتاب شیروانی، آتیلا پسیانی، همایون ارشادي، علیرضا استادي، بهنام تشکر، کمند امیر سلیمانی، رویا جاویدنیا، علیرضا

 
اوسیوند حضور دارند. 

«همبازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی

 
با طراحی نوید محمودي به روابط جوانان، اشتغال و هویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

 
«همبازي» به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما تهیه و تولید می شود. 

 
«گل پامچال» ویژه برنامه تحویل سال رادیو سلامت شد 

رادیو سلامت براي سال تحویل برنامه «گل پامچال» را روز شنبه 30 اسفندماه ساعت 11 تا 14 با حال و هواي نوروز 1400 روانه

 
آنتن می کند. 

شهرام زین العابدینی مدیر گروه سلامت اجتماعی رادیو سلامت درباره برنامه سال تحویل این شبکه گفت: رادیو سلامت طبق سنن
سال هاي گذشته برنامه ویژه اي براي سال تحویل تدارك دیده که شامل بخش هاي متنوع است تا هم براي مخاطبان حال و هواي

 
نوروزي داشته باشد و از شنیدن برنامه لذت ببرند و هم اینکه به اطلاعاتشان افزوده شود. 

وي ادامه داد: برنامه سال تحویل امسال با نام «گل پامچال» روز شنبه 30 اسفند از ساعت 11 صبح تا 14 از رادیو سلامت پخش می
شود. محوریت برنامه نوروز، جامعه شناسی سال نو، روانشناسی تغییر طبیعت، ایجاد روحیه نشاط و سرزندگی و هویت بخشی به

 
جامعه ایرانی است. این برنامه به تهیه کنندگی سارا شریفی و اجراي مسعود خواجه وند و سیما رستگاران روانه آنتن می شود. 

زین العابدینی افزود: این برنامه شامل بخش هاي نمایشی است که سوسن مقصودلو و علی میلانی بازیگران برنامه تلویزیونی اند و



گزارش هاي برنامه هم به عهده مرجان قندي است. برنامه تحویل سال شامل آیتم هایی با عناوین تقویم سال نو، شکوفه گیلاس، قرار،

 
قاصدك، بهترین ها، تب و تاب، عید مبارکی، آینه و شمعدون، خدا قوت، از راه دور، لبخند عید و... است. 

مدیر گروه سلامت اجتماعی رادیو سلامت عنوان کرد: در این برنامه با پزشک، محیط بان و دیگر مشاغل ارتباط گرفته می شود که

 
شیفت اند و در کنار خانواده براي سال تحویل حضور ندارند. همچنین به موضوع صله رحم در روزهاي کرونایی پرداخته می شود. 

 
مسابقه تلویزیونی "کار و پله" نوجوانان را با کارآفرینی استارتاپی آشنا می کند 

صبوحی: قویاً اعتقاد دارم موسیقی مافیا دارد/ خوانندگان براي حضور در برنامه هاي پربیننده 100 میلیون می دهند!/ در پشت پرده

 
تیتراژهاي تلویزیون چه خبر است؟ 

 
سریال جدیدِ تلویزیون با کارگردان "خنده بازار"/ چقدر با مسئولین شوخی می کنید؟ 

آرزوي رضا فیاضی براي 1400 تلویزیون/ کودکان در اولویت واکسن اند، من ته صفم



برگزاري ششمین جشنواره ملی رمز موفقیت براي حمایت از دانش بنیان ها

منبع: دانا خبرشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/12/11

ششمین جشنواره ملی رمز موفقیت در تاریخ 14 اسفند ماه جاري در تهران برگزار خواهد شد.

به گزارش خبرگزاري دانا، نشست خبري ششمین جشنواره ملی رمز موفقیت با حضور دبیر این جشنواره و اعضاي شوراي

 
سیاست گذاري این مراسم برگزار شد . 

یلدا اسفندیاري، دبیر جشنواره در این نشست با تشریح اهداف این جشنواره گفت: به دلیل معضل بیکاري که این روزها دامن گیر
جوانان سرزمینمان شده است، گروه رمز موفقیت با هدف تکثیر و آموزش اشتغال به جوانان و انتقال تجربه کارآفرینان موفق و برتر به

 
نسل جوان، آغاز به کار کرد و امسال در آستانه ششمین دوره با اهدافی نو به استقبال سال 1400 می رود. 

بنیان گذار جشنواره رمز موفقیت در ادامه افزود: رمز موفقیت فضایی تعاملی براي انتقال تجربه صاحبان کسب و کار هاي موفق به

 
نسل جوان، در راستاي حمایت و کارآفرینی براي جوانان خلاق است. 

وي افزود: در این دوره از جشنواره، جوانان صاحب ایده و خلاقیت از سوي هیات داوران ما تحت داوري و بررسی و در نهایت، ایده

 
هاي خلاقانه و نوبنیان مورد حمایت مالی جشنواره و سرمایه گذاران قرار خواهند گرفت. 

او گفت: جشنواره امسال، به دلیل شیوع ویروس کرونا و به منظور رعایت پرتکل هاي بهداشتی با حداقل ظرفیت ، برگزار خواهد شد و

 
ما امیدواریم سال آینده با مصون شدن از این ویروس بتوانیم میزبان تعداد بیشتري از مهمانان عزیز باشیم. 

دبیر ششمین دوره جشنواره رمز موفقیت درباره راهکار عبور از مشکل بیکاري در شرایط کنونی اقتصادي کشور، گفت: در 8 سال
گذشته فشار اقتصادي به معضل بیکاري جوانان دامن زده است و در شرایط کنونی جوانان سردرگم هستند و نمی دانند باید چه کار
کنند، از این رو تنها راهکار این است که از نوآوران و ایده پردازان حمایت شود تا بتوان مسیر اشتغال و توسعه اقتصادي پیش گرفته

 
شود. 

اسفندیاري با بیان اینکه دستیابی به موفقیت کار ساده اي نیست و نمی توان یکشبه راه صدساله را طی کرد، افزود: در حال حاضر

 
ایجاد فضاي تعاملی بین نسل جوان و نسل باتجربه به انتقال دانش کمک می کند و مسیر موفقیت براي جونان هم هموار تر می شود. 

او با تاکید بر اینکه 70 درصد از جمعیت کشور جوان هستند، تصریح کرد: این روزها شناسایی استعدادهاي کشور و هدایت آنها در
مسیر تولید و توسعه نوآوري می تواند هم به اشتغال کشور کمک کند و هم به تولید بیشتر بینجامد. همانگونه که در سال هاي
گذشته برخی از جوانان این مرزبوم توانسته اند کسب و کارهایی را در حوزه استارت آپ راه اندازي کنند و موفقیت کسب کنند،

 
بنابراین هر ایده و خلاقیتی که می تواند به تولید و اشتغال ختم می شود در جشنواره رمز موفقیت مورد حمایت قرار می گیرد. 

همچنین یک عضو اتاق بازرگانی تهران با اشاره به اینکه همه افرادي که کسب و کاري دارند در قبال جامعه مسئول هستند، گفت: اگر



همه در کسب و کار خود مسئولیت اجتماعی را در نظر بگیرند و به وظایف خود به درستی بپردازند به طور قطع جامعه ارتقا می یابد و

 
مشکلات اشتغال هم برطرف می شود. 

حسن احمدیان افزود: در سال هاي گذشته بسیاري از فعالان اقتصادي با وجود دغدغه هاي فراوان توانسته اند به مشکلات موجود بر
سر راه کسب و کار خود غلبه کنند و این یک موفقیت است که تجربه آن می تواند براي جوانان هم درس آموز باشد و گامی براي

دستیابی به موفقیت هاي آینده آنها باشد.



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسید

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/12/11

حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران اظهار داشت: منابع بانک توسعه
تعاون در حال حاضر 270 هزار میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی فعالیت توسعه اي بانک ضروري است منابع دائما

در حال افزایش باشد.

 
مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست. 

 
منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسید 

حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران اظهار داشت: منابع بانک توسعه تعاون در
حال حاضر 270 هزار میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی فعالیت توسعه اي بانک ضروري است منابع دائما در حال افزایش

 
باشد. 

وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان

 
تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد. 

مهدیان گفت: راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به
رسالت و ماموریت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده

 
نموده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد
بانک بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن

 
فعالیت توسعه اي در سطح کشور باشیم. 

مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در استان تهران و نقدینگی بالاي موجود
در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در
استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از نگاه هاي معطوف به بانک توسعه تعاون

 
متمرکز بر شعب استان تهران می باشد. 

وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی
گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان
تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی

 
براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر بازار ایجاد گردیده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از اختیار کافی براي مصوبات



تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در کمترین زمان به مشتریان

 
ارائه گردد. 

وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت مشغول بکار هستند و علاوه بر این،
میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي

 
انسانی توانمند و متخصص است. 

مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي
مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک

 
با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی گزینند. 

وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار بر این است واحدهاي ستادي
نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و راهگشا باشد و و در ارائه طریق و

 
پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد. 

سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار
گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می

 
گردد. 

وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي

 
توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در ادامه سطح کشور بر عهده دارند. 

سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم،
تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به
وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت

 
شعب استان تهران اعلام نمود. 

احمد محمدي مدیر امور استانها و شعب نیز گفت: توجه ویژه مدیران ارشد به رفع مسائل شعب نشان از اهمیت مشتري مداري و

 
تقویت ارتباطات دوسویه با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به تعاونگران و جامعه هدف است. 

یونس کلانتري رئیس اداره کل امورمشتریان و توسعه بازار نیز خاطر نشان کرد: فرآیندهاي گسترده اي جهت تقویت ارتباطات استان
تهران با اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین راهکارهاي موثر با تکیه بر محصولات نوین و توسعه اي بانک در نظر گرفته شده است و

 
در کوتاه مدت با اجراي این تدابیر، بهبود مستمري در عمکرد شعب سراسر کشور به ویژه تهران قابل مشاهده است. 

در این جلسه محمد شیخ حسینی مدیر شعب استان تهران توجه به جانشین پروري، اعتماد به نیروهاي جوان و شجاع و ایجاد ساختار
منظم جهت ارائه خدمات بهینه به مشتریان از راهبردهاي این مدیریت بیان نمود و در ادامه نیز محمدرضا حیدري معاون مالی و
ارزي، حمید توکلیان معاون اعتباري و حقوقی و سید احمد ابراهیم نیا معاون اداري و پشتیبانی استان توضیحات کاملی در خصوص

عملکرد استان و راهکارهاي توسعه خدمات ارائه دادند.





جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رییس جمهوري بازسازي و احیاي امید و اعتماد را مهمترین مسئله عنوان کرد و گفت: همه دستگاه ها در این
زمینه مسئول هستند و سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفتگو و تضارب آرا پیشنهادات و

راهکار هاي خود را در اختیار شوراي عالی جوانان قرار دهند.

اسحاق جهانگیري معاون اول رییس جمهوري در سی و
نهمین جلسه شوراي عالی جوانان که به ریاست وي برگزار
شد، با اشاره به چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به
ویژه جوانان گفت: در شرایط کنونی دشمنان تلاش می
کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین شده
و به اعتماد آن ها به خود و کشور آسیب بزنند که باید

 
براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مساله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیا کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفتگو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکار هاي خود

 
را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهاد هاي حاکمیتی می توانند از این راهکار ها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می
آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آن ها به پایان رسیده مانند تابستان ها باید چه برنامه هایی
داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت

 
جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

 
کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري در اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستاد هاي شهرستانی، ملی و استانی



جوانان؛ با تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و

 
استخدامی و سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاورد هاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 سازمان بود که امروز به 3400 سازمان رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و

 
در حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



جهانگیري: امید و اعتماد جامعه باید بازسازي و احیا شود/دکتر سلطانی فر:

3هزار و 400 سازمان مردم نهاد در دولت تدبیر و امید فعال راه اندازي و

فعال شدند

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/12/11

 
 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و

 
جوانان باشد، گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء کرد. 

به گزارش حوزه دولت خبرگزاري تسنیم، سی و نهمین جلسه شوراي عالی جوانان صبح امروز (دوشنبه) به ریاست اسحاق جهانگیري

 
معاون اول رئیس جمهور برگزار شد. 

وي در این جلسه با اشاره به چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به ویژه جوانان کشور، گفت: در شرایط کنونی دشمنان تلاش می
کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین شده و به اعتماد آنها به خود و به کشور آسیب بزنند که باید براي مقابله با این

 
تحرکات برنامه ریزي کرد. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و
جوانان باشد، گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء کرد. در این زمینه
همه دستگاه ها مسئول هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت وگو و تضارب آراء

 
پیشنهادات و راهکارهاي خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

وي سپس با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می آمد تصور این
بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها، باید چه برنامه هایی داشته باشند.
اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت جوانان، اهتمام



 
ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رئیس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی جوانان؛ با
تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و استخدامی و

 
سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 عدد بود که امروز به 3400 عدد رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و در

 
حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

 
سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد. 

http://news.msy.gov.ir/news/2080856.htm  :لینک کوتاه



صنعت پتروشیمی در سال هاي تحریم ما را یاري کرد

منبع: نبض نفتشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس جمهوري اظهار کرد: در این سال هایی که در جنگ اقتصادي بودیم و در تحریم قرار داشتیم یکی از جاهایی که به
کمک ما آمد صنعت پتروشیمی بود.

رئیس جمهوري اظهار کرد: در این سال هایی که در جنگ اقتصادي بودیم و در تحریم قرار داشتیم یکی از جاهایی که به کمک

 
ما آمد صنعت پتروشیمی بود. 

نبض نفت - دکتر حسن روحانی، امروز (دوشنبه، 11 اسفندماه)
در آیین بهره برداري از طرح هاي ملی وزارت نفت گفت: امروز
پنجاه وسومین برنامه افتتاح ماست، البته آیین افتتاح ها را
پنجشنبه ها برگزار می کنیم، در پایان سال وقت اندك است و
آن قدر پنجشنبه نداریم، بنابراین روزهاي دیگر را هم اضافه

 
کردیم که برنامه هاي ما افتتاح شود. 

 
صنایع نفت و پتروشیمی براي ما بسیار حائز اهمیت است 

وي با بیان اینکه صنایع نفت و پتروشیمی براي ما بسیار حائز
اهمیت است، افزود: نفت در تاریخ ما به عنوان صنعتی سیاسی-

اقتصادي گره خورده است، بار بودجه در سال هاي پیش بر دوش این صنعت بوده و در سال هاي اخیر به ویژه امسال ما تقریباً اتکایی

 
به نفت نداشتیم و کشور با کمترین اتکا به نفت اداره شده است. 

رئیس جمهوري تصریح کرد: در سال 98 و 97 کشور با اتکاي بسیار کم به نفت اداره شد، در واقع بودجه کشور که به طور میانگین در
دولت گذشته 70 یا 80 میلیارد دلار و در بعضی از سال ها بالاي 100 میلیارد به نفت متکی بود در این دولت کشور با کمترین اتکا به

 
بودجه نفت اداره شده است. 

روحانی عنوان کرد: بخش بزرگی از بودجه ما در تاریخ ایران، از زمانی که نفت کشف شده است، صنعت کشور، فعالیت هاي اقتصادي
کشور و بسیاري از پروژه هاي عمرانی به نفت متکی بوده است، از این رو نفت یک صنعت مهم و عظیم است و همین امروز اگر شیر
نفت و گاز بسته شود همه فعالیت ها متوقف می شود و از حمل ونقل گرفته تا دیگر صنایع کل، برق کشور و بسیاري از فعالیت ها و

 
خدمات متکی به نفت و گاز و میعانات با مشکل روبه رو می شوند. 

وي با تأکید بر اینکه این درست است که بودجه جاري باید از نفت جدا شود، گفت: صنعت نفت مهم ترین صنعت کشور است و بقیه

 
صنعت ها و خدمات کشور وابسته به این صنعت هستند، بنابراین نباید اهمیت این صنعت را از یاد ببریم. 

 
کارهاي بی نظیري در بخش نفت انجام شده است 



رئیس جمهوري با بیان اینکه در طول دولت یازدهم و دوازدهم کارهاي بی نظیري در بخش نفت انجام شده است، افزود: اگر به تاریخ
کشور نگاه کنیم مقدار گازي که در دولت تدبیر و امید افزوده شده، بالاي هزار میلیون مترمکعب است، یعنی از روزانه 600 میلیون

 
مترمکعب، امروز به 1000 میلیون مترمکعب رسیده که کار بسیار بزرگی است. 

 
بهره برداري از منابع مشترك نفت و گاز به معناي احقاق حقوق ملت است 

روحانی با تأکید بر اینکه در برداشت از منابع مشترك کارهاي بزرگی انجام شده، تصریح کرد: برخی فکر می کنند دولت یازدهم و
دوازدهم در احقاق حقوق مردم فقط در سایه برجام کار کرده است، البته برجام کار بسیار بزرگی براي احقاق حقوق مردم است، اما
یکی از مواردي که براي احقاق حقوق مردم تلاش شده مسئله بهره برداري از منابع مشترك نفت و گاز است که در این بخش کار

 
بسیار بزرگی شده است. 

وي ادامه داد: در پارس جنوبی که میدان مشترك ایران با قطر است، قطر دو برابر استفاده می کرد و ما عقب بودیم و امروز هم طراز و
حتی جلوتر از این کشور از منابع عظیم مشترك استفاده می کنیم. تفاوت منبع اختصاصی با مشترك در این است که از منبع
اختصاصی هر زمانی که بخواهید می توانید استفاده کنید، اما در منبع مشترك همسایه استفاده می کند، یعنی هر ساعتی بخشی از

 
منافع ما از دست می رود، بنابراین از این منبع مشترك هم همسایه ما باید استفاده کند و هم ما این کار را انجام دهیم. 

رئیس جمهوري با بیان اینکه در غرب کارون منابع نفتی مشترك با همسایه عراق داریم، گفت: تولید ما در این منطقه پنج برابر شده
است، بنابراین حقوقی که از دست می رفته این دولت با سرمایه گذاري در این بخش و حتی بخش هاي دیگر توانسته جلو آن را

 
بگیرد. 

روحانی عنوان کرد: ما منابع مشترك را توسعه دادیم و در این دولت منابع از این میدان (میدان نفتی آذر) بهره برداري شده است که
پیش تر استفاده از آن صفر بوده است. با تلاش هاي انجام شده در سال 92 و 93 تا پایان سال 95 به تولید 30 هزار بشکه در میدان
مشترك رسیدیم که هیچ استفاده اي از آن نمی کردیم و امروز فاز دوم آن را افتتاح می کنیم و 65 هزار بشکه در روز از این میدان

 
مشترك استفاده می شود. 

وي افزود: تمام فعالیت ها در میدان نفتی آذر به دست جوانان، مهندسان و کارگران ایرانی انجام شده است، آن هم حفر چاه هاي
عمیقی که میانگین عمق آنها 4500 متر و در بعضی از موارد تا 4800 متر است، بنابراین کار بسیار بزرگی انجام شده و ما امروز شاهد

 
افتتاح فاز دوم این طرح بودیم. 

 
یکی از افتخارهاي بسیار بزرگ ما صنعت پتروشیمی است 

رئیس جمهوري با بیان اینکه از آغاز این دولت تاکنون در بخش پتروشیمی کار بسیار بزرگی انجام شدهه و یکی از افتخارهاي بسیار
بزرگ ما صنعت پتروشیمی است، گفت: بسیاري از طرح هایی که افتتاح می کنیم بالادستی هستند. ما باید بتوانیم پایین دستی ها را
هم طراحی کنیم. از وزیر نفت می خواهم طرحی براي اقدام هاي دولت بعد در بخش پتروشیمی آماده کند. طرح هاي پایین دستی ها

 
می تواند اشتغال زیادي براي داخل و براي صادرات ما ایجاد کنند. 

روحانی با بیان اینکه در سال 99 تا امروز 12 طرح بزرگ پتروشیمی را افتتاح کردیم، گفت: امروز افتتاحی که انجام شده یک افتتاح



حدود 1.5 میلیارد یورو و یک افتتاح تا حدودي کمتر از یک میلیارد یورو بوده است، یعنی ما امروز 2.5 میلیارد یورو طرح، آن هم در

 
این شرایط سخت افتتاح کردیم. 

وي ادامه داد: در سال 1400 ظرفیت پتروشیمی از 50 میلیون تن به 100 میلیون تن می رسد و این نشان می دهد کار بسیار
عظیمی انجام شده است، در این سال هایی که در جنگ اقتصادي بودیم و در تحریم قرار داشتیم یکی از جاهایی که به کمک ما آمد

 
صنعت پتروشیمی بود. 

 
صادرات غیرنفتی به 31 میلیارد دلار رسیده است 

رئیس جمهوري عنوان کرد: آغاز امسال به دلایل کرونا با کاهش صادرات غیرنفتی روبه رو بودیم، اما با بررسی آمار و ارقام در نشست
ستاد اقتصادي، خوشبختانه در این دو ماه پایانی سال، مشابه پارسال صادرات غیرنفتی داشتیم. امروز شرایط ما بهتر است و می توانیم
صادرات غیرنفتی را انجام دهیم و تاکنون 31 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داشته ایم که تا پایان سال این رقم بالاتر هم خواهد رفت.

روحانی با بیان اینکه بخش بزرگی از صادرات غیرنفتی مربوط به پتروشیمی و فولاد است و این دو نقش عمده اي در صادرات غیرنفتی
ما ایفا می کنند، افزود: همه آنچه تا پایان امسال به دست آورده ایم در سایه اراده، ایمان و ایستادگی مردم بوده است و اگر افتتاح و
موفقیتی داشتیم، مربوط به فرزندان این ملت و جوانان و همه مردم از همه اقشار و گروه ها بوده است که تلاش بسیاري انجام داده

 
اند. 

روحانی با تأکید بر اینکه دنیا و آمریکا ناچار خواهد شد در برابر این ملت بزرگ زانو بزند و تحریم هاي ظالمانه را کنار بگذارد، تصریح
کرد: دولت جدید آمریکا تاکنون چهار بار اعتراف کرده که فشار حداکثري شکست خورده و به نتیجه نرسیده است و این بزرگ ترین
موفقیت ما در تاریخ است که خود آنهایی که این تحریم را بر ما روا داشته اند به دلیل ایستادگی ما اعتراف می کنند این تحریم و

 
فشار به جایی نرسیده است. 

 
منبع: شانا 

برچسب ها: نبض نفت ، رئیس جمهوري ، دکتر حسن روحانی ، صنایع نفت و پتروشیمی



حمایت 450 میلیاردي بانک کشاورزي از مجتمع گسترش و توسعه صنایع به

پرور

منبع: نبض نفتشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/12/11

در شهر ستان لنگروداستان گیلان ، با حمایت و مشارکت 450میلیارد ریالی بانک کشاورزي یکی از بزرگ ترین ومدرن ترین
مزارع پرورش مرغ مادر و مرغداري گوشتی استان گیلان راه اندازي شده است و با ایجاد اشتغال براي 2000نفربه صورت

مستقیم و غیر مستقیم نقش به سزایی در توسعه و بهبود ساختار تولید پرورش مرغ مادر ، ...

در شهر ستان لنگروداستان گیلان ، با حمایت و مشارکت 450میلیارد ریالی بانک کشاورزي یکی از بزرگ ترین ومدرن ترین
مزارع پرورش مرغ مادر و مرغداري گوشتی استان گیلان راه اندازي شده است و با ایجاد اشتغال براي 2000نفربه صورت مستقیم و
غیر مستقیم نقش به سزایی در توسعه و بهبود ساختار تولید پرورش مرغ مادر ، مرغ گوشتی ، تخم مرغ و رونق اقتصادي منطقه

 
داشته است.. 

به گزارش نبض نفت به نقل از روابط عمومی و همکاري هاي بین
الملل بانک کشاورزي، پروژه عظیم گروه به پرور با ظرفیت تولید
سالیانه 24 میلیون قطعه جوجه ،قطعه بندي و بسته بندي 40
هزار تن گوشت مرغ، تولید105 میلیون تخم مرغ و تولید سالیانه
100 هزار تن دان آماده طیوردر استان هاي تهران، گیلان،
مازندران، آذربایجان شرقی و غربی، البرز و قزوین فعالیت داردکه
با حمایت و مشارکت بانک کشاورزي و با هدف تکمیل زنجیره

 
تولید گوشت مرغ باکیفیت، به بهره برداري رسیده است. 

برچسب ها: نبض نفت ، حمایت و مشارکت 450میلیارد ریالی بانک کشاورزي



اصلی ترین رکن توسعه پایدار، جذب و ماندگاري جریان سرمایه است

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/12/11

مشاور ارشد فراکسیون حمایت از سرمایه گذاري داخلی و خارجی مجلس جذب و ماندگاري جریان سرمایه را از اصلی ترین
ارکان توسعه پایدار دانست و گفت که براي اشتغال زایی در کشور راهی جز هدایت این جریان به سمت تولید وجود ندارد لذا

باید با حذف بروکراسی هاي غیرضروري و پاسخگو کردن دستگاه هاي حاکمیتی این مهم را ...

مشاور ارشد فراکسیون حمایت از سرمایه گذاري داخلی و خارجی مجلس جذب و ماندگاري جریان سرمایه را از اصلی ترین
ارکان توسعه پایدار دانست و گفت که براي اشتغال زایی در کشور راهی جز هدایت این جریان به سمت تولید وجود ندارد لذا باید با

 
حذف بروکراسی هاي غیرضروري و پاسخگو کردن دستگاه هاي حاکمیتی این مهم را میسر کرد. 

مشاور ارشد فراکسیون حمایت از سرمایه گذاري داخلی و خارجی مجلس جذب و ماندگاري جریان سرمایه را از اصلی ترین ارکان
توسعه پایدار دانست و گفت که براي اشتغال زایی در کشور راهی جز هدایت این جریان به سمت تولید وجود ندارد لذا باید با حذف

 
بروکراسی هاي غیرضروري و پاسخگو کردن دستگاه هاي حاکمیتی این مهم را میسر کرد. 

فرزاد گرامی در گفت و گو با تابناك با اشاره به تشکیل فراکسیون حمایت از سرمایه گذاري داخلی و خارجی مجلس اظهار کرد:
فراکسیون حمایت از سرمایه گذاري داخلی و خارجی اهدافی همچون توسعه شبکه نظام مند مابین نهادهاي دولتی و فعالان اقتصادي
بخش خصوصی، ایجاد بستري براي تعامل چابک جریانات سرمایه گذاري و سرمایه پذیري و نهایتا جذب سرمایه حداکثري با منشاء

 
داخلی و خارجی را دنبال می کند که قطعا می تواند با برنامه ریزي منسجم و علمی به نتایج مدنظر برسد. 

وي توضیح داد: این فراکسیون به دنبال ایجاد بستري مناسب جهت تعامل نظامند بین افراد و نهادهاي سرمایه گذار، بخش هاي
سرمایه پذیر و دستگاه هاي حاکمیتی مانند ادارات صنعت، معدن و تجارت، بانک هاي عامل، اتاق بازرگانی و موارد دیگر است لذا
تلاش می کند تا با فاصله گرفتن از فضاي تشریفاتی و عبور از مقررات و موانع دست و پاگیر، نتایج مطلوب عملیاتی و ملموس در این

 
حوزه ایجاد شود. 

گرامی ادامه داد: براي رسیدن به این اهداف دو راهبرد اصلی یعنی ایجاد یک بستر تعاملی چابک و روان براي عناصر وجریانات سرمایه
گذاري و سرمایه پذیري و داشتن نگاهی نو به مقوله سرمایه گذاري، از منظر کارآفرینان و فعالان بخش خصوصی و در نتیجه به

 
حداکثر رساندن مشارکت ساختمند و دامنه دار آنان دنبال می شود. 

مشاور ارشد فراکسیون حمایت از سرمایه گذاري داخلی و خارجی مجلس در ادامه با تاکید بر لزوم شناسایی موانع پیش روي سرمایه
گذاران گفت که برخی از قوانین مانع استفاده از ظرفیت سرمایه گذاران می شود که می توان با تنقیح قوانین راه را جهت استفاده از

 
سرمایه هاي داخلی و خارجی تسهیل کرد. 

وي تاکید کرد که جذب و ماندگاري جریان سرمایه از اصلی ترین ارکان توسعه پایدار به شمار می آید.با توجه به اینکه براي اشتغال
زایی در کشور راهی جز هدایت این جریان به سمت تولید وجود ندارد باید با حذف بروکراسی هاي غیرضروري و همراه و پاسخگو
کردن دستگاه هاي حاکمیتی این مهم را میسر کرد چون در غیر این صورت کاهش انگیزه سرمایه گذار و کارآفرین دور از ذهن



 
نیست. 

گرامی توضیح داد: زمانی می توان جریان ماندگاري از سرمایه ایجاد کرد که تمامی ارکان حاکمیتی متعهدانه به مقوله سرمایه گذاري

 
از منظر بخش خصوصی نگاه کرده و به دنبال تسهیل فرایندها و رفع دغدغه هاي بخش سرمایه گذار و بخش سرمایه پذیر باشند. 

مشاور ارشد فراکسیون حمایت از سرمایه گذاري داخلی و خارجی مجلس با تاکید بر لزوم استفاده از الگوهاي موفق داخلی و جهانی

 
گفت: الگوهاي موفقی در ایران و سایر کشورهاي جهان وجود دارد که می توان با بهره گرفتن از آن ها بهترین راهبرد را اتخاذ کرد. 

به گفته گرامی، یکی از ابزارهاي مهم براي تحقق اهداف فراکسیون،زیرساخت هاي فناوري اطلاعات و ارتباطات بویژه "سامانه هاي
هوشمند شناسایی و معرفی فرصت هاي سرمایه گذاري" و یا "توسعه پلتفرم هاي دولت الکترونیک در راستاي جریان سرمایه" خواهد

 
بود. 

وي در پایان خاطرنشان کرد که به زودي چگونگی ارتباط و تعامل علاقمندان و فعالان این حوزه با دبیرخانه فراکسیون به اطلاع عموم

 
خواهد رسید. 

برچسب ها: توسعه پایدار ، جریان سرمایه ، سرمایه



«تسهیلات اشتغالزایی» براي مددجویان واجد شرایط کمیته امداد در گیلان

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل کمیته امداد امام گیلان گفت: مددجویان واجد شرایط کمیته امداد در گیلان شناسایی شده و طبق اولویت بندي
تسهیلات اشتغالزایی می گیرند.

مدیرکل کمیته امداد امام گیلان گفت: مددجویان واجد شرایط کمیته امداد در گیلان شناسایی شده و طبق اولویت بندي

 
تسهیلات اشتغالزایی می گیرند. 

عباس اهرابی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در رشت، اظهار داشت: یکی از محوري ترین برنامه هاي کمیته امداد امام خمینی (ره)

 
توانمندسازي مددجویان با ایجاد فرصت شغلی و خودکفایی آن ها است. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان گیلان تصریح کرد: از جمله اهداف ایجاد فرصت شغلی براي مددجویان می توان به
برطرف کردن نیازهاي اساسی مددجویان تحت حمایت، افزایش شأن و منزلت مددجویان و کاهش نرخ بیکاري در میان جامعه

 
مددجویی اشاره داشت. 

اهرابی خاطرنشان کرد: افزایش درآمد محرومان براي کاهش فاصله طبقاتی، کمک به اقشار نیازمند، افزایش مناعت طبع خانواده ها و

 
افزایش تولید ملی از دیگر اهداف ایجاد فرصت شغلی است. 

وي درباره اولویت ایجاد فرصت شغلی گفت: اولویت بندي ها بر اساس بخشنامه اي مدون به ترتیب شامل مددجویان معیشت بگیر،
اعضاي خانوار آن ها با اولویت سرپرست خانوار، فرزندان ذکور همسفره، همسران بیکار نوعروسان، همسران بیکار زنان سرپرست خانوار

 
واجد ازدواج مجدد و سایر واجدان شرایط تک و چندخدمتی است. 

اهرابی ابراز داشت: واجدین شرایط از سوي حوزه حمایتی شناسایی و از طریق سامانه سما به حوزه اشتغال معرفی شده و در حوزه

 
اشتغال مراحل فنی کار بررسی و در صورت مناسب بودن کسب و کار جهت اخذ تسهیلات معرفی می شوند. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان گیلان بیان کرد: در راستاي پایدارسازي اشتغال، طرح هاي پیشنهاد شده با نظارت

 
کمیته امداد، اجرا می شود و بین 3 تا 5 سال به طور مستمر مورد پشتیبانی و حمایت هاي نظارتی و مشورتی قرار می گیرد. 

وي با بیان اینکه قریب به 10هزار فرزند یتیم و محسنین گیلانی تحت حمایت طرح اکرام و حامیان معزز گیلانی و خارج از استان و
حتی ایرانی هاي نوع دوست خارج از کشور هستند گفت: با توجه به نوع مشکلات این افراد اعم از بیماري، تحصیلی، مسکن، لوازم

 
ضروري زندگی، معیشتی و موارد دیگر از مساعدت هاي مالی حامیان بهره مند می شوند. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان گیلان تصریح کرد: مساعدت هاي حامیان در قالب واریز مستقیم به حساب فرزندان و یا

 
اهداء کالا بوده که با توجه به وجوهات واریزي، به طور میانگین دریافتی هر فرزند حدود 300 هزار تومان است. 



وي با اعلام آغاز رسمی پویش ایران مهربان همزمان با ولادت حضرت علی (ع) افزود: این پویش با هدف حمایت از ایتام و فرزندان
محسنین و ارتقاء سرانه دریافتی آنان در راستاي طرح اکرام ایتام، آغاز شده و تا شب شهادت حضرت علی (ع) که ملقب به ابوالایتام

 
هستند ادامه دارد. 

اهرابی با بیان اینکه با اجراي پویش «ایران مهربان» امید است تا بهار 1400 هیچ یتیمی بدون حامی نباشد عنوان داشت: بهبود
وضعیت معیشتی و مرتفع نمودن نیازمندي ها و مشکلات خانواده هاي ایتام و فرزندان محسنین تحت حمایت کمیته امداد با جذب

 
حامیان جدید از دیگر اهداف این طرح است. 

اهرابی با اشاره به نحوه ثبت نام حامیان بیان کرد: مردم نوع دوست و خیّر جهت حمایت یک یا چند فرزند معنوي می توانند با
مراجعه و ثبت نام در سایت ekram.emdad.ir نسبت به انتخاب فرزند معنوي با شرایط مورد نظر خود (سن، جنسیت، سادات،

 
بیمار و محل سکونت) اقدام کنند. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان گیلان تصریح کرد: همچنین حامیان می توانند با مراجعه حضوري به واحدهاي اکرام
ادارات امداد استان یا تماس با شماره 096887 (سامانه ارتباط مردمی) نسبت به شرح وضعیت زندگی این افراد آگاهی پیدا کرده و

 
سپس فرزند معنوي خود را جهت حمایت انتخاب کنند. 

وي ضمن تقدیر از اعتماد حامیان و خیّرین گفت: به منظور تسهیل در روش هاي پرداخت براي هر فرزند معنوي یک شماره کارت
اختصاصی در نظر گرفته می شود که حامیان می توانند بدون شناسه واریز و از طریق سایت و یا کلیه درگاه هاي بانکی و اپلیکیشن

 
هاي موجود نسبت به واریز مستقیم هدایاي نقدي به حساب فرزندان معنوي اقدام کرده و گزارش پرداخت را در سایت مشاهده کنند. 

اهرابی با اشاره به فرا رسیدن سال جدید گفت: در این ایام کمیته امداد با برپایی جشن نیکوکاري جهت حمایت از اقشار آسیب پذیر و
مددجویان تحت حمایت این نهاد به منظور جذب مساعدت هاي مادي و معنوي مردم نوع دوست و خیّر نسبت به تأمین پوشاك،

 
سبدهاي کالاي معیشتی و اقلام مورد نیاز خانواده هاي بی بضاعت اقدام می کند. 

اهرابی با تأکید بر رعایت پروتکل هاي بهداشتی گفت: امسال به دلیل بیماري کرونا ضمن اینکه پایگاه هاي نمادین در میادین اصلی
شهر براي جمع آوري کمک هاي هم استانی هاي خیّر و نیکوکار ایجاد می شود اما اکثریت کمک هاي مردمی از طریق شبکه هاي

 
فضاي مجازي و بصورت غیر حضوري و الکترونیکی انجام می شود. 

وي عنوان داشت: یکی از نکات حائر اهمیت در این امر بهره گیري از ظرفیت هاي مختلف استانی از جمله مؤسسات خیریه، مراکز
نیکوکاري و همچنین تعامل و هم افزایی با مراکز دولتی، علمی و دانشگاهی، اقتصادي، تجاري، اصناف، بازاریان و بانک ها براي

 
برگزاري هرچه باشکوه تر رویداد ملی جشن نیکوکاري است. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان گیلان تصریح کرد: دفاتر 31 گانه کمیته امداد امام خمینی(ره) و مراکز نیکوکاري سراسر

 
استان گیلان براي دریافت کمک هاي نقدي و غیرنقدي مردم آمادگی دارند. 

اهرابی افزود: خیّرین می توانند هدایاي نقدي و غیرنقدي خود را به دفاتر کمیته امداد شهرستان هاي استان یا پایگاه هایی که بدین
منظور برپا می شود تحویل دهند تا با پهن شدن این سفره مهربانی هیچ کودکی با حسرت نداشتن لباس نو کنار سفره هفت سین

 
نباشد. 



برچسب ها: تسهیلات اشتغالزایی ، مددجویان ، کمیته امداد



ایجاد یک بندر بزرگ تجاري در محدوده جاسک

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با تشریح برنامه هاي این سازمان در توسعه سواحل مکران، گفت: توجه ویژه به مقوله
زیربنا، روبنا و تجهیزات بنادر تجاري در طول این سواحل، در دستورکار قرار دارد.

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با تشریح برنامه هاي این سازمان در توسعه سواحل مکران، گفت: توجه ویژه به مقوله

 
زیربنا، روبنا و تجهیزات بنادر تجاري در طول این سواحل، در دستورکار قرار دارد. 

گروه راه و مسکن بازارنیوز؛ محمد راستاد اظهار داشت: یکی از اقدامات مهم سازمان بنادر و دریانوردي؛ ایجاد یک سند بالادستی و
جامع براي توسعه سواحل به طور عام و براي سواحل مکران به طور خاص تحت عنوان طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی است که

 
تدقیق آن تا مقیاس یک پنج هزارم و با خروجی برنامه عمل در سطح شهرستان هاي ساحلی است. 

وي با بیان اینکه سند بالادستی جامع در رابطه با طرح هاي توسعه اي سواحل مکران و کاربري ها در پهنه هاي ساحلی مدنظر قرار
می گیرد که با طی شدن مراحل استصوابی براي استان هاي ساحلی لازم الاجراست، گفت: این اقدام یک نقشه راه است تا همه حوزه

 
هاي تخصصی اطلاع داشته باشند در نوار ساحلی باید چگونه سرمایه گذاري کرده و چگونه طرح هاي توسعه اي دنبال شود. 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي افزود: کاربري ها نیز با قابلیت ها و پتانسیل هاي نوار ساحلی تطبیق داده می شود و مسائل

 
زیست محیطی مورد مطالعه و بررسی قرار می گیرد. 

 
اقدام زیربنایی براي توسعه سواحل مکران 

راستاد با اشاره به اینکه طرح مدیریت یکپارچه ساحلی شامل پیوست هاي متفاوتی از جمله پیوست هاي سیاسی، امنیتی، اقتصادي،
پدافند غیرعامل، زیست محیطی و...است، خاطرنشان کرد: از ماحصل پیوست هاي مربوطه سازمان بنادر و دریانوردي به خروجی طرح

 
مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی می رسد و اقدامی زیربنایی و مهم براي توسعه سواحل مکران است. 

وي در ادامه به بخش دیگر اقدامات سازمان بنادر و دریانوردي براي توسعه سواحل مکران اشاره کرد و گفت: تمرکز این سازمان بر
بنادر تجاري است و هم اکنون بنادر کوچک متعددي در طول سواحل مکران از هرمزگان تا سیستان و بلوچستان وجود دارد که
کاربري تجاري دارند و باید این بنادر از نظر زیربنایی، روبنایی و تجهیزاتی به گونه اي مدنظر قرار گیرند که بتوانند ایجاد اشتغال و

 
رونق اقتصادي را در طول این نوار ساحلی مهم، تضمین کنند. 

 
فاز دوم طرح توسعه بندر چابهار 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با بیان اینکه ادامه طرح توسعه بندر چابهار؛ به عنوان یک بندر تجاري بزرگ و مهم در شرق
سواحل مکران بر اساس فاز دوم پیش خواهد رفت، اظهار داشت: چشم انداز احداث فاز دوم که ظرفیت بندر را از 8 به 30 میلیون تن

 
می رساند بعد از سال 1404 مدنظر قرار می گیرد و یک قابلیت مهم بندري به شمار می آید. 



راستاد با بیان اینکه دیگر خروجی مطالعات، ایجاد یک بندر جدید بزرگ تجاري با قابلیت پهلودهی کشتی هاي اقیانوس پیما در طول
سواحل مکران است، گفت: علاوه بر وجود بنادر تجاري کوچک، قرار است در آینده بندر جدیدي در محدوده شهرستان جاسک ایجاد

 
شود. 

 
برنامه هاي حوزه گردشگري دریایی 

وي با اشاره به اینکه سازمان بنادر، در حوزه گردشگري دریایی راسا اقداماتی انجام داده است، عنوان کرد: قصد داریم در این حوزه
کماکان فعال باشیم؛ یعنی بر اساس طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی، در نقاطی که به عنوان گزینه ایجاد و یا توسعه ظرفیت
براي گردشگري دریایی مطرح هستند، اقدام کرده و فعالیت هاي زیربنایی را انجام دهیم و براي فعالیت هاي روبنایی و تأمین ناوگان
گردشگري دریایی از محل وجوه اداره شده بخش خصوصی را ترغیب خواهیم کرد تا امکانات لازم براي گردشگري دریایی در طول

 
سواحل مکران فراهم باشد. 

برچسب ها: سازمان بنادر ، بندر تجاري ، جاسک



افزایش بهره برداري از منابع مشترك گازي و نفتی / اداره کشور با کمترین

اتکا به نفت

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/12/11

روحانی در آیین بهره برداري از طرح هاي ملی وزارت نفت گفت: نفت یک صنعت بسیار مهم و عظیمی است که اگر یک روز
شیر نفت و گاز بسته شود همه فعالیت ها متوقف می شود.

روحانی در آیین بهره برداري از طرح هاي ملی وزارت نفت گفت: نفت یک صنعت بسیار مهم و عظیمی است که اگر یک روز

 
شیر نفت و گاز بسته شود همه فعالیت ها متوقف می شود. 

گروه نفت و انرژي بازارنیوز؛ حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز دوشنبه در پنجاه و سومین هفته پویش ملی تدبیر و امید
براي جهش تولید و بهره برداري از طرح هاي ملی وزارت نفت در استان هاي ایلام و بوشهر گفت: در طول این 7 سال تلاش بی وقفه
اي چه در مرحله اول این طرح که منجر به تولید 30 هزار بشکه شده و چه در مرحله دوم که در مجموع 65 هزار بشکه می توانیم از
این میدان، نفت استحصال کنیم انجام شده است و یکی از افتخارات دولت تدبیر امید این است که همه این طرح ها از آغاز این دولت

 
شروع شده است. 

رییس جمهوري افزود: این طرح در آغاز این دولت 6 درصد پیشرفته داشته است و 94 درصد آن در این دولت اجرایی و عملیاتی شده
است. به همه عزیزان افتخار می کنیم که در سراسر کشور شبانه روز تلاش می کنند و امروز در آستانه پایان سال عیدي خوبی را به

 
ملت تقدیم می کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به طرح هایی که در شرایط بسیار سخت تحریم و کرونا در سال 99 افتتاح شد، گفت: امروز پنجاه و
سومین برنامه افتتاح ماست، البته ما افتتاح ها را پنج شنبه ها انجام می دهیم. آخر سال وقت کم آوردیم و آنقدر پنج شنبه نداریم،

 
بنابراین روزهاي دیگر را هم اضافه کردیم که برنامه هاي ما به افتتاح برسد. 

وي با بیان اینکه صنعت نفت و صنعت پتروشیمی براي ما بسیار حائز اهمیت است، گفت: البته صنعت نفت در تاریخ ما به عنوان یک
صنعت سیاسی، اقتصادي گره خورده است. بار بودجه در سال هاي قبل بر دوش این صنعت بوده است در سال هاي اخیر مخصوصا در

 
سالی که گذشت، ما تقریبا اتکایی به نفت نداشتیم و کشور با کمترین اتکا به نفت اداره شد. 

روحانی افزود: البته در سال 98 و 97 هم کشور با اتکاي بسیار کم به نفت اداره شد. بودجه کشور به طور متوسط در دولت قبل 70 یا
80 میلیارد دلار و در برخی سال ها بالاي 100 میلیارد به نفت متکی بود. در این دولت با کمترین اتکا به بودجه نفت مخصوصا در سه

 
سال اخیر کشور را اداره کردیم. 

رییس جمهوري با بیان اینکه بخش اعظمی از بودجه ما در تاریخ ایران- از زمانی که نفت کشف شده است- صنعت کشور، فعالیت
هاي اقتصادي کشور و بسیاري از پروژه هاي عمرانی به نفت متکی بوده است، تصریح کرد: نفت یک صنعت مهم و عظیم است و
همین امروز اگر خداي نکرده شیر نفت و گاز بسته شود همه فعالیت ها متوقف می شود و از حمل و نقل گرفته تا برق و بسیاري از

 
فعالیت ها و خدمات متکی به نفت و گاز و میعانات است. 



رییس دولت تدبیر و امید با تاکید بر اینکه اتکا بودجه جاري به نفت باید برداشته شود، گفت: صنعت نفت مهمترین صنعت کشور

 
است و بقیه صنعت ها و خدمات کشور وابسته به این صنعت هستند بنابراین ما نباید اهمیت این صنعت را از یاد نبریم. 

روحانی با بیان اینکه در طول دولت یازدهم و دوازدهم کارهاي بی نظیري در بخش نفت انجام گرفت، اظهار کرد: اگر به تاریخ نگاه
کنیم مقدار گازي که در دولت تدبیر و امید افزوده شده، بالاي هزار میلیون متر مکعب است یعنی از 600 میلیون متر مکعب در روز

 
به بالاي هزار میلیون یعنی بالاي یک میلیارد مترمکعب رسیده است. 

رییس جمهوري با تاکید بر این که در برداشت از منابع مشترك کارعظیمی انجام گرفته است، گفت: بعضی ها فکر می کنند دولت
یازدهم و دوازدهم در احقاق حقوق مردم فقط در سایه برجام کار کرده است. البته برجام کار بسیار بزرگی براي احقاق حقوق مردم
بوده است و از بس بزرگ بوده است دنیا توطئه کرد که کمر برجام را بشکند. آدم خاصی مثل ترامپ آمد و مجري توطئه هاي

 
صهیونیست ها و ارتجاع در منطقه علیه برجام شد. 

روحانی افزود: یکی از مواردي که براي احقاق حقوق مردم تلاش شده است مساله بهره برداري از منابع مشترك نفتی و گازي است که

 
در این بخش کار بسیار بزرگی انجام گرفته است. 

وي ادامه داد: در منطقه پارس جنوبی که میدان مشترك ایران با قطر است، قطر دو برابر استفاده می کرد و ما عقب بودیم و امروز هم

 
طراز و حتی یک مقدار جلوتر از این منابع عظیم مشترك استفاده می کنیم. 

رییس جمهوري اضافه کرد: فرق منبع اختصاصی با مشترك در این است که از منبع اختصاصی هر زمانی که بخواهید می توانید
استفاده کنید اما در منبع مشترك همسایه استفاده می کند یعنی هر ساعتی بخشی از منابع ما از دست می رود. از این منبع مشترك

 
هم همسایه عزیز ما باید استفاده کند و هم ما این کار را انجام دهیم که این کار را کردیم. 

وي با یادآوري برداشت از میادین مشترك غرب کارون گفت: تولید ما در این منطقه 5 برابر شده است بنابرایندولت توانسته با سرمایه

 
گذاري در این منطقه جلو از دست رفتن حقوق مردم را بگیرد. 

روحانی با اشاره به احقاق حقوق مردم در زمینه آثار فرهنگی، خاطرنشان کرد: تاکنون هزاران شیء مربوط به آثار فرهنگی کشور در

 
خارج از کشور بود و تلاش کردیم در دادگاه هاي بین المللی همه اینها را برگردانیم که این هم احقاق حقوق ملت است. 

رییس جمهوري با بیان اینکه قبلاً استفاده از این میدان صفر بوده است، گفت: با تلاش هاي انجام شده در سال 92 و 93 تا پایان سال
95 به تولید 30 هزار بشکه در میدان مشترك رسیدیم و امروز فاز دوم آن را افتتاح کرده ومی توانیم 65 هزار بشکه در روز از این

 
میدان مشترك استفاده کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید گفت: من تاکیدا از مسئولین سوال کردم که آیا در اجراي این طرح بزرگ یا طراحی آن که در این 7 سال
آیا از نیروهاي خارجی و مهندسین خارجی استفاده کرده ایم و پاسخ منفی بود. یعنی جوانان، مهندسین و کارگران ایرانی این کار را

 
انجام دادند. آن هم حفر چاه هاي عمیقی که متوسط عمق آنها 4500 متر و در بعضی از موارد تا 4800 متر است. 

روحانی در ادامه بخش پتروشیمی را از افتخارات دولت برشمرد و در عین حال گفت: بسیاري از طرح هایی که افتتاح می کنیم

 
بالادستی هستند. ما باید بتوانیم پایین دستی ها را هم طراحی کنیم. 



وي از وزیر نفت خواست طرحی براي اقدامات دولت بعد در بخش پتروشیمی آماده کند و گفت: طرح هاي پایین دستی ها می تواند

 
اشتغال زیادي هم براي داخل و هم براي صادرات ما ایجاد کنند و براي ما بسیار مهم است. 

رییس جمهوري با بیان اینکه در سال 99 تا امروز 12 طرح بزرگ پتروشیمی را افتتاح کردیم، اظهار کرد: همین امروز یک طرح به
ارزش یک و نیم میلیارد یورو و یک طرح به ارزش کمتر از یک میلیارد یورو افتتاح شد. یعنی ما امروز دو و نیم میلیارد یورو طرح آن

 
هم در این شرایط سخت افتتاح کردیم. 

رییس دولت دوازدهم با بیان اینکه در بخش پتروشیمی از آغاز سال تاکنون این دوازدهمین افتتاح ما بوده است، ابراز امیدواري کرد تا
پایان سال باز هم افتتاح داشته باشیم و گفت: در سال 1400 ظرفیت پتروشیمی از 50 میلیون تن به 100 میلیون تن می رسد و این

 
نشان دهنده این است که کار بسیار عظیمی صورت گرفته است. 

وي گفت: در سال هاي اخیر ما در شرایط تحریم و شرایط جنگ اقتصادي قرار داشتیم و ناچار بودیم درآمد ارزي را از غیرنفت به
دست بیاوریم. یکی از جاهایی که ما را یاري کرد و یکی از افتخارات ما در این دولت این بود که صادرات غیرنفتی مان تقریباً هر سال

 
افزایش پیدا کرد. 

روحانی خاطرنشان کرد: البته آغاز امسال به دلایل کرونا با کاهش صادرات غیرنفتی مواجه بودیم اما با بررسی آمار و ارقام در جلسه

 
اقتصادي روز گذشته خوشبختانه در این دو ماه آخر مشابه پارسال شده است. 

رییس جمهوري اضافه کرد: در آغاز به دلیل کرونا براي صادرات مشکل داشتیم و امروز شرایط ما حل شده است و می توانیم صادرات

 
غیرنفتی را انجام دهیم و تاکنون 31 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داشته ایم که تا پایان سال این رقم بالاتر هم خواهد رفت. 

به گفته رییس دولت تدبیر و امید بخش بزرگی از این صادرات غیر نفتی مربوط به پتروشیمی و فولاد است و این دو نقش عمده اي

 
در صادرات غیرنفتی ما ایفا می کنند. 

 
اعتراف دولت آمریکا به شکست تحریم و فشار علیه ایران، موفقیت بزرگی است 

روحانی در ادامه با اشاره به آغاز کار طرح بزرگ دیگر با ارزش 2 میلیارد دلار گفت: این طرح در دولت بعد به افتتاح می رسد و آن

 
مورد بسیار مهم هم در بخش پتروشیمی ماست. 

رییس دولت تدبیر و امید خطاب به ملت ایران گفت: همه آنچه که تا پایان امسال، به دست آورده ایم در سایه اراده، ایمان ایستادگی
شما مردم بوده است و اگر افتتاح و موفقیتی داشتیم، مربوط به فرزندان این ملت و جوانان عزیز و همه مردم از همه اقشار و گروه ها

 
بوده است که تلاش بسیاري انجام داده اند. 

رییس جمهوري تصریح کرد: مطمئنا دنیا و آمریکا ناچار خواهد شد در برابر این ملت بزرگ زانو بزند و تحریم هاي ظالمانه را کنار

 
بگذارد. 

روحانی یکی از پیروزي هاي بزرگ به دست آمده را سرنگونی قصاب و قاتل در آمریکا عنوان کرد و گفت: دولت جدید تاکنون چهار بار



اعتراف کرده است فشار حداکثري دولت آمریکا شکست خورده و به نتیجه نرسیده است و این بزرگترین موفقیت ما در تاریخ است که
خود آنانی که این تحریم را بر ما روا داشته اند به خاطر ایستادگی ما کاملاً اعتراف می کنند که این تحریم و فشار به جایی نرسیده

 
است. 

برچسب ها: نفت ، گاز ، پتروشیمی ، زنگنه ، روحانی ، وزارت نفت



535 واحد صنفی متخلف در مهاباد پلمب شدند

منبع: کرد پرسشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/12/11

سرویس آذربایجان غربی- رییس اداره صنعت، معدن وتجارت شهرستان مهاباد با اشاره به دستورالعمل هاي بهداشتی و
مصوبات ستاد کرونا گفت: در سال 99 به علت عدم رعایت و عدم توجه به مصوبات ستاد کروناي شهرستان براي 535 واحد

اخطاریه پلمب صادر شد.

سرویس آذربایجان غربی- رییس اداره صنعت، معدن
وتجارت شهرستان مهاباد با اشاره به دستورالعمل هاي
بهداشتی و مصوبات ستاد کرونا گفت: در سال 99 به علت
عدم رعایت و عدم توجه به مصوبات ستاد کروناي

 
شهرستان براي 535 واحد اخطاریه پلمب صادر شد. 

محمد جهین در تشریح عملکرد این اداره در 11 ماهه سال
99 به کردپرس گفت: در این مدت در حوزه صنایع 108
فقره جواز تأسیس و 4 فقره پروانه بهره برداري صادر شده

است که در حال حاضر طرح صنعتی با حجم سرمایه گذاري 2 هزار و 261 میلیارد ریال در حال اجرا می باشد که با راه انداز ي این

 
واحدها براي یک هزار و 773 نفر زمینه شغلی ایجاد خواهد شد. 

او ادامه داد: در شهرستان مهاباد تعداد 74 معدن داراي پروانه بهره برداري معتبر موجود است که زمینه اشتغال مستقیم را براي 278
نفر فراهم ساخته اند، عمده مواد معدنی استخراجی از معادن این شهرستان باریت ،تراورتن، مرمریت ، سنگ آهن،سیلیس و شن و

 
ماسه کوهی است. 

رییس اداره صنعت، معدن وتجارت شهرستان مهاباد بیان کرد: از ابتداي سال جاري تا کنون 774 فقره پروانه کسب براي واحدهاي

 
صنفی صادر شده است که با صدور این پروانه ها زمینه اشتغال براي 1974 نفر فراهم شد. 

او با اشاره به دستورالعمل هاي بهداشتی و مصوبات ستاد کرونا گفت: در سال 99 به علت عدم رعایت و عدم توجه به مصوبات ستاد

 
کروناي شهرستان براي 535 واحد اخطاریه پلمب صادر گردید. 

جهین اظهار داشت: در 11 ماهه نخست سال جاري 18 هزار و 518 مورد بازرسی از واحدهاي صنفی، تولیدي، خدماتی، توزیعی و
عملکرد سطح بازار به عمل آمده منجر به تشکیل 1167 فقره پرونده تخلف به ارزش بیش از 16 میلیارد ریال گردید که جهت

 
رسیدگی بیشتر و صدور حکم نهایی به مراجع ذیصلاح ارجاع شد. 

اوضمن اشاره به عملکرد واحدهاي نانوایی مهاباد گفت: از ابتداي سال دو هزار و 229 مورد بازرسی از واحدهاي پخت نان انجام و 117

 
فقره پرونده تخلف به ارزش بیش از دویست پنجاه میلیون ریال تشکیل و به تعزیرات حکومتی ارجاع داده شد. 



او ادامه داد: در بخش فرش دستباف طی 11 ماه گذشته اقدام به معرفی و ثبت نام 1061 نفر قالیباف جهت بهره مندي از بیمه
تکمیلی ، توزیع 1000 بسته ماسک و 1000 بطري محلول ضد عفونی در بین قالیبافان سطح شهر، معرفی 500 نفر از قالیبافان به
بیمه عشایر و روستایی،پ رداخت مبلغ 2890 میلیون ریال تسهیلات مشاغل خانگی به تعداد 22 نفر قالیبافان و پرداخت مبلغ 1800

میلیون ریال تسهیلات به تولیدکنندگان سطح شهر به تعداد 3 نفر اقدام شده است.



مهمترین مسئله امروز کشور از نگاه جهانگیري

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و
احیاء کرد.

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء

 
کرد. 

خبرگزاري مهر: اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور امروز
در جلسه شوراي عالی جوانان با اشاره به چالش ها و مشکلات
پیش روي مردم به ویژه جوانان کشور، گفت: در شرایط کنونی
دشمنان تلاش می کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس
و بدبین شده و به اعتماد آنها به خود و به کشور آسیب بزنند که

 
باید براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی
جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به
جامعه بازسازي و احیاء کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با

 
جوانان می توانند با گفتگو و تضارب آراء پیشنهادات و راهکارهاي خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها

 
و نتایج جلسات مذکور بهره مند شوند. 

جهانگیري سپس با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می آمد تصور
این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها، باید چه برنامه هایی داشته
باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت جوانان،

 
اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی جوانان؛ با



تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و استخدامی و

 
سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 عدد بود که امروز به 3400 عدد رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و در

 
حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



خانه صنایع دستی در بندر خمیر؛ بزودي

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/12/11

سخنگو و مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداري هرمزگان گفت: پیگیر احداث ساختمان مناسب براي ادارات
آموزش فنی وحرفه اي، صنایع دستی و کانون بانوان در شهرستان خمیر هستیم.

سخنگو و مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداري هرمزگان گفت: پیگیر احداث ساختمان مناسب براي ادارات

 
آموزش فنی وحرفه اي، صنایع دستی و کانون بانوان در شهرستان خمیر هستیم. 

فاطمه رکن الدینی شامگاه یکشنبه در بازدید بانوان ادارات کل استان هرمزگان از خمیر به منظور بررسی مسائل و پیگیري رفع
مشکلات بانوان این شهرستان در حوزه هاي فرهنگی، آموزشی، ورزشی و اشتغال افزود: احداث ادارات و دستگاه هاي مختلف از جمله
کانون پرورش فکري کودکان ونوجوانان، فنی و حرفه اي، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی و کانون بانوان در شهرستان

 
بندرخمیر مورد پیگیري قرار گرفت و از زمین در نظر گرفته شده در این راستا بازدید شد. 

وي بیان داشت: بازدید از سالن ورزشی اختصاصی بانوان خمیر ار دیگر برنامه هایی بود که بر لزوم تعمیرات و بهسازي این سالن تاکید

 
شد. 

سخنگوي استانداري هرمزگان خاطرنشان کرد: همچنین پس از این بازدیدها، در نشست با فرماندار بندرخمیر، مسائل فرهنگی و

 
اجتماعی بویژه در حوزه بانوان این شهرستان مورد بررسی قرار گرفت و موارد مطرح شده جمع بندي و مصوب شد. 

کن الدینی گفت: از جمله مصوبه هاي مهم که در راستاي تاکید استاندار هرمزگان صورت گرفت، این بود که تمامی دستگاه هاي
اجرایی، ادارات، بنگاه هاي اقتصادي و تولیدي و شرکت هاي استان براي حمایت از محصولات تولیدي به ویژه بازار محصولات صنایع

 
دستی بانوان از جمله خمیر، هدایاي خود به ویژه براي ایام نوروز را از طریق خرید این محصولات تهیه کنند. 

 
بانوان خمیر ظرفیت کارآفرینی و فعالیت اقتصادي دارند 

فرماندارخمیر نیز در این نشست با بیان اینکه نیمی از جمعیت شهرستان را بانوان تشکیل می دهند، اظهارداشت:بسیاري از بانوان این
منطقه ظرفیت کارآفرینی و فعالیت اقتصادي دارند و در بخش هاي مختلف از جمله صنایع دستی و بوم گردي در شهرستان نقش

 
آفرینی می کنند. 

میرهاشم خواستار افزود:هم اکنون در شهرستان خمیر از توانمندي هاي زنان در مدیریت دستگاه ها، شوراهاي اسلامی شهر و روستا،

 
دهیاري ها و سایر حوزه ها به عنوان کارشناس و متخصص استفاده می شود. 

وي با اشاره به سرانه ورزشی بانوان ورزشکار خمیر گفت:تلاش داریم تا سرانه فضاي ورزشی در سطح شهرستان افزایش یابد و
زیرساخت هاي ورزشی بویژه در حوزه بانوان تقویت شود، گرچه با احتساب جمعیت 60 هزار نفري شهرستان، سرانه فضاي ورزشی در

 
مقایسه با شهرستان هاي دیگر از وضعیت مناسبی برخوردار است. 

فرماندار خمیر اظهارداشت:امروز با توجهی که به ورزش بانوان صورت گرفته- شاهد افزایش رشته هاي ورزشی و حضور بانوان ورزشکار

 
در میادین مختلف استانی و حتی ملی هستیم. 

خواستار ادامه داد: با این وجود موانع و مشکلاتی نیز در حوزه بانوان هرمزگان وجود دارد که این مشکلات شناسایی و رفع خواهد شد.
وي در ادامه بر اصلاح فرهنگ کار و تلاش به عنوان یک موضوع مهم تاکید کرد و افزود: با آموزش و مهارت در آموزش فنی وحرفه اي

 
می توان در حوزه تولید و کارآفرینی موفق شد. 

وي افزود: آموزش هاي فنی و حرفه اي به دلیل توانمندسازي نیروي انسانی و ارتقاي توانمندي هاي فناورانه می تواند نقش مهمی را



 
در دستیابی به اهداف توسعه ایفا نماید. 

این مقام مسوول ادامه داد :یکی از ظرفیت هاي خمیر در زمینه ایجاد اشتغال و توسعه اقتصادي معدن آهک و کارخانه سیمان

 
شهرستان است که نیازمند تلاش و اهتمام بیشتر و تربیت نیروي ماهر در این حوزه ها است. 

خواستار همچنین در خصوص احداث ساختمان مرکز آموزش فنی و حرفه اي در شهرستان خمیر گفت: وجود فضاي آموزشی مناسب
می تواند در ارائه مطلوب تر آموزش هاي مهارتی به اقشار مختلف کمک بسزایی داشته باشد و یکی از دغدغه هاي ما در شهرستان،

 
احداث ساختمان مرکز فنی حرفه اي می باشد که انتظار می رود سازمان فنی حرفه اي درساخت این مرکز آموزشی شتاب کند. 

وي همچنین به احداث کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان به عنوان یکی از نهادهاي اصلی هنري در خمیر یاد کرد و گفت: این
کانون با فعالیت ها و برنامه هاي خود می تواند نقش تاثیرگذاري در آینده ي کودکان و نوجوانان داشته باشد و حتی در حل مشکلات

 
فرهنگی جامعه به مسئولان کمک کند. 

در این نشست همچنین آخرین اقدام هاي انجام شده و اجراي دستور استاندار هرمزگان در خصوص بانوي تعمیرکار خمیري مورد

 
بررسی قرار گرفت و به دستور استاندار بیش از 500 میلیون ریال کمک هزینه احداث تعمیرگاه به وي پرداخت شده است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري هرمزگان، فنی وحرفه اي، کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان و مدیرکل روابط عمومی و
امور بین الملل استانداري هرمزگان به دستور استاندار هرمزگان به منظور بررسی مسائل و پیگیري رفع مشکلات بانوان بندرخمیر در

 
حوزه هاي فرهنگی، آموزشی، ورزشی و اشتغال از این شهرستان بازدید کردند. 

برچسب ها: صنایع دستی ، بانوان ، بندر خمیر



به منظور حمایت از اشتغال و کارآفرینی، افزایش سرمایه بانک توسعه تعاون

کلید خورد

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس به دولت مجوز دادند تا از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي
بنگاههاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه تعاون هزینه کند.

نمایندگان مجلس به دولت مجوز دادند تا از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي

 
بنگاههاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه تعاون هزینه کند. 

در جلسه شیفت شبانه صحن علنی امروز یکشنبه 10 اسفند و در ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون تلفیق درخصوص لایحه بودجه

 
سال 1400، نمایندگان مجلس بند (د) تبصره 2 ماده واحده لایحه بودجه را تصویب کردند. 

براساس آنچه که در بند (د) تبصره 2 ماده واحده لایحه بودجه آمده؛ به دولت اجازه داده می شود مبلغ ده هزار میلیارد
(10.000.000.000.000) ریال از بدهی ناشی از عدم اجراي بند (2) ماده (29) قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل چهل و چهارم
(44) قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تأمین کند و به منظور حمایت از نوسازي و
بهسازي بنگاههاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه تعاون از محل ردیف 54-

 
530000 جدول شماره (9) این قانون هزینه کند. 

 
ایلنا/ 

برچسب ها: کار آفرینی ، اشتغال ، بانک توسعه تعاون



ضرورت ایجاد درآمد پایدار براي مددجویان به جاي پرداخت صدقه

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/12/11

حجت االله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) در گفت وگو با خبرنگار حوزه رفاه و
تعاون گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، اظهار کرد: توانمندسازي و ایجاد درآمد باثبات برنامه اصلی کمیته امداد براي

رفع فقر نیازمندان است.

حجت االله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) در گفت وگو با خبرنگار حوزه رفاه و تعاون گروه
اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، اظهار کرد: توانمندسازي و ایجاد درآمد باثبات برنامه اصلی کمیته امداد براي رفع فقر نیازمندان

 
است. 

او با بیان اینکه درآمد امسال طرح هاي اشتغال جاري تحت نظارت ما 17 هزار و 500 میلیارد تومان بوده است، افزود:کل مستمري
پرداختی کمیته امداد به 2.5 میلیون خانواده، 7 هزار و 800 میلیارد تومان بوده است یعنی دو برابر مستمري که به همه خانواده ها

 
داده شد، درآمدي بوده که اشتغال کمیته امداد براي نیازمندان داشته است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) گفت: به سمتی باید حرکت کنیم که صدقه دادن و مستمري و پول نقد

 
دادن با ایجاد درآمد جایگزین شود. 

عبدالملکی ادامه داد: از ابتداي سال تاکنون 215 هزار فرصت شغلی مستقیم و پایدار با همکاري شبکه گسترده اي از کارآفرینان

 
کشور ایجاد شده است. 

او با اشاره به اینکه در الگوي جدید کمیته امداد اشتغال از سیستم کارشناس محور به سمت سیستم کارآفرین محور حرکت کرده
است، گفت: هم اکنون 2 هزار کارشناس خبره در حوزه مشاوره شغلی کمیته امداد فعال هستند که یک سر و گردن از کارشناسان

 
حوزه اشتغال کشور بالاترند. 

 
عبدالملکی تصریح کرد: 2 هزار خیر کارآفرین بدون هیچ انتظاري در قالب 400 مرکز نیکوکاري کارآفرینی با ما همکاري می کنند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) با بیان اینکه حدود 2 هزار نفر از جهادگران نیز در قالب الگوي جهادگران
کارآفرین و 1500 نفر نیز در قالب جریان کارآفرینان حرفه اي با ما همکاري دارند، تصریح کرد: تقریبا شبکه 10 هزار نفري در کشور

 
بار اشتغال محرومان را به دوش می کشند. 

برچسب ها: حجت عبدالملکی ، کمیته امداد ، معاون اشتغال



دانشجویان علوم پزشکی شهرکرد در المپیاد دانشجویان موفق به کسب مدال

طلا شدند

منبع: دانشجوشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، اکبر سلیمانی، معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد از کسب مدال طلا
در حیطه کارآفرینی و کسب دیپلم افتخار در حیطه تفکر علمی از سوي دانشجویان این دانشگاه، در دوازدهمین دوره المپیاد

دانشجویان علوم پزشکی کشور خبر داد. سلیمانی گفت: علی کریمی و وحید رئیسی ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، اکبر سلیمانی،
معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد از کسب
مدال طلا در حیطه کارآفرینی و کسب دیپلم افتخار در
حیطه تفکر علمی از سوي دانشجویان این دانشگاه، در
دوازدهمین دوره المپیاد دانشجویان علوم پزشکی کشور

 
خبر داد. 

سلیمانی گفت: علی کریمی و وحید رئیسی دانشجویان
دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد موفق شدند به ترتیب مدال طلا در حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم و دیپلم افتخار

 
در حیطه تفکر علمی در علوم پایه را در داوزدهمین دوره المپیاد دانشجویان علوم پزشکی کشور از آن خود کنند. 

معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد افزود: دوازدهمین دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در دو مرحله
انفرادي و گروهی و در 6 حیطه استدلال بالینی، مطالعات میان رشته اي، تفکر علمی در علوم پایه، مدیریت نظام سلامت، آموزش
پزشکی و کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم از زمستان سال 1398 شروع شد و نتایج نهایی این المپیاد در اسفندماه 99

 
اعلام شد. 

وي مطرح کرد: در مرحله اول این المپیاد، محدثه ماستی و راضیه کاظمی در حیطه آموزش پزشکی، وحید رئیسی وانانی در حیطه
تفکر علمی در علوم پایه، زهرا بهرامی سامانی در حیطه استلال بالینی و علی کریمی در حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره

سوم از دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد به مرحله پایانی این المپیاد راه یافته بودند.



جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/12/11

ایرنا نوشت: معاون اول رییس جمهوري بازسازي و احیاي امید و اعتماد را مهمترین مسئله عنوان کرد و گفت: همه دستگاه
ها در این زمینه مسئول هستند و سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب

آرا پیشنهادات و راهکارهاي خود را در اختیار شوراي عالی جوانان قرار دهند.

 ایرنا نوشت: معاون اول رییس جمهوري بازسازي و احیاي
امید و اعتماد را مهمترین مسئله عنوان کرد و گفت: همه دستگاه ها در این زمینه مسئول هستند و سازمان هاي مردم نهاد و خانه

 
هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکارهاي خود را در اختیار شوراي عالی جوانان قرار دهند. 

اسحاق جهانگیري در سی و نهمین جلسه شوراي عالی جوانان که به ریاست وي برگزار شد، با اشاره به چالش ها و مشکلات پیش
روي مردم به ویژه جوانان گفت: در شرایط کنونی دشمنان تلاش می کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین شده و به

 
اعتماد آن ها به خود و کشور آسیب بزنند که باید براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مساله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیا کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می
آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها باید چه برنامه هایی
داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت

 
جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 



 
 

 
کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري در اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی
جوانان؛ با تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و

 
استخدامی و سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 سازمان بود که امروز به 3400 سازمان رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و

 
در حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



راه اندازي پویش مردمی درخت یاري با حضور بیش از 250 گروه مردمی

منبع: تسنیمشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/12/11

پویش ملی درخت یاري با حضور بیش از 250 گروه جهادي، مردمی، خیریه، مسجد و هیئت مذهبی فعالیتش را آغاز کرد.

پویش ملی درخت یاري با حضور بیش از 250 گروه
جهادي، مردمی، خیریه، مسجد و هیئت مذهبی فعالیتش

 
را آغاز کرد. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم، پویش ملی
«درخت یاري» با شعار درخت کاري براي یاري، با هدف
کاشت یک میلیون درخت مثمر و بومی با حمایت
بزرگترین حامی خود بنیاد علوي، بازوي محرومیت زدایی
بنیاد مستضعفان و با حضور بیش از 250 گروه جهادي،
مردمی، خیریه، مسجد، سمن و هیئت مذهبی شروع به

 
فعالیت کرد. 

گفتنی است، در جریان این پویش بیش از 5 هزار خانواده کم برخوردار از منافع پایدار کاشت درختان مثمر و بومی بهره مند خواهند
شد؛ این پویش تا 22 اسفند ماه ادامه داشته و پس از آن کلیه مراحل نگهداشت این درختان به صورت مستمر در طول سال توسط

 
این گروه هاي جهادي و مردمی ادامه خواهد داشت. 

همچنین سایت پویش به آدرس www.Derakhtyari.ir جهت کسب اطلاعات بیشتر و با امکان عضویت در باشگاه درخت یاران و

 
شرکت در جشنواره هاي مرتبط، فعالیت خود را آغاز کرده است. 

همچنین نشست خبري اولین سال پویش ملی «درخت یاري» با حضور وحید جلال پور، دبیر پویش، سجاد باقري، دبیر جمعیت
درخت یاران و یاسر حسین بیک مسئول توانمندسازي مرکز حرکت هاي جهادي و مردمی بنیاد علوي در مرکز فرهنگی شهداي

 
انقلاب اسلامی برگزار شد. 

 
توزیع 2 میلیون نهال و درخت در هفته درختکاري 

 
مسیر تهران تا فرودگاه امام خمینی(ره) درختکاري می شود 

 
450 هکتار درختکاري در مسیر 30کیلومتري فرودگاه امام تا تهران 

در ابتداي این نشست، وحید جلال پور گفت: پویش ملی «درخت یاري» با دو رویکرد محرومیت زدایی و حمایت از محیط زیست با

 
محوریت کاشت درختان مثمر و بومی، توسط بنیاد علوي، بازوي محرومیت زدایی بنیاد مستضعفان، انجام خواهد شد. 

وي افزود: هدف اولیه این پویش، کاشت یک میلیون نهال مثمر و بومی در سراسر کشور خواهد بود که در تلاش هستیم با مشارکت



گروه هاي جهادي و مردمی بیشتر از این مقدار شود؛ همچنین در این طرح حدود 5 هزار خانواده کم برخوردار از منافع پایدار کاشت
درخت هاي این طرح سود خواهند برد و کاشت این درختان به کمک 250 گروه همیار مردمی و جهادي، هیئت، سمن، مسجد و

 
خیریه در سراسر کشور انجام خواهد شد که به همین دلیل شعار این پویش، "درختکاري براي یاري" است. 

دبیر پویش ملی «درخت یاري» در خصوص نوع نهال هاي کاشته شده گفت: سعی بر این است که حداقل یک میلیون درخت مثمر

 
منطبق بر اقلیم و بومی و غیر مضر کاشته شود و سود حاصل از ثمره این درختان در اختیار نیازمندان قرار گیرد. 

وي درباره کارکردهاي این پویش اشاره کرد: نوآوري و کارآفرینی، محرومیت زدایی، کاهش آلودگی هاي هوایی و صوتی، تزریق آرامش
روانی به جامعه، ارتقاء سرانه فضاي سبز و زیباسازي، سایه سازي در شهر، کنترل قیمت تولیدات باغی از طریق افزایش سطح زیر

 
کشت، کاهش فرسایش خاك از فواید کاشت این درختان مثمر بومی است. 

جلال پور درباره زمان اجراي این پویش ملی گفت: این طرح از یک ماه پیش به صورت رسمی کار خود را آغاز کرده و تا 22 اسفند
ادامه خواهد داشت؛ اما این تنها شروع حرکت بوده و قرار بر این است که تا در روزهاي عادي سال و سال هاي متمادي این جریان

 
ادامه داشته باشد و به صورت یک فرهنگ جدي در مردم و جامعه نهادینه شود. 

در ادامه این نشست، سجاد باقري درباره نحوه تشکیل این جمعیت، گفت: جمعیت درخت یاران محصول تلفیق حرکت هاي جهادي و
اندیشکده اي در حوزه هاي زیستی می باشد که هسته اولیه آن را اندیشکده تهدیدات زیستی آتی و جمعیت جهادگران جوان بنیان
نهاده اند و به تدریج با طرح مسائل خود در میان گروه هاي جهادي و مردمی، شبکه اي از گروه هاي مردمی و زیست محیطی را با

 
خود همراه کرده اند که به این طریق بازوهاي اصلی جمعیت درخت یاران شکل گرفت. 

وي همچنین اظهار کرد: گفتمان کاشت درختان مثمر و بومی که هم اکنون تحت عنوان پویش ملی درخت یاري در کشور در حال

 
اجرایی شدن است گام هاي اولیه خود را براي تبدیل شدن به نهضتی مردمی می پیماید. 

عضو شوراي مرکزي جمعیت درخت یاران، تصریح کرد: درجه دو به محیط زیست در طی سالیان گذشته آسیب هاي فراوانی را به
زیست بوم ایران وارد کرده که سرعت بیابان زایی بیش از حد، معضل گرد و غبار و فرو نشست زمین در کشور ایران که در صدر
فرونشست ها در جهان قرار دارد نمونه هایی از بی توجهی به محیط زیست کشور است که افزایش پوشش گیاهی و سطح زیر کشت

 
درختان مثمر و بومی حلقه اي از فعالیت هاي لازم براي احیاء زیست بوم ایران را فراهم می کند. 

وي افزود: با توجه به ابعاد معیشتی پویش ملی درخت یاري، میزان تولیدات باغی ما در افق 1404 باید دو برابر میزان فعلی باشد و ما

 
قصد داریم علاوه بر فرآیند محرومیت زدایی و توانمندسازي، مقدمات توسعه کشاورزي در کشور را نیز فراهم آوریم. 

باقري گفت: در ابعاد زیست محیطی جمعیت درخت یاران قصد دارد با ارتقاء سرانه فضاي سبز در مناطق شهري و حاشیه شهر که با
کمبود سرانه فضاي سبز مواجه هستند، زمینه هاي لازم براي عدالت بخشی براي ارائه خدمات اجتماعی براي جوامع کم برخوردار را

 
حاصل کند. 

همچنین در ادامه این نشست، یاسر حسین بیک در تشریح فعالیت هاي مرکز حمایت هاي مردمی و جهادي بنیاد علوي گفت: بنیاد
علوي بخشی را با هدف حمایت از فعالیت ها و ایده هاي مسئله محور تأسیس کرده و در این زمینه تلاش شده تا فرآیند حمایت از
گروه هاي جهادي را تسریع و تصحیح کنیم و اگر گروهی ایده خوبی در حوزه محرومیت زدایی داشته باشد حتما از او حمایت خواهیم



 
کرد. 

وي ادامه داد: یکی از فعالیت هایی که به صورت مبتکرانه و خلاقانه به دنبال کمک به رفع مسائل معیشتی و محیط زیستی بوده،

 
همین پویش ملی «درخت یاري» است که پس از مطرح شدن طرح در بنیاد علوي رغبت زیادي در حمایت از آن ایجاد شد. 

 
همچنین در پایان این نشست از تیزر و پوستر این پویش رونمایی شد. 

در این راستا سایت پویش به آدرس www.Derakhtyari.ir جهت کسب اطلاعات بیشتر و با امکان عضویت در باشگاه درخت
یاران و شرکت در جشنواره هاي مرتبط رونمایی همچنین شناسه derakhtyari_ir@ درگاه ارتباطی پویش با علاقه مندان در

شبکه هاي اجتماعی اعلام شد.



جهانگیري: باید با تلاش دشمنان براي ناامید کردن جوانان مقابله کرد

منبع: عصر پرسشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رییس جمهوري بازسازي و احیاي امید و اعتماد را مهمترین مسئله عنوان کرد و گفت: همه دستگاه ها در این
زمینه مسئول هستند و سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آرا پیشنهادات

و راهکارهاي خود را در اختیار شوراي عالی جوانان قرار دهند.

به گزارش عصرپرس از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول
رییس جمهوري، اسحاق جهانگیري در سی و نهمین جلسه
شوراي عالی جوانان که به ریاست وي برگزار شد، با اشاره
به چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به ویژه جوانان
گفت: در شرایط کنونی دشمنان تلاش می کنند تا جوانان
کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین شده و به اعتماد آن
ها به خود و کشور آسیب بزنند که باید براي مقابله با این

 
تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مساله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیا کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می
آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها باید چه برنامه هایی
داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت

 
جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

 
کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 



این شورا ضمن موافقت با بازنگري در اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی
جوانان؛ با تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و

 
استخدامی و سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 سازمان بود که امروز به 3400 سازمان رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و

 
در حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



معاون اول رییس جمهور: اولویت شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش

روي کشور و جوانان باشد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/12/11

سی و نهمین جلسه شوراي عالی جوانان صبح امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد....

 
سی و نهمین جلسه شوراي عالی جوانان صبح امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد. 

معاون اول رییس جمهور در این جلسه با اشاره به چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به ویژه جوانان کشور، گفت: در شرایط کنونی
دشمنان تلاش می کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین شده و به اعتماد آنها به خود و به کشور آسیب بزنند که باید

 
براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آراء پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

دکتر جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهور سپس با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان
می آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها، باید چه برنامه
هایی داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل

 
شخصیت جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی جوانان؛ با
تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و استخدامی و

 
سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 عدد بود که امروز به 3400 عدد رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و در

 
حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



خلاقیت هاي الکترونیک در دنیاي پزشکی

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/12/11

«شاید در سال هاي گذشته، ادامه تحصیل در مقاطع بالاتر، مهم ترین عامل مهاجرت نخبگان و برگزیدگان علمی کشور بود؛
اما به جرأت می توان گفت در حال حاضر «مهاجرت استارت آپی» جاي آن را گرفته و برخی از افراد برجسته در این حوزه،

به دلایل شخصی یا حتی از سر ناچاري، ادامه فعالیت در کشورهاي دیگر را به ماندن و ...

این ها را علی رمضانی، رئیس هیأت مدیره شرکت «خلاق پرداز ایرانیان فردا» به جام جم می گوید. وي ادامه می دهد: «در این
بین بعضی از اعضاي تیم ما هم ناگزیر به مهاجرت شده اند، ولی تفاوت عمده در این جاست که ما هسته اصلی شرکت را در ایران
حفظ کرده ایم و با استفاده از شیوه هاي ارتباط از راه دور، توانسته ایم با کمک همه اعضا در داخل و خارج از کشور، کار را پیش
ببریم. ما عقیده داریم ظرفیت هاي بالقوه استارت آپی در کشور بسیار زیاد هستند و به دلیل دست وپاگیر نبودن و همچنین به روز
بودن قوانینی که مسؤولان در این حوزه اعمال می کنند، زمینه صادرات بسیار مساعدتر از قبل است. این دلایل باعث شده اند با اینکه

 
تقریبا کل تیم تحقیق و توسعه ما خارج از کشور هستند، همچنان انگیزه و شوق مان را حفظ کرده ایم.» 

 
 

این شرکت خلاق که گواهی دانش بنیان بودن را هم به زودي اخذ خواهد کرد، از سال 96 فعالیت خود را آغاز کرده اما تقریبا یکسال
و نیم از ثبت رسمی آن می گذرد. شرکت خلاق پرداز را می توان از نظر سن اعضاي هیأت مدیره، یکی از جوان ترین شرکت هاي
فعال در حوزه نوآوري و فناوري در کشور دانست. مهندسی برق و کامپیوتر، عمده فعالیت هاي این شرکت را تشکیل می دهند، اما

 
تخصص آنها در زمینه بیوالکتریک یا همان مهندسی پزشکی است و محصولات جالبی در این حوزه تولید کرده اند. 

رئیس هیأت مدیره شرکت «خلاق پرداز ایرانیان فردا» درباره نحوه شکل گیري این شرکت و زمینه هاي فعالیت آن به جام جم می
گوید: «با توجه به فاصله عمیقی که در کشور ما بین دانشگاه و صنعت وجود دارد، ما در ابتدا با هدف فاصله گرفتن از محیط آکادمیک
و نزدیک شدن به حوزه صنعت وارد عرصه شدیم و می خواستیم دانشگاه و صنعت را با هم ترکیب کنیم. شرکت در جشنواره هاي
معتبر و کسب مقام در آنها از اهداف اولیه ما بود و در این مسیر توانستیم در مسابقات و رویدادهاي مهمی مانند جشنواره شیخ بهایی
که معتبرترین و بزرگترین جشنواره کارآفرینی در کشور است، جشنواره کارآفرینی و توسعه کسب وکار دانشگاه شریف، جشنواره



 
نوآوري و کسب وکار خواجه نصیر و تعداد دیگري از رویدادهاي مهم در این حوزه شرکت کرده و رتبه هاي برتر را به دست بیاوریم.» 

علی رمضانی می افزاید: «در خلال همین مسابقات و جشنواره ها، بخشی بود که با طراحی نواقص و ایرادهایی در حوزه صنعت، شرکت
کنندگان را به چالش می کشیدند. سرانجام تلاش براي چیره شدن بر این چالش ها بود که مسیر ما را به سمت حوزه سلامت و

 
بیوالکتریک سوق داد و باعث شد احساس کنیم در این زمینه می توانیم دستاوردهاي بیشتري را کسب کنیم.» 

قدرت نمایی در حوزه بیوالکتریک رئیس هیأت مدیره شرکت «خلاق پرداز» در خصوص اصلی ترین فعالیت هاي این شرکت در حوزه
بیوالکتریک می گوید: «طراحی و تولید «حسگر قندخون پیوسته» و همچنین «پردازش تصویر بافت هاي مشکوك بدن» براي

 
تشخیص سرطان، دو فعالیت عمده ما در زمینه بیوالکتریک یا مهندسی پزشکی هستند.» 

سنسوکز ؛ حسگر قندخون پیوسته جمعیت بیماران مبتلا به دیابت در کشور حدود چهار تا شش میلیون نفر تخمین زده شده که

 
متاسفانه سالانه یک درصد به جمعیت آنها افزوده می شود. 

 
 

گروهی از بیماران مبتلا به دیابت بر اساس نوع دیابتی که به آن مبتلا هستند، نیاز به بررسی مداوم سطح قندخون شان دارند؛ اما

 
شیوه فعلی تست قندخون، روشی تهاجمی است که با زخم کردن پوست بیمار می تواند خطر ایجاد عفونت در بدن او را بالا ببرد. 

دستگاه «حسگر قند خون پیوسته» به دلیل نمونه برداري از گلوکز خون از طریق مایع میان بافتی پوست، هیچ گونه زخمی از خود بر

 
جا نمی گذارد. 

این نمونه برداري با استفاده از نانوذرات تثبیت شده بر روي آنزیم گلوکز اکسیداز انجام می شود که روشی غیرتهاجمی است و به دلیل
پایداري بالاي آن، نیاز به تعویض مداوم را از بین می برد. همچنین حسگر دستگاه تست قندخون پیوسته را هر شش ماه باید تعویض

 
کرد. 

رمضانی می گوید: «متأسفانه تحمیل تحریم هاي ناجوانمردانه به کشورمان باعث شده است در زمینه ساخت دستگاه هاي تست
قندخون با کمبود تجهیزات و فناوري مواجه شویم. در اثر همین تحریم ها، برخی قطعات به کار رفته در بورد الکترونیکی دستگاه هاي
تست قندخون را به دلیل کاربردهایی که در زمینه نظامی دارند، نمی توانیم به کشور وارد کنیم. به همین دلیل مجبور شدیم تغییراتی
را در طراحی بورد الکترونیکی دستگاه انجام دهیم و قطعاتی که در دسترس هستند را جایگزین قطعات دیگر کنیم. خوشبختانه در
حال حاضر نمونه اولیه دستگاه «سنسور قندخون پیوسته» را تولید کرده ایم و در مرحله انجام آزمایش ها و بررسی هاي مختلف روي



 
آن هستیم.» 

این دستگاه قابلیت نصب روي پوست فرد مبتلا به دیابت را دارد و نمونه برداري را به صورت پیوسته و آنلاین، هر 45 ثانیه یکبار انجام

 
می دهد. 

از مزایاي شیوه بررسی قندخون به صورت پیوسته، می توان به این موارد اشاره کرد: ایجاد لرزش (ویبره) روي پوست بیمار براي
هشدار به او در صورت بالا رفتن سطح قند خون، ارسال اطلاعات جمع آوري شده به گوشی تلفن همراه بیمار و پزشک با استفاده از
فناوري RFID، حفظ اطلاعات روي حافظه دستگاه تا یک ماه و قیمت بسیار کمتر آن نسبت به دستگاه هاي تست قند خون آنلاین

 
خارجی و همچنین دستگاه هاي قدیمی تست قند خون به شیوه آفلاین که در بازار موجود هستند. 

کنسریا ؛ پردازش تصویر بافت هاي مشکوك براي تشخیص سرطان رئیس هیأت مدیره شرکت می گوید در خصوص تصویربرداري از
بافت بدن و بررسی آن به وسیله یک پزشک متخصص، مشکلاتی وجود دارد که باعث شد کارشناسان شرکت خلاق پرداز به فکر ورود

 
به این حوزه بیفتند. 

 
 

رمضانی تصریح می کند: «نیاز به داشتن تجهیزات خاص براي تصویربرداري و همچنین حضور پزشک متخصص براي رویت تصاویر و
تشخیص سرطان، دو مشکل عمده هستند. همچنین احتمال بروز خطاي انسانی در فرآیند تشخیص سرطان هم مشکل بزرگ دیگري
است. بنابراین تصمیم گرفتیم اپلیکیشنی طراحی کنیم که در تشخیص سرطان، مانند یک دستیار ویژه براي پزشک باشد. در این نرم
افزار با اتصال تلفن همراه هوشمندتان به یک میکروسکوپ معمولی، امکان تصویربرداري از بافت هاي بدن به وجود می آید. بعد از
تصویر برداري از کل سطح بافت مشکوك، هوش مصنوعی به کار رفته در نرم افزار، تصاویر اسکن شده را بررسی کرده و با دقتی در
حدود 97 تا 98 درصد، میزان احتمال ابتلا به سرطان را اعلام می کند. تنها نکته مهم این است که میکروسکوپ استفاده شده در این
روش حتما باید قابلیت بزرگنمایی تصویر تا 40 برابر اندازه واقعی را داشته باشد. گفتنی است این پروژه زیر نظر «انستیتو سرطان
مجتمع بیمارستان امام خمینی تهران» انجام می شود و در اجراي آن از کمک هاي ویژه جناب آقاي دکتر فرید آزموده اردلان، عضو
هیات علمی گروه پاتولوژي دانشگاه علوم پزشکی تهران و متخصص انستیتو سرطان مجتمع بیمارستان امام خمینی تهران، بهره مند

 
هستیم. پروژه هنوز در مرحله تحقیقاتی است و امیدواریم در بهار 1400 بتوانیم نمونه اولیه اي از دستگاه و اپلیکیشن را تولید کنیم. 



 
پروژه هاي تکمیل شده در یک نگاه 

علی رمضانی درباره مشکلاتی که سر راه شان قرار دارد می گوید: «مشکل اساسی ما جذب سرمایه از طریق بخش خصوصی یا دریافت
حمایت هاي دولتی در قالب یارانه است؛ اما از آنجا که ما توقف ناپذیریم، در حال حاضر با انجام پروژه هاي هوشمندسازي در حوزه
الکترونیک، سعی در جبران کسري بودجه شرکت براي تکمیل پروژه هاي بیوالکتریکی مان داریم. در همین راستا اخیرا پروژه طراحی
و ساخت «تیرهاي برق هوشمند» را با کمک شرکت توزیع برق استان البرز، به صورت پایلوت انجام داده ایم و منتظر دریافت
بازخوردهاي آن هستیم.» وي در ادامه می گوید: «در گذشته نیز دو پروژه بزرگ را تکمیل کرده و تحویل داده ایم؛ یکی از آنها
طراحی و اجراي «سیستم تجمیع و هدایت نور خورشید در ساختمان ها» بوده است که درواقع در قالب پایان نامه خودم و با همکاري
شرکت توزیع برق تبریز انجام شد. این طرح موفق به کسب عناوین و جوایز متعددي، از جمله انتخاب به عنوان پایان نامه برتر از طرف

 
انجمن «مهندسان برق و الکترونیک» (IEEE) شده است.» 

رئیس هیأت مدیره شرکت خلاق پرداز ایرانیان فردا درباره دیگر پروژه این مجموعه می گوید: «پروژه بزرگ دیگري که انجام داده ایم،
تشخیص و عیب یابی موتورها و ژنراتورهاي برقی است. با توجه به استفاده بسیار گسترده اي که موتورهاي القایی در صنعت دارند،
مشکل عمده آنها خرابی بخش روتور یا چرخانه است. به همین دلیل سیستم عیب یابی را طراحی و اجرا کردیم که قابلیت بررسی سه
عامل مهم در خرابی روتورها را دارد. این دستگاه به سرعت می تواند جریان، ولتاژ و دور موتور را بررسی کرده و علت خرابی را

 
تشخیص دهد.» 

فراز سهیلی آزاد - نشان ایرانی 2 / روزنامه جام جم



انتشار 27 هزار میلیارد تومان اوراق مالی براي توسعه طرح هاي مهم

کشاورزي و امنیت غذایی

منبع: خانه ملتشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس به شرکت هاي وابسته به وزارت جهاد کشاورزي و نیرو اجازه داد تا سقف 27 هزار میلیارد تومان براي طرح
هاي مهم کشاورزي و امنیت غذایی هزینه کند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، نمایندگان در نشست علنی نوبت دوم امروز (دوشنبه 11 اسفندماه) مجلس شوراي
اسلامی در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با بند (الف) و بند الحاقی آن و بند (ب) تبصره (5) ماده واحده

 
لایحه بودجه موافقت کردند. 

در بند (الف) تبصره (5) ماده واحده لایحه بودجه آمده است: شرکت هاي دولتی تا سقف شصت و پنج هزار میلیارد
(65.000.000.000.000) ریال اوراق مالی اسلامی ریالی با تضمین و بازپرداخت اصل و سود توسط خود، منتشر کنند. تا براي اجراي

 
طرح هاي داراي توجیه فنی، اقتصادي، مالی و زیست محیطی خود که به تصویب شوراي اقتصاد می رسد، به مصرف برسانند. 

همچنین در جز الحاقی این بند آمده است: به شرکت هاي وابسته و تابعه وزارتخانه هاي جهادکشاورزي و نیرو اجازه داده می شود تا
سقف دویست و هفتاد هزار میلیارد( 000/ 000/ 000/ 000/ 270) ریال اوراق مالی - اسلامی از طریق بانک کشاورزي منتشر و براي
طرح هاي مهم کشاورزي و امنیت غذایی از جمله اجراي طرح هاي آبیاري تحت فشار نوین، اجراي طرح هاي آبخیزداري، آبخوانداري
و حفاظت خاك، طرح هاي مقابله با اثرات مخرب ریزگردها، اجراي طرح هاي آبرسانی روستایی و عشایري و توسعه شبکه هاي آن ،
بازسازي و مرمت قنوات، تکمیل طرح هاي مهار و تنظیم آب هاي مرزي و شبکه هاي اصلی و فرعی آن، تولید واکسن جدید دام،
طیور و آبزیان، اجراي طرح ملی مرغ لاین آرین، اجراي طرح توسعه شبکه هواشناسی کشور، تامین تجهیزات آزمایشگاهی و نوسازي
ایستگاههاي سازمان تحقیقات ، آموزش و ترویج کشاورزي ، اجراي طرح نوسازي باغات نخیلات و مرکبات کشور ، طرح توسعه اشتغال
در شیلات و آبزي پروري ، تکمیل طرح پانصد و پنجاه هزار هکتاري خوزستان و طرح چهل و شش هزار هکتاري دشت سیستان ،
اجراي طرحهاي فناوري هاي نوین در علوم آب (یونیزاسیون و آب ژرف)، نصب کنتور روي چاه هاي کشاورزي ، توسعه شبکه هاي آب
سنجی وزارت نیرو ، علاج بخشی خلیج ها و سدها ، تکمیل شبکه آب و فاضلاب اهواز و طرح یکپارچه سازي اراضی و پایش سلامت
خاك ، اجراي طرح تولید بذر ، کود ، سم و توسعه و ترویج فناوري و دانش در کشاورزي و منابع طبیعی، دامپروري، توسعه و
مکانیزاسیون کشاورزي و تقویت کشت هاي گلخانه اي و آب و هوا کشت ، مهار آبهاي مرزي ( سامانه گرمسیري و سردسیري)
آبخیزداري، مبارزه و مهار ریزگردها، تولید واکسن دامی، بذر و نهاده هاي کشاورزي، آب و فاضلاب و آسفالت راه روستایی و آبیاري
نوین، کشت یکپارچه، جاده هاي بین مزارع و اشتغال روستایی هزینه نمایند. بازپرداخت اصل و سود این اوراق برعهده شرکتهاي

 
مذکور می باشد. 

همچنین در بند (ب) تبصره (5) آمده است: به دولت اجازه داده می شود براي تأمین مالی مصارف این قانون از جمله طرحهاي تملک
دارایی هاي سرمایه اي موضوع این قانون تا مبلغ ششصد و پنجاه و پنج هزار میلیارد( 655/000/000/000/000)ریال، اوراق مالی
اسلامی (ریالی- ارزي) منتشر و منابع حاصل را به ردیف شماره 310108 جدول شماره (5) این قانون واریز کند. منابع واریزي با
رعایت ماده (30) قانون برنامه و بودجه کشور مصوب10/12/1351 براي تخصیص اعتبارات این قانون و مطابق موافقتنامه متبادله با
سازمان برنامه و بودجه کشور هزینه شود. اصل، سود و هزینه هاي مربوط به انتشار اوراق مذکور در جداول شماره (8) و (9) این قانون



 
پیش بینی شده و قابل پرداخت است./ 

پایان پیام



جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است

منبع: روز نوشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/12/11

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و
نتایج جلسات مذکور بهره مند شوند.

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهوري بازسازي و احیاي امید و اعتماد را مهمترین مسئله عنوان کرد و گفت: همه دستگاه ها در این زمینه
مسئول هستند و سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار شوراي عالی جوانان قرار دهند. 

به گزارش روز نو: از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس
جمهوري، اسحاق جهانگیري در سی و نهمین جلسه شوراي عالی
جوانان که به ریاست وي برگزار شد، با اشاره به چالش ها و
مشکلات پیش روي مردم به ویژه جوانان گفت: در شرایط کنونی
دشمنان تلاش می کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس
و بدبین شده و به اعتماد آن ها به خود و کشور آسیب بزنند که

 
باید براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مساله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیا کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می
آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها باید چه برنامه هایی
داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت

 
جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و



ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده حضور

 
داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري در اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی
جوانان؛ با تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و

 
استخدامی و سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 سازمان بود که امروز به 3400 سازمان رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و

 
در حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

 
سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد. 

منبع:ایرنا



روحانی: برجام از بس بزرگ بود دنیا توطئه کرد تا کمرش را بشکند/ آمریکا

به ناچار تحریم ها را کنار خواهد گذاشت

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس جمهور گفت: برجام از بس بزرگ بود دنیا توطئه کرد تا کمرش را بشکند.

حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور روز دوشنبه در
پنجاه و سومین هفته پویش ملی تدبیر و امید براي جهش
تولید و بهره برداري از طرح هاي ملی وزارت نفت در استان
هاي ایلام و بوشهر گفت: در طول این 7 سال تلاش بی
وقفه اي چه در مرحله اول این طرح که منجر به تولید 30
هزار بشکه شده و چه در مرحله دوم که در مجموع 65
هزار بشکه می توانیم از این میدان، نفت استحصال کنیم
انجام شده است و یکی از افتخارات دولت تدبیر امید این
است که همه این طرح ها از آغاز این دولت شروع شده

 
است. 

رییس جمهوري افزود: این طرح در آغاز این دولت 6 درصد پیشرفته داشته است و 94 درصد این طرح در این دولت اجرایی و
عملیاتی شده است. به همه عزیزان افتخار می کنیم که در سراسر کشور شبانه روز تلاش می کنند و امروز در آستانه پایان سال عیدي

 
خوبی را به ملت تقدیم می کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به طرح هاي زیادي که در شرایط بسیار سخت تحریم و کرونا در سال 99 افتتاح شد، گفت: امروز
پنجاه و سومین برنامه افتتاح ماست، البته ما افتتاح ها را پنج شنبه ها انجام می دهیم. آخر سال وقت کم آوردیم و آنقدر پنج شنبه

 
نداریم، بنابراین روز هاي دیگر را هم اضافه کردیم که برنامه هاي ما به افتتاح برسد. 

وي با بیان اینکه صنعت نفت و صنعت پتروشیمی براي ما بسیار حائز اهمیت است، گفت: البته صنعت نفت در تاریخ ما به عنوان
صنعت سیاسی، اقتصادي گره خورده است. بار بودجه در سال هاي قبل بر دوش این صنعت بوده است در سال هاي اخیر مخصوصا در

 
سالی که گذشت، ما تقریبا اتکایی به نفت نداشتیم و کشور با کمترین اتکا به نفت اداره شد. 

روحانی افزود: البته در سال 98 و 97 کشور با اتکاي بسیار کم به نفت اداره شد در واقع بودجه کشور که به طور متوسط در دولت قبل
70 یا 80 میلیارد دلار و در برخی سال ها بالاي 100 میلیارد به نفت متکی بود در این دولت با کمترین اتکا به بودجه نفت مخصوصا

 
در سه سال اخیر کشور را اداره کردیم. 

رییس جمهوري گفت: درست است که ظاهر آن صنعت نفت است، ولی بخش اعظمی از بودجه ما در تاریخ ایران- از زمانی که نفت

 
کشف شده است- صنعت کشور، فعالیت هاي اقتصادي کشور و بسیاري از پروژه هاي عمرانی به نفت متکی بوده است. 



وي تصریح کرد: بنابراین نفت یک صنعت مهم و عظیم است و همین امروز اگر خداي نکرده شیر نفت و گاز بسته شود همه فعالیت ها
متوقف می شود و از حمل و نقل گرفته تا سایر صنایع کل برق کشور و سیاري از فعالیت ها و خدمات متکی به نفت و گاز و میعانات

 
است. 

رییس دولت تدبیر و امید با تاکید بر اینکه اتکا بودجه جاري به نفت باید برداشته شود، گفت: صنعت نفت مهمترین صنعت کشور

 
است و بقیه صنعت ها و خدمات کشور وابسته به این صنعت هستند بنابراین اهمیت این صنعت را ما از یاد نبریم. 

روحانی با بیان اینکه در طول دولت یازدهم و دوازدهم کار هاي بی نظیري در بخش نفت انجام گرفت، اظهار کرد: اگر به تاریخ کشور
نگاه کنیم مقدار گازي که در دولت تدبیر و امید افزوده شده، بالاي هزار میلیون متر مکعب است یعنی از 600 میلیون متر مکعب در

 
روز امروز به بالاي هزار میلیون یعنی بالاي یک میلیارد مترمکعب رسیده که کار بسیار بزرگی است. 

رییس جمهوري با تاکید بر این که در برداشت از منابع مشترك کارعظیمی انجام گرفته است، گفت: بعضی ها فکر می کنند که دولت
یازدهم و دوازدهم در احقاق حقوق مردم فقط در سایه برجام کار کرده است. البته برجام کار بسیار بزرگی براي احقاق حقوق مردم
بوده است و از بس بزرگ بوده است دنیا توطئه کرد که کمر برجام را بشکند. آدم خاصی مثل ترامپ آمد و مجري توطئه هاي

 
صهیونیست ها و ارتجاع در منطقه علیه برجام شد. 

روحانی افزود: بنابراین کار دولت براي احقاق حقوق مردم فقط برجام نبوده است یکی از مواردي که براي احقاق حقوق مردم تلاش

 
شده است مساله بهره برداري از منابع مشترك نفتی و گازي است که در این بخش کار بسیار بزرگی انجام گرفته است. 

وي ادامه داد: در منطقه پارس جنوبی که میدان مشترك ایران با قطر است، قطر دو برابر استفاده می کرد و ما عقب بودیم و امروز هم

 
طراز و حتی یک مقدار جلوتر از این منابع عظیم مشترك استفاده می کنیم. 

رییس جمهوري اضافه کرد: فرق منبع اختصاصی با مشترك در این است که از منبع اختصاصی هر زمانی که بخواهید می توانید
استفاده کنید، اما در منبع مشترك همسایه استفاده می کند یعنی هر ساعتی بخشی از منافع ما از دست می رود بنابراین از این منبع

 
مشترك هم همسایه عزیز ما باید استفاده کند و هم ما این کار را انجام دهیم که این کار را کردیم. 

وي با بیان این که امروز در غرب کارون منابع نفتی مشترك با همسایه عزیزمان عراق داریم، گفت: تولید ما در این منطقه 5 برابر شده
است بنابراین حقوقی که از دست می رفته این دولت با سرمایه گذاري در این بخش و حتی بخش هاي دیگر توانسته جلوي آن را

 
بگیرد. 

روحانی با اشاره به مورد دیگر احقاق حقوق مردم در زمینه آثار فرهنگی، تصریح کرد: تاکنون هزاران شیء مربوط به آثار فرهنگی
کشور در خارج از کشور بود و تلاش کردیم در دادگاه هاي بین المللی همه این شی ها را برگردانیم که این هم احقاق حقوق ملت

 
است. 

رییس جمهوري افزود: ما منابع مشترك را توسعه دادیم و در این دولت منابع از این میدان بهره برداري شده است که قبلاً استفاده از
آن صفر بوده است. با تلاش هاي انجام شده در سال 92 و 93 تا پایان سال 95 به تولید 30 هزار بشکه در میدان مشترك رسیدیم که

 
هیچ استفاده از آن نمی کردیم و امروز فاز دوم آن را افتتاح کرده و 65 هزار بشکه در روز از این میدان مشترك استفاده کنیم. 



رییس دولت تدبیر و امید گفت: من تاکیدا از مسئولین سوال کردم که آیا در اجراي این طرح بزرگ یا طراحی آن که در این 7 سال
براي آن تلاش شده آیا از نیرو هاي خارجی و مهندسین خارجی استفاده کرده ایم و پاسخ منفی بود. یعنی جوانان، مهندسین و
کارگران ایرانی این کار را انجام دادند. آن هم حفر چاه هاي عمیقی که متوسط عمق آن ها 4500 متر و در بعضی از موارد تا 4800

 
متر است؛ بنابراین کار بسیار بزرگی انجام گرفته است و ما امروز شاهد افتتاح فاز دوم این طرح براي بهره برداري از این میدان بودیم. 

روحانی در بخش دیگري از سخنانش با بیان اینکه از آغاز این دولت تاکنون در بخش پتروشیمی کار بسیار بزرگی صورت گرفته است
و یکی از افتخارات بسیار بزرگ ما صنعت پتروشیمی است، گفت: بسیاري از طرح هایی که افتتاح می کنیم بالادستی هستند. ما باید

 
بتوانیم پایین دستی ها را هم طراحی کنیم. 

وي از وزیر نفت خواست طرحی براي اقدامات دولت بعد در بخش پتروشیمی آماده کند و گفت: طرح هاي پایین دستی ها می تواند

 
اشتغال زیادي هم براي داخل و هم براي صادرات ما ایجاد کنند و براي ما بسیار مهم است. 

روحانی با بیان اینکه در سال 99 تا امروز 12 طرح بزرگ پتروشیمی را افتتاح کردیم، اظهار کرد: همین امروز افتتاحی که انجام گرفته
یک افتتاح حدود یک و نیم میلیارد یورو، یک افتتاح تا حدودي کمتر از یک میلیارد یورو بوده است یعنی ما امروز دو و نیم میلیارد

 
یورو طرح آن هم در این شرایط سخت افتتاح کردیم. 

رییس جمهوري با بیان اینکه در بخش پتروشیمی از آغاز سال تاکنون این دوازدهمین افتتاح ما بوده است، ابراز امیدواري کرد تا پایان
سال باز هم افتتاح داشته باشیم و گفت: در سال 1400 ظرفیت پتروشیمی از 50 میلیون تن به 100 میلیون تن می رسد و این نشان

 
دهنده این است که کار بسیار عظیمی صورت گرفته است. 

وي گفت: در سال هاي اخیر ما در شرایط تحریم و شرایط جنگ اقتصادي قرار داشتیم و ناچار بودیم درآمد ارزي را از غیرنفت به
دست بیاوریم. یکی از جا هایی که ما را یاري کرد و یکی از افتخارات ما در این دولت این بود که صادرات غیرنفتی مان تقریباً هر سال

 
افزایش پیدا کرد. 

روحانی خاطرنشان کرد: البته آغاز امسال به دلایل کرونا با کاهش صادرات غیرنفتی مواجه بودیم، اما با بررسی آمار و ارقام در جلسه
اقتصادي روز گذشته خوشبختانه در این دو ماه آخر مشابه پارسال شده است. در آغاز به دلیل کرونا براي صادرات مشکل داشتیم و
امروز شرایط ما حل شده است و می توانیم صادرات غیرنفتی را انجام دهیم و تاکنون 31 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داشته ایم که

 
تا پایان سال این رقم بالاتر هم خواهد رفت. 

به گفته رییس دولت تدبیر و امید بخش بزرگی از این صادرات غیر نفتی مربوط به پتروشیمی و فولاد است و این دو نقش عمده اي

 
در صادرات غیرنفتی ما ایفا می کنند. 

 
اعتراف دولت آمریکا به شکست تحریم و فشار علیه ایران، موفقیت بزرگی است 

روحانی با اشاره به آغاز کار طرح بزرگ دیگر با ارزش 2 میلیارد دلار گفت: این طرح در دولت بعد به افتتاح می رسد و آن مورد بسیار

 
مهم هم در بخش پتروشیمی ماست. 

رییس دولت تدبیر و امید خطاب به ملت ایران گفت: همه آنچه که تا پایان امسال، به دست آورده ایم در سایه اراده، ایمان ایستادگی



شما مردم بوده است و اگر افتتاح و موفقیتی داشتیم، مربوط به فرزندان این ملت و جوانان عزیز و همه مردم از همه اقشار و گروه ها

 
بوده است که تلاش بسیاري انجام داده اند. 

رییس جمهوري تصریح کرد: مطمئنا دنیا و آمریکا ناچار خواهد شد در برابر این ملت بزرگ زانو بزند و تحریم هاي ظالمانه را کنار

 
بگذارد. 

روحانی یکی از پیروزي هاي بزرگ به دست آمده را سرنگونی قصاب و قاتل در آمریکا عنوان کرد و گفت: دولت جدید تاکنون چهار بار
اعتراف کرده است فشار حداکثري دولت آمریکا شکست خورده و به نتیجه نرسیده است و این بزرگترین موفقیت ما در تاریخ است که
خود آنانی که این تحریم را بر ما روا داشته اند به خاطر ایستادگی ما کاملاً اعتراف می کنند که این تحریم و فشار به جایی نرسیده

است.



کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و
باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم.

 
جهانگیري، معاون اول رییس جمهور: 

کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد معاون
اول رییس جمهوري با اشاره به موضوع اوقات فراغت
جوانان، گفت: امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی
است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و
تکمیل شخصیت جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این

 
مقوله داشته باشیم. 

اعتمادآنلاین| معاون اول رییس جمهوري بازسازي و احیاي امید و اعتماد را مهمترین مسئله عنوان کرد و گفت: همه دستگاه ها در
این زمینه مسئول هستند و سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت وگو و تضارب آرا پیشنهادات و

 
راهکارهاي خود را در اختیار شوراي عالی جوانان قرار دهند. 

اسحاق جهانگیري در سی ونهمین جلسه شوراي عالی جوانان که به ریاست وي برگزار شد، با اشاره به چالش ها و مشکلات پیش روي
مردم به ویژه جوانان گفت: در شرایط کنونی دشمنان تلاش می کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین شده و به اعتماد

 
آن ها به خود و کشور آسیب بزنند که باید براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مساله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیا کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می
آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها باید چه برنامه هایی
داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت

 
جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 



 
کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري در اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی
جوانان؛ با تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و

 
استخدامی و سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 سازمان بود که امروز به 3400 سازمان رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و

 
در حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

 
سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد. 

منبع: انتخاب



امضاي تفاهم نامه مشترك میان وزارت صمت و دانشگاه فنی و حرفه اي/

ارتقاي همکاري ها با هدف توسعه اشتغال و کارآفرینی

منبع: صنعت کارشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش صنعت کار، برات قبادیان «معاون آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صمت» و ابراهیم صالحی عمران «رئیس
دانشگاه فنی و حرفه اي» این تفاهم نامه را امضا نمودند. این تفاهم نامه در راستاي بهره گیري بهینه از امکانات موجود و به

منظور تحقق اهداف مشترك و...



بانوي روستایی کارآفرین در لرستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/12/11

بانوي کارآفرین لرستانی در یکی از روستا هاي نورآباد ضمن تولید 30 محصول مختلف غذایی براي 20 نفر هم اشتغال ایجاد
کرده است.

 
بانوي روستایی کارآفرین در لرستان 

بانوي کارآفرین لرستانی در یکی از روستا هاي نورآباد ضمن تولید 30 محصول مختلف غذایی براي 20 نفر هم اشتغال ایجاد کرده

 
است. 

0:00



تحقق اقتصاد مقاومتی نسخه اي شفابخش براي رفع تحریم ها

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/12/11

قاسمی گفت: تحقق اقتصاد مقاومتی نسخه اي شفابخش براي رفع تحریم ها و مقابله با جنگ اقتصادي دشمن است و همه
تلاش ها باید بر این موضوع متمرکز شود، که مشکلات اقتصادي و معیشتی مردم مرتفع گردد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري بسیج قزوین، محمد قاسمی در نشست صمیمی با اعضاي بسیج رسانه و سازمان بسیج حقوقدانان
که در سالن جلسات دادسراي قزوین برگزار شد، گفت: دشمن در دهه هاي گذشته انواع توطئه ها، دسیسه ها و تحریم ها را براي
ضربه زدن به پایه هاي مستحکم نظام مقدس جمهوري اسلامی برنامه ریزي کرده، اما تمامی این کینه توزي ها با لطف خدا،
هوشیاري مردم و تدابیر هوشمندانه رهبر معظم انقلاب (مدظله العالی) خنثی و تبدیل به فرصت شده و دشمن از دستیابی به اهداف

 
شوم خود بازمانده است. 

وي افزود: امروزه کشور ما بعد از گذشت چهار دهه از انقلاب در یکی از حساس ترین مقاطع قرار دارد، زیرا دشمن پس از ناکام ماندن
در تمامی توطئه ها، آخرین حربه خود که جنگ اقتصادي است، به کار گرفته تا با تحریم و تضعیف اقتصاد، معیشت مردم را به خطر

 
بیاندازد و با این روش بتواند بین مردم و حاکمیت فاصله ایجاد کند و از این خلاء بتواند به مقاصد پلید خود دست یابد. 

دادستان مرکز استان در ادامه بیان کرد: همانگونه که رهبر معظم انقلاب بیان فرمودند حفظ نظام بالاترین معروف است و در این
شرایط حساس، همه تلاش ها باید در این راستا باشد و از این حیث وظیفه سنگینی بر دوش مسئولان و مردم قرار دارد و نباید از

 
هیچ کوششی دریغ کرد. 

قاسمی همچنین تصریح کرد: آنچه از خنثی کردن تحریم هاي دشمن حساس تر و مهم تر است، رفع خود تحریمی ها، سوء مدیریت

 
ها، اصلاح قوانین ناکارآمد و... است و شرایط داخلی باید متناسب با جنگ اقتصادي، روزآمد شود. 

این مقام قضایی استان اذعان داشت: تحقق اقتصاد مقاومتی نسخه اي شفابخش براي رفع تحریم ها و مقابله با جنگ اقتصادي دشمن
است و همه تلاش ها باید بر این موضوع متمرکز شود، که مشکلات اقتصادي و معیشتی مردم مرتفع گردد و اگر اینگونه عمل شود،

 
قطعاً موجبات امیدواري در باور عمومی جامعه خواهد شد. 

محمد قاسمی به ورود دستگاه قضایی جهت حل مشکلات بخش صنعت و تولید اشاره و بیان داشت: قوه قضاییه براي حل مشکلات
حوزه صنعت و تولید به فرمان رهبري لبیک گفت و با تمام توان و ظرفیت ها براي تسهیل و رفع موانع تولید ورود کرده و ریاست
محترم قوه قضاییه تاکنون بخشنامه ها و دستورالعمل هاي متعددي را در این راستا صادر نموده و اجراي آنها در دستور کار استان ها

 
قرار دارد. 

وي در ادامه تاکید کرد: بدون شک هرچقدر چرخ اقتصاد کشور در گردش باشد، اشتغال ایجاد شده و در نتیجه معیشت افراد بیشتري
تامین می شود و یقیناً تحقق این امر موجب دلگرمی به نظام و خنثی شدن توطئه هاي دشمن می شود و همچنین وقوع جرائم و

 
آسیب هاي اجتماعی کاهش می یابد، زیرا بسیار از این آسیب ها ناشی از مسائل اقتصادي است. 



این مقام مسئول یادآور شد: در راستاي مقابله با جنگ اقتصادي دشمن، تلاش هاي خوبی شده و البته نیاز به تلاش بیشتري هست.
به هر حال اگر این اقدامات به موقع به اطلاع عموم برسد، یقیناً موجب تقویت امید در بین جامعه خواهد شد و رسانه می تواند این
نقش را به درستی برعهده بگیرد و اقدامات صورت گرفته را به جامعه منتقل نماید و همچنین مشکلات مردم و جامعه را به مسئولان

 
بازگو کند. 

دادستان قزوین به اهمیت قانون گرایی اشاره و اذعان داشت: قانون عین عدالت نیست، اما مسیر رسیدن به عدالت و تحقق آن، عمل

 
به قانون است و همانگونه که رهبر معظم انقلاب بیان فرموده اند، اگر قانون ملاك عمل قرار گیرد، عدالت محقق می شود. 

قاسمی گفت: دستگاه قضایی فارغ از جایگاه، سمت و حب و بغض ها با متخلفین و مفسدین برخورد می کند و در این مسیر باید بر
اساس قانون عمل شود و نمی توان به خاطر برخی مصلحت اندیشی ها، قانون را نادیده گرفت و یا به درستی اجرا نکرد. لذا هر کجا از
سوي دستگاه ها بر خلاف قوانین و مقررات عمل شد، رسانه ها باید اجراي قانون را مطالبه کنند و همچنین همگان را به سمت

 
قانونمداري سوق دهند. 

این مقام قضایی استان اعلام داشت: با انتشار برخی اخبار از جمله در مورد پرونده هاي مفاسد اقتصادي در جامعه، مردم منتظر نتیجه
برخورد دستگاه قضایی هستند و معمولاً برخورد هم می شود، اما به لحاظ نقص قانون اطلاع رسانی دقیق و شفاف صورت نمی گیرد و
این امر موجب شایعه پراکنی در سطح جامعه می شود، بنابراین ضعف قانون در اطلاع باید اصلاح شود، زیرا نمی توان فراتر از قانون

 
حرکت کرد و این موضوع باید مورد توجه جدي قانونگذار قرار گیرد. 

محمد قاسمی تاکید کرد: مهم ترین پرونده هاي قضایی مربوط به مفاسد اقتصادي و حیف و میل بیت المال است و این پرونده ها
نیازمند آیین دادرسی، قضات، ضابطین، شعب و ابزار خاص خودش است، تا بتوان ابعاد گوناگون تخلفات و مفاسد را کشف و به صورت

 
تخصصی مورد رسیدگی قرار گیرند. 

دادستان عمومی و انقلاب قزوین در پایان خاطرنشان کرد: دستگاه قضایی طی چند سال اخیر به سمت استفاده از ابزارها و سامانه
هاي الکترونیکی نوین در راستاي تحقق دادرسی الکترونیک گام برداشته و دستاوردهاي خوبی نیز حاصل شده و یقیناً هر چقدر
خدمات دستگاه قضایی به صورت برخط و غیر حضوري ارائه شود، ضمن آسایش و امنیت عمومی، حیثیت و آبروي افراد حفظ خواهد

 
شد و همه ي تلاش قوه قضاییه بر این است، تا بتواند خدمات خود را به صورت غیر حضوري در اختیار آحاد جامعه قرار دهد. 

گفتنی است، در این نشست اصحاب رسانه به بیان نقطه نظرات، دغدغه ها و انتقادات خود پرداختند و در خصوص مسائل مختلف با

 
دادستان مرکز استان قزوین به صورت صمیمانه گفتگو کردند. 

1010/گ30/ب



یکی از معضلات سازمانهاي تخصصی معدنی و زمین شناسی، عدم توجه به

متخصصین است

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/12/11

مشاور عالی معاون علمی و فناوري رییس جمهور: یکی از معضلات سازمانهاي تخصصی معدنی و زمین شناسی، عدم توجه به

 
متخصصین است 

به گزارش شما و اقتصاد: یکی از مهمترین معضلات عدم تعالی
سازمانهاي تخصصی معدنی و زمین شناسی همچون سازمان
نظام مهندسی معدن تهران، عدم وجود متخصصین و نخبگان

 
جوان در سمت هاي مدیریتی است. 

به گزارش شما و اقتصاد: کامبیز مهدیزاده مشاور عالی معاون
علمی و فناوري رییس جمهور و مدیر طرح توسعه فناوري ها و
نوآوري هاي حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی معاونت

 
علمی و فناوري ریاست جمهوري با معدن مدیا گفتگویی کرده که به این شرح است: 

شنیده شده که شما بعنوان جوان ترین کاندیداي هفتمین دوره انتخابات نظام مهندسی معدن استان تهران، نامزد شده اید، آیا تایید

 
میفرمایید؟ 

بله من از حق شهروندي خود استفاده کرده و در این دوره از انتخابات شرکت کردم. عده اي سازمان نظام مهندسی معدن تهران را

 
موروثی میدانند این در حالی است که کاري هم تا به امروز انجام نداده اند. 

هدف باید این باشد که متخصصان و صاحبنظران وارد این سازمان شوند. شفافیت، پاسخگویی و عملگرا بودن افراد باید به این جایگاه
اعتبار و ارزش بدهد. متاسفانه برخی 40سال است که در صنعت هستند و تحولی هم در این عرصه ایجاد نکردند اما متاسفانه امروز

 
شاهدیم که در انتخابات نظام مهندسی شرکت کردند تا تحول ایجاد کنند. اگر بنا بود تحولی ایجاد شود که تا کنون شده بود. 

2- با توجه به اینکه در حال حاضر در حوزه زمین شناسی و معدن معاونت علمی و ریاست جمهوري مشغول هستید، چرا براي این

 
سازمان کاندیدا شده اید؟ 

سازمان نظام مهندسی معدن تشکیلاتی غیرانتفاعی و غیرسیاسی است و عضویت در آن یک مسئولیت اجتماعی به شمار می آید. بنده
با توجه به تحصیلات مرتبط و تجربه اي که داشتم بخصوص در حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی وارد این رقابت شدم تا با
بهره گیري از توان متخصصان جوان و نخبه این حوزه و البته استفاده از مشاوره تخصصی صاحبان تجربه بتوانم در راستاي تعالی این

 
سازمان حرکت کنم. البته که بی شک این مهم با شایسته سالاري و توزیع عادلانه کار انجام میشود. 

 
3- با توجه به اینکه این سازمان نهادي غیرانتفاعی است، چه اقداماتی را براي بهبود وضعیت معدنکاران میتوان انجام داد؟ 



ابتدا نیاز است بحث درآمدزایی سازمان براي اعضاي آن مورد توجه قرار گیرد که این مورد از طریق ایجاد یک مرکز نوآوري و فناوري
تخصصی حوزه زمین شناسی و معدن ممکن خواهد بود. شیوه دیگر تولید درآمد، تداوم روند توسعه مبحث ژئوتوریسم به صورت
عملیاتی است که میتواند به عنوان منبع مورد اتکایی براي درآمدزایی این سازمان تبدیل شود. چرا که ما در طرح توسعه زمین
شناسی و معدن معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري اقدامات زیرساختی فناورانه، تعاملات و رایزنی هاي داخلی و بین المللی در

 
این حوزه را انجام داده ایم و عملیاتی سازي و بهره برداري از آن براحتی در سازمان نظام مهندسی معدن تهران، مقدور خواهد بود. 

ارتقاي ایمنی معادن، موضوع دیگري است که همواره از دغدغه هاي معدنکاران عزیز بوده است. به منظور حل این مشکل، میتوان با
بهره از فناوري هاي نوینی چون پهپادها به یاري متخصصان آمد که این مهم از طریق تعامل با نهادهاي مرتبط همچون وزارت صمت،
محقق خواهد شد. نکته دیگر که به نظر میرسد براي بهبود تصویر کلی این سازمان نیازاست، مهیا سازي ساختمانی در شان اعضا و
متخصصان است. از جمله اقدامات دیگري که نیاز است در این سازمان صورت پذیرد، پیاده کردن اصول HSE در معادن و نظارت

 
مستمر بر آن و همچنین تسریع در روند صدور پروانه اشتغال اعضا خواهد بود. 

 
4- براي تعالی اعضاي این سازمان به مثابه بخشی از متخصصان جامعه زمین شناسی و معدن چه اقداماتی می توان صورت داد؟ 

نخبگان و متخصصان جوان هرحوزه اي از سرمایه هاي این کشور هستند و بنابراین ما در هر نهاد دولتی و غیردولتی که هستیم باید
به آنها توجه ویژه داشته باشیم. لذا در سازمان نظام مهندسی معدن هم این قاعده باید برقرار باشد. به منظور تحقق این امر، ابتدایی

 
ترین اقدامی که میشود انجام داد اعتبار بخشی به کارت نظام مهندسی اعضا خواهد بود. 

بدین ترتیب که متخصصان و اعضاي محترم بتوانند با این کارت از خدمات رفاهی و درمانی بهره مند شوند. ما در هر سازمان و نهادي

 
بایدکه موضوع پاسخگویی را در راس امور قرار دهیم. نیاز است که شان و اعتبار عزیزان و متخصصان محترم حفظ شود. 

من معتقدم یکی از مهمترین معضلات عدم تعالی سازمانهاي تخصصی معدنی و زمین شناسی همچون سازمان نظام مهندسی معدن
تهران، عدم وجود متخصصین و نخبگان جوان در سمت هاي مدیریتی است. مشاهده میشود که با رشته هاي تحصیلی نامرتبط در
برخی سمت هاي سازمانی نهادهاي تخصصی مشغول به کار هستند. بنابراین نیاز است که در این رویه تجدیدنظر کلی صورت پذیرد و

جوانان متخصص به این قبیل سازمانها راه یابند.



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است

منبع: جامع خبرشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/12/11

جامع خبر(جامع نیوز):مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست.
حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران اظهار داشت: منابع بانک توسعه

تعاون در حال حاضر 270 هزار میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی فعالیت (...)

 
جامع خبر(جامع نیوز):مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست. 

حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران اظهار داشت: منابع بانک توسعه تعاون در
حال حاضر 270 هزار میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی فعالیت توسعه اي بانک ضروري است منابع دائما در حال افزایش

 
باشد. 

وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان

 
تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد. 

مهدیان گفت: راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به
رسالت و ماموریت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده

 
نموده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد
بانک بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن

 
فعالیت توسعه اي در سطح کشور باشیم. 

مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در استان تهران و نقدینگی بالاي موجود
در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در
استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از نگاه هاي معطوف به بانک توسعه تعاون

 
متمرکز بر شعب استان تهران می باشد. 

وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی
گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان
تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی

 
براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر بازار ایجاد گردیده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از اختیار کافی براي مصوبات
تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در کمترین زمان به مشتریان

 
ارائه گردد. 

وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت مشغول بکار هستند و علاوه بر این،
میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي

 
انسانی توانمند و متخصص است. 

مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي
مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک

با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی گزینند. 



وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار بر این است واحدهاي ستادي
نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و راهگشا باشد و و در ارائه طریق و

 
پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد. 

سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار
گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می

 
گردد. 

وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي

 
توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در ادامه سطح کشور بر عهده دارند. 

سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم،
تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به
وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت

 
شعب استان تهران اعلام نمود. 

احمد محمدي مدیر امور استانها و شعب نیز گفت: توجه ویژه مدیران ارشد به رفع مسائل شعب نشان از اهمیت مشتري مداري و

 
تقویت ارتباطات دوسویه با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به تعاونگران و جامعه هدف است. 

یونس کلانتري رئیس اداره کل امورمشتریان و توسعه بازار نیز خاطر نشان کرد: فرآیندهاي گسترده اي جهت تقویت ارتباطات استان
تهران با اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین راهکارهاي موثر با تکیه بر محصولات نوین و توسعه اي بانک در نظر گرفته شده است و

 
در کوتاه مدت با اجراي این تدابیر، بهبود مستمري در عمکرد شعب سراسر کشور به ویژه تهران قابل مشاهده است. 

در این جلسه محمد شیخ حسینی مدیر شعب استان تهران توجه به جانشین پروري، اعتماد به نیروهاي جوان و شجاع و ایجاد ساختار
منظم جهت ارائه خدمات بهینه به مشتریان از راهبردهاي این مدیریت بیان نمود و در ادامه نیز محمدرضا حیدري معاون مالی و
ارزي، حمید توکلیان معاون اعتباري و حقوقی و سید احمد ابراهیم نیا معاون اداري و پشتیبانی استان توضیحات کاملی در خصوص

عملکرد استان و راهکارهاي توسعه خدمات ارائه دادند.



اسماعیلی: کشور باید به یک کارگاه مهارتی تبدیل شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، برنامه زنده
«به وقت ایران» دهم اسفندماه با حضور اوسط هاشمی
معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان فنی
و حرفه اي کشور و اسماعیلی عضو کمیسیون آموزش و
تحقیقات مجلس شوراي اسلامی با موضوع اهمیت مهارت

 
و مهارت آموزي از شبکه هفت سیما روي آنتن رفت. 

اسماعیلی عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس
شوراي اسلامی عنوان کرد: باید به این باور رسید که دنیاي
امروز، دنیاي متفاوتی می باشد و ساز و کار ها با گذشته
بسیار فرق کرده است. لذا؛ رویکرد ها نیز به تبع تغییرات

باید دگرگون شود. اگر خود را در مرتبه هاي بالاتري قرار ندهیم، بسیار خسارت خواهیم دید. بنابراین، می بایست در راستاي همین

 
تغییر و تحول سازوکار هاي لازم اتخاذ کرد. 

وي افزود: هر فرد باید به این باور برسد که دنیاي کنونی با فردا فرق خواهد کرد. تغییر در علم سرسام آور است و این انفجار دانش

 
دائم در حال فوران است. بنابراین، اتخاذ سیاستی که ما را به سرمنزل مقصود برساند، اولویت مهمی است که باید به آن پرداخت. 

اسماعیلی همچنین گفت: رسیدن به این اولویت نیازمند باوري است که نه تنها در مسئولین بلکه در تمام آحاد جامعه باید شکل

 
بگیرد. 

وي اذعان داشت: آحاد جامعه به فهم خوبی در این زمینه رسیده اند، دستاورد هایی که در حال حاضر در عرصه هاي مختلف شاهد
هستیم، نشان دهنده این است که جوانان کشور به این نیاز پی برده اند. لیکن، اقرار می کنم که مسئولین کشور آنطور که شاید و باید
به این فهم نرسیده اند. بنابراین؛ همه مسئولین باید به این فهم برسند که علم و مهارت از جایگاه بالایی برخوردار باشد و به نظر می

 
رسد که این مسئله به دغدغه اول مسئولین تبدیل نشده است. 

اسماعیلی اضافه کرد: توجه به دانش و پایه هاي علمی و مهارت باید دغدغه مسئولین قرار بگیرد. متاسفانه در برنامه بودجه توجه لازم

 
به مسائل علمی نشده است. 

وي با بیان اینکه دانشگاه هاي کشور به عامل ثروت تبدیل نشده اند، تصریح کرد: رویکرد ما باید مهارت محور باشد. برخی از سازکار

 
هاي قانونی آن را باید مجلس انجام دهد لیکن اجراي آن باید توسط متولیان آموزشی صورت بگیرد. 

وي افزود: مصوب شده است که در ایران می بایست تا پایان برنامه ششم سهم رشته هاي فنی و حرفه اي و مهارتی نزدیک به 50
درصد می شد و اکنون در آستانه 36 درصد است و از برنامه عقب هستیم. براي رهایی از این مشکلات کشور باید به یک کارگاه
مهارتی تبدیل شود. با توجه به نوسانات و رویکرد هاي جدید در دنیا از جایگاه خوبی برخوردار نیستیم و بسیار عقب هستیم. اگر

 
داشته هاي ذاتی دانش آموزان و دانشجویان کشور نبود به این مدارج نمی رسیدیم. 

در ادامه برنامه؛ اوسط هاشمی رئیس سازمان فنی و حرفه اي کشور اظهار داشت: با مقایسه سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با
دهه 60 می توان گفت که در گذشته صرفا با نگرش کارگري به این مسئله اندیشیده می شد. لیکن امروز با جامعه اي روبه رو هستیم

 
که خود از لحاظ برخورداري از دانش به سطح بالایی رسیده و قطعا برنامه کنونی باید منطبق با نیاز زمان و خواست بازار باشد. 

وي افزود: نوع نگرش در برنامه و آینده پژوهشی کشور نسبت به مهارت منطبق با دامنه وسیعی از تغییرات در حوزه تکنولوژیی در



جامعه جهانی است که اگر دیر عمل کنیم با سونامی پیشرفت تکنولوژي جهانی روبه رو خواهیم شد و در صورت آماده نبوده با خزان

 
مشاغل مواجهه خواهیم شد. بنابراین؛ باید پذیرفت که امروز با سرعت تغییرات و سایه شگفت انگیز تکنولوژي مواجهه هستیم. 

اوسط هاشمی اضافه کرد: هر میزان که در جامعه بیکار و شاغل وجود دارد، نیاز به مهارت احساس می شود. 24 میلیون شاغل در
سطح کشور وجود دارد که سه و نیم میلیون از آن استخدام دولت هستند. 21 میلیون مخاطب ما هستند به اضافه 4 میلیون بیکاري
که در جامعه وجود دارد که فارغ التحصیلان و سایر اقشار جامعه نتوانستند به یک فرصت و موقعیت شغلی دست یابند. در کنار آن ها

 
زندانیان و حاشیه نشینان نیز اضافه می شود که باید مشاهده کرد به این دامنه وسیع در کنار فعل و انفعالات روز باید چه کنیم. 

رئیسسازمان فنی و حرفه اي کشور به بودجه اشاره کرد و گفت: بودجه عیار یک برنامه را تعیین می کند و می بایست نسبت به نوع
قیمت گذاري در ارتباط با طرح و برنامه و نگرش ها به این مرحله از معرفت برسیم. اگر بر این باور باشیم که با ارائه ایده هاي فعال و
موثر می توان توجه نگاه ها را جلب کرد، و به عملیاتی کردن برنامه ها امیداور بود، انگیزش ارزشمندي را در درون مجموعه خلق می

 
کند. 

وي افزود: در حال حاضر 5 هزار و 600 کارگاه فعال در کشور وجود دارد که در بودجه 99 براي این تعداد کارگاه 47 میلیارد تومان

 
ردیف اعتباري براي تجهیز، تعمیر و نگهداري اختصاص یافته بود. 

اوسط هاشمی با بیان اینکه پایه بودجه مهارتی در کشور بسیار ضعیف است، گفت: این مسئله نشان می دهد که هنوز به این مهم به

 
عنوان یک ضرورت ملی نرسیده ایم، ولی همه جا سخن از بیکاري و اشتغال است. 

وي با تاکید بر اینکه عبور از بیکاري و رسیدن به اشتغال پایدار در گرو مهارت نرم و مهارت سخت است، عنوان کرد: مهارت سخت می
تواند تا 20 درصد یک فرد را براي رسیدن به دروازه شغل یاري کند، ولی مهارت نرم 80 درصد می تواند به فرد براي ورود باثبات امید

 
بخشد. مهارت نرم ویژگی هایی در فرد ایجاد می کند که نگاه مسئولانه در او براي موثر بودن شکل بگیرد. 

اوسط هاشمی بیان کرد: خوشبختانه امسال تعامل بسیار خوبی که با سازمان برنامه و بودجه کشور داشتیم. براي اولین بار رئیس

 
سازمان برنامه و بودجه کشور وارد سازمان فنی و حرفه اي کشور شد و بودجه سال 1400 رشد بالاي 50 درصدي داشت. 

 
وي بر اجماع گروه هاي مجمع در جریان سازي براي سوق به مهارت ملی اشاره کرد و گفت: ما به یک گفتمان ملی مهارت نیاز داریم. 
برنامه «به وقت ایران» در فصل دوم با رویکرد مهارتی و با ساختار گفتگومحور به تهیه کنندگی علیرضا عاصم یوسفی با اجراي ناصر

خیرخواه روز هاي یکشنبه و سه شنبه ساعت 21:45 تا 23 به صورت زنده روي آنتن شبکه آموزش می رود.



IT توسعه سلامت دیجیتال در گرو گسترش زیرساخت هاي

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/12/11

دبیر کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی با اشاره به طرح هاي نوآورانه ارائه شده در رویداد دوشنبه هاي استارت آپی
صندوق نوآوري و شکوفایی در حوزه سلامت الکترونیکی گفت: بودجه هایی براي توسعه دولت الکترونیک و زیر ساخت هاي

آن در نظر گرفته شده است و در این راستا باید نهادهاي مرتبط اقدام کنند.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، محسن فتحی امروز در رویداد دوشنبه هاي استارت آپی حوزه سلامت دیجیتال که
به صورت آنلاین در محل ساختمان صندوق نوآوري و شکوفایی برگزار شد، افزود: دنیاي امروز دنیاي پیشرفت فناوري هاي IT است و
با توجه به شرایط شیوع کرونا در دنیا استفاده از این فناوري بیش از پیش احساس می شود و شاهد هستیم که فناوري اطلاعات و

 
ارتباطات تا چه میزان در زندگی مردم نقش دارد. 

وي با اشاره به ضرورت توسعه فناوري هاي مرتبط با سلامت دیجیتال، اظهار کرد: این حوزه علاوه بر اشتغال زایی، ارزش افزوده بالایی

 
را نیز به همراه دارد؛ از این رو توسعه زیرساخت هاي سلامت دیجیتال می تواند براي جوانان توانمند این حوزه مفید باشد. 

فتحی به نرم افزارهاي ارائه شده در حوزه سلامت دیجیتال اشاره کرد و یادآور شد: عرضه این نرم افزارها می تواند دسترسی مردم به

 
خدمات درمانی را راحت تر و امکان پذیرتر کند. 

دبیر کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برگزاري رویداد فناورانه در حوزه سلامت دیجیتال در صندوق نوآوري و
شکوفایی، خاطر نشان کرد: در رویداد امروز طرح هاي قابل توجهی در این حوزه ارائه شده است که از جمله آنها می توان به نرم

 
افزارهاي کاربردي براي پزشکان و سالمندان اشاره کرد. 

وي با تاکید بر اینکه کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی و وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بر این امر واقف هستند که
سرمایه گذاري هاي آتی در حوزه بهداشت در زمینه سلامت دیجیتال است، اظهار کرد: از این رو نیاز است تا زیر ساخت هایی براي
جمع آوري داده هاي حوزه سلامت در وزارت بهداشت ایجاد شود تا بر اساس داده جامعه آماري کشور، نرم افزارهاي کاربردي به

 
جامعه ارائه شود. 

فتحی، تاکید کرد: این امر زمانی محقق خواهد شد که دیتا و آمارهاي لازم را در این زمینه در اختیار داشته باشیم و بر اساس آن

 
حرکت و هدفگذاري کنیم. 

دبیر کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه مجلس بر توسعه زیر ساخت هاي IT تاکید دارد، گفت: براي این منظور
و همچنین توسعه دولت الکترونیک بودجه هاي لازم در نظر گرفته شده است و نهادهایی مانند سازمان تامین اجتماعی، وزارت
بهداشت و بیمه ها لازم است در این جهت حرکت کنند و امیدواریم تا پایان دولت زیر ساخت هاي لازم براي جمع آوري داده هاي

 
سلامت کشور ایجاد شود. 

منبع: ایسنا





پرداخت 1400 میلیارد وام قرض الحسنه به مددجویان در سال جاري/ هیچ

پشت نوبتی براي گرفتن کمک جهیزیه نداریم

منبع: صاحب نیوزشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان گفت: صد در صد کمک هاي مردمی به دست نیازمندان می رسد و هزینه

 
اجرایی و حقوق کارمندان از هزینه هاي دولتی تامین می شود و هیچ کمکی از سطح استان و نیازمندان استان خارج نمی شود 

به گزارش صاحب نیوز؛ کریم زارع پیش از ظهر امروز در جمع
اصحاب رسانه اظهار کرد: کمیته امداد ایجاد کننده فقر نبوده و
کمیته امداد با تلاش خیران تلاش می کند تبعات فقر را که

 
ممکن است به دلایل گوناگون ایجاد شود، کم کند 

رویکرد کمیته امداد توانمند سازي افراد در جنبه هاي مختلف

 
است 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان با بیان اینکه رویکرد کمیته امداد توانمند سازي افراد در جنبه هاي مختلف
است، تصریح کرد: در حال حاضر یکی از دستگاه هاي موثر در ایجاد شغل کمیته امداد بوده و امسال بیش 11 هزار 500 شغ ایجاد

 
کردیم که رشد 25 درصدي نسبت به سال گذشته را نشان می دهد. 

وي در مورد مسئله مسکن که یکی از دغدغه ها مددجویان است؛ بیان کرد: از این جهت ساخت هزار و 150 واحد روستایی و
شهرهاي زیر 25 هزار نفر را داشتیم که از مردادماه شروع شد و امروز بیش از 600 باب از این خانه ها عملیاتی شده و در نیمه این ماه

 
100 خانه به مددجویان تحویل می شودو این سواي کمک در تامین ودیعه و اجاره است. 

 
60 میلیارد تومان بسته معیشتی توزیع شده است 

 
زارع خاطرنشان کرد: در کمک هاي مومنانه در دو مرحله بیش از 60 میلیارد تومان در قالب سبد غذایی توزیع شد 

وي در ادامه با اشاره به آموزش مجازي در ایام کرونا براي دانش آموزان گفت: 30 هزار دانش اموز تحت حمایت داریم که با شناسایی
که انجام شد 5 هزار دانش آموز مشخص شدند که دسترسی به وسایل براي آموزش مجازي نداشتند که در این زمینه 4 هزار تبلت با

 
کمک خیران و صنایع توزیع شد. 

 
هیچ پشت نوبتی براي گرفتن کمک جهیزیه نداریم 

کریم زارع با اشاره به نقش ازدواج و فعالیت و رویکرد کمیته در این زمینه خاطرنشان کرد: دو هزار کمک هزینه جهیزیه توزیع شده و

 
در حال حاضر هیچ پشت نوبتی در این زمینه نداریم. 



مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان در بخش دیگري از صحبت هاي خود گفت: در مراکز نیک کاري که محله محور
و مردم نهاد هستند و این کمک موثري بوده و در سال جاري تا به امروز بیش از 200 میلیارد تومان کمک جمع آوري و بین

 
نیازمندان توزیع کردند. 

 
پرداخت وام قرض الحسنه یکی از رویکردهاي جدید کمیته است 

وي افزود: یکی از رویکردهاي جدید کمک هاي قرض الحسنه است که باعث عزت نفس وبه وابستگی کمتر مددجویان منجر می شود

 
و در این وام هیچ کارمزدي گرفته نمی شود و به معناي واقعی قرض الحسنه است. 

زارع با بیان اینکه امسال بیش 140 میلیارد تومان وام قرض الحسنه پرداخت شده است، بیان کرد: امسال جشن نیکوکاري با شعار
عیدي براي همه برگزار می شود و بیشتر استفاده روش هاي الکترونیکی مد نظر است؛ البته پایگاه ها نیز برپا خواهد شد و امیدواریم با

 
کمک مردم لبخند و شادي را به خانه ها ببریم. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان با اشاره به برنامه هاي مختلف در هفته احسان گفت: ما بیش از 600 نخبه و
همچنین تعداد زیادي حافظان قرآن، مقام آور در المپیادها و نوجوانانی در تیم هاي ملی نیز داریم که برنامه هاي متنوعی براي آن ها

 
و پیشرفت آن ها برنامه ریزي کردیم. 

 
80 هزار حامی داریم 

کریم زارع با بیان اینکه 80 هزار حامی در طرح اکرام و ایتام گفت؛ درصدي از حامیان ما روزي مددجوي ما و تحت پوشش بودند و با
کمک ها امروز خود حامی هستند؛ در حال حاضر دو هزار فرزند بدون حامی داریم که تلاش می کنیم تا ماه مبارك رمضان هیچ

 
فرزندي بدون حامی نباشد. 

مدیرکل کمیته امداد در مورد کمک در حوادث و بلایاي طبیعی گفت: کمیته امداد در این زمینه خدمات و کمک هاي گوناگونی انجام
می دهد که یکی از آن ها پوشش بیمه حوادث براي منازل مدد جویان است که در زلزله اخیر پادنا نیز برخی از خانه هاي افراد تحت

 
پوشش که خساراتی به آن وارد شد از این پوشش طبق ضوابط بیمه استفاده خواهند کرد. 

وي در مورد درآمدهاي کمیته امداد بیان کرد: امسال با توجه به بیماري کرونا و شرایط اقتصادي پیش بینی و انتظار این بود که
درآمد کمتري داشته باشیم و از طرفی با مراجعات بیشتري رو به رو شویم؛ البته درخواست ها و مراجعات نیز بیشتر شد اما در کمک

 
هاي مردمی با حس و همدلی و در کل کمک هاي مردمی کم نشد و حتی رشد قابل توجه نیز داشت . 

 
6 هزار بیمار صعب العلاج تحت پوشش کمیته هستند 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان با اشاره به کمک هایی که به افراد تحت پوشش در عنواین مختلف می شود،
گفت: بیش از 6 هزار بیمار صعب العلاج داریم که نیازمند کمک هستند که در وسع به ان ها کمک می شود؛ 120 هزار خانواده تحت

 
پوشش داریم 



زارع ادامه داد: همچنین سعی کردیم براي مناطق محروم وسایل و لوازم خانگی و … را آماده کنیم و در برخی مناطق با اینکه امکان
اتصال به گاز شهري بود اما توان پرداخت لوله کشی براي خانواده وجود نداشت که 700 مورد خانواده با کمک پرداخته و لوله کشی

 
انجام و از نعمت گاز بهره مند شدند. 

 
1500 حمام و دستشویی در مناطق محروم ساخته شده است 

کریم زارع با بیان اینکه نزدیک به 1500 حمام و سرویس بهداشتی در مناطق محروم در حال ساخت است، گفت: در ساخت مسکن

 
نزدیک دو هزار تعمیرات و 250 کمک به احداث و خرید در شهرهاي بزرگ با کمک خیران انجام شده است. 

 
صد در صد کمک ها به دست نیازمندان داخل استان می رسد 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان خاطرنشان کرد: صد در صد کمک هاي مردمی به دست نیازمندان می رسد و

 
هزینه اجرایی و حقوق کارمندان از هزینه هاي دولتی تامین می شود وهیچ کمکی از سطح استان و نیازمندان استان خارج نمی شود 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 118 هزار و 601 خانواده تحت حمایت مجموعه قرار دارند که این تعداد خانوار شامل 230 هزار نفر
می شوند، ادامه داد: سعی داریم هر سال بین 5 تا 10 هزار نفر از تحت پوشش خارج می کنیم و این به خاطر رویکرد و توانمندسازي
است که اتفاق می افتد اما امسال به خاطر مشکلاتی که بود بیش از سه هزار و 500 خانواده به طرفیت اضافه کردیم که البته جمعیت

 
سیالی هستند. 

زارع در مورد اشتغال افراد تحت پوشش و نظارت و کمک به حفظ شغل گفت: بحث اشتغال را به شکل هاي مختلف دنبال می کنیم
که وام 50 میلیونی در نظر گرفته شده و همچنین کاریابی با تفاهم نامه؛ راهبر شغلی، مشاوره شغلی، ناظرین شغلی و وام تکمیلی نیز

 
در امر اشتغال زایی در نظر گرفته شده است. 

کریم زارع در مورد مناطق آسیب دیده از زلزله اخیر در پادنا گفت: در پادانا بسته غذایی اماده شده و از روز گدشته توزبع شده است و
علاوه خدمات تکمیلی و کمک هاي بنیاد مسکن در زمینه مسکن کمکی نیز از سوي کمیته براي منازل آسیب دیده در نظر گرفته

 
شده است. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان با بیان اینکه کمک هاي مردمی در سال جاري 400 میلیارد تومان بوده است،
افزود: کل صدقات در سال جاري 25 میلیارد تومان و کمک هاي مردمی در سال جاري 200 میلیارد تومان و 200 میلیارد نیز کمک

 
مجموعه هاي نیکوکاري بوده است. 

زارع در بخش دیگري از صحبت هاي خود با بیان اینکه عزت نفس هر فرد یک اولویت و نکته مهم است، بیان کرد: براي تشخیص

 
افراد واجد شرایط پرس و جو محلی انجام نشده و ملاك بانک اطلاعتی است که در دسترس است. 

کریم زارع با بیان اینمکه پنج موسسه نظارتی بر هزینه کرد کمیته نظارت دارند، اذعان کرد: نزدیک به شش هزار دانشجو و طلبه

 
داریم که از خدمات ما بهرمند هستند که حمایت هاي متفاوتی از ان ها انجام می شود. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان گفت: در صدقه و در پول فیزیکی با کاهش روبرو بودیم اما به صورت کلی با



 
رشد همراه بوده است و در اکرام رشد 80 درصدي داشتیم. 

وي با بیان اینکه حصه و حاشیه هاي شهر اصفهان نیز به طور ویژه دیده می شود، ادامه داد: حدود40 درصد سهم کمک هاي مردمی

 
و عمده کمک هاي اعتبارات مصوب و منابع سازمان برنامه بودجه است. 

انتهاي پیام/



همکاري آموزشی سایپا و سازمان آموزش فنی و حرفه اي

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش تفاهم آنلاین، تفاهم   نامه همکاري آموزشی بین سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور و گروه خودروسازي سایپا با
هدف تأمین نیروي انسانی ماهر؛ ارتقاي شاغلان؛ تضمین کیفیت خدمات و رضایت مندي مشتري به امضاي سید جواد

سلیمانی، مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا و علی اوسط هاشمی، معاون وزیر تعاون، ...

به گزارش تفاهم آنلاین، تفاهم   نامه همکاري آموزشی بین
سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور و گروه خودروسازي
سایپا با هدف تأمین نیروي انسانی ماهر؛ ارتقاي شاغلان؛
تضمین کیفیت خدمات و رضایت مندي مشتري به امضاي
سید جواد سلیمانی، مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا و
علی اوسط هاشمی، معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور رسید. 

از مهم ترین موضوعات این تفاهم نامه، برنامه ریزي و اجراي طرح تعیین سطح مهارت نیروهاي شاغل گروه سایپا، برنامه ریزي و

 
اجراي طرح آموزش سفارش محور و اجراي طرح آموزشی نمایندگی هاي مجاز و خدمات پس از فروش سایپایدك است. 

در این تفاهم نامه سازمان آموزش فنی وحرفه اي کشور متعهد شد برنامه ریزي و اجراي طرح سنجش مهارت، تضمین کیفیت

 
خدمات و رضایت مندي مشتریان از طریق ارتقاء مهارت شاغلان در مراکز کارآموزي جوار کارگاهی را انجام دهد. 

از تعهدات گروه سایپا در این تفاهم نامه می توان به فراهم سازي زمینه اشتغال مهارت آموختگان دوره هاي آموزشی بخش خصوصی
و دولتی سازمان در نمایندگی هاي سایپایدك در سراسر کشور اشاره کرد.



پرداخت صدقات در سال جدید الکترونیکی می شود

منبع: ایمناشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد استان اصفهان، گفت: پیشروي به سمت خدمات الکترونیکی شفاف تر و کم
هزینه تر است، در سال جدید پرداخت صدقات و کمک رسانی به کمیته امداد امام (ره) به صورت الکترونیکی خواهد بود.

 
معاون مشارکت هاي مردمی کمیته امداد اصفهان: پرداخت صدقات در سال جدید الکترونیکی می شود 

معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد استان اصفهان،
گفت: پیشروي به سمت خدمات الکترونیکی شفاف تر و کم
هزینه تر است، در سال جدید پرداخت صدقات و کمک رسانی به

 
کمیته امداد امام (ره) به صورت الکترونیکی خواهد بود. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، حمیدرضا طاهري پیش از ظهر امروز با
تبریک هفته احسان و نیکوکاري در جمع خبرنگاران، اظهار کرد:
در سال جدید پرداخت صدقات و کمک رسانی به کمیته امداد
امام (ره) به صورت الکترونیکی خواهد بود و از طریق دستگاه ها
و کارت بانکی مشترکین کمک رسانی ها صورت می گیرد، اما با
توجه به اینکه بسیاري از مردم اعتقاد دارند صدقات را با دست

 
خود در صندوق ها بیندازند همچنان ارائه خدمات فیزیکی را در برنامه ها خواهیم داشت. 

وي با اشاره به روش هاي الکترونیکی صدقات، افزود: مردم می توانند از طریق شماره گیري #0318877 و شمار کارت

 
6063737000002509 صدقات خود را به صورت الکترونیکی واریز کرده و از نیازمندان حمایت کنند. 

معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد استان اصفهان، تصریح کرد: پیشروي به سمت خدمات الکترونیکی شفاف تر و کم

 
هزینه تر است اما هنوز به طور کامل نتوانستیم روش الکترونیکی را جایگزین روش سنتی کمک هاي مردمی کنیم. 

طاهري خاطرنشان کرد: مراکز نیکوکاري در حوزه هاي علمیه و دانشگاه ها دایر است و تفاهم نامه هایی با دانشگاه ها در این زمینه
داشتیم، قریب به 6 هزار دانشجو و طلبه از خدمات فرهنگی و کمک هزینه هاي تحصیلی سازمان کمیته امداد امام (ره) بهره مند

 
هستند و در ثبت اختراع و برندسازي به نخبه هاي جامعه در زمینه هاي علمی کمک هاي لازم را می رسانند. 

50 میلیون تومان وام در مرحله اول براي اشتغال همچنین محمدرضا کیانی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان اصفهان،
در خصوص آسیب هاي شغلی در ایام کرونا و خدمات حمایتی کمیته امداد امام (ره) به آسیب دیده ها، اظهار کرد: اضافه شدن 3 هزار
و 500 خانواده تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) در سال جاري با شیوع کرونا به واسطه آسیب هاي شغلی بوده و خدمات حمایتی و

 
وام قرض الحسنه در اختیار این خانواده ها قرار گرفته است. 



وي با بیان اینکه پرداخت انفرادي وام قرض الحسنه اشتغال امداد ولایت در مرحله اول 50 میلیون تومان بوده است، افزود: در تعامل با
کارخانه ها و شرکت ها با تحت پوشش قرار دادن مددجویان به صاحبان کارگاه ها و شرکت ها از سوي کمیته امداد براي اشتغال و

 
کارآفرینی مددجویان وام هایی ارائه می شود که فرآیند پرداخت این وام ها به صورت 5 ساله با بازدیدهاي مدوام ناظران شغلی است. 

وي با تاکید بر اینکه مددجویان امداد با رسیدن به مرحله توانمندسازي از چرخه پوشش سازمان خارج می شوند، تصریح کرد:
تسهیلات قرض الحسنه با کارمزد 4 درصد پرداخت می شود، از مشاغل ایجاد شده با وام هاي قرض الحسنه اي مشاغل خدماتی 40

 
درصد، فرش و گلیم 15 درصد و مشاغل صنعتی 10 درصد است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان اصفهان، خاطرنشان کرد: توزیع بسته هاي غذایی در مناطق زلزله زده پادناي سمیرم از
دیروز شروع شده است، خدمات تکمیلی در حوزه مسکن، ساخت، نظارت و تعمیرات صورت می گیرد و مبلغ 5 تا 10 میلیون تومان

 
در این بخش کمک رسانی به خانواده ها از سوي سارمان کمیته امداد امام (ره) صورت می گیرد. 

وي با بیان اینکه در سال جاري 400 میلیون تومان مستمري به خانواده هاي نیازمند استان پرداخت شده است، اضافه کرد: در
مجموع کمک هاي مردمی در شغل ها مختلف 200 میلیارد تومان بوده است و مراکز نیکوکاري هم مبلغ 200 میلیارد تومان جمع

 
آوري کردند و این رقم بین خانواده ها براي تأمین نیازهاي اورژانسی و پرداخت مستمري ها به افراد تحت پوشش تعلق گرفته است. 

خدمات ایام کرونا به صورت غیرحضوري است وي درباره اهداف اصلی کمیته امداد امام (ره)، تاکید کرد: رفع نیازهاي پایه، حمایت،

 
تاکید بر ایجاد اشتغال، توانمندسازي خانواده ها و رسیدن آنها به خودکفایی از اهداف اصلی سازمان کمیته امداد امام (ره) است. 

کیانی در خصوص اینکه در بخش کاریابی در تعامل با مؤسسات کاریابی فرصت هاي شغلی براي مددجویان و توانمندسازي آنها فراهم
می شود، گفت: فرآیندهاي اشتغال 5 ساله و با امضاي قرارداد با کارفرما براي بیمه 3 ساله مددجویان با مشارکت سازمان کمیته امداد

 
امام (ره) انجام می شود. 

وي اظهار کرد: خدمات این سازمان به افراد سالمند، زنان سرپرست خانوار و افراد از کار افتاده انجام می شود، اگر نیازمندي صاحب
حقوق معین و منابع سرمایه نباشد تحت پوشش سازمان قرار می گیرد، براي بیماران صعب العلاج بعد از کمیسیون پزشکی مساعدت

 
لازم انجام می شود. 

کیانی خاطرنشان کرد: بیشتر خدمات کمیته امداد امام (ره) در کرونا به صورت غیرحضوري و بدون سرکشی در محلات با بررسی ها و
ارتباط با بانک هاي اطلاعاتی در مورد درآمد افراد انجام می شود، بسیاري از کمک هاي حامیان بدون واسطه به دست فرد نیازمند می

رسد و خیران فرزندان یتیم بسیاري را حمایت می کنند.



وبینار کرسی تعاون و کارآفرینی توسط جهاددانشگاهی کردستان برگزار شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/12/11

وبینار کرسی تعاون و کارآفرینی با همت اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جهاددانشگاهی کردستان برگزار شد.

 
وبینار کرسی تعاون و کارآفرینی با همت اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جهاددانشگاهی کردستان برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی جهاددانشگاهی کردستان، وبینار کرسی تعاون و کارآفرینی 9 اسفند با همت اداره کل تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی و جهاددانشگاهی کردستان برگزار شد. 

رضا باقري نژاد مدیر اشتغال و تجاري سازي جهاددانشگاهی کردستان در این وبینار اظهار کرد: مشارکت مردمی در تعاون به منزل�

 
یک نهاد اجتماعی می تواند مانع از هم پاشیدگی پیوندهاي اجتماعی میان انسان ها شود. 

وي افزود: مشارکت و همکاري چ� ب� لحاظ منابع مالی و چه به لحاظ نیروي انسانی سال هاي سال است که در فرهنگ ایرانیان

 
وجود داشته است؛ اما متاسفان� هرسال� شاهد کاهش فرهنگ کار و مشارکت در بین مردم هستیم. 

وي تصریح کرد: مشارکت مردمی در تعاون به منزل� یک نهاد اجتماعی می تواند مانع از هم پاشیدگی پیوندهاي اجتماعی انسان ها

 
شود. 

در ادامه نیز مدیر امور تعاون اداره کل کار تعاون و رفاه اجتماعی گفت: براي دستیابی به توسعه نیازمند سه عامل سرمایه انسانی،

 
سرمایه مادي و سرمایه نمادین است؛ که سرمایه نمادین به نحوي سنگ بناي تعاونی ها محسوب می شود. 

علی اصغر عباسی اظهار کرد: تعاون متشکل از هفت نفر هم گروه است که به لحاظ تخصص، توان سرمایه و تفکراتی که دارند مکمل

 
یکدیگر هستند. 

وي عنوان کرد: در تشکیل گروه ها 20 درصد از سرمایه اولیه را خود گروه تامین و 80 درصد باقیمانده را تسهیلات بانکی پوشش می
دهند که ابتدا می بایست از طریق درخواست به اداره تعاون اقدام و پس از تکمیل فرم سهام خود را مشخص و از طریق بانک توسعه

 
یک حساب بانکی افتتاح کنند. 

وي در خصوص مشارکت اقتصادي اعضا در تعاونی خاطرنشان کرد: مشارکت اقتصادي اعضا به این معنی که در تعاونی ها افرادي که

 
عضو می شوند می بایست یک سهم بخرند و دارا بودن حداقل یک سهم از سهام لازمه عضویت در تعاونی است. 

عباسی همچنین در خصوص استقلال شرکت تعاونی گفت: همان گونه که گفته شد، مدیران تعاونی توسط خود اعضا انتخاب می شوند

 
و دولت هیچ گونه نقشی در تایید و عزل و نصب آن ها ندارد و این به این معنی است که شرکت تعاونی یک شرکت مستقل است. 

در این نشست حامد صالح پور اظهار کرد: خلاقیت به معناي توانایی تلفیق ایده ها به شیوه اي منحصر به فرد است و نوآوري فرآیند به

 
کارگیري یک ایده خلاق و تبدیل آن به محصول، خدمت و یا یک چیز مفید است. 

وي با اشاره به این که کارآفرینی به معنی کار تازه اي است که توسط فرد یا گروه در یک زمان به اجرا گذاشته شود، عنوان کرد: در



بسیاري از مباحث علمی، معیار براي نوآوري و کارآفرینی حد مفید بودن نوآوري است؛ بنابراین اگر این تفکر نو دیرتر از نقطه زمانی
مناسب که به فکر ما خطور می کند به اجرا درآید دیگر نمی توان آن را ایده اي نو دانست پس می توان گفت که حد معیار نوآوري به

 
معناي ارایه ایده مناسب در زمان مناسب است. 

صالح پور با اشاره به این که در چند سال اخیر کسب وکارهایی در حوزه فناوري، کشاورزي، محیط زیست، اداري و ... که وارد بازار
شده است به عنوان کسب وکارهاي نوپا و استارتاپ هاي جدید معرفی شده اند گفت: مرکز نوآوري جهاددانشگاهی، مرکز رشد دانشگاه
آزاد سنندج، مراکز شتاب دهنده کسب وکارها، مراکز کارآفرینی دانشگاه کردستان و سایر مراکزي که در استان کردستان در حوزه

 
کارآفرینی و نوآوري مشغول فعالیت هستند به عنوان یک اکوسیستم و زیست بوم فعال در سطح استان مشغول فعالیت هستند. 

وي در پایان سخنان خود با اشاره به این موضوع که ما همیشه تعاون را در کنار کارآفرینی تعریف و در تقابل با هم می دانیم، یادآور
شد: از آنجایی که عامل اصلی پایداري و پویایی کسب وکارها به ویژه تعاونی ها خلاقیت و نوآوري است بسیاري از کسب وکارها پس از
ورود به تعاونی ها تغییر رویه داده و تحول عظیمی در نوآوري ایجاد و از بستر دیجیتال و مجازي بیشترین بهره و استفاده را بردند و

توانستند قدم هاي بسیار ارزشمندي را براي کسب وکارهاي خود در آینده بردارند.



تعاونی هاي آموزشگاهی تشکیل می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/12/11

مرکز هماهنگی حوزه وزارتی آموزش وپرورش دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی» را براي اجرا به استان ها ابلاغ
کرد.

مرکز هماهنگی حوزه وزارتی آموزش وپرورش دستورالعمل "تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی" را براي اجرا به استان ها ابلاغ

 
کرد. 

مرکز هماهنگی حوزه وزارتی در راستاي تفاهم نامه همکاري وزارت آموزش وپرورش و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دستورالعمل

 
تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی را براي اقدام به استان ها ابلاغ کرد. 

زمینه سازي براي تقویت فرهنگ کار و تلاش، توسعه و نهادینه سازي فرهنگ تعاون در بین دانش آموزان، کمک به بروز خلاقیت

 
دانش آموزان و افزایش توانایی و مسوولیت پذیري آنان از اهداف این تفاهم نامه است. 

کمک به پرورش حس احترام به رأي و نظر دیگران و تقویت قدرت انتخاب آگاهانه در دانش آموزان، برقراري تعامل سازنده و مؤثر بین

 
دانش آموزان و اولیاي آموزشگاه و تقویت روحیه کارآفرینی و افزایش مهارت دانش آموزان از دیگر اهداف این تفاهم نامه است. 

به گزارش روز دوشنبه مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش وپرورش، همچنین بر اساس ماده 2 این تفاهم نامه؛ تعاونی
هاي آموزشگاهی، شرکتی است که با عضویت دانش آموزان به منظور تعمیم اصول و ارزش هاي تعاونی و کارآفرینی براي تمام یا

 
قسمتی از مقاصد تشکیل شود. 

همچنین مطابق ماده 3 حوزه فعالیت تعاونی هاي مذکور، محدود به حوزه آموزشگاه است و این شرکت ها مجاز به انجام فعالیت هاي
مستقل در بیرون از آموزشگاه نیستند.



 امضاي تفاهم نامه همکاري میان کمیته امداد و وزارت ورزش و جوانان

منبع: بازار کارشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/12/11

کمیته امداد و وزارت ورزش و جوانان با هدف همکاري هاي فرهنگی، اجتماعی، پژوهشی، آموزشی و اشتغال و کارآفرینی
جامعه هدف، تفاهم نامه همکاري امضا کردند.

کمیته امداد و وزارت ورزش و جوانان با هدف همکاري هاي فرهنگی، اجتماعی، پژوهشی، آموزشی و اشتغال و کارآفرینی جامعه

 
هدف، تفاهم نامه همکاري امضا کردند. 

به گزارش بازارکار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، تفاهم نامه همکاري میان کمیته امداد و وزارت ورزش و جوانان در

 
مراسمی با حضور سیدمرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد و مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان به امضا رسید. 

رئیس کمیته امداد در این مراسم که در جلسه ستاد ملی ساماندهی امور جوانان برگزار شد، هدف از امضاي این تفاهم نامه را
مشارکت در فعالیت هاي فرهنگی، اجتماعی، پژوهشی، آموزشی و اشتغال و کارآفرینی دانست و گفت: اجراي برنامه هاي حمایتی ویژه
جوانان و ورزشکاران در شهر، روستا و مناطق عشایري از قبیل تامین مسکن، جهیزیه و کمک به ازدواج در این تفاهم نامه پیش بینی

 
شده است. 

وي با بیان اینکه کمیته امداد با استفاده از ظرفیت ها می تواند براي رشد و تعالی جوانان گام هاي موثري بردارد، افزود: در حال حاضر
730 هزار دانش آموز و 83 هزار دانشجو تحت حمایت کمیته امداد قرار دارند که می توانند از طریق پرورش استعدادها، آینده

 
درخشانی را رقم بزنند. 

رئیس کمیته امداد پیشرفت و تعالی جوانان کشور را نیازمند همکاري همه دستگاه هاي مسئول عنوان کرد و ادامه داد: با هم اندیشی
و برگزاري جلسات متعدد با برخی از سازمان ها از جمله وزارت ورزش و جوانان و ستاد ملی جوانان، موفق شدیم اقدامات موثري براي

 
مددجویان برداریم. 

بختیاري تاکید کرد: بر اساس این تفاهم نامه مددجویان می توانند از تبادل تجربیات و ظرفیت هاي هر دو طرف از جمله بهره مندي

 
از کمک هاي نقدي و غیر نقدي موسسات خیریه، تشکل هاي مردمی و خدمات دفاتر مشاوره و روانشناسی بهره مند شوند. 

وي اظهار کرد: اجراي طرح ها و برنامه هاي محرومیت زدایی با بهره گیري از ظرفیت سازمان هاي مردم نهاد فعال جوانان در این

 
حوزه از قبیل برگزاري اردوهاي جهادي، از دیگر مفاد تفاهم نامه با وزارت ورزش و جوانان است. 

در این مراسم همچنین مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه در قالب تفاهم نامه با کمیته امداد، تمام دفاتر مشاوره،
تجربیات و امکانات خود را در اختیار مددجویان قرار داده اند، گفت: خانواده هاي تحت حمایت می توانند از این ظرفیت ها استفاده

 
کنند. 

وي از ثبت مجمع خیرین ازدواج براي نخستین بار در کشور خبر داد و گفت: مجمع خیرین ازدواج در همه استان ها به منظور

 
هدفمندسازي کمک هاي خیران و تسریع در امر ازدواج جوانان فعالیت خود را آغاز کرده است. 



وزیر ورزش و جوانان خاطرنشان کرد: همکاري و مشارکت در جهت ارائه خدمات مشاوره¬اي و ورزشی به معرفی شدگان کمیته امداد
در این تفاهم نامه پیش بینی شده است.



امید و اعتماد جامعه باید بازسازي و احیا شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و
احیاء کرد.

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز مهمترین مسئله این
است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه

 
بازسازي و احیاء کرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، اسحاق جهانگیري معاون اول
رئیس جمهور امروز در جلسه شوراي عالی جوانان با اشاره
به چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به ویژه جوانان
کشور، گفت: در شرایط کنونی دشمنان تلاش می کنند تا
جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین شده و به
اعتماد آنها به خود و به کشور آسیب بزنند که باید براي

 
مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفتگو و تضارب آراء پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها

 
و نتایج جلسات مذکور بهره مند شوند. 

جهانگیري سپس با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می آمد تصور
این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها، باید چه برنامه هایی داشته
باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت جوانان،

 
اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی جوانان؛ با



تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و استخدامی و

 
سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 عدد بود که امروز به 3400 عدد رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و در

 
حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



رفع دغدغه اشتغال فرزندان ایثارگران نیازمند عزم جدي دستگاه ها است

شماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/12/11
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران مازندران در نشست تفاهم نامه اشتغال و کارآفرینی جامعه ایثارگري گفت: رفع دغدغه
اشتغال فرزندان ایثارگران نیازمند عزم جدي دستگاه ها است.

به گزارش «ایثار»، هدایت مظلومی در نشست تفاهم نامه
اشتغال و کارآفرینی جامعه ایثارگري که دوشنبه 11 اسفند
ماه در استانداري مازندران برگزار شد با بیان اینکه رفع
دغدغه اشتغال فرزندان ایثارگران نیازمند عزم جدي
دستگاه ها است، گفت: یکی از اساسی ترین معضلات
موجود جامعه ایثارگري، مسئله اشتغال فرزندان این قشر

 
است. 

مظلومی با اشاره به بیش از 6 هزار فرزند شاهد و ایثارگر استان ثبت در سامانه بیکاران بنیاد گفت: آنچه در امضاي این تفاهم نامه مهم

 
است جذب فرزندان ایثارگر در بخش هاي خصوصی به صورت حجمی و شرکتی است. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران مازندران با تأکید به اینکه نگاه دستگاه ها به موضوع اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر یک نگاه
همدلانه باشد عنوان کرد: تسهیلات وام هاي اشتغال به فرزندان ایثارگر تا حدود زیادي در کاهش مشکل بیکاري این عزیزان راهگشا

 
خواهد بود. 

وي با بیان اینکه کار براي ایثارگران باید از روي دل و باور قلبی باشد گفت: از طریق رایزنی دستگاهها در پی استفاده بهینه از ظرفیت
هایی هستیم که مشکل اشتغال فرزندان ایثارگران را در استان برطرف کنیم که در این راستا توفیقاتی در بسیاري از زمینه ها حاصل
شده است. ما به ایثارگران مدیون هستیم و یک تعهدي به جامعه ایثارگري داریم و باید به نحو احسن این رسالت را به منصه ظهور

 
برسانیم. 

مظلومی افزود: در این جلسه بر ورود جدي دستگاه هاي مرتبط در زمینه رفع مشکل اشتغال فرزندان ایثارگر از طریق وام اشتغال و
آموزش بر اساس تفاهم نامه تأکید شد. این نشست در راستاي پیگیري اقدامات صورت گرفته در رابطه با امضاي تفاهم نامه فی مابین
بنیاد و استانداري مازندران در پی سفر مهندس اوحدي معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به مازندران در دفتر

 
مدیرکل جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري برگزار شد. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران مازندران برگزاري جلسات تخصصی از سوي دستگاه ها با حضور بنیاد و استانداري جهت اولویت
قرار دادن جذب فرزندان ایثارگر، تفکیک لیست فرزندان جویاي کار ایثارگر بر اساس مدرك تحصیلی و شهرستان را از مصوبات این

 
نشست عنوان کرد. 

انتهاي پیام/



چرا هنرمندان فقیرند؟

منبع: فرادیدشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/12/11

کتابِ حاضر قصد دارد تا از منظري اقتصادي قواعدِ حاکم بر رفتارِ هنرمند، بازارِ هنر، مصرف کننده ي کالاي هنري و دولت را
نشان دهد. البته تأکید نویسنده بر این است که قواعدِ اقتصادِ هنر منحصربه فردند و به تمامی با روایتِ کلیِ دانشِ اقتصادي

سازگار نیستند.

 
 

فرادید| «هانس ابینگ»، استاد سابق اقتصاد فرهنگ در دانشگاه «اراسموس» روتردام و هنرمندي بنام در هلند در این کتاب، سعی
دارد از منظر پدیدارشناختی با درون کاوي یک هنرمند اقتصاددان، قواعد حاکم بر رفتار هنرمند، بازار هنر، مصرف کننده کالاي هنري
و علل و پیامد هاي سهم گسترده هدیه در هنر و درآمد اندك هنرمندان را تحلیل کند. وي در هر فصل از این کتاب یک نمونه مرتبط
با موضوع را ارائه می کند و ضمن تحلیل آن نمونه خاص، نتیجه را به موارد مشابه تعمیم می دهد. به گزارش فرادید؛ کتابِ حاضر
قصد دارد تا از منظري اقتصادي قواعدِ حاکم بر رفتارِ هنرمند، بازارِ هنر، مصرف کننده ي کالاي هنري و دولت را نشان دهد. البته

 
تأکید نویسنده بر این است که قواعدِ اقتصادِ هنر منحصربه فردند و به تمامی با روایتِ کلیِ دانشِ اقتصادي سازگار نیستند. 

کتاب در 576 صفحه و 12 فصل تنظیم شده است و در آغاز هر فصل، با روایتی داستانی که ریشه در تجربه شخصی نویسنده دارد
شروع می شود و در ادامه فصل به بسط نظري آن با بهره گیري از الگو هاي اقتصاد هنر در میان داستان می پردازد و آن را به کتابی

 
جذاب و خواندنی تبدیل می کند. 

هانس ابینگ، نویسنده ي این کتاب، استادِ سابقِ اقتصادِ فرهنگ در دانش گاهِ اراسموسِ روتردام و هنرمندِ شناخته شده اي در هلند
است و از این نظر یکی از شایسته ترین افرادي است که می تواند درین باره نظریه پردازي کند. او سعی داشته از منظري
پدیدارشناختی با درونکاويِ یک هنرمندِ اقتصاددان، مسایلِ مرتبط با اقتصادِ هنر را تشریح و تحلیل کند، ازین رو با بسیاري از دیدگاه
هايِ پوزیتیویستیِ رایج متفاوت است و آگاهی هاي ژرفی را براي خواننده تدارك می بیند. فزون برین سعی داشته مطالب مورد بحث
را به زبانی کاملاً روان توضیح دهد، تا هم براي خواننده ي مبتدي دست یافتنی باشد و هم خواننده ي متخصص را به ظرایفِ ساختِ

 
اقتصاديِ هنر آشنا کند. 



 
 

هر فصل از این کتاب با ذکر یک نمونه يِ مرتبط با موضوع آغاز شده و در باقیِ فصل ضمنِ تحلیلِ آن نمونه يِ خاص، نتیجه را به
مواردِ مشابه نیز تعمیم می دهد. کتاب نه تنها اکثر حوزه هاي شناخته شده ي این رشته را پوشش می دهد، بلکه سعی دارد دانش
هاي موجود در این حوزه ها را با هم ترکیب کند و الگویی براي مطالعه و بررسی در شرایط و موقعیت هاي دیگر ارایه دهد. پرسش
هایی که در پایانِ هر فصل آمده ضمن این که خواننده را به ارزیابی دوباره يِ داده هاي متن سوق می دهد، زمینه را براي کنکاش

 
هايِ نظريِ بیش تر فراهم می آورد. 

گرچه این کتاب صرفاً تحلیلی درباره ي مناسباتِ حاکم بر اقتصاد و هنر در اروپاي مرکزي است، با توجه به کمیِ منابع موجود، روش
شناسی نظام مندش و اینکه به عنوانِ مرجعی بین المللی براي تحقیقاتِ دانشگاهی پذیرفته شده است؛ می تواند همچون مدلی نظري
و تحلیلی براي پژوهش در این حوزه به کار آید و راه گشاي خوانندگان ایرانی باشد. ناگفته پیداست که این کتاب بخشی از ره یافته
هايِ نظريِ ممکن به مقوله ي اقتصادِ هنر است و امیدواریم به زودي کتاب هاي دیگري بر مبناي دانشِ بومی و چالش هايِ ویژه ي

 
اقتصادِ هنر در ایران تولید شوند. 

 
هنرِ مقدس، هنرمندِ فقیر  

هانس ابینگ توضیح می دهد که چرا اکثر هنرمندان فقیرند؛ یکی از دلایلی که براي این امر برمی شمرد این است که هنر مقدس
شمرده می شود و از این رو هنرمندان حاضرند براي آن فداکاري کنند و از گرفتن پول بگذرند، به جاي این که درآمد ریالی کسب

 
کنند درآمد روانی به دست آورند و می تواند در کنارکار هنري مثلا کارمند باشد. 

مفهومی وجود دارد به نام جریمه درآمدي که در بین هنرمندان بسیار زیاد است؛ یعنی من هنرمندم، لیسانس دارم، با این سن و با
این پایگاه طبقاتی و همه این ها با کارمند اداره پست که لیسانس دارد و شبیه من است برابر است، اما او ماهی چهار میلیون دریافتی



دارد و من ماهی دو میلیون، حد فاصله بین این دو را جریمه درآمدي می گویند. هنرمندان به این دلیل که هنر را مقدس می دانند
حاضرند فداکاري کنند و از بخشی از درآمدشان بگذرند و جریمه درآمدي بدهند. یکی از دلایل فقیر بودن هنرمندان بالابودن این

 
جریمه درآمدي است. 

 
این کتاب مناسب چه کسانی است؟  

کتاب «چرا هنرمندان فقیرند؟» مناسب افرادي همچون هنرمندان، مدیران هنري، سیاست گذاران هنري و اشخاصی که در حرفه هاي
مرتبط با هنر فعالیت می کنند و اقتصاددانان علاقه مند به هنر و فرهنگ و شاید از همه مهم تر دانشجویان هنر است. کتاب با زبانی
ساده و روان و البته با مفتهیمی عمیق نگاشته شده است و از همین بابت کسانی که تخصص کافی در زمینه اقتصاد ندارند هم می
توانند به خوبی از این کتاب بهره گیرند. همچنین جزو منابع درسی دانشگاه هاي اروپایی در رشته هاي اقتصاد هنر، جامعه شناسی
هنر، مطالعات فرهنگی، اقتصاد فرهنگ، تاریخ هنر، بازاریابی هنر و مدیریت هنر هم مورد استفاده قرار می گیرد. از همین رو به دلیل

 
ضعفی که در منابع فارسی در زمینه اقتصاد هنر وجود دارد بسیار کارآمد است. 

درباره نویسنده هانس ابیینگ یک طراح و یک عکاس است. او عمدتا از پاستل استفاده می کند، خواه آن را به روشی قوي یا غیر
متعارف باشد. اخیراً او شروع به ساخت فیلم ها نیز کرده است. موضوع طرح هاي او بدن انسان و پرتره است. وي سال 1946 در
اوترخت هلند متولد شد. از سال 1978-1983 به آکادمی هنر ریتولد در آمستردام رفت. در سال 2004 یک کمک هزینه

 
(basicstipendium) از بنیاد هلند براي هنر هاي تجسمی (FBKV) براي عکاسی خود دریافت کرد. 

درباره مترجم حمیدرضا شش جوانی متولد 1354 در اصفهان است، در هلند «اقتصاد هنر» خوانده و عضوِ پیوسته ي انجمن جهانی
اقتصاد فرهنگ است. او یکی از بنیان گذاران رشته ي اقتصاد هنر در دانشگاه هاي کشور است و هم اکنون به تدریس و پژوهش در
اقتصاد فرهنگ و هنر ایران مشغول است. وي تلاش کرده تا بنیان هاي نظري اقتصاد فرهنگ و هنر را از طریق تألیف مقالات و ترجمه
ي کتاب هاي کلیدي به بدنه ي دانش موجود در کشور پیوند بزند. برخی از کتاب هاي او عبارتند از: «چرا هنرمندان فقیرند؟»،

«اقتصاد هنر هاي معاصر»، «کارآفرینی هنر و توسعه ي اقتصادي» و «درآمدي تازه به اقتصاد فرهنگ».



احداث سردخانه هاي محصولات کشاورزي در داراب

منبع: ایاناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان داراب گفت: در حال حاضر 15 واحد سردخانه با ظرفیت 25 هزار و 800 تن جواز تاسیس

 
گرفته اند. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان فارس، احمدرضا صالحی تصریح کرد: با بهره
برداري از سردخانه هاي مذکور زمینه اشتغال براي 223 نفر به طور مستقیم

 
فراهم می شود و 5160 تن کاهش ضایعات در سال به دنبال دارد. 

به گفته وي، شهرستان داراب با تولید 573 هزار و 766 تن محصولات متنوع
باغی و زراعی از زیر ساخت هاي مناسبی براي احداث سردخانه و صنایع تبدیلی

 
برخوردار است. 

صالحی با اشاره به اینکه هدف از احداث سردخانه کاهش ضایعات، ایجاد تعادل در بازار، جذب سرمایه گذار و ایجاد اشتغال است، ابراز
کرد: توسعه سردخانه ها علاوه بر ذخیره محصولات کشاورزي زمینه صادرات آنها را فراهم می کند و سبب رونق تولید و ایجاد ارزش

 
افزوده محصولات مختلف می شود. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان داراب بیان کرد: در حال حاضر 14 واحد سردخانه با ظرفیت 11200تن و اشتغال 97 نفر در حال
فعالیت است.



روحانی: برجام از بس بزرگ بود دنیا توطئه کرد تا کمرش را بشکند/ آمریکا

به ناچار تحریم ها را کنار خواهد گذاشت

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس جمهور گفت: برجام از بس بزرگ بود دنیا توطئه کرد تا کمرش را بشکند.

حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور روز دوشنبه در
پنجاه و سومین هفته پویش ملی تدبیر و امید براي جهش
تولید و بهره برداري از طرح هاي ملی وزارت نفت در استان
هاي ایلام و بوشهر گفت: در طول این 7 سال تلاش بی
وقفه اي چه در مرحله اول این طرح که منجر به تولید 30
هزار بشکه شده و چه در مرحله دوم که در مجموع 65
هزار بشکه می توانیم از این میدان، نفت استحصال کنیم
انجام شده است و یکی از افتخارات دولت تدبیر امید این
است که همه این طرح ها از آغاز این دولت شروع شده

 
است. 

رییس جمهوري افزود: این طرح در آغاز این دولت 6 درصد پیشرفته داشته است و 94 درصد این طرح در این دولت اجرایی و
عملیاتی شده است. به همه عزیزان افتخار می کنیم که در سراسر کشور شبانه روز تلاش می کنند و امروز در آستانه پایان سال عیدي

 
خوبی را به ملت تقدیم می کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به طرح هاي زیادي که در شرایط بسیار سخت تحریم و کرونا در سال 99 افتتاح شد، گفت: امروز
پنجاه و سومین برنامه افتتاح ماست، البته ما افتتاح ها را پنج شنبه ها انجام می دهیم. آخر سال وقت کم آوردیم و آنقدر پنج شنبه

 
نداریم، بنابراین روز هاي دیگر را هم اضافه کردیم که برنامه هاي ما به افتتاح برسد. 

وي با بیان اینکه صنعت نفت و صنعت پتروشیمی براي ما بسیار حائز اهمیت است، گفت: البته صنعت نفت در تاریخ ما به عنوان
صنعت سیاسی، اقتصادي گره خورده است. بار بودجه در سال هاي قبل بر دوش این صنعت بوده است در سال هاي اخیر مخصوصا در

 
سالی که گذشت، ما تقریبا اتکایی به نفت نداشتیم و کشور با کمترین اتکا به نفت اداره شد. 

روحانی افزود: البته در سال 98 و 97 کشور با اتکاي بسیار کم به نفت اداره شد در واقع بودجه کشور که به طور متوسط در دولت قبل
70 یا 80 میلیارد دلار و در برخی سال ها بالاي 100 میلیارد به نفت متکی بود در این دولت با کمترین اتکا به بودجه نفت مخصوصا

 
در سه سال اخیر کشور را اداره کردیم. 

رییس جمهوري گفت: درست است که ظاهر آن صنعت نفت است، ولی بخش اعظمی از بودجه ما در تاریخ ایران- از زمانی که نفت

 
کشف شده است- صنعت کشور، فعالیت هاي اقتصادي کشور و بسیاري از پروژه هاي عمرانی به نفت متکی بوده است. 



وي تصریح کرد: بنابراین نفت یک صنعت مهم و عظیم است و همین امروز اگر خداي نکرده شیر نفت و گاز بسته شود همه فعالیت ها
متوقف می شود و از حمل و نقل گرفته تا سایر صنایع کل برق کشور و سیاري از فعالیت ها و خدمات متکی به نفت و گاز و میعانات

 
است. 

رییس دولت تدبیر و امید با تاکید بر اینکه اتکا بودجه جاري به نفت باید برداشته شود، گفت: صنعت نفت مهمترین صنعت کشور

 
است و بقیه صنعت ها و خدمات کشور وابسته به این صنعت هستند بنابراین اهمیت این صنعت را ما از یاد نبریم. 

روحانی با بیان اینکه در طول دولت یازدهم و دوازدهم کار هاي بی نظیري در بخش نفت انجام گرفت، اظهار کرد: اگر به تاریخ کشور
نگاه کنیم مقدار گازي که در دولت تدبیر و امید افزوده شده، بالاي هزار میلیون متر مکعب است یعنی از 600 میلیون متر مکعب در

 
روز امروز به بالاي هزار میلیون یعنی بالاي یک میلیارد مترمکعب رسیده که کار بسیار بزرگی است. 

رییس جمهوري با تاکید بر این که در برداشت از منابع مشترك کارعظیمی انجام گرفته است، گفت: بعضی ها فکر می کنند که دولت
یازدهم و دوازدهم در احقاق حقوق مردم فقط در سایه برجام کار کرده است. البته برجام کار بسیار بزرگی براي احقاق حقوق مردم
بوده است و از بس بزرگ بوده است دنیا توطئه کرد که کمر برجام را بشکند. آدم خاصی مثل ترامپ آمد و مجري توطئه هاي

 
صهیونیست ها و ارتجاع در منطقه علیه برجام شد. 

روحانی افزود: بنابراین کار دولت براي احقاق حقوق مردم فقط برجام نبوده است یکی از مواردي که براي احقاق حقوق مردم تلاش

 
شده است مساله بهره برداري از منابع مشترك نفتی و گازي است که در این بخش کار بسیار بزرگی انجام گرفته است. 

وي ادامه داد: در منطقه پارس جنوبی که میدان مشترك ایران با قطر است، قطر دو برابر استفاده می کرد و ما عقب بودیم و امروز هم

 
طراز و حتی یک مقدار جلوتر از این منابع عظیم مشترك استفاده می کنیم. 

رییس جمهوري اضافه کرد: فرق منبع اختصاصی با مشترك در این است که از منبع اختصاصی هر زمانی که بخواهید می توانید
استفاده کنید، اما در منبع مشترك همسایه استفاده می کند یعنی هر ساعتی بخشی از منافع ما از دست می رود بنابراین از این منبع

 
مشترك هم همسایه عزیز ما باید استفاده کند و هم ما این کار را انجام دهیم که این کار را کردیم. 

وي با بیان این که امروز در غرب کارون منابع نفتی مشترك با همسایه عزیزمان عراق داریم، گفت: تولید ما در این منطقه 5 برابر شده
است بنابراین حقوقی که از دست می رفته این دولت با سرمایه گذاري در این بخش و حتی بخش هاي دیگر توانسته جلوي آن را

 
بگیرد. 

روحانی با اشاره به مورد دیگر احقاق حقوق مردم در زمینه آثار فرهنگی، تصریح کرد: تاکنون هزاران شیء مربوط به آثار فرهنگی
کشور در خارج از کشور بود و تلاش کردیم در دادگاه هاي بین المللی همه این شی ها را برگردانیم که این هم احقاق حقوق ملت

 
است. 

رییس جمهوري افزود: ما منابع مشترك را توسعه دادیم و در این دولت منابع از این میدان بهره برداري شده است که قبلاً استفاده از
آن صفر بوده است. با تلاش هاي انجام شده در سال 92 و 93 تا پایان سال 95 به تولید 30 هزار بشکه در میدان مشترك رسیدیم که

 
هیچ استفاده از آن نمی کردیم و امروز فاز دوم آن را افتتاح کرده و 65 هزار بشکه در روز از این میدان مشترك استفاده کنیم. 



رییس دولت تدبیر و امید گفت: من تاکیدا از مسئولین سوال کردم که آیا در اجراي این طرح بزرگ یا طراحی آن که در این 7 سال
براي آن تلاش شده آیا از نیرو هاي خارجی و مهندسین خارجی استفاده کرده ایم و پاسخ منفی بود. یعنی جوانان، مهندسین و
کارگران ایرانی این کار را انجام دادند. آن هم حفر چاه هاي عمیقی که متوسط عمق آن ها 4500 متر و در بعضی از موارد تا 4800

 
متر است؛ بنابراین کار بسیار بزرگی انجام گرفته است و ما امروز شاهد افتتاح فاز دوم این طرح براي بهره برداري از این میدان بودیم. 

روحانی در بخش دیگري از سخنانش با بیان اینکه از آغاز این دولت تاکنون در بخش پتروشیمی کار بسیار بزرگی صورت گرفته است
و یکی از افتخارات بسیار بزرگ ما صنعت پتروشیمی است، گفت: بسیاري از طرح هایی که افتتاح می کنیم بالادستی هستند. ما باید

 
بتوانیم پایین دستی ها را هم طراحی کنیم. 

وي از وزیر نفت خواست طرحی براي اقدامات دولت بعد در بخش پتروشیمی آماده کند و گفت: طرح هاي پایین دستی ها می تواند

 
اشتغال زیادي هم براي داخل و هم براي صادرات ما ایجاد کنند و براي ما بسیار مهم است. 

روحانی با بیان اینکه در سال 99 تا امروز 12 طرح بزرگ پتروشیمی را افتتاح کردیم، اظهار کرد: همین امروز افتتاحی که انجام گرفته
یک افتتاح حدود یک و نیم میلیارد یورو، یک افتتاح تا حدودي کمتر از یک میلیارد یورو بوده است یعنی ما امروز دو و نیم میلیارد

 
یورو طرح آن هم در این شرایط سخت افتتاح کردیم. 

رییس جمهوري با بیان اینکه در بخش پتروشیمی از آغاز سال تاکنون این دوازدهمین افتتاح ما بوده است، ابراز امیدواري کرد تا پایان
سال باز هم افتتاح داشته باشیم و گفت: در سال 1400 ظرفیت پتروشیمی از 50 میلیون تن به 100 میلیون تن می رسد و این نشان

 
دهنده این است که کار بسیار عظیمی صورت گرفته است. 

وي گفت: در سال هاي اخیر ما در شرایط تحریم و شرایط جنگ اقتصادي قرار داشتیم و ناچار بودیم درآمد ارزي را از غیرنفت به
دست بیاوریم. یکی از جا هایی که ما را یاري کرد و یکی از افتخارات ما در این دولت این بود که صادرات غیرنفتی مان تقریباً هر سال

 
افزایش پیدا کرد. 

روحانی خاطرنشان کرد: البته آغاز امسال به دلایل کرونا با کاهش صادرات غیرنفتی مواجه بودیم، اما با بررسی آمار و ارقام در جلسه
اقتصادي روز گذشته خوشبختانه در این دو ماه آخر مشابه پارسال شده است. در آغاز به دلیل کرونا براي صادرات مشکل داشتیم و
امروز شرایط ما حل شده است و می توانیم صادرات غیرنفتی را انجام دهیم و تاکنون 31 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داشته ایم که

 
تا پایان سال این رقم بالاتر هم خواهد رفت. 

به گفته رییس دولت تدبیر و امید بخش بزرگی از این صادرات غیر نفتی مربوط به پتروشیمی و فولاد است و این دو نقش عمده اي

 
در صادرات غیرنفتی ما ایفا می کنند. 

 
اعتراف دولت آمریکا به شکست تحریم و فشار علیه ایران، موفقیت بزرگی است 

روحانی با اشاره به آغاز کار طرح بزرگ دیگر با ارزش 2 میلیارد دلار گفت: این طرح در دولت بعد به افتتاح می رسد و آن مورد بسیار

 
مهم هم در بخش پتروشیمی ماست. 

رییس دولت تدبیر و امید خطاب به ملت ایران گفت: همه آنچه که تا پایان امسال، به دست آورده ایم در سایه اراده، ایمان ایستادگی



شما مردم بوده است و اگر افتتاح و موفقیتی داشتیم، مربوط به فرزندان این ملت و جوانان عزیز و همه مردم از همه اقشار و گروه ها

 
بوده است که تلاش بسیاري انجام داده اند. 

رییس جمهوري تصریح کرد: مطمئنا دنیا و آمریکا ناچار خواهد شد در برابر این ملت بزرگ زانو بزند و تحریم هاي ظالمانه را کنار

 
بگذارد. 

روحانی یکی از پیروزي هاي بزرگ به دست آمده را سرنگونی قصاب و قاتل در آمریکا عنوان کرد و گفت: دولت جدید تاکنون چهار بار
اعتراف کرده است فشار حداکثري دولت آمریکا شکست خورده و به نتیجه نرسیده است و این بزرگترین موفقیت ما در تاریخ است که
خود آنانی که این تحریم را بر ما روا داشته اند به خاطر ایستادگی ما کاملاً اعتراف می کنند که این تحریم و فشار به جایی نرسیده

است.



تصویربرداري سریال «هم بازي» از مرز 70 درصد گذشت

منبع: ایمناشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/12/11

بیش از 70 درصد از تصویربرداري سریال «هم بازي» به پایان رسید.

 
تصویربرداري سریال «هم بازي» از مرز 70 درصد گذشت 

بیش از 70 درصد از تصویربرداري سریال «هم بازي» به پایان

 
رسید. 

به گزارش ایمنا و به نقل از روابط عمومی شبکه دو سیما،
مجموعه تلویزیونی «همبازي» به کارگردانی سروش محمدزاده
هم اکنون در حال ساخت است و تصویربرداري این سریال از مرز

 
70 درصد عبور کرده است. 

همزمان با تولید این مجموعه تلویزیونی لوگو و لوگوموشن آن به
ترتیب توسط محمد موحدنیا و محمد واحد طراحی و منتشر

 
شده است. 

در سریال «همبازي» که قرار است نوروز 1400 از شبکه دو سیما پخش شود بازیگرانی همچون دیبا زاهدي، حسین مهري، کامران
تفتی، نیلوفر کوخانی، مریم مومن، امیر کاظمی، ایمان صفا، پادینا کیانی، خیام وقار، زهره نعیمی، محمد حیدري، پولاد مختاري، هانیه
غلامی، مهتاب شیروانی، آتیلا پسیانی، همایون ارشادي، علیرضا استادي، بهنام تشکر، کمند امیر سلیمانی، رویا جاویدنیا، علیرضا

 
اوسیوند حضور دارند. 

«هم بازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی

 
با طراحی نوید محمودي به روابط جوانان، اشتغال و هویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

«هم بازي» به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما تهیه و تولید می شود.



شفاف سازي شرکت هاي دولتی در مصوبات بودجه اي مجلس

منبع: هم اندیشیشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/12/11

مجلس در جریان رسیدگی به بخش هاي هزینه اي بودجه 1400 مصوباتی براي شفاف سازي شرکت هاي دولتی و نهادهاي
عمومی غیر دولتی، نحوه هزینه کرد تسهیلات خارجی و همچنین مشوقی براي فرزند آوري را در بخش هزینه اي به تصویب

رساند.

پایگاه تحلیلی خبري هم اندیشی: نمایندگان مجلس شوراي اسلامی صبح امروز و در سومین نشست خود براي بررسی بخش
هاي هزینه اي بودجه سال آینده کل کشور مصوباتی براي شفاف سازي شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیر دولتی، نحوه هزینه

 
کرد تسهیلات خارجی و همچنین مشوقی براي فرزند آوري در بخش هزینه اي به تصویب رساندند. 

 
شفاف سازي اطلاعات اداري و پاداش شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیر دولتی 

مجلس شوراي اسلامی در نخستین مصوبه امروز خود کلیه شرکت هاي دولتی، بانک ها و مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت را مکلف
کردند در طول سال 1400 متناوباً و هر سه ماه یک بار نسبت به ثبت و به روزرسانی کلیه اطلاعات خود و شرکت ها و مؤسسات تابعه
و وابسته، نظیر اطلاعات نیروي انسانی، بودجه و صورت هاي مالی در سامانه یکپارچه اطلاعات شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی

 
غیر دولتی مستقر در وزارت امور اقتصاد و دارایی اقدام کنند. 

همچنین وزارت امور اقتصاد و دارایی مکلف است امکان دسترسی به اطلاعات سامانه مذکور را به صورت آنلاین براي سازمان هاي
برنامه و بودجه کشور و اداري و استخدامی کشور و دیوان محاسبات کشور فراهم کند. اعضاي هیأت مدیره و مدیران عامل شرکت هاي
مشمول این جزء نیز باید در زمان مقرر دریافت هرگونه پاداش سالانه را از طریق این سامانه اعلام کنند، در غیر این صورت به مجازات

 
حبس محکوم خواهند شد. 

 
شرایط وثیقه گذاري شرکت هاي دولتی براي دریافت وام 

در یکی دیگر از مصوبات امروز هرگونه توثیق سهام شرکت هاي دولتی مشمول واگذاري نزد مؤسسات مالی و اعتباري جهت أخذ

 
تسهیلات را جز با تأیید کتبی وزیر امور اقتصادي و دارایی ممنوع شد. 

 
- فروش 30هزار میلیاردي اموال دولتی براي نوسازي شبکه برق 

نمایندگان همچنین به دولت اجازه دادند تا با فروش اموال و دارایی هاي خود تا سقف 300 هزار میلیارد ریال نسبت به اجراي طرح

 
هاي تملک دارایی و سرمایه اي و طرح هاي نوسازي و بازسازي نیروگاه ها و تاسیسات فرسوده شبکه برق اقدام کند. 

 
شفافیت و انضباط بودجه اي شرکت هاي دولتی 



مجلس در ادامه بررسی هاي امروز خود مقررات ویژه اي براي شفافیت و انضباط بودجه اي شرکت هاي دولتی تعیین کرد که بر اساس
آن به منظور اصلاح ساختار و ارتقاي شفافیت بودجه شرکت هاي دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته به دولت، شامل شرکت
هایی که شمول قانون و مقررات عمومی به آنها مستلزم ذکر یا تصریح نام است، شرکت هاي تابعه وزارت نفت از جمله شرکت ملی
نفت ایران، بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران و شرکت هاي تابعه سازمان توسعه و نوسازي

 
معادن و صنایع معدنی ایران و شرکت هاي تابعه آنها، اقداماتی انجام خواهد شد. 

سازمان ها و شرکت هاي دولتی و سازمان ها و شرکت هاي وابسته به موسسات و نهادهاي عمومی غیردولتی و شهرداري ها که به

 
موجب اساسنامه آنها، اشخاص موضوع این جزء عضو هیات مدیره هستند از شمول این حکم مستثنی هستند. 

 
اعتبار هزار میلیارد تومانی براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی 

در ادامه این نشست نمایندگان مجلس مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي

 
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد. 

 
مجوز اخذ تسهیلات از بانک هاي توسعه اي خارجی 

نمایندگان مجلس امروز همچنین اخذ تسهیلات از بانک هاي توسعه اي خارجی از جمله بانک توسعه اسلامی، بانک سرمایه گذاري

 
زیرساختهاي آسیایی(AIIB) و بانک توسعه و تجارت اکو موافقت کردند. 

 
جذب 2 میلیارد دلار تسهیلات مالی خارجی جهت ساخت خطوط مترو 

مجلس در ادامه دولت را مجاز به تخصیص 2 میلیارد دلار از تسهیلات مالی خارجی براي ساخت خطوط قطار شهري و طرح هاي

 
کاهش آلودگی هوا و مدیریت پسماند، کرد. 

 
اختصاص سهام یک میلیون تومانی به فرزندان متولد سال 1400 

نمایندگان امروز همچنین در ادامه بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با پیشنهاد محسن زنگنه درخصوص الحاق یک
بند به تبصره 2 ماده واحده درباره مشوق هاي مالی براي فرزند آوري و افزایش جمعیت موافقت کردندو به این ترتیب دولت مکلف شد

 
به ازاي هر فرزند که از ابتداي سال 1400 متولد می شود، 10 میلیون ریال سهام به نام فرزند اختصاص دهد. 

 
جذب تسهیلات خارجی براي مهار سیلاب هاي خوزستان 

نمایندگان در ادامه دولت را مجاز کردند که تسهیلات مالی خارجی را به طرحهاي بخش دولتی که داراي توجیه فنی، اقتصادي، مالی
و زیست محیطی باشند، با اولویت استان هایی که تاکنون از اعتبار استفاده نکرده اند و با اولویت طرح هاي آب و فاضلاب و مهار

 
سیلاب ها و طرح هاي ریلی کل کشور و استان خوزستان اختصاص دهند. 

در نشست صبح امروز تبصره 2 ماده واحده این لایحه درباره تسویه بدهی هاي دولت به تأمین اجتماعی را به منظور بررسی بیشتر به

 
کمیسیون تلفیق ارجاع دادند. 



محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وجود 300 پیشنهاد درباره نحوه تسویه بدهی هاي دولت به تأمین
اجتماعی در این مورد گفت: هر کدام از نمایندگان می خواهند دستگاهی را به این بند جهت استفاده از بودجه آن اضافه کنند، اما با
توجه به اینکه سقف در نظر گرفته شده صرفاً 150 هزار میلیارد تومان بیشتر نیست، این سوال مطرح است که چطور می توان تمام
این دستگاه ها را اضافه کرد و به جمع بندي رسید، لذا پیشنهاد می کنم این بند به کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ارجاع شود تا
کمیسیون دقیقا مشخص کند این بودجه متعلق به چه سازمان هایی است و با بررسی مجدد پیشنهادات، جدول آن تهیه شود تا ما در

 
صحن بدانیم باید چه کاري انجام دهیم. 

به گزارش خبرگزاري فارس نمایندگان مجلس رسیدگی به بخش هاي هزینه اي بودجه 1400 کشور را از عصر دیروز آغاز کردند.

 
مهمترین مصوبات مجلس در دو نشست پیشین مجلس در بخش هزینه اي به شرح زیر است: 

- تعیین زمان بندي عملیاتی باز پرداخت بدهی دولت به صندوق توسعه ملی: دولت موظف است کلیه تسهیلات سررسید شده
دریافتی خود از صندوق توسعه ملی را براساس گزارش هیات نظارت از محل سهم دولت از مازاد یک میلیون بشکه صادرات مذکور در

 
این بند را پرداخت کند. 

- دستگاه هاي اجرایی مجاز به استفاده از منابع سه درصدي مناطق نفت خیز، گازخیز و توسعه نیافته نیستند: سقف منابع حاصل از
ارزش صادرات نفت مندرج در ردیف 210101، میعانات گازي و خالص صادرات گاز مندرج در ردیف 210102 و منابع مربوط به سه
درصد(3%) مندرج در ردیف 210109 جدول شماره (5) این قانون معادل یک میلیون و 992 هزار و 720 میلیارد ریال تعیین می

 
شود. دستگاههاي اجرائی ملی مجاز به استفاده هزینه اي از منابع سه درصد مناطق نفت خیز، گازخیز و توسعه نیافته نمی باشند. 

- تعیین تکلیف مازاد درآمد نفتی: در صورت حصول در آمد نفتی مازاد بر سقف تعیین شده 1/5 میلیون بشکه در بودجه براي سال
آینده این در آمد ها براي تکمیل طرح هاي تملک دارایی هاي سرمایه اي این قانون به ویژه طرح هاي توسعه زیرساخت هاي آموزش
الکترونیک مدارس و بهسازي و نوسازي کلاس هاي تخریبی و دانشگاه ها و مدارس حوزه هاي علمیه برادران و خواهران و جامعه
المصطفی، هسته اي و توسعه واحدهاي دوم و سوم نیروگاه اتمی بوشهر، حمل و نقل عمومی، راه هاي روستایی، تولیدي، زیرساخت
هاي شهرك ها و نواحی صنعتی، دولت الکترونیک، آموزش، مهارت آموزي سربازان وظیفه، آموزش هاي مهارتی و مهارت پروري،
سلامت با اولویت حمایت از بیماران داراي بیماري هاي خاص و بیماري سالک، جمعیت، محیط زیست و مهار آب و کنترل سیلاب،
آب و فاضلاب با اولویت مناطق روستایی و عشایري، بافت فرسوده، بازآفرینی شهري و سکونتگاه هاي غیررسمی و خارج از محدوده و
تحقیقات کاربردي بخش کشاورزي با اولویت حوزه دانش بنیان، تحقیقات کاربردي بویژه طرح هاي بهسازي، توسعه اي زیرساخت
هاي آموزشی، اصلاح نقاط حاصلخیز شهري و احداث گذرگاه هاي غیرهمسطح در ورودي شهرها، دفاعی، هزینه هاي معیشت و

 
سلامت و کاهش آثار منفی کرونا صرف می شود. 

- تعیین تکلیف ارز4200 تومانی: کارگروهی بر نحوه تخصیص ارز دولتی نظارت کند و همه اعضاي کارگروه نیز مسئولیت تضامنی در

 
برابر سرنوشت این ارز ها دارند و منابع واریزي از محل این قانون صرف تامین معیشت ، دارو وتجهیزات پزشکی می شود. 

در مواردیکه دولت نسبت به تخصیص ارز ترجیحی مبادرت می کند کارگروهی مرکب از رئیس کل بانک مرکزي (دبیر کارگروه)،
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، وزیر امور اقتصادي و دارایی، وزیر صنعت، معدن و تجارت و بالاترین مقام دستگاه اجرایی ذیربط
موظفند سیاستگذاري و فرآیند تخصیص، توزیع و موارد مصرف ارز ترجیحی را به گونه اي اجراء و نظارت کنند که کالاها و خدمات
مشمول به هنگام، به اندازه و با قیمت متناسب با نرخ ترجیحی ارز به مصرف کننده نهایی برسد. و گزارش آنرا به مجلس و دستگاه



 
هاي نظارتی ارائه دهند. 

- گازرسانی به سیستان و بلوچستان وزارت نفت مکلف است تا میزان 20 هزار میلیارد ریال نسبت به گازرسانی به روستاها و اتمام
طرح(پروژه) هاي نیمه تمام گازرسانی به روستاها، تداوم گازرسانی با اولویت گازرسانی به شهرها و روستاهاي استان سیستان و
بلوچستان و استان هاي نفت خیز و گازخیز و مناطقی که از لحاظ گازرسانی شهري و روستایی پایین تر از متوسط کشور می باشند

 
اقدامات لازم را به عمل آورد. 

- عرضه گاز در بورس انرژي: : وزارت نفت مکلف است زیرساخت هاي لازم را جهت عرضه حداکثر 10 میلیارد متر مکعب گاز طبیعی

 
در بورس انرژي در سال 1400 فراهم کند. 

- تامین قیر طرح هاي عمرانی استان ها: در سال 1400 وزارت نفت مکلف است معادل ریالی 4 میلیون تن مواد اولیه قیر vb (وکیوم
باتوم)، نفت خام را به قیمت فوب خلیج فارس با قیمت ارز اعلامی از سوي بانک مرکزي به صورت ماهانه به حساب اعلامی خزانه
داري کل کشور نزد بانک مرکزي واریز نماید تا در اخیتار دستگاه هاي مختلف جهت هزینه کرد براساس شرح مندرج در ذیل قانون

 
قرار دهد. 

_ مجوز صادرات فرآورده نفتی به وزارت دفاع: وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح">وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح می
تواندبراساس بند الحاقی 4 تبصره 1 مبلغ سیصد هزار میلیارداز سهمیه نفت خام، میعانات گازي را از طریق پالایش در پالایشگاه هاي
غیر دولتی که نسبت به افزایش ظرفیت تولید خود اقدام نموده اند، به مصرف برساند و یا معادل فرآورده هاي ناشی از اجراي این بند

 
جهت صادرات آن در اختیار گیرد. 

- حمایت از صادرات کشاورزي: به منظور حمایت از توسعه صادرات محصولات کشاورزي به ویژه به کشورهاي همسایه و اتحادیه
اوراسیا، سازمان برنامه نسبت به تأمین مالی حمل و نقل هوایی به میزان 20 درصد اعتبارات جوایز و مشوق هاي صادراتی، و همچنین

 
2 هزار میلیارد ریال از محل درآمدهاي حاصل از حقوق ورودي اقدام نماید. 

- تقویت تعاونی ها با منابع حاصل از واگذاري ها: به دولت اجازه داده می شود با واگذاري بنگاههاي دولتی منابع حاصله را براي

 
تقویت تعاونی ها به صورت مالکیتی و مدیریتی هزینه کند. 

- توسعه اشتغال از طریق بانک توسعه تعاون: دولت می تواند مبلغ 10 هزار میلیارد بدهی ناشی از عدم اجراي بند (2) ماده (29)
قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل چهل و چهارم (44) قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي

 
مالی تأمین کند و قالب افزایش سرمایه بانک توسعه تعاون هزینه نمایند. 

- مجوز مجلس به وزارتخانه ها براي ورود به بورس: نمایندگان مجلس در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه 1400 مصوب
کردند که وزارتخانه ها، موسسات و شرکت هاي دولتی مجازند با حداقل سرمایه 10 میلیارد ریال صندوق سرمایه گذاري قابل معامله

 
در بورس (ETF) تشکیل دهند. 

 
ش 

کد مطلب: 421782



تصویب طرح ویژه تفصیلی بافت پیرامون حرم مطهر رضوي در شوراي عالی

شهرسازي و معماري

منبع: ایسناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/12/11

با حضور وزیر راه و شهرسازي و استاندار خراسان رضوي، طرح ویژه تفصیلی بافت پیرامون حرم مطهر رضوي در جلسه شوراي
عالی شهرسازي و معماري کشور تصویب شد.

با حضور محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي، محمدصادق
معتمدیان استاندار خراسان رضوي و سایر مدیران متولی،
جلسه شوراي عالی معماري و شهرسازي، صبح امروز در
محل وزارت راه و شهرسازي برگزار و طرح ویژه تفصیلی
بافت پیرامون حرم مطهر رضوي در این نشست به تصویب

 
رسید. 

محمدصادق معتمدیان اظهار کرد: جایگزین کردن این
طرح پس از 25 سال از تصویب طرح قبلی، نیاز به اقدامات
زیادي داشت و خوشبختانه طی چند ماه گذشته در سطح

استان با همکاري وزارت راه و شهرسازي و تمهید مشاور طرح، اجماع خوبی در بین همه اعضاء کمیسیون ماده 5 استان و اقناع سازي

 
خوبی در افکار عمومی، بزرگان و نخبگان صورت گرفت. 

استاندار خراسان رضوي با قدردانی از دستگاه قضایی، افزود: با توجه به اینکه یکی از دغدغه هاي جدي اجرا و بازنگري این طرح،

 
مباحث حقوقی و حقوق مکتسبه بود، تدابیر لازم در این زمینه صورت گرفت. 

وزیر راه و شهرسازي در این جلسه اظهار کرد: امروز تصمیمی متناسب با شأن و جایگاه آقا علی ابن موسی الرضا (ع) اتخاذ کردیم که

 
در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

محمد اسلامی ادامه داد: نگاه همه ما باید معطوف به منطق طرح باشد که کسی بر روي منطق آن ایراد نداشته و خوشبختانه مراحل
خود را طی کرده است، نکته حائز اهمیت این است که در یک زمان بندي فشرده باید به سمت اجراي طرح ویژه تفصیلی بافت

 
پیرامون حرم مطهر رضوي برویم. 

وزیر راه و شهرسازي با بیان اینکه در کنار استاندار خراسان رضوي و مدیریت شهري هستیم، افزود: تعیین تکلیف ساخت و سازها؛

 
اشتغال، تولید، برون رفت از ابهامات و شرایط سخت فعلی را به دنبال دارد. 

گفتنی است؛ پس از گذشت 25 سال از آغاز طرح توسعه بافت پیرامون حرم مطهر امام رضا علیه السلام و به منظور حفظ شأن و
جایگاه حرم مطهر در سیماي شهري محدوده، استمرار هویت معنوي زیارت، ارتقاء شاخص هاي خدمات عمومی و تسهیلات اقامتی
براي کلیه اقشار نیز حمایت از جمعیت مجاور باقیمانده و احیاء بافت تاریخی موجود، از انتهاي سال گذشته بازنگري طرح با هدایت



 
وزارت راه و شهرسازي و همکاري دستگاه هاي محلی در قالب «طرح ویژه تفصیلی» در دستور کار قرار گرفت. 

پیش از این در جلسه کمیسیون ماده 5 استان که به ریاست محمدصادق معتمدیان استاندار خراسان رضوي برگزار شده بود، پس از
بررسی اصلاحات نهایی مورد نظر، طرح جهت تصویب نهایی و ابلاغ به شوراي عالی شهرسازي و معماري کشور ارسال شد و در نهایت
امروز با حضور وزیر راه و شهرسازي و استاندار خراسان رضوي طرح ویژه تفصیلی بافت پیرامون حرم مطهر رضوي در نشست این شورا

 
به تصویب رسید. 

با تصویب این طرح، بیش از 3000 پلاك از تملک اجباري خارج و نوسازي پلاك هاي باقیمانده بر پایه ضوابط تسهیل کننده طرح
جدید و توسط مردم و ساکنان صورت می پذیرد. همچنین افزایش سهم اماکن اقامتی متناسب با گروه هاي مختلف درآمدي، افزایش
سرانه فضاي سبز و سایر کاربري هاي خدماتی نسبت به گذشته و احیاء ساختارهاي فرهنگی اجتماعی و تاریخی بافت از مهمترین

 
نتایج طرح مصوب است. 

حفظ حرائم منظري، حفظ کلیه مساجد و حسینیه ها و عناصر هویتی، ارائه ضوابط ویژه براي آثار ملموس و ناملموس فرهنگی و

 
هویتی، احیاء 27 محور تشرف و نیز رونق بخشی به سایر گذرهاي تاریخی از دیگر ویژگی هاي طرح حریم رضوي است. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی استانداري خراسان رضوي،همچنین اختصاص زمین به بیش از 10 هزار محل پارك خودرو در قالب
پارکینگ هاي عمومی در حاشیه محور شارستان با جانمایی مناسب و نیز تقویت حمل و نقل عمومی و جانمایی ایستگاه هاي مترو از

 
دیگر محورهاي مورد تاکید شده در این طرح است. 

انتهاي پیام



آمریکا ناچار به رفع تحریم است/31میلیارد دلارصادرات غیرنفتی داشتیم

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس جمهور با بیان اینکه آمریکا ناچار به برداشتن تحریم هاست، گفت: آمریکا در مقابل ملت ایران زانو خواهد زد و ناچار به
برداشتن تحریم هاي ظالمانه خواهد بود. نوشته آمریکا ناچار به رفع تحریم است/31میلیارد دلارصادرات غیرنفتی داشتیم

اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

رئیس جمهور با بیان اینکه آمریکا ناچار به برداشتن تحریم
هاست، گفت: آمریکا در مقابل ملت ایران زانو خواهد زد و

 
ناچار به برداشتن تحریم هاي ظالمانه خواهد بود. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از مهر، حجت الاسلام
حسن روحانی رئیس جمهور پیش از ظهر امروز (دوشنبه)
در افتتاح طرح هاي ملی وزارت نفت در استان هاي بوشهر
و ایلام، گفت: بسیار خوشحالیم در سال 99 که سال بسیار
سختی براي مردم و دولت در شدت تحریم اقتصادي و

جنگ اقتصادي توام با کرونا بود، اما در عین حال طرح هاي بسیار مهمی در این سال جهش تولید به افتتاح رساندیم که از همه دست

 
اندرکاران سپاسگزاري و تشکر می کنیم. 

وي با بیان اینکه امروز پنجاه و سومین افتتاح ما است، افزود: البته افتتاح ها را پنجشنبه ها انجام می دهیم و آخر سال وقت کم
آوردیم چرا که این تعداد پنجشنبه نداریم که طرح هایی که در دستور کار هست، انجام شود بنابراین روزهاي دیگري را هم اضافه

 
کردیم که امروز جزو آن روزها است تا برنامه هاي مهم ما امسال به افتتاح برسد. 

رئیس جمهور تاکید کرد: صنعت نفت و در کنار آن صنعت پتروشیمی براي ما بسیار حائز اهمیت است البته صنعت نفت در تاریخ ما
به عنوان یک صنعت با مسایل سیاسی و اقتصادي گره خورده و صنعتی است که بار بودجه در سالهاي قبل معمولاً بر دوش این صنعت

 
بوده است. 

روحانی با اشاره به اینکه در این سال هاي اخیر مخصوصاً سالی که گذشت یعنی بودجه سال 98 که البته اجراي آن در همین امسال و
در سال 99 بود، تقریباً اتکایی به نفت نداشتیم و با کمترین اتکاي به نفت کشور اداره شد، اظهار داشت: البته در سال قبل و در سال

 
98 هم با اتکاي بسیار کم و سال 97 هم با سالهاي قبل متفاوت بود. 

وي اضافه کرد: در واقع بودجه کشور که به طور متوسط در دولت قبل تا 70 و 80 و در بعضی از سال ها بالاي 100 میلیارد به نفت

 
متکی بوده است اما در این دولت، کشور را با کمترین اتکاي به بودجه نفت مخصوصاً در سه سال اخیر اداره کردیم. 

رئیس جمهور با تاکید براینکه صنعت نفت براي ما اهمیت دارد، گفت: درست است که ظاهر آن صنعت نفت است اما همانطور که



گفتم بخش اعظم بودجه ما را در تاریخ ایران البته از زمانی که نفت کشف شده و در اختیار قرار گرفته بیش از یک قرن است که
چنین بوده است و صنعت کشور، فعالیت اقتصادي کشور و بسیاري از پروژه هاي عمرانی متکی به نفت بوده است بنابراین نفت یک

 
صنعت بسیار مهم و عظیمی است. 

روحانی تصریح کرد: همین امروز اگر خداي ناکرده شیر نفت و گاز بسته شود، همه فعالیت ها از حمل و نقل گرفته تا سایر صنایع و
حتی پتروشیمی ها و همه صنعتی که امروز کار می کند و کل برق کشور متوقف می شود و بسیاري از فعالیت ها و خدمات ما متکی

 
به نفت و گاز و میعانات است که کار بسیار بزرگی است یعنی خدمت بسیار بزرگی است و بسیار مهم است. 

وي با بیان اینکه بعضی ها توجه ندارند و می گویند باید نفت را کنار بگذاریم، افزود: اتکاي ما به نفت باید برود البته یک معنی آن این
است که بودجه اجرایی و جاري ما از نفت نباشد که این حرف کاملاً درست است اما صنعت نفت مهم ترین صنعت کشور ما است و

 
بقیه صنعت ها به یک صورتی و بسیاري از خدمات کشور به این صنعت وابسته است پس اهمیت این صنعت را از یاد نبریم. 

رئیس جمهور بیان کرد: بسیار خوشحالم که در طول دولت یازدهم و دوازدهم کارهاي بی نظیري در بخش نفت انجام گرفته یعنی اگر
به تاریخ کشورمان نگاه کنیم مقدار گازي که در طول دولت یازدهم و دوازدهم افزوده شده از حدود 600 میلیون مترمکعب در روز،

 
امروز به بالاي هزار میلیون متر مکعب رسیده است یعنی بالاي یک میلیارد و این کار بسیار بزرگی است. 

روحانی با اشاره به اینکه مساله مهم تر، کاري عظیمی است که در منابع مشترك انجام گرفته است، گفت: بعضی ها فکر می کنند که
دولت یازدهم و دوازدهم در احقاق حقوق مردم فقط در سایه برجام کار کرده است، البته برجام کار بسیار بزرگی براي احقاق حقوق
مردم بود و از بس بزرگ بود دنیا توطئه کرد تا کمر برجام را بشکند و یک آدم خاصی مثل ترامپ آمد و مجري توطئه هاي

 
صهیونیست ها و ارتجاع در منطقه علیه برجام شد. 

وي اظهار داشت: در عین حال کار دولت براي احقاق حقوق مردم فقط برجام نبود و یکی از آن مواردي که براي احقاق حقوق مردم

 
تلاش شده مساله بهره برداري از منابع مشترك نفتی و گازي است و در این بخش کار بسیار عظیم و بزرگی انجام گرفته است. 

رئیس جمهور ادامه داد: در منطقه پارس جنوبی که یک میدان مشترك بین ما و قطر است، قطر دو برابر ما از این میدان استفاده می

 
کرد و ما عقب بودیم که امروز همتراز شدیم و کمی هم جلوتر از این منابع عظیم استفاده می کنیم. 

روحانی با بیان اینکه فرق منبع مشترك با منبع اختصاصی این است که اگر در منبع اختصاصی استفاده نکنید، 5 سال یا 10 سال
دیگر استفاده می کنید اما در منبع مشترك همسایه شما از این منبع می برد، گفت: یعنی هر ساعتی بخشی از منافع ما از دست ما
می رود و یک منبع مشترك است که البته باید هم همسایه عزیز و هم ما استفاده کنیم و این کار را در منابع گاز و نفت هم انجام

 
دادیم. 

وي افزود: امروز در غرب کارون که منابع نفتی بین ما و همسایه عزیز ما عراق مشترك است، در این دولت تولید ما در این منطقه 5

 
برابر شده است پس احقاق حق و حقوق مردم که از دست می رفته است را این دولت سرمایه گذاري کرده است. 

رئیس جمهور تاکید کرد: البته در بخش هاي دیگر هم این کار را کردیم و هزاران شیء ما که مربوط به آثار فرهنگی کشور در خارج
بوده را در دادگاه هاي خارجی تلاش کردیم و به کشور برگرداندیم که این هم جزو احقاق حقوق است و این احقاق حقوق ملت موارد

 
بسیار زیادي دارد ولی یکی از موارد بسیار مهم آن منابع مشترك نفت و گاز است. 



روحانی با اشاره به اینکه امروز در میدان آذر در واقع یک میدان مشترك را توسعه دادیم و در این دولت در دو مرحله از این میدان
بهره برداري شده است، اظهار داشت: آغاز دولت از این میدان هیچ استفاده نمی کردیم و استفاده و بهره برداري آن صفر بوده است و
تلاش هایی که در سال 92 و 93 و تا پایان 95 انجام گرفت، به 30 هزار بشکه رسیدیم یعنی از این میدان مشترکی که هیچ استفاده
اي نمی کردیم، 30 هزار بشکه بهره برداري کردیم و امروز فاز دوم آن را افتتاح کردیم که 65 هزار بشکه در روز می توانیم از این

 
میدان بهره برداري و استفاده کنیم. 

وي گفت: من از مسئولان سوال کردم که آیا در اجراي این طرح، طراحی این طرح بزرگ که در این هفت سال تلاش شده آیا از
نیروها و مهندسین خارجی استفاده کردید و پاسخ منفی بود یعنی همه ایرانی ها، جوان هاي ما، مهندسین ما و کارگران عزیز ما این
کار را کردند و حفر چاه هاي عمیقی که متوسط آن 4 هزار و 500 تا 4 هزار و 600 است و در بعضی از موارد تا 4 هزار و 800 متر
عمق این چاه است، کار عظیم و بزرگی در اینجا انجام گرفته و الحمداالله امروز شاهد افتتاح مرحله دوم و فاز دوم این طرح براي بهره

 
برداري از این میدان بودیم. 

رئیس جمهور با بیان اینکه افتتاح دوم امروز در بخش پتروپالایش بود، افزود: در زمینه پتروشیمی از آغاز این دولت تا الان کار بسیار

 
بزرگی انجام شده یعنی یکی از افتخارات بسیار بزرگ ما صنعت پتروشیمی است. 

روحانی اضافه کرد: صنعت پتروشیمی در بسیاري از مراحل که افتتاح می کنیم تقریباً بالادستی است اگر بتوانیم پایین دستی ها را
هم طراحی کنیم و معتقدم که وزیرنفت طرحی را براي دولت بعدي و کارهایی که در پتروشیمی باید انجام بگیرد آماده کند چراکه

 
پایین دستی ها می تواند اشتغال بسیار زیادي براي ما درست کند و هم براي داخل هم براي صادرات ما بسیار هم مهم است. 

وي با اشاره به اینکه امسال در سال 99 تا امروز 12 طرح بزرگ پتروشیمی را افتتاح کردیم، افزود: همین امروز افتتاحی که انجام
گرفته یک افتتاح حدود یک و نیم میلیارد یورویی بوده و یک افتتاح دیگر یک کمی کمتر از یک میلیارد یورو بوده یعنی امروز 2.5

 
میلیارد یورو طرح در این شرایط سخت افتتاح کردیم. 

رئیس جمهور با بیان اینکه در بخش پتروشیمی از آغاز سال، تا الان دوازدهمین افتتاح ما بوده است، اعلام کرد: امیدواریم تا پایان
سال باز هم افتتاح داشته باشیم و در آغاز سال آینده پتروشیمی ما انشاءاالله در سال 1400 به دو برابر ظرفیتی که تاکنون بهره برداري
شد می رسد، یعنی پتروشیمی ما در سال 1400 به 100 میلیون تن می رسد و این کار عظیم و بزرگی است که از حدود 50 به 100

 
میلیون تن می رسیم و محصول پتروشیمی ما دو برابر شده است. 

روحانی خاطرنشان کرد: در این سال هاي اخیر در تحریم و در شرایط جنگ اقتصادي بودیم و ناچار بودیم درآمد ارزي را از غیرنفت
بدست بیاوریم و یکی از جاهایی که به میدان آمد و ما را یاري و کمک کرد و یکی از افتخارات این بود که در این دولت صادرات
غیرنفتی ما تقریباً هر سال افزایش پیدا کرده است البته امسال به دلایل کرونا آغاز سال کاهش داشتیم اما دیروز در جلسه اقتصادي
آمار و ارقام را که بررسی کردیم خوشبختانه در این دو ماه آخر مشابه پارسال شده است در آغاز البته به دلیل مشکلات کرونا براي

 
صادرات مشکل داشتیم الحمداالله امروز شرایط ما حل شده و می توانیم صادرات غیرنفتی انجام بدهیم. 

وي با اعلام اینکه ما تاکنون 31 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داشتیم، گفت: انشاءاالله تا پایان سال این رقم بالاتر هم خواهد رفت که

 
یک بخش بزرگ این صادرات غیرنفتی براي پتروشیمی و فولاد است و این دو نقش عمده در صادرات غیرنفتی ما دارند. 



رئیس جمهور تاکید کرد: امروز به دوازدهمین پتروشیمی مهمی رسیدیم که افتتاح شد و البته عملیات اجرایی یک طرح بسیار عظیم
و بزرگ هم شروع شد که آن هم بیش از 2 میلیارد دلار سرمایه گذاري خواهد شد که این طرح آغاز شده البته بعداً در دولت بعد به

 
افتتاح می رسد که آن هم جزو موارد بسیار مهم در بخش پتروشیمی ماست. 

روحانی با بیان اینکه همه آنچه ما تا پایان امسال که الان در هفته هاي پایانی سال هستیم به دست آوردیم در سایه اراده، ایمان و
ایستادگی بوده است، اظهار داشت: اگر افتتاح و موفقیت و پیروزي داشتیم براي فرزندان این ملت، جوانان عزیز و همه مردم ما بوده
است و تمام اقشار و همه گروه ها تلاش بسیار عظیم و بزرگی را انجام دادند و مطئنم دنیا و آمریکا ناچار خواهد شد در برابر این ملت

 
بزرگ زانو بزند و تحریم هاي ظالمانه را کنار بگذارد. 

وي تاکید کرد: البته در یک قدم پیروزي بزرگ به دست آوردیم و آن اینکه آن قصاب و آن قاتل در آمریکا سرنگون شد و دولت جدید
نیز تاکنون چهار بار اعتراف کرده که فشار حداکثري دولت قبلی آمریکا غلط بود و به نتیجه نرسیده است که این بزرگترین موفقیت ما

 
در تاریخ است. 

رئیس شوراي عالی امنیت ملی بابیان اینکه آنهایی که این تحریم را بر ما روا داشتند به خاطر ایستادگی ملت ما امروز کاملاً اعتراف
می کنند که این تحریم و فشار به جایی نرسید، گفت: انشاءاالله سال آینده سال 1400 همه تلاش و امید ما این است که هم از لحاظ

بیماري کرونا هم از لحاظ تحریم شرایط بهتري پیش روي ملت عزیز و بزرگوار ما باشد.



امید و اعتماد جامعه باید احیا شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و
احیاء کرد.

به گزارش حوزه دولت گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران
جوان، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رئیس
جمهور، اسحاق جهانگیري در سی و نهمین جلسه شوراي
عالی جوانان که به ریاست وي برگزار شد، با اشاره به
چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به ویژه جوانان گفت:
در شرایط کنونی دشمنان تلاش می کنند تا جوانان کشور
نسبت به آینده مایوس و بدبین شده و به اعتماد آن ها به
خود و کشور آسیب بزنند که باید براي مقابله با این

 
تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مسئله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیا کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت وگو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکار هاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهاد هاي حاکمیتی می توانند از این راهکار ها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می
آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آن ها به پایان رسیده مانند تابستان ها باید چه برنامه هایی
داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت

 
جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و
ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رئیس سازمان امور اداري و استخدامی و معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده حضور

 
داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري در اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستاد هاي شهرستانی، ملی و استانی
جوانان؛ با تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و



 
استخدامی و سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی درباره دستاورد هاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم نهاد
مرتبط با جوانان 28 سازمان بود که امروز به 3400 سازمان رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و در

 
حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



چالش شرکت هاي خدمات فنی و مهندسی

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/12/11

عضو سندیکاي شرکتهاي ساختمانی ایران از کمبود بودجه هاي عمرانی و همچنین کم و کاستی هایی در برنامه ریزي صحیح
براي اجراي پروژه هاي ملی عمرانی اظهار گلایه کرد و گفت: در کشور ما پروژه  هایی که تعریف می شود در فاز مطالعاتی

هزینه  ها را به صورت حداقل محاسبه میکنیم و متاسفانه بیشتر پروژه  هاي ملی ما نقش ...

اقتصادگردان- اشکان ناظمی افزود: به تبع آن این  اقدامات روي هم جمع شده و امروز شاهد این هستیم که خیلی از پروژه  ها

 
در کشور وجود دارد که درصد پیشرفت آن مثلاً تا 20 درصد است و برخی از آن ها متوقف می شوند و یا بسیار آهسته پیش میروند. 

عضو سندیکاي شرکتهاي ساختمانی ایران تصریح کرد: شرکت هاي پیمانکاري براي آنکه بتوانند خودشان را در مجموعه کارهایی که به
آن ها محول می شود، حفظ کنند حتماً نیاز است که صدور خدمات مهندسی داشته باشند، من معتقدم هر مجموعه پیمانکاري که
بتواند با حوزه صدور خدمات مهندسی خودش را آمیخته کند و حرکت کند می تواند مجموعه شرکت و حتی کشور را به سمت
موفقیت بیشتري راهبري کرده و در این حوزه نیز ما با توجه به تورم نرخ ارزي که داشته ایم سعی کردیم این موضوع را متوقف نکنیم.

ناظمی خاطر نشان کرد: در حوزه عمرانی شرکتهایی میتوانند در سال هاي آتی ادامه حیات داشته باشند که هم در طراحی و هم در
حوزه تأمین مالی نقش داشته باشد، به نظر من به این شکل فعالیت کردن منجر به کاهش هزینه ها نیز می شود. در این حوزه
قراردادهاي مختلفی را تقریباً در دولت هاي مختلف و کشورهاي مختلف انجام می شود به صورت BO، BOT و BLT که به نظر من

 
در حوزه کشور به صورت BOT این فرآیند در 8 یا 10 سال اخیر خوب جاري شده است. 

وي اظهار داشت: امیدوارم تمام شرکت هاي پیمانکاري که امروز توانسته اند با تمام مشکلاتی که در کشور وجود دارد خود را حفظ
کنند، این حوزه کارآفرینی خود را ادامه دهند و به این سمت و سوي هدایت شوند که عملاً استواري مجموعه شرکت آن ها دچار
cash نشود و یکی از بزرگ ترین مشکلاتی که مجموعه شرکت هاي پیمانکاري دارند بحث مدیریت cash flow مشکلات نقدینگی و

 
flow و مدیریت مالی است و اگر بودجه هاي عمرانی کشور بدرستی صرف عمران شود این مشکل بوجود نمی آید. 

این عضو سندیکاي شرکتهاي ساختمانی ایران، تاکید کرد: من به عنوان یک مهندس ایرانی که در کشور هاي مختلف نیز فعالیت
داشته ام می گویم که ما در مقایسه با همسایگان اطرافمان در حوزه شرق کشور، یا در حوزه جنوب، حوزه  کشورهاي عربی و نیز حوزه
هاي کشورهاي هفت گانه عربی در قسمت غرب کشورمان و همچنین حوزه هاي غرب و شمال غرب قسمت ترکیه که شاید رشد
اقتصادي و مهندسی در آنجا در مدت اخیر خیلی بالا بوده از لحاظ بحث مهندسی واقعا چیري کم تر نداریم و شاید در خیلی از حوزه-

 
هاي فنی و مهندسی از کشورهاي دنیا بالاتر باشیم. 

مدیرعامل و نایب رئیس شرکت هلدینگ هنزا تصریح کرد: در تمام کشورهاي دنیا وقتی یک پروژه ملی تعریف می شود، ارکان آن به
این صورت است که مشاور پروژه، پروژه را تعریف می کند، از لحاظ بحث فاز یک و فاز دو مطالعاتی در مجلس آن کشور، بودجه آن
مصوب می شود و بودجه  اش براي آن پروژه دیده می  شود. در حال حاضر در حوزه خلیج  فارس، آسیا میانه، اکثر پروژه ها به این شکل
تعریف می شوداما متاسفانه در کشور ما این موضوعات زیاد نقش پر رنگی ندارد، و در ابتدا پروژه تعریف می شود بر اساس یک شرایط

 
خاص، بعد از ورود بر اجرا مسائل و مشکلات اجرایی در آن حوزه خود را نشان می دهد. 



وي ادامه داد: متاسفانه در کشور ما به دلیل تحریمها بودجه  هاي عمرانی بسیار محدود است و اغلب بدرستی صرف پروژه هاي عمرانی
نمیشود در حالیکه در کشورهاي توسعه  یافته این موضوع 100 درصد محقق می شود در کشورهاي نیمه توسعه یافته حدود 70 یا 80

 
درصد آن اجرایی میشود. 

ناظمی در خصوص پروژه هایی که این شرکت در سال جاري به بهره برداري رسانده است، گفت :یکی از بزرگترین پروژه  هایی که در
شرکت هنزا در سال جاري انجام شده، پروژه کنارگذر شرقی اصفهان است که 29 آبان ماه امسال با حضور ریاست محترم جمهور به

 
صورت ویدئو کنفرانسی افتتاح شد. 

وي تصریح کرد: از جمله پروژه هاي مهمی که در سال جاري افتتاح شده، پروژه تقاطع غیرهمسطح حصارك بود که این پروژه در اوایل
سال 93 استارت خورد و یک پروژه کامل تقاطعی است که در فاز بندی هاي مختلف در 6 فاز، شامل 6 پل که طراحی این پروژه نیز با

 
شرکت ما بود و این پروژه شامل حدود 7000 تن آرماتور، حدود پنجاه هزار مترمکعب از احجام اصلی بتن ریزي داشت. 

وي افزود: حسن این پروژه نسبت به پروژه هاي دیگر کشور این بود که پروژه هایی که روي آزادراه یا روي منطقه ترافیکی است،
طراحی پل هاي آن ها به صورت پل فلزي انجام می گیرد ولی به جهت اینکه پل  هاي فلزي عموماً براي بهره  بردار، که دستگاه اجرایی
کارفرما است در آینده هزینه  هایی دارد ما طراحی این پل را به صورت پیش  تنیده پس کشیده انجام دادیم و به حول قوه الهی این
پروژه نیز در مدت معین، انجام شد و درآبان ماه امسال آخرین فاز آن را افتتاح کردیم و گره ترافیکی منطقه غرب کرج و اتصال آن به

قزوین باعث روان سازي آن محدوده شد.



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست. نوشته منابع سپرده اي
بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در

 
موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه تعاون، حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه
تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران اظهار
داشت: منابع بانک توسعه تعاون در حال حاضر 270 هزار
میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی فعالیت توسعه

 
اي بانک ضروري است منابع دائما در حال افزایش باشد. 

وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان

 
تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد. 

مهدیان گفت: راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به
رسالت و ماموریت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده

 
نموده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد
بانک بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن

 
فعالیت توسعه اي در سطح کشور باشیم. 

مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در استان تهران و نقدینگی بالاي موجود
در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در
استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از نگاه هاي معطوف به بانک توسعه تعاون

 
متمرکز بر شعب استان تهران می باشد. 

وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی
گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان
تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی

 
براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر بازار ایجاد گردیده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از اختیار کافی براي مصوبات
تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در کمترین زمان به مشتریان

 
ارائه گردد. 

وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت مشغول بکار هستند و علاوه بر این،



میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي

 
انسانی توانمند و متخصص است. 

مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي
مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک

 
با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی گزینند. 

وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار بر این است واحدهاي ستادي
نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و راهگشا باشد و و در ارائه طریق و

 
پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد. 

سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار
گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می

 
گردد. 

وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي

 
توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در ادامه سطح کشور بر عهده دارند. 

سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم،
تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به
وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت

 
شعب استان تهران اعلام نمود. 

احمد محمدي مدیر امور استانها و شعب نیز گفت: توجه ویژه مدیران ارشد به رفع مسائل شعب نشان از اهمیت مشتري مداري و

 
تقویت ارتباطات دوسویه با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به تعاونگران و جامعه هدف است. 

یونس کلانتري رئیس اداره کل امورمشتریان و توسعه بازار نیز خاطر نشان کرد: فرآیندهاي گسترده اي جهت تقویت ارتباطات استان
تهران با اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین راهکارهاي موثر با تکیه بر محصولات نوین و توسعه اي بانک در نظر گرفته شده است و

 
در کوتاه مدت با اجراي این تدابیر، بهبود مستمري در عمکرد شعب سراسر کشور به ویژه تهران قابل مشاهده است. 

در این جلسه محمد شیخ حسینی مدیر شعب استان تهران توجه به جانشین پروري، اعتماد به نیروهاي جوان و شجاع و ایجاد ساختار
منظم جهت ارائه خدمات بهینه به مشتریان از راهبردهاي این مدیریت بیان نمود و در ادامه نیز محمدرضا حیدري معاون مالی و
ارزي، حمید توکلیان معاون اعتباري و حقوقی و سید احمد ابراهیم نیا معاون اداري و پشتیبانی استان توضیحات کاملی در خصوص

عملکرد استان و راهکارهاي توسعه خدمات ارائه دادند.



چهل ویکمین جایگاه عرضه سی ان جی استان قم به بهره برداري رسید

منبع: نبض نفتشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/12/11

چهل ویکمین جایگاه عرضه سی ان جی استان قم با نام «پارسیان 2» به بهره برداري رسید.

 
چهل ویکمین جایگاه عرضه سی ان جی استان قم با نام «پارسیان 2» به بهره برداري رسید. 

به گزارش نبض نفت به نقل از شرکت ملی پخش فرآورده هاي
نفتی منطقه قم، به منظور ارائه خدمات مطلوب تر به شهروندان،
کاهش ترافیک درون شهري، بهبود کیفیت هوا و ترویج و توسعه
متوازن نقاط عرضه سوخت پاك سی ان جی، یک جایگاه جدید
عرضه سی ان جی در ابتداي جاده جعفریه – ساوه، بلوار حضرت

 
معصومه (س) افتتاح و راه اندازي شد. 

سیدمحمود طاهري، مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی
منطقه قم درباره این جایگاه گفت: با توجه به اینکه احداث
جایگاه هاي جدید در راستاي خدمت رسانی مطلوب تر به هم

استانی هاي گرامی و هموطنان عزیز است، با راه اندازي جایگاه پارسیان2، تعداد جایگاه هاي عرضه این سوخت پاك در استان به 41

 
باب رسید. 

وي اظهار کرد: این جایگاه با ظرفیت 4 هزار مترمکعب بر ساعت، داراي 6 دیسپنسر و 12 نازل است، ضمن اینکه امکان سوخت گیري

 
5 هزار و 500 خودرو درطول شبانه روز را دارد. 

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه قم اضافه کرد: این جایگاه با مالکیت بخش خصوصی و مساحت 3 هزار مترمربع،
250 میلیارد ریال هزینه در برداشته که به جهت راه اندازي بخش هاي خدمات رفاهی از جمله رستوان، سوپرمارکت و... اشتغال زایی

 
ایجاد می کند. 

امسال با راه اندازي دو جایگاه در استان قم، 6 هزار مترمکعب بر ساعت گاز طبیعی فشرده به ظرفیت جایگاه ها اضافه شده است که
نسبت به پارسال افزایشی معادل 11,8 درصدي داشته و در پی این افزایش ظرفیت، کاهش مدت زمان انتظار خودروها براي

 
سوختگیري مورد انتظار است. 

برچسب ها: نبض نفت ، چهل ویکمین جایگاه عرضه سی ان جی استان قم ، مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه قم ،
سیدمحمود طاهري



تلاش براي تداوم روند اشتغال زایی در استان ایلام

منبع: نبض نفتشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/12/11

مجري طرح توسعه میدان نفتی آذر، میانگین جذب نیروهاي بومی در این طرح را 57 درصد اعلام کرد و گفت: پیش بینی
می کنیم در ادامه روند توسعه آذر، سهم نیروهاي بومی نسبت به فاز نخست افزایش یابد.

مجري طرح توسعه میدان نفتی آذر، میانگین جذب نیروهاي بومی در این طرح را 57 درصد اعلام کرد و گفت: پیش بینی می

 
کنیم در ادامه روند توسعه آذر، سهم نیروهاي بومی نسبت به فاز نخست افزایش یابد. 

نبض نفت - کیوان یاراحمدي امروز (دوشنبه، 11 اسفندماه) در
آیین بهره برداري رسمی از طرح توسعه میدان مشترك آذر در
جمع خبرنگاران اظهار کرد: در برنامه شرکت نروژي براي توسعه
میدان آذر که در دهه 80 ارائه داده بودند، 66 ماه زمان توسعه
در نظر گرفته شده بود و با توجه به اینکه این طرح ازسوي
کنسرسیوم ایرانی در عمل از سال 94 به طور جدي کلید خورد،
بنابراین می توان مدت زمان اجراي طرح را قابل دفاع عنوان کرد.
وي افزود: اگر بتوانیم در آینده بیش از پیش از خدمات شرکت
هاي صاحب تجربه در میدان آذر استفاده کنیم، می توانیم

 
راهکارهاي لازم براي جلوگیري از افت فشار میدان را دنبال کنیم. 

مجري طرح توسعه میدان نفتی آذر تصریح کرد: امیدواریم به زودي شاهد امضاي قرارداد توسعه چنگوله باشیم تا روند اشتغال زایی

 
ایجادشده در آذر ادامه یابد. 

 
منبع: شانا 

برچسب ها: نبض نفت ، مجري طرح توسعه میدان نفتی آذر ، کیوان یاراحمدي



تحقق بومی سازي، ارتقا سطح فناوري و افزایش سودآوري در فباهنر

منبع: بورس 24شماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/12/11

مجید ضیایی، مدیر عامل فباهنر در رویداد نیازهاي فناورانه شرکت صنایع مس شهید باهنر که صبح امروز برگزار شد طی ...

بورس24 : صبح امروز رویداد نیازهاي فناورانه شرکت صنایع مس شهید باهنر با معرفی شرکت صدر تامین و زیرمجموعه شتاب
دهنده آن به نام صدر فردا در محل صندوق نوآوري و شکوفایی آغاز به کار کرد.

 مجید ضیایی، مدیر عامل شرکت مس شهید باهنر،در این مراسم
طی سخنانی گفت: شرکت مس باهنر به عنوان یک واحد تولید محصولات پایین دستی بعد از محصول اصلی مجتمع مس سرچشمه،

 
در دهه 60 آغاز به کار کرد و توانست خلاءهاي موجود در زنجیره فلز مس را در آن زمان پر کند. 

 
تولید 34 هزار کد کالا در مجموعه باهنر 

او افزود: بیش از 34 هزار کد کالا در مجموعه باهنر در حال تولید است، که در صنایع مختلفی همچون نظامی و ساختمانی مورد
استفاده قرار می گیرد. از حیث اهمیت فعالیت شرکت مس باهنر می توان تکمیل زنجیره ارزش، تقویت بومی سازي، ارتقا سطح

 
فناوري، افزایش سودآوري را نام برد. 

 وي گفت: با تولید لوله هاي آلیاژي خاص که در صنایع
استراتژیک مورد استفاده قرار می گیرد از واردات این نوع محصول جلوگیري به عمل آوردیم. همچنین با تقویت بومی سازي به
اشتغال جوانان این مملکت قطعا کمک خواهد شد و اشتغال جانبی را به صورت مستقیم و غیر مستقیم در استان کرمان و استان هاي

 
اطراف را در پی دارد. 



 
رفع نیازهاي ارزي با افزایش داخلی سازي 

به گفته ضیایی با افزایش داخلی سازي می توان نیازهاي ارزي کشور را نیز تامین کرد. وي خاطر نشان کرد، تکنولوژي مورد استفاده
در کارخانه نورد شرکت مس باهنر ساخت شرکت کوبه استیل ژاپن بوده که با ظرفیت تولید سالانه 35 هزار تن در حال فعالیت است

 
و مجهز به به انواع دستگاه هاي نورد گرم و سرد است. 

او گفت: کارخانه اکستروژن نیز با ظرفیت تولید سالانه 20 هزار تن در حال فعالیت است و همچنین ظرفیت تولید سالانه کارخانه لوله

 
مسی حدود 15 هزار تن برآورد شده است. 

شاهوردي، عضو هیئت مدیره شرکت صدر تامین نیز در این مراسم گفت: شرکت صدر تامین یکی از بزرگ ترین هلدینگ هاي کشور

 
است، که 14 شرکت مدیریتی همچون مس باهنر و ذوب آهن اصفهان را در اختیار دارد. 

او ادامه داد: در دو سال اخیر رویکرد داخلی سازي و بومی سازي شرکت متاثر از مصوبات شستا را در پیش گرفتیم. همچنین با
برگزاري چنین رویدادهایی قصد داریم، ارتباط هلدینگ صدر تامین را با شرکت هایی همچون مس باهنر جهت افزایش داخلی سازي

 
افزایش دهیم. 

 
تاثیرات مثبت معدن کاري دیجیتال 

هادي کمالی، مدیر عامل شرکت شتاب دهنده صدر فردا نیز در این مراسم اظهار کرد: اثربخشی معدن کاري دیجیتال در بهبود بهره

 
وري و حاشیه سود زنجیره ارزش را شاهد هستیم. 

مدیر عامل شرکت شتاب دهنده صدر فردا تاکید کرد، شتاب دهنده شرکت صدر فردا با چهار ماموریت شروع به فعالیت کرده است.
پاسخ به نیازهاي فناورانه، بومی سازي قطعات، جذب و توسعه کسب و کارهاي دانش بنیان وتوسعه زنجیره ارزش از جمله این چهار

 
وظیفه است. 

وي گفت: همچنین با بومی سازي قطعات و تجهیزات و با استفاده از توانمندي هاي موجود در کشور، امیدوار هستیم نیازهاي اساسی
صنعت کشور را تامین کنیم.



جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است

منبع: انتخابشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رییس جمهوري بازسازي و احیاي امید و اعتماد را مهمترین مسئله عنوان کرد و گفت: همه دستگاه ها در این
زمینه مسئول هستند و سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آرا پیشنهادات

و راهکارهاي خود را در اختیار شوراي عالی جوانان قرار دهند.

ایرنا: اسحاق جهانگیري در سی و نهمین جلسه شوراي
عالی جوانان که به ریاست وي برگزار شد، با اشاره به
چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به ویژه جوانان گفت:
در شرایط کنونی دشمنان تلاش می کنند تا جوانان کشور
نسبت به آینده مایوس و بدبین شده و به اعتماد آن ها به
خود و کشور آسیب بزنند که باید براي مقابله با این

 
تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مساله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیا کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می
آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها باید چه برنامه هایی
داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت

 
جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

 
کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري در اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی



جوانان؛ با تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و

 
استخدامی و سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 سازمان بود که امروز به 3400 سازمان رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و

 
در حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



نگاه دانشگاه باید مهارت محور و اشتغال آفرین باشد

منبع: آناشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/12/11

 
 

معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی گفت: نگاه کلان دانشگاه باید بر محور مهارت آفرینی و مهارت آموزي با
تأکید بر اشتغال و ایجاد فرصت باشد. به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از بندرعباس، سیدمحمد بطحایی در بازدید از دانشگاه آزاد
اسلامی بندرعباس اظهار کرد: حرکت رو به رشد و فزاینده دانشگاه به سمت الگوهاي جدید بر محور کارآفرینی، ایجاد ثروت و تولید

 
فناوري همراه با محصول و اشتغالزایی باید به عنوان اصلی ترین رمز موفقیت مورد نظر قرار گیرد. 

وي خدمات رسانی به دانشجویان را در شرایط کرونایی مهم خواند و افزود: امروز نیاز دانشجویان به اطلاع رسانی، روشنگري و خدمات

 
رسانی بیش از گذشته است و همه باید در ارائه خدمات صادقانه همت کنند. 

معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی، مهارت آفرینی با محور اشتغال و توسعه را از موارد مورد تأکید مدیریت
دانشگاه عنوان کرد و ادامه داد: نگاه کلان دانشگاه باید بر محور مهارت آفرینی و مهارت آموزي با تأکید بر اشتغال و ایجاد فرصت

 
باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان هم در این بازدید گزارشی از روند رو به رشد دانشگاه در استان  ارائه کرد و گفت: 18
واحد و مرکز در این استان در حال فعالیت و خدمات رسانی به دانشجویان هستند و  امید می رود با نگاهی نوین به آموزش و پژوهش

 
بتوانیم راه رو به رشد را فزونی بخشیم. 

احسان کامرانی، دانشگاه آزاد اسلامی بندرعباس را بزرگ ترین مجتمع آموزشی و پژوهشی استان هرمزگان قلمداد کرد و افزود: این
دانشگاه در هرمزگان نیمی از بار آموزشی استان را به دوش کشیده و نیمی از اعضاي هیئت علمی دانشگاه ها در زیر چتر دانشگاه آزاد

 
اسلامی قرار دارند. 



 
 

به گزارش آنا، ابتداي ورود معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی و هیئت همراه با حضور در گلزار شهداي گمنام

 
دانشگاه آزاد اسلامی به مقام شامخ شهدا اداي احترام کردند. 

انتهاي پیام/4117/4062/



فلسفه سفره هفت سین چیست و نمادها چه ویژگی ها دارند؟

منبع: آناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/12/11

 
 

معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی گفت: نگاه کلان دانشگاه باید بر محور مهارت آفرینی و مهارت آموزي با
تأکید بر اشتغال و ایجاد فرصت باشد. به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از بندرعباس، سیدمحمد بطحایی در بازدید از دانشگاه آزاد
اسلامی بندرعباس اظهار کرد: حرکت رو به رشد و فزاینده دانشگاه به سمت الگوهاي جدید بر محور کارآفرینی، ایجاد ثروت و تولید

 
فناوري همراه با محصول و اشتغالزایی باید به عنوان اصلی ترین رمز موفقیت مورد نظر قرار گیرد. 

وي خدمات رسانی به دانشجویان را در شرایط کرونایی مهم خواند و افزود: امروز نیاز دانشجویان به اطلاع رسانی، روشنگري و خدمات

 
رسانی بیش از گذشته است و همه باید در ارائه خدمات صادقانه همت کنند. 

معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی، مهارت آفرینی با محور اشتغال و توسعه را از موارد مورد تأکید مدیریت
دانشگاه عنوان کرد و ادامه داد: نگاه کلان دانشگاه باید بر محور مهارت آفرینی و مهارت آموزي با تأکید بر اشتغال و ایجاد فرصت

 
باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان هم در این بازدید گزارشی از روند رو به رشد دانشگاه در استان  ارائه کرد و گفت: 18
واحد و مرکز در این استان در حال فعالیت و خدمات رسانی به دانشجویان هستند و  امید می رود با نگاهی نوین به آموزش و پژوهش

 
بتوانیم راه رو به رشد را فزونی بخشیم. 

احسان کامرانی، دانشگاه آزاد اسلامی بندرعباس را بزرگ ترین مجتمع آموزشی و پژوهشی استان هرمزگان قلمداد کرد و افزود: این
دانشگاه در هرمزگان نیمی از بار آموزشی استان را به دوش کشیده و نیمی از اعضاي هیئت علمی دانشگاه ها در زیر چتر دانشگاه آزاد

 
اسلامی قرار دارند. 



 
 

به گزارش آنا، ابتداي ورود معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی و هیئت همراه با حضور در گلزار شهداي گمنام

 
دانشگاه آزاد اسلامی به مقام شامخ شهدا اداي احترام کردند. 

انتهاي پیام/4117/4062/



به جاي پشت میزنشینی به کار بها بدهیم!

منبع: رساشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/12/11

امروز بسیاري از جوانان پس از فراغت از تحصیل به دنبال استخدام در دستگاههاي دولتی براي پشت میزنشینی هستند در
حالی که ظرفیت بکارگیري تمام کارجویان در این بخشها وجود ندارد.

 امروز بسیاري از جوانان پس از فراغت از تحصیل به دنبال استخدام در

 
دستگاههاي دولتی براي پشت میزنشینی هستند در حالی که ظرفیت بکارگیري تمام کارجویان در این بخشها وجود ندارد. 

به گزارش سرویس فرهنگی و اجتماعی خبرگزاري رسا، امروز بسیاري از جوانان و دانش آموختگان پس از فراغت از تحصیل و دانشگاه
به دنبال استخدام در دستگاههاي دولتی و خصوصی و پشت میزنشینی هستند در حالی که ظرفیت بکارگیري تمام کارجویان در این
بخشها وجود ندارد از این رو باید به سمت اقتصاد خلاق و دانش بنیان پیش برویم و تقویت فرهنگ کار و کارآفرینی را سرلوحه برنامه

 
هاي خود قرار دهیم. 

کارشناسان معتقدند رمز موفقیت آینده کشور در توسعه و ترویج فرهنگ کار و کارآفرینی است و تا فرهنگ کار نباشد اشتغال ایجاد

 
نمی شود.اگر این فرهنگ در جامعه نهادینه شود بسیاري از مشکلات و چالشهاي بیکاري در کشور نیز برطرف می شود. 

امسال که در روزهاي پایانی آن به سر می بریم از سوي رهبر معظم انقلاب به عنوان سال "جهش تولید" نامگذاري شد. بی تردید
تحقق این شعار نیازمند ارتقاي فرهنگ کار و تلاش و مشارکت عمومی است و با گفتمان سازي جهش تولید و هم افزایی در بخش ها

 
و دستگاههاي مختلف است که فرهنگ کار محقق می شود. 

رهبر معظم انقلاب همواره در فرمایشات خود ضعف فرهنگ کار جمعی را یکی از نقاط ضعف ملی در بحث سبک زندگی و تحقق

 
فرهنگ زندگی اسلامی مطرح و تاکید فرموده اند که دانشگاهها غیر از مساله علم، باید به مساله فرهنگ هم بپردازند. 

به فرموده ایشان کار جمعی، تعاون و همکاري با یکدیگر و همت بلند است و کودکان و جوانان را باید از آغاز عادت بدهیم تا با همتِ

 
بلند نگاه کنند. 

در هفته هاي اخیر تفاهم نامه همکاري مشترك میان وزارت آموزش و پرورش و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با هدف تشکیل
تعاونی هاي آموزشگاهی به امضا رسید؛ زمینه سازي براي تقویت فرهنگ کار و تلاش، توسعه و نهادینه سازي فرهنگ تعاون در بین
دانش آموزان، کمک به شکوفایی خلاقیت و مهارت دانش آموزان، افزایش توانایی و مسئولیت پذیري آنان و تقویت روحیه کارآفرینی



 
در آنها از جمله اهداف این تفاهم نامه بود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این باره معتقد است: اگر دانش آموزان در مدرسه روش مشارکت و کارگروهی را بیاموزند و این
آموزش ها در عمق وجودشان نهادینه شود، در بازار کار از نیروهاي کار مشارکت جو، خلاق، انعطاف پذیر، کارآفرین و نوآور بهره

 
خواهیم برد. 

شریعتمداري با تأکید بر نهادینه شدن فرهنگ کار در کشور می گوید: هنگامی که این ارزش در دانش آموزان نهادینه شود می توان

 
انتظار داشت در آینده به سمت کارآفرینی یا ایجاد شغل از طریق تعاونی و به طور کلی ارزشمندي کار و فعالیت، حرکت کنند. 

در حال حاضر بسیاري از قوانین مربوط به حوزه کسب و کار و کارآفرینی نیازمند اصلاح و بازنگري است؛ به گفته معاون اشتغال وزیر
کار نظام اجرایی و حکمرانی کشور وارد موج کارآفرینی نشده وعلیرغم تاکید بر مقوله کارآفرینی در حوزه سیاستگذاري وارد دوره

 
کارآفرینی نشده ایم به نحوي که بسیاري از قواعد و قوانین ما در این حوزه متعلق به 50 سال قبل است. 

وي با تاکید بر تقویت اکوسیستم کارآفرینی در کشور معتقد است که در حوزه آموزش و توسعه کارآفرینی باید محوریت کار را به

 
دست بخش خصوصی سپرد و از ظرفیت بخش خصوصی استفاده کرد. 

فرهنگ در میان صاحب نظران همواره به عنوان بزرگترین پیش شرط و پیش نیاز توسعه همه جانبه مطرح بوده و توده هاي مختلف

 
اجتماعی را به سوي دستیابی به آرمانی بزرگ که همان توسعه همه جانبه کشور است، راهنمایی و هدایت می کند. 

 
 

عدم وجود فرهنگ قوي کار در کشور موجب می شود تا کم کاري در میان مردم به نوعی عادت تبدیل شده و افراد در بسیاري از

 
موارد به شغلی که پیشه کرده اند بها ندهند و اصول مسلم آن کار را رعایت نکنند از این رو فرهنگ کار در کشور باید متحول شود. 

در حال حاضر کارشناسان بر این باورند که یکی از مهمترین چالشهاي پیش روي بازار کار میل به پشت میزنشینی است و براي برون

 
رفت از این چالش نیازمند تغییر فرهنگ کار در کشور هستیم. 

علی اصلانی ـ فعال حوزه کار ـ با انتقاد از ضعف فرهنگ کار در کشور می گوید: تعریفی که امروز جوانان از شغل دارند با چند سال

 
گذشته فرق کرده و ارزش کار در جامعه در حال پایین آمدن است. 



او می گوید: جوانان پس از فارغ التحصیلی دنبال استخدام در دستگاههاي دولتی و پشت میزنشینی هستند در حالی که این فرهنگ

 
غلطی است که باید اصلاح شود و سیاستگذاري ها و برنامه ریزي ها متناسب با شرایط بازار کار صورت گیرد. 

این فعال حوزه کار معتقد است افراد با مدارك تحصیلی پایین تر زودتر جذب بازار کار می شوند ولی جوانانی که با مدارك بالاتر فارغ

 
التحصیل شده اند هر پیشنهاد کاري را نمی پذیرند و بلافاصله ارزش آن کار را مدنظر قرار می دهند. 

علی اکبر لبافی کارشناس حوزه کار نیز ضعف فرهنگ کار و اخلاق کسب و کار را از مهمترین موانع جریان کارآفرینی در کشور دانسته
و می گوید: قوانینی که در کشور وضع می شود باید از مسیر کارشناسی عبور کند و بخشهاي تاثیرپذیر از آن قوانین حتما در تصمیم

 
گیري ها و تصمیم سازي ها نقش داشته باشند. 

او معتقد است ضعف در فرهنگ کار باعث می شود که کار از قداست و ارزشمندي لازم برخوردار نباشد از این رو لازم است فرهنگ

 
کار را در جامعه نهادینه کنیم و اخلاق کسب و کار را در کشور بهبود بخشیم. 

در حال حاضر در تمام برنامه هاي توسعه، اسناد بالادستی و سند چشم انداز 1404 موضوع فرهنگ کار و تحولات آینده کار مورد

 
تاکید بسیاري قرار گرفته است. 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سال جهش تولید، توجه بیشتر به فرهنگ کار و نهادینه کردن آن در سطح جامعه را یکی از

 
اولویت هاي مهم خود دانسته و در این راستا تدوین سند نهضت ملی ارتقاي فرهنگ کار در کشور را در دستور کار قرار داد. 

بی تردید نقش تشکل هاي کارگري و کارفرمایی، سازمان هاي مردم نهاد و رسانه ها در ارتقاي فرهنگ کار و تبیین جایگاه فرهنگ
کار حایز اهمیت است.تا زمانی که فرهنگ حاکم بر بازار اشتغال کشور، فرهنگ مدرك گرایی و پشت میزنشینی در بخشهاي دولتی و
خصوصی باشد با ضعف در کار جمعی و مشارکت عمومی روبه رو خواهیم شد از این رو نگاه به فرهنگ کار و جایگاه و ارزش کار در

جامعه باید تغییر یابد و تقویت روحیه کار جمعی و کارآفرینی خلاق بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.



مقابله با تلاش دشمنان براي ناامید کردن جوانان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اول رئیس جمهور بر برنامه ریزي و مقابله با تلاش دشمنان براي ناامید کردن جوانان کشور تاکید کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما به نقل از پایگاه اطلاع
رسانی معاون اول رییس جمهور؛ آقاي اسحاق جهانگیري
امروز (دوشنبه) در سی و نهمین جلسه شوراي عالی
جوانان؛ با اشاره به چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به
ویژه جوانان کشور، گفت: در شرایط کنونی دشمنان تلاش
می کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین
شده و به اعتماد آن ها به خود و به کشور آسیب بزنند که

 
باید براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و
اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز مهمترین مسئله این است که چگونه
می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیاء کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول هستند و مجموعه سازمان هاي مردم

 
نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفتگو و تضارب آراء پیشنهادات و راهکار هاي خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

آقاي جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهاد هاي حاکمیتی می توانند از این راهکار ها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهور سپس با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان
می آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آن ها به پایان رسیده مانند تابستان ها، باید چه برنامه
هایی داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل

 
شخصیت جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستاد هاي شهرستانی، ملی و استانی جوانان؛
با تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و استخدامی و

 
سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاورد هاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 عدد بود که امروز به 3400 عدد رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و در

 
حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد.



سوال نمایندگان از وزیر نفت کلید خورد

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/12/11

نماینده مردم شاهرود در مجلس از کلید خوردن طرح سوال از بیژن زنگنه وزیر نفت خبر داد.

به گزارش صبحانه،علی اصغر خانی نماینده شاهرود در
مجلس شوراي اسلامی از کلید خوردن طرح سوال 30
نماینده از بیژن زنگنه وزیر نفت با عنوان اینکه چرا وزارت
نفت با تصمیمات دوگانه امنیت سرمایه گذاري را دچار

 
تهدید می کند، خبر داد. 

 
متن سوال نمایندگان از وزیر نفت به شرح ذیل است: 

همانگونه که مستحضرید شهرستان خمین زادگاه بنیانگذار
کبیر انقلاب اسلامی ایران در زمره شهرستان هاي کمتر

توسعه یافته و محروم قراردارد در همین راستا در دهه 80 به منظور توسعه اشتغال و رفع محرومیت و همچنین انتفاع این شهرستان
از فرصت هاي سرمایه گذاري حوزه نفت با سرمایه گذاري بخش خصوص در حوزه پتروشیمی از محل خوراك پروپیلن پالایشگاه هاي
شازند و اصفهان با ظرفیت 300هزار تن در سال، جنابعالی موافقت می کنید و با توجه منتفی شدن طرح توسعه پالایشگاه اصفهان این
ظرفیت به 175 هزار تن درسال تقلیل پیدا می کند و با این کاهش ظرفیت سرمایه گذار نیز که قبلاً براساس ظرفیت اولیه طرح اقدام
به خرید لیسانس بازل کرده بود متحمل ضرر 800هزار یورویی پیش پرداخت با طرف خارجی قراردادمی گردد، در حال حاضر پس از
گذشت سالها چشم انتظاري مردم شهرستان در راه اندازي این واحد تولیدي که با پیشرفت بالاي 96% در آستانه راه اندازي آزمایشی
می باشد تعهد تامین خوراك این واحد از محل پالایشگاه شازند به کمتر از 50 %کاهش و بخش قابل توجهی از این خوراك
غیرمنطقی به شرکت دیگري اختصاص پیدا میکند و با نادیده گرفتن حق وحقوق مردم این شهرستان امنیت سرمایه گذاري در این
شهرستان را دچار تهدید است لذا سوال مشخص این است با چه منطقی سهمیه خوراکی که از پالایشگاه شازند قبلا توسط جنابعالی
به پتروشیمی خمین اختصاص یافته و در حال حاضر نیز این سرمایه گذاري در حال آماده بهره برداري می باشد سهمیه خوراك

 
تخصیصی این واحد کم و به شرکت دیگري اختصاص می یابد؟ 

 
اسامی نمایندگان امضا کننده سوال از زنگنه وزیر نفت به شرح ذیل است: 

علیرضا نظري، رضا آریان پور، موسی احمدي، محمود احمدي بیغش، ذبیح االله اعظمی ساردوئی، پرویز اوسطی، علی اکبر بسطامی،
نصراله پژمان فر، مجتبی توانگر، عباس جهانگیرزاده، حسین حاتمی، حسینعلی حاجی دلیگانی، علی اصغرخانی، محمد خدابخشی،
جعفر راستی، محمد سبزي، علیرضا سلیمی، علی اکبر علیزاده برمی، علیرضا عباسی، رسول فرخی میکال، علی اکبر کریمی، احمد
محرم زاده یخفروزان، جلال محمودزاده، سیدنظام الدین موسوي، حسین میرزائی، مجید نصیرائی، محمد تقی نقدعلی، جواد نیک بین،

حسن همتی، سیدعلی یزدي خواه./تسنیم



توسعه میدان نفتی آذر؛ اندوخته اي گران بها از سرمایه انسانی، دانش و تجربه

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/12/11

میدان نفتی مشترك آذر به عنوان پیچیده ترین میدان مشترك نفتی با ظرفیت تولید روزانه 65 هزار بشکه نفت خام اسفندماه
1399 به بهره برداري رسمی رسید. تولید زودهنگام از این طرح در اسفند ماه 1395 و با هدف دستیابی به ظرفیت تولید نفت خام به
میزان 30 هزار بشکه در روز محقق شده بود. تاکنون (اسفندماه 1399) حدود 36 میلیون بشکه نفت از این میدان مشترك برداشت
شده و درآمد حاصل از تولید نفت آذر، از سقف هزینه هاي توسعه میدان پیشی گرفته است. تأمین منافع ملی، ایجاد فرصت اشتغال
براي نیروهاي بومی و رونق اقتصادي و توسعه زیرساخت ها در منطقه ایلام، از شاخص هاي برجسته اجراي طرح توسعه میدان نفتی
مشترك آذر به شمار می آید. با توجه به منویات مقام معظم رهبري در نام گذاري امسال به نام «جهش تولید»، حجم عظیمی از کار و

 
فعالیت در طرح توسعه میدان نفتی آذر با حضور پیمانکاران ایرانی محقق شد. 

 
موقعیت جغرافیایی: 

میدان نفتی مشترك آذر در بلوك اکتشافی اناران در استان ایلام (در جنوب غربی ایران و 25 کیلومتري شهرستان مهران) در مرز

 
ایران و عراق واقع شده است. 

 
تاریخچه توسعه: 

طرح توسعه میدان نفتی آذر که در جنوب استان ایلام در مجاورت میدان البدره عراق واقع به دنبال قرارداد بیع متقابلی که میان
شرکت ملی نفت ایران و کنسرسیومی داخلی متشکل از شرکت مهندسی و ساختمان صنایع نفت و شرکت سرمایه گذاري صندوق
بازنشستگی صنعت نفت امضا شده بود، تکمیل شده است. نخستین دکل در مهرماه سال 1391 در میدان آذر مستقر و برپا شد. در
سال 92 قراردادهاي سطح الارضی طرح امضا شد و در سال 93 عملیات حفاري نخستین چاه به اتمام رسید؛ در سال 1394 پرداخت
هزینه هاي طرح از طریق تسهیلات صندوق توسعه ملی و ساخت تاسیسات جهت تولید زودهنگام آغاز شد. در ادامه توسعه طرح در
سال 95 حفاري 10 حلقه چاه با عمق مجموع 63 کیلومتر به پایان رسید و خط لوله 16 اینچ صادرات نفت از میدان آذر تا دهلران به
طول 130 کیلومتر تکمیل شد و به بهره برداري رسید. در سال 1396 حفاري 13 حلقه چاه با مجموع عمق 72 کیلومتر به اتمام
رسید و سفارش گذاري کالاهاي واحد فرآورش مرکزي آغاز شد. در ادامه توسعه این طرح در سال 97 عملیات اجرایی خطوط لوله
صادرات نفت و گاز به طول 323 کیلومتر به اتمام رسید و دستیابی به مجموع تولید 19 میلیون بشکه نفت محقق شد؛ در سال 1398
فعالیت هاي راه اندازي و پیش راه اندازي در واحد فرآورش مرکزي آغاز شد و حفاري 18 حلقه چاه به عمق 82.5 کیلومتر به اتمام
رسید. و در نهایت در سال 1399 حفاري 20 حلقه چاه به عمق 88 کیلومتر و همچنین عملیات ساخت ردیف هاي نفتی جهت تولید

 
65 هزار بشکه در روز به اتمام رسید. 

 
هزینه هاي اجراي طرح: 

هزینه هاي اجرایی طرح توسعه میدان آذر، بالغ بر 1.4 میلیارد یورو برآورد می شود که بخش قابل توجهی از آن از طریق صندوق



 
توسعه ملی و بخشی دیگر نیز از طریق شرکت اهداف و وام هاي بانکی تأمین شده است. 

 
پیچیدگی هاي توسعه آذر: 

میدان آذر در نزدیکی گسل اصلی زاگرس و گسل بالارود قرار
گرفته و ساختاري با رژیم هاي فشاري متناوب و پیچیده دارد که
درهم تنیدگی ویژگی هاي ساختاري میدان سبب می شد در
جریان حفاري چاه ها، آن هم در اعماق زیاد، به طور مستمر با
تغییرات شدید و غیرقابل پیش بینی رژیم فشاري در لایه هاي
زمین روبه رو باشیم. یعنی به واسطه تناوب زیاد لایه هاي کم

فشار و پرفشار و ثبت فشارهاي غیرعادي سازندي هنگام حفاري، در فواصل زمانی کوتاه، هم با هرزروي گل حفاري و هم با جریان

 
پرفشار سیال روبه رو بود که براي رفع این مشکل، باید از جداري ها و آستري ها در سایزهاي غیرمعمول استفاده می شد. 

عمیق ترین و سنگین ترین لوله هاي جداري سطحی کشور با عمق بیشتر از 2 کیلومتر و وزن حدود 500 تن، در چاه هاي آذر نصب
شده است و بیشترین تعداد مقاطع حفاري براي دسترسی بهینه به لایه مخزنی در سطح میدان هاي نفتی کشور با هفت حفره مربوط
به میدان آذر است. البته در کشور میدان هایی از این دست وجود دارد، اما در این ابعاد پیچیده و ناشناخته نیست. افزون بر این، با
توجه به فشار و دماي بالاي مخزن، میدان آذر می تواند تقریباً جزو میدان ها با فشار و دماي بالا (HP HT) یه شمار آید و با لحاظ
کردن مقدار بالاي گازهاي اسیدي، چالش هاي عملیاتی این میدان دوچندان می شود. بسیاري از پیمانکاران حفاري در دنیا براي
اثبات توانایی هاي فناورانه، روي قابلیت هاي خود در حفاري چاه هاي HP HT تأکید می کنند و در میدان آذر 20 حلقه چاه از این
نوع وجود دارد. به این فهرست، ناهمگنی بالا در خواص سنگ و سیال به ویژه کیفیت نفت تولیدي از افق هاي مختلف مخزنی، وجود
رسوب فراوان وکس و آسفالتین و با تأکید مجدد وجود مقادیر بالاي گاز سولفید هیدروژن در مخزن را هم باید اضافه کرد. هر چاه در

 
میدان آذر، یک داستان زمین شناسی اختصاصی با درس آموخته هاي منحصر به خود را دارد. 

 
سهم ساخت داخل: 

سهم ساخت داخل در این پروژه بالغ بر 75 درصد بوده است. تأمین عمده کالاهاي مورد نیاز و اجراي طراحی هاي استاندارد با بهترین
کیفیت ازسوي کارشناسان ایرانی انجام شده است و طرف قراردادهاي اصلی طرح پیمانکاران ایرانی بوده اند. می توان آذر را نسلی نو از
میدان هاي نفتی کشورعنوان کرد که توسعه آن، سبب ایجاد باور ملی نسبت به توانایی توسعه میدان هاي پیچیده نفتی میان

 
کارشناسان و شرکت هاي ایرانی شد. 

 
اشتغال زایی: 

این طرح در دوران اوج فعالیت هاي اجرایی سایت بیش از 3740 نفر و در دوران بهره برداري بیش از 800 نفر اشتغال زایی به همراه
داشته است. همچنین در مجموع 10 هزار نفر اشتغالزایی غیرمستقیم براي تکمیل شدن این طرح در بخش هاي مختلف برآورد می

 
شود. 



 
نکات برجسته طرح : 

 
- تولید از پیچیده ترین میادین نفتی به لحاظ زمین شناسی در خاورمیانه 

 
- انجام حفاري چاه ها با عمق نهایی حدود 4800 متر بسیار بیشتر از میانگین چاههاي دیگر در کشور 

 
- 19 حلقه چاه تولیدي و یک حلقه چاه تزریق پساب با مجموع حفاري 88 کیلومتر 

 
- انجام حفاري چاه ها با میانگین بسیار بالاتر از سایر رکوردهاي حفاري در ایران 

 
- بهره مندي از ظرفیت هاي علمی و عملی شرکت ها و پیمانکاران ایرانی 

- افزایش تولید و مشارکت حداکثري لایه هاي سروك از طریق اسیدکاري انتخابی با تکنولوژي موجود و حجم دبی بالا براي نخستین

 
بار در ایران 

 
- انجام عملیات شکافت اسیدي براي اولین بار در ایران 

 
- افزایش اشتغال در استان ایلام با حضور 60 درصدي نیروهاي بومی 

 
- واگذاري 150 قرارداد به مشاوران، سازندگان و پیمانکاران 

 
- رونق بنگاه هاي اقتصادي استان در قالب پیمانکاران و شرکت هاي خدماتی 

 
- انجام پاکسازي وسیع میدان هاي مین 

 
- احداث بزرگترین سازه بتنی کشور در محدوده رودخانه چنگوله به طول 380 متر و بیش از 9100 مترمکعب بتن ریزي 

 
- 73 میلیون نفرساعت اشتغال با رعایت ملاحظات HSE و بدون حادثه منجر به فوت 

- به کارگیري فناوري هاي نو با حمایت از شرکت هاي دانش بنیان در مقاوم سازي لایه هاي زمین شناسی که سبب کاهش هرزروي

 
سیال حفاري شد. 

- طراحی، تولید و نصب انواع پکرها (توپک هاي متورم شونده آبی درون چاهی دائمی، توپک هاي متورم شونده نفتی، توپک هاي

 
بادشونده، توپک هاي کامپوزیت، توپک هاي حل شونده) به همت شرکت هاي دانش بنیان 

 
- صرفه جویی ارزي 125 میلیون یورو کمتر از پیش بینی اولیه 

 
مسئولیت اجتماعی: 



در این طرح فعالیت هاي متنوعی براي ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی انجام شده است که همچنان ادامه دارد. سهم نیروهاي بومی
در اشتغال زایی طرح حدود 60 درصد بوده است و تلاش شد سطح تجربه و مهارت نیروهاي محلی شاغل در طرح ارتقا یابد. حدود 3
هزار میلیارد ریال قرارداد با شرکت هاي بومی امضا شد. یکی از کارهایی که در حوزه مسئولیت اجتماعی (CSR) انجام شد این بود
که ساختمان هاي مدارس مناطق مجاور طرح نوسازي و استانداردسازي شد. در چند نقطه براي کتابخانه مدارس و مساجد خرید و
تجهیز انجام شد.. دوره هاي آموزشی براي رویارویی با مین و مهمات عمل نکرده با توجه به موقعیت جغرافیایی منطقه برگزار و
فعالیت هایی هم با هدف فرهنگ سازي براي مسائل زیست محیطی در سطح منطقه انجام شد. احداث آبگیر چنگوله هم که آثار
زیست محیطی مثبتی دارد، در این طرح عملیاتی شد. ایجاد چندین هکتار فضاي سبز در منطقه، خدمات رسانی به زائران اربعین و

 
ساخت و تجهیز کامل پاسگاه میله 28 هنگ مرزي مهران ازدیگر اقدامات مسئولیت اجتماعی در این طرح بود. 

 
کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

asriran.com/003F8g :لینک کوتاه



طرح توسعه میدان نفتی آذر به بهره برداري رسید

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/12/11

ایلام-طرح توسعه میدان نفتی آذر با ظرفیت تولید روزانه 65 هزار بشکه نفت خام، با حضور رئیس جمهوري و از طریق
ویدئوکنفرانس به بهره برداري رسید.

به گزارش آرانیوز:بهره برداري رسمی از طرح توسعه میدان
نفتی مشترك آذر با ظرفیت تولید روزانه 65 هزار بشکه
نفت خام، با حضور رئیس جمهوري و به صورت ویدیو

 
کنفرانس صبح امروز در مهران آغاز شد. 

میدان نفتی آذر یکی میادین مشترك واقع در مرز ایران و
عراق در استان ایلام است که شروع تولید آن در اسفند

 
1395 به میزان 15 هزار بشکه نفت در روز آغاز شد. 

از اهداف این طرح می توان به تولید زودهنگام با ظرفیت

 
30 هزار بشکه نفت در روز (محقق شده در اردیبهشت 1396) اشاره کرد. 

 
تولید نهایی در میدان نفتی آذر با ظرفیت 65 هزار بشکه در روز در دي ماه 1399 محقق شده است. 

سرمایه گذاري انجام شده براي این طرح یک هزار و 441 میلیون یورو بوده و سهم ساخت داخل در این پروژه بالغ بر 75 درصد و

 
سهم سرمایه انسانی بومی 55 درصد بوده است. 

تأمین منافع ملی، ایجاد فرصت اشتغال براي نیروهاي بومی و رونق اقتصادي و توسعه زیرساخت ها در منطقه ایلام، از شاخص هاي

 
برجسته اجراي طرح توسعه میدان نفتی مشترك آذر به شمار می آید. 

میدان نفتی آذر در بلوك اکتشافی اناران در استان ایلام (در جنوب غربی ایران و 25 کیلومتري شهرستان مهران) در مرز ایران و عراق
واقع شده است.



لزوم تأمین زیرساخت هاي ایجاد اشتغال براي جوانان در روستاها

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/12/11

اشتهارد - فرماندار اشتهارد گفت: تأمین زیرساخت هاي ایجاد اشتغال براي جوانان به ویژه در روستاها امري ضروري است که
باید به صورت ویژه در دستور کار قرار گیرد.

به گزارش آرانیوز:فرهاد شیبک صبح سه شنبه در دیدار
رئیس و اعضاي شوراي شهرستان اشتهارد که در فرمانداري
برگزار شد، اظهار کرد: تأمین زیرساخت هاي ایجاد اشتغال
براي جوانان به ویژه در روستاها امري ضروري است که باید

 
به صورت ویژه در دستور کار قرار گیرد. 

وي بر نقش مهم شوراي شهرستان تأکید و بیان کرد:
هماهنگی و همراهی اعضاي شوراي شهرستان می تواند در

 
توسعه و عمران اشتهارد نقش بسزایی داشته باشد. 

 
فرماندار اشتهارد تصریح کرد: برخی خدمات این شورا طی سال هاي گذشته دستاوردهاي مثبتی داشت که باید استمرار داشته باشد. 

وي با اشاره به انتخابات پیش رو ادامه داد: این انتخابات از اهمیت بالایی برخوردار است و مشارکت حداکثري مردم در این دوره نشان

 
دهنده این خواهد بود که همه ما به ویژه شوراها فعالیت هاي خود را مفید و تأثیرگذار انجام داده اند. 

فرماندار اشتهارد خاطرنشان کرد: شوراي شهرستان با توجه به ارتباط خوبی که با مسئولان دارند می تواند شهرستان را در بسیاري از
زمینه ها به ویژه مسائل عمرانی، فرهنگی، خدماتی و اجتماعی در مسیر توسعه قرار دهد.



پذیرش معتادان متجاهر در اردوگاه ماده 16 البرز تسریع یابد

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/12/11

کرج - استاندار البرز گفت: اردوگاه ماده 16 البرز راه اندازي شده و باید فوراً نسبت به پذیرش معتادان متجاهر اقدام شود.

به گزارش آرانیوز:عزیزاالله شهبازي صبح دوشنبه در جلسه
شوراي هماهنگی مقابله با مواد مخدر با قدردانی از اقدامات
و برنامه هاي اعضاي این شورا اظهار کرد: با هماهنگی و
انسجامی که بین مسئولان مربوطه شکل گرفت، پس از
مصوبه جلسه قبل، 721 معتاد متجاهر از سطح استان

 
جمع آوري شدند. 

وي با بیان اینکه این افراد در کمپ هاي ماده 15 براي
درمان و ترك اعتیاد بستري شدند تا چهره آلوده شهر براي
مردم زیبا و امن شود، تصریح کرد: به واسطه این اقدام،

 
جرایم خرد اعم از سرقت در استان کاهش چشمگیري داشت. 

استاندار البرز با بیان اینکه عزمی جدي شکل گرفت تا با اجرایی شدن بیش از 80 درصد مصوبات شوراي هماهنگی مقابله با مواد
مخدر، اقدامی ماندگار شکل بگیرد، خاطرنشان کرد: بر این اساس از وجود بخش خصوصی و سازمان صمت براي آموزش و ایجاد

 
اشتغال بهبودیافتگان و افراد در حال ترك اعتیاد بهره برداري شد. 

وي بیان کرد: با این اقدامات به ما اثبات شد که کمبود امکانات و اعتبارات نمی تواند سد راه انجام مأموریت ها و مسئولیت ها شود،

 
بلکه باید با همدلی و اتحاد وارد میدان شد و از کمترین امکانات در این مسیر بیشترین بهره را براي کسب رضایتمندي مردم، داشت. 

 
اعلام آمادگی سپاه البرز براي مشارکت در راه اندازي اردوگاه معتادان متجاهر 

شهبازي گفت: سپاه امام حسن مجتبی (ع) نیز براي مشارکت در راه اندازي اردوگاه نگهداري از معتادان متجاهر اعلام آمادگی کرده

 
است که باید با استفاده از تمامی ظرفیت هاي استان هر چه سریع تر براي این امر بهره برداري کنیم. 

وي با بیان اینکه کارگروهی با مسئولیت معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استانداري البرز شکل بگیرد و براي راه اندازي اردوگاه ماده
16 برنامه ریزي شود، گفت: حتی یک روز هم مهم است و نمی توانیم درنگ کنیم، قراردادي منعقد شود و مسئولیت هر یک از اعضا

 
مشخص شود و اردوگاه ماده 16 تکمیل شود. 

استاندار البرز با بیان اینکه باید فوري نسبت به پذیرش معتادان متجاهر اقدام شود و هم زمان نیز امکانات و تجهیزات تکمیل شود،

 
اظهار کرد: از دستگاه قضا انتظار می رود که در این مسیر همراهی بیشتري داشته باشد. 



وي با بیان اینکه 300 میلیون تومان اعتبار براي جمع آوري و ساماندهی معتادان متجاهر اختصاص دادیم و براي اردوگاه نیز همراهی
خواهیم کرد، تصریح کرد: شهرداري ها و شوراهاي اسلامی شهر در استان نیز وارد عمل شوند و بودجه اي براي اردوگاه به صورت

 
ماهانه تخصیص دهند. 

وي افزود: اردوگاه ماده 16 البرز راه اندازي شده و براي تداوم و استمرار خدمات دهی در این کمپ باید تمامی مسئولان استان

 
همراهی ویژه اي داشته باشند. 

شهبازي براي تکمیل این اردوگاه از محل اعتبارات استان 300 میلیون تومان دیگر تخصیص داد.



رتبه نخست کشوري آذربایجان شرقی در صدور جواز تاسیس واحدهاي صنعتی

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/12/11

تبریز- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی گفت: این استان رتبه نخست کشوري را در صدور جواز
تاسیس واحدهاي صنعتی دارد.

به گزارش آرانیوز:حبیب امین زاده اظهار کرد: در 10 ماه
گذشته سال جاري 12 هزار میلیارد تومان در شهرك هاي

 
صنعتی استان سرمایه گذاري شد. 

وي ادامه داد: جذب این میزان سرمایه گذاري از طریق
صدور یک هزار و 300 فقره جواز تأسیس ایجادي براي
آغاز سرمایه گذاري در داخل شهرك هاي صنعتی با پیش

 
بینی اشتغال 28 هزار نفر انجام شد. 

وي ادامه داد: این موضوع حاکی از افزایش علاقه مندي
براي سرمایه گذاري در بخش صنعت آذربایجان شرقی بوده که جهش تولید را در بر داشته و استان از نظر صدور جواز تأسیس ایجادي

 
رتبه سوم و رتبه نخست را در صدور جواز تأسیس در کشور کسب کرده است. 

امین زاده یادآور شد: حمایت و توسعه سرمایه گذاري هاي موجود با صدور 130 فقره جواز توسعه اي براي افزایش ظرفیت و تنوع
محصولات تولیدي واحدهاي صنعتی با پیش بینی افزایش سرمایه گذاري چهار میلیارد تومان و افزایش اشتغال 2 هزار و 400 نفر و

 
کسب رتبه اول استان در صدور جواز توسعه اي در کشور را در سال جهش تولید به همراه داشته است. 

وي همچنین از اعطاي معافیت گمرکی واردات ماشین آلات خط تولید و تکنولوژي ماده 119 به تعداد 250 فقره به ارزش 100
میلیون دلار خبر داد و گفت: اعطاي معافیت گمرکی واردات مواداولیه مورد نیاز واحدهاي تولیدي (موضوع ماده 121 قانون امور

گمرکی) به تعداد هشت فقره از جمله آنهاست.



جهانگیري: بازسازي و احیاي امید و اعتماد مهمترین مسئله است

منبع: ایرناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/12/11

تهران-ایرنا- معاون اول رییس جمهوري بازسازي و احیاي امید و اعتماد را مهمترین مسئله عنوان کرد و گفت: همه دستگاه
ها در این زمینه مسئول هستند و سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب

آرا پیشنهادات و راهکارهاي خود را در اختیار شوراي عالی جوانان قرار دهند.

تهران-ایرنا- معاون اول رییس جمهوري بازسازي و احیاي
امید و اعتماد را مهمترین مسئله عنوان کرد و گفت: همه
دستگاه ها در این زمینه مسئول هستند و سازمان هاي
مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و
گو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکارهاي خود را در اختیار

 
شوراي عالی جوانان قرار دهند. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی معاون
اول رییس جمهوري، اسحاق جهانگیري در سی و نهمین

جلسه شوراي عالی جوانان که به ریاست وي برگزار شد، با اشاره به چالش ها و مشکلات پیش روي مردم به ویژه جوانان گفت: در
شرایط کنونی دشمنان تلاش می کنند تا جوانان کشور نسبت به آینده مایوس و بدبین شده و به اعتماد آن ها به خود و کشور آسیب

 
بزنند که باید براي مقابله با این تحرکات برنامه ریزي کرد. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از وظایف و اولویت هاي شوراي عالی جوانان باید افق گشایی پیش روي کشور و جوانان باشد، گفت: امروز
مهمترین مساله این است که چگونه می توان امید و اعتماد را به جامعه بازسازي و احیا کرد. در این زمینه همه دستگاه ها مسئول
هستند و مجموعه سازمان هاي مردم نهاد و خانه هاي مرتبط با جوانان می توانند با گفت و گو و تضارب آرا پیشنهادات و راهکارهاي

 
خود را در اختیار این شورا قرار دهند. 

جهانگیري تصریح کرد: قطعاً دولت و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سایر نهادهاي حاکمیتی می توانند از این راهکارها و نتایج

 
جلسات مذکور بهره مند شوند. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به موضوع اوقات فراغت جوانان، گفت: تا پیش از این وقتی درباره اوقات فراغت سخن به میان می
آمد تصور این بود که جوانان و نوجوانان در زمان هایی که آموزش رسمی آنها به پایان رسیده مانند تابستان ها باید چه برنامه هایی
داشته باشند. اما امروز اوقات فراغت فراتر از مباحث آموزشی است و باید با توجه تاثیر فراوان آن در سلامت روانی و تکمیل شخصیت

 
جوانان، اهتمام ویژه اي نسبت به این مقوله داشته باشیم. 

 
کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان تصویب شد 



در این جلسه که وزراي ورزش و جوانان، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی و آموزش و پرورش و نیز رییس سازمان
امور اداري و استخدامی و معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده حضور داشتند، کلیات برنامه ملی اوقات فراغت جوانان به

 
تصویب اعضا رسید. 

این شورا ضمن موافقت با بازنگري در اساسنامه سازمان هاي مردم نهاد جوانان و آیین نامه ستادهاي شهرستانی، ملی و استانی
جوانان؛ با تصویب آیین نامه نحوه مدیریت خانه هاي جوانان پس از اجماع نظر میان وزارت ورزش و جوانان، سازمان امور اداري و

 
استخدامی و سازمان برنامه و بودجه موافقت کرد. 

در این جلسه وزیر ورزش و جوانان با ارائه گزارشی در خصوص دستاوردهاي این حوزه، گفت: در سال 92 تعداد سازمان هاي مردم
نهاد مرتبط با جوانان 28 سازمان بود که امروز به 3400 سازمان رسیده است و بیش از 140 خانه فعال جوانان در گوشه و کنار دائر و

 
در حال فعالیت هستند. 

همچنین تندگویان معاون جوانان این وزارتخانه گزارشی از ساماندهی ستاد امور جوانان در بخش هاي اوقات فراغت، کارآفرینی، خانه
هاي جوان، حضور در مجامع بین المللی، برگزاري رزمایش و پویش هاي مرتبط با کرونا و حمایت از آسیب دیدگان، بزرگداشت

 
سالگرد شهادت سردار سلیمانی، اقدامات انجام شده در خصوص بیانیه گام دوم انقلاب و ازدواج جوانان ارائه کرد. 

 
برچسب ها 

 
- شوراي عالی جوانان 

 
- وزارت ورزش و جوانان 

 
- اسحاق جهانگیري 

- شوراي عالی انقلاب فرهنگی



ضرورت تقدم تربیت بر تعلیم در آموزش و پرورش

منبع: تابناكشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/12/11

 
ضرورت تقدم تربیت بر تعلیم در آموزش و پرورش 

نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی و امام جمعه تبریز با تاکید بر اهمیت معاونت پرورشی در نظام آموزشی، تربیت را مقدم بر تعلیم

 
دانست. 

به گزارش تابناك تبریز، نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی
حجت الاسلام والمسلمین سید محمدعلی آل هاشم به مناسبت
8 اسفند؛ روز امور تربیتی و تربیت اسلامی در دیدار با تعدادي از
مدیران، مسئولان و معاونین پرورشی و تربیت بدنی آموزش و
پرورش استان با بیان اینکه هدایت دانش آموزان به راه راست و
نجات از ظلمت اساس کار معلمی است، گفت: از نگاه امام راحل
معلمان شبیه انبیا هستند و انسان در حیات معنوي خود بیش از
هرکس از معلم و مربی خود تأثیر می پذیرد. امام جمعه تبریز
معلمان را شریک خوبی ها و بدي هاي دانش آموزان خود دانست
و ادامه داد: با توجه به نقش آفرینی معلمان در تربیت دانش
آموزان باید فعالان حوزه امور تربیتی و پرورشی از افراد متخصص
و متعهد باشند تا امر قرآن مبنی بر تقدم تربیت بر تعلیم مورد

 
توجه قرار گیرد. 

وي با اشاره به تأثیرات آموزش مجازي بر موضوع تربیتی دانش
آموزان گفت: با شیوع کرونا و تداوم آموزش هاي غیر حضوري مدارس مسائل پرورشی در اولویت هاي بعدي قرار گرفته و معلمان

 
نمیتوانند به شکل صحیح و اساسی در موضوعات تربیتی و پرورشی ایفاي نقش کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین آل هاشم با بیان اینکه معلمان تربیتی و پرورشی حکم پدر را بر کودکان دارند، گفت: باید با هم افزایی
تشکل هاي فعال در آموزش و پرورش و ارتقاء سطح همکاري هاي بین بخشی شاهد توجه بیشتر به مسائل تربیتی و پرورشی دانش

 
آموزان در مدارس باشیم. 

نماینده ولی فقیه در استان تاکید کرد: بعد از مادر معلم و مربی نقش بسیار موثري در تربیت و سازندگی روحی بچه ها دارد، از این رو
مربیان تربیتی کودکانی تحویل جامعه میدهند که از اخلاق و شخصیت اجتماعی در بالاترین سطح قرار دارد.



 
 

 
امام جمعه تبریز خاطرنشان کرد: معاونت پرورشی حساس ترین بخش آموزش و پرورش است. 

پاشایی مدیرکل آموزش و پرورش استان هم در ابتداي این دیدار با ارائه گزارشی از فعالیت این اداره کل گفت :3200 نفر در حوزه
پرورشی آموزش و پرورش در استان فعالیت دارند و با توجه به اشتغال به تحصیل 750 هزار دانش آموز در استان، 50 دارالقران به

 
230 هزار نفر در بخش هاي مختلف قرآنی چون حفظ و قرائت و. .. خدمات ارائه میدهند. 

وي افزود: در نهضت نمازخانه سازي 160هزار نمازخانه ساخته شده است و 22 باب نمازخانه نیز در حال تکمیل است و تفاهم نامه

 
25 باب نمازخانه نیز آماده است. 

پاشایی با اشاره به فعالیت هاي معاونت پرورشی در جهت ارتقاء موضوعات پرورشی گفت: اعزام مبلغان به مدارس، فعالیتهاي تشکلهاي
درون سازمانی مثل سازمان بسیج فرهنگیان و دانش آموزي که با اعزام سالیانه 25هزار نفر در قالب راهیان نور، اقداماتی براي گام دوم
انقلاب، کمکهاي مؤمنانه بخشی از این اقدامات است که آذربایجان شرقی را در سطح کشور به یکی از حوزه هاي پیشتاز تبدیل کرده

 
است. 

مدیرکل آموزش و پرورش دیگر اقدامات آموزش و پرورش را تجهیز مدارس کشور به کتابخانه و افزایش سرانه از 9جلد کتاب به 11

 
جلد، جشنواره هاي مختلف مانند فرهنگی و هنري، لاله هاي روشن، فردا، علمدار، علوي، مهتاب در نور، آینه زمان دانست. 

وي گفت: با 52 کانون فرهنگی و تربیتی و 40 مرکز مشاوره در راستاي شناسایی آسیبهاي اجتماعی دانش آموزان در استان تلاش

 
می کنیم. 

پاشایی با بیان اینکه از 3 اسفند سال قبل مدارس حضوري نیست، ادامه داد: در کنار مدافعان سلامت، مجاهدان آموزش نیز حضور
یافتند تا هیچ دانش آموزي از آموزش جدا نماند و کارهاي ابتکاري مانند حضور یاریگران آموزشی، توسط 1650 نفر از همکاران
بصورت کاملاً اختیاري در روستاها انجام پذیرفته است، همچنین برنامه سنجشگران آموزش از جمله کارهاي خوب دستگاه تعلیم و

تربیت استان است./



شریح برنامه هاي سازمان بنادر در توسعه سواحل مکران

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با تشریح برنامه هاي این سازمان در توسعه سواحل مکران، تاکیدکرد: توجه ویژه به
مقوله زیربنا، روبنا و تجهیزات بنادر تجاري در طول این سواحل، در دستورکار قرار دارد.

معاون وزیر راه و شهرسازي اعلام کرد: شریح برنامه هاي
سازمان بنادر در توسعه سواحل مکران مدیرعامل سازمان
بنادر و دریانوردي با تشریح برنامه هاي این سازمان در
توسعه سواحل مکران، تاکیدکرد: توجه ویژه به مقوله
زیربنا، روبنا و تجهیزات بنادر تجاري در طول این سواحل،

 
در دستورکار قرار دارد. 

به گزارش برنا به نقل از وزارت راه و شهرسازي، محمد
راستاد مدیرعامل سازمان بنادر ودریانوردي، با اشاره به

ضرورت توسعه سواحل مکران و نقش سازمان بنادر و دریانوردي در این بخش، اظهار داشت: زمانی که بحث سواحل و توسعه آن
مطرح می شود، سازمان بنادر و دریانوردي طبیعتا باید نقش آفرینی خاص خود را داشته باشد و در راستاي وظیفه خود در مدیریت

 
سواحل اقدام می کند. 

معاون وزیر راه و شهرسازي ادامه داد: یکی از اقدامات مهم سازمان بنادر و دریانوردي؛ ایجاد یک سند بالادستی و جامع براي توسعه
سواحل به طور عام و براي سواحل مکران به طور خاص تحت عنوان طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی است که تدقیق آن تا

 
مقیاس یک پنج هزارم و با خروجی برنامه عمل در سطح شهرستان هاي ساحلی است. 

وي با بیان اینکه سند بالادستی جامع در رابطه با طرح هاي توسعه اي سواحل مکران و کاربري ها در پهنه هاي ساحلی مدنظر قرار
می گیرد که با طی شدن مراحل استصوابی براي استان هاي ساحلی لازم الاجراست، گفت: این اقدام یک نقشه راه است تا همه حوزه

 
هاي تخصصی اطلاع داشته باشند در نوار ساحلی باید چگونه سرمایه گذاري کرده و چگونه طرح هاي توسعه اي دنبال شود. 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي افزود: کاربري ها نیز با قابلیت ها و پتانسیل هاي نوار ساحلی تطبیق داده می شود و مسائل

 
زیست محیطی مورد مطالعه و بررسی قرار می گیرد. 

 
اقدام زیربنایی براي توسعه سواحل مکران 

راستاد با اشاره به اینکه طرح مدیریت یکپارچه ساحلی شامل پیوست هاي متفاوتی از جمله پیوست هاي سیاسی، امنیتی، اقتصادي،
پدافند غیرعامل، زیست محیطی و...است، خاطرنشان کرد: از ماحصل پیوست هاي مربوطه سازمان بنادر و دریانوردي به خروجی طرح

مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی می رسد و اقدامی زیربنایی و مهم براي توسعه سواحل مکران است. 



وي در ادامه به بخش دیگر اقدامات سازمان بنادر و دریانوردي براي توسعه سواحل مکران اشاره کرد و گفت: تمرکز این سازمان بر
بنادر تجاري است و هم اکنون بنادر کوچک متعددي در طول سواحل مکران از هرمزگان تا سیستان و بلوچستان وجود دارد که
کاربري تجاري دارند و باید این بنادر از نظر زیربنایی، روبنایی و تجهیزاتی به گونه اي مدنظر قرار گیرند که بتوانند ایجاد اشتغال و

 
رونق اقتصادي را در طول این نوار ساحلی مهم، تضمین کنند. 

 
فاز دوم طرح توسعه بندر چابهار 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با بیان اینکه ادامه طرح توسعه بندر چابهار؛ به عنوان یک بندر تجاري بزرگ و مهم در شرق
سواحل مکران بر اساس فاز دوم پیش خواهد رفت، اظهار داشت: چشم انداز احداث فاز دوم که ظرفیت بندر را از 8 به 30 میلیون تن

 
می رساند بعد از سال 1404 مدنظر قرار می گیرد و یک قابلیت مهم بندري به شمار می آید. 

راستاد با بیان اینکه دیگر خروجی مطالعات؛ ایجاد یک بندر جدید بزرگ تجاري با قابلیت پهلودهی کشتی هاي اقیانوس پیما در طول
سواحل مکران است، گفت: علاوه بر وجود بنادر تجاري کوچک، قرار است در آینده بندر جدیدي در محدوده شهرستان جاسک ایجاد

 
شود. 

 
برنامه هاي حوزه گردشگري دریایی 

وي با اشاره به اینکه سازمان بنادر؛ در حوزه گردشگري دریایی راسا اقداماتی انجام داده است، عنوان کرد: قصد داریم در این حوزه
کماکان فعال باشیم؛ یعنی بر اساس طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی، در نقاطی که به عنوان گزینه ایجاد و یا توسعه ظرفیت
براي گردشگري دریایی مطرح هستند، اقدام کرده و فعالیت هاي زیربنایی را انجام دهیم و براي فعالیت هاي روبنایی و تامین ناوگان
گردشگري دریایی از محل وجوه اداره شده بخش خصوصی را ترغیب خواهیم کرد تا امکانات لازم براي گردشگري دریایی در طول

سواحل مکران فراهم باشد.



اشتغال زایی 3 هزار نفري در مجتمع مس سونگون

منبع: جهان معدنشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/12/11

بهره برداري از طرح هاي توسعه مس سونگون منجر به اشتغال زایی سه هزار نفري در این مجتمع خواهد شد. به گزارش
جهان معدن ،علی جهانگیري معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار آذربایجان شرقی با بیان این مطلب و اشاره ...

بهره برداري از طرح هاي توسعه مس سونگون منجر به اشتغال زایی سه هزار نفري در این مجتمع خواهد شد. به گزارش جهان
معدن ،علی جهانگیري معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار آذربایجان شرقی با بیان این مطلب و اشاره ...



رشد مثبت بورس هاي آسیایی در معاملات امروز

منبع: جام نیوزشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/12/11

بازارهاي بورس آسیا با خوش بینی ها نسبت به بهبود اوضاع اقتصاد جهانی تقویت شد.

 
رشد مثبت بورس هاي آسیایی در معاملات امروز 

 
بازارهاي بورس آسیا با خوش بینی ها نسبت به بهبود اوضاع اقتصاد جهانی تقویت شد. 

به گزارش سرویس اقتصادي جام نیـوز، روند رو به پیشرفت
اجراي یک بسته محرك اقتصادي بزرگ در آمریکا باعث شد تا
خوش بینی ها نسبت به بهبود اوضاع اقتصاد جهانی تقویت شده
و در معاملات امروز شاهد رشد مثبت بورس هاي آسیایی باشیم.
البته بازگشت برخی سرمایه گذاران به سمت بازارهاي سهام پس

 
از خروج هفته گذشته نیز در این مسیر بی تأثیر نبوده است. 

البته سهامداران منتظر انتشار آمارهاي مربوط به اشتغال آمریکا
در ماه فوریه هستند که قرار است آخر این هفته منتشر شود. خبر مربوط به آغاز عرضه واکسن شرکت جانسون اند جانسون از فردا
هم تأثیر مثبت بر بازارها گذاشته است، بر همین اساس گسترده ترین شاخص MSCI آسیا اقیانوسیه خارج از ژاپن یک درصد در

 
معاملات امروز رشد کرد و این در حالی بود که در روز جمعه 3.7 درصد ریخته بود. 

بورس نیکی ژاپن نیز 2.1 درصد بالا رفت و شاخص شرکت هاي پرطرفدار چینی هم در معاملات امروز 0.8 درصد مثبت شد. شاخص

 
معاملات آتی نزدك آمریکا هم 1.2 درصد در معاملات امروز بورس هاي آسیایی مثبت شد و آتی S&P500 نیز 0.8 درصد بالا رفت. 

شاخص آتی یورو استاکس 50 اروپا نیز یک درصد در بازارهاي آسیایی مثبت شد، در حالی که سود اوراق دولتی آمریکا هفته گذشته
به 1.61 درصد رسیده بود اما حالا در رقم 1.4 درصد نگه داشته شده است.در معاملات امروز همچنین یورو در رقم 1.2083 دلار
معامله شد و این در حالی بود که هفته گذشته به 1.2242 دلار رسیده بود. با این اوصاف ارزش دلار در برابر ین ژاپن هم با رسیدن به

 
رقم 106.6 ین به بالاترین میزان در 6 ماه گذشته رسیده است. 

 
فارس 

2025



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست. نوشته منابع سپرده اي
بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در

 
موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست. 

به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی بانک توسعه
تعاون، حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه
تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران اظهار
داشت: منابع بانک توسعه تعاون در حال حاضر 270 هزار
میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی فعالیت توسعه

اي بانک ضروري است منابع دائما در حال افزایش باشد.وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر
کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد.مهدیان گفت:
راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به رسالت و ماموریت
خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده نموده است.مدیر
عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد بانک
بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن فعالیت
توسعه اي در سطح کشور باشیم.مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در
استان تهران و نقدینگی بالاي موجود در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر
این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از
نگاه هاي معطوف به بانک توسعه تعاون متمرکز بر شعب استان تهران می باشد.وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و
تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با
بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از
امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر
بازار ایجاد گردیده است.مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از
اختیار کافی براي مصوبات تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در
کمترین زمان به مشتریان ارائه گردد.وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت
مشغول بکار هستند و علاوه بر این، میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک
و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي انسانی توانمند و متخصص است.مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي
انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از
اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی
مورد اعتماد خود برمی گزینند.وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار



بر این است واحدهاي ستادي نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و
راهگشا باشد و و در ارائه طریق و پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد.سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه
تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي
تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می گردد.وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده
اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در
ادامه سطح کشور بر عهده دارند.سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از
عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم، تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و
اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به

شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت شعب استان تهران اعلام نمود.



تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد
اشتغال و کارآفرینی در سال 1400 تخصیص دادند.

اقتصادگردان- نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در جریان جلسه علنی نوبت اول امروز ( دوشنبه) مجلس و بررسی بخش هزینه

 
اي لایحه بودجه سال 1400، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال از بدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد.



1822طرح سرمایه گذاري در روستاهاي زنجان ایجاد می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/12/11

زنجان-مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی زنجان گفت: تعداد یک هزار و 822 طرح سرمایه گذاري با مشارکت جوامع
محلی در سطح روستاهاي استان زنجان ایجاد می شود.

زنجان-مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی زنجان گفت:
تعداد یک هزار و 822 طرح سرمایه گذاري با مشارکت
جوامع محلی در سطح روستاهاي استان زنجان ایجاد می

 
شود. 

به گزارش خبرگزاري مهر، رضا خواجه اي به برنامه توسعه
اقتصادي، اشتغالزایی و طرح توسعه پایدار منظومه هاي
روستایی استان زنجان اشاره کرد و گفت: این برنامه و طرح
که به صورت پایلوت کشوري در سطح تمام منظومه هاي
استان 17 بخش از سال 97 در استان شروع شده بود پس

از طی مراحل مطالعه و بررسی هاي کارشناسی کارگروه ها و کمیته هاي مرتبط، به تصویب شوراي برنامه ریزي و توسعه استان رسید.

وي اظهار کرد: در قالب این برنامه تعداد یک هزار و 822 طرح سرمایه گذاري با مشارکت جوامع محلی در سطح روستاهاي استان

 
ایجاد می شود. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی زنجان گفت: از این تعداد 175 طرح قابلیت برندینگ و 378 طرح داراي مشخصه کارآفرینی

 
خواهد بود و براي هفت هزار و 94 نفر زمینه ایجاد اشتغال فراهم می شود. 

خواجه اي با بیان اینکه تعداد 956 پروژه عمرانی داراي اولویت براي سال هاي اول و دوم اجراي طرح پیش بینی شده است، ابراز

 
داشت: این طرح به لحاظ جایگاه طرح فرا دست طرح هادي روستایی و طرح هاي دیگر در سطح منظومه قلمداد می گردد. 

وي افزود: برنامه توسعه اقتصادي، اشتغالزایی و طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی استان به منظور توسعه پایدار سکونتگاه هاي
روستایی از طریق انتظام فضایی منظومه هاي روستایی در قالب شبکه هاي محلی و ناحیه اي و با تاکید بر روابط و پیوندهاي

 
روستایی- شهري تدوین شده است. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی زنجان ابراز داشت: هدف اصلی طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی پیشرفت منظومه هاي
روستایی مبتنی بر اصول برنامه ریزي فضایی توسعه پایدار است.



نقشه راه 10 ساله بسیج سازندگی تهیه و ابلاغ شده است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/12/11

زنجان-رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور گفت: نقشه راه 10 ساله بسیج سازندگی تهیه و براي اجرا در سطح کشور ابلاغ
شده است.

زنجان-رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور گفت: نقشه
راه 10 ساله بسیج سازندگی تهیه و براي اجرا در سطح

 
کشور ابلاغ شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، سردار محمد زهرایی ظهر دوشنبه
در نشست هم فکري مجمع جهادگران استان زنجان گفت:
هم اکنون نقشه راه 10 ساله بسیج سازندگی تهیه و براي

 
اجرا در سطح کشور ابلاغ شده است. 

وي اظهار کرد: تاکنون 24 هزار صندوق قرض الحسنه در

 
کشور راه اندازي شده است. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور با بیان اینکه در مجموع یک میلیون و 100 هزار نفر در این صندوق ها عضویت دارند، گفت: طی

 
دو سال گذشته پنج هزار میلیارد تومان گردش مالی پول پاك مردم در این صندوق ها بوده است. 

زهرایی تاکید کرد: در سال جاري 107 هزار فرصت شغلی از سوي بسیج در کشور ایجاد شده و نزدیک 40 درصد این فرصت هاي

 
شغلی با حمایت همین صندوق هاي قرض الحسنه محقق شده و نقشه راه بسیج سازندگی شامل چند مولفه است. 

وي با بیان اینکه روح حاکم بر این نقشه تفکر و جریان جهادي است، ابراز داشت: ما از پروژه محوري و از کار مقطعی فاصله گرفتیم و

 
به فعالیت طرحی طولانی مدت و با برنامه پیش رفتیم. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور ابراز داشت: فعالیت هاي گروه هاي جهادي کشور در امور سازندگی و محرومیت زدایی طی چند

 
سال اخیر 950 برابر شده است. 

زهرایی گفت: بسیج سازندگی و گروههاي جهادي امتداد مردمی دستگاه هاي اجرایی هستند و در زمان حاضر 42 هزار گروه جهادي

 
با 700 هزار عضو در سطح کشور فعالیت دارند. 

 
وي تصریح کرد: این نهاد و گروه هاي جهادي به عنوان تسهیلگران اجراي امور در کنار دستگاه هاي اجرایی هستند. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور با بیان اینکه ما این کمک را به هر نهادي که بخواهد ارائه می دهیم و در این راستا با 17



وزارتخانه و سازمان و نهاد در کشور تفاهم نامه همکاري امضا کردیم و صندوق هاي قرض الحسنه براي حمایت از اشتغالزایی و
کارآفرینی در سطح کشور راه اندازي شده و این حرکت در جهت بستر سازي براي بانکداري اسلامی است.



همت صندوق کارآفرینی امید کرمانشاه براي توسعه کسب و کارهاي خرد و

بهبود اشتغال استان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمانشاه ، در نشست روساي
شعب منطقه شرق استان که در محل صندوق شهرستان
صحنه برگزار شد گفت : درحال حاضر فعالیت هاي صندوق
همگام با ریل توسعه استان در مسیر خوبی قرار گرفته و
امیدواریم با همت مضاعف روساي شعب و همکاري

 
مسئولین استانی و شهرستانی این روند ادامه یابد . 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفراینی امید استان :
محمدطاهرعظیمی فشی در این نشست ضمن اشاره به 2

سفر پیاپی مدیرعامل محترم صندوق جناب آقاي دکتر نوراله زاده در طی ماه گذشته به استان ، اظهار داشت که تصمیمات و مصوبات

 
بسیار خوبی صورت گرفته که قطعا در حوزه حمایت از کسب و کارها و بهبود روند اشتغال ، گره گشایی صورت خواهد پذیرفت . 

وي ادامه داد : با این تصمیمات و مصوبات حتما گام موثري در استان برداشته خواهد شد و آثار این اقدامات در آینده نزدیک نمود

 
خواهد یافت . 

عظیمی فشی یاد آور شد : صندوق کارآفرینی امید کرمانشاه در حوزه حمایت از کسب و کارهاي خرد تسهیلات اشتغال روستایی در
زمینه هاي گوناگون بسیار مطلوب عمل نموده و امید است که با شناسایی و استفاده از ظرفیت هاي استانی و شهرستانی بتوانیم به

 
اهداف عالیه صندوق دست بیابیم . 

در پایان ضمن بررسی عملکرد شعب ، هر کدام از روساي شهرستانی حاضر در جلسه به بیان و معرفی ظرفیت ها و پتانسیل هاي

 
شهرستان خود پرداختند و ضمن ارائه راهکارهاي لازم مشکلات موجود را نیز مطرح نمودند . 

در این نشست معاون استان و کارشناسان ستادي بهمراه شهرستانهاي کرمانشاه ، سنقر ، کنگاور ، صحنه و هرسین حضور داشتند.



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسید

منبع: بورس امروزشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش بورس امروز، حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران اظهار
داشت: منابع بانک توسعه تعاون در حال حاضر 270 هزار میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی فعالیت توسعه اي بانک

ضروري است منابع دائما در حال افزایش باشد. وي افزود: خدمات بانکی (...) نوشته ...

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: منابع سپرده اي بانک

 
توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است. 

به گزارش بورس امروز، حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک
توسعه تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران
اظهار داشت: منابع بانک توسعه تعاون در حال حاضر 270
هزار میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی فعالیت
توسعه اي بانک ضروري است منابع دائما در حال افزایش

 
باشد. 

وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان

 
تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد. 

مهدیان گفت: راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به
رسالت و ماموریت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده

 
نموده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد
بانک بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن

 
فعالیت توسعه اي در سطح کشور باشیم. 

مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در استان تهران و نقدینگی بالاي موجود
در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در
استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از نگاه هاي معطوف به بانک توسعه تعاون

 
متمرکز بر شعب استان تهران می باشد. 

وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی
گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان
تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی

 
براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر بازار ایجاد گردیده است. 



مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از اختیار کافی براي مصوبات
تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در کمترین زمان به مشتریان

 
ارائه گردد. 

وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت مشغول بکار هستند و علاوه بر این،
میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي

 
انسانی توانمند و متخصص است. 

مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي
مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک

 
با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی گزینند. 

وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار بر این است واحدهاي ستادي
نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و راهگشا باشد و و در ارائه طریق و

 
پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد. 

سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار
گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می

 
گردد. 

وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي

 
توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در ادامه سطح کشور بر عهده دارند. 

سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم،
تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به
وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت

 
شعب استان تهران اعلام نمود. 

احمد محمدي مدیر امور استانها و شعب نیز گفت: توجه ویژه مدیران ارشد به رفع مسائل شعب نشان از اهمیت مشتري مداري و

 
تقویت ارتباطات دوسویه با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به تعاونگران و جامعه هدف است. 

یونس کلانتري رئیس اداره کل امورمشتریان و توسعه بازار نیز خاطر نشان کرد: فرآیندهاي گسترده اي جهت تقویت ارتباطات استان
تهران با اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین راهکارهاي موثر با تکیه بر محصولات نوین و توسعه اي بانک در نظر گرفته شده است و

 
در کوتاه مدت با اجراي این تدابیر، بهبود مستمري در عمکرد شعب سراسر کشور به ویژه تهران قابل مشاهده است. 

در این جلسه محمد شیخ حسینی مدیر شعب استان تهران توجه به جانشین پروري، اعتماد به نیروهاي جوان و شجاع و ایجاد ساختار
منظم جهت ارائه خدمات بهینه به مشتریان از راهبردهاي این مدیریت بیان نمود و در ادامه نیز محمدرضا حیدري معاون مالی و



ارزي، حمید توکلیان معاون اعتباري و حقوقی و سید احمد ابراهیم نیا معاون اداري و پشتیبانی استان توضیحات کاملی در خصوص

 
عملکرد استان و راهکارهاي توسعه خدمات ارائه دادند. 

 
 -

 
- منبع خبر : روابط عمومی بانک تسعه تعاون 

 
مطالب پیشنهادي 

 
پرسودترین سهام بورس را اینجا پیدا کن! با 35 هزار تومان ارتقا 

 
پرسودترین سهام بورس را اینجا پیدا کن! با 35 هزار تومان ارتقا 

 
اگه میخواهی رتبه 1 کنکور بشی شمارتو وارد کن تا رایگان مشاوره بشی! 

 
اگه میخواهی رتبه 1 کنکور بشی شمارتو وارد کن تا رایگان مشاوره بشی! 

 
آموزش 0 تا 100 فتوشاپ براي عکاسان! 

 
آموزش 0 تا 100 فتوشاپ براي عکاسان! 

 
آموزش بورس براي تازه کاران به همراه نکات کلیدي!! 

 
آموزش بورس براي تازه کاران به همراه نکات کلیدي!! 

 
با داستان من فرزند شما می تونه قهرمان داستان خودش باشه 

 
با داستان من فرزند شما می تونه قهرمان داستان خودش باشه 

 
داستانی براي اسم زیباي کودك شما، در داستان من سفارش دهید 

داستانی براي اسم زیباي کودك شما، در داستان من سفارش دهید



همکاري آموزشی دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صمت گسترش یافت

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/12/11

دانشگاه فنی و حرفه اي

با امضاي تفاهم نامه همکاري مشترك

همکاري هاي علمی، آموزشی و پژوهشی دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صنعت، معدن و تجارت با امضاي تفاهم نامه اي به صورت

 
رسمی آغاز شد. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی، به همت معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه، پیش از ظهر امروز این تفاهم نامه با امضاي دکتر
ابراهیم صالحی عمران رییس دانشگاه فنی و حرفه اي و دکتر برات قبادیان معاون آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و
تجارت در راستاي بهره گیري بهینه از امکانات موجود و در جهت تحقق اهداف مشترك و توسعه همکاري ها در زمینه فعالیت هاي
آموزش هاي کاربردي و پژوهشی علمی، رفع نیازهاي آموزشی، پژوهشی و فناوري این وزارتخانه و همچنین بهره مندي بیشتر از

 
ظرفیت ها و پتانسیل هاي علمی و تخصصی دانشگاه فنی و حرفه اي به امضاي طرفین رسید. 

بنابراین گزارش دکتر صالحی عمران در این نشست در بیان اهداف این تفاهم نامه بیان داشت: نیاز سنجی، برنامه ریزي و اجراي دوره
هاي آموزش عالی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز بخش صنعت، معدن و تجارت، انجام پروژه مشترك به منظور بسط و گسترش
فعالیت هاي علمی، جهت ارتقاي علمی فنی بخش صنعت، معدن و تجارت، استفاده بهینه از تکنولوژي هاي جدید در زمینه توسعه
آموزش هاي کوتاه مدت در بخش صنعت، معدن و تجارت و همچنین مشارکت و استفاده بهینه از توانمندي هاي علمی، فنی و

 
پژوهشی دو طرف از جمله اهداف این تفاهم نامه به شمار می رود. 

دکتر صالحی عمران به همکاري در اجراي پروژه هاي مشترك پژوهشی کاربردي براي رفع نیازهاي پژوهشی بخش صنعت، معدن و
تجارت اشاره کرد و اذعان داشت: همکاري در برگزاري مشترك همایش ها، نشست هاي تخصصی، سمینارها و کارگاه هاي علمی،
همکاري در ثبت نام اساتید و دانشجویان در سامانه طرح توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار (تاپ) توسط دانشگاه و برقراي
ارتباط و تعامل با سازمان ها و بنگاه هاي تولیدي به منظور رفع نیازهاي پژوهشی توسط معاونت از دیگر موضوعات اصلی این تفاهم

 
نامه است. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي عنوان کرد: هدف مهم برگزاري این نشست و برقراري ارتباط متقابل میان دانشگاه و جامعه است.
دانشگاه فنی و حرفه اي به عنوان دانشگاهی ماموریت گرا به دنبال پیوند با جامعه است تا اثري مطلوب، ملموس و عینی از خود بر

 
جاي گذارد. 

وي گفت: این دانشگاه افزون بر تولید علم باید وارد تولید ثروت شود. از این رو به دنبال تامین و تربیت نیروي کار متناسب با جامعه و

 
بازار کار است. 



صالحی عمران با تاکید بر لزوم از میان رفتن دیوارهاي میان دانشگاه و جامعه ادامه داد: کشیده شدن دیوارهاي بلند میان دانشگاه و
جامعه مانع پیوند دانشگاه ها با بخش هاي صنعت، کشاورزي و خدمات شده است. این در حالی است که چنین چرخه هاي معیوبی در

 
دانشگاه ها به ویژه دانشگاه فنی وحرفه اي باید از بین رود. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي درباره امضاي این تفاهم نامه گفت: امضاي چنین تفاهم نامه هایی آموزش هاي دوگانه را به نتایج
درست رسانده و این دانشگاه را از حالت عرضه محوري خارج می سازد. همچنین رشته ها تقاضا محور شده و سرفصل هاي دروس

 
اصلاح می شود. از سوي دیگر به دلیل دسترسی به محیط هاي واقعی کار آموزش درست نیز صورت می گیرد. 

شایان ذکر است، همکاري در برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزشی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز بخش صنعت، معدن و
تجارت، همکاري در رفع نیازهاي R&D صنایع کوچک و متوسط، همکاري در ساخت و تولید قطعات و دستگاه هاي مورد نیاز بخش
صنعت، معدن و تجارت، همکاري و حمایت در اجراي کارآفرینی و ثبت شرکت هاي تولیدي خدماتی دانشگاهیان دانشگاه و همچنین

همکاري در تجهیز و تکمیل تجهیزات کارگاه هاي دانشگاه با فناوري هاي نوین از سایر موضوعات مطرح شده در این نشست بود.



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است

منبع: موجشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در

 
موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست. 

به گزارش خبرگزاري موج، حجت اله مهدیان مدیر عامل
بانک توسعه تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان
تهران اظهار داشت: منابع بانک توسعه تعاون در حال حاضر
270 هزار میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی
فعالیت توسعه اي بانک ضروري است منابع دائما در حال

 
افزایش باشد. 

وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان

 
تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد. 

مهدیان گفت: راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به
رسالت و ماموریت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده

 
نموده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد
بانک بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن

 
فعالیت توسعه اي در سطح کشور باشیم. 

مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در استان تهران و نقدینگی بالاي موجود
در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در
استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از نگاه هاي معطوف به بانک توسعه تعاون

 
متمرکز بر شعب استان تهران می باشد. 

وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی
گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان
تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی

 
براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر بازار ایجاد گردیده است. 



مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از اختیار کافی براي مصوبات
تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در کمترین زمان به مشتریان

 
ارائه گردد. 

وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت مشغول بکار هستند و علاوه بر این،
میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي

 
انسانی توانمند و متخصص است. 

مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي
مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک

 
با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی گزینند. 

وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار بر این است واحدهاي ستادي
نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و راهگشا باشد و و در ارائه طریق و

 
پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد. 

سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار
گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می

 
گردد. 

وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي

 
توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در ادامه سطح کشور بر عهده دارند. 

سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم،
تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به
وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت

 
شعب استان تهران اعلام نمود. 

احمد محمدي مدیر امور استانها و شعب نیز گفت: توجه ویژه مدیران ارشد به رفع مسائل شعب نشان از اهمیت مشتري مداري و

 
تقویت ارتباطات دوسویه با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به تعاونگران و جامعه هدف است. 

یونس کلانتري رئیس اداره کل امورمشتریان و توسعه بازار نیز خاطر نشان کرد: فرآیندهاي گسترده اي جهت تقویت ارتباطات استان
تهران با اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین راهکارهاي موثر با تکیه بر محصولات نوین و توسعه اي بانک در نظر گرفته شده است و

 
در کوتاه مدت با اجراي این تدابیر، بهبود مستمري در عمکرد شعب سراسر کشور به ویژه تهران قابل مشاهده است. 

در این جلسه محمد شیخ حسینی مدیر شعب استان تهران توجه به جانشین پروري، اعتماد به نیروهاي جوان و شجاع و ایجاد ساختار
منظم جهت ارائه خدمات بهینه به مشتریان از راهبردهاي این مدیریت بیان نمود و در ادامه نیز محمدرضا حیدري معاون مالی و



ارزي، حمید توکلیان معاون اعتباري و حقوقی و سید احمد ابراهیم نیا معاون اداري و پشتیبانی استان توضیحات کاملی در خصوص
عملکرد استان و راهکارهاي توسعه خدمات ارائه دادند.



اشتغال زایی براي بیش از 63 نفر در قم/توزیع 100بسته معیشتی به

ارزش60میلیون تومان در ماه شعبان

منبع: داناشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/12/11

مسئول قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) با اشاره به اشتغال زایی براي بیش از 63 نفر در قم توسط این قرارگاه، گفت: در ماه
شعبان و ایام نوروز سال1400 100بسته معیشتی به ارزش60میلیون تومان بین افراد نیازمند توزیع خواهد شد.

مسئول قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) با اشاره به اشتغال
زایی براي بیش از 63 نفر در قم توسط این قرارگاه، گفت:
در ماه شعبان و ایام نوروز سال1400 100بسته معیشتی
به ارزش60میلیون تومان بین افراد نیازمند توزیع خواهد

 
شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ علی وکیلی در
گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري تحلیلی انقلاب نیوز با اشاره
به فرارسیدن ایام ماه شعبان و عیدنوروزسال1400 اظهار
داشت: شانزدهمین مرحله رزمایش کمک مومنانه قرارگاه

 
جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم)دراین ماه برگزار خواهد شد. 

وي ادامه داد: رزمایش مواسات و همدلی و کمک مومنانه از
ابتداي شیوع ویروس کرونا در جهت توزیع بسته هاي معیشتی و کمک به نیازمندان شروع شد و قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) از

 
ابتدا درصحنه کمک رسانی حاضر شد. 

مسئول قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) عنوان داشت: از ابتداي سال تاکنون بیش از3400بسته معیشتی بین خانواده هاي نیازمند در

 
مناطق هدف توزیع شده است. 

وي در ادامه با اشاره به رزمایش ماه شعبان،عیدنوروزسال1400 اضافه کرد: مرحله شانزدهم رزمایش همدلی و مواسات در اعیاد ماه

 
شعبان با توزیع100بسته موادغذایی انجام خواهد شد که ارزش ریالی این 100بسته60،000،000میلیون تومان می باشد. 

وکیلی تصریح کرد: در این بسته هاپنج کیلوبرنج ایرانی، یک بسته لوبیا قرمز، یک بسته بلغور، یک بسته لپه، یک بسته عدس، یک
بسته چاي، یک بسته نخود، یک بسته ماکارونی، یک بسته سویا، یک قوطی رب، یک بطري روغن،یک کیلوگوشت گوسفندي،پنج

 
عددماسک فیلتردار و روغن درمانی هسته زیتون قرار دارد. 

وي بیان داشت: ادامه این توزیع بسته هاي معیشتی بین خانواده ها با مشارکت خادمین، همسنگران و خیرین در ایام ماه مبارك

 
رمضان برگزار خواهد شد. 

مسئول قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) عنوان داشت: درپانزده مرحله قبل توزیع بسته هاي معیشتی بین خانواده هاي نیازمند

 
تجربیات خوبی کسب شد که سعی شده است از این تجربیات در آینده استفاده کنیم و نقاط ضعف خود را برطرف کنیم. 

وي با اشاره به اینکه سعی شده است تمام نیازمندان منطقه هدف شناسایی و پوشش داده شود، گفت: باید کمک رسانی و توزیع بسته

 
هاي معیشتی به گونه اي باشد که تمام نیازمندان بسته را دریافت کنند. 

وکیلی خاطرنشان کرد: به کمک اعضاي خادمین و خیرین تاکنون بیش از 1500 خانواده نیازمند شناسایی شده است که به صورت

 
هدفمند تحت پوشش قرار دارند. 

وي در ادامه با اشاره به هدف قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) گفت: خدمت رسانی در17عرصه درمانی، اطعام ، پوشاك ، عمرانی،



تحصیلی، آموزشی ، مشاوره ، مالی ، کارآفرینی ، اشتغال زایی ،کاریابی، جهیزیه، وام، اعتیاد، اردویی، بازارچه ازدواج، خدمت رسانی از

 
اهداف مهم این قرارگاه جهادي می باشد. 

مسئول قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) تصریح کرد: در حال حاضر یکی از هدف ها و تلاش هاي اصلی و مهم خادمین قرارگاه
جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) در این برهه از زمان ایجاد اشتغال براي خانواده ها می باشد که در این راستا هم بازارچه اي کوچک به

 
صورت مجازي ایجاد شده است تا خانواده ها بتوانند محصولات خود را به فروش برسانند. 

وي با اشاره به اشتغال زایی هاي انجام شده، گفت: ایجاد3کارگاه خیاطی، ایجادکارگاه رب خانگی، راه اندازي کارگاه تولیدماسک،
ایجادبازارچه مجازي، سازماندهی انواع مشاغل خانگی، ایجادمکان نگهداري36 راس گوسفند، معرفی23نفرنیرو به کارخانجات،
معرفی11نفربه کمپ ترك اعتیاد و مشاوره117خانواده مبتلابه طلاق از جمله اقدامات قرارگاه جهادي در راستاي اشتغال و تداوم

 
کانون گرم خانواده در بین افراد نیازمند در منطقه هدف می باشد. 

وي خاطرنشان کرد: درکناراین فعالیت ها اقدام به راه اندازي صندوق قرض الحسنه عَلَمدارِکَربلاَنموده که تاکنون مبلغ211،000،000

 
تومان جهت اشتغالزایی، ازدواج،جهیزیه،درمان،رهن منزل و ضروریات به خانواده هاي تحت پوشش این مجموعه اهداءشده است. 

علی وکیلی با اشاره اینکه از ابتداي سال1399تا پایان بهمن ماه1399مبلغ1،425،000،000 تومان هزینه شده است، ابراز داشت: این

 
مجموعه کاملامردمی است و هیچ نهاد و ارگانی از آن حمایت نمی کند. 

 
وي درخاتمه عنوان کرد: توسط این قرارگاه تاکنون تعداد63نفر برادران و خواهران اشتغال زایی درقم صورت گرفته است. 

انتهاي پیام/



تشریح برنامه هاي سازمان بنادر در توسعه سواحل مکران/یک بندر بزرگ

تجاري در محدوده جاسک ایجاد می شود/ افزایش ظرفیت بندر چابهار از 8

به 30 میلیون تن در فاز دوم طرح توسعه

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با تشریح برنامه هاي این سازمان در توسعه سواحل مکران، تاکیدکرد: توجه ویژه به
مقوله زیربنا، روبنا و تجهیزات بنادر تجاري در طول این سواحل، در دستورکار قرار دارد. نوشته تشریح برنامه هاي سازمان

بنادر در توسعه سواحل مکران/یک بندر بزرگ تجاري در محدوده جاسک ایجاد می ...

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با تشریح برنامه هاي
این سازمان در توسعه سواحل مکران، تاکیدکرد: توجه ویژه
به مقوله زیربنا، روبنا و تجهیزات بنادر تجاري در طول این

 
سواحل، در دستورکار قرار دارد. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از پایگاه خبري وزارت راه
و شهرسازي، محمد راستاد مدیرعامل سازمان بنادر
ودریانوردي، با اشاره به ضرورت توسعه سواحل مکران و
نقش سازمان بنادر و دریانوردي در این بخش، اظهار

داشت: زمانی که بحث سواحل و توسعه آن مطرح می شود، سازمان بنادر و دریانوردي طبیعتا باید نقش آفرینی خاص خود را داشته

 
باشد و در راستاي وظیفه خود در مدیریت سواحل اقدام می کند. 

معاون وزیر راه و شهرسازي ادامه داد: یکی از اقدامات مهم سازمان بنادر و دریانوردي؛ ایجاد یک سند بالادستی و جامع براي توسعه
سواحل به طور عام و براي سواحل مکران به طور خاص تحت عنوان طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی است که تدقیق آن تا

 
مقیاس یک پنج هزارم و با خروجی برنامه عمل در سطح شهرستان هاي ساحلی است. 

وي با بیان اینکه سند بالادستی جامع در رابطه با طرح هاي توسعه اي سواحل مکران و کاربري ها در پهنه هاي ساحلی مدنظر قرار
می گیرد که با طی شدن مراحل استصوابی براي استان هاي ساحلی لازم الاجراست، گفت: این اقدام یک نقشه راه است تا همه حوزه

 
هاي تخصصی اطلاع داشته باشند در نوار ساحلی باید چگونه سرمایه گذاري کرده و چگونه طرح هاي توسعه اي دنبال شود. 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي افزود: کاربري ها نیز با قابلیت ها و پتانسیل هاي نوار ساحلی تطبیق داده می شود و مسائل

 
زیست محیطی مورد مطالعه و بررسی قرار می گیرد. 

 
اقدام زیربنایی براي توسعه سواحل مکران 

راستاد با اشاره به اینکه طرح مدیریت یکپارچه ساحلی شامل پیوست هاي متفاوتی از جمله پیوست هاي سیاسی، امنیتی، اقتصادي،



پدافند غیرعامل، زیست محیطی و…است، خاطرنشان کرد: از ماحصل پیوست هاي مربوطه سازمان بنادر و دریانوردي به خروجی

 
طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی می رسد و اقدامی زیربنایی و مهم براي توسعه سواحل مکران است. 

وي در ادامه به بخش دیگر اقدامات سازمان بنادر و دریانوردي براي توسعه سواحل مکران اشاره کرد و گفت: تمرکز این سازمان بر
بنادر تجاري است و هم اکنون بنادر کوچک متعددي در طول سواحل مکران از هرمزگان تا سیستان و بلوچستان وجود دارد که
کاربري تجاري دارند و باید این بنادر از نظر زیربنایی، روبنایی و تجهیزاتی به گونه اي مدنظر قرار گیرند که بتوانند ایجاد اشتغال و

 
رونق اقتصادي را در طول این نوار ساحلی مهم، تضمین کنند. 

 
فاز دوم طرح توسعه بندر چابهار 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با بیان اینکه ادامه طرح توسعه بندر چابهار؛ به عنوان یک بندر تجاري بزرگ و مهم در شرق
سواحل مکران بر اساس فاز دوم پیش خواهد رفت، اظهار داشت: چشم انداز احداث فاز دوم که ظرفیت بندر را از 8 به 30 میلیون تن

 
می رساند بعد از سال 1404 مدنظر قرار می گیرد و یک قابلیت مهم بندري به شمار می آید. 

راستاد با بیان اینکه دیگر خروجی مطالعات؛ ایجاد یک بندر جدید بزرگ تجاري با قابلیت پهلودهی کشتی هاي اقیانوس پیما در طول
سواحل مکران است، گفت: علاوه بر وجود بنادر تجاري کوچک، قرار است در آینده بندر جدیدي در محدوده شهرستان جاسک ایجاد

 
شود. 

 
برنامه هاي حوزه گردشگري دریایی 

وي با اشاره به اینکه سازمان بنادر؛ در حوزه گردشگري دریایی راسا اقداماتی انجام داده است، عنوان کرد: قصد داریم در این حوزه
کماکان فعال باشیم؛ یعنی بر اساس طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی، در نقاطی که به عنوان گزینه ایجاد و یا توسعه ظرفیت
براي گردشگري دریایی مطرح هستند، اقدام کرده و فعالیت هاي زیربنایی را انجام دهیم و براي فعالیت هاي روبنایی و تامین ناوگان
گردشگري دریایی از محل وجوه اداره شده بخش خصوصی را ترغیب خواهیم کرد تا امکانات لازم براي گردشگري دریایی در طول

سواحل مکران فراهم باشد.



آقازاده: نمایندگان در راستاي تصویب بودجه از تقویت جبهه مقاومت غافل

نشوند

منبع: ایسناشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/12/11

نماینده مردم رشت در مجلس خطاب به نمایندگان گفت: در جریان تصویب لایحه بودجه نباید از تقویت جبهه مقاومت در
سال 1400 غافل شویم چرا که دشمن علیه این جبهه خباثت می کند.

به گزارش ایسنا، سید علی آقازاده در نوبت دوم جلسه
امروز(دوشنبه) در تذکري شفاهی در مورد پیشنهادات
نمایندگان مجلس در بررسی لایحه بودجه 1400 گفت:
نمایندگان باید چند اولویت را در نظر بگیرند. چشم انداز
نمایندگان باید روي عدالت در تصمیم و جلوگیري از

 
انحراف در اجرا باشد. 

نماینده مردم رشت در مجلس اظهار کرد: همسان سازي و
افزایش حقوق بازنشستگان و فرهنگیان بسیار اولویت دارد.
معیشت و اشتغال می تواند محور اصلی پیشنهادات

نمایندگان را تشکیل دهد و در عین حال نباید از تقویت جبهه مقاومت در سال 1400 غافل شویم چرا که دشمن براي این جبهه

 
خباثت می کند. 

وي با اشاره به اهمیت پیگیري قانون «اقدام راهبردي براي لغو تحریم ها» گفت: ما باید مراقب نیرنگ هاي نظام سلطه و دست نشانده

 
هایشان در سازمان هاي بین المللی از جمله شوراي حکام و آژانس بین المللی هسته اي باشیم. 

این عضو مجمع نمایندگان استان گیلان با اشاره به سفر اخیر رئیس قوه قضائیه به استان گیلان گفت: ایشان از چند کارخانه غارت

 
شده بازدید کردند. باید بگویم که بیش از 15 هزار کارگر بیکار شدند. مسئولان باید به جد به وضعیت این کارخانه ها رسیدگی کنند. 

انتهاي پیام



آغاز ساخت کارخانه بازیافت پسماند شهري در اندیمشک

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/12/11

رییس اداره محیط زیست اندیمشک از آغاز عملیات اجرایی ساخت کارخانه بازیافت پسماند شهري در این شهرستان خبر داد.

سعید عیدي گماري رییس اداره محیط زیست اندیمشک
در گفت وگو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اهواز، با اشاره به تصویب طرح بازیافت
پسماندشهري در کارگروه مدیریت پسماند گفت: عملیات
اجرایی ساخت کارخانه بازیافت پسماند شهري این
شهرستان از سوي بخش خصوصی با مدیریت خداداد

 
بهمنی آغاز به کار کرد. 

او افزود: تناژ پسماند شهري اندیمشک روزانه 120 تن زباله عادي و بیش از یک هزار کیلو پسماند پزشکی است که با ساخت این
کارخانه 80 درصد پسماند ها بازیافت و به چرخه تولید برمی گردند و در فاز اول 3 هکتار براي ساخت این کارخانه تصویب شده که

 
در جهت توسعه این طرح تا 7 هکتار زمین در نظر گرفته شده است. 

عیدي گماري بیان داشت:با اجرا شدن این طرح مشکل دفن پسماند هاي شهري، آلودگی محیط زیست حاصل از دفن پسماند ها

 
کاهش و بستر اشتغال سبز فراهم می شود. 

 
بیشتر بخوانید 

- آغاز عملیات اجرایی طرح بازیافت پسماند هاي شهري در اندیمشک رییس اداره محیط زیست اندیمشک با اشاره به ظرفیت 500
تنی بازیافت پسماند این کارخانه از شهروندان اندیمشکی خواست تا در اجراي این طرح از مبدا کمک نموده تا گام بلندي در جهت

بهبود محیط زیست شهري بردارند.



سریال «همبازي» به پایان تصویربرداري نزدیک شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/12/11

خبرگزاري آریا- مجموعه تلویزیونی «همبازي» به
کارگردانی سروش محمدزاده هم اکنون در حال ساخت
است و تصویربرداري این سریال از مرز 70 درصد عبور

 
کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی شبکه دو
سیما، همزمان با تولید این مجموعه تلویزیونی لوگو و
لوگوموشن سریال «همبازي» به ترتیب توسط محمد

 
موحدنیا و محمد واحد طراحی و منتشر شد. 

در سریال «همبازي» به کارگردانی سروش محمدزاده و
تهیه کنندگی نوید محمودي که قرار است نوروز 1400 از شبکه دو سیما پخش شود، بازیگرانی همچون دیبا زاهدي، حسین مهري،
کامران تفتی، نیلوفر کوخانی، مریم مومن، امیر کاظمی، ایمان صفا، پادینا کیانی، خیام وقار، زهره نعیمی، محمد حیدري، پولاد

 
مختاري، هانیه غلامی، مهتاب شیروانی 

با حضور آتیلا پسیانی، همایون ارشادي، علیرضا استادي و بهنام تشکر، با هنرمندي کمند امیرسلیمانی، رویا جاویدنیا و علیرضا

 
اوسیوند حضور دارند. 

«همبازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی

 
با طراحی نوید محمودي به روابط جوانان، اشتغال و هویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

«همبازي» به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما تهیه و تولید می شود.



آغاز عملیات اجرایی ساخت طرح پتروشیمی کیان

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/12/11

خبرگزاري آریا- عملیات اجرایی ساخت طرح پتروشیمی
کیان، به عنوان یکی از راهبردي ترین پتروشیمی هاي
کشور، با دستور رئیس جمهوري از طریق ویدئوکنفرانس

 
آغاز شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا از شانا، عملیات اجرایی ساخت
طرح پتروشیمی کیان همسو با توسعه پایدار صنعت
پتروشیمی و ایجاد ارزش افزوده بالا با حجم سرمایه 3.5

 
میلیارد یورو آغاز شد. 

شرکت پتروشیمی کیان در سال 91 تأسیس و این مجتمع
در سه قطعه زمین به مساحت تقریبی 75 هکتار در فاز 2

پتروشیمی در منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس جنوبی واقع در عسلویه احداث خواهد شد که پس از بهره برداري کامل از بزرگ

 
ترین مجتمع هاي پتروشیمی کشور و منطقه خواهد بود. 

براساس مطالعات انجام شده و در نظر گرفتن وضع محصولات پتروشیمی در بازار هاي داخلی و بین المللی در سال هاي آینده و
امکان تأمین دانش فنی واحد هاي پایین دستی و زمین اختصاص یافته به طرح پتروشیمی کیان، واحد الفین با در نظر گرفتن خوراك
گاز و مایع به همراه واحد هاي بوتادین، استخراج بنزن و هیدرو دي آلکیلاسیون در بالادست و تعدادي واحد پایین دستی در شاخه
هاي اتیلن، پروپیلن و بنزن شامل واحد هاي اتیل بنزن/ استایرن مونومر، پلی اتیلن سنگین، پروپیلن اکساید و اکسو الکل به عنوان

 
ساختار نهایی مجتمع انتخاب شده است. 

خوراك پتروشیمی کیان از پالایشگاه هاي گازي پارس جنوبی و شرکت هاي پتروشیمی مستقر در منطقه تأمین می شود؛ 900 هزار

 
تن اتان، 250 هزار تن پروپان، 350 هزار تن بوتان، 315 هزار تن +C 3 و 691 هزار تن +C 5 در این طرح مصرف می شود. 

مجموع ظرفیت تولید واحد فرآیندي الفین، استخراج بنزن، بوتادین و هیدرو دي آلکیلاسیون در فاز نخست پتروشیمی کیان سالانه
بیش از 2 میلیون تن است و 1260 هزار تن اتیلن، 327 هزار تن پروپیلن، 202 هزار تن بنزن، 177 هزار تن بوتادین و 45 هزار تن

 
نفت کوره در این واحد تولید می شود. 

265 هزار تن اتیل بنزن/ استایرن مونومر، 150 هزار تن پروپیلن اکساید، 150 هزار تن نرمال بوتانول، 100 هزار تن دواتیل هگزانول و

 
25 هزار تن ایزوبوتانول نیز در فاز دوم این طرح تولید می شود. 

مجموع سرمایه گذاري فاز هاي یک و دو طرح پتروشیمی کنگان حدود 3.5 میلیارد یورو است که از محل آورده سهامداران و از بازار

 
سرمایه و فاینانس تأمین می شود. ارزش فروش محصولات نیز 2 میلیارد و 884 میلیون دلار در سال پیش بینی شده است. 

سهم هر بخش از سرمایه گذاري در واحد الفین فاز نخست، مهندسی 3.5 درصد، خرید و تدارکات 69.8 درصد، ساختمان و نصب و
پیش راه اندازي 25.3 درصد، راه اندازي 1.1 درصد و آموزش 0.3 درصد پیش بینی شده که پیمانکار واحد الفین فاز نخست شرکت

 
ایرانی OIEC و پیمانکار فناوري و مهندسی پایه گسترده (FEED) واحد پلی اتیلن سنگین، شرکت نارگان است. 

 
طرح پتروشیمی کیان در دوران ساخت براي 310 هزار نفر در ماه و در دوران بهره برداري براي 703 نفر اشتغال ایجاد می کند. 



60 درصد شرکت پتروشیمی کیان متعلق به هلدینگ گسترش نفت و گاز پارسیان و 40 درصد هم متعلق به هلدینگ پتروفرهنگ
است.



شهد شیرین عسل و رونق تولید داخلی / تکیه بر توانمندي هاي بومی بستر

شکوفایی اقتصادي است

منبع: شبستانشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/12/11

احیاي صنعت پرورش زنبور عسل بستر تقویت اشتغال و گامی مهم در راستاي رونق تولید داخلی است.

 
 

 
احیاي صنعت پرورش زنبور عسل بستر تقویت اشتغال و گامی مهم در راستاي رونق تولید داخلی است. 

خبرگزاري شبستان_ خرم آباد، رونق تولید از مولفه هاي اساسی و اصلی خود کفایی و استقلال یک کشور و جامعه است که تحقق آن

 
نیازمند توجه جدي به ظرفیت ها وتوانمندي هاي بومی و محلی است. 

پرورش زنبور عسل یکی از مصادیق عملی اقتصاد مقاومتی است که با حمایت مسئولان از زنبورداران می توان نقش مهمی در

 
شکوفایی اشتغال، اقتصاد وبهبود معیشت مردم داشته باشد. 

پرورش زنبور عسل یکی از رسته هاي الویت دار در راستاي طرح توسعه کسب و کار پایدار است، براساس اطلاعات موجود کشور ایران
اسلامی سومین کشور در جهان از نظر تعداد کندو و هشتمین کشور از نظر تولید عسل است که پتانسیل مناسبی براي ایجاد اشتغال

 
است. 

 
ارتقاي مهارت زنبوردارات و آموزش و حمایت از علاقمندان به این حرفه می تواند بستر بهبود فضاي کسب و کار در این رسته باشد. 

عسل یکی از محصولات غذایی با ارزش است که علاوه بر مصرف غذایی کاربرد دارویی هم دارد و تقریبا در درمان اغلب بیماري ها

 
مفید است و براي تولیدکنندگان هم درآمد خوبی دارد. 

محمد مقدسی یکی از فعالان اقتصاد مقاومتی است که با تسهیلات سازمان بسیج سازندگی و باکمک دوست خود وارد حرفه زنبور

 
داري شدهاست. 



وي براساس علاقه به این حرفه با تلاش زیاد فعالیت کرده است و در طول سالیان با کسب تجربه حرفه خود را گسترش داده و امروز

 
به عنوان مدیرعامل شرکت تعاونی زنبورداران همت زاگرس بروجرد مشغول به فعالیت است. 

«محمد مقدسی» ساکن شهرستان بروجردو مدیرعامل شرکت تعاونی زنبورداران همت زاگرس بروجرد، می گوید: در سال 1376 در

 
سن 18 سالگی از طریق یکی از دوستان با زنبورداري آشنا شدم و با پنج کلونی ونیم کارزنبور داري را شروع کردم. 

وي با بیان اینکه من کنار دوستم مشغول به یادگیري پرورش زنبور عسل شدم، افزود: به علت پوشش گیاهی که در روستا و حومه

 
وجود داشت وعلاقه به شغل زنبورداري باعث شد وارد این حرفه شد. 

 
 

این تولید کننده لرستان با بیان اینکه با عشق به پرورش زنبورعسل می پردازم، بیان کرد: با توجه به اینکه پرورش زنبورعسل شغل

 
بسیار سختی است اما اگر شبانه روزم در داخل زنبورداري تمام شود احساس خستگی نمی کنم و با عشق به کارم ادامه می دهم. 

مقدسی با اشاره به حمایت بسیج سازندگی از مشاغل، افزود: در سال 1394 از طریق بسیج سازندگی ناحیه بروجرد تسهیلات

 
15میلیون تومانی را دریافت کردم و با این تسهیلات موفق به توسعه فعالیت خود شدم. 

وي ادامه داد: از طریق همین تسهیلات شغلم را گسترش دادم با همت بسیج سازندگی و تعدادي از بسیجیان که در شغل زنبورداري

 
مشغول کار بودن در سال 95 شرکت تعاونی زنبورداري همت زاگرس بروجرد را تاسیس کردیم. 

مقدسی ادامه داد: هم اکنون چهار نفر به صورت کارآموز در کنار من مشغول به کار هستند و در نظر داریم از طریق شرکت شروع به

 
عضو گیري کنیم. 

وي با بیان اینکه همواره به توسعه کار می اندیشم، افزود: تلاش می کنم با توسعه حرفه خود بستر اشتغال افراد بیشتري را در این

 
شغل فراهم کنم. 

این تولید کننده لرستانی با بیان اینکه سرمایه کار من در حال حاضر 150 تا 200 میلیون تومان است، افزود: جهت توسعه و گسترش

 
کار علاوه بر تولید عسل فراورده هاي دیگري مانند بره موم، گرده گل، ژل رویال،زهر زنبور عسل را تولیدمی کنیم. 

 
وي خاطرنشان کرد: تولید ما در سال بستگی به تعداد کلونی و سال از نظر کشت و رویش گل و گیاه دارد. 



 
 

مقدسی با بیان اینکه عسل تولیدي ما کاملا طبیعی است و زنبورها از شهد گلها می نوشند، افزود: میانگین تولیدو برداشت عسل ازهر

 
کلونی در سال چهار کیلوگرم عسل طبیعی است. 

وي با تاکید بر ضرورت نظارت بر بازار عسل و جلوگیري از فروش عسل هاي تقلبی، بیان کرد: چند سالی هست که به خاطر وجود

 
عسل هاي صنعتی، عسل هاي تقلبی، عسل هاي دست ساز و تغذیه در بازار، ما بازار خوبی نداریم. 

مقدسی با اشاره به اینکه به طور میانگین 70 میلیون تومان میزان فروش ما در سال می باشد، خاطرنشان کرد: در حال حاضر بازار
هدف ما شهرستانهاي اطراف و خود شهرستان بروجرد است که تلاش می شود با توسعه کسب و کار عسل طبیعی و مرغوب را به دیگر

 
نقاط کشور و حتی خارج از کشور صادر کنیم. 

این تولید کننده لرستان افزود: با بیان اینکه پرورش زنبور عسل اقدامی جهت تحقق اقتصاد مقاومتی است، افزود: اگر دولتمردان در
این راستا حمایتمان کنند و بانک ها وام هاي بلندمدت با سود کمتر ارائه دهند قطعا موفق تر عمل می کنیم.



موافقت اصولی یک هتل و دو اقامتگاه بوم گردي در استان تهران صادر شد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تهران، پرهام
جانفشان روز دوشنبه 11 اسفند ماه 99، اظهار کرد: «براي
ساخت یک هتل و یک اقامتگاه بوم گردي در فیروزکوه و
یک اقامتگاه بوم گردي در شهر ري موافقت اصولی صادر

 
شده است.» 

او افزود: «توسعه زیرساخت هاي گردشگري و معرفی
فرصت هاي سرمایه گذاري در شهرستان هاي استان تهران

 
یکی از اهداف این اداره کل در سال هاي اخیر بوده است.» 

جانفشان گفت: «شهر تهران به دلیل جمعیت بالا به عنوان یک ظرفیت بسیار بزرگ و نزدیک براي شهرستان هاي استان تهران به

 
منظور جذب گردشگران به شمار می آید.» 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تهران اضافه کرد: «توسعه زیرساخت هاي گردشگري در شهرستان هاي اطراف

 
شهر تهران ضمن ایجاد اشتغال پایدار موجب کاهش مهاجرت به کلانشهر تهران می شود.» 

او بیان کرد: «انتظار می رود با ساخت این مراکز اقامتی براي 60 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد شود و بیش از 80 تخت به
ظرفیت اقامتی استان افزوده شود.»



12 هزار میلیارد تومان در شهرك هاي صنعتی آذربایجان شرقی سرمایه

گذاري شد

منبع: تبریز منشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش تبریزمن به نقل از ایرنا حبیب امین زاده اظهار کرد: جذب این میزان سرمایه گذاري از طریق صدور یک هزار و
300 فقره جواز تاسیس ایجادي براي آغاز سرمایه گذاري در داخل شهرك هاي صنعتی با پیش بینی اشتغال 28 هزار نفر

انجام شد. وي ادامه داد: این موضوع حاکی از افزایش علاقه (...) نوشته 12 هزار میلیارد ...

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی
گفت: در 10 ماه گذشته سالجاري 12 هزار میلیارد تومان

 
در شهرك هاي صنعتی استان سرمایه گذاري شد. 

به گزارش تبریزمن به نقل از ایرنا حبیب امین زاده اظهار
کرد: جذب این میزان سرمایه گذاري از طریق صدور یک
هزار و 300 فقره جواز تاسیس ایجادي براي آغاز سرمایه
گذاري در داخل شهرك هاي صنعتی با پیش بینی اشتغال

 
28 هزار نفر انجام شد. 

وي ادامه داد: این موضوع حاکی از افزایش علاقه مندي براي سرمایه گذاري در بخش صنعت آذربایجان شرقی بوده که جهش تولید را
در بر داشته و استان از نظر صدور جواز تاسیس ایجادي رتبه سوم و رتبه نخست را در صدور جواز تاسیس در کشور کسب کرده است.

امین زاده یادآور شد: حمایت و توسعه سرمایه گذاري هاي موجود با صدور 130فقره  جواز توسعه اي براي افزایش ظرفیت و تنوع
محصولات تولیدي واحدهاي صنعتی با پیش بینی افزایش سرمایه گذاري چهار میلیارد تومان و افزایش اشتغال 2هزار و 400 نفر و

 
کسب رتبه اول استان در صدور جواز توسعه اي در کشور را در سال جهش تولید به همراه داشته است. 

وي با اشاره به برخی طرح هاي راه اندازي شده در آذربایجان شرقی افزود: طرح آذران چوب کیمیا روکش ملامینه،  تولید تلویزیون
شرکت نداي افق برتر ویستا در استان،  طرح تولید کاغذ حساس شرکت پویا رول ماندگار،  طرح صنایع شیمیایی وبهداشتی همسازان
شیمی خاورمیانه در زمینه مواد شیمیایی،  طرح شرکت مدیریت فرآورده هاي سرامیک اسپینل در زمینه سرامیک نسوز،  طرح
شرکت آسیا آذر صنعت ملکان در زمینه ظروف و مصنوعات تزیینی فلزي از جمله طرح هاي راه اندازي شده در بخش صنعت

 
آذربایجان شرقی در 10 ماهه گذشته است. 

وي همچنین از اعطاي معافیت گمرکی واردات ماشین آلات خط تولید و تکنولوژي  ماده 119 به تعداد 250فقره به ارزش 100
میلیون دلار خبر داد و گفت: اعطاي معافیت گمرکی واردات مواداولیه مورد نیاز واحدهاي تولیدي(موضوع ماده121 قانون امور

 
گمرکی) به تعداد هشت فقره از جمله آنهاست. 

آذربایجان شرقی داراي 56 شهرك و ناحیه صنعتی است.





هیات کارشناسی براي بررسی وضعیت سد باطله معدن مس انجرد اعزام می

شود

منبع: تبریز منشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش تبریزمن به نقل از ایرنا داود قاسم زاده گفت: همان گونه که فرماندار شهرستان اهر نیز اعلام کرده، بازدید میدانی
حاکی از آن است که رانش در دیواره و قسمت هاي مختلف سد باطله معدن مس انجرد روي نداده است، اما احتمال دارد

نشت از پمپ ها اتفاق افتاده باشد. وي افزود: نمونه (...) نوشته هیات کارشناسی ...

مدیر روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست
آذربایجان شرقی اعلام کرد: یک هیات کارشناسی براي
بررسی وضعیت سد باطله معدن مس انجرد شهرستان اهر
و بررسی دقیق مطالب منتشر شده در فضاي مجازي مبنی

 
بر وقوع رانش در دیواره سد، به محل اعزام می شود. 

به گزارش تبریزمن به نقل از ایرنا داود قاسم زاده گفت:
همان گونه که فرماندار شهرستان اهر نیز اعلام کرده،

بازدید میدانی حاکی از آن است که رانش در دیواره و قسمت هاي مختلف سد باطله معدن مس انجرد روي نداده است، اما احتمال

 
دارد نشت از پمپ ها اتفاق افتاده باشد. 

وي افزود: نمونه برداري و کارشناسی لازم از محل سد باطله معدن مس انجرد، انجام و مقرر شده بازرسی هاي تخصصی تر براي

 
بررسی موضوع رانش نیز در طول هفته جاري انجام شود. 

در همین حال فرماندار اهر نیز در نشست مشترك اعضاي شوراي تامین با مسئولان مجتمع مس انجرد اعلام کرد: در بازدید میدانی از

 
سد باطله و قسمت هاي مختلف آن و بررسی انجام شده رانشی در قسمت هاي مختلف و دیواره سد مشاهده نشد. 

رسول خدابخش افزود: در پی انتشار خبر رانش در سد باطله انجرد در فضاي مجازي و در راستاي اطمینان از صحت و سقم این ادعا،
اعضاي شوراي تامین و ادارات تخصصی و نظارتی امروز در محل این مجتمع حضور پیدا کرده و از محل سد باطله، دیواره، حوضچه و

 
همه تاسیسات فنی در پائین دست سد بازدید کردند که خوشبختانه هیچ  رانشی در دیواره آن مشاهده نشد. 

وي ادامه داد: براي اطمینان خاطر به شهروندان عزیز و بررسی کارشناسانه از احتمال نشتی از حوضچه ها و یا سایر قسمت هاي این
مجموعه مقرر شد هیئت کارشناسی مجرب و با سابقه از ادارات محیط زیست، جهادکشاورزي، منابع طبیعی، سازمان آب و سایر

 
دستگاه هاي مرتبط  تشکیل و به زودي براي بررسی جزئیات بیشتر فعالیت خود را آغاز  کنند. 

خدابخش افزود: همچنانکه از ایجاد مراکز کارآفرینی و سرمایه گذاري در شهرستان حمایت می کنیم، رعایت مسائل زیست محیطی
توسط واحدهاي تولیدي صنعتی و سلامت جسمی و روانی نیز از اولویت هاي مسئولان ارشد شهرستان بوده و در این زمینه با هیچ

 
کسی تعارفی ندارد. 



این مقام مسئول تکمیل ظرفیت سدباطله فعلی را کمتر از سه ماه عنوان کرد و افزود: ضرورت دارد مسئولان معدن در ساخت

 
سدباطله جدید تسریع کنند. 

عملیات اجرایی معدن و کارخانه کنسانتره مس «انجرد» در شهرستان اهر 24 آذر 1391 آغاز شد و نوزدهم مهر ماه 1398 با حضور

 
وزیر وقت صنعت، معدن و تجارت و جمعی از مقام هاي کشوري و استانی افتتاح شد. 

کارخانه تولید کنسانتره معدن مس انجرد با سرمایه گذاري 30 میلیون یورویی و 2500 میلیارد ریالی بخش خصوصی به بهره برداري
رسید که با احتساب قیمت روز باید این رقم را پنج برابر کرد. به عبارت دیگر امروز براي اجراي طرحی در این حد و اندازه، افزون بر

 
12 هزار میلیارد ریال نیاز است. 

این طرح معدنی موجب تکمیل زنجیره ارزش در آذربایجان شرقی شده و در تأمین بخشی از کنسانتره مس پروژه کاتد مؤثر خواهد

 
بود. 

با انجام اکتشافات تکمیلی در معدن مس انجرد شهرستان اهر، ذخیره آن به میزان 300 میلیون تن کانسنگ سولفوري با عیار متوسط

 
0.85 درصد تخمین زده شده است. 

معدن مس انجرد از نوع کانسارهاي پرفیري بوده و به روش روباز استخراج می شود؛ با در نظر گرفتن ظرفیت هاي این معدن، توسعه و

 
احداث طرح هاي زنجیره کامل تولید مس از اهداف استراتژیک است. 

 
تولید معدن براي تأمین خوراك کارخانه تغلیظ در فاز اول 30 هزار تن کانسنگ در سال برنامه ریزي شده است. 

معدن مس «انجرد» در شهرستان اهر در 90 کیلومتري شمال شرق تبریز در مرحله اول فعالیت خود براي 500 نفر اشتغال زایی

 
مستقیم کرده است. 

در روزهاي اخیر  مطالبی مبنی بر وقوع رانش در دیواره هاي سد باطلع معدن مس انجرد در فضاي مجازي منتشر شده است.



افتتاح 16 پروژه آبخیزداري به مناسبت هفته منابع طبیعی در اردبیل

منبع: شهر فرداشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري استان اردبیل گفت: 16 پروژه آبخیزداري به مناسبت هفته منابع طبیعی در استان افتتاح
و مورد بهره برداري قرار می گیرد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، شهامت هدایت در گفت و گو با خبرنگاران، افتتاح 16 پروژه آبخیزداري به
مناسبت هفته منابع طبیعی در اردبیل خبر داد و اظهار کرد: این پروژه ها در سال جاري از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی در

 
استان اردبیل اجرا شده و در هفته منابع طبیعی مورد بهره برداري قرار خواهد گرفت. 

وي پروژه هاي آماده بهره برداري را شامل عملیات آبخیزداري و آبخوان داري عنوان کرد و افزود: این پروژه ها با اعتباري بالغ بر 87

 
میلیارد و 775 میلیون ریال و از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی به مرحله اجرا درآمده است. 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري استان اردبیل ادامه داد: این پروژه ها با هدف کنترل سیل و رسوب و تقویت پوشش گیاهی و
اشتغالزایی در حوزه هاي آبخیز شهرستان هاي اردبیل، خلخال، مشگین شهر، گرمی، سرعین، کوثر، نیر، بیله سوار و اصلاندوز اجرا

 
شده است. 

هدایت از اشتغال زایی براي 585 نفر از محل بهره برداري پروژه هاي آبخیزداري خبر داد و گفت: اجراي این پروژه ها علاوه بر کنترل
سیل و رسوب و افزایش و توسعه پوشش گیاهی، موجب کاهش فرسایش خاك، کنترل هرزآب ها، کاهش سیل خیزي و بهره وري

بهینه از نزولات آسمانی می شوند.



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسید

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/12/11

 
مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسیده است. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي به نقل از روابط عمومی بانک تسعه تعاون، حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون
طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران اظهار داشت: منابع بانک توسعه تعاون در حال حاضر 270 هزار میلیارد ریال است و با

 
توجه به گستردگی فعالیت توسعه اي بانک ضروري است منابع دائما در حال افزایش باشد. 

وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان

 
تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد. 

مهدیان گفت: راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به
رسالت و ماموریت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده

 
نموده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد
بانک بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن

 
فعالیت توسعه اي در سطح کشور باشیم. 

مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در استان تهران و نقدینگی بالاي موجود
در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در
استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از نگاه هاي معطوف به بانک توسعه تعاون

 
متمرکز بر شعب استان تهران می باشد. 

وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی
گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان
تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی

 
براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر بازار ایجاد گردیده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از اختیار کافی براي مصوبات
تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در کمترین زمان به مشتریان

 
ارائه گردد. 

وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت مشغول بکار هستند و علاوه بر این،
میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي

 
انسانی توانمند و متخصص است. 

مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي
مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک

 
با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی گزینند. 

وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار بر این است واحدهاي ستادي



نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و راهگشا باشد و و در ارائه طریق و

 
پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد. 

سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار
گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می

 
گردد. 

وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي

 
توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در ادامه سطح کشور بر عهده دارند. 

سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم،
تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به
وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت

 
شعب استان تهران اعلام نمود. 

احمد محمدي مدیر امور استانها و شعب نیز گفت: توجه ویژه مدیران ارشد به رفع مسائل شعب نشان از اهمیت مشتري مداري و

 
تقویت ارتباطات دوسویه با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به تعاونگران و جامعه هدف است. 

یونس کلانتري رئیس اداره کل امورمشتریان و توسعه بازار نیز خاطر نشان کرد: فرآیندهاي گسترده اي جهت تقویت ارتباطات استان
تهران با اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین راهکارهاي موثر با تکیه بر محصولات نوین و توسعه اي بانک در نظر گرفته شده است و

 
در کوتاه مدت با اجراي این تدابیر، بهبود مستمري در عمکرد شعب سراسر کشور به ویژه تهران قابل مشاهده است. 

در این جلسه محمد شیخ حسینی مدیر شعب استان تهران توجه به جانشین پروري، اعتماد به نیروهاي جوان و شجاع و ایجاد ساختار
منظم جهت ارائه خدمات بهینه به مشتریان از راهبردهاي این مدیریت بیان نمود و در ادامه نیز محمدرضا حیدري معاون مالی و
ارزي، حمید توکلیان معاون اعتباري و حقوقی و سید احمد ابراهیم نیا معاون اداري و پشتیبانی استان توضیحات کاملی در خصوص

عملکرد استان و راهکارهاي توسعه خدمات ارائه دادند.



تصمیمات بودجه اي مجلس/10/

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/12/11

ادامه بررسی جزئیات لایحه بودجه 1400 در بخش درآمدي از جمله مهمترین اخبار جلسه علنی نوبت صبح امروز (دوشنبه)

 
یازدهم اسفند 1399 مجلس هستند که می توانید مشروح آن را در لینک هاي زیر بخوانید. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي، جلسه علنی نوبت اول امروز دوشنبه مجلس به ریاست محمد باقر قالیباف برگزار شد و ادامه

 
رسیدگی به جزییات لایحه بودجه در بخش هزینه اي در دستور کار نمایندگان قرار گرفت. 

مجلس از یکشنبه هفته گذشته کار بررسی جزئیات لایحه بودجه 1400 را شروع کرده است و روز گذشته با اتمام بررسی بخش

 
درآمدي لایحه بودجه و تعیین سقف درآمدها، وارد بررسی بخش هزینه اي این لایحه شد. 

در این جلسه نمایندگان مجلس در مصوبه اي شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیردولتی را مکلف کردند نسبت به ثبت و به

 
روزرسانی اطلاعات در سامانه یکپارچه اطلاعات اقدام کنند. 

همچنین در مصوبه اي دیگر مقرر شد که هرگونه توثیق سهام شرکت هاي دولتی مشمول واگذاري نزد مؤسسات مالی و اعتباري

 
جهت أخذ تسهیلات، جز با تأیید کتبی وزیر امور اقتصادي و دارایی ممنوع است. 

 
 

در جریان بررسی جزئیات لایحه بودجه در بخش هزینه اي نمایندگان در مصوبه اي با اختصاص 30 هزار میلیارد تومان منابع حاصل

 
از فروش سهام دولت براي نوسازي و بازسازي نیروگاه ها و تاسیسات فرسوده شبکه برق موافقت کردند. 

ساز و کاري هم براي اصلاح ساختار و ارتقاء شفافیت بودجه شرکت هاي دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته به دولت در سال

 
1400 تعیین شد. 

نمایندگان همچنین مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی در

 
سال 1400 تخصیص دادند. 



در ادامه بررسی هاي مربوط به لایحه بودجه، نماینده مردم بجنورد تاکید کرد که در نشست علنی مجلس باید پیشنهادات بودجه اي

 
مطرح شود که با قانون برنامه مغایرت نداشته باشد اما بسیاري از پیشنهادات با این مشکل مواجه هستند. 

محمد وحیدي افزود: دولت باید هزینه ها را به گونه اي مدیریت می کرد که مجلس در مقابل کارکنان دولت قرار نگیرد و این در
حالی است که نماینده دولت در صحن موافق بسیاري از این پیشنهادات بوده با وجود اینکه مبالغ محدودي براي تحقق مطالبات

 
نامحدود تعیین کرده اند که پاسخگوي تقاضاي واقعی کارکنان نخواهد بود. 

 
 

در جریان بررسی لایحه بودجه در بخش هزینه اي، مجلس در مصوبه اي نحوه هزینه کرد 30 میلیارد دلار فاینانس در سال آینده را

 
تعیین کرد. 

بر این اساس در مواردي که استفاده از تسهیلات مالی خارجی (فاینانس) منوط به تضمین دولت جمهوري اسلامی ایران مبنی بر
بازپرداخت اصل و هزینه هاي تسهیلات مالی اخذشده از منابع بانکهاي کارگزار خارجی و بانکها و مؤسسات مالی و توسعه اي بین
المللی باشد، وزیر امور اقتصادي و دارایی مجاز است پس از تصویب هیأت وزیران به نمایندگی از طرف دولت ضمانتنامه هاي کلی و یا
اختصاصی مورد نیاز براي طرحهاي مذکور را حداکثر ظرف مدت یک ماه صادر و یا اختیار امضاي آن را با تصویب هیأت وزیران به

 
مقام مسؤول ذي ربط تفویض کند. 

همچنین نمایندگان در مصوبه اي دیگر با اختصاص دو میلیارد دلار فاینانس براي ساخت و بهره برداري از خطوط قطار شهري و

 
کاهش آلودگی هوا موافقت کردند. 

 
 



در ادامه جلسه، نمایندگان با پیشنهاد محسن زنگنه موافقت کردند که براساس آن دولت مکلف است به ازاي هر فرزند که از ابتداي
سال 1400 متولد می شود، 10 میلیون ریال از محل یک درصد یک دوازدهم هزینه هاي شرکت هاي دولتی را به صورت ماهانه کسر

 
و پس از واریز ردیف خاص صرفاً جهت خریداري صندوق هاي سرمایه گذاري قابل معامله در بورس به نام فرزند اختصاص دهد. 

رییس مجلس هم با اشاره به اینکه در رسانه ها آمده بود که قضات و اعضاي هیات علمی از پرداخت مالیات معاف هستند، گفت: این

 
طور نیست و براساس قانون قضات و اعضاي هیات علمی باید 10 درصد مالیات پرداخت کنند. 

همچنین مجید نصیرایی در تذکري نسبت به آنچه ادغام غیرکارشناسی دانشگاه ها و مراکز علمی خواند، هشدار داد و گفت: بعد از
گذشت پنج سال از مصوبه شوراي عالی انقلاب فرهنگی در مورد ادغام مراکز علمی و دانشگاه ها اقدامی در این زمینه صورت نگرفت و

 
حالا دولت در ماه هاي پایانی فعالیتش بدون کار کارشناسی و بدون مشورت درصدد اجراي این مصوبه برآمده است. 

 
 

محمدرضا پورابراهیمی، رییس کمیسیون اقتصادي در نشست خبري خود در حاشیه جلسه علنی از برگزاري جلسه فوق العاده این

 
کمیسیون با حضور وزیر اقتصاد در مورد رویکرد دولتی کردن سهام عدالت خبر داد. 

انتهاي پیام



3 دانشجو از آذربایجان غربی حائز رتبه هاي برتر شدند.

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/12/11

رییس دانشگاه پیام نور آذربایجان غربی گفت: 16 اثر از کل کشور به عنوان برگزیده جشنواره کارافرینی و بازارچه دانشجویی
دانشگاههاي پیام نور کشور انتخاب شده که از این تعداد 3 نفر از آذربایجان غربی در بخشهاي مختلف حائز رتبه هاي برتر

شدند.

کامران جباري با بیان اینکه دانشگاه پیام نور در توسعه علمی و پژوهش قدمهاي بزرگی برداشته است، اظهار داشت: دانشگاه
هاي نسل سوم بین صنعت، بازار کار، کسب و کار و علم رابطه تنگاتنگی دارند که در این بین دانشگاههاي پبام نور نیز همپاي سایر

 
دانشگاهها در راستاي تبدیل دانشگاه به دانشگاه نسل سوم تلاش کرده است. 

وي با بیان اینکه دبیر خانه کارآفرینی دانشجویی دانشگاه از سال 98 آغاز بکار کرد، گفت: اقدامات اولیه برگزاري جشنواره از سال 99

 
آغاز شد و براساس فراخوان اعلامی 464 اثر از سراسر کشور به دبیرخانه این جشنواره ارسال شد. 

رییس دانشگاه پیام نور آذربایجان غربی ادامه داد: 167 اثر در محور ایده ها و طرحهاي برگزیده کسب و کار، 180 اثر در محور
کانونهاي کارآفرینی برتر، 75 اثر در محور کسب و کار هاي دانشجویی و 41 اثر در محور آثار و دستاوردهاي برگزیده توسط دبیرخانه

 
جشنواره دریافت شد. 

وي با بیان اینکه 90 اثر از آذربایجان غربی به دبیر خانه این جشنواره ارسال شده بود، تصریح کرد: در مرحله اول ارزیابی و داوري آثار،
72 اثر برگزیده انتخاب شد و در مرحله نهایی داوري 16 اثر از کل کشور به عنوان برگزیده جشنواره کارافرینی و بازارچه دانشجویی

 
دانشگاههاي پیام نور کشور انتخاب شدند که از این تعداد 3 نفر از آذربایجان غربی در بخشهاي مختلف حائز رتبه هاي برتر شدند. 

جباري توسعه مهارت و کارآفرینی را از ضرورتهاي دانشگاههاي نسل جدید دانست وگفت: ورود جوانان در هر عرصه اي تحول آفرین
بوده است که امید است باافزایش مهارت دانش آموختگان و بهره گیري از ظرفیتهاي علمی و پژوهشی راه براي ایجاد کسب و کارهاي

نو بنیاد را فراهم کنیم.



شفاف سازي شرکت هاي دولتی در مصوبات بودجه اي مجلس/نوزادان 1400

سهامدار می شوند

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/12/11

شفاف سازي شرکت هاي دولتی در مصوبات بودجه اي مجلس/نوزادان 1400 سهامدار می شوند >

 
شفاف سازي شرکت هاي دولتی در مصوبات بودجه اي مجلس/نوزادان 1400 سهامدار می شوند 

مجلس در جریان رسیدگی به بخش هاي هزینه اي بودجه
1400 مصوباتی براي شفاف سازي شرکت هاي دولتی و نهادهاي
عمومی غیر دولتی، نحوه هزینه کرد تسهیلات خارجی و
همچنین مشوقی براي فرزند آوري را در بخش هزینه اي به

 
تصویب رساند. 

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی صبح امروز و در سومین نشست خود براي بررسی بخش هاي هزینه اي بودجه سال آینده کل کشور
مصوباتی براي شفاف سازي شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیر دولتی، نحوه هزینه کرد تسهیلات خارجی و همچنین مشوقی

 
براي فرزند آوري در بخش هزینه اي به تصویب رساندند. 

 
شفاف سازي اطلاعات اداري و پاداش شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیر دولتی 

مجلس شوراي اسلامی در نخستین مصوبه امروز خود کلیه شرکت هاي دولتی، بانک ها و مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت را مکلف
کردند در طول سال 1400 متناوباً و هر سه ماه یک بار نسبت به ثبت و به روزرسانی کلیه اطلاعات خود و شرکت ها و مؤسسات تابعه
و وابسته، نظیر اطلاعات نیروي انسانی، بودجه و صورت هاي مالی در سامانه یکپارچه اطلاعات شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی

 
غیر دولتی مستقر در وزارت امور اقتصاد و دارایی اقدام کنند. 

همچنین وزارت امور اقتصاد و دارایی مکلف است امکان دسترسی به اطلاعات سامانه مذکور را به صورت آنلاین براي سازمان هاي
برنامه و بودجه کشور و اداري و استخدامی کشور و دیوان محاسبات کشور فراهم کند. اعضاي هیأت مدیره و مدیران عامل شرکت هاي
مشمول این جزء نیز باید در زمان مقرر دریافت هرگونه پاداش سالانه را از طریق این سامانه اعلام کنند، در غیر این صورت به مجازات

 
حبس محکوم خواهند شد. 

 
شرایط وثیقه گذاري شرکت هاي دولتی براي دریافت وام 

در یکی دیگر از مصوبات امروز هرگونه توثیق سهام شرکت هاي دولتی مشمول واگذاري نزد مؤسسات مالی و اعتباري جهت أخذ

 
تسهیلات را جز با تأیید کتبی وزیر امور اقتصادي و دارایی ممنوع شد. 



 
- فروش 30هزار میلیاردي اموال دولتی براي نوسازي شبکه برق 

نمایندگان همچنین به دولت اجازه دادند تا با فروش اموال و دارایی هاي خود تا سقف 300 هزار میلیارد ریال نسبت به اجراي طرح

 
هاي تملک دارایی و سرمایه اي و طرح هاي نوسازي و بازسازي نیروگاه ها و تاسیسات فرسوده شبکه برق اقدام کند. 

 
شفافیت و انضباط بودجه اي شرکت هاي دولتی 

مجلس در ادامه بررسی هاي امروز خود مقررات ویژه اي براي شفافیت و انضباط بودجه اي شرکت هاي دولتی تعیین کرد که بر اساس
آن به منظور اصلاح ساختار و ارتقاي شفافیت بودجه شرکت هاي دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته به دولت، شامل شرکت
هایی که شمول قانون و مقررات عمومی به آنها مستلزم ذکر یا تصریح نام است، شرکت هاي تابعه وزارت نفت از جمله شرکت ملی
نفت ایران، بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران و شرکت هاي تابعه سازمان توسعه و نوسازي

 
معادن و صنایع معدنی ایران و شرکت هاي تابعه آنها، اقداماتی انجام خواهد شد. 

سازمان ها و شرکت هاي دولتی و سازمان ها و شرکت هاي وابسته به موسسات و نهادهاي عمومی غیردولتی و شهرداري ها که به

 
موجب اساسنامه آنها، اشخاص موضوع این جزء عضو هیات مدیره هستند از شمول این حکم مستثنی هستند. 

 
اعتبار هزار میلیارد تومانی براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی 

در ادامه این نشست نمایندگان مجلس مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي

 
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد. 

 
مجوز اخذ تسهیلات از بانک هاي توسعه اي خارجی 

نمایندگان مجلس امروز همچنین اخذ تسهیلات از بانک هاي توسعه اي خارجی از جمله بانک توسعه اسلامی، بانک سرمایه گذاري

 
زیرساختهاي آسیایی(AIIB) و بانک توسعه و تجارت اکو موافقت کردند. 

 
جذب 2 میلیارد دلار تسهیلات مالی خارجی جهت ساخت خطوط مترو 

مجلس در ادامه دولت را مجاز به تخصیص 2 میلیارد دلار از تسهیلات مالی خارجی براي ساخت خطوط قطار شهري و طرح هاي

 
کاهش آلودگی هوا و مدیریت پسماند، کرد. 

 
اختصاص سهام یک میلیون تومانی به فرزندان متولد سال 1400 

نمایندگان امروز همچنین در ادامه بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با پیشنهاد محسن زنگنه درخصوص الحاق یک
بند به تبصره 2 ماده واحده درباره مشوق هاي مالی براي فرزند آوري و افزایش جمعیت موافقت کردندو به این ترتیب دولت مکلف شد

 
به ازاي هر فرزند که از ابتداي سال 1400 متولد می شود، 10 میلیون ریال سهام به نام فرزند اختصاص دهد. 



 
جذب تسهیلات خارجی براي مهار سیلاب هاي خوزستان 

نمایندگان در ادامه دولت را مجاز کردند که تسهیلات مالی خارجی را به طرحهاي بخش دولتی که داراي توجیه فنی، اقتصادي، مالی
و زیست محیطی باشند، با اولویت استان هایی که تاکنون از اعتبار استفاده نکرده اند و با اولویت طرح هاي آب و فاضلاب و مهار

 
سیلاب ها و طرح هاي ریلی کل کشور و استان خوزستان اختصاص دهند. 

در نشست صبح امروز تبصره 2 ماده واحده این لایحه درباره تسویه بدهی هاي دولت به تأمین اجتماعی را به منظور بررسی بیشتر به

 
کمیسیون تلفیق ارجاع دادند. 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وجود 300 پیشنهاد درباره نحوه تسویه بدهی هاي دولت به تأمین
اجتماعی در این مورد گفت: هر کدام از نمایندگان می خواهند دستگاهی را به این بند جهت استفاده از بودجه آن اضافه کنند، اما با
توجه به اینکه سقف در نظر گرفته شده صرفاً 150 هزار میلیارد تومان بیشتر نیست، این سوال مطرح است که چطور می توان تمام
این دستگاه ها را اضافه کرد و به جمع بندي رسید، لذا پیشنهاد می کنم این بند به کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ارجاع شود تا
کمیسیون دقیقا مشخص کند این بودجه متعلق به چه سازمان هایی است و با بررسی مجدد پیشنهادات، جدول آن تهیه شود تا ما در

 
صحن بدانیم باید چه کاري انجام دهیم. 

نمایندگان مجلس رسیدگی به بخش هاي هزینه اي بودجه 1400 کشور را از عصر دیروز آغاز کردند. مهمترین مصوبات مجلس در دو

 
نشست پیشین مجلس در بخش هزینه اي به شرح زیر است: 

- تعیین زمان بندي عملیاتی باز پرداخت بدهی دولت به صندوق توسعه ملی: دولت موظف است کلیه تسهیلات سررسید شده
دریافتی خود از صندوق توسعه ملی را براساس گزارش هیات نظارت از محل سهم دولت از مازاد یک میلیون بشکه صادرات مذکور در

 
این بند را پرداخت کند. 

- دستگاه هاي اجرایی مجاز به استفاده از منابع سه درصدي مناطق نفت خیز، گازخیز و توسعه نیافته نیستند: سقف منابع حاصل از
ارزش صادرات نفت مندرج در ردیف 210101، میعانات گازي و خالص صادرات گاز مندرج در ردیف 210102 و منابع مربوط به سه
درصد(3%) مندرج در ردیف 210109 جدول شماره (5) این قانون معادل یک میلیون و 992 هزار و 720 میلیارد ریال تعیین می

 
شود. دستگاههاي اجرائی ملی مجاز به استفاده هزینه اي از منابع سه درصد مناطق نفت خیز، گازخیز و توسعه نیافته نمی باشند. 

- تعیین تکلیف مازاد درآمد نفتی: در صورت حصول در آمد نفتی مازاد بر سقف تعیین شده 1/5 میلیون بشکه در بودجه براي سال
آینده این در آمد ها براي تکمیل طرح هاي تملک دارایی هاي سرمایه اي این قانون به ویژه طرح هاي توسعه زیرساخت هاي آموزش
الکترونیک مدارس و بهسازي و نوسازي کلاس هاي تخریبی و دانشگاه ها و مدارس حوزه هاي علمیه برادران و خواهران و جامعه
المصطفی، هسته اي و توسعه واحدهاي دوم و سوم نیروگاه اتمی بوشهر، حمل و نقل عمومی، راه هاي روستایی، تولیدي، زیرساخت
هاي شهرك ها و نواحی صنعتی، دولت الکترونیک، آموزش، مهارت آموزي سربازان وظیفه، آموزش هاي مهارتی و مهارت پروري،
سلامت با اولویت حمایت از بیماران داراي بیماري هاي خاص و بیماري سالک، جمعیت، محیط زیست و مهار آب و کنترل سیلاب،
آب و فاضلاب با اولویت مناطق روستایی و عشایري، بافت فرسوده، بازآفرینی شهري و سکونتگاه هاي غیررسمی و خارج از محدوده و
تحقیقات کاربردي بخش کشاورزي با اولویت حوزه دانش بنیان، تحقیقات کاربردي بویژه طرح هاي بهسازي، توسعه اي زیرساخت
هاي آموزشی، اصلاح نقاط حاصلخیز شهري و احداث گذرگاه هاي غیرهمسطح در ورودي شهرها، دفاعی، هزینه هاي معیشت و

 
سلامت و کاهش آثار منفی کرونا صرف می شود. 



- تعیین تکلیف ارز4200 تومانی: کارگروهی بر نحوه تخصیص ارز دولتی نظارت کند و همه اعضاي کارگروه نیز مسئولیت تضامنی در

 
برابر سرنوشت این ارز ها دارند و منابع واریزي از محل این قانون صرف تامین معیشت ، دارو وتجهیزات پزشکی می شود. 

در مواردیکه دولت نسبت به تخصیص ارز ترجیحی مبادرت می کند کارگروهی مرکب از رئیس کل بانک مرکزي (دبیر کارگروه)،
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، وزیر امور اقتصادي و دارایی، وزیر صنعت، معدن و تجارت و بالاترین مقام دستگاه اجرایی ذیربط
موظفند سیاستگذاري و فرآیند تخصیص، توزیع و موارد مصرف ارز ترجیحی را به گونه اي اجراء و نظارت کنند که کالاها و خدمات
مشمول به هنگام، به اندازه و با قیمت متناسب با نرخ ترجیحی ارز به مصرف کننده نهایی برسد. و گزارش آنرا به مجلس و دستگاه

 
هاي نظارتی ارائه دهند. 

- گازرسانی به سیستان و بلوچستان وزارت نفت مکلف است تا میزان 20 هزار میلیارد ریال نسبت به گازرسانی به روستاها و اتمام
طرح(پروژه) هاي نیمه تمام گازرسانی به روستاها، تداوم گازرسانی با اولویت گازرسانی به شهرها و روستاهاي استان سیستان و
بلوچستان و استان هاي نفت خیز و گازخیز و مناطقی که از لحاظ گازرسانی شهري و روستایی پایین تر از متوسط کشور می باشند

 
اقدامات لازم را به عمل آورد. 

- عرضه گاز در بورس انرژي: : وزارت نفت مکلف است زیرساخت هاي لازم را جهت عرضه حداکثر 10 میلیارد متر مکعب گاز طبیعی

 
در بورس انرژي در سال 1400 فراهم کند. 

- تامین قیر طرح هاي عمرانی استان ها: در سال 1400 وزارت نفت مکلف است معادل ریالی 4 میلیون تن مواد اولیه قیر vb (وکیوم
باتوم)، نفت خام را به قیمت فوب خلیج فارس با قیمت ارز اعلامی از سوي بانک مرکزي به صورت ماهانه به حساب اعلامی خزانه
داري کل کشور نزد بانک مرکزي واریز نماید تا در اخیتار دستگاه هاي مختلف جهت هزینه کرد براساس شرح مندرج در ذیل قانون

 
قرار دهد. 

_ مجوز صادرات فرآورده نفتی به وزارت دفاع: وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح">وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح می
تواندبراساس بند الحاقی 4 تبصره 1 مبلغ سیصد هزار میلیارداز سهمیه نفت خام، میعانات گازي را از طریق پالایش در پالایشگاه هاي
غیر دولتی که نسبت به افزایش ظرفیت تولید خود اقدام نموده اند، به مصرف برساند و یا معادل فرآورده هاي ناشی از اجراي این بند

 
جهت صادرات آن در اختیار گیرد. 

- حمایت از صادرات کشاورزي: به منظور حمایت از توسعه صادرات محصولات کشاورزي به ویژه به کشورهاي همسایه و اتحادیه
اوراسیا، سازمان برنامه نسبت به تأمین مالی حمل و نقل هوایی به میزان 20 درصد اعتبارات جوایز و مشوق هاي صادراتی، و همچنین

 
2 هزار میلیارد ریال از محل درآمدهاي حاصل از حقوق ورودي اقدام نماید. 

- تقویت تعاونی ها با منابع حاصل از واگذاري ها: به دولت اجازه داده می شود با واگذاري بنگاههاي دولتی منابع حاصله را براي

 
تقویت تعاونی ها به صورت مالکیتی و مدیریتی هزینه کند. 

- توسعه اشتغال از طریق بانک توسعه تعاون: دولت می تواند مبلغ 10 هزار میلیارد بدهی ناشی از عدم اجراي بند (2) ماده (29)
قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل چهل و چهارم (44) قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي

 
مالی تأمین کند و قالب افزایش سرمایه بانک توسعه تعاون هزینه نمایند. 



- مجوز مجلس به وزارتخانه ها براي ورود به بورس: نمایندگان مجلس در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه 1400 مصوب
کردند که وزارتخانه ها، موسسات و شرکت هاي دولتی مجازند با حداقل سرمایه 10 میلیارد ریال صندوق سرمایه گذاري قابل معامله

 
در بورس (ETF) تشکیل دهند. 

منبع: خبرگزاري فارس



تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش کسب و کار نیوز، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در جریان جلسه علنی نوبت اول امروز ( دوشنبه) مجلس و
بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. براساس

این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال از ... The post تمهیدات ...

کسب و کار نیوز- نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي

 
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی در سال 1400 تخصیص دادند. 

به گزارش کسب و کار نیوز، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در جریان جلسه علنی نوبت اول امروز ( دوشنبه) مجلس و بررسی

 
بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال از بدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد.



بهره برداري از خط جدید اکسیژن و کوره ذوب 20 تنی در شرکت آریان فولاد

منبع: اقتصاد ملتشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/12/11

خط جدید اکسیژن و کوره ذوب 20 تنی شرکت آریان فولاد با سرمایه گذاري بیش از 29 میلیون دلار و 35 میلیارد تومان از
محل منابع داخلی این شرکت با حضور مهندس...

خط جدید اکسیژن و کوره ذوب 20 تنی شرکت آریان فولاد با سرمایه گذاري بیش از 29 میلیون دلار و 35 میلیارد تومان از
محل منابع داخلی این شرکت با حضور مهندس رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت، مهندس وجیهه اله جعفري معاون وزیر

 
صمت و رئیس هیات عامل ایمیدرو و اعضاي کمیسیون صنایع مجلس ظهر امروز به بهره برداري رسید. 

به گزارش اقتصادملت؛ مهندس بهمن قاسمی مدیرعامل شرکت آریان فولاد در این مراسم افتتاحیه گفت: مجتمع آریان فولاد در دو
زمین 180 و 200 هزار متري و یک زمین پشتیبانی 450 هزار متري و 110 هزار متر مربع سالن تولید و با دو میلیون تن ظرفیت
نوردي شامل 5 خط نورد و 240 هزار تن ظرفیت تولید شمش شامل دو خط میلگرد 600 هزار تنی و دو خط مقاطع به ظرفیت 300
و 200 هزار تن، توانایی تولید انواع تیرآهن، نبشی، ناودانی، ریل و ورق تا عرض 40 سانتی متر و انواع میلگرد و یک خط ذوب قوس
الکتریکی آلیاژي با ظرفیت 120 هزار تن و دو خط ذوب القایی با ظرفیت 120 هزار تن (هر خط 60 هزار تن) و مجموعا 240 هزار

 
تن ذوب را دارد. 

وي با اشاره به اینکه تمامی خطوط این شرکت غیر از کوره هاي القایی توسط کنسرسیومی از معتبرترین سازندگان جهان مانند
توشیبا، نیپون استیل، پومنی، هیوندایی، SMS، زیمنس، هیتاچی، ABB، شینکو، میتسوبیشی، ساکایی و... به صورت انحصاري و
سفارشی ساخته شده که در ایران نظیر ندارد، افزود: این تجهیزات باعث می شود که محصولات این شرکت به دلیل استفاده از غلتک
هاي "تنگستن کارباید" با بالاترین استانداردها و مناسب ترین قیمت ها در اختیار مصرف کننده نهایی قرار گرفته و رضایت مشتري
هاي کاربلد را جلب کند؛ به که طوري که شرکت آریان فولاد تقریبا هیچ مشتري عمومی و دولتی که کیفیت و قیمت مناسب کمتر
که اولویت اول آنهاست؛ ندارد و افتخار می کنیم انتخاب اول کسانی هستیم که از منافع خود دفاع و بابت خریدهاي خود هزینه می

 
کنند. 

 
به گفته وي این شرکت داراي یک خط اکسیژن پلنت با توانایی تولید 60 هزار تن اکسیژن مایع و نیتروژن و آرگون است. 

قاسمی با اعلام اینکه آریان فولاد داراي یک خط ذوب قوس الکتریکی EBT دانیلی با ظرفیت 500 هزار تن (کوره 75 تن) وارد و در
سایت خود موجود دارد که قادر به اجراي مستقل یا شراکت در مناطقی است که زیرساخت هاي موردنیاز مانند برق و مواداولیه را دارا
باشند، اظهار امیدواري کرد که خط میلگرد 600 هزار تنی که در مرحله تولید آزمایشی قرار دارد و سه کوره القایی 50 تنی با ظرفیت

 
حدود 400 هزار تن نیز با پیشرفت فیزیکی بیش از 85 درصد در اوایل تابستان سال آینده به بهره برداري برسند. 

مدیرعامل شرکت آریان فولاد همچنین برخی از مشکلات و موانع پیش روي شرکت را یادآور شد و تصریح کرد که مهم ترین مشکل
شرکت تهیه مواداولیه براي خطوط نورد و آهن اسفنجی براي خط ذوب می باشد که امیدواریم با مساعدت هاي مسئولان رفع شده و
ظرفیت تولید شرکت که هم اکنون با ظرفیت کمتر از 30 درصد فعالیت می کند؛ افزایش یافته و قادر به فعالیت با حداکثر ظرفیت

 
باشد. 

وي همچنین در ادامه از آمادگی این شرکت براي همکاري و مشارکت با فعالان حوزه صنایع فلزي و معدنی جهت ادغام با هدف

 
افزایش بهره وري و توانمندي ها خبر داد. 

قاسمی با اشاره به این ؟که شرکت آریان فولاد اعتقاد دارد حداقل دستمزدهاي تعیین شده از طرف شورایعالی کار بسیار ظالمانه و بی
رحمانه پایین است؛ پیشنهاد کرد که مانند همه کشورهاي دنیا سطح دستمزد پایه با پولی بین المللی تعیین و مثلا حداقل با 300



 
دلار پایه ریزي شود و در صورت تغییر قیمت به فوریت و هر ماه نسبت به تورم و افزایش نرخ دلار تعدیل مثبت گردد. 

وي معتقد است این روش پرداخت باید شامل تمامی خدمات و قیمت ها مانند کرایه حمل و نقل و خرده فروشی و... شود و در نتیجه
سطح معیشت به صورت منصفانه اي برقرار بماند و اینکه دائما استدلال می شود نماینده کارفرما با افزایش سطح دستمزد مخالفت می

 
کند؛ قطعا استدلالی خلاف واقعیت و تهمتی غیرواقعی است. 

وي ادامه داد: ما به عنوان ذره اي از دریاي کارآفرینی و کارفرمایی به تعیین دستمزد پایه غیرمنصفانه و بسیار پایین و دون شان یک
زحمتکش به نوبه خود اعتراض داشته و از سطح دستمزد پایه حداقل 300 دلار و تعدیل ماهانه متناسب با تورم و تغییر قیمت دلار

 
حمایت و پشتیبانی می کنیم. 

گفتنی است، شرکت آریان فولاد در حال حاضر براي 900 نفر ایجاد اشتغال کرده که پیش بینی می شود در صورت فعالیت با ظرفیت
مناسب؛ سطح اشتغال به دو هزار نفر افزایش یابد.



پیشگامی فولاد خراسان در ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی شایسته قدردانی

است

منبع: اقتصاد ملتشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/12/11

حجه الاسلام فتوحی، در بازدید از مجتمع فولاد خراسان با بیان این که در جریان کمک هاي انسان دوستانه مجتمع فولاد
خراسان در مقابله با تبعات همه گیري کرونا و سایر خدمات اجتماعی...

حجه الاسلام فتوحی، در بازدید از مجتمع فولاد خراسان با بیان این که در جریان کمک هاي انسان دوستانه مجتمع فولاد
خراسان در مقابله با تبعات همه گیري کرونا و سایر خدمات اجتماعی این قطب بزرگ صنعت استان هستم، افزود: اقدامات ارزشمند

 
این شرکت در راستاي مسئولیت اجتماعی خود، کمک شایانی به کاهش معضلات اجتماعی کرده است. 

به گزارش اقتصادملت و به نقل از روابط عمومی، بالاترین مقام بازرسی استان در باره مشکلات پیش آمده بر سر راه تولید شرکت در
زمستان و مسأله قطع شدن برق و گاز براي به تعادل رساندن بار شبکه توزیع در ابتداي زمستان امسال گفت: این مجموعه با این
حجم انبوه تولید، منبع ارتزاق هزاران نفر و رکنی موثر در تولید و صنعت خراسان رضوي است و تولید آن بایستی استمرار داشته باشد
و حتما در جلسه اي با حضور مدیران استانی و متولیان توزیع نیرو، این مشکل را پیگیري می کنیم تا در سال هاي آینده شاهد این

 
معضل نباشیم و راه حلی براي این موضوع پیدا شود. 

فتوحی خاطرنشان کرد: طرح انتقال آب دریاي عمان که مجتمع فولاد خراسان از پیشگامان آن است، می تواند با رفع مسأله ي آب در
نقاط کم آب، تاثیر کم نظیري بر توسعه این مناطق داشته و مانع بسیاري از آسیب ها در آینده باشد و رویکرد فولاد خراسان و سهیم

 
شدن در این طرح کار ارزنده اي است. 

بازرس کل خراسان رضوي در باره ایجاد نظام شفافیت در معاملات فولاد خراسان هم گفت: ایجاد سیستم شفافیت براي تامین و خرید
نیازمندي هاي مجتمع و نیز عرضه تمام محصولات مجتمع فولاد خراسان در بورس کالا تدبیر مناسبی بوده که هم سلامت فرایندها و
صرفه و صلاح شرکت را تامین می کند و هم براي دستگاه هاي بازرسی و نظارت اطمینان بخش است و امر نظارت را نیز تسهیل می

 
کند. 

رییس منطقه 2 بازرسی کل کشور ایجاد اشتغال، رونق تولید، ارایه ي خدمات اجتماعی و امیدبخشی به جامعه را از نقاط ارزشمند
عملکرد مجتمع فولاد خراسان دانست و از مدیرعامل، مدیران و کارکنان شرکت براي ایجاد این فضا قدردانی کرد.



رئیسی: قاضی، اسم افرادي که در حبس قرار دارند را دائم مرور و به آن ها

توجه کند

منبع: پاناشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/12/11

تهران (پانا) - رئیس قوه قضاییه بر لزوم سلامت همکاران دستگاه قضا تأکید کرد و گفت سلامت قوه قضاییه تضمین کننده
سلامت تصمیمات، آراء و احکام قضایی است و خدشه در این امر به همه تصمیمات نظام قضایی آسیب می زند.

تهران (پانا) - رئیس قوه قضاییه بر لزوم سلامت همکاران
دستگاه قضا تأکید کرد و گفت سلامت قوه قضاییه تضمین
کننده سلامت تصمیمات، آراء و احکام قضایی است و
خدشه در این امر به همه تصمیمات نظام قضایی آسیب

 
می زند. 

آیت سید ابراهیم رئیسی صبح امروز دوشنبه (11 اسفند)
در نشست شوراي عالی قوه قضاییه با شوراي قضایی استان ها که بصورت ارتباط تصویري برگزار شد علم و ادب را امري مهم براي

 
کسانی دانست که در کشور و جایگاه قضا گرفته اند. 

رئیس قوه قضاییه گفت: شرط قضاوت عادلانه آراستگی به دانش و ادب است و قضات ما هم باید از دانش برخوردار باشند هم موظف

 
به آداب باشند. 

آیت االله رئیسی افزود: بسیاري با جوسازي حق را باطل و باطل را حق جلوه می دهند، اما براي عبور از فضاي غبارآلود و قضاوت بحق
و عادلانه باید در مسیر تقواي الهی حرکت کرد تا از قدرت تمیز حق و باطل برخوردار شد آیت االله رئیسی تشخیص موضوع، تشخیص
حکم، تناسب حکم و موضوع و اراده پولادین براي تصمیم گیري و صدور حکم مبتنی بر مبانی را امري مهم دانست و از علم و ادب و

 
تقوي به عنوان لوازم مورد نیاز براي این کار یاد کرد. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به بیانات اخیر رهبر معظم انقلاب در دیدار با نمایندگان مجلس خبرگان
رهبري از لزوم وارد کردن مفاهیم بلند اسلامی به عرصه عمل و زندگی اجتماعی سخن گفت و اظهار داشت: هنر حضرت امام این بود

 
که مفاهیم اسلامی را وارد عرصه زندگی انسان امروز کردند. 

رئیسی افزود: توجه به آداب القضاء از مهمترین مسائلی فقهی و برخی مسائل در این حوزه از واجبات و فرایض امر قضا به حساب می
آید. وي از آیین دادرسی به عنوان یکی از نماد هاي آداب قضاوت یاد کرد و تأکید کرد اصل آداب قضا امري درونی است که می توان

 
آن را ادب مع االله، ادب مع النفس و ادب مع الناس عنوان کرد. 

رئیس قوه قضاییه گفت: یکی از آفات امر قضا آمیخته کردن قضاوت با هوا هاي نفسانی است و قضات ما باید به پرهیز از این مسئله



 
توجه ویژه داشته باشند. 

وي از توجه به کرامت انسانی که از محوري ترین برنامه هاي سال جاري است به عنوان جلوه اي از ادب مع الناس یاد کرد و گفت:
همه همکاران مرتبط با مجموعه قضا باید به کرامت انسانی توجه ویژه داشته باشند. وي یکی از مسائل مهم در حفظ کرامت انسانی

 
ارباب رجوع به دستگاه عدلیه را شنیدن سخنان کسانی دانست که براي دادخواهی و احقاق حق به قاضی مراجعه می کنند. 

رئیسی تشخیص درست موضوع و صدور حکم بر اساس قوانین قانونی و شرعی و اجراي حق و عدالت را از دیگر جلوه هاي حفظ

 
کرامت انسان عنوان کرد. 

 
رئیس قوه قضاییه همچنین گفت: فردي که می خواهد داوري عادلانه کند خودش باید متخلق به عدالت باشد. 

آیت االله رئیسی اجراي عدالت را از محورهاي مهم در بیانیه ابلاغی مقام معظم رهبري در گام دوم انقلاب اسلامی و آن را مربوط به

 
همه شئون حکومتی و دستگاه ها دانست. 

وي تأکید کرد: اقتدار بدون عدالت هرگز به صراط مستقیم قرار نمی گیرد و قدرتمندي بدون رعایت عدالت فقط نوعی قدرت نمایی

 
است. 

رئیس دستگاه قضایی گفت: امروز می بینیم آمریکاییها که ادعاي حقوق بشر دارند، حقوق ملت ها را پایمال می کنند و صرفاً نمایش

 
قدرت می دهند. 

آیت االله رئیسی افزود: آنها در سوریه مراکز مقاومت را می زنند اما از آن طرف پرونده قاچاقچی را مطرح می کنند و از سعودي ها هم

 
باج می گیرند اما از سوي دیگر مدعی اجراي عدالت هستند در حالیکه تاکنون دیده نشده آنها عدالت را اجرا کنند. 

وي تصریح کرد: آنها حق را زیر پا می گذارند و عدالت را لگدمال و مردم حق خواه را سرکوب می کنند اما مدعی حقوق بشر هستند
در حالیکه مردم دنیا بخوبی آنها را می شناسند دیگر فریبشان را نمی خورند و می دانند که آمریکاییها تضییع کننده حق و پیمان

 
شکن هستند. 

رئیس قوه قضاییه تبیین تصمیمات قضایی از دیگر نمادهاي حفظ کرامت انسان دانست و گفت: ادله قطعیه و امارات قضاییه از دلایل

 
مهم براي صدور احکام و آراي مبتنی بر شرع و قانون است که بایست به آنها توجه ویژه داشت. 

آیت االله رئیسی استفاده از نظرات مشورتی، کارشناسان و متخصصان را نیز از مسائل مهم عنوان کرد و گفت: مراجعه قاضی به

 
کارشنان و متخصص و مشاوره با افراد آگاه و صاحب تجربه، خلاف استقلال قضایی نیست بله در صدور رأي متقن تأثیر بسزایی دارد. 

رئیس قوه قضاییه خاطرنشان کرد: نقض آراء بدوي در مراحل عالی نشان از اشکال شکلی و محتوایی در روند دادرسی دارد و باید به

 
حداقل برسد. 

آیت االله رئیسی همچنین بر لزوم پایش و غربالگري زندانیان تأکید کرد و گفت: قاضی هر روز باید اسم افرادي که در حبس قرار دارند

 
بصورت مستمر مرور کند و ببیند که آیا این افراد همچنان مستحق حبس هستند یا امکان آزادي آنها وجود دارد. 



رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش بر لزوم پیگیري جدي تصمیمات و اجراي دستور العمل ها و بخشنامه ها تأکید کرد و

 
گفت: شرح نشست با مسئولان شوراي قضایی استانها پیگیري مطالب گفته شده است. 

آیت االله رئیسی افزود: دستور العمل ها و بخشنامه ها اگر اجرا شود ثواب هم دارد اما صدور آنها صرفاً براي ثواب و یا قرار دادن در

 
پوشه ها نیست بلکه براي پیگیري و اجراست. 

وي تأکید کرد اگر مطلبی 20 تا 30 درصد گفته می شود 70 تا 80 درصد پیگیري نیاز است تا آن کار انجام شده و به سرانجام برسد

 
چرا که اینجا میدان عمل است و باید نتیجه کارها در فعل ها و ترك فعل ها دیده شود. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه اثر بسیاري از دستور العمل ها و سیاست گذاریها در اجرا ظاهر می شود و باید با همه وجود آن را
پیگیري کرد اظهار داشت: در کشور برنامه هاي خوبی نوشته می شود و حرفهاي خوبی هم زده می شود اما برخی از آنها در کتابخانه

 
ها بایگانی می شود و اتفاقی در میدان عمل نمی افتد. 

آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به کاهش زمان رسیدگی به پرونده ها اشاره کرد و گفت: آمار موجود نشان می دهد که

 
زمان رسیدگی به پرونده ها در دادگاهها مناسب تر شده اما باز هم باید در این رابطه گام هاي جدي تر برداشته شود. 

آیت االله رئیسی افزود: نسبت به کاهش ورودي پرونده ها به دادگستریها هم توفیقات خوبی حاصل شده که قابل تقدیر است اما نباید
به این میزان قانع شویم و باید تلاشهایمان را مضاعف کنیم وي همچنین خاطرنشان کرد که توجه به مسئله زندانیان در یک سال

 
گذشته نیز مورد اهتمام جدي قرار گرفته و تأکید کرد در این زمینه نیز باید گام هاي برتر و بهتري برداشته شود. 

آیت االله رئیسی همچنین از همکاران دستگاه قضایی خواست که ضمن جمع بندي اقدامات صورت گرفته در یکسال اخیر به برنامه

 
ریزي براي سال 1400 مبتنی بر سند تحول قضایی توجه ویژه داشته باشند. 

آیت االله رئیسی افزود: حرکت بدون برنامه مانند حرکت کشتی بدون ناخدا و بدون مقصد است که موجب سرگردانی این کشتی می

 
شود. 

رئیس قوه قضاییه همچنین بر رویکرد سیاسی نسبت به حقوق عامه تأکید کرد و گفت: توجه به حقوق عامه نباید حالت شکلی داشته
باشد. وي افزود در روز گذشته در تقویم رسمی کشور روز حمایت از حقوق مصرف کننده بوده اما آیا حمایت از مصرف کننده در بازار
هم اتفاق افتاده است، وي بر همین اساس تأکید کرد که باید ساز و کارهاي مناسب و سازمانهاي فعال حمایت از حقوق عامه و حقوق

 
شهروندي با جدیت بیشتري صورت گیرد. 

رئیس دستگاه قضا در ادامه سخنانش گفت که یکی از مسائل محوري در حقوق عامه حفظ منابع طبیعی و ذخایر ملی است که بخشی
از پرونده هاي معوقه را نیز تشکیل می دهد وي بر همین اساس خاطرنشان کرد: همه همکاران قضایی باید به قضاتی که مأمور
رسیدگی به پرونده هاي پیچیده در حوزه منابع طبیعی هستند در تشخیص موضوع کمک کنند تا این پرونده ها هر چه سریعتر

 
تعیین تکلیف شود. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش نظارت بر کار ضابطین قضایی را نیز مورد تأکید قرار داد و گفت: به ضابطین حتماً



 
باید آموزش داده شود و بر کارشان نیز نظارت شود و گزارشات آنها بررسی و نواقص به ضابطین گوشزد شود. 

آیت االله رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که ارتباط همکاران قضایی با ضابطین عام و خاص نباید به رابطه صرف اداري باشد. وي
همچنین بر مسئله آموزش تخصصی به قضات تأکید کرد و متذکر شد قضات باید در کنار دانش حقوقی به مسائل روز همچون مباحث
مربوط به تجارت، بیمه، امور بانکی و مالی، مسائل مربوط به بورس و مباحث تخصصی صادرات و واردات و دیگر موضوعات اقتصادي

 
مسلط باشند که آموزش در این زمینه از وظایف معاونت منابع انسانی است. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش به موضوع اجراي ماده 477 نیز اشاره کرد و گفت: حکم صادره براي پرونده بعد از

 
صدور حکم دادگاه تجدیدنظر قطعی و لازم الاجراست. 

آیت االله رئیسی افزود: درخواست اجراي ماده 477 صرفاً براي تضمین اجراي قانون و موازین شرع و رعایت حد و عدل است و یک
مرحله دیگر دادرسی نیست. وي متذکر شد، اعمال ماده 477 براي آن است که خداي نکرده در ارتباط با یک پرونده حکم خلاف شرع

 
صادر نشود و اصل بر صحت احکام صادره است. 

رئیس قوه قضاییه با تقدیر از همت مضاعف همکاران قضایی در استانها که با وجود شرایط کرونایی در یکسال گذشته اقدام جهادي در

 
رسیدگی به پرونده هاي معوقه داشتند تأکید کرد: با پیگیري این روند باید پرونده هاي معوقه هر چه سریعتر به سرانجام برسد. 

آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش بر لزوم توجه به ساز و کار مصالحه و انجام صلح و سازش نیز تأکید کرد و گفت: آن
دسته از دعاوي مالی و خانوادگی که در شوراي حل اختلاف و دادگاهها با مصالحه قابل حل و فصل هستند باید از همین طریق به

 
نتیجه برسند. 

رئیس دستگاه قضا همچنین لزوم سلامت همکاران دستگاه قضا تأکید کرد و گفت: سلامت قوه قضاییه تضمین کننده سلامت

 
تصمیمات و آراء و احکام قضایی است و خدشه در این امر به همه تصمیمات نظام قضایی صدمه می زند. 

آیت االله رئیسی با تأکید بر لزوم نظارت مستمر بر تداوم عملکرد خوب همکاران قضایی به مدیران و همچنین مسئولان بخش هاي
حفاظتی و نظارتی قوه قضاییه متذکر شد که اگر مشاهده کردند فردي به هر دلیل دچار آسیب شده و یا یک خناس قصد نفوذ در
همکاران قضایی و ایجاد انحراف و خلل در روند دادرسی عادلانه دارد با اقدام به موقع و هشدار لازم از این امر جلوگیري کند. وي با
بیان اینکه مدیریت بدون نظارت معنا ندارد گفت باید بر لزوم پیشگیري از لغزش همکاران دستگاه قضا اهتمام ویژه داشت و هر جا

 
تخلفی شکل گرفت با آن برخورد کرد تا مجموعه قضایی دچار مسئله و آسیب نشود. 

آیت االله رئیسی با بیان اینکه اعتماد عمومی بزرگترین سرمایه دستگاه قضایی است که نباید مخدوش شود تأکید کرد: هر کس به
دستگاه عدلیه پناه آورد باید احساس کند که حقوق او ستاندن می شود و واي به روزي که کسی احساس کند دستگاه قضایی حق او

 
را نمی دهد. 

رئیس قوه قضاییه القاي یأس در جامعه را گناهی نابخشودنی دانست و گفت امروز از بهترین اعمال این است که امید در جامعه
افزایش یابد و همکاران دستگاه قضا می توانند با همت مضاعف و تلاش بیشتر و سامان دادن کارها نقش بسزایی در این زمینه داشته

 
باشد. 



آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنان خود ضمن تقدیر از عملکرد نیروهاي قضایی در سراسر کشور گفت: ما در برخی استان ها
پس از تغییر مدیر آن استان، نه نیروي خاص نه بودجه و اعتبار ویژه اي تزریق نکردیم اما بواسطه همین تغییر مدیریت، گزارش هاي
بعدي حاکی از موفقیت آن استان ها بود که نشان دهنده تاثیر تلاش و روحیه جهادي مدیران قضایی به عنوان یک کنشگر فعال در

 
عرصه قضا و نظارت، در بهبود بسیاري از روندها و مشکلات است. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به گزارش رئیس مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضائیه مبنی بر کاهش یک میلیونی آمار پرونده هاي
مُسن در سال گذشته، از اقدامات انجام شده همکاران قضائی براي کاهش زمان رسیدگی به پرونده ها و همچنین کاهش یک میلیونی
آمار پرونده هاي مُسن تقدیر کرده و البته تاکید کرد که تلاش ها به گونه اي باشد تا پرونده هاي فعلی به پرونده هاي مُسن تبدیل

 
نشود. 

آیت االله رئیسی با تاکید بر آنکه نباید اجازه داد سلامت امروز قضات کشور با اقدام نسنجیده یک همکار قضایی خدشه دار شود گفت:
وقتی یک نفر بخواهد در مجموعه عظیم قضایی یک حرکت ناسالم انجام دهد والله کار هزاران قاضی و کارمند که بخاطر سلامت نفس،

 
آبرومندانه و به سختی زندگی می کنند و از کوچکترین شبهه پرهیز دارند زیرسوال می رود. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنان خود به روساي کل دادگستري ها براي استفاده حداکثري از ظرفیت قضاتِ جوانِ و
فاضل انقلابی توصیه کرد و گفت: قاضی جوان و فاضل انقلابی در کشور کم نیست و این ها سرمایه دستگاه قضایی هستند؛ همواره

 
باید براي نیروي کارآمد جوان میدان ایجاد کرد و این نیروها را رشد داد. 

آیت االله رئیسی با اشاره به ویژگی هاي خاص نیروهاي جوان، افزود: ممکن است نیروي جوان از ما هم انتقاد کند، اما آن انتقاد از سر
صفاي باطن و انگیزه انقلابی است. در این زمینه روساي کل دادگستري هاي سراسر کشور باید مشی رهبر انقلاب در برخورد با جوانان

 
را سرلوحه خود قرار دهند. 

رئیس دستگاه قضا گفت: مردم مشکلات اقتصادي و اشتغال دارند که حتما براي حل آنها به همکاران دستگاه قضا مراجعه می کنند و

 
شما باید تلاش کنید حرف هاي آنها را بشنوید و هر کاري که براي رفع مشکلات و حوائج آنها لازم است انجام دهید. 

آیت االله رئیسی همچنین با اشاره به اجراي طرح پایش و غربالگري زندانیان، اعلام کرد: امروز بیش از 17 هزار نفر در نتیجه طرح

 
پایش و غربالگري زندانیان آزاد شده اند. 

رئیس دستگاه قضا بر همین اساس تاکید کرد که پایش زندانیان امري مقطعی نیست و همواره باید اجرا شود تا صرفا کسانی در زندان

 
بمانند که امنیت جامعه را به خطر می اندازند. 

آیت االله رئیسی افزود: سارقان مسلح و حرفه اي و قاچاقچیان مواد مخدر و همچنین اراذل و اوباش مشمول ارفاق هاي قانونی نیستند

 
و جاي چنین افرادي در زندان است. 

رئیسی همچنین روساي کل دادگستري هاي سراسر کشور را به تقویت ارتباط با نخبگان و اهل فن توصیه کرد و از آنها خواست به
صورت منظم جلساتی با نخبگان استان خود داشته باشند و نظرات آنها را در خصوص عملکرد واحدهاي قضایی استان خود را جویا

 
شوند. 



رئیس دستگاه قضا همچنین بر لزوم توجه قضات به اخلاق در امر قضا تاکید کرد و گفت: قاضی براي آنکه آزاد و مستقل نظر بدهد

 
باید خود را کاملا در محضر خدا و در کنف قدرت و حمایت او ببیند. 

آیت االله رئیسی افزود: حکم شجاعانه یک قاضی امکان ندارد بدون شب زنده داري و ارتباط او با خدا شکل بگیرد و هر که در شهامت،

 
ایثار و علم و ادب به جایی رسیده از بندگی و خضوع در برابر خدا بوده است. 

رئیس قوه قضاییه با تقدیر مجدد از همکاران قضایی در ر سیدگی به پرونده هاي معوقه در یک سال گذشته با وجود شرایط سخت
کرونایی و محدودیت هاي ناشی از آن، از قضات خواست که در روزهاي پایانی سال به این مسئله اهتمام ویژه داشته باشند و با دقت و

 
سرعت به آنها رسیدگی کنند تا هیچ پرونده اي بدون توجیه معوقه نماند. 

قوه قضاییه رئیس قوه قضاییه ابراهیم رئیسی



سوال نمایندگان مجلس از زنگنه کلید خورد

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/12/11

نماینده مردم شاهرود در مجلس از کلید خوردن طرح سوال از بیژن زنگنه وزیر نفت خبر داد.

 
نماینده مردم شاهرود در مجلس از کلید خوردن طرح سوال از بیژن زنگنه وزیر نفت خبر داد. 

علی اصغر خانی نماینده شاهرود در مجلس شوراي اسلامی از کلید
خوردن طرح سوال 30 نماینده از بیژن زنگنه وزیر نفت با عنوان
اینکه چرا وزارت نفت با تصمیمات دوگانه امنیت سرمایه گذاري را

 
دچار تهدید می کند، خبر داد. 

 
متن سوال نمایندگان از وزیر نفت به شرح ذیل است: 

همانگونه که مستحضرید شهرستان خمین زادگاه بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی ایران در زمره شهرستان هاي کمتر توسعه یافته و
محروم قراردارد در همین راستا در دهه 80 به منظور توسعه اشتغال و رفع محرومیت و همچنین انتفاع این شهرستان از فرصت هاي
سرمایه گذاري حوزه نفت با سرمایه گذاري بخش خصوص در حوزه پتروشیمی از محل خوراك پروپیلن پالایشگاه هاي شازند و
اصفهان با ظرفیت 300هزار تن در سال، جنابعالی موافقت می کنید و با توجه منتفی شدن طرح توسعه پالایشگاه اصفهان این ظرفیت
به 175 هزار تن درسال تقلیل پیدا می کند و با این کاهش ظرفیت سرمایه گذار نیز که قبلاً براساس ظرفیت اولیه طرح اقدام به خرید
لیسانس بازل کرده بود متحمل ضرر 800هزار یورویی پیش پرداخت با طرف خارجی قراردادمی گردد، در حال حاضر پس از گذشت
سالها چشم انتظاري مردم شهرستان در راه اندازي این واحد تولیدي که با پیشرفت بالاي 96% در آستانه راه اندازي آزمایشی می باشد
تعهد تامین خوراك این واحد از محل پالایشگاه شازند به کمتر از 50 %کاهش و بخش قابل توجهی از این خوراك غیرمنطقی به
شرکت دیگري اختصاص پیدا میکند و با نادیده گرفتن حق وحقوق مردم این شهرستان امنیت سرمایه گذاري در این شهرستان را
دچار تهدید است لذا سوال مشخص این است با چه منطقی سهمیه خوراکی که از پالایشگاه شازند قبلا توسط جنابعالی به پتروشیمی
خمین اختصاص یافته و در حال حاضر نیز این سرمایه گذاري در حال آماده بهره برداري می باشد سهمیه خوراك تخصیصی این

 
واحد کم و به شرکت دیگري اختصاص می یابد؟ 

 
اسامی نمایندگان امضا کننده سوال از زنگنه وزیر نفت به شرح ذیل است: 

علیرضا نظري، رضا آریان پور، موسی احمدي، محمود احمدي بیغش، ذبیح االله اعظمی ساردوئی، پرویز اوسطی، علی اکبر بسطامی،
نصراله پژمان فر، مجتبی توانگر، عباس جهانگیرزاده، حسین حاتمی، حسینعلی حاجی دلیگانی، علی اصغرخانی، محمد خدابخشی،
جعفر راستی، محمد سبزي، علیرضا سلیمی، علی اکبر علیزاده برمی، علیرضا عباسی، رسول فرخی میکال، علی اکبر کریمی، احمد
محرم زاده یخفروزان، جلال محمودزاده، سیدنظام الدین موسوي، حسین میرزائی، مجید نصیرائی، محمد تقی نقدعلی، جواد نیک بین،

حسن همتی، سیدعلی یزدي خواه.



مدیرکل کمیته امداد قم، مسئول بی تعارف استان است

منبع: موجشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل کمیته امداد استان قم امسال، با حضور در 11
برنامه رادیویی و تلویزیونی با عنوان بی تعارف به 96
درخواست مطرح شده هم استانی هاي گرامی رسیدگی

 
کرد. 

به گزارش خبرگزاري موج قم، محمود تلخابی ، رئیس اداره
روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد استان قم با
اشاره به اینکه کمک به رفع مشکلات نیازمندان استان قم،

دغدغه مدیرکل محترم استان است گفت: هر زمانی که صدا و سیماي مرکز قم از وي براي پاسخگویی و رسیدگی به مشکلات مطرح

 
شده در برنامه هاي رادیویی و تلویزیونی دعوت کرده است، از این موضوع استقبال کرده و در برنامه هاي مورد نظر حاضر شده است. 

وي با بیان اینکه برنامه «بی تعارف» در صدا و سیماي قم، پل ارتباطی خوبی بین مردم و مسئولان استان است افزود: آقاي میرشکار،
مدیرکل کمیته امداد استان قم، امسال 11 مرحله در استودیو این برنامه حاضر شد و به صورت زنده به سوالات مطرح شده از طرف

 
مردم پاسخ داد. 

تلخابی لزوم انعکاس و پیگیري مطالبات مردم در چنین برنامه هایی را خاطرنشان و تصریح کرد: در سالی که پشت سر گذاشتیم 96
فقره درخواست مردمی در این برنامه عنوان شد که بلافاصله پس از اتمام هر برنامه با دستور مدیرکل محترم، پیگیري مشکلات مطرح

 
شده در دستور کار فوري ادارات تابعه قرار گرفت. 

وي با اشاره به اینکه بیشتر پیامک هاي ارسالی و تماس هاي تلفنی مردم با موضوع حمایتی، معیشت، مسکن، درمان، اشتغال و
تحصیل بوده است بیان کرد: ادارات پنجگانه استان، همه درخواست هاي مطرح شده را رسیدگی و براي درخواست هایی که در

چارچوب ضوابط جاري امداد بوده، اقدام لازم انجام شد.



سنندج به استقبال بهار 1400 می رود

منبع: موجشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون خدمات شهري شهرداري سنندج از اجراي طرح

 
استقبال از بهار 1400 در سنندج خبر داد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري موج کردستان، لقمان
حیدري پیش از ظهر امروز دوشنبه در گفت و گو با
خبرنگاران اظهار داشت:با توجه به نزدیک شدن به روزهاي
پایانی سال، امسال نیزهمانندهرسال علاوه بر ارائه خدمات
عمومی در سطح شهر اقداماتی در راستاي خدمات رسانی
بهینه به شهروندان و ارتقاي سطح رضایتمندي آنان در

 
دستور کار قرار دارد. 

معاون خدمات شهري شهرداري سنندج گفت: در راستاي خدمت رسانی به شهروندان و ارتقاي سیما و منظر شهري زیبا و نشاط و

 
شادابی میان شهروندان در آستانه سال نو این شهرداري در قالب طرح استقبال از بهار تمهیدات ویژه اي اندیشیده است. 

وي افزود: امسال به واسطه شیوع ویروس کرونا اقداماتی براي جلوگیري از عدم شیوع این ویروس از جمله ممنوعیت برپایی چادر در

 
سطح پارکها و بوستان ها و خودداري از اسکان مسافر در مکان هاي اقامتی انجام خواهد شد. 

معاون خدمات شهري شهرداري سنندج گفت: شهرداري مناطق و نواحی در همین راستا باید نسبت به انجام عملیات گلکاري در
سطح پارك ها، بوستان ها، میادین و رفیوژها، هم سطح کردن دریچه هاي سطح شهر جهت جلوگیري ازآبگرفتگی و خطرات احتمالی،

 
تعمیر، شستشو و راه اندازي آبنماها، لکه گیري و آسفالت معابر و پاکسازي و ساماندهی ورودي هاي سطح شهر اقدام کنند. 

وي افزود: رفع نواقص مبلمان پارکی و وسایل بازي کودکان و سرویس هاي بهداشتی، پاکسازي پایه پل ها و علائم ترافیکی و

 
دیوارمعابراصلی وعدم صدور مجوزحفاري و اقدامات موثر براي ممنوعیت نصب چادر در پارك هاي سطح شهر نیز باید انجام شود. 

حیدري اظهار داشت: از دیگر تمهیدات انجام شده شامل شستشو، تعویض و تعمیر مخازن زباله و فرسوده پلاستیکی، جمع آوري
لاستیک و مواد اشتغال زا، جلوگیري ازساخت و سازهاي غیرمجاز، نظارت برجمع آوري زباله به ویژه درنواحی منفصل، رنگ آمیزي

 
جداول، برداشت نخاله هاي ساختمانی است. 

وي گفت: انجام عملیات سمپاشی زمستانه، برپایی سفره هفت سین و المان هاي نوروزي و نورپردازي میادین اصلی و ورودي هاي
شهر، آذین بندي میادین اصلی شهر، نصب تابلوهاي هدایت مسیر، نظارت بر گلکاري و احیاي فضاي سبز ازمهمترین اقدامات سازمان



 
سیما، منظر و فضاي سبز شهري این شهرداري است. 

معاون خدمات شهري شهرداري سنندج افزود: آماده باش کامل ناوگان تاکسیرانی و توجیه تاکسیرانان با توجه به شرایط کرونایی،
نظافت محوطه پارك سوار و سرویس هاي بهداشتی، رنگ آمیزي جداول محوطه ترمینال و پارك سوار از دیگر اقدامات انجام شده

 
است. 

وي اضافه کرد: سازمان عمران و بازآفرینی شهري نیز نسبت به آمادگی و برقراري تمام جایگاه هاي cng در ایام تعطیل، خط کشی

 
معابر ورودي سطح شهر، برداشت لکه هاي معابر سطح شهر و راه اندازي کارخانه آسفالت و توزیع آسفالت مورد نیاز اقدام خواهد کرد. 

حیدري افزود: آمادگی و استقرار آتش نشانان در شب هاي چهارشنبه سوري و شب عید و آماده باش پرسنل و آمادگی ایستگاه ها و

 
ماشین آلات جهت امدادرسانی در ایام عید از دیگر اقدامات این شهرداري در راستاي اجراي طرح استقبال از بهار است. 

وي ابراز امیدواري کرد، با تلاش کارکنان وکارگران خدوم و زحمتکش شهرداري بتوانیم سطح شهر را براي فرا رسیدن سال نو آراسته
و زیباتر کنیم.



اصلاحات سن بازنشستگی در تأمین اجتماعی+ جزئیات

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/12/11

مؤسسه عالی پژوهش هاي تامین اجتماعی در گزارشی تحت عنوان «پیامدها و ابعاد بازنشستگی پیش ازموعد بر اقتصاد و
صندوق هاي بازنشستگی» اصلاحات سن بازنشستگی در کشورهاي…

مؤسسه عالی پژوهش هاي تامین اجتماعی در گزارشی تحت عنوان «پیامدها و ابعاد بازنشستگی پیش ازموعد بر اقتصاد و

 
صندوق هاي بازنشستگی» اصلاحات سن بازنشستگی در کشورهاي منتخب و سازمان تأمین اجتماعی را بررسی کرد. 

طرح « بازنشستگی پیش از موعد » که به امضاي 39 نفر از نمایندگان رسیده بود، در
27 آبان ماه 1399 در مجلس اعلام وصول شد. مانند تمامی طرح هاي مشابه، دلایل
توجیهی براي ارائه این طرح کمک به بازار کار و اشتغال جوانان و کاهش هزینه هاي
جاري دستگاه ها عنوان شده بود. بر اساس طرح جدید، براي ایجاد زمینه بازنشستگی
پیش ازموعد کارکنان دولتی، آقایان با 25 سال و بانوان با 20 سال سابقه کار می
توانستند بازنشسته شوند. البته، اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس با کلیات این طرح

مخالفت کردند، اما نظر به اینکه ارائه چنین طرح ها و قوانینی در طول حیات صندوق هاي بازنشستگی کشور سابقه اي طولانی دارد،
گزارشی تحت عنوان «پیامدها و ابعاد بازنشستگی پیش ازموعد بر اقتصاد و صندوق هاي بازنشستگی» از سوي مؤسسه عالی پژوهش

 
تامین اجتماعی تهیه و منتشر شد. 

 
اصلاحات سن بازنشستگی در کشورهاي منتخب 

سن بازنشستگی، به عنوان یک پارامتر مهم طرح هاي بیمه اي، در بسیاري از کشورها متناسب با امید زندگی افزایش یافته است تا از
این طریق هم به پایداري صندوق ها کمک شود و هم اثرات مثبت اقتصادي ناشی از آن ظهور یابد. این اصلاحات به دو شکل انجام
می شود: نخست، اصلاح سن بازنشستگی عادي و دوم، افزایش تدریجی سن بازنشستگی متناسب با افزایش امید زندگی. درواقع،
بسیاري از کشورها علاوه بر افزایش سن بازنشستگی به صورت تدریجی یا یکباره، برنامه هایی براي تنظیم خودکار سن بازنشستگی

 
متناسب با امید زندگی مصوب می کنند. ایتالیا، قبرس، دانمارك، یونان، هلند، پرتغال و اسلواکی در میان این کشورها قرار دارند. 

درحالی که چنین اصلاحاتی در کشورهاي مختلف در جریان است، در ایران، سن بازنشستگی «عادي» در سازمان تأمین اجتماعی
(براي مردان 60 و براي زنان 55 سال) بدون تغییر مانده است. در زمانی که این سن به عنوان سن بازنشستگی تعیین می شد (سال
1354)، امید زندگی 57.6 سال براي مردان و 57.4 سال براي زنان بوده است. درحالی که بر اساس اطلاعات مرکز آمار ایران، امید
زندگی در سال 1395 به 72.5 سال براي مردان و 75.5 سال براي زنان افزایش یافته، سن بازنشستگی عادي همچنان بدون تغییر
مانده و حتی به دلیل تصویب قوانین بازنشستگی پیش ازموعد سن بازنشستگی مؤثر کاهش هم یافته است؛ به طوري که بر اساس
گزارش مستمري بگیران سازمان در سال 1398، میانگین سن برقراري بازنشستگان 56.6 سال است. با توجه به پایین بودن سن
بازنشستگی زنان، این رقم براي زنان کمتر هم است. با کسر سن بازنشستگی مؤثر از امید زندگی، متوسط زمان بهره مندي

بازنشستگان از مستمري سازمان حدود 17 سال است. 



 
اصلاحات سن بازنشستگی در سازمان تأمین اجتماعی 

در این گزارش همچنین آمده که از زمان تصویب قانون تأمین اجتماعی در سال 1354، قوانین مختلفی در طول زمان مصوب شده که
بر سن و سابقه ملاك بازنشستگی در سازمان تأمین اجتماعی اثرگذار بوده است. برخی از این قوانین به صورت مقطعی باعث افزایش

 
تعداد بازنشستگان سازمان شده و برخی هم به طور دائمی بر آن اثر داشته اند. 

مرور سیر تطور این قوانین در طول زمان نشان می دهد درحالی که امید زندگی در کشور همواره در حال افزایش بوده است، قانونگذار
به طور مداوم به کاهش سن بازنشستگی (درست عکس جهت حرکت امید زندگی) اقدام کرده است. با بروز انقلاب اسلامی، که ذاتاً با
تغییر رویکردها همراه بوده است، در اواخر دهه 50، به ناگاه مسیر بازنشستگی پیش ازموعد هموار شد و این روند در سال هاي بعد

 
ادامه یافت تا اینکه در دهه 70، زمانی که امید زندگی با پایان یافتن جنگ، به طور متوسط به بیش از 67 سال افزایش یافت، 

علاوه بر تمدید مهلت قانون بازنشستگی پیش ازموعد مصوب سال 1367، اصلاح مواد مرتبط با سنوات و سن بازنشستگی در قانون
تأمین اجتماعی رخ داد. بر این اساس، سن بازنشستگی براي مشاغل سخت و زیان آور از 55 سال به 50 و 45 سال به ترتیب براي
مردان و زنان کاهش یافت (که البته در سال 1380 این شرط هم برداشته شد) و مجدداً شرط سنی براي بازنشستگی با 30 سال

 
سابقه تعیین شد (50 و 45 سال به ترتیب براي مردان و زنان) که البته نسبت به آنچه در سال 1354 تعیین شده بود کمتر است. 

همچنین، بازنشستگی افراد با 35 سال سابقه کار بدون داشتن شرط سنی هم به قانون اضافه شد. علاوه براین، قانونی در این دهه
تصویب شد که اجازه می داد زنان کارگر با حداقل 42 سال سن با 20 سال سابقه به شرط پرداخت حق بیمه با 20 روز حقوق

 
بازنشسته شوند. 

در دهه 80، امید زندگی به حدود 72 سال افزایش یافت، اما شرط سنی براي مشاغل سخت و زیان آور برداشته شد و همچنان
بازنشستگی پیش ازموعد به صورت مقطعی در قالب قوانین بودجه یا به طور مجزا مجاز و تصویب شد. گرچه در سال 1380، حداقل
سابقه موردنیاز براي تقاضاي بازنشستگی از 10 سال در قانون تأمین اجتماعی به 20 سال افزایش یافت، در قوانین بودجه سال هاي

 
1386 و 1388 همین تغییر هم به طور موقت کنار گذاشته شد. 

در دهه 1390 مهم ترین تغییر مربوط به سال 1392 و تصویب قانون تعیین تکلیف تأمین اجتماعی اشخاصی که ده سال و کمتر حق
بیمه پرداخت کرده اند بوده است که به موجب آن، امکان پرداخت مستمري به کسانی که کمتر از 10 سال سابقه دارند ازطریق

پرداخت مابه التفاوت حق بیمه مهیا شد.



تشریح برنامه هاي سازمان بنادر در توسعه سواحل مکران/یک بندر بزرگ

تجاري در محدوده جاسک ایجاد می شود/ افزایش ظرفیت بندر چابهار از 8

به 30 میلیون تن در فاز دوم طرح توسعه/ توسعه ظرفیت زیربنایی و تامین ...

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با تشریح برنامه هاي این سازمان در توسعه سواحل مکران، تاکیدکرد: توجه ویژه به
مقوله زیربنا، روبنا و تجهیزات بنادر تجاري در طول این سواحل، در دستورکار قرار دارد.

معاون وزیر راه و شهرسازي اعلام کرد: تشریح برنامه هاي
سازمان بنادر در توسعه سواحل مکران/یک بندر بزرگ
تجاري در محدوده جاسک ایجاد می شود/ افزایش ظرفیت
بندر چابهار از 8 به 30 میلیون تن در فاز دوم طرح توسعه/
توسعه ظرفیت زیربنایی و تامین ناوگان در حوزه
گردشگري دریایی در دستور کار مدیرعامل سازمان بنادر و
دریانوردي با تشریح برنامه هاي این سازمان در توسعه
سواحل مکران، تاکیدکرد: توجه ویژه به مقوله زیربنا، روبنا
و تجهیزات بنادر تجاري در طول این سواحل، در دستورکار

 
قرار دارد. 

به گزارش برنا به نقل از وزارت راه و شهرسازي، محمد راستاد مدیرعامل سازمان بنادر ودریانوردي، با اشاره به ضرورت توسعه سواحل
مکران و نقش سازمان بنادر و دریانوردي در این بخش، اظهار داشت: زمانی که بحث سواحل و توسعه آن مطرح می شود، سازمان

 
بنادر و دریانوردي طبیعتا باید نقش آفرینی خاص خود را داشته باشد و در راستاي وظیفه خود در مدیریت سواحل اقدام می کند. 

معاون وزیر راه و شهرسازي ادامه داد: یکی از اقدامات مهم سازمان بنادر و دریانوردي؛ ایجاد یک سند بالادستی و جامع براي توسعه
سواحل به طور عام و براي سواحل مکران به طور خاص تحت عنوان طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی است که تدقیق آن تا

 
مقیاس یک پنج هزارم و با خروجی برنامه عمل در سطح شهرستان هاي ساحلی است. 

وي با بیان اینکه سند بالادستی جامع در رابطه با طرح هاي توسعه اي سواحل مکران و کاربري ها در پهنه هاي ساحلی مدنظر قرار
می گیرد که با طی شدن مراحل استصوابی براي استان هاي ساحلی لازم الاجراست، گفت: این اقدام یک نقشه راه است تا همه حوزه

 
هاي تخصصی اطلاع داشته باشند در نوار ساحلی باید چگونه سرمایه گذاري کرده و چگونه طرح هاي توسعه اي دنبال شود. 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي افزود: کاربري ها نیز با قابلیت ها و پتانسیل هاي نوار ساحلی تطبیق داده می شود و مسائل

 
زیست محیطی مورد مطالعه و بررسی قرار می گیرد. 

 
اقدام زیربنایی براي توسعه سواحل مکران 



راستاد با اشاره به اینکه طرح مدیریت یکپارچه ساحلی شامل پیوست هاي متفاوتی از جمله پیوست هاي سیاسی، امنیتی، اقتصادي،
پدافند غیرعامل، زیست محیطی و...است، خاطرنشان کرد: از ماحصل پیوست هاي مربوطه سازمان بنادر و دریانوردي به خروجی طرح

 
مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی می رسد و اقدامی زیربنایی و مهم براي توسعه سواحل مکران است. 

وي در ادامه به بخش دیگر اقدامات سازمان بنادر و دریانوردي براي توسعه سواحل مکران اشاره کرد و گفت: تمرکز این سازمان بر
بنادر تجاري است و هم اکنون بنادر کوچک متعددي در طول سواحل مکران از هرمزگان تا سیستان و بلوچستان وجود دارد که
کاربري تجاري دارند و باید این بنادر از نظر زیربنایی، روبنایی و تجهیزاتی به گونه اي مدنظر قرار گیرند که بتوانند ایجاد اشتغال و

 
رونق اقتصادي را در طول این نوار ساحلی مهم، تضمین کنند. 

 
فاز دوم طرح توسعه بندر چابهار 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با بیان اینکه ادامه طرح توسعه بندر چابهار؛ به عنوان یک بندر تجاري بزرگ و مهم در شرق
سواحل مکران بر اساس فاز دوم پیش خواهد رفت، اظهار داشت: چشم انداز احداث فاز دوم که ظرفیت بندر را از 8 به 30 میلیون تن

 
می رساند بعد از سال 1404 مدنظر قرار می گیرد و یک قابلیت مهم بندري به شمار می آید. 

راستاد با بیان اینکه دیگر خروجی مطالعات؛ ایجاد یک بندر جدید بزرگ تجاري با قابلیت پهلودهی کشتی هاي اقیانوس پیما در طول
سواحل مکران است، گفت: علاوه بر وجود بنادر تجاري کوچک، قرار است در آینده بندر جدیدي در محدوده شهرستان جاسک ایجاد

 
شود. 

 
برنامه هاي حوزه گردشگري دریایی 

وي با اشاره به اینکه سازمان بنادر؛ در حوزه گردشگري دریایی راسا اقداماتی انجام داده است، عنوان کرد: قصد داریم در این حوزه
کماکان فعال باشیم؛ یعنی بر اساس طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی، در نقاطی که به عنوان گزینه ایجاد و یا توسعه ظرفیت
براي گردشگري دریایی مطرح هستند، اقدام کرده و فعالیت هاي زیربنایی را انجام دهیم و براي فعالیت هاي روبنایی و تامین ناوگان
گردشگري دریایی از محل وجوه اداره شده بخش خصوصی را ترغیب خواهیم کرد تا امکانات لازم براي گردشگري دریایی در طول

سواحل مکران فراهم باشد.



ساخت و سازهاي غیرمجاز معضل اصلی بخش مرکزي ساوجبلاغ

منبع: تابناكشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/12/11

 
ساخت و سازهاي غیرمجاز معضل اصلی بخش مرکزي ساوجبلاغ 

فرماندار ساوجبلاغ گفت: ساخت و سازهاي غیرمجاز به عنوان معضل اصلی دامن گیر بخش مرکزي شده است که باید به صورت ویژه

 
با آن مقابله کرد. 

به گزارش «تابناك البرز» مهدي مهرور در آئین تودیع و معارفه بخشداران پیشین و جدید مرکزي ساوجبلاغ که در سالن اجتماعات
فرمانداري برگزار شد، به وجود 30 روستاي در این بخش مرکزي اشاره و اظهار کرد: توجه به زیرساخت روستاها، هماهنگی براي
اجراي طرح ها و مطالبات مردم، توسعه کشاورزي، اشتغال و مقابله با ساخت و ساز غیرمجاز از مهم ترین موضوعاتی است که بخشدار

 
مرکزي باید به آن توجه جدي داشته باشد. 

وي به ظرفیت هاي روستاهاي بخش مرکزي اشاره کرد و گفت: در حوزه گردشگري، باغداري و کشاورزي قابلیت هاي خوبی داریم که

 
باید در این حوزه توجه ویژه اي صورت گیرد. 

فرماندار ساوجبلاغ به سرپرست جدید بخشداري مرکزي تأکید کرد تا طرح ترمیم و بهسازي آسفالت تهران دشت را در دستور کار

 
خود قرار دهد تا هرچه سریع تر نسبت به آسفالت این راه پرتردد اقدام شود. 

وي گفت: تصمیماتی براي تأمین هزینه آسفالت این جاده در گذشته انجام شده است که معاونت عمرانی، راهداري، شوراهاي اسلامی

 
و بخشداري مرکزي نسبت به عملیاتی نمودن اجراي پروژه آسفالت این جاده به صورت جدي اقدام نمایند. 

فرماندار ساوجبلاغ در این جلسه از زحمات سپهر سجادي در زمان تصدي سرپرستی بخشداري مرکزي تقدیر و کیوان کاظم را به
عنوان سرپرست بخشدار مرکزي شهرستان ساوجبلاغ معرفی کرد.



بررسی هزینه هاي لایحه بودجه 1400

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مردم در مجلس، در حال بررسی بخش هزینه اي لایحه ي بودجه ي سال آینده هستند.

 
نمایندگان مردم در مجلس، در حال بررسی بخش هزینه اي لایحه ي بودجه ي سال آینده هستند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، بهارستانی ها شرکت هاي دولتی و غیردولتی را مکلف کردند هر سه ماه یک بار،

 
اطلاعاتشان را در سامانه وزارت اقتصاد ثبت و به روز رسانی کنند. 

با اختصاص 300 هزار میلیارد ریال از منابع فروش سهام دولت براي بازسازي و نوسازي شرکت هاي برق در جهت رفع مشکلات برق

 
کشور موافقت شد. 

اختصاص 10 هزار میلیارد تومان؛ براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، از دیگر مصوبات امروز نمایندگان

 
مجلس بود. 

 
 

کد ویدیو دانلود فیلم اصلی

0:00



اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال

و کارآفرینی

منبع: نمایندهشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مردم در مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد.

به گزارش «نماینده» نمایندگان در نشست علنی امروز (دوشنبه 11 اسفندماه) مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی بخش

 
هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال ازبدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد.



رویداد تخصصی ریسک پذیري در کار آفرینی در ارومیه برگزار می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/12/11

رویداد «دورهمی» با عنوان ریسک پذیري در کار آفرینی در مرکز منش جهاددانشگاهی آذربایجان غربی برگزار می
شود.رویداد تخصصی ریسک پذیري در کار آفرینی در ارومیه برگزار می شود

 
رویداد "دورهمی" با عنوان ریسک پذیري در کار آفرینی در مرکز منش جهاددانشگاهی آذربایجان غربی برگزار می شود. 

 
رویداد تخصصی ریسک پذیري در کار آفرینی در ارومیه برگزار می شود 

به گزارش بازارکار به نقل از روابط عمومی جهاددانشگاهی آذربایجان غربی، رویداد کارآفرینی "دورهمی" از مجموعه رویدادهاي
کارآفرینی جهاددانشگاهی به همت مرکز نوآوري و شکوفایی جهاددانشگاهی آذربایجان غربی و با همکاري اداره کل ورزش و جوانان

 
استان از برنامه هاي شتابدهی کسب و کارهاي فناورانه جوانان در جهاددانشگاهی آذربایجان غربی برگزار می شود. 

این رویداد با هدف انواع ریسک پذیري در کسب وکار ها و تشریح اهمیت و ضرورت ریسک پذیري در کارآفرینی بصورت وبیناري

 
برگزار می شود. 

علاقمندان جهت شرکت در این رویداد چهارشنبه 13 اسفندماه از ساعت 10 تا 12 به آدرس اینترنتی وبینار به نشانی
http://amjad.jde.ir/ag مراجعه کرده و نام جلسه را عنوان مرکز نوآوري و شتابدهی انتخاب کرده و براي رمز عبور عدد 12345

را وارد کنند.



گوهرتراشی براي 1000 نفر در چهارمحال و بختیاري اشتغال ایجاد می کند

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/12/11

پایگاه خبري معدن نیوز -مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه حرفه گوهرتراشی تا پایان سال
1400 براي 1000 نفر در استان اشتغال ایجاد می کند، گفت: ثبت نام براي دریافت آموزش ها و شروع این حرفه آغاز شده

است و افراد با پرداخت هزینه 5 میلیون تومان می توانند این حرفه را آغاز کنند.

نوشته شده توسط: دوشنبه 11 اسفند 1399 - 13:04:28 27 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -مدیرکل اوقاف و امور
خیریه چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه حرفه گوهرتراشی تا
پایان سال 1400 براي 1000 نفر در استان اشتغال ایجاد می
کند، گفت: ثبت نام براي دریافت آموزش ها و شروع این حرفه
آغاز شده است و افراد با پرداخت هزینه 5 میلیون تومان می

 
توانند این حرفه را آغاز کنند. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و
بختیاري با بیان اینکه حرفه گوهرتراشی تا پایان سال 1400
براي 1000 نفر در استان اشتغال ایجاد می کند، گفت: ثبت نام

 
براي دریافت آموزش ها و شروع این حرفه آغاز شده است و افراد با پرداخت هزینه 5 میلیون تومان می توانند این حرفه را آغاز کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن امیري با بیان اینکه طرح شمیم خدمت در امامزاده ها با محوریت بقاع متبرکه انجام شده است،
اظهار کرد: از جمله اقدامات صورت گرفته در این طرح، ایجاد اشتغال براي افراد نیازمند و سرپرست خانوار است که ایجاد اشتغال از

 
طریق حرفه گوهرتراشی مدنظر طرح شمیم در استان است. 

وي با بیان اینکه فعالیت در حرفه گوهرتراشی از تابستان سال جاري در چهارمحال و بختیاري کلید خورده است، افزود: نتایج بازدهی
این حرفه در استان هاي دیگر مورد بررسی قرار گرفت و سپس با رایزنی صورت گرفته با کارآفرینی از استان خراسان، این حرفه در

 
استان آغاز شد. 

امیري با بیان اینکه ایجاد اشتغال براي 1000 نفر در استان، تا پایان سال 1400 طی این طرح درنظر گرفته شده است، گفت: ثبت نام
براي دریافت آموزش ها و شروع حرفه آغاز شده است و افراد با پرداخت هزینه 5 میلیون تومان به عنوان ودیعه بابت دستگاه و در

 
اختیار گرفتن سنگ هاي قیمتی می توانند این حرفه را آغاز کنند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه تاکنون 100 نفر براي دستگاه درخواست داده اند، ادامه داد: از این

 
تعداد به 70 نفر دستگاه تحویل داده شده است و مابقی تا پایان اسفندماه در اختیار متقاضیان قرار می گیرد. 



وي یادآور شد: به علاوه 200 نفر نیز در حال دریافت آموزش ها هستند، گفتنی است تمامی آموزش ها رایگان بوده و افراد ظرف سه

 
تا چهار جلسه آموزش هاي لازم را دریافت می کنند. 

امیري میزان درآمد ماهیانه حرفه گوهرتراشی را به طور متوسط یک تا دو میلیون تومان عنوان کرد و اضافه کرد: دغدغه اي براي
عرضه و تقاضاي محصولات تولیدي وجود ندارد و توسط کارآفرین مربوطه فروش محصولات صورت می گیرد، به علاوه مشتریان خارج

 
از کشور نیز متقاضی خرید سنگ هاي قیمتی تراشیده شده نیز هستند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و بختیاري خاطرنشان کرد: شهرستان هاي لردگان، شهرکرد، سامان و بن بیشترین استقبال را
از این طرح داشته اند و مزیت این کار این است که افراد در منزل می توانند به انجام این حرفه پرداخته و سروصدایی نیز تولید نشود.



چالش شرکت هاي خدمات فنی و مهندسی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/12/11

فصل اقتصاد - عضو سندیکاي شرکتهاي ساختمانی ایران از کمبود بودجه هاي عمرانی و همچنین کم و کاستی هایی در
برنامه ریزي صحیح براي اجراي پروژه هاي ملی عمرانی اظهار گلایه کرد و گفت: در کشور ما پروژه  هایی که تعریف می شود

در فاز مطالعاتی هزینه  ها را به صورت حداقل محاسبه میکنیم و متاسفانه بیشتر پروژه  ...

فصل اقتصاد - عضو سندیکاي شرکتهاي ساختمانی ایران
از کمبود بودجه هاي عمرانی و همچنین کم و کاستی
هایی در برنامه ریزي صحیح براي اجراي پروژه هاي ملی
عمرانی اظهار گلایه کرد و گفت: در کشور ما پروژه  هایی
که تعریف می شود در فاز مطالعاتی هزینه  ها را به صورت
حداقل محاسبه میکنیم و متاسفانه بیشتر پروژه  هاي ملی
ما نقش سیاسی پیدا کرده و بدون بودجه و شرایط مورد

 
نظر از لحاظ بحث هاي مهندسی و مطالعاتی دقیق روي آن کار میشود. 

اشکان ناظمی افزود: به تبع آن این  اقدامات روي هم جمع شده و امروز شاهد این هستیم که خیلی از پروژه  ها در کشور وجود دارد

 
که درصد پیشرفت آن مثلاً تا 20 درصد است و برخی از آن ها متوقف می شوند و یا بسیار آهسته پیش میروند. 

عضو سندیکاي شرکتهاي ساختمانی ایران تصریح کرد: شرکت هاي پیمانکاري براي آنکه بتوانند خودشان را در مجموعه کارهایی که به
آن ها محول می شود، حفظ کنند حتماً نیاز است که صدور خدمات مهندسی داشته باشند، من معتقدم هر مجموعه پیمانکاري که
بتواند با حوزه صدور خدمات مهندسی خودش را آمیخته کند و حرکت کند می تواند مجموعه شرکت و حتی کشور را به سمت
موفقیت بیشتري راهبري کرده و در این حوزه نیز ما با توجه به تورم نرخ ارزي که داشته ایم سعی کردیم این موضوع را متوقف نکنیم.
ناظمی خاطر نشان کرد: در حوزه عمرانی شرکتهایی میتوانند در سال هاي آتی ادامه حیات داشته باشند که هم در طراحی و هم در
حوزه تأمین مالی نقش داشته باشد، به نظر من به این شکل فعالیت کردن منجر به کاهش هزینه ها نیز می شود. در این حوزه
قراردادهاي مختلفی را تقریباً در دولت هاي مختلف و کشورهاي مختلف انجام می شود به صورت BO، BOT و BLT که به نظر من

 
در حوزه کشور به صورت BOT این فرآیند در 8 یا 10 سال اخیر خوب جاري شده است. 

وي اظهار داشت: امیدوارم تمام شرکت هاي پیمانکاري که امروز توانسته اند با تمام مشکلاتی که در کشور وجود دارد خود را حفظ
کنند، این حوزه کارآفرینی خود را ادامه دهند و به این سمت و سوي هدایت شوند که عملاً استواري مجموعه شرکت آن ها دچار
cash نشود و یکی از بزرگ ترین مشکلاتی که مجموعه شرکت هاي پیمانکاري دارند بحث مدیریت cash flow مشکلات نقدینگی و

 
flow و مدیریت مالی است و اگر بودجه هاي عمرانی کشور بدرستی صرف عمران شود این مشکل بوجود نمی آید. 

این عضو سندیکاي شرکتهاي ساختمانی ایران، تاکید کرد: من به عنوان یک مهندس ایرانی که در کشور هاي مختلف نیز فعالیت
داشته ام می گویم که ما در مقایسه با همسایگان اطرافمان در حوزه شرق کشور، یا در حوزه جنوب، حوزه  کشورهاي عربی و نیز حوزه
هاي کشورهاي هفت گانه عربی در قسمت غرب کشورمان و همچنین حوزه هاي غرب و شمال غرب قسمت ترکیه که شاید رشد
اقتصادي و مهندسی در آنجا در مدت اخیر خیلی بالا بوده از لحاظ بحث مهندسی واقعا چیري کم تر نداریم و شاید در خیلی از حوزه-



 
هاي فنی و مهندسی از کشورهاي دنیا بالاتر باشیم. 

مدیرعامل و نایب رئیس شرکت هلدینگ هنزا تصریح کرد: در تمام کشورهاي دنیا وقتی یک پروژه ملی تعریف می شود، ارکان آن به
این صورت است که مشاور پروژه، پروژه را تعریف می کند، از لحاظ بحث فاز یک و فاز دو مطالعاتی در مجلس آن کشور، بودجه آن
مصوب می شود و بودجه  اش براي آن پروژه دیده می  شود. در حال حاضر در حوزه خلیج  فارس، آسیا میانه، اکثر پروژه ها به این شکل
تعریف می شوداما متاسفانه در کشور ما این موضوعات زیاد نقش پر رنگی ندارد، و در ابتدا پروژه تعریف می شود بر اساس یک شرایط

 
خاص، بعد از ورود بر اجرا مسائل و مشکلات اجرایی در آن حوزه خود را نشان می دهد. 

وي ادامه داد: متاسفانه در کشور ما به دلیل تحریمها بودجه  هاي عمرانی بسیار محدود است و اغلب بدرستی صرف پروژه هاي عمرانی
نمیشود در حالیکه در کشورهاي توسعه  یافته این موضوع 100 درصد محقق می شود در کشورهاي نیمه توسعه یافته حدود 70 یا 80

 
درصد آن اجرایی میشود. 

ناظمی در خصوص پروژه هایی که این شرکت در سال جاري به بهره برداري رسانده است، گفت :یکی از بزرگترین پروژه  هایی که در
شرکت هنزا در سال جاري انجام شده، پروژه کنارگذر شرقی اصفهان است که 29 آبان ماه امسال با حضور ریاست محترم جمهور به

 
صورت ویدئو کنفرانسی افتتاح شد. 

وي تصریح کرد: از جمله پروژه هاي مهمی که در سال جاري افتتاح شده، پروژه تقاطع غیرهمسطح حصارك بود که این پروژه در اوایل
سال 93 استارت خورد و یک پروژه کامل تقاطعی است که در فاز بندی هاي مختلف در 6 فاز، شامل 6 پل که طراحی این پروژه نیز با

 
شرکت ما بود و این پروژه شامل حدود 7000 تن آرماتور، حدود پنجاه هزار مترمکعب از احجام اصلی بتن ریزي داشت. 

وي افزود: حسن این پروژه نسبت به پروژه هاي دیگر کشور این بود که پروژه هایی که روي آزادراه یا روي منطقه ترافیکی است،
طراحی پل هاي آن ها به صورت پل فلزي انجام می گیرد ولی به جهت اینکه پل  هاي فلزي عموماً براي بهره  بردار، که دستگاه اجرایی
کارفرما است در آینده هزینه  هایی دارد ما طراحی این پل را به صورت پیش  تنیده پس کشیده انجام دادیم و به حول قوه الهی این
پروژه نیز در مدت معین، انجام شد و درآبان ماه امسال آخرین فاز آن را افتتاح کردیم و گره ترافیکی منطقه غرب کرج و اتصال آن به

 
قزوین باعث روان سازي آن محدوده شد. 

انتهاي پیام



تصمیمات بودجه اي مجلس/10/

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/12/11

فصل اقتصاد - ادامه بررسی جزئیات لایحه بودجه 1400 در بخش درآمدي از جمله مهمترین اخبار جلسه علنی نوبت صبح
امروز (دوشنبه) یازدهم اسفند 1399 مجلس هستند که می توانید مشروح آن را در لینک هاي زیر بخوانید.

 
 

فصل اقتصاد - ادامه بررسی جزئیات لایحه بودجه 1400 در بخش درآمدي از جمله مهمترین اخبار جلسه علنی نوبت صبح امروز

 
(دوشنبه) یازدهم اسفند 1399 مجلس هستند که می توانید مشروح آن را در لینک هاي زیر بخوانید. 

جلسه علنی نوبت اول امروز دوشنبه مجلس به ریاست محمد باقر قالیباف برگزار شد و ادامه رسیدگی به جزییات لایحه بودجه در

 
بخش هزینه اي در دستور کار نمایندگان قرار گرفت. 

مجلس از یکشنبه هفته گذشته کار بررسی جزئیات لایحه بودجه 1400 را شروع کرده است و روز گذشته با اتمام بررسی بخش

 
درآمدي لایحه بودجه و تعیین سقف درآمدها، وارد بررسی بخش هزینه اي این لایحه شد. 

در این جلسه نمایندگان مجلس در مصوبه اي شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیردولتی را مکلف کردند نسبت به ثبت و به

 
روزرسانی اطلاعات در سامانه یکپارچه اطلاعات اقدام کنند. 

همچنین در مصوبه اي دیگر مقرر شد که هرگونه توثیق سهام شرکت هاي دولتی مشمول واگذاري نزد مؤسسات مالی و اعتباري

 
جهت أخذ تسهیلات، جز با تأیید کتبی وزیر امور اقتصادي و دارایی ممنوع است. 

 
 



در جریان بررسی جزئیات لایحه بودجه در بخش هزینه اي نمایندگان در مصوبه اي با اختصاص 30 هزار میلیارد تومان منابع حاصل

 
از فروش سهام دولت براي نوسازي و بازسازي نیروگاه ها و تاسیسات فرسوده شبکه برق موافقت کردند.  

ساز و کاري هم براي اصلاح ساختار و ارتقاء شفافیت بودجه شرکت هاي دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته به دولت در سال

 
1400 تعیین شد. 

نمایندگان همچنین مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی در

 
سال 1400 تخصیص دادند. 

در ادامه بررسی هاي مربوط به لایحه بودجه، نماینده مردم بجنورد تاکید کرد که در نشست علنی مجلس باید پیشنهادات بودجه اي

 
مطرح شود که با قانون برنامه مغایرت نداشته باشد اما بسیاري از پیشنهادات با این مشکل مواجه هستند. 

محمد وحیدي افزود: دولت باید هزینه ها را به گونه اي مدیریت می کرد که مجلس در مقابل کارکنان دولت قرار نگیرد و این در
حالی است که نماینده دولت در صحن موافق بسیاري از این پیشنهادات بوده با وجود اینکه مبالغ محدودي براي تحقق مطالبات

 
نامحدود تعیین کرده اند که پاسخگوي تقاضاي واقعی کارکنان نخواهد بود. 

 
 

در جریان بررسی لایحه بودجه در بخش هزینه اي، مجلس در مصوبه اي نحوه هزینه کرد 30 میلیارد دلار فاینانس در سال آینده را

 
تعیین کرد. 

بر این اساس در مواردي که استفاده از تسهیلات مالی خارجی (فاینانس) منوط به تضمین دولت جمهوري اسلامی ایران مبنی بر
بازپرداخت اصل و هزینه هاي تسهیلات مالی اخذشده از منابع بانکهاي کارگزار خارجی و بانکها و مؤسسات مالی و توسعه اي بین
المللی باشد، وزیر امور اقتصادي و دارایی مجاز است پس از تصویب هیأت وزیران به نمایندگی از طرف دولت ضمانتنامه هاي کلی و یا
اختصاصی مورد نیاز براي طرحهاي مذکور را حداکثر ظرف مدت یک ماه صادر و یا اختیار امضاي آن را با تصویب هیأت وزیران به

 
مقام مسؤول ذي ربط تفویض کند. 

همچنین نمایندگان در مصوبه اي دیگر با اختصاص دو میلیارد دلار فاینانس براي ساخت و بهره برداري از خطوط قطار شهري و

 
کاهش آلودگی هوا موافقت کردند. 



 
 

در ادامه جلسه، نمایندگان با پیشنهاد محسن زنگنه موافقت کردند که براساس آن دولت مکلف است به ازاي هر فرزند که از ابتداي
سال 1400 متولد می شود ، 10 میلیون ریال از محل یک درصد یک دوازدهم هزینه هاي شرکت هاي دولتی را به صورت ماهانه کسر

 
و پس از واریز ردیف خاص صرفاً جهت خریداري صندوق هاي سرمایه گذاري قابل معامله در بورس به نام فرزند اختصاص دهد.  

رییس مجلس هم با اشاره به اینکه در رسانه ها آمده بود که قضات و اعضاي هیات علمی از پرداخت مالیات معاف هستند، گفت: این

 
طور نیست و براساس قانون قضات و اعضاي هیات علمی باید 10 درصد مالیات پرداخت کنند. 

همچنین مجید نصیرایی در تذکري نسبت به آنچه ا دغام غیرکارشناسی دانشگاه ها و مراکز علمی خواند، هشدار داد و گفت: بعد از
گذشت پنج سال از مصوبه شوراي عالی انقلاب فرهنگی در مورد ادغام مراکز علمی و دانشگاه ها اقدامی در این زمینه صورت نگرفت و

 
حالا دولت در ماه هاي پایانی فعالیتش بدون کار کارشناسی و بدون مشورت درصدد اجراي این مصوبه برآمده است. 

 
 

محمدرضا پورابراهیمی، رییس کمیسیون اقتصادي در نشست خبري خود در حاشیه جلسه علنی از برگزاري جلسه فوق العاده این

 
کمیسیون با حضور وزیر اقتصاد در مورد رویکرد دولتی کردن سهام عدالت خبر داد. 

انتهاي پیام



در پساتحریم نیز سیاست درهاي باز براي واردات اجرا نمی شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/12/11

فصل اقتصاد - علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت نشست ستاد تسهیل استان قزوین بر تداوم مبارزه با رانت
خواري و تلاش براي حذف امضاهاي طلایی تأکید کرد و با اشاره به ضرورت تقویت تولید داخلی، گفت: اگر تحریم ها نیز

برطرف شود، سیاست درهاي باز براي واردات اجرا نخواهد شد، بلکه تقویت تولید با تمرکز ...

 
 

فصل اقتصاد - علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت نشست ستاد تسهیل استان قزوین بر تداوم مبارزه با رانت خواري و
تلاش براي حذف امضاهاي طلایی تأکید کرد و با اشاره به ضرورت تقویت تولید داخلی، گفت: اگر تحریم ها نیز برطرف شود، سیاست

 
درهاي باز براي واردات اجرا نخواهد شد، بلکه تقویت تولید با تمرکز بز رقابت سالم و جلوگیري از انحصار دنبال می شود. 

نشست ستاد تسهیل استان قزوین با حضور علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت و فعالان اقتصادي و صنعتی استان

 
قزوین با برگزار شد. 

علیرضا رزم حسینی گفت: سیاست ما در وزارت صنعت، معدن و تجارت، روان سازي صادرات و واردات مواد اولیه و کالاهاي اساسی

 
است و در این مسیر محدودیت هاي بانکی را نمی پذیریم و تلاش می کنیم این رویکرد به تدریج انجام شود. 

او دیگر سیاست این وزارتخانه را مبارزه با رانت خواري و حذف امضاي طلایی و فروش مجوزها عنوان کرد و افزود: متأسفانه برخی
افراد هم رسانه و هم ابزار لازم براي فضاسازي در اختیار دارند و مبارزه با جریانی که راحت ویژه خواري کرده بسیار سخت است؛ اما ما

 
این کار را با جدیت دنبال می کنیم. 

 
با واردات بی رویه مخالفیم 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخشی از این نشست اظهار کرد: اگر تحریم ها برطرف شود، سیاست درهاي باز نداریم بلکه محور

 
تولید را دنبال خواهیم کرد البته انحصار هم نخواهیم داشت و امکان رقابت سالم را ایجاد می کنیم. 

او گفت: در سفر به استان قزوین بدون اغراق جهش تولید را مشاهده کردیم زیرا در همین استان در سال هاي گذشته واحدهاي

 
تعطیل شده زیادي وجود داشت که امروز به چرخه تولید بازگشته اند و این روند در سایر نقاط کشور هم دیده می شود. 

رزم حسینی تصریح کرد: یکی از شاخصه هاي کارآفرینی و رونق کسب وکار تعداد جوازهاي تأسیس است که شاهد افزایش 39

 
درصدي و جواز بهره برداري تا 10 درصد هستیم. 

او اضافه کرد: در حال حاضر 1365 واحد تعطیل شده و راکد با اقدامات انجام شده به چرخه تولید بازگشته اند که استان قزوین هم در



 
این زمینه عملکرد خوبی داشته است. 

رزم حسینی تصریح کرد: امروز جهش تولید در کشور اتفاق افتاده البته هر جا مدیریت دولتی بوده مشکل داریم لذا باور داریم کشور

 
باید توسط بخش خصوصی توانمند اداره شود. 

او اظهار کرد: چالش دهه پنجم انقلاب فقط اقتصادي است و رفع آن با توانمند کردن مردم، ایجاد اشتغال و رونق تولید ممکن می

 
شود. 

رزم حسینی با انتقاد از دیدگاهی که در یک دوران از سرمایه دار با عناوین نامناسب یاد می کردند، گفت: آنچه به عنوان وقف از
گذشته باقی مانده به دست ثروتمندان و افراد متمولی بوده که روحیه خیرخواهانه داشتند و بسیاري از آنها بازاریان و اصناف بودند لذا

 
امروز هم شما صنعتگران و کارآفرینان باید با سرمایه هاي خود این کشور را بسازید و در اشتغال و کارآفرینی سهیم باشید. 

او بیان کرد: استاندار قزوین باید براي افرادي که هزاران میلیارد تومان سرمایه را در تولید بکار گرفته اند احترام قائل باشد و براي آنها

 
وقت بگذارد زیرا اگر قرار است به توسعه برسیم توسط این افراد است. 

 
از سرمایه گذاران فعلی حمایت شود 

در این نشست، مهدي بخشنده، رئیس اتاق قزوین اظهار کرد: در کنار راه اندازي واحدهاي تولیدي و صنعتی جدید، باید از سرمایه
گذارانی که باوجود تمامی مشکلات اداري و تحریم هاي موجود، جهش تولید و رونق اقتصادي را سرلوحه خود قرار داده اند نیز

 
حمایت صورت گیرد. 

او افزود: خوشبختانه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان بسیار فعال است، البته ما چند واحد داریم که یکسره در ستادهاي مختلف
می گردند و وقت مدیران اقتصادي را می گیرند که باید اینها تعیین تکلیف شوند تا براي بررسی مشکلات واحدهایی که واقعاً دچار

 
معضل شده اند، گشایشی انجام شود. 

رئیس اتاق قزوین خاطرنشان کرد: یکی از مشکلات تولیدکنندگان ما، واردات مواد اولیه عمدتاً در حوزه هاي پتروشیمی و فلزات است
و ما نیاز داریم دستورالعمل ها اصلاح شود. بسیاري از واحدهاي تولیدي ما اعلام کرده اند که مواد اولیه موردنیازشان را از بازار آزاد

 
تهیه کرده اند. چگونه است که این مواد به راحتی در بازار آزاد یافت می شود. 

بخشنده ضمن اشاره به کمبود شدید کانتینر یخچال دار و تأثیرات مخرب آن بر صادرات میوه افزود: ما حداقل 2500 کانتینر
سردخانه اي نیاز داریم درحالی که روزانه یک عدد از این کانتینرها تولید می شود.3500 دلار کرایه کانتینر از بندرعباس به بمبئی
است یا 180 الی 200 میلیون تومان هزینه کرایه کانتینر سردخانه اي به اروپاست و با این وضعیت ما درخواست واردات کانتینرهاي

 
سه سال کارکرده داریم تا ناوگان صادراتی کشور تقویت شود. 

رئیس اتاق قزوین، صف طولانی در کمیسیون ماده یک بابت واردات ماشین آلات دست دوم خط تولید و تعیین مصادیق کالاي ایرانی
و ساخت داخل را از دیگر مشکلات بخش خصوصی و فعالان اقتصادي استان برشمرد و خواستار عنایت وزیر صنعت، معدن و تجارت

 
براي رفع این مشکل شد. 

مهندس بخشنده در پایان تصریح کرد: حدود هزار قلم کالا با ارز حاصل از صادرات وارد می شود و بسیاري از صادرکنندگان ما میزان
ارز حاصل از صادرات خود را در سامانه نیما بارگذاري کرده اند؛ اما بانک مرکزي تخصیص ارز را انجام نداده است. هم اکنون 40
میلیون دلار معادل 400 اظهارنامه، سرمایه در اماکن گمرکی، متوقف مانده و بانک مرکزي منشأ ارزي آنها را حذف کرده است و ما



 
خواستار رسیدگی به این وضعیت هستیم. 



علی اصغر رنجبر به عنوان مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان

قم منصوب شد

منبع: ایلناشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/12/11

حاج محمدي با صدور حکمی علی اصغر رنجبر را ه عنوان مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان قم منصوب
کرد.

حاج محمدي با صدور حکمی علی اصغر رنجبر را ه عنوان
مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان قم

 
منصوب کرد. 

به گزارش ایلنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سازمان زندان
ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور علی اصغر رنجبر به
عنوان مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان

 
قم منصوب شد. 

 
در حکم انتصاب رنجبر آمده است: 

 
برادر گرامی جناب آقاي علی اصغر رنجبر 

 
با سلام و تحیت 

نظر به تجـارب و تعهد و سـوابق ارزشمند جنابعـالی، بمـوجب این ابـلاغ بعنوان « مدیرکل زندانها و اقـدامات تامینی وتربیتی استـان

 
قم » منصوب می شوید. 

انتظارمی رود دردوران تحول سازمان زندان ها با محوریت تبدیل زندان به «آموزشگاه نیکی ها» ، براساس کارفرهنگی عمیق
وبکارگیري گروه هـاي جهادي وایجـاد اشتغـال مـولد، پایدار و هـدفمند، بـا مشارکت بخـش خصوصی و برنـامه ریزي دقیق براي
اصلاح و تربیت، ضمن هماهنگی با مدیران محتـرم قضایی واستانی بـابهره گیري از تمام ظرفیت هاي قانونی و برنامه هاي مصوب
سازمانی و اسناد بالا دستی جهت نیل به این مقصود، اقدام نمایید .امـید اسـت با تلاش مجـاهـدانه ومـؤمـنانـه و استعـانت ازمدد

 
الـهی وارواح طیـبه شـهـدا ودرظـل تـوجـهـات حضرت ولیعصر(عج) در انجام امور محوله، موفق باشید. 

محمد مهدي حاج محمدي



ایجاد 500 هزار شغل توسط کمیته امداد درسال آینده

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/12/11

حجت االله عبدالملکی،معاون اشتغال کمیته امداد در گفت
وگو با خبرنگار جامعه خبرگزاري فارس  با اشاره به تقدیر
رئیس جمهور از فرصت هاي شغلی ایجاد شده توسط
کمیته امداد، گفت: از دولت درخواست کردیم تسهیلات
قرض الحسنه اشتغال زایی و بودجه فنی مربوطه را افزایش

 
دهد. 

وي ادامه داد: با توجه به ایجاد 230 هزار فرصت شغلی
براي مددجویان در سال جاري، به دولت اعلام کردیم در صورت اختصاص 20 هزار میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه از منابع

 
داخلی شبکه بانکی، آماده سازماندهی 500 هزار فرصت شغلی براي سال آینده هستیم. 

معاون اشتغال کمیته امداد افزود: هم چنین به هزار میلیارد تومان منابع پشتیبانی در ساماندهی و ایجاد 500 هزار فرصت شغلی نیاز

 
داریم که هر دو میزان این منابع معادل 21 هزار میلیارد تومان در شبکه بانکی کشور موجود و قابل تخصیص است. 

عبدالملکی خاطرنشان کرد: منابع مورد نیاز تسهیلات قرض الحسنه براي ایجاد اشتغال نیم میلیون مددجو در شبکه بانکی کشور
موجود است؛ اگر فقط نیم درصد تسهیلات دولتی در اختیار ما قرار گیرد، می توانیم تا 500 هزار فرصت شغلی براي سال آینده ایجاد

 
کنیم. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد اضافه کرد: زیر ساخت ایجاد اشتغال را طی سال ها فراهم کرده ایم و مانند کانال مستحکمی

 
است که نیازمند پمپاژ، تزریق و راه اندازي است. 

وي به طرح پوشش کامل مشاغل خانگی در سراسر کشور توسط کمیته امداد پرداخت و گفت: پیشنهاد سازماندهی مشاغل خانگی را

 
به دولت و مجلس داده ایم و منتظر پاسخ دولت هستیم. 

عبدالملکی در رابطه با ایجاد 60 بنگاه اشتغال آسیب دیده مددجویان در زلزله سی سخت، اعلام کرد:صندوق داخلی بیمه خسارت در
کمیته امداد جبران خسارت هر طرحی که دچار آسیب شود را بر عهده دارد؛ در سی سخت هم در حال ارزیابی خسارت بنگاه هاي

 
اشتغال کمیته امداد هستیم و مشکل بنگاه هاي شغلی مددجویان پس از حل مشکل اسکان، جبران می شود. 

انتهاي پیام/



سریال «همبازي» به پایان تصویربرداري نزدیک شد

منبع: خوزناشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/12/11

مجموعه تلویزیونی «همبازي» به کارگردانی سروش محمدزاده هم اکنون در حال ساخت است و تصویربرداري این سریال از مرز

 
70 درصد عبور کرد. 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی شبکه دو سیما، همزمان با تولید این مجموعه تلویزیونی لوگو و لوگوموشن سریال «همبازي»

 
به ترتیب توسط محمد موحدنیا و محمد واحد طراحی و منتشر شد. 

در سریال «همبازي» به کارگردانی سروش محمدزاده و تهیه کنندگی نوید محمودي که قرار است نوروز 1400 از شبکه دو سیما
پخش شود، بازیگرانی همچون دیبا زاهدي، حسین مهري، کامران تفتی، نیلوفر کوخانی، مریم مومن، امیر کاظمی، ایمان صفا، پادینا

 
کیانی، خیام وقار، زهره نعیمی، محمد حیدري، پولاد مختاري، هانیه غلامی، مهتاب شیروانی 

با حضور آتیلا پسیانی، همایون ارشادي، علیرضا استادي و بهنام تشکر، با هنرمندي کمند امیرسلیمانی، رویا جاویدنیا و علیرضا

 
اوسیوند حضور دارند. 

«همبازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی

 
با طراحی نوید محمودي به روابط جوانان، اشتغال و هویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

«همبازي» به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما تهیه و تولید می شود.



روحانی: افزایش بهره برداري از منابع مشترك از کارهاي بزرگ دولت بوده

است

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/12/11

رییس جمهوري با بیان اینکه اقدامات این دولت در احقاق حقوق مردم فقط در برجام نبوده است، گفت: افزایش بهره برداري
از منابع مشترك نفتی و گازي از کارهاي بزرگ در احقاق حقوق مردم است که در این دولت انجام شد.

رییس جمهوري با بیان اینکه اقدامات این دولت در احقاق
حقوق مردم فقط در برجام نبوده است، گفت: افزایش بهره
برداري از منابع مشترك نفتی و گازي از کارهاي بزرگ در

 
احقاق حقوق مردم است که در این دولت انجام شد. 

قدس آنلاین: حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز
دوشنبه در پنجاه و سومین هفته پویش ملی تدبیر و امید
براي جهش تولید و بهره برداري از طرح هاي ملی وزارت
نفت در استان هاي ایلام و بوشهر گفت: در طول این 7
سال تلاش بی وقفه اي چه در مرحله اول این طرح که

منجر به تولید 30 هزار بشکه شده و چه در مرحله دوم که در مجموع 65 هزار بشکه می توانیم از این میدان، نفت استحصال کنیم

 
انجام شده است و یکی از افتخارات دولت تدبیر امید این است که همه این طرح ها از آغاز این دولت شروع شده است. 

رییس جمهوري افزود: این طرح در آغاز این دولت 6 درصد پیشرفته داشته است و 94 درصد این طرح در این دولت اجرایی و
عملیاتی شده است. به همه عزیزان افتخار می کنیم که در سراسر کشور شبانه روز تلاش می کنند و امروز در آستانه پایان سال عیدي

 
خوبی را به ملت تقدیم می کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به طرح هاي زیادي که در شرایط بسیار سخت تحریم و کرونا در سال 99 افتتاح شد، گفت: امروز
پنجاه و سومین برنامه افتتاح ماست، البته ما افتتاح ها را پنج شنبه ها انجام می دهیم. آخر سال وقت کم آوردیم و آنقدر پنج شنبه

 
نداریم، بنابراین روزهاي دیگر را هم اضافه کردیم که برنامه هاي ما به افتتاح برسد. 

وي با بیان اینکه صنعت نفت و صنعت پتروشیمی براي ما بسیار حائز اهمیت است، گفت: البته صنعت نفت در تاریخ ما به عنوان
صنعت سیاسی، اقتصادي گره خورده است. بار بودجه در سال هاي قبل بر دوش این صنعت بوده است در سال هاي اخیر مخصوصا در

 
سالی که گذشت، ما تقریبا اتکایی به نفت نداشتیم و کشور با کمترین اتکا به نفت اداره شد. 

روحانی افزود: البته در سال 98 و 97 کشور با اتکاي بسیار کم به نفت اداره شد در واقع بودجه کشور که به طور متوسط در دولت قبل
70 یا 80 میلیارد دلار و در برخی سال ها بالاي 100 میلیارد به نفت متکی بود در این دولت با کمترین اتکا به بودجه نفت مخصوصا

 
در سه سال اخیر کشور را اداره کردیم. 



رییس جمهوري گفت: درست است که ظاهر آن صنعت نفت است ولی بخش اعظمی از بودجه ما در تاریخ ایران- از زمانی که نفت

 
کشف شده است- صنعت کشور، فعالیت هاي اقتصادي کشور و بسیاري از پروژه هاي عمرانی به نفت متکی بوده است. 

وي تصریح کرد: بنابراین نفت یک صنعت مهم و عظیم است و همین امروز اگر خداي نکرده شیر نفت و گاز بسته شود همه فعالیت ها
متوقف می شود و از حمل و نقل گرفته تا سایر صنایع کل برق کشور و سیاري از فعالیت ها و خدمات متکی به نفت و گاز و میعانات

 
است. 

رییس دولت تدبیر و امید با تاکید بر اینکه اتکا بودجه جاري به نفت باید برداشته شود، گفت: صنعت نفت مهمترین صنعت کشور

 
است و بقیه صنعت ها و خدمات کشور وابسته به این صنعت هستند بنابراین اهمیت این صنعت را ما از یاد نبریم. 

روحانی با بیان اینکه در طول دولت یازدهم و دوازدهم کارهاي بی نظیري در بخش نفت انجام گرفت، اظهار کرد: اگر به تاریخ کشور
نگاه کنیم مقدار گازي که در دولت تدبیر و امید افزوده شده، بالاي هزار میلیون متر مکعب است یعنی از 600 میلیون متر مکعب در

 
روز امروز به بالاي هزار میلیون یعنی بالاي یک میلیارد مترمکعب رسیده که کار بسیار بزرگی است. 

 
در برداشت از منابع مشرك کار عظیمی انجام گرفته 

رییس جمهوري با تاکید بر این که در برداشت از منابع مشترك کارعظیمی انجام گرفته است، گفت: بعضی ها فکر می کنند که دولت
یازدهم و دوازدهم در احقاق حقوق مردم فقط در سایه برجام کار کرده است. البته برجام کار بسیار بزرگی براي احقاق حقوق مردم
بوده است و از بس بزرگ بوده است دنیا توطئه کرد که کمر برجام را بشکند. آدم خاصی مثل ترامپ آمد و مجري توطئه هاي

 
صهیونیست ها و ارتجاع در منطقه علیه برجام شد. 

روحانی افزود: بنابراین کار دولت براي احقاق حقوق مردم فقط برجام نبوده است یکی از مواردي که براي احقاق حقوق مردم تلاش

 
شده است مساله بهره برداري از منابع مشترك نفتی و گازي است که در این بخش کار بسیار بزرگی انجام گرفته است. 

وي ادامه داد: در منطقه پارس جنوبی که میدان مشترك ایران با قطر است، قطر دو برابر استفاده می کرد و ما عقب بودیم و امروز هم

 
طراز و حتی یک مقدار جلوتر از این منابع عظیم مشترك استفاده می کنیم. 

رییس جمهوري اضافه کرد: فرق منبع اختصاصی با مشترك در این است که از منبع اختصاصی هر زمانی که بخواهید می توانید
استفاده کنید اما در منبع مشترك همسایه استفاده می کند یعنی هر ساعتی بخشی از منافع ما از دست می رود بنابراین از این منبع

 
مشترك هم همسایه عزیز ما باید استفاده کند و هم ما این کار را انجام دهیم که این کار را کردیم. 

وي با بیان این که امروز در غرب کارون منابع نفتی مشترك با همسایه عزیزمان عراق داریم، گفت: تولید ما در این منطقه 5 برابر شده
است بنابراین حقوقی که از دست می رفته این دولت با سرمایه گذاري در این بخش و حتی بخش هاي دیگر توانسته جلوي آن را

 
بگیرد. 

روحانی با اشاره به مورد دیگر احقاق حقوق مردم در زمینه آثار فرهنگی، تصریح کرد: تاکنون هزاران شیء مربوط به آثار فرهنگی
کشور در خارج از کشور بود و تلاش کردیم در دادگاه هاي بین المللی همه این شی ها را برگردانیم که این هم احقاق حقوق ملت

 
است. 



رییس جمهوري افزود: ما منابع مشترك را توسعه دادیم و در این دولت منابع از این میدان بهره برداري شده است که قبلاً استفاده از
آن صفر بوده است. با تلاش هاي انجام شده در سال 92 و 93 تا پایان سال 95 به تولید 30 هزار بشکه در میدان مشترك رسیدیم که

 
هیچ استفاده از آن نمی کردیم و امروز فاز دوم آن را افتتاح کرده و 65 هزار بشکه در روز از این میدان مشترك استفاده کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید گفت: من تاکیدا از مسئولین سوال کردم که آیا در اجراي این طرح بزرگ یا طراحی آن که در این 7 سال
براي آن تلاش شده آیا از نیروهاي خارجی و مهندسین خارجی استفاده کرده ایم و پاسخ منفی بود. یعنی جوانان، مهندسین و
کارگران ایرانی این کار را انجام دادند. آن هم حفر چاه هاي عمیقی که متوسط عمق آنها 4500 متر و در بعضی از موارد تا 4800 متر

 
است. بنابراین کار بسیار بزرگی انجام گرفته است و ما امروز شاهد افتتاح فاز دوم این طرح براي بهره برداري از این میدان بودیم. 

روحانی در بخش دیگري از سخنانش با بیان اینکه از آغاز این دولت تاکنون در بخش پتروشیمی کار بسیار بزرگی صورت گرفته است
و یکی از افتخارات بسیار بزرگ ما صنعت پتروشیمی است، گفت: بسیاري از طرح هایی که افتتاح می کنیم بالادستی هستند. ما باید

 
بتوانیم پایین دستی ها را هم طراحی کنیم. 

وي از وزیر نفت خواست طرحی براي اقدامات دولت بعد در بخش پتروشیمی آماده کند و گفت: طرح هاي پایین دستی ها می تواند

 
اشتغال زیادي هم براي داخل و هم براي صادرات ما ایجاد کنند و براي ما بسیار مهم است. 

روحانی با بیان اینکه در سال 99 تا امروز 12 طرح بزرگ پتروشیمی را افتتاح کردیم، اظهار کرد: همین امروز افتتاحی که انجام گرفته
یک افتتاح حدود یک و نیم میلیارد یورو، یک افتتاح تا حدودي کمتر از یک میلیارد یورو بوده است یعنی ما امروز دو و نیم میلیارد

 
یورو طرح آن هم در این شرایط سخت افتتاح کردیم. 

رییس جمهوري با بیان اینکه در بخش پتروشیمی از آغاز سال تاکنون این دوازدهمین افتتاح ما بوده است، ابراز امیدواري کرد تا پایان
سال باز هم افتتاح داشته باشیم و گفت: در سال 1400 ظرفیت پتروشیمی از 50 میلیون تن به 100 میلیون تن می رسد و این نشان

 
دهنده این است که کار بسیار عظیمی صورت گرفته است. 

وي گفت: در سال هاي اخیر ما در شرایط تحریم و شرایط جنگ اقتصادي قرار داشتیم و ناچار بودیم درآمد ارزي را از غیرنفت به
دست بیاوریم. یکی از جاهایی که ما را یاري کرد و یکی از افتخارات ما در این دولت این بود که صادرات غیرنفتی مان تقریباً هر سال

 
افزایش پیدا کرد. 

روحانی خاطرنشان کرد: البته آغاز امسال به دلایل کرونا با کاهش صادرات غیرنفتی مواجه بودیم اما با بررسی آمار و ارقام در جلسه
اقتصادي روز گذشته خوشبختانه در این دو ماه آخر مشابه پارسال شده است. در آغاز به دلیل کرونا براي صادرات مشکل داشتیم و
امروز شرایط ما حل شده است و می توانیم صادرات غیرنفتی را انجام دهیم و تاکنون 31 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داشته ایم که

 
تا پایان سال این رقم بالاتر هم خواهد رفت. 

به گفته رییس دولت تدبیر و امید بخش بزرگی از این صادرات غیر نفتی مربوط به پتروشیمی و فولاد است و این دو نقش عمده اي

 
در صادرات غیرنفتی ما ایفا می کنند. 

 
اعتراف دولت آمریکا به شکست تحریم و فشار علیه ایران، موفقیت بزرگی است 



روحانی با اشاره به آغاز کار طرح بزرگ دیگر با ارزش 2 میلیارد دلار گفت: این طرح در دولت بعد به افتتاح می رسد و آن مورد بسیار

 
مهم هم در بخش پتروشیمی ماست. 

رییس دولت تدبیر و امید خطاب به ملت ایران گفت: همه آنچه که تا پایان امسال، به دست آورده ایم در سایه اراده، ایمان ایستادگی
شما مردم بوده است و اگر افتتاح و موفقیتی داشتیم، مربوط به فرزندان این ملت و جوانان عزیز و همه مردم از همه اقشار و گروه ها

 
بوده است که تلاش بسیاري انجام داده اند. 

رییس جمهوري تصریح کرد: مطمئنا دنیا و آمریکا ناچار خواهد شد در برابر این ملت بزرگ زانو بزند و تحریم هاي ظالمانه را کنار

 
بگذارد. 

روحانی یکی از پیروزي هاي بزرگ به دست آمده را سرنگونی قصاب و قاتل در آمریکا عنوان کرد و گفت: دولت جدید تاکنون چهار بار
اعتراف کرده است فشار حداکثري دولت آمریکا شکست خورده و به نتیجه نرسیده است و این بزرگترین موفقیت ما در تاریخ است که
خود آنانی که این تحریم را بر ما روا داشته اند به خاطر ایستادگی ما کاملاً اعتراف می کنند که این تحریم و فشار به جایی نرسیده

 
است. 

منبع: خبرگزاري ایرنا



تشریح برنامه هاي سازمان بنادر در توسعه سواحل مکران/ یک بندر بزرگ

تجاري در محدوده جاسک ساخته می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با تشریح برنامه هاي این سازمان در توسعه سواحل مکران، تاکیدکرد: توجه ویژه به
مقوله زیربنا، روبنا و تجهیزات بنادر تجاري در طول این سواحل، در دستورکار قرار دارد.

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با تشریح برنامه هاي
این سازمان در توسعه سواحل مکران، تاکیدکرد: توجه ویژه
به مقوله زیربنا، روبنا و تجهیزات بنادر تجاري در طول این

 
سواحل، در دستورکار قرار دارد. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، محمد راستاد در گفت و گو با
پایگاه اطلاع رسانی سازمان بنادر و دریانوردي با اشاره به
ضرورت توسعه سواحل مکران و نقش سازمان بنادر و
دریانوردي در این بخش، اظهار داشت: زمانی که بحث
سواحل و توسعه آن مطرح می شود، سازمان بنادر و

 
دریانوردي طبیعتا باید نقش آفرینی خاص خود را داشته باشد و در راستاي وظیفه خود در مدیریت سواحل اقدام می کند. 

معاون وزیر راه و شهرسازي ادامه داد: یکی از اقدامات مهم سازمان بنادر و دریانوردي؛ ایجاد یک سند بالادستی و جامع براي توسعه
سواحل به طور عام و براي سواحل مکران به طور خاص تحت عنوان طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی است که تدقیق آن تا

 
مقیاس یک پنج هزارم و با خروجی برنامه عمل در سطح شهرستان هاي ساحلی است. 

وي با بیان اینکه سند بالادستی جامع در رابطه با طرح هاي توسعه اي سواحل مکران و کاربري ها در پهنه هاي ساحلی مدنظر قرار
می گیرد که با طی شدن مراحل استصوابی براي استان هاي ساحلی لازم الاجراست، گفت: این اقدام یک نقشه راه است تا همه حوزه

 
هاي تخصصی اطلاع داشته باشند در نوار ساحلی باید چگونه سرمایه گذاري کرده و چگونه طرح هاي توسعه اي دنبال شود. 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي افزود: کاربري ها نیز با قابلیت ها و پتانسیل هاي نوار ساحلی تطبیق داده می شود و مسائل

 
زیست محیطی مورد مطالعه و بررسی قرار می گیرد. 

 
اقدام زیربنایی براي توسعه سواحل مکران 

راستاد با اشاره به اینکه طرح مدیریت یکپارچه ساحلی شامل پیوست هاي متفاوتی از جمله پیوست هاي سیاسی، امنیتی، اقتصادي،
پدافند غیرعامل، زیست محیطی و...است، خاطرنشان کرد: از ماحصل پیوست هاي مربوطه سازمان بنادر و دریانوردي به خروجی طرح

 
مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی می رسد و اقدامی زیربنایی و مهم براي توسعه سواحل مکران است. 



وي در ادامه به بخش دیگر اقدامات سازمان بنادر و دریانوردي براي توسعه سواحل مکران اشاره کرد و گفت: تمرکز این سازمان بر
بنادر تجاري است و هم اکنون بنادر کوچک متعددي در طول سواحل مکران از هرمزگان تا سیستان و بلوچستان وجود دارد که
کاربري تجاري دارند و باید این بنادر از نظر زیربنایی، روبنایی و تجهیزاتی به گونه اي مدنظر قرار گیرند که بتوانند ایجاد اشتغال و

 
رونق اقتصادي را در طول این نوار ساحلی مهم، تضمین کنند. 

 
فاز دوم طرح توسعه بندر چابهار 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي با بیان اینکه ادامه طرح توسعه بندر چابهار؛ به عنوان یک بندر تجاري بزرگ و مهم در شرق
سواحل مکران بر اساس فاز دوم پیش خواهد رفت، اظهار داشت: چشم انداز احداث فاز دوم که ظرفیت بندر را از 8 به 30 میلیون تن

 
می رساند بعد از سال 1404 مدنظر قرار می گیرد و یک قابلیت مهم بندري به شمار می آید. 

راستاد با بیان اینکه دیگر خروجی مطالعات؛ ایجاد یک بندر جدید بزرگ تجاري با قابلیت پهلودهی کشتی هاي اقیانوس پیما در طول
سواحل مکران است، گفت: علاوه بر وجود بنادر تجاري کوچک، قرار است در آینده بندر جدیدي در محدوده شهرستان جاسک ایجاد

 
شود. 

 
برنامه هاي حوزه گردشگري دریایی 

وي با اشاره به اینکه سازمان بنادر؛ در حوزه گردشگري دریایی راسا اقداماتی انجام داده است، عنوان کرد: قصد داریم در این حوزه
کماکان فعال باشیم؛ یعنی بر اساس طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی، در نقاطی که به عنوان گزینه ایجاد و یا توسعه ظرفیت
براي گردشگري دریایی مطرح هستند، اقدام کرده و فعالیت هاي زیربنایی را انجام دهیم و براي فعالیت هاي روبنایی و تامین ناوگان
گردشگري دریایی از محل وجوه اداره شده بخش خصوصی را ترغیب خواهیم کرد تا امکانات لازم براي گردشگري دریایی در طول

سواحل مکران فراهم باشد.



وام اشتغال به بیش از چهار هزار مددجوي کمیته امداد اصفهان پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/12/11

اصفهان-ایرنا- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان گفت: 174 میلیارد تومان وام اشتغال زا در سالجاري به
چهار هزار و 12 تن از مددجویان زیر پوشش این نهادپرداخت شده است.

اصفهان-ایرنا- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره)
استان اصفهان گفت: 174 میلیارد تومان وام اشتغال زا در
سالجاري به چهار هزار و 12 تن از مددجویان زیر پوشش

 
این نهادپرداخت شده است. 

به گزارش ایرنا،کریم زارع روز دوشنبه در جمع خبرنگاران
افزود: سقف وام ها 30 میلیون تومان و در زمینه اشتغال تا
50 میلیون تومان بود که فقط 174 میلیارد تومان وام
اشتغال زا به چهار هزار و 12 نفر در سالجاري پرداخت شد.

وي همچنین با اشاره به برنامه جشن نیکوکاري که هر سال در آستانه نوروز برگزار می شود،اظهار داشت: این مراسم امسال در 13
اسفندماه به صورت نمادین در یکی از مدارس اصفهان و از طریق شبکه شاد طرح جشن نیکوکاري با شعار "عیدي براي همه" آغاز
می شود و از روز 14 اسفند ماه نیز پایگاه هاي جمع آوري کمک هاي مردمی در سطح شهر مستقر می شوند و روز جمعه نیز در نماز

 
جمعه جمع آوري کمک به جشن نیکوکاري خواهیم داشت. 

وي با اشاره به بحران کرونا در یک سال گذشته و زمینه ایجاد اشتغال و حمایت از افراد تحت پوشش، افزود: سال گذشته به دلیل
مشکلات ناشی از کرونا ما دو مرحله کمک توسط خیران و بسیج در قالب طرح کمک هاي مومنانه در ماه هاي رمضان، محرم و صفر

 
داشتیم که بیش از 60 میلیارد تومان در قالب سبد غذایی تهیه و توزیع شد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان اصفهان با تاکید به اینکه یکی از مهمترین دغدغه هاي کمیته امداد تهیه وسایل کمک
آموزشی براي دانش آموزان تحت پوشش در شرایط کرونایی بوده است،تصریح کرد: حدود 30 هزار دانش آموز تحت پوشش کمیته
امداد استان وجود دارد که بسیاري از آنها براي تهیه تبلت و گوشی دچار مشکل بودند که پس از بررسی صورت گرفته حدود 5 هزار

 
دانش آموز نیازمند شناسایی و تاکنون حدود 4 هزار تبلت با کمک خیران، دستگاه ها و صنایع خریداري شده است. 

وي با اشاره به افتتاح نخستین مرکز نیکوکاري در مدارس و چهارصدمین مرکز نیکوکاري خبر داد و گفت: امسال در راستاي کمک و

 
حمایت به دانش آموزان فقط 2 هزار تبلت با کمک مجموعه هاي فولاد و پالایش نفت خریداري شده است. 

زارع به اقدام جدید کمیته امداد امام خمینی (ره) اشاره کرد و افزود: امسال با کمک معتمدان مردم با مدیریت این نهاد مراکزي براي
کمک به نیازمندان تاسیس شد که تاکنون بیش از 200 میلیارد تومان کمک را جمع آوري و بین نیازمندان توزیع کرده اند. 



وي یکی دیگر از اقدامات جدید کمیته امداد را کمک هاي وام قرض الحسنه اعلام کرد و بیان داشت: تاسیس صندوق امداد ولایت

 
بدون کارمزد و ودیعه و گذاشتن سپرده اقساط بلند مدت به نیازمندان پرداخت می کند. 

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان با اشاره به اینکه حمایت هاي کمیته امداد بدون همراهی مردم امکان پذیر
نیست و در بحران کرونا مردم به یاري محرومان شتافتند،ادامه داد: امسال بیش از 11 هزار و 500 شغل براي مددجویان کمیته امداد

 
ایجاد شده است که این میزان اشتغال نسبت به سال گذشته با رشد 25 درصدي مواجه بوده است. 

وي تاکید کرد: تمرکز کمیته امداد بر حمایت از اشتغال خانگی و مشاغل خُرد به ویژه براي مادران سرپرست خانواري است که علاوه

 
بر تمام نقش هاي اجتماعی نقش مادري و تربیت فرزندان را بر عهده دارند. 

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی استان اصفهان(ره)تاکید کرد: منشاء فقر در جامعه از عوامل مختلفی تشکیل شده است و رویکرد

 
کمیته امداد بیشتر توانمندسازي افراد جامعه است. 

وي گفت: هدف کمیته امداد این است که افراد تحت پوشش را به باور توانمندسازي از مرحله اولیه تا شغل اقتصادي پایدار برسانیم
وگرنه چرخه فقر ادامه دار خواهد بود و این در حالی است که امسال 400 میلیارد تومان در قالب مستمري به خانواده هاي تحت

 
پوشش کمک شده است. 

وي با بیان اینکه بیش از 230 هزار نفر دراستان اصفهان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) هستند،گفت: بیش از 80 هزار
حامی حدود 30 هزار کودك را تحت پوشش در طرح محسنین قرار داده اند، اما 2 هزار فرزند بدون حامی تحت پوشش کمیته امداد

 
هستند که امیدمی رود تا پایان سال حامی پیدا کنند. 

زارع بیان داشت: در نیمه نخست امسال حدود 6 میلیارد تومان کمک بلاعوض با حمایت خیران جمع آوري شد که بخشی از این

 
کمک ها براي هزینه تعمیرات مسکن و بخشی کمک هزینه خرید مسکن در شهرهاي بزرگ هزینه شد. 

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اصفهان از رشد 15 درصدي صدقات در استان خبر داد و افزود: رشد 80 درصدي در

 
طرح اکرام و نیز کمک هاي 200 میلیاردي مردمی نشانه اعتماد مردم به کمیته امداد است. 

جشن نیکوکاري امسال به روش الکترونیکی خواهد بود و خیران می توانند با شماره 88771031# و یا شماره کارت

 
606373700002509 کمک هاي خود را به افراد تحت پوشش کمیته امداد واریز کنند. 

 
برچسب ها 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- معاونت توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد امام خمینی 

- اصفهان



منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد ریال رسید

منبع: فراسوشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان تهران در موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست.

منابع سپرده اي بانک توسعه تعاون به 270 هزار میلیارد
ریال رسیدمدیر عامل بانک توسعه تعاون نقش شعب استان

 
تهران در موفقیت این بانک را قابل ملاحظه دانست. 

به گزارش فراسو، حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک
توسعه تعاون طی نشست با مدیر و معاونین استان تهران

اظهار داشت: منابع بانک توسعه تعاون در حال حاضر 270 هزار میلیارد ریال است و با توجه به گستردگی فعالیت توسعه اي بانک

 
ضروري است منابع دائما در حال افزایش باشد. 

وي افزود: خدمات بانکی و فعالیت توسعه اي بانک توسعه تعاون در سراسر کشور با سطح گستردگی بالایی در حال ارائه است و استان

 
تهران نیز جایگاه خاصی در این گستره جغرافیایی دارد. 

مهدیان گفت: راهبرد بسیاري از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات در شهرهاي بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه به
رسالت و ماموریت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شایسته در شهرهاي بزرگ، دامنه خدمات جغرافیایی را به اقصی نقاط کشور گسترده

 
نموده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: در مقطع کنونی منابع سپرده اي این بانک به میزان 270 هزار میلیارد ریال رسیده است و راهبرد
بانک بر این است با گستره کیفی خدمات در استان تهران و سایر شهرها شاهد رشد چشمگیرتر در تجهیز منابع بانک و به تبع آن

 
فعالیت توسعه اي در سطح کشور باشیم. 

مهدیان خاطر نشان کرد: با توجه به حضور سازمان هاي دولتی و دفاتر شرکت هاي خصوصی در استان تهران و نقدینگی بالاي موجود
در این استان و با توجه به نیاز تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه اي، نیاز بر این بوده که شعب بانک توسعه تعاون در
استان تهران و شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته باشند و بسیاري از نگاه هاي معطوف به بانک توسعه

 
تعاون متمرکز بر شعب استان تهران می باشد. 

وي اضافه نمود: استان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با دستگاههاي اجرایی، تجهیز بهینه منابع، ارائه تسهیلات کارآفرینی
گسترده، صدور ضمانت نامه و خدمات تخصصی ارزي با بازار گسترده اي روبرو است و به رغم رقابتی بودن فعالیت بانکی در استان
تهران، با اتخاذ تدابیر و نقشه راه موثر و برخورداري بانک از امکانات متنوع الکترونیک و ابزارهاي بانکداري دیجیتال، فرصت مناسبی

 
براي نقش آفرینی شعب تهران و بهره مندي از سهم موثر بازار ایجاد گردیده است. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: همواره مد نظر بوده است واحدهاي صف به ویژه شعب استان تهران از اختیار کافی براي مصوبات
تسهیلات و خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه نمودن مراحل اداري، خدمات در کمترین زمان به مشتریان

 
ارائه گردد. 

وي تصریح نمود: حجم خدمات بانک به نسبت گذشته چند برابر شده است و پرسنل با تمام قوت مشغول بکار هستند و علاوه بر این،
میزان نارسایی ها و نقاط ضعف به شدت کاهش یافته است و این نشان دهنده بلوغ سازمانی بانک و توسعه ظرفیت با اتکا به نیروي

انسانی توانمند و متخصص است. 



مهدیان آگاهی از وضعیت شعب، رسیدگی و توجه به مسائل نیروي انسانی و گرهگشایی از مشکلات را از مهمترین دغدغه هاي
مدیران ارشد بانک عنوان نمود و گفت: آراستگی شعب و زیبایی ظاهري از اهمیت ویژه اي برخوردار است و بسیاري از مخاطبین بانک

 
با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمینان بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی گزینند. 

وي ارتباط دائمی با واحدهاي صف و اطلاع از کمبودها و نارسایی ها را مهم عنوان نمود و گفت: انتظار بر این است واحدهاي ستادي
نیز پشتیبانی کافی از واحدهاي صف را انجام دهند و آیین نامه ها و دستور العمل ها نیز شفاف و راهگشا باشد و و در ارائه طریق و

 
پرهیز از سردرگمی همکاران شعب موثر واقع گردد. 

سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با توجه به حضور دستگاههاي اجرایی انتظار از شعب استان تهران بسیار
گسترده است و با تقویت امکانات و نیروي تخصصی ، امکان ارائه خدمات در مقیاس بالاتر به مشتریان حقیقی و حقوقی فراهم می

 
گردد. 

وي افزود: شعب استان تهران سهم عمده اي در اجراي تقاهم نامه ها و قراردادهاي عاملیت بانک و راهبري بسیاري از طرحهاي

 
توانمندسازي تعاونی ها در استان تهران و در ادامه سطح کشور بر عهده دارند. 

سعید معادي معاون استانها و بازاریابی بانک توسعه تعاون نیز درادامه گفت: ضمن تاکید بر حمایت از عملکرد ارزشمند پرسنل خدوم،
تلاش بر این است با آسیب شناسی و رفع نقاط ضعف، و تقویت امکانات شعب استان، کارآمدي و اثربخشی خدمات در سطح بهنیه به
وقوع بپبوندد. وي توجه به ارتقاء خدمات باجه و فراهم سازي مراحل اجرایی تبدیل باجه ها به شعب را اقدامی مهم در جهت تقویت

 
شعب استان تهران اعلام نمود. 

احمد محمدي مدیر امور استانها و شعب نیز گفت: توجه ویژه مدیران ارشد به رفع مسائل شعب نشان از اهمیت مشتري مداري و

 
تقویت ارتباطات دوسویه با مشتریان و ارائه خدمات بهینه به تعاونگران و جامعه هدف است. 

یونس کلانتري رئیس اداره کل امورمشتریان و توسعه بازار نیز خاطر نشان کرد: فرآیندهاي گسترده اي جهت تقویت ارتباطات استان
تهران با اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین راهکارهاي موثر با تکیه بر محصولات نوین و توسعه اي بانک در نظر گرفته شده است و

 
در کوتاه مدت با اجراي این تدابیر، بهبود مستمري در عمکرد شعب سراسر کشور به ویژه تهران قابل مشاهده است. 

در این جلسه محمد شیخ حسینی مدیر شعب استان تهران توجه به جانشین پروري، اعتماد به نیروهاي جوان و شجاع و ایجاد ساختار
منظم جهت ارائه خدمات بهینه به مشتریان از راهبردهاي این مدیریت بیان نمود و در ادامه نیز محمدرضا حیدري معاون مالی و
ارزي، حمید توکلیان معاون اعتباري و حقوقی و سید احمد ابراهیم نیا معاون اداري و پشتیبانی استان توضیحات کاملی در خصوص

عملکرد استان و راهکارهاي توسعه خدمات ارائه دادند.



چرا طلاب از طریق نهاد حاکمیت حمایت می شوند

منبع: شیعهشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/12/11

حجت الاسلام اکبري با اشاره به فعالیت هاي مرکز خدمات حوزه هاي علمی در حمایت مادي و معنوي از طلاب اظهار کرد:
آیا طلبه به عنوان یک شهروند ایرانی دغدغه معیشت ندارد و خانواده روحانیت و مسئله تحقیق و ترویج دین به اندازه اي مهم

نیست که از آنان حمایت شود؟ حاکمیت به روحانیت حقوقی پرداخت نمی کند و این ...

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، حجت الاسلام اکبري با اشاره به فعالیت هاي مرکز خدمات حوزه هاي علمی در حمایت مادي و معنوي از
طلاب اظهار کرد: آیا طلبه به عنوان یک شهروند ایرانی دغدغه معیشت ندارد و خانواده روحانیت و مسئله تحقیق و ترویج دین به
اندازه اي مهم نیست که از آنان حمایت شود؟ حاکمیت به روحانیت حقوقی پرداخت نمی کند و این خدمات صرفاً حمایتی است تا

 
آنان حداقل امکانات اجتماعی را دریافت کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم اکبري، مدیر مرکز خدمات حوزه هاي علمیه، به بیان توضیحاتی درباره فعالیت هاي این مرکز
پرداخت و گفت: مرکز خدمات حوزه علمیه مستقیماً زیر نظر دفتر مقام معظم رهبري است. هیئت مدیره، رئیس ستادي، مدیر کل
هاي استانی و دفاتر شهرستانی دارد و خدمات فرهنگی، رفاهی، اجتماعی و... به طلاب دانش آموخته تا طلابی که امام جماعت

 
هستند، ارائه و پس از فوت آنها نیز از خانواده هایشان حمایت می شود. 

 
طلاب خارجی تحت پوشش مرکز خدمات 

وي تصریح کرد: طلاب خارجی نیز تحت پوشش ما هستند و از افتخارات جمهوري اسلامی این است که از طلاب اهل تسنن هم
حمایت می کنیم. بخشی از فعالیت مرکز در مورد بیمه و بخشی آموزشی و غالب آنها نیز به خانواده هاي طلاب است؛ یعنی براي
طلاب، همسران آنها و فرزندانشان برنامه هاي آموزشی برگزار می شود. براي معیشت و توانمندسازي نیز به ارائه آموزش و مشاوره می

 
پردازیم تا طلاب بتوانند زندگی شان را اداره کنند و اشتغال ایجاد شود. 

اکبري افزود: در استان تهران به حدود 30 هزار طلبه خدمت می کنیم، مثلاً امام جماعتی که هیچ شغل و درآمدي ندارد مورد حمایت
ماست و به این افراد، مبلغان و روحانیون مستقر در روستاها کمک می کنیم. همچنین با سازمان هاي مختلف از جمله دانشگاه هاي
تهران و شهید بهشتی، هلال احمر و شهرداري همکاري می کنیم تا بتوانیم در مباحث آموزشی و توان مندسازي به طلاب کمک

 
کنیم. در بخش مباحث قرآنی یا معارف هم اطلاعات خوبی را فراهم کرده ایم و اطلاعات طلاب محفوظ است. 

 
حداقل امکانات تأمین اجتماعی 

وي در پاسخ به اینکه یکی از شبهاتی که مطرح می شود این است که چرا یک نهاد حاکمیتی از طلاب حمایت می کند، در حالی که
از قشرهایی نظیر دانشجویان و هنرمندان حمایت نمی شود؟ گفت: البته این سؤال جامعه و قشر جوان هم هست و شاید بدخواهان
دین بخواهند از آن سوءاستفاده کنند. مثلاً اگر پهلوان تختی در صف نانوایی بایستد و بعد نوبتش را به چند نفر بدهد و آخرین نفر نان
بگیرد، دلیلی بر پهلوان بودن اوست. در حالی که روحانیت در صف نخست انقلاب بود و امام راحل نیز از حوزه علمیه بود، اما طلاب



آخرین قشري بودند که بیمه شدند. حتی عشایر، کارگران، دانشجویان، کارمندان و ... بیمه اند ولی ما طلاب را در سال 1386 بیمه

 
تأمین اجتماعی کردیم. 

وي افزود: آیا طلبه به عنوان یک شهروند ایرانی نباید بیمه شود و دغدغه معیشت ندارد؟ آیا خانواده روحانیت و مسئله تحقیق و ترویج
دین به اندازه اي مهم نیست که از آن حمایت شود؟ حاکمیت به روحانیت حقوقی پرداخت نمی کند و این خدمات، حمایتی است و

 
تفاهم نامه اي با تأمین اجتماعی امضا شده است تا طلبه ها هم بتواند مانند کشاورزان حداقل امکانات اجتماعی را دریافت کنند. 

 
حمایت مردم از روحانیت 

وي بیان کرد: همچنین بودجه دولتی ما به قدري ناچیز است که شاید به اندازه صبحانه و ناهار دانشگاه ها هم نشود، در حالی که
تولیدات روحانیت جزو سبد دینی، فرهنگی و مذهبی مردم است؛ یعنی مردم مسجد ساختند، فرش کردند، محرابش را ساختند و یک
امام جماعت آوردند. لذا مردم به عنوان حامیان دین از روحانی حمایت کرده اند. این نظر امام راحل بود و اکنون معاش روحانیت به
تعامل با مردم وابسته است. صندوق قرض الحسنه ما نیز با پول خود طلاب است؛ یعنی پول آنها جمع شده و صندوق شکل گرفته

 
است. 

اکبري در پایان اظهار کرد: در سال 1370 با تدابیر مقام معظم رهبري این مرکز افتتاح شد و اکنون 88 درصد خدمات ما اینترنتی
ارائه می شود، زیرا در دهه پنجم انقلاب اسلامی عالم باید به روز باشد. همچنین بسیاري از آموزش ها مجازي است و همان طور که
مقام معظم رهبري جلسات خود را غیرحضوري برگزار می کنند، حوزه علمیه نیز چنین کرده است و در ایام شیوع کرونا برنامه هاي

عزاداري نظیر محرم نیز در فضاي مجازي اجرا می شود.



کارگاه تولید چیپس میوه زندانیان سلماس افتتاح شد

منبع: شیعهشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/12/11

کارگاه تولید چیپس میوه با اشتغال به کار زندانیان سلماس در 100 مترمربع زمین و با کمک انجمن حمایت از زندانیان این
شهرستان به بهره برداري رسید.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، مدیرکل امور زندان ها و اقدامات تامینی تربیتی آذربایجان غربی روز دوشنبه در این آیین گفت: در این

 
کارگاه، 12 نفر از مددجویان راي باز زندان سلماس مشغول به کار می شوند. 

وي اضافه کرد: ایجاد اشتغال براي زندانیان در راستاي دوري آنان از بزه و جرم، از جمله مهمترین برنامه هاي اداره کل زندان هاست

 
که روز به روز به اهداف تعیین شده در این خصوص دست می یابیم. 

مدیرکل امور زندان ها و اقدامات تامینی تربیتی آذربایجان غربی ادامه داد: از اینکه زندان سلماس در موضوع اشتغال، رتبه اول استانی

 
را کسب کرده، جاي خوشحالی دارد و امیدواریم دیگر شهرستان ها نیز در این خصوص اهتمام بیشتري از خود نشان دهند. 

بروجنی گفت: در صدد هستیم تا طی سه ماهه اول سال آینده، 100 درصد مددجویان زندان سلماس تحت پوشش اشتغال قرار

 
گیرند. 

سلماس از شهرهاي شمالی آذربایجان غربی بوده و با 200 هزار نفر جمعیت در 85 کیلومتري شمال ارومیه، مرکز استان قرار دارد.



یادداشت رسیده | تاکتیک هاي اقتصادي امیرالمؤمنین (ع)

منبع: شیعهشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/12/11

توجه خاص و ویژه امیرالمؤمنین علیه السلام در دوران کوتاه حکومتش، بر امور اقتصادي و مالی و اشراف و توجه مخصوص
آن حضرت بر عملکرد کارگزاران و نیز کسبه و تجار و دستورهاي متعدد و قاطعی که در این زمینه صادر گردیده، نشان

دهنده نقش اقتصاد در زندگی و جامعه است.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، اقتصاد یکی از عوامل مؤثر و کلیدي در رشد یا سقوط یک جامعه است. پیروي از بزرگان دینی و استفاده از

 
نکات و نظرات ارزشمند آن ها در زمینه اقتصادي بهترین راهکار براي حل و فصل این نیاز مهم بشر است. 

توجه خاص و ویژه امیرالمؤمنین علیه السلام در دوران کوتاه حکومتش بر امور اقتصادي و مالی و توجه مخصوص آن حضرت بر
عملکرد کارگزاران و نیز کسبه و تجار و دستورهاي متعدد و قاطعی که در این زمینه صادر گردیده، جایگاه اقتصاد را در نگاه ایشان

 
مشخص می کند و بهره مندي از این نگاه می تواند بهترین الگو براي شروع یک انقلاب اقتصادي باشد. 

یکی از معضلاتی که امروزه جامعه با آن دست و پنجه نرم می کند مسائل اقتصادي است. اگر در این زمینه کنترل و مدیریت مناسبی

 
رخ ندهد و این معضل سامان دهی نشود، می تواند مخرب بوده و باعث فساد و فروپاشی یک ملت شود. 

تأثیرگذاري این مسئله در زندگی مردم فقط به امرارمعاش دنیوي آن ها مربوط نمی شود بلکه اگر فشار اقتصادي به اندازه اي باشد که

 
به فقر منجر گردد ممکن است ایمان شخص متزلزل شده و یا به طور کلی از بین برود. 

متاسفانه عده اي تصور می کنند که اسلام آئینی است که تنها براي آبادانی آخرت انسان ها برنامه دارد و کاري به دنیاي انسان ها
ندارد و حتی آبادانی آخرت را در گرو ترك دنیا می داند و اندیشه ساده زیستی و بی اعتنایی به دنیا را که سیره معصومان است،

 
شاهدي براي اثبات مدعاي خود قرار می دهند؛ در حالی که حقیقت چیز دیگري است و نگاه اسلام به این مسئله کاملا متفاوت است. 

اسلام نه تنها تلاش براي معاش و توجه به امور زندگی را وظیفه هر شخصی می شمارد بلکه در مواردي آن را جهاد فی سبیل االله می

 
داند. خط قرمز اسلام تنها، دلبستگی به دنیا و فراموشی سراي آخرت است نه تلاش براي تأمین یک زندگی آبرومند. 

پیروي از بزرگان دینی و استفاده از نکات و نظرات ارزشمند آن ها در این زمینه بهترین راهکار براي حل و فصل این نیاز مهم بشر

 
است. 

وقتی به کتاب نفیس و پر از رمز و راز نهج البلاغه مراجعه می کنیم به نکاتی برمی خوریم که نگاه دقیق وموشکافانه امیرالمؤمنین
علیه السلام را در این مسئله براي ما نمایان می کند. نه تنها حضرت با حکمت و ظرافت تمام به این مسئله پرداخته بلکه آن را
همیشه به استانداران خود نیز توصیه کرده است. توجه خاص و ویژه امیرالمؤمنین علیه السلام در دوران کوتاه حکومتش، بر امور
اقتصادي و مالی و اشراف و توجه مخصوص آن حضرت بر عملکرد کارگزاران و نیز کسبه و تجار و دستورهاي متعدد و قاطعی که در

 
این زمینه صادر گردیده، نشان دهنده نقش اقتصاد در زندگی و جامعه است. 



 
تاکتیک هاي اقتصادي امام علی علیه السلام 

1) برپایی عدالت: گسترش قسط و عدل در جامعه، اولین قدم براي برقراري ثبات اقتصادي بین اقشار مختلف مردم است. در جامعه اي
که تبعیض، بی عدالتی و بخشش هاي بی جا حکم فرما باشد و از طرف دیگر عده اي با نشستن بر کرسی هاي قدرت مشغول چپاول
بیت المال باشند، هیچ گاه رشد و رونق اقتصادي رخ نخواهد داد. در دوره حکومت امیرمؤمنان علیه السلام نیز چنین فضایی حاکم بود
اما مدیریت قوي و هوشمندانه حضرت که بر پایه ي عدالت بود، جان تازه اي به مردم داد و امید را به خانه هاي آنان برگرداند. ایشان
با گرفتن حق رعیت و مردم مستضعف از ستمگران و برپایی عدالت از درون خانه (1) تا سطح اجتماع، مبارزه گسترده اي را آغاز
کردند. عدم تبعیض بین مردم در تقسیم بیت المال و... نمونه بارز اجراي عدالت علی علیه السلام در جامعه بود. ایشان می فرمودند:
«من میان سیاه و سفید فرقی نخواهم گذاشت و بین فرزندان اسماعیل و اسحاق تفاوتی نیست و در قرآن، برتري عرب بر عجم را

 
ندیده ام.» (2) 

2) تأمین رفاه و آسایش مردم: آسایش و رفاه یکی از اساسی ترین نیازهاي مردم است که حاکم اسلامی باید براي فراهم کردن آن
تمام تلاش خود را به کار بندد. اگر این بستر به طور صحیح فراهم گردد، نگاه مردم به حکومت و نظام مثبت شده و آثار روحی و
روانی قابل توجهی خواهد داشت. تلاش هاي امیرالمؤمنین علیه السلام در این زمینه مثال زدنی است. ایشان در فرمانی به مالک اشتر
فرمودند که بستر را براي تاجران و صنعتگران به گونه اي فراهم سازد تا بتوانند نیازهاي مردم را تأمین کرده و مشکلات آن ها را

 
برطرف نمایند زیرا چرخ اقتصاد یک ملت به وسیله تجار و صنعتگران می چرخد. (3) 

دْ أمَْرَ الخَْرَاجِ بمَِا یُصْلِحُ أهَْلَهُ فَإِنَّ فِی صَلاَحِهِ وَ ...؛ (4) درباره نگاه ایشان به مالیات و نحوه أخذ آن از مردم واقعا آموزنده است. «وَ تفََقَّ
مالیات چنان عمل کن که موجب بهبود حال خراج گزاران شود؛ چرا که با درستی خراج و سامان یافتن حال خراج گزاران، وضع
دیگران نیز اصلاح می شود، و کار دیگران جز با بهبود آنان، سامان نمی پذیرد؛ چرا که همه مردم در گرو خراج و خراج گزارانند.» اما
متاسفانه سوء مدیریت در برخی از نظام هاي اقتصادي باعث شده که مردم به هرنحوي سعی در فرار مالیاتی دارند. دیدگاه حضرت
نسبت به مالیات، خرج آن براي آبادانی و سازندگی کشور بود و اگر مردم به دلیل خشکسالی، بلایاي طبیعی و... توان پرداخت آن را
نداشتند، به خواسته آن ها توجه می شد و حکومت درصدد حل آن بر می آمد. «فَإِنْ شَکَوْا ثقَِلاً أوَْ عِلَّۀً أوَِ انقِْطَاعَ شِرْبٍ ...( 5) اگر مردم
از سنگینی مالیات یا آفت زدگی یا بی آبی و خشکسالی یا دگرگونی وضع زمین در اثر غرقاب یا بی آبی شِکْوه کردند، به آنان تا هر
قدر که می دانی موجب بهبود وضعشان خواهد شد، تخفیف بده و مبادا این تخفیف بر تو گران آید؛ زیرا این ذخیره اي است که به

 
صورت آبادانی و عمران به تو باز خواهند گردانید.» 

3) اشتغال و کارآفرینی: بی تردید یکی از آفت هاي مخرب جامعه مسئله بیکاري است. نبودن سرمایه، گرانی، دلال بازي و فراهم
نبودن بستري براي شروع یک فعالیت اقتصادي، از مهم ترین دغدغه هاي مردم در این زمینه است. سفارش امام علی علیه السلام به
مالک اشتر در این عرصه جالب و دیدنی است. «وَ لیَْکُنِ البَْیْعُ بیَْعا سَمْحا بمَِوَازِینِ عَدْلٍ وَ أسَْعَارٍ ...؛ (6) و بدان که خرید و فروش باید
آسان و بر اساس موازین عدل و داد و به نرخی منصفانه باشد که به هیچ یک از فروشنده و خریدار زیان وارد نیاید.» با پیروي از توصیه

 
هاست که رونق اقتصادي به وجود آمده و در سایه آن ریشه بیکاري قطع خواهد شد. 

4) نظارت کامل بر کارگزاران: اداره یک حکومت نیاز به افرادي دارد که در این زمینه یار و یاور حاکم باشند. در این عرصه اگر نظارت
دقیقی بر فعالیت اطرافیان نباشد منجر به حوادث ناگواري خواهد شد. تاریخ گواه موارد متعددي است که بعد از به دست آوردن مقام
و منصبی، از راه صحیح منحرف شده و به بی راهه رفته اند. امام علی علیه السلام با در نظر داشتن تمام این آفت ها، بر کوچک ترین
فعالیت هاي کارگزاران خود نظارت داشت که مبادا حقی از مردم ضایع شود. به عنوان نمونه دستور تراشیدن نوك قلم (براي کم



مصرف کردن جوهر)، رعایت فاصله خطوط (براي کم مصرف کردن کاغذ) و گذاشتن چراغ شخصی در کنار چراغ بیت المال در اتاق
کار خویش، و بسنده کردن به حدّاقل زندگی، بلکه کم تر از آن، همه از واقعیّت هاي مسلّم تاریخی هستند که دوست و دشمن بر آن

 
اتّفاق دارند. ( 7) 

5) مبارزه علیه استفاده شخصی از بیت المال: امیرالمؤمنین علیه السلام با این که شخص مسؤول، خود را براي هر گونه رفتاري
صاحب حق بداند، و خود را در استفاده از امکانات عمومی بر مردم مقدّم بداند، مخالف بود و به شدت با آن مبارزه می کرد. حضرت در
همین زمینه خطاب به کارگزار خود در بصره که با استفاده ازمقام و منصب خود و با استفاده از بیت المال براي زیارت خانه خدا به
مکّه رفته بود، خطاب می کند: که چرا با بیت المال به مکّه رفتی؟ آیا از حساب روز رستاخیز نترسیدي که این گونه با بیت المال، آب

 
و غذا و توشه سفر تهیه کردي؟ از خدا بترس! و اموال مردم را به آن ها برگردان. (8) 

6) جلوگیري از سوء استفاده نزدیکان: یکی از معضلات داشتن مقام و منصب، توقعاتی است که نزدیکان و خویشاوندان از شخص
دارند. زیاده خواهی بعضی از نزدیکان و رانت خواري آنان که امروزه بلاي جان اقتصاد است، از اموري به شمار می رود که باید شخص
مسؤول و حاکم، در زدودن ریشه آن بکوشد. حضرت در ضمن پیش بینی این وضعیت، تذکري جدي به کارگزاران خود می دهد. «ثُمَّ
ۀً وَ بطَِانۀًَ فِیهِمُ اسْتِئْثَارٌ وَ تطََاوُلٌ ...؛ (9) دیگر این که هر زمامداري، یاران نزدیک و محرم اسراري دارد که در میان إنَِّ للِْوَالیِ خَاصَّ
ایشان امتیاز خواهی و درازدستی و بی انصافی در روابط اقتصادي پیدا می شود؛ امّا تو ریشه اینان را با بریدن اسباب آن از میان

 
بردار.» 

تفکر و تأمل در این موارد، به عنوان تعداد اندکی از فعالیت هاي بی شمار امام علی علیه السلام در زمینه اقتصادي، بهترین راهکار
براي رسیدن به قله هاي اقتصاد اسلامی است. اگر عدالت اقتصادي علوي در جامعه حکمفرما شود، اقتصاد اسلامی، الگوي تمام نظام

 
هاي اقتصادي دنیا قرار خواهد گرفت. 

انتهاي پیام



خروجی دانشگاه ها باید در معرض دید صنعتگران قرار گیرد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون پژوهش و فناوري وزارت صنعت: خروجی دانشگاه ها باید در معرض دید صنعتگر قرار بگیرد و دانشجو باید در محیط
کار واقعی دوره کارآموزي را بیاموزد.

آقاي برات قبادیان در حاشیه انعقاد تفاهم نامه همکاري
میان دانشگاه فنی و حرفه اي و وزارت صنعت، معدن و
تجارت در مصاحبه اختصاصی با خبرنگار خبرگزاري صدا و
سیما با بیان اینکه در 26 دي 96 و در 25 مهر سال 97،
مقام معظم رهبري بار ها گلایه خود را در خصوص نبود
ارتباط و هماهنگی بین دانشگاه و صنعت مطرح کردند
افزود: از همان سال 96 دست به کار شدیم و تفاهم نامه
هایی را که از قبل وجود داشت به صورت اجرایی توسعه

 
دادیم. 

وي اضافه کرد: در خرداد 98 طرح توانمندي توسعه پایدار و اشتغال را که در همین زمینه و قرار بود براساس این طرح نیاز هاي

 
صنعت مطرح شود، راه اندازي کردیم و حالا دانشگاه ها باید در این راستا به ما کمک کنند. 

آقاي قبادیان گفت: در زمستان سال 90 و در نمایشگاه ساخت داخل، 900 مسئله از سوي صنعت مطرح شد و مقام معظم رهبري از

 
این موضوع ابراز خرسندي و اعلام کردند که حالا نوبت دانشگاه هاست که بیایند و مشکلات صنعت را برطرف کند. 

 
وي تاکید کرد: هم اکنون 60 درصد از فرمایشات مقام معظم رهبري اجرایی شده است و نتایج آن به مرور زمان ارائه می شود. 

قبادیان افزود: در سامانه توانمندي تولید و اشتغال ما (تاپ) حدود 13 هزار واحد صنعتی و معدنی ثبت نام کردند و هم اکنون 5000

 
مسئله تعریف شده و این مسائل علمی و فناورانه باید از سوي استادان و دانشجویان بررسی شود. 

قبادیان با بیان اینکه بیش از یک میلیون و 200 هزار دانشجوي ارشد و دکترا در دانشگاه هاي کشور مشغول تحصیل هستند گفت:
سامانه کارآموزي را راه اندازي کردیم که متولی اصلی آن سازمان علمی و پژوهشی ایران است و در این سامانه تقاضا ها از سوي

 
صنعت مطرح می شود و دانشجویان می توانند در بخش هاي مورد نظر و مطابق تحصیلات خود وارد صنعت شود. 

وي با اشاره به انعقاد تفاهم نامه همکاري با دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: تلاش ما در دانشگاه فنی و حرفه اي این است که دانشجو
در بخش کارآموزي وارد صنعت شود و به این حوزه آشنا و در صنعت جذب شود، چراکه کارآموزي در محیط هاي واقعی کار باید اجرا

شود و خروجی دانشگاه ها باید در معرض دید صنعتگر قرار گیرد و در صنعت، دانشجو آموزش ببیند و جذب شود.



الزام دولت به شفافیت و انضباط مالی در 1400

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/12/11

ایران اکونومیست- در سیزدهمین جلسه بررسی لایحه بودجه 1400 در مجلس شوراي اسلامی، نمایندگان مجلس موضوع
مهم شفاف سازي اطلاعات اداري و میزان پاداش پرداختی به مدیران را بررسی و تصویب کردند.

سیزدهمین جلسه بررسی لایحه بودجه 1400 در مجلس
شوراي اسلامی ظهر امروز به پایان رسید و در جریان این
جلسه وزارت امور اقتصاد و دارایی مکلف شد امکان
دسترسی به اطلاعات سامانه «پاکنا» را به صورت آنلاین
براي سازمان هاي برنامه و بودجه کشور و اداري و

 
استخدامی کشور و دیوان محاسبات کشور فراهم کند. 

 
«پاکنا» سامانه اي براي شفاف سازي اطلاعات اداري و میزان پاداش پرداختی به مدیران 

نمایندگان مردم در خانه ملت، تمام شرکت هاي دولتی، بانک ها و مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت را مکلف کردند در طول سال
1400 متناوباً و هر سه ماه یک بار نسبت به ثبت و به روزرسانی همه اطلاعات خود و شرکت ها و مؤسسات تابعه و وابسته، نظیر
اطلاعات نیروي انسانی، بودجه و صورت هاي مالی در سامانه یکپارچه اطلاعات شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیردولتی

 
مستقر در وزارت امور اقتصاد و دارایی اقدام کنند. 

همچنین وزارت امور اقتصاد و دارایی مکلف است امکان دسترسی به اطلاعات سامانه مذکور را به صورت آنلاین براي سازمان هاي

 
برنامه و بودجه کشور و اداري و استخدامی کشور و دیوان محاسبات کشور فراهم کند. 

اعضاي هیأت مدیره و مدیران عامل شرکت هاي مشمول این جزء نیز باید در زمان مقرر دریافت هرگونه پاداش سالانه را از طریق این

 
سامانه اعلام کنند، در غیر این صورت به مجازات حبس محکوم خواهند شد. 

 
چگونگی توثیق سهام شرکت هاي دولتی براي دریافت تسهیلات 

نمایندگان مجلس در ادامه این نشست با تصویب بند «ز» تبصره 2 لایحه بودجه که هرگونه توثیق سهام شرکت هاي دولتی مشمول
واگذاري نزد مؤسسات مالی و اعتباري جهت أخذ تسهیلات را جز با تأیید کتبی وزیر امور اقتصادي و دارایی ممنوع می کند، موافقت

 
کردند. 

 
نحوه تسویه بدهی دولت به تأمین اجتماعی نیاز به بررسی بیشتر تلفیقی ها داشت 

در ادامه بهارستان نشینان بند (و) تبصره 2 ماده واحده این لایحه درباره تسویه بدهی هاي دولت به تأمین اجتماعی را به منظور
بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق ارجاع دادند. 



دکتر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وجود 300 پیشنهاد درباره نحوه تسویه بدهی هاي دولت به تأمین اجتماعی،
گفت: هر کدام از نمایندگان می خواهند دستگاهی را به این بند جهت استفاده از بودجه آن اضافه کنند، اما با توجه به اینکه سقف در
نظر گرفته شده صرفاً 150 هزار میلیارد تومان بیشتر نیست، این سوال مطرح است که چطور می توان تمام این دستگاه ها را اضافه
کرد و به جمع بندي رسید، لذا پیشنهاد می کنم این بند به کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ارجاع شود تا کمیسیون دقیقا مشخص
کند این بودجه متعلق به چه سازمان هایی است و با بررسی مجدد پیشنهادات، جدول آن تهیه شود تا ما در صحن بدانیم باید چه

 
کاري انجام دهیم. 

 
مجوز مجلس براي فروش 30هزار میلیاردي اموال دولتی در راستاي نوسازي شبکه هاي فرسوده برق 

نمایندگان مجلس همچنین با تصویب بند الحاقی تبصره 2 ماده واحده لایحه بودجه به دولت اجازه دادند تا با فروش اموال و دارایی
هاي خود تا سقف 300 هزار میلیارد ریال نسبت به اجراي طرح هاي تملک دارایی و سرمایه اي و طرح هاي نوسازي و بازسازي

 
نیروگاه ها و تاسیسات فرسوده شبکه برق اقدام کند. 

 
گام بلند مجلس براي شفافیت و انضباط بودجه اي شرکت هاي دولتی 

نمایندگان مجلس در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه با تصویب بند الحاقی تبصره 2 ماده واحده این لایحه، مقررات ویژه

 
اي را براي شفافیت و انضباط بودجه اي شرکت هاي دولتی تعیین کردند. 

بر اساس این مصوبه؛ به منظور اصلاح ساختار و ارتقاي شفافیت بودجه شرکت هاي دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته به
دولت مندرج در پیوست شماره(3) این قانون، شامل شرکت هایی که شمول قانون و مقررات عمومی به آنها مستلزم ذکر یا تصریح نام
است، شرکت هاي تابعه وزارت نفت از جمله شرکت ملی نفت ایران، بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان گسترش و نوسازي
صنایع ایران و شرکت هاي تابعه سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران و شرکت هاي تابعه آنها، اقداماتی انجام خواهد

 
شد. 

به گزارش خانه ملت، گفتنی است، سازمان ها و شرکت هاي دولتی و سازمان ها و شرکت هاي وابسته به موسسات و نهادهاي عمومی
غیردولتی و شهرداري ها که به موجب اساسنامه آنها، اشخاص موضوع این جزء عضو هیات مدیره هستند از شمول این حکم مستثنی

 
هستند. 

 
تشکر رئیس مجلس از دیوان محاسبات براي ارائه گزارش عملکرد تفریغ بودجه 98، یک ماه زودتر از موعد مقرر 

رئیس مجلس شوراي اسلامی نیز در جریان بررسی این بند گفت: یک کار خوبی در دیوان محاسبات صورت پذیرفت که امسال یک

 
ماه زودتر گزارش عملکرد تفریغ بودجه سال 98 را به مجلس ارائه کرد. 

وي افزود: حداقل چندین ساعت در هیأت رئیسه و کمیسیون تلفیق وقت گذاشته شد و اشکالاتی که در عملکرد بودجه بود را مورد

 
بررسی قرار دادند و جاي خالی همه مباحث انضباط مالی که در بند الحاقی 2 آورده شده است را مشاهده کردیم. 

 
اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی 



در ادامه این نشست نمایندگان مردم در مجلس، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار
میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال

 
1400 تخصیص یابد. 

 
تأکید رئیس مجلس به واقعی بودن منابع تعیین شده در بودجه 

محمدباقر قالیباف در پاسخ به تذکر محمد وحیدي نماینده مردم بجنورد که با استناد به ماده 182 آئین نامه داخلی مجلس پیرامون
وجود ابهاماتی در بند "و" تبصره 2 بخش هزینه اي لایحه بودجه 1400 ذکر شده بود، با اشاره به ارجاع این بند به کمیسیون تلفیق
جهت بررسی دقیق تر، گفت: ممکن است یک پیشنهاد چند ده هزار میلیارد به هزینه ها اضافه کند که جاي اشکال دارد چرا که این

 
امر نیازمند اصلاح ساختار بودجه است و ما نمی توانیم درآمد حاصل از محل فروش اموال را خرج این موضوعات کنیم. 

 
مجوز مجلس براي اخذ تسهیلات از بانک هاي توسعه اي خارجی 

بهارستان نشینان همچنین با تصویب بند "ج" تبصره 3 ماده واحده لایحه بودجه با اخذ تسهیلات از بانک هاي توسعه اي خارجی از

 
جمله بانک توسعه اسلامی، بانک سرمایه گذاري زیرساختهاي آسیایی(AIIB) و بانک توسعه و تجارت اکو موافقت کردند. 

 
مجلس ادغام مراکز علمی و دانشگاه ها بدون کار کارشناسی را پیگیري می کند 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در پاسخ به تذکر مجید نصیرایی نماینده فردوس که با استناد به بند 11 ماده 22 آیین نامه از اجراي
عجله اي مصوبه 5 سال گذشته شوراي عالی انقلاب فرهنگی درباره ادغام مراکز علمی و دانشگاهی بدون کار کارشناسی از سوي دولت
انتقاد کرده بود، گفت: پیش از این نامه نگاري با وزیر علوم صورت گرفته و باید نحوه ادغام مشخص شود که در این خصوص پیگیري

 
می کنیم. 

 
مجوز مجلس براي جذب 2 میلیارد دلاري تسهیلات مالی خارجی جهت ساخت خطوط مترو 

نمایندگان مجلس با تصویب بند "د" تبصره 3 ماده واحده لایحه بودجه 1400 دولت را مجاز به تخصیص 2 میلیارد دلار از تسهیلات

 
مالی خارجی براي ساخت خطوط قطار شهري و طرح هاي کاهش آلودگی هوا و مدیریت پسماند، کردند. 

 
اختصاص سهام یک میلیون تومانی به فرزندان متولد سال 1400 

نمایندگان خانه ملت در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با پیشنهاد محسن زنگنه درخصوص الحاق یک بند
به تبصره 2 ماده واحده درباره مشوق هاي مالی براي فرزند آوري و افزایش جمعیت موافقت کردند؛ از این رو دولت مکلف شد به ازاي

 
هر فرزند که از ابتداي سال 1400 متولد می شود، 10 میلیون ریال سهام به نام فرزند اختصاص دهد. 

 
مصوبه حمایتی مجلس از استان خوزستان؛ جذب تسهیلات خارجی براي مهار سیلاب هاي استان 

نمایندگان مردم در خانه ملت با بند (الف) تبصره 3 ماده واحده موافقت کردند از این رو دولت را مجاز کردند که تسهیلات مالی



خارجی را به طرحهاي بخش دولتی که داراي توجیه فنی، اقتصادي، مالی و زیست محیطی باشند، با اولویت استان هایی که تاکنون از
اعتبار استفاده نکرده اند و با اولویت طرح هاي آب و فاضلاب و مهار سیلاب ها و طرح هاي ریلی کل کشور و استان خوزستان

 
اختصاص دهند. 

 
قضات و اعضاي هیات علمی 10 درصد مالیات پرداخت می کنند 

به گزارش خانه ملت، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400،
گفت: در رسانه ها آمده است قضات و اعضاي هیات علمی از پرداخت مالیات معاف شدند، اما این گونه نیست و براساس مصوبه و

 
قانون این افراد باید 10 درصد مالیات پرداخت کنند؛ رأي دیروز مربوط به موضوع دیگري بود. 

 
اولویت مجلس یازدهم توجه به استان هاي محروم است 

رئیس مجلس شوراي اسلامی، در پاسخ به انتقاد معین الدین سعیدي نماینده سیستان و بلوچستان مبنی بر عدم توجه به این استان

 
در تخصیص منابع بودجه اي، گفت: سیاست و اولویت مجلس یازدهم توجه به استان هاي محروم است. 

 
قدم برداشتن براي رفع مشکلات مردم محروم افتخار مجلس است 

عباس گودرزي نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس در تذکر شفاهی خود گفت: برادران اهل سنت، برادران عزیز ما هستند همان
طور که شیعه و سنی در دوران دفاع مقدس در کنار هم بودند، کنار هم خواهند ماند از این رو خواب بیگانگان براي اختلاف افکنی

 
میان شیعه و سنی تعبیر نخواهد شد. 

خبرآنلاین



همکاري آموزش فنی و حرفه اي و صنایع استان بوشهر باعث رونق اشتغال می

شود

منبع: فریناشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیر عامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس گفت: با همکاري مجموعه آموزش فنی و حرفه اي بزرگترین طرح
صلاحیت حرفه اي کشور در منطقه ویژه اقتصادي انرژي...

مدیر عامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس
گفت: با همکاري مجموعه آموزش فنی و حرفه اي
بزرگترین طرح صلاحیت حرفه اي کشور در منطقه ویژه

 
اقتصادي انرژي پارس اجرا می شود. 

به گزارش فرینا به نقل از روابط عمومی اداره کل آموزش
فنی و حرفه اي استان بوشهر، ایرج خرمدل در نشست با
مدیر کل و کارشناسان آموزش فنی و حرفه اي استان

بوشهر ،اظهار داشت: طی یک فرایند سه ساله با همکاري مجموعه آموزش فنی و حرفه اي، دانشگاه علمی و کاربردي پلیمر و سازمان

 
منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس تمام نیروهاي شاغل و زیر مجموعه این سازمان گواهی صلاحیت حرفه اي دریافت خواهند کرد. 

خرمدل با تأکید بر اینکه تمام شاغلین در صنعت، نفت، گاز و پتروشیمی باید گواهی مهارت صلاحیت حرفه اي دریافت کنند، اضافه
کرد: نیروي انسانی ماهر و آموزش دیده نقشی اساسی در توسعه صنعت نفت، گاز و پتروشیمی دارد و این آموزش ها به صورت پایلوت

 
براي اولین بار در استان بوشهر برگزار خواهد شد. 

او به تمدید قرارداد آموزشی فنی و حرفه اي در راستاي اجراي مسئولیت هاي اجتماعی صنعت نفت هم اشاره کرد و افزود: با مصوب
شدن این موضوع در هیات مدیره این سازمان این قرارداد آموزشی براي پنج سال دیگر تمدید خواهد شد تا جوانان جویاي کار

 
همراستا با نیازهاي صنعت آموزش هاي فنی و حرفه اي را فرا بگیرند. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر هم گفت: نخستین تفاهم نامه صلاحیت حرفه اي شاغلین با مجتمع گاز پارس جنوبی
با هدف آموزش و صدور گواهینامه صلاحیت حرفه اي براي مشاغلی که در سازمان فنی و حرفه اي کد استاندارد دارند منعقد شده

 
است. 

عبدالمجید دراهکی با بیان اینکه آموزش و مهارت زمینه ساز توسعه بهره وري در صنایع است، تصریح کرد: همسو با امضاي این تفاهم
نامه با موضوع صلاحیت حرفه اي نیروهاي پیمانکاري مجتمع گاز، کارگروه هاي متعددي در حال تدوین استاندارد سازي مشاغل فنی

 
شرکت هاي نفت و گاز هستند که حدود 250 استاندارد تاکنون تدوین شده است. 

دراهکی اجراي طرح صلاحیت حرفه اي نیروهاي شاغل در سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس را گامی مهم در جهت ارتباط
صنعت با آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي دانست و بیان داشت: جنوب استان بوشهر باید به مرکز کار و مهارت تبدیل شود و به



 
گونه اي باشد که مقام هاي ملی کشور نگاه توسعه اي در ارتباط با مهارت را به راحتی در این منطقه لمس کنند. 

او به مهارت آموزي 21 هزار نفر در استان بوشهر در راستاي تفاهم نامه همکاري با سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس در طول
مدت 6 ساله این قرارداد خبر داد و افزود: افرادي که داراي مهارت هستند اشتغال پذیري بیشتري نسبت به افراد فاقد مهارت دارند
ولی آنچه مهم است آموزش هاي مهارتی باید مبتنی بر تقاضاي بازار کار باشد که براي تحقق این امر لازم است پیوند بین صنعت و
مراکز آموزش فنی و حرفه اي بیشتر شود همچنان که در کشورهاي دیگر با ورود یک تکنولوژي به چرخه صنعت، ابتدا آموزش

 
کاربران در دستور کار قرار می گیرد و این امر اهمیت آموزش به مهارت آموختگان را نشان می دهد. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر تاکید کرد: توانمندسازي نیروي شاغل در صنایع همیشه مورد توجه صاحبان صنایع بوده و
لازم است آموزش هاي مهارتی به طور جدي در بخش صنعت به منظور ارتقاي آموزش، مهارت، خلاقیت، کارآفرینی و گسترش

آموزش هاي مدیریتی و مهارتی موردنیاز صنایع توسعه یابد.



اجراي مرحله اول آزمون المپیادهاي علمی  1400

منبع: پاناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/12/11

شهرکرد(پانا) - آزمون هاي المپیادهاي علمی 1400 از پانزدهم لغایت 20 اسفند ماه سال جاري هماهنگ با سراسر کشور در
استان چهارمحال وبختیاري برگزار می شود.

شهرکرد(پانا) - آزمون هاي المپیادهاي علمی 1400 از
پانزدهم لغایت 20 اسفند ماه سال جاري هماهنگ با
سراسر کشور در استان چهارمحال وبختیاري برگزار می

 
شود. 

به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و
پرورش استان چهارمحال و بختیاري، رئیس اداره

 
استعدادهاي درخشان و دانش پژوهان جوان آموزش و پرورش استان از اجراي مرحله اول آزمون المپیادهاي علمی 1400 خبر داد. 

فاطمه رئیسی گفت: آزمون هاي المپیادهاي علمی 1400 از پانزدهم لغایت 20 اسفند ماه سال جاري هماهنگ با سراسر کشور در

 
استان در 4 حوزه ناحیه 1شهرکرد، ناحیه 2 شهرکرد، بروجن و لردگان برگزار می شود. 

رئیسی ادامه داد: این آزمون ها در 12 رشته کامپیوتر، جغرافیا، علوم زمین، شیمی، تفکر و کارآفرینی، نجوم و اخترفیزیک، سلول هاي

 
بنیادي، فیزیک، زیست شناسی، اقتصاد و مدیریت، ریاضی و ادبی مطابق با جدول اعلامی برگزار خواهد شد. 

 
خبرنگار دانش آموز شایان تک تاز 

المپیاد علمی1400 استعدادهاي درخشان اداره استعدادهاي درخشان



فعالیت هاي قرآنی؛ از مهم ترین اولویت هاي جهاددانشگاهی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس جهاددانشگاهی فارس با یادآوري فعالیت هاي فرهنگی این نهاد انقلابی، قرآن و فعالیت هاي قرآنی را از مهم ترین
اولویت هاي جهاددانشگاهی اعلام کرد.

رئیس جهاددانشگاهی فارس با یادآوري فعالیت هاي فرهنگی این نهاد انقلابی، قرآن و فعالیت هاي قرآنی را از مهم ترین اولویت

 
هاي جهاددانشگاهی اعلام کرد. 

به گزارش ایکنا از فارس، مظاهر بابایی، رئیس جهاددانشگاهی
فارس امروز، 11 اسفندماه در جمع خبرنگاران با یادآوري صبغه
فعالیت هاي فرهنگی این نهاد انقلابی، قرآن و فعالیت هاي قرآنی
را از مهم ترین اولویت هاي جهاددانشگاهی اعلام و بر ضرورت

 
تقویت این نوع فعالیت ها تأکید کرد. 

وي به برگزاري نشستی با معاون و مدیران فرهنگی دانشگاه
شیراز و تلاش براي انعقاد تفاهم نامه همکاري اشاره کرد و افزود:
یکی از مواردي که در این نشست مطرح شد، بحث برپایی
جشنواره ملی «شهود قدسی» بود که امیدواریم بتوانیم فراخوان

 
این جشنواره در روز مبعث حضرت رسول اکرم(ص) اعلام کنیم. 

بابایی با اشاره به تشکیل شوراي عالی قرآن در فارس، گفت: یکی از پیشنهادهاي مطرح از طرف این نهاد دانشگاهی در خصوص
بسترسازي و توسعه فعالیت هاي قرآنی، برگزاري جشنواره شهود قدسی بوده که با توجه به زمینه سازي براي گسترش همکاري هاي

 
فرهنگی، امیدواریم بتوانیم در این حوزه از ظرفیت دانشگاه شیراز هم بهره ببریم. 

رئیس خبرگزاري ایکنا شعبه فارس، یکی از مباحث مدنظر در تفاهمن امه مبادله شده را، فضاسازي براي فعالیت هاي قرآنی و توسعه
این اقدامات دانست و گفت: با توجه به قرار داشتن در آستانه انتخابات 1400 و تاثیرگذاري دانشگاه در این بخش، موضوع مهم آگاهی
بخشی، اطلاع رسانی و بصیرت افزایی، با اجراي برنامه هایی نظیر مناظره، جلسات هم اندیشی، پرسش و پاسخ و صندلی داغ و .... را

 
می توان با مشارکت جهاددانشگاهی و دانشگاه شیراز دنبال کرد 

وي، مباحث دین و فرهنگ را از موارد مورد تأکید در تفاهم نامه یاد شده برشمرد که در جلسه یاد شده پیرامون آن هم فکري شد و با
بیان اینکه دانشگاه مرکز پرورش نیروهاي جوان و نخبه است، بر لزوم ایجاد و گسترش و عمق بخشیدن به روحیه انقلابی و ارتقاي

 
دانش و آگاهی هاي دینی و فرهنگی آنان تاکید کرد. 

بابایی با اشاره به اینکه در جلسه مذکور موضوع تشکیل کارگروه هایی با هدف پیگیري روند اجراي مفاد تفاهم نامه مبادله شده بین
دانشگاه شیراز و جهاددانشگاهی فارس، مدنظر قرار گرفته است، گفت: یکی از مسائل مهم، بحث استفاده از ظرفیت فضاي مجازي در



مباحث فرهنگی و دینی است که با توجه به ظرفیت هاي متعدد دانشگاه شیراز و پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع خلاق
فرهنگی، می توان با برنامه ریزي دقیق و به شکلی کارشناسانه، در این حوزه ورود کرد و اقدامات تاثیرگذاري را براي سال آینده، انجام

 
داد. 

رئیس جهاددانشگاهی فارس در ادامه سخنان خود فراهم شدن بستر استقرار و فعالیت خبرگزاري هاي ایسنا، ایکنا و سیناپرس و
همچنین سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی فارس در محیط دانشگاه شیراز را مطرح کرد و گفت: همچنین فراهم کردن بستري براي
استفاده از ظرفیت پارك علوم و فناوري هاي نرم و خلاق فرهنگی جهاددانشگاهی توسط دانشگاه شیراز یکی از مسائل مطرح شده در

 
جلسه با مسئولان فرهنگی دانشگاه شیراز بود که در مورد شیوه اجرایی شدن آن بحث و تبادل نظر شد. 

وي با یادآوري اینکه سازمان دانشجویان یکی از مهم ترین ظرفیت هاي جهاددانشگاهی به شمار می رود، گفت: یکی از اهداف تفاهم
نامه مبادله شده بین جهاددانشگاهی و دانشگاه شیراز، فراهم شدن بستري براي حضور و فعالیت سازمان دانشجویان در دانشگاه شیراز

 
با هدف جذب دانشجویان نخبه و ساماندهی آنان در اجراي فعالیت هاي علمی، پژوهشی و فرهنگی است. 

بابایی تأکید کرد: قطعاً فراهم شدن بسترها براي همکاري جهاددانشگاهی و دانشگاه شیراز، شناسایی و جذب دانشجویان مستعد و

 
علاقه مند به کارآفرینی و ایجاد و توسعه بسترهاي اشتغال متناسب با اهداف تبیین شده در اسناد بالادستی است. 

رئیس خبرگزاري ایکنا شعبه فارس گفت: دانشجویان جذب شده توسط سازمان دانشجویان و فراهم شدن زمینه فعالیت آن ها در
پارك علوم و فناوري هاي نرم و خلاق فرهنگی در آینده می توانند بخشی از منابع انسانی متخصص مورد نیاز جهاددانشگاهی و

 
دانشگاه را تامین کنند. 

وي گفت: علاوه بر این ها استفاده مطلوب و حداکثري از ظرفیت دانشگاه و دانشجویان نخبه و مستعد در طراحی و اجراي طرح هاي

 
کارآفرینی یکی از موارد مورد تفاهم در جلسه مسئولان 2 نهاد و در راستاي اجراي هرچه بهتر تفاهم نامه مبادله شده بوده است. 

بابایی با بیان اینکه طرح «کمند» ویژه اشتغال زایی دختران دانشجو، از طرح هاي مورد نظر دانشگاه شیراز است که در جلسه اخیر
پیرامون آن تبادل نظر شد، گفت: استفاده از ظرفیت پارك علوم و فناوري هاي نرم و صنایع خلاق فرهنگی براي شناسایی ظرفیت
هاي دانشجویی در رشته هاي علوم انسانی و هنر و پرورش و هدایت آنان در زمینه کارآفرینی، مورد توافق جهاددانشگاهی و دانشگاه

 
شیراز قرار گرفته است. 

رئیس جهاددانشگاهی فارس بیان کرد: با توجه به هدف طرح کمند، پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع خلاق فرهنگی،

 
تاثیرگذاري مطلوبی خواهد داشت و می توان شاهد نتایج مناسبی خصوصا در حوزه کارآفرینی بود. 

رئیس جهاددانشگاهی استان فارس، توافق براي استقرار خبرگزاري هاي ایسنا و سیناپرس و سازمان دانشجویان در دانشگاه شیراز را
یکی از مباحث جدي مورد نظر دانست و گفت: این اقدام که امیدواریم تا پایان سال عملیاتی شود، علاوه بر فراهم شدن بستر توسعه
فعالیت هاي خبري در حوزه دانشگاه و افزایش کمی و کیفی اخبار علمی، پژوهشی و فرهنگی مرتبط، بستري را براي شناسایی

 
استعدادها و تربیت و پرورش آنان با هدف تامین منابع انسانی متخصص، در حوزه رسانه، فراهم خواهد کرد. 

انتهاي پیام



اشتغال زایی براي بیش از 63 نفر در قم/توزیع 100بسته معیشتی به

ارزش60میلیون تومان در ماه شعبان

منبع: انقلاب نیوزشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/12/11

مسئول قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) با اشاره به اشتغال
زایی براي بیش از 63 نفر در قم توسط این قرارگاه، گفت:
در ماه شعبان و ایام نوروز سال1400 100بسته معیشتی
به ارزش60میلیون تومان بین افراد نیازمند توزیع خواهد

 
شد. 

علی وکیلی در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري تحلیلی
انقلاب نیوز با اشاره به فرارسیدن ایام ماه شعبان و
عیدنوروزسال1400 اظهار داشت: شانزدهمین مرحله
رزمایش کمک مومنانه قرارگاه جهادي

 
عَلَمدارِکَربلاَ(قم)دراین ماه برگزار خواهد شد. 

وي ادامه داد: رزمایش مواسات و همدلی و کمک مومنانه از ابتداي شیوع ویروس کرونا در جهت توزیع بسته هاي معیشتی و کمک به

 
نیازمندان شروع شد و قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) از ابتدا درصحنه کمک رسانی حاضر شد. 

مسئول قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) عنوان داشت: از ابتداي سال تاکنون بیش از3400بسته معیشتی بین خانواده هاي نیازمند در

 
مناطق هدف توزیع شده است. 

وي در ادامه با اشاره به رزمایش ماه شعبان،عیدنوروزسال1400 اضافه کرد: مرحله شانزدهم رزمایش همدلی و مواسات در اعیاد ماه

 
شعبان با توزیع100بسته موادغذایی انجام خواهد شد که ارزش ریالی این 100بسته60،000،000میلیون تومان می باشد. 

وکیلی تصریح کرد: در این بسته هاپنج کیلوبرنج ایرانی، یک بسته لوبیا قرمز، یک بسته بلغور، یک بسته لپه، یک بسته عدس، یک
بسته چاي، یک بسته نخود، یک بسته ماکارونی، یک بسته سویا، یک قوطی رب، یک بطري روغن،یک کیلوگوشت گوسفندي،پنج

 
عددماسک فیلتردار و روغن درمانی هسته زیتون قرار دارد. 

وي بیان داشت: ادامه این توزیع بسته هاي معیشتی بین خانواده ها با مشارکت خادمین، همسنگران و خیرین در ایام ماه مبارك

 
رمضان برگزار خواهد شد. 

مسئول قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) عنوان داشت: درپانزده مرحله قبل توزیع بسته هاي معیشتی بین خانواده هاي نیازمند

 
تجربیات خوبی کسب شد که سعی شده است از این تجربیات در آینده استفاده کنیم و نقاط ضعف خود را برطرف کنیم. 

وي با اشاره به اینکه سعی شده است تمام نیازمندان منطقه هدف شناسایی و پوشش داده شود، گفت: باید کمک رسانی و توزیع بسته

 
هاي معیشتی به گونه اي باشد که تمام نیازمندان بسته را دریافت کنند. 

وکیلی خاطرنشان کرد: به کمک اعضاي خادمین و خیرین تاکنون بیش از 1500 خانواده نیازمند شناسایی شده است که به صورت

 
هدفمند تحت پوشش قرار دارند. 

وي در ادامه با اشاره به هدف قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) گفت: خدمت رسانی در17عرصه درمانی، اطعام ، پوشاك ، عمرانی،
تحصیلی، آموزشی ، مشاوره ، مالی ، کارآفرینی ، اشتغال زایی ،کاریابی، جهیزیه، وام، اعتیاد، اردویی، بازارچه ازدواج، خدمت رسانی از

 
اهداف مهم این قرارگاه جهادي می باشد. 



مسئول قرارگاه جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) تصریح کرد: در حال حاضر یکی از هدف ها و تلاش هاي اصلی و مهم خادمین قرارگاه
جهادي عَلَمدارِکَربلاَ(قم) در این برهه از زمان ایجاد اشتغال براي خانواده ها می باشد که در این راستا هم بازارچه اي کوچک به

 
صورت مجازي ایجاد شده است تا خانواده ها بتوانند محصولات خود را به فروش برسانند. 

وي با اشاره به اشتغال زایی هاي انجام شده، گفت: ایجاد3کارگاه خیاطی، ایجادکارگاه رب خانگی، راه اندازي کارگاه تولیدماسک،
ایجادبازارچه مجازي، سازماندهی انواع مشاغل خانگی، ایجادمکان نگهداري36 راس گوسفند، معرفی23نفرنیرو به کارخانجات،
معرفی11نفربه کمپ ترك اعتیاد و مشاوره117خانواده مبتلابه طلاق از جمله اقدامات قرارگاه جهادي در راستاي اشتغال و تداوم

 
کانون گرم خانواده در بین افراد نیازمند در منطقه هدف می باشد. 

وي خاطرنشان کرد: درکناراین فعالیت ها اقدام به راه اندازي صندوق قرض الحسنه عَلَمدارِکَربلاَنموده که تاکنون مبلغ211،000،000

 
تومان جهت اشتغالزایی، ازدواج،جهیزیه،درمان،رهن منزل و ضروریات به خانواده هاي تحت پوشش این مجموعه اهداءشده است. 

علی وکیلی با اشاره اینکه از ابتداي سال1399تا پایان بهمن ماه1399مبلغ1،425،000،000 تومان هزینه شده است، ابراز داشت: این

 
مجموعه کاملامردمی است و هیچ نهاد و ارگانی از آن حمایت نمی کند. 

 
وي درخاتمه عنوان کرد: توسط این قرارگاه تاکنون تعداد63نفر برادران و خواهران اشتغال زایی درقم صورت گرفته است. 

انتهاي پیام/



جریان جهادي، مولفه قوي شدن کشور است

منبع: ایرناشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/12/11

زنجان - ایرنا – رییس سازمان بسیج سازندگی کشور گفت: جریان جهادي کشور به عنوان نزدیکترین عرصه به دفاع مقدس،
مولفه قوي شدن ایران اسلامی است.

زنجان - ایرنا – رییس سازمان بسیج سازندگی کشور گفت:
جریان جهادي کشور به عنوان نزدیکترین عرصه به دفاع

 
مقدس، مولفه قوي شدن ایران اسلامی است. 

سردار محمد زهرایی روز دوشنبه در نشست هم فکري
مجمع جهادگران استان زنجان افزود: هم اکنون نقشه راه
10 ساله بسیج سازندگی تهیه و براي اجرا در سطح کشور

 
ابلاغ شده است. 

وي با بیان اینکه نقشه راه بسیج سازندگی شامل چند

 
مولفه است، اظهار داشت: روح حاکم بر این نقشه تفکر و جریان جهادي است. 

سردار زهرایی گفت: موضوع دیگر این است که ما از پروژه محوري و از کار مقطعی فاصله گرفتیم و به فعالیت طرحی طولانی مدت و

 
با برنامه پیش رفتیم. 

وي با بیان اینکه فعالیت هاي گروه هاي جهادي کشور در امور سازندگی و محرومیت زدایی طی چند سال اخیر 950 برابر شده است،

 
خاطرنشان کرد: گام هاي بعدي جریان جهادي در کشور تبدیل شدن به فناوري فرهنگی انقلابی و جبهه سازي است. 

سردار زهرایی با بیان اینکه بسیج سازندگی و گروههاي جهادي امتداد مردمی دستگاههاي اجرایی هستند، گفت: در زمان حاضر 42

 
هزار گروه جهادي با 700 هزار عضو در سطح کشور فعالیت دارند. 

رییس سازمان بسیج سازندگی کشور با بیان اینکه این نهاد و گروه هاي جهادي به عنوان تسهیلگران اجراي امور در کنار دستگاههاي
اجرایی هستند، افزود: ما این کمک را به هر نهادي که بخواهد ارائه می دهیم و در این راستا با 17 وزارتخانه و سازمان و نهاد در کشور

 
تفاهم نامه همکاري امضا کردیم. 

وي به راه اندازي صندوق هاي قرض الحسنه براي حمایت از اشتغالزایی و کارآفرینی در سطح کشور اشاره کرد و گفت: این حرکت در

 
جهت بستر سازي براي بانکداري اسلامی است. 

سردار زهرایی با بیان اینکه تا کنون 24 هزار صندوق قرض الحسنه در این راستا در کشور راه اندازي شده است، اظهار داشت: در



مجموع یک میلیون و 100 هزار نفر در این صندوق ها عضویت دارند و طی 2 سال گذشته پنج هزار میلیارد تومان گردش مالی پول

 
پاك مردم در این صندوق ها بوده است. 

وي با بیان اینکه در سال جاري 107 هزار فرصت شغلی از سوي بسیج در کشور ایجاد شده است، افزود: نزدیک 40 درصد این فرصت

 
هاي شغلی با حمایت همین صندوق هاي قرض الحسنه محقق شده است. 

به گزارش ایرنا در پایان این نشست، با حضور قائم مقام کمیته امداد امام خمینی(ره)، تفاهم نامه همکاري بین بسیج سازندگی و

 
کمیته امداد به منظور اشتغالزایی و توسعه کارآفرینی امضا شد. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان بسیج سازندگی 

 
- اشتغال زایی 

 
- محمد زهرایی 

 
- گروه هاي جهادي 

- زنجان



تصمیمات بودجه اي مجلس/10/

منبع: ایسناشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/12/11

ادامه بررسی جزئیات لایحه بودجه 1400 در بخش درآمدي از جمله مهمترین اخبار جلسه علنی نوبت صبح امروز (دوشنبه)
یازدهم اسفند 1399 مجلس هستند که می توانید مشروح آن را در لینک هاي زیر بخوانید.

 به گزارش ایسنا، جلسه علنی نوبت اول امروز دوشنبه
مجلس به ریاست محمد باقر قالیباف برگزار شد و ادامه رسیدگی به جزییات لایحه بودجه در بخش هزینه اي در دستور کار

 
نمایندگان قرار گرفت. 

مجلس از یکشنبه هفته گذشته کار بررسی جزئیات لایحه بودجه 1400 را شروع کرده است و روز گذشته با اتمام بررسی بخش

 
درآمدي لایحه بودجه و تعیین سقف درآمدها، وارد بررسی بخش هزینه اي این لایحه شد. 

در این جلسه نمایندگان مجلس در مصوبه اي شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیردولتی را مکلف کردند نسبت به ثبت و به

 
روزرسانی اطلاعات در سامانه یکپارچه اطلاعات اقدام کنند. 

همچنین در مصوبه اي دیگر مقرر شد که هرگونه توثیق سهام شرکت هاي دولتی مشمول واگذاري نزد مؤسسات مالی و اعتباري

 
جهت أخذ تسهیلات، جز با تأیید کتبی وزیر امور اقتصادي و دارایی ممنوع است. 

 
 

در جریان بررسی جزئیات لایحه بودجه در بخش هزینه اي نمایندگان در مصوبه اي با اختصاص 30 هزار میلیارد تومان منابع حاصل



 
از فروش سهام دولت براي نوسازي و بازسازي نیروگاه ها و تاسیسات فرسوده شبکه برق موافقت کردند. 

ساز و کاري هم براي اصلاح ساختار و ارتقاء شفافیت بودجه شرکت هاي دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته به دولت در سال

 
1400 تعیین شد. 

نمایندگان همچنین مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی در

 
سال 1400 تخصیص دادند. 

در ادامه بررسی هاي مربوط به لایحه بودجه، نماینده مردم بجنورد تاکید کرد که در نشست علنی مجلس باید پیشنهادات بودجه اي

 
مطرح شود که با قانون برنامه مغایرت نداشته باشد اما بسیاري از پیشنهادات با این مشکل مواجه هستند. 

محمد وحیدي افزود: دولت باید هزینه ها را به گونه اي مدیریت می کرد که مجلس در مقابل کارکنان دولت قرار نگیرد و این در
حالی است که نماینده دولت در صحن موافق بسیاري از این پیشنهادات بوده با وجود اینکه مبالغ محدودي براي تحقق مطالبات

 
نامحدود تعیین کرده اند که پاسخگوي تقاضاي واقعی کارکنان نخواهد بود. 

 
 

در جریان بررسی لایحه بودجه در بخش هزینه اي، مجلس در مصوبه اي نحوه هزینه کرد 30 میلیارد دلار فاینانس در سال آینده را

 
تعیین کرد. 

بر این اساس در مواردي که استفاده از تسهیلات مالی خارجی (فاینانس) منوط به تضمین دولت جمهوري اسلامی ایران مبنی بر
بازپرداخت اصل و هزینه هاي تسهیلات مالی اخذشده از منابع بانکهاي کارگزار خارجی و بانکها و مؤسسات مالی و توسعه اي بین
المللی باشد، وزیر امور اقتصادي و دارایی مجاز است پس از تصویب هیأت وزیران به نمایندگی از طرف دولت ضمانتنامه هاي کلی و یا
اختصاصی مورد نیاز براي طرحهاي مذکور را حداکثر ظرف مدت یک ماه صادر و یا اختیار امضاي آن را با تصویب هیأت وزیران به

 
مقام مسؤول ذي ربط تفویض کند. 

همچنین نمایندگان در مصوبه اي دیگر با اختصاص دو میلیارد دلار فاینانس براي ساخت و بهره برداري از خطوط قطار شهري و

 
کاهش آلودگی هوا موافقت کردند. 



 
 

در ادامه جلسه، نمایندگان با پیشنهاد محسن زنگنه موافقت کردند که براساس آن دولت مکلف است به ازاي هر فرزند که از ابتداي
سال 1400 متولد می شود، 10 میلیون ریال از محل یک درصد یک دوازدهم هزینه هاي شرکت هاي دولتی را به صورت ماهانه کسر

 
و پس از واریز ردیف خاص صرفاً جهت خریداري صندوق هاي سرمایه گذاري قابل معامله در بورس به نام فرزند اختصاص دهد. 

رییس مجلس هم با اشاره به اینکه در رسانه ها آمده بود که قضات و اعضاي هیات علمی از پرداخت مالیات معاف هستند، گفت: این

 
طور نیست و براساس قانون قضات و اعضاي هیات علمی باید 10 درصد مالیات پرداخت کنند. 

همچنین مجید نصیرایی در تذکري نسبت به آنچه ادغام غیرکارشناسی دانشگاه ها و مراکز علمی خواند، هشدار داد و گفت: بعد از
گذشت پنج سال از مصوبه شوراي عالی انقلاب فرهنگی در مورد ادغام مراکز علمی و دانشگاه ها اقدامی در این زمینه صورت نگرفت و

 
حالا دولت در ماه هاي پایانی فعالیتش بدون کار کارشناسی و بدون مشورت درصدد اجراي این مصوبه برآمده است. 

 
 

محمدرضا پورابراهیمی، رییس کمیسیون اقتصادي در نشست خبري خود در حاشیه جلسه علنی از برگزاري جلسه فوق العاده این

 
کمیسیون با حضور وزیر اقتصاد در مورد رویکرد دولتی کردن سهام عدالت خبر داد. 

انتهاي پیام



چالش شرکت هاي خدمات فنی و مهندسی

منبع: ایسناشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/12/11

عضو سندیکاي شرکتهاي ساختمانی ایران از کمبود بودجه هاي عمرانی و همچنین کم و کاستی هایی در برنامه ریزي صحیح
براي اجراي پروژه هاي ملی عمرانی اظهار گلایه کرد و گفت: در کشور ما پروژه  هایی که تعریف می شود در فاز مطالعاتی

هزینه  ها را به صورت حداقل محاسبه میکنیم و متاسفانه بیشتر پروژه  هاي ملی ما نقش ...

اشکان ناظمی در گفت وگو با ایسنا افزود: به تبع آن این- 
اقدامات روي هم جمع شده و امروز شاهد این هستیم که
خیلی از پروژه  ها در کشور وجود دارد که درصد پیشرفت
آن مثلاً تا 20 درصد است و برخی از آن ها متوقف می

 
شوند و یا بسیار آهسته پیش میروند. 

عضو سندیکاي شرکتهاي ساختمانی ایران تصریح کرد:
شرکت هاي پیمانکاري براي آنکه بتوانند خودشان را در
مجموعه کارهایی که به آن ها محول می شود، حفظ کنند
حتماً نیاز است که صدور خدمات مهندسی داشته باشند،

من معتقدم هر مجموعه پیمانکاري که بتواند با حوزه صدور خدمات مهندسی خودش را آمیخته کند و حرکت کند می تواند مجموعه
شرکت و حتی کشور را به سمت موفقیت بیشتري راهبري کرده و در این حوزه نیز ما با توجه به تورم نرخ ارزي که داشته ایم سعی

 
کردیم این موضوع را متوقف نکنیم. 

ناظمی خاطر نشان کرد: در حوزه عمرانی شرکتهایی میتوانند در سال هاي آتی ادامه حیات داشته باشند که هم در طراحی و هم در
حوزه تأمین مالی نقش داشته باشد، به نظر من به این شکل فعالیت کردن منجر به کاهش هزینه ها نیز می شود. در این حوزه
قراردادهاي مختلفی را تقریباً در دولت هاي مختلف و کشورهاي مختلف انجام می شود به صورت BO، BOT و BLT که به نظر من

 
در حوزه کشور به صورت BOT این فرآیند در 8 یا 10 سال اخیر خوب جاري شده است. 

وي اظهار داشت: امیدوارم تمام شرکت هاي پیمانکاري که امروز توانسته اند با تمام مشکلاتی که در کشور وجود دارد خود را حفظ
کنند، این حوزه کارآفرینی خود را ادامه دهند و به این سمت و سوي هدایت شوند که عملاً استواري مجموعه شرکت آن ها دچار
cash نشود و یکی از بزرگ ترین مشکلاتی که مجموعه شرکت هاي پیمانکاري دارند بحث مدیریت cash flow مشکلات نقدینگی و

 
flow و مدیریت مالی است و اگر بودجه هاي عمرانی کشور بدرستی صرف عمران شود این مشکل بوجود نمی آید. 

این عضو سندیکاي شرکتهاي ساختمانی ایران، تاکید کرد: من به عنوان یک مهندس ایرانی که در کشور هاي مختلف نیز فعالیت
داشته ام می گویم که ما در مقایسه با همسایگان اطرافمان در حوزه شرق کشور، یا در حوزه جنوب، حوزه  کشورهاي عربی و نیز حوزه
هاي کشورهاي هفت گانه عربی در قسمت غرب کشورمان و همچنین حوزه هاي غرب و شمال غرب قسمت ترکیه که شاید رشد
اقتصادي و مهندسی در آنجا در مدت اخیر خیلی بالا بوده از لحاظ بحث مهندسی واقعا چیري کم تر نداریم و شاید در خیلی از حوزه-



 
هاي فنی و مهندسی از کشورهاي دنیا بالاتر باشیم. 

مدیرعامل و نایب رئیس شرکت هلدینگ هنزا تصریح کرد: در تمام کشورهاي دنیا وقتی یک پروژه ملی تعریف می شود، ارکان آن به
این صورت است که مشاور پروژه، پروژه را تعریف می کند، از لحاظ بحث فاز یک و فاز دو مطالعاتی در مجلس آن کشور، بودجه آن
مصوب می شود و بودجه  اش براي آن پروژه دیده می  شود. در حال حاضر در حوزه خلیج  فارس، آسیا میانه، اکثر پروژه ها به این شکل
تعریف می شوداما متاسفانه در کشور ما این موضوعات زیاد نقش پر رنگی ندارد، و در ابتدا پروژه تعریف می شود بر اساس یک شرایط

 
خاص، بعد از ورود بر اجرا مسائل و مشکلات اجرایی در آن حوزه خود را نشان می دهد. 

وي ادامه داد: متاسفانه در کشور ما به دلیل تحریمها بودجه  هاي عمرانی بسیار محدود است و اغلب بدرستی صرف پروژه هاي عمرانی
نمیشود در حالیکه در کشورهاي توسعه  یافته این موضوع 100 درصد محقق می شود در کشورهاي نیمه توسعه یافته حدود 70 یا 80

 
درصد آن اجرایی میشود. 

ناظمی در خصوص پروژه هایی که این شرکت در سال جاري به بهره برداري رسانده است، گفت :یکی از بزرگترین پروژه  هایی که در
شرکت هنزا در سال جاري انجام شده، پروژه کنارگذر شرقی اصفهان است که 29 آبان ماه امسال با حضور ریاست محترم جمهور به

 
صورت ویدئو کنفرانسی افتتاح شد. 

وي تصریح کرد: از جمله پروژه هاي مهمی که در سال جاري افتتاح شده، پروژه تقاطع غیرهمسطح حصارك بود که این پروژه در اوایل
سال 93 استارت خورد و یک پروژه کامل تقاطعی است که در فاز بندی هاي مختلف در 6 فاز، شامل 6 پل که طراحی این پروژه نیز با

 
شرکت ما بود و این پروژه شامل حدود 7000 تن آرماتور، حدود پنجاه هزار مترمکعب از احجام اصلی بتن ریزي داشت. 

وي افزود: حسن این پروژه نسبت به پروژه هاي دیگر کشور این بود که پروژه هایی که روي آزادراه یا روي منطقه ترافیکی است،
طراحی پل هاي آن ها به صورت پل فلزي انجام می گیرد ولی به جهت اینکه پل  هاي فلزي عموماً براي بهره  بردار، که دستگاه اجرایی
کارفرما است در آینده هزینه  هایی دارد ما طراحی این پل را به صورت پیش  تنیده پس کشیده انجام دادیم و به حول قوه الهی این
پروژه نیز در مدت معین، انجام شد و درآبان ماه امسال آخرین فاز آن را افتتاح کردیم و گره ترافیکی منطقه غرب کرج و اتصال آن به

 
قزوین باعث روان سازي آن محدوده شد. 

انتهاي پیام



روحانی: کشور با کمترین اتکا به نفت اداره شد / وزیر نفت طرحی براي

اقدامات دولت بعد در بخش پتروشیمی آماده کند

منبع: با اقتصادشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/12/11

حسن روحانی در سخنانی در پنجاه و سومین هفته پویش ملی تدبیر و امید براي جهش تولید و بهره برداري از طرح هاي
ملی وزارت نفت ضمن بیان اینکه در سال هاي اخیر کشور با کمترین اتکا به درامدهاي نفتی اداره شد در بخش دیگري از

سخنان خود از وزیر نفت خواست که براي دولت بعدي در بخش پتروشیمی اقداماتی را انجام دهد.

به گزارش پایگاه خبري بااقتصاد، حجت الاسلام والمسلمین
حسن روحانی روز دوشنبه در پنجاه و سومین هفته پویش
ملی تدبیر و امید براي جهش تولید و بهره برداري از طرح
هاي ملی وزارت نفت در استان هاي ایلام و بوشهر گفت:
در طول این 7 سال تلاش بی وقفه اي چه در مرحله اول
این طرح که منجر به تولید 30 هزار بشکه شده و چه در
مرحله دوم که در مجموع 65 هزار بشکه می توانیم از این
میدان، نفت استحصال کنیم انجام شده است و یکی از
افتخارات دولت تدبیر امید این است که همه این طرح ها

 
از آغاز این دولت شروع شده است. 

رییس جمهوري افزود: این طرح در آغاز این دولت 6 درصد پیشرفته داشته است و 94 درصد این طرح در این دولت اجرایی و
عملیاتی شده است. به همه عزیزان افتخار می کنیم که در سراسر کشور شبانه روز تلاش می کنند و امروز در آستانه پایان سال عیدي

 
خوبی را به ملت تقدیم می کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به طرح هاي زیادي که در شرایط بسیار سخت تحریم و کرونا در سال 99 افتتاح شد، گفت: امروز
پنجاه و سومین برنامه افتتاح ماست، البته ما افتتاح ها را پنج شنبه ها انجام می دهیم. آخر سال وقت کم آوردیم و آنقدر پنج شنبه

 
نداریم، بنابراین روزهاي دیگر را هم اضافه کردیم که برنامه هاي ما به افتتاح برسد. 

وي با بیان اینکه صنعت نفت و صنعت پتروشیمی براي ما بسیار حائز اهمیت است، گفت: البته صنعت نفت در تاریخ ما به عنوان
صنعت سیاسی، اقتصادي گره خورده است. بار بودجه در سال هاي قبل بر دوش این صنعت بوده است در سال هاي اخیر مخصوصا در

 
سالی که گذشت، ما تقریبا اتکایی به نفت نداشتیم و کشور با کمترین اتکا به نفت اداره شد. 

روحانی افزود: البته در سال 98 و 97 کشور با اتکاي بسیار کم به نفت اداره شد در واقع بودجه کشور که به طور متوسط در دولت قبل
70 یا 80 میلیارد دلار و در برخی سال ها بالاي 100 میلیارد به نفت متکی بود در این دولت با کمترین اتکا به بودجه نفت مخصوصا

 
در سه سال اخیر کشور را اداره کردیم. 



رییس جمهوري گفت: درست است که ظاهر آن صنعت نفت است ولی بخش اعظمی از بودجه ما در تاریخ ایران- از زمانی که نفت

 
کشف شده است- صنعت کشور، فعالیت هاي اقتصادي کشور و بسیاري از پروژه هاي عمرانی به نفت متکی بوده است. 

وي تصریح کرد: بنابراین نفت یک صنعت مهم و عظیم است و همین امروز اگر خداي نکرده شیر نفت و گاز بسته شود همه فعالیت ها
متوقف می شود و از حمل و نقل گرفته تا سایر صنایع کل برق کشور و سیاري از فعالیت ها و خدمات متکی به نفت و گاز و میعانات

 
است. 

رییس دولت تدبیر و امید با تاکید بر اینکه اتکا بودجه جاري به نفت باید برداشته شود، گفت: صنعت نفت مهمترین صنعت کشور

 
است و بقیه صنعت ها و خدمات کشور وابسته به این صنعت هستند بنابراین اهمیت این صنعت را ما از یاد نبریم. 

روحانی با بیان اینکه در طول دولت یازدهم و دوازدهم کارهاي بی نظیري در بخش نفت انجام گرفت، اظهار کرد: اگر به تاریخ کشور
نگاه کنیم مقدار گازي که در دولت تدبیر و امید افزوده شده، بالاي هزار میلیون متر مکعب است یعنی از 600 میلیون متر مکعب در

 
روز امروز به بالاي هزار میلیون یعنی بالاي یک میلیارد مترمکعب رسیده که کار بسیار بزرگی است. 

رییس جمهوري با تاکید بر این که در برداشت از منابع مشترك کارعظیمی انجام گرفته است، گفت: بعضی ها فکر می کنند که دولت
یازدهم و دوازدهم در احقاق حقوق مردم فقط در سایه برجام کار کرده است. البته برجام کار بسیار بزرگی براي احقاق حقوق مردم
بوده است و از بس بزرگ بوده است دنیا توطئه کرد که کمر برجام را بشکند. آدم خاصی مثل ترامپ آمد و مجري توطئه هاي

 
صهیونیست ها و ارتجاع در منطقه علیه برجام شد. 

روحانی افزود: بنابراین کار دولت براي احقاق حقوق مردم فقط برجام نبوده است یکی از مواردي که براي احقاق حقوق مردم تلاش

 
شده است مساله بهره برداري از منابع مشترك نفتی و گازي است که در این بخش کار بسیار بزرگی انجام گرفته است. 

وي ادامه داد: در منطقه پارس جنوبی که میدان مشترك ایران با قطر است، قطر دو برابر استفاده می کرد و ما عقب بودیم و امروز هم

 
طراز و حتی یک مقدار جلوتر از این منابع عظیم مشترك استفاده می کنیم. 

رییس جمهوري اضافه کرد: فرق منبع اختصاصی با مشترك در این است که از منبع اختصاصی هر زمانی که بخواهید می توانید
استفاده کنید اما در منبع مشترك همسایه استفاده می کند یعنی هر ساعتی بخشی از منافع ما از دست می رود بنابراین از این منبع

 
مشترك هم همسایه عزیز ما باید استفاده کند و هم ما این کار را انجام دهیم که این کار را کردیم. 

وي با بیان این که امروز در غرب کارون منابع نفتی مشترك با همسایه عزیزمان عراق داریم، گفت: تولید ما در این منطقه 5 برابر شده
است بنابراین حقوقی که از دست می رفته این دولت با سرمایه گذاري در این بخش و حتی بخش هاي دیگر توانسته جلوي آن را

 
بگیرد. 

روحانی با اشاره به مورد دیگر احقاق حقوق مردم در زمینه آثار فرهنگی، تصریح کرد: تاکنون هزاران شیء مربوط به آثار فرهنگی
کشور در خارج از کشور بود و تلاش کردیم در دادگاه هاي بین المللی همه این شی ها را برگردانیم که این هم احقاق حقوق ملت

 
است. 

رییس جمهوري افزود: ما منابع مشترك را توسعه دادیم و در این دولت منابع از این میدان بهره برداري شده است که قبلاً استفاده از



آن صفر بوده است. با تلاش هاي انجام شده در سال 92 و 93 تا پایان سال 95 به تولید 30 هزار بشکه در میدان مشترك رسیدیم که

 
هیچ استفاده از آن نمی کردیم و امروز فاز دوم آن را افتتاح کرده و 65 هزار بشکه در روز از این میدان مشترك استفاده کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید گفت: من تاکیدا از مسئولین سوال کردم که آیا در اجراي این طرح بزرگ یا طراحی آن که در این 7 سال
براي آن تلاش شده آیا از نیروهاي خارجی و مهندسین خارجی استفاده کرده ایم و پاسخ منفی بود. یعنی جوانان، مهندسین و
کارگران ایرانی این کار را انجام دادند. آن هم حفر چاه هاي عمیقی که متوسط عمق آنها 4500 متر و در بعضی از موارد تا 4800 متر

 
است. بنابراین کار بسیار بزرگی انجام گرفته است و ما امروز شاهد افتتاح فاز دوم این طرح براي بهره برداري از این میدان بودیم. 

روحانی در بخش دیگري از سخنانش با بیان اینکه از آغاز این دولت تاکنون در بخش پتروشیمی کار بسیار بزرگی صورت گرفته است
و یکی از افتخارات بسیار بزرگ ما صنعت پتروشیمی است، گفت: بسیاري از طرح هایی که افتتاح می کنیم بالادستی هستند. ما باید

 
بتوانیم پایین دستی ها را هم طراحی کنیم. 

وي از وزیر نفت خواست طرحی براي اقدامات دولت بعد در بخش پتروشیمی آماده کند و گفت: طرح هاي پایین دستی ها می تواند

 
اشتغال زیادي هم براي داخل و هم براي صادرات ما ایجاد کنند و براي ما بسیار مهم است. 

روحانی با بیان اینکه در سال 99 تا امروز 12 طرح بزرگ پتروشیمی را افتتاح کردیم، اظهار کرد: همین امروز افتتاحی که انجام گرفته
یک افتتاح حدود یک و نیم میلیارد یورو، یک افتتاح تا حدودي کمتر از یک میلیارد یورو بوده است یعنی ما امروز دو و نیم میلیارد

 
یورو طرح آن هم در این شرایط سخت افتتاح کردیم. 

رییس جمهوري با بیان اینکه در بخش پتروشیمی از آغاز سال تاکنون این دوازدهمین افتتاح ما بوده است، ابراز امیدواري کرد تا پایان
سال باز هم افتتاح داشته باشیم و گفت: در سال 1400 ظرفیت پتروشیمی از 50 میلیون تن به 100 میلیون تن می رسد و این نشان

 
دهنده این است که کار بسیار عظیمی صورت گرفته است. 

وي گفت: در سال هاي اخیر ما در شرایط تحریم و شرایط جنگ اقتصادي قرار داشتیم و ناچار بودیم درآمد ارزي را از غیرنفت به
دست بیاوریم. یکی از جاهایی که ما را یاري کرد و یکی از افتخارات ما در این دولت این بود که صادرات غیرنفتی مان تقریباً هر سال

 
افزایش پیدا کرد. 

روحانی خاطرنشان کرد: البته آغاز امسال به دلایل کرونا با کاهش صادرات غیرنفتی مواجه بودیم اما با بررسی آمار و ارقام در جلسه
اقتصادي روز گذشته خوشبختانه در این دو ماه آخر مشابه پارسال شده است. در آغاز به دلیل کرونا براي صادرات مشکل داشتیم و
امروز شرایط ما حل شده است و می توانیم صادرات غیرنفتی را انجام دهیم و تاکنون 31 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داشته ایم که

 
تا پایان سال این رقم بالاتر هم خواهد رفت. 

به گفته رییس دولت تدبیر و امید بخش بزرگی از این صادرات غیر نفتی مربوط به پتروشیمی و فولاد است و این دو نقش عمده اي

 
در صادرات غیرنفتی ما ایفا می کنند. 

 
اعتراف دولت آمریکا به شکست تحریم و فشار علیه ایران، موفقیت بزرگی است 

روحانی با اشاره به آغاز کار طرح بزرگ دیگر با ارزش 2 میلیارد دلار گفت: این طرح در دولت بعد به افتتاح می رسد و آن مورد بسیار



 
مهم هم در بخش پتروشیمی ماست. 

رییس دولت تدبیر و امید خطاب به ملت ایران گفت: همه آنچه که تا پایان امسال، به دست آورده ایم در سایه اراده، ایمان ایستادگی
شما مردم بوده است و اگر افتتاح و موفقیتی داشتیم، مربوط به فرزندان این ملت و جوانان عزیز و همه مردم از همه اقشار و گروه ها

 
بوده است که تلاش بسیاري انجام داده اند. 

رییس جمهوري تصریح کرد: مطمئنا دنیا و آمریکا ناچار خواهد شد در برابر این ملت بزرگ زانو بزند و تحریم هاي ظالمانه را کنار

 
بگذارد. 

روحانی یکی از پیروزي هاي بزرگ به دست آمده را سرنگونی قصاب و قاتل در آمریکا عنوان کرد و گفت: دولت جدید تاکنون چهار بار
اعتراف کرده است فشار حداکثري دولت آمریکا شکست خورده و به نتیجه نرسیده است و این بزرگترین موفقیت ما در تاریخ است که
خود آنانی که این تحریم را بر ما روا داشته اند به خاطر ایستادگی ما کاملاً اعتراف می کنند که این تحریم و فشار به جایی نرسیده

 
است. 

منبع: ایرنا



طرح پتروشیمی کیان با سالانه 2.5 میلیون تن خوراك ترکیبی احداث می شود

منبع: شاناشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرعامل شرکت گروه گسترش نفت و گاز پارسیان، تنوع
و انعطاف پذیري خوراك را از مهم ترین ویژگی طرح
پتروشیمی کیان دانست و گفت: این طرح پس از بهره
برداري سالانه 2.5 میلیون تن خوراك گاز/ مایع مصرف می

 
کند. 

به گزارش خبرنگار شانا، وحید محمودي امروز (دوشنبه،
11 اسفندماه) در آیین آغاز عملیات اجرایی ساخت طرح
عظیم پتروشیمی کیان با اشاره به اینکه این طرح در

زمینی به مساحت 75 هکتار در فاز 2 پتروشیمی در منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس عسلویه در حال ساخت است، اظهار کرد: این

 
طرح پس از بهره برداري کامل به عنوان یکی از بزرگ ترین مجتمع هاي پتروشیمی کشور و منطقه خواهد بود. 

وي با اشاره به اینکه مطالعات تفصیلی و طراحی مفهومی بازارمحور طرح ازسوي کنسرسیوم شرکت فرانسوي «اکسنس» و شرکت
ایرانی «طراحی و مهندسی صنایع انرژي» انجام شده است، افزود: براساس این مطالعات کارخانه الفین مجتمع با خوراك ترکیبی گاز/
مایع به همراه واحدهاي استخراج بوتادین، بنزن و تعداد متنوعی واحدهاي پایین دستی شامل واحدهاي اتیل بنزن/ استایرن مونومر،

 
پلی اتیلن سنگین، پروپیلن اکساید و اکسو الکل در پیکره نهایی این طرح در نظر گرفته شده اند. 

مدیرعامل شرکت گروه گسترش نفت و گاز پارسیان، تنوع و انعطاف پذیري خوراك را از امتیازهاي این طرح دانست و ادامه داد: اتان،
پروپان، بوتان، برش سه کربنه و پنج کربنه به میزان 2.5 میلیون تن در سال خوراك این طرح است که همگی از پالایشگاه هاي گازي

 
و پتروشیمی هاي منطقه ویژه اقتصادي پارس تأمین می شود. 

محمودي با بیان اینکه کارخانه الفین پتروشیمی کیان سالانه بیش از 2 میلیون تن انواع محصولات شامل اتیلن، پروپیلن، بنزن،

 
بوتادین تولید می کند، تأکید کرد: بیشتر محصولات این واحد در زنجیره ارزش پتروشیمی کیان به محصول نهایی تبدیل می شود. 

وي با اشاره به اینکه طراحی فرآیند واحدهاي فرآیندي تحت لیسانس و همچنین طراحی و مهندسی پایه گسترده کارخانه الفین
ازسوي شرکت آلمانی لینده انجام شده است، گفت: قرارداد طراحی و ساخت کارخانه الفین در فاز یک پتروشیمی کیان با شرکت
مهندسی و ساختمان صنایع نفت (اویک) و قرارداد طراحی مهندسی پایه واحد پلی اتیلن سنگین به ظرفیت 450 هزار تن در سال

 
مبتنی بر آخرین فناوري ها با شرکت نارگان امضا شده است. 

مدیرعامل شرکت گروه گسترش نفت و گاز پارسیان، اشتغال زایی بالاي 10 هزار نفر و استفاده حداکثري از توان بومی و مهندسی در
ساخت طرح پتروشیمی کیان را از دیگر مزیت هاي اجراي این طرح دانست و گفت: هلدینگ گسترش نفت و گاز پارسیان و



پتروفرهنگ به عنوان سهامداران اصلی این طرح همواره تأمین مالی مورد نیاز را در اولویت قرار داده اند تا با بهره برداري به موقع از
این طرح ملی افزون بر نقش آفرینی در توسعه اقتصادي و جهش تولید، ذي نفعان این طرح که اقشار مردمی هستند از منافع

 
اقتصادي و اشتغال زایی آن بهره مند شوند. 

محمودي، مجموع میزان سرمایه گذاري در طرح پتروشیمی کیان را 3 میلیارد و 400 میلیون یورو اعلام و تصریح کرد: مقدار سرمایه
گذاري فاز یک این طرح شامل کارخانه الفین و پلی اتیلن سنگین بالغ بر یک میلیارد و 800 میلیون یورو برآورد می شود که بسته

تأمین مالی از طریق آورده سهامداران، صندوق توسعه ملی و منابع بانک هاي داخلی و فاینانس خارجی فراهم شده است.



امضاي تفاهم نامه همکاري آموزشی سایپا و سازمان آموزش فنی و حرفه اي

کشور

منبع: چابک آنلاینشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/12/11

تفاهم نامه همکاري آموزشی بین گروه خودروسازي سایپا و سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با هدف افزایش دانش فنی
و توسعه نیروي انسانی متخصص و ماهر امضاء شد.

تفاهم نامه همکاري آموزشی بین گروه خودروسازي سایپا و
سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با هدف افزایش
دانش فنی و توسعه نیروي انسانی متخصص و ماهر امضاء

 
شد. 

به گزارش چابک آنلاین، تفاهم نامه همکاري آموزشی بین
سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور و گروه خودروسازي
سایپا با هدف تأمین نیروي انسانی ماهر؛ ارتقاي شاغلین؛
تضمین کیفیت خدمات و رضایت مندي مشتري به امضاي
سیدجواد سلیمانی، مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا و
علی اوسط هاشمی، معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور رسید. 

گفتنی است از مهم ترین موضوعات این تفاهم نامه، برنامه ریزي و اجراي طرح تعیین سطح مهارت نیروهاي شاغل گروه سایپا، برنامه

 
ریزي و اجراي طرح آموزش سفارش محور و اجراي طرح آموزشی نمایندگی هاي مجاز و خدمات پس از فروش سایپایدك است. 

در این تفاهم نامه سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور متعهد شد برنامه ریزي و اجراي طرح سنجش مهارت، تضمین کیفیت

 
خدمات و رضایت مندي مشتریان از طریق ارتقاء مهارت شاغلین در مراکز کارآموزي جوار کارگاهی را انجام دهد. 

از تعهدات گروه سایپا در این تفاهم نامه می توان به فراهم سازي زمینه اشتغال مهارت آموختگان دوره هاي آموزشی بخش خصوصی
و دولتی سازمان در نمایندگی هاي سایپا یدك در سراسر کشور اشاره کرد.



رونمایی از لوگوي سریال تلویزیونی «هم بازي»

منبع: سوره سینماشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش سوره سینما (1) به نقل از روابط عمومی شبکه دو سیما، سریال تلویزیونی «هم بازي» به کارگردانی سروش

 
محمدزاده هم اکنون درحال ساخت است و تصویربرداري این سریال از مرز 70 درصد عبور کرد. 

 
همزمان با تولید این مجموعه تلویزیونی لوگو و لوگوموشن آن به ترتیب توسط محمد موحدنیا و محمد واحد طراحی و منتشر شد. 

در سریال «هم بازي» که قرار است نوروز 1400 از شبکه دو سیما پخش شود بازیگرانی همچون دیبا زاهدي ، حسین مهري ، کامران
تفتی، نیلوفرکوخانی  ، مریم مومن ، امیر کاظمی ، ایمان صفا، پادینا کیانی ، خیام وقار ، زهره نعیمی ،  محمد حیدري ، پولاد مختاري
، هانیه غلامی ، مهتاب شیروانی با حضور ، آتیلا پسیانی، همایون ارشادي، علیرضا استادي و بهنام تشکر ، با هنرمندي ، کمند امیر

 
سلیمانی ، رویا جاویدنیا، علیرضا اوسیوند  حضور دارند. 

«هم بازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی

 
با طراحی نوید محمودي به روابط جوانان اشتغال وهویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

 
«هم بازي» به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما تهیه و تولید می شود. 



0:00 / 0:29



روحانی: برجام از بس بزرگ بود دنیا توطئه کرد تا کمرش را بشکند/ آمریکا

به ناچار تحریم ها را کنار خواهد گذاشت

منبع: پارسینهشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس جمهور گفت: برجام از بس بزرگ بود دنیا توطئه کرد تا کمرش را بشکند.

به گزارش پارسینه؛حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور روز دوشنبه در پنجاه و سومین هفته پویش ملی تدبیر و امید
براي جهش تولید و بهره برداري از طرح هاي ملی وزارت نفت در استان هاي ایلام و بوشهر گفت: در طول این 7 سال تلاش بی وقفه
اي چه در مرحله اول این طرح که منجر به تولید 30 هزار بشکه شده و چه در مرحله دوم که در مجموع 65 هزار بشکه می توانیم از
این میدان، نفت استحصال کنیم انجام شده است و یکی از افتخارات دولت تدبیر امید این است که همه این طرح ها از آغاز این دولت

 
شروع شده است. 

رییس جمهوري افزود: این طرح در آغاز این دولت 6 درصد پیشرفته داشته است و 94 درصد این طرح در این دولت اجرایی و
عملیاتی شده است. به همه عزیزان افتخار می کنیم که در سراسر کشور شبانه روز تلاش می کنند و امروز در آستانه پایان سال عیدي

 
خوبی را به ملت تقدیم می کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به طرح هاي زیادي که در شرایط بسیار سخت تحریم و کرونا در سال 99 افتتاح شد، گفت: امروز
پنجاه و سومین برنامه افتتاح ماست، البته ما افتتاح ها را پنج شنبه ها انجام می دهیم. آخر سال وقت کم آوردیم و آنقدر پنج شنبه

 
نداریم، بنابراین روز هاي دیگر را هم اضافه کردیم که برنامه هاي ما به افتتاح برسد. 

وي با بیان اینکه صنعت نفت و صنعت پتروشیمی براي ما بسیار حائز اهمیت است، گفت: البته صنعت نفت در تاریخ ما به عنوان
صنعت سیاسی، اقتصادي گره خورده است. بار بودجه در سال هاي قبل بر دوش این صنعت بوده است در سال هاي اخیر مخصوصا در

 
سالی که گذشت، ما تقریبا اتکایی به نفت نداشتیم و کشور با کمترین اتکا به نفت اداره شد. 

روحانی افزود: البته در سال 98 و 97 کشور با اتکاي بسیار کم به نفت اداره شد در واقع بودجه کشور که به طور متوسط در دولت قبل
70 یا 80 میلیارد دلار و در برخی سال ها بالاي 100 میلیارد به نفت متکی بود در این دولت با کمترین اتکا به بودجه نفت مخصوصا

 
در سه سال اخیر کشور را اداره کردیم. 

رییس جمهوري گفت: درست است که ظاهر آن صنعت نفت است، ولی بخش اعظمی از بودجه ما در تاریخ ایران- از زمانی که نفت

 
کشف شده است- صنعت کشور، فعالیت هاي اقتصادي کشور و بسیاري از پروژه هاي عمرانی به نفت متکی بوده است. 

وي تصریح کرد: بنابراین نفت یک صنعت مهم و عظیم است و همین امروز اگر خداي نکرده شیر نفت و گاز بسته شود همه فعالیت ها
متوقف می شود و از حمل و نقل گرفته تا سایر صنایع کل برق کشور و سیاري از فعالیت ها و خدمات متکی به نفت و گاز و میعانات

 
است. 

رییس دولت تدبیر و امید با تاکید بر اینکه اتکا بودجه جاري به نفت باید برداشته شود، گفت: صنعت نفت مهمترین صنعت کشور



 
است و بقیه صنعت ها و خدمات کشور وابسته به این صنعت هستند بنابراین اهمیت این صنعت را ما از یاد نبریم. 

روحانی با بیان اینکه در طول دولت یازدهم و دوازدهم کار هاي بی نظیري در بخش نفت انجام گرفت، اظهار کرد: اگر به تاریخ کشور
نگاه کنیم مقدار گازي که در دولت تدبیر و امید افزوده شده، بالاي هزار میلیون متر مکعب است یعنی از 600 میلیون متر مکعب در

 
روز امروز به بالاي هزار میلیون یعنی بالاي یک میلیارد مترمکعب رسیده که کار بسیار بزرگی است. 

رییس جمهوري با تاکید بر این که در برداشت از منابع مشترك کارعظیمی انجام گرفته است، گفت: بعضی ها فکر می کنند که دولت
یازدهم و دوازدهم در احقاق حقوق مردم فقط در سایه برجام کار کرده است. البته برجام کار بسیار بزرگی براي احقاق حقوق مردم
بوده است و از بس بزرگ بوده است دنیا توطئه کرد که کمر برجام را بشکند. آدم خاصی مثل ترامپ آمد و مجري توطئه هاي

 
صهیونیست ها و ارتجاع در منطقه علیه برجام شد. 

روحانی افزود: بنابراین کار دولت براي احقاق حقوق مردم فقط برجام نبوده است یکی از مواردي که براي احقاق حقوق مردم تلاش

 
شده است مساله بهره برداري از منابع مشترك نفتی و گازي است که در این بخش کار بسیار بزرگی انجام گرفته است. 

وي ادامه داد: در منطقه پارس جنوبی که میدان مشترك ایران با قطر است، قطر دو برابر استفاده می کرد و ما عقب بودیم و امروز هم

 
طراز و حتی یک مقدار جلوتر از این منابع عظیم مشترك استفاده می کنیم. 

رییس جمهوري اضافه کرد: فرق منبع اختصاصی با مشترك در این است که از منبع اختصاصی هر زمانی که بخواهید می توانید
استفاده کنید، اما در منبع مشترك همسایه استفاده می کند یعنی هر ساعتی بخشی از منافع ما از دست می رود بنابراین از این منبع

 
مشترك هم همسایه عزیز ما باید استفاده کند و هم ما این کار را انجام دهیم که این کار را کردیم. 

وي با بیان این که امروز در غرب کارون منابع نفتی مشترك با همسایه عزیزمان عراق داریم، گفت: تولید ما در این منطقه 5 برابر شده
است بنابراین حقوقی که از دست می رفته این دولت با سرمایه گذاري در این بخش و حتی بخش هاي دیگر توانسته جلوي آن را

 
بگیرد. 

روحانی با اشاره به مورد دیگر احقاق حقوق مردم در زمینه آثار فرهنگی، تصریح کرد: تاکنون هزاران شیء مربوط به آثار فرهنگی
کشور در خارج از کشور بود و تلاش کردیم در دادگاه هاي بین المللی همه این شی ها را برگردانیم که این هم احقاق حقوق ملت

 
است. 

رییس جمهوري افزود: ما منابع مشترك را توسعه دادیم و در این دولت منابع از این میدان بهره برداري شده است که قبلاً استفاده از
آن صفر بوده است. با تلاش هاي انجام شده در سال 92 و 93 تا پایان سال 95 به تولید 30 هزار بشکه در میدان مشترك رسیدیم که

 
هیچ استفاده از آن نمی کردیم و امروز فاز دوم آن را افتتاح کرده و 65 هزار بشکه در روز از این میدان مشترك استفاده کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید گفت: من تاکیدا از مسئولین سوال کردم که آیا در اجراي این طرح بزرگ یا طراحی آن که در این 7 سال
براي آن تلاش شده آیا از نیرو هاي خارجی و مهندسین خارجی استفاده کرده ایم و پاسخ منفی بود. یعنی جوانان، مهندسین و
کارگران ایرانی این کار را انجام دادند. آن هم حفر چاه هاي عمیقی که متوسط عمق آن ها 4500 متر و در بعضی از موارد تا 4800

 
متر است؛ بنابراین کار بسیار بزرگی انجام گرفته است و ما امروز شاهد افتتاح فاز دوم این طرح براي بهره برداري از این میدان بودیم. 



روحانی در بخش دیگري از سخنانش با بیان اینکه از آغاز این دولت تاکنون در بخش پتروشیمی کار بسیار بزرگی صورت گرفته است
و یکی از افتخارات بسیار بزرگ ما صنعت پتروشیمی است، گفت: بسیاري از طرح هایی که افتتاح می کنیم بالادستی هستند. ما باید

 
بتوانیم پایین دستی ها را هم طراحی کنیم. 

وي از وزیر نفت خواست طرحی براي اقدامات دولت بعد در بخش پتروشیمی آماده کند و گفت: طرح هاي پایین دستی ها می تواند

 
اشتغال زیادي هم براي داخل و هم براي صادرات ما ایجاد کنند و براي ما بسیار مهم است. 

روحانی با بیان اینکه در سال 99 تا امروز 12 طرح بزرگ پتروشیمی را افتتاح کردیم، اظهار کرد: همین امروز افتتاحی که انجام گرفته
یک افتتاح حدود یک و نیم میلیارد یورو، یک افتتاح تا حدودي کمتر از یک میلیارد یورو بوده است یعنی ما امروز دو و نیم میلیارد

 
یورو طرح آن هم در این شرایط سخت افتتاح کردیم. 

رییس جمهوري با بیان اینکه در بخش پتروشیمی از آغاز سال تاکنون این دوازدهمین افتتاح ما بوده است، ابراز امیدواري کرد تا پایان
سال باز هم افتتاح داشته باشیم و گفت: در سال 1400 ظرفیت پتروشیمی از 50 میلیون تن به 100 میلیون تن می رسد و این نشان

 
دهنده این است که کار بسیار عظیمی صورت گرفته است. 

وي گفت: در سال هاي اخیر ما در شرایط تحریم و شرایط جنگ اقتصادي قرار داشتیم و ناچار بودیم درآمد ارزي را از غیرنفت به
دست بیاوریم. یکی از جا هایی که ما را یاري کرد و یکی از افتخارات ما در این دولت این بود که صادرات غیرنفتی مان تقریباً هر سال

 
افزایش پیدا کرد. 

روحانی خاطرنشان کرد: البته آغاز امسال به دلایل کرونا با کاهش صادرات غیرنفتی مواجه بودیم، اما با بررسی آمار و ارقام در جلسه
اقتصادي روز گذشته خوشبختانه در این دو ماه آخر مشابه پارسال شده است. در آغاز به دلیل کرونا براي صادرات مشکل داشتیم و
امروز شرایط ما حل شده است و می توانیم صادرات غیرنفتی را انجام دهیم و تاکنون 31 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داشته ایم که

 
تا پایان سال این رقم بالاتر هم خواهد رفت. 

به گفته رییس دولت تدبیر و امید بخش بزرگی از این صادرات غیر نفتی مربوط به پتروشیمی و فولاد است و این دو نقش عمده اي

 
در صادرات غیرنفتی ما ایفا می کنند. 

 
اعتراف دولت آمریکا به شکست تحریم و فشار علیه ایران، موفقیت بزرگی است 

روحانی با اشاره به آغاز کار طرح بزرگ دیگر با ارزش 2 میلیارد دلار گفت: این طرح در دولت بعد به افتتاح می رسد و آن مورد بسیار

 
مهم هم در بخش پتروشیمی ماست. 

رییس دولت تدبیر و امید خطاب به ملت ایران گفت: همه آنچه که تا پایان امسال، به دست آورده ایم در سایه اراده، ایمان ایستادگی
شما مردم بوده است و اگر افتتاح و موفقیتی داشتیم، مربوط به فرزندان این ملت و جوانان عزیز و همه مردم از همه اقشار و گروه ها

 
بوده است که تلاش بسیاري انجام داده اند. 

رییس جمهوري تصریح کرد: مطمئنا دنیا و آمریکا ناچار خواهد شد در برابر این ملت بزرگ زانو بزند و تحریم هاي ظالمانه را کنار

 
بگذارد. 



روحانی یکی از پیروزي هاي بزرگ به دست آمده را سرنگونی قصاب و قاتل در آمریکا عنوان کرد و گفت: دولت جدید تاکنون چهار بار
اعتراف کرده است فشار حداکثري دولت آمریکا شکست خورده و به نتیجه نرسیده است و این بزرگترین موفقیت ما در تاریخ است که
خود آنانی که این تحریم را بر ما روا داشته اند به خاطر ایستادگی ما کاملاً اعتراف می کنند که این تحریم و فشار به جایی نرسیده

است.



«هم بازي» به روزهاي پایانی تصویربرداري نزدیک شد

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/12/11

سریال «هم بازي» به کارگردانی سروش محمدزاده که براي پخش از شبکه دو در نوروز 1400 آماده می شود به روزهاي
پایانی تصویربرداري نزدیک شد.

به گزارش هنرآنلاین به نقل از روابط عمومی شبکه دو،
مجموعه تلویزیونی «هم بازي» به کارگردانی سروش
محمدزاده هم اکنون درحال ساخت است و فیلمبرداري
تصاویر این سریال از مرز 70 درصد عبور کرد. همزمان با
تولید این مجموعه تلویزیونی لوگو و لوگوموشن آن به
ترتیب توسط محمد موحدنیا و محمد واحد طراحی و

 
منتشر شد. 

در سریال «هم بازي» که قرار است نوروز 1400 از شبکه
دو سیما پخش شود بازیگرانی همچون دیبا زاهدي، حسین مهري، کامران تفتی، نیلوفر کوخانی، مریم مومن، امیر کاظمی، ایمان صفا،
پادینا کیانی، خیام وقار کاشانی، زهره نعیمی، محمد حیدري، پولاد مختاري، هانیه غلامی، مهتاب شیروانی با حضور آتیلا پسیانی،

 
همایون ارشادي، علیرضا استادي و بهنام تشکر و هنرمندي کمند امیرسلیمانی، رویا جاویدنیا و علیرضا اوسیوند حضور دارند. 

«هم بازي» ملودرامی عاشقانه است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی با
طراحی نوید محمودي به روابط جوانان اشتغال و هویت نگاهی ویژه داشته باشد. این مجموعه به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو

تهیه و تولید می شود.



چرا وزارت نفت امنیت سرمایه گذاري را تهدید می کند؟

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/12/11

چرا وزارت نفت امنیت سرمایه گذاري را تهدید می کند؟ 31 نماینده مجلس سوال خود از وزیر نفت را با عنوان چرا وزارت نفت

 
با تصمیمات دوگانه امنیت سرمایه گذاري را دچار تهدید می کند؟ در سامانه نمایندگان مجلس ثبت کردند. 

به گزارش حلقه وصل، 31 نماینده مجلس سوال خود از وزیر
نفت را با عنوان چرا وزارت نفت با تصمیمات دوگانه امنیت
سرمایه گذاري را دچار تهدید می کند؟ در سامانه نمایندگان

 
مجلس ثبت کردند. 

 
خلاصه سوال: 

چرا وزارت نفت با تصمیمات دوگانه امنیت سرمایه گذاري را

 
دچار تهدید می کند؟ 

 
شرح سوال: 

همانگونه که مستحضرید شهرستان خمین زادگاه بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی ایران در زمره شهرستان هاي کمتر توسعه یافته و
محروم قراردارد در همین راستا در دهه 80 به منظور توسعه اشتغال و رفع محرومیت و همچنین انتفاع این شهرستان از فرصت هاي
سرمایه گذاري حوزه نفت با سرمایه گذاري بخش خصوص در حوزه پتروشیمی از محل خوراك پروپیلن پالایشگاه هاي شازند و
اصفهان با ظرفیت 300هزار تن در سال، جنابعالی موافقت می کنید و با توجه منتفی شدن طرح توسعه پالایشگاه اصفهان این ظرفیت
به 175 هزار تن درسال تقلیل پیدا می کند و با این کاهش ظرفیت سرمایه گذار نیز که قبلاً براساس ظرفیت اولیه طرح اقدام به خرید
لیسانس بازل کرده بود متحمل ضرر 800هزار یورویی پیش پرداخت با طرف خارجی قراردادمی گردد، در حال حاضر پس از گذشت
سالها چشم انتظاري مردم شهرستان در راه اندازي این واحد تولیدي که با پیشرفت بالاي 96% در آستانه راه اندازي آزمایشی می باشد
تعهد تامین خوراك این واحد از محل پالایشگاه شازند به کمتر از 50 %کاهش و بخش قابل توجهی از این خوراك غیرمنطقی به
شرکت دیگري اختصاص پیدا میکند و با نادیده گرفتن حق وحقوق مردم این شهرستان امنیت سرمایه گذاري در این شهرستان را
دچار تهدید است لذا سوال مشخص این است با چه منطقی سهمیه خوراکی که از پالایشگاه شازند قبلا توسط جنابعالی به پتروشیمی
خمین اختصاص یافته و در حال حاضر نیز این سرمایه گذاري در حال آماده بهره برداري می باشد سهمیه خوراك تخصیصی این

 
واحد کم و به شرکت دیگري اختصاص می یابد؟ 

 
اسامی 31 نماینده اي که این سوال را امضا کرده اند به شرح ذیل است: 

علیرضا نظري، رضا آریان پور، موسی احمدي، محمود احمدي بیغش، ذبیح االله اعظمی ساردوئی، پرویز اوسطی، علی اکبر بسطامی،
نصراله پژمان فر، مجتبی توانگر، عباس جهانگیرزاده، حسین حاتمی، حسینعلی حاجی دلیگانی، علی اصغرخانی، محمد خدابخشی،
جعفر راستی، محمد سبزي، علیرضا سلیمی، علی اکبر علیزاده برمی، علیرضا عباسی، رسول فرخی میکال، علی اکبر کریمی، احمد



محرم زاده یخفروزان، جلال محمودزاده، سیدنظام الدین موسوي، حسین میرزائی، مجید نصیرائی، محمد تقی نقدعلی، جواد نیک بین،

 
حسن همتی، سیدعلی یزدي خواه 

 
 

منبع: فارس



تولید از پیچیده ترین میدان نفتی ایران آغاز شد

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/12/11

تولید از پیچیده ترین میدان نفتی ایران آغاز شد میدان نفتی مشترك آذر در بلوك اکتشافی اناران در استان ایلام (در جنوب

 
غربی ایران و 25 کیلومتري شهرستان مهران) در مرز ایران و عراق واقع شده است. 

به گزارش حلقه وصل؛ میدان نفتی مشترك آذر به عنوان پیچیده ترین میدان مشترك نفتی با ظرفیت تولید روزانه 65 هزار بشکه
نفت خام اسفندماه 1399 به بهره برداري رسمی رسید. تولید زودهنگام از این طرح در اسفند ماه 1395 و با هدف دستیابی به
ظرفیت تولید نفت خام به میزان 30 هزار بشکه در روز محقق شده بود. تاکنون (اسفندماه 1399) حدود 36 میلیون بشکه نفت از این
میدان مشترك برداشت شده و درآمد حاصل از تولید نفت آذر، از سقف هزینه هاي توسعه میدان پیشی گرفته است. تأمین منافع
ملی، ایجاد فرصت اشتغال براي نیروهاي بومی و رونق اقتصادي و توسعه زیرساخت ها در منطقه ایلام، از شاخص هاي برجسته اجراي
طرح توسعه میدان نفتی مشترك آذر به شمار می آید. با توجه به منویات مقام معظم رهبري در نام گذاري امسال به نام «جهش

 
تولید»، حجم عظیمی از کار و فعالیت در طرح توسعه میدان نفتی آذر با حضور پیمانکاران ایرانی محقق شد. 

 
موقعیت جغرافیایی: 

میدان نفتی مشترك آذر در بلوك اکتشافی اناران در استان ایلام (در جنوب غربی ایران و 25 کیلومتري شهرستان مهران) در مرز

 
ایران و عراق واقع شده است. 

 
تاریخچه توسعه: 

طرح توسعه میدان نفتی آذر که در جنوب استان ایلام در مجاورت میدان البدره عراق واقع به دنبال قرارداد بیع متقابلی که میان
شرکت ملی نفت ایران و کنسرسیومی داخلی متشکل از شرکت مهندسی و ساختمان صنایع نفت و شرکت سرمایه گذاري صندوق
بازنشستگی صنعت نفت امضا شده بود، تکمیل شده است. نخستین دکل در مهرماه سال 1391 در میدان آذر مستقر و برپا شد. در
سال 92 قراردادهاي سطح الارضی طرح امضا شد و در سال 93 عملیات حفاري نخستین چاه به اتمام رسید؛ در سال 1394 پرداخت
هزینه هاي طرح از طریق تسهیلات صندوق توسعه ملی و ساخت تاسیسات جهت تولید زودهنگام آغاز شد. در ادامه توسعه طرح در
سال 95 حفاري 10 حلقه چاه با عمق مجموع 63 کیلومتر به پایان رسید و خط لوله 16 اینچ صادرات نفت از میدان آذر تا دهلران به
طول 130 کیلومتر تکمیل شد و به بهره برداري رسید. در سال 1396 حفاري 13 حلقه چاه با مجموع عمق 72 کیلومتر به اتمام
رسید و سفارش گذاري کالاهاي واحد فرآورش مرکزي آغاز شد. در ادامه توسعه این طرح در سال 97 عملیات اجرایی خطوط لوله
صادرات نفت و گاز به طول 323 کیلومتر به اتمام رسید و دستیابی به مجموع تولید 19 میلیون بشکه نفت محقق شد؛ در سال 1398
فعالیت هاي راه اندازي و پیش راه اندازي در واحد فرآورش مرکزي آغاز شد و حفاري 18 حلقه چاه به عمق 82.5 کیلومتر به اتمام
رسید. و در نهایت در سال 1399 حفاري 20 حلقه چاه به عمق 88 کیلومتر و همچنین عملیات ساخت ردیف هاي نفتی جهت تولید

 
65 هزار بشکه در روز به اتمام رسید. 

 
هزینه هاي اجراي طرح: 



هزینه هاي اجرایی طرح توسعه میدان آذر، بالغ بر 1.4 میلیارد یورو برآورد می شود که بخش قابل توجهی از آن از طریق صندوق

 
توسعه ملی و بخشی دیگر نیز از طریق شرکت اهداف و وام هاي بانکی تأمین شده است. 

 
پیچیدگی هاي توسعه آذر: 

میدان آذر در نزدیکی گسل اصلی زاگرس و گسل بالارود قرار
گرفته و ساختاري با رژیم هاي فشاري متناوب و پیچیده دارد که
درهم تنیدگی ویژگی هاي ساختاري میدان سبب می شد در
جریان حفاري چاه ها، آن هم در اعماق زیاد، به طور مستمر با
تغییرات شدید و غیرقابل پیش بینی رژیم فشاري در لایه هاي
زمین روبه رو باشیم. یعنی به واسطه تناوب زیاد لایه هاي کم

فشار و پرفشار و ثبت فشارهاي غیرعادي سازندي هنگام حفاري، در فواصل زمانی کوتاه، هم با هرزروي گل حفاري و هم با جریان

 
پرفشار سیال روبه رو بود که براي رفع این مشکل، باید از جداري ها و آستري ها در سایزهاي غیرمعمول استفاده می شد. 

عمیق ترین و سنگین ترین لوله هاي جداري سطحی کشور با عمق بیشتر از 2 کیلومتر و وزن حدود 500 تن، در چاه هاي آذر نصب
شده است و بیشترین تعداد مقاطع حفاري براي دسترسی بهینه به لایه مخزنی در سطح میدان هاي نفتی کشور با هفت حفره مربوط
به میدان آذر است. البته در کشور میدان هایی از این دست وجود دارد، اما در این ابعاد پیچیده و ناشناخته نیست. افزون بر این، با
توجه به فشار و دماي بالاي مخزن، میدان آذر می تواند تقریباً جزو میدان ها با فشار و دماي بالا (HP HT) یه شمار آید و با لحاظ
کردن مقدار بالاي گازهاي اسیدي، چالش هاي عملیاتی این میدان دوچندان می شود. بسیاري از پیمانکاران حفاري در دنیا براي
اثبات توانایی هاي فناورانه، روي قابلیت هاي خود در حفاري چاه هاي HP HT تأکید می کنند و در میدان آذر 20 حلقه چاه از این
نوع وجود دارد. به این فهرست، ناهمگنی بالا در خواص سنگ و سیال به ویژه کیفیت نفت تولیدي از افق هاي مختلف مخزنی، وجود
رسوب فراوان وکس و آسفالتین و با تأکید مجدد وجود مقادیر بالاي گاز سولفید هیدروژن در مخزن را هم باید اضافه کرد. هر چاه در

 
میدان آذر، یک داستان زمین شناسی اختصاصی با درس آموخته هاي منحصر به خود را دارد. 

 
سهم ساخت داخل: 

سهم ساخت داخل در این پروژه بالغ بر 75 درصد بوده است. تأمین عمده کالاهاي مورد نیاز و اجراي طراحی هاي استاندارد با بهترین
کیفیت ازسوي کارشناسان ایرانی انجام شده است و طرف قراردادهاي اصلی طرح پیمانکاران ایرانی بوده اند. می توان آذر را نسلی نو از
میدان هاي نفتی کشورعنوان کرد که توسعه آن، سبب ایجاد باور ملی نسبت به توانایی توسعه میدان هاي پیچیده نفتی میان

 
کارشناسان و شرکت هاي ایرانی شد. 

 
اشتغال زایی: 

این طرح در دوران اوج فعالیت هاي اجرایی سایت بیش از 3740 نفر و در دوران بهره برداري بیش از 800 نفر اشتغال زایی به همراه
داشته است. همچنین در مجموع 10 هزار نفر اشتغالزایی غیرمستقیم براي تکمیل شدن این طرح در بخش هاي مختلف برآورد می

 
شود. 



 
نکات برجسته طرح : 

 
- تولید از پیچیده ترین میادین نفتی به لحاظ زمین شناسی در خاورمیانه 

 
- انجام حفاري چاه ها با عمق نهایی حدود 4800 متر بسیار بیشتر از میانگین چاههاي دیگر در کشور 

 
- 19 حلقه چاه تولیدي و یک حلقه چاه تزریق پساب با مجموع حفاري 88 کیلومتر 

 
- انجام حفاري چاه ها با میانگین بسیار بالاتر از سایر رکوردهاي حفاري در ایران 

 
- بهره مندي از ظرفیت هاي علمی و عملی شرکت ها و پیمانکاران ایرانی 

- افزایش تولید و مشارکت حداکثري لایه هاي سروك از طریق اسیدکاري انتخابی با تکنولوژي موجود و حجم دبی بالا براي نخستین

 
بار در ایران 

 
- انجام عملیات شکافت اسیدي براي اولین بار در ایران 

 
- افزایش اشتغال در استان ایلام با حضور 60 درصدي نیروهاي بومی 

 
- واگذاري 150 قرارداد به مشاوران، سازندگان و پیمانکاران 

 
- رونق بنگاه هاي اقتصادي استان در قالب پیمانکاران و شرکت هاي خدماتی 

 
- انجام پاکسازي وسیع میدان هاي مین 

 
- احداث بزرگترین سازه بتنی کشور در محدوده رودخانه چنگوله به طول 380 متر و بیش از 9100 مترمکعب بتن ریزي 

 
- 73 میلیون نفرساعت اشتغال با رعایت ملاحظات HSE و بدون حادثه منجر به فوت 

- به کارگیري فناوري هاي نو با حمایت از شرکت هاي دانش بنیان در مقاوم سازي لایه هاي زمین شناسی که سبب کاهش هرزروي

 
سیال حفاري شد. 

- طراحی، تولید و نصب انواع پکرها (توپک هاي متورم شونده آبی درون چاهی دائمی، توپک هاي متورم شونده نفتی، توپک هاي

 
بادشونده، توپک هاي کامپوزیت، توپک هاي حل شونده) به همت شرکت هاي دانش بنیان 

 
- صرفه جویی ارزي 125 میلیون یورو کمتر از پیش بینی اولیه 



 
مسئولیت اجتماعی: 

در این طرح فعالیت هاي متنوعی براي ایفاي نقش مسئولیت اجتماعی انجام شده است که همچنان ادامه دارد. سهم نیروهاي بومی
در اشتغال زایی طرح حدود 60 درصد بوده است و تلاش شد سطح تجربه و مهارت نیروهاي محلی شاغل در طرح ارتقا یابد. حدود 3
هزار میلیارد ریال قرارداد با شرکت هاي بومی امضا شد. یکی از کارهایی که در حوزه مسئولیت اجتماعی (CSR) انجام شد این بود
که ساختمان هاي مدارس مناطق مجاور طرح نوسازي و استانداردسازي شد. در چند نقطه براي کتابخانه مدارس و مساجد خرید و
تجهیز انجام شد.. دوره هاي آموزشی براي رویارویی با مین و مهمات عمل نکرده با توجه به موقعیت جغرافیایی منطقه برگزار و
فعالیت هایی هم با هدف فرهنگ سازي براي مسائل زیست محیطی در سطح منطقه انجام شد. احداث آبگیر چنگوله هم که آثار
زیست محیطی مثبتی دارد، در این طرح عملیاتی شد. ایجاد چندین هکتار فضاي سبز در منطقه، خدمات رسانی به زائران اربعین و

ساخت و تجهیز کامل پاسگاه میله 28 هنگ مرزي مهران ازدیگر اقدامات مسئولیت اجتماعی در این طرح بود.



اختصاص 10 هزار میلیارد تومان براي اشتغال زایی 1400

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد
اشتغال و کارآفرینی در سال 1400 تخصیص دادند.

در مجلس تصویب شد؛ اختصاص 10 هزار میلیارد تومان
براي اشتغال زایی 1400 اقتصاد ایران: نمایندگان مجلس
شوراي اسلامی مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت
از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و

 
کارآفرینی در سال 1400 تخصیص دادند. 

به گزارش خبرگزاري اقتصاد ایران،  نمایندگان مجلس
شوراي اسلامی در جریان جلسه علنی نوبت اول امروز (
دوشنبه) مجلس و بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه
سال 1400، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این

 
لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال از بدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد.



افتتاح پروژه هاي محرومیت زدایی سپاه در فهرج/توزیع 1000 بسته معیشتی

بین نیازمندان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/12/11

 به گزارش خبرگزاري فارس از فهرج، سردار حسین
معروفی پیش از ظهر امروز در حاشیه افتتاح طرح هاي محرومیت زدایی در این شهرستان در جمع خبرنگاران اظهار داشت: خدا را
شاکریم که در سال جاري با یک سري حرکت هاي جهادي به فرمان مقام معظم رهبري از نیمه شعبان تاکنون کارهاي ارزشمندي در
استان کرمان به صورت کمک هاي مومنانه، ساخت، تکمیل و تعمیر خانه هاي محرومان و مددجویان، آبرسانی شرب عمدتا در حوزه

 
پایدار، اشتغال  خرد، تامین جهیزیه در قالب کمک مومنانه و آزادسازي زندانیان در چهار مرحله، انجام شده است. 

 
 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان عنوان کرد:  شهرستان فهرج در حوزه کمک هاي مومنانه و حرکت هاي جهادي پیشتاز است و همه

 
مسئولان شهرستان با یکدیگر هماهنگ هستند و مردم در کنار مسئولان براي پیشرفت و آبادانی همکاري خوبی دارند. 

 معروفی تصریح کرد: یکی از برنامه هاي ما در این سفر افتتاح پروژه آبرسانی به 50 خانوار است که نزدیک به 2 هزار متر لوله کشی

 
آب شرب با گروه جهادي و خیران انجام شده و براي انجام این طرح نزدیک به  300 میلیارد تومان هزینه شده است. 



 
 

وي با اشاره به اینکه در سال جاري در شهرستان فهرج  35 خانه محرومان ساخته شده است، گفت: امروز 8 باب خانه محرومان
تحویل داده می شود که براي ساخت این خانه ها  نزدیک به  208 میلیون تومان هزینه  شده است و 8 باب خانه دیگر تا قبل از شب

 
عید تحویل داده می شود. 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان بیان داشت: در زمینه ساخت خانه هاي محرومان، گروه جهادي، بنیاد علوي بنیاد مستضعفان و

 
مسئولان محلی کمک کرده اند. 

 
 

 معروفی افزود: ساخت سه باب مسجد در سه روستا با کمک گروه هاي جهادي با هزینه هر باب 235 میلیون تومان، که جمعا 705
میلیون تومان هزینه شده انجام شده و گروه هاي خیران، قرارگاه پیشرفت و آبادانی و قرارگاه محرومیت زدایی سپاه در ساخت این سه

 
مسجد نقش داشتند. 

وي گفت: افتتاح سه پایگاه مقاومت در سه روستا که براي ساخت هر واحد 77 میلیون تومان هزینه شده، دیگر پروژه هایی بود که

 
امروز در فهرج انجام شد. 

 
 



معروفی تاکید کرد: امروز چهارمین مرحله  اهداء جهیزیه با اهداي 12 سري جهیزیه به زوج هاي جوان نیازمند اجرا می شود که
ارزش هر سري جهیزیه 29 میلیون و 500 هزار تومان است و 50 درصد این جهیزیه ها توسط خود خانواده و 50 درصد توسط سپاه و

 
بسیج تهیه شده است. 

وي ادامه داد: یکی دیگر برنامه هاي امروز توزیع یک هزار بسته معیشتی براي خانواده هایی که از قبل شناسایی شده اند، که ارزش

 
هر  بسته  370 هزار تومان است. 

 
 

معروفی خاطرنشان کرد: هزینه کل پروژه ها، جهیزیه و بسته هاي معیشتی که امروز تقدیم مردمان عزیز این منطقه می شود، نزدیک

 
به  2 میلیارد 273 میلیون تومان است. 

وي با اشاره به اینکه ما در کنار مردم هستیم و مردم را در هیچ عرصه اي تنها نمی گذاریم، ابراز داشت: امروز وحدت را براي حل
مشکلات در کشور اولویت نخست نظام و مردم می دانیم که بتوانیم با یک وحدت واقعی مشکلات کشور را با یک نگاه جهادي و

 
انقلابی حل کنیم و آینده روشن است و مطمئنا دشمنان ما نمی توانند مردم و نظام را به زمین بزنند. 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان گفت: نیاز است که مردم شرق و جنوب استان خودشان در پروژه ها در این منطقه مشارکت جدي

 
تري داشته باشند که اگر این اتفاق رخ دهد یک سوم هزینه ها کم شده و سرعت کار بیشتر می شود. 

 
 

وي با ذکر این مطلب که ما به خیران قول می دهیم این پول را همان جایی هزینه می کنیم که مدنظر آنهاست و خارج از آن خرج
نخواهد شد، متذکر شد: این کارهایی که انجام می شود دستور مقام معظم رهبري است و ما چیزي از خود نداریم و نگاه ما به مردم

 
نگاه ترحم نیست، بلکه کرامت است مردم ما بزرگ هستند و انجام این کارها وظیفه است. 



انتهاي پیام/80018/ب



همکاري آموزشی دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صمت آغاز شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/12/11

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- همکاري هاي آموزشی، علمی و پژوهشی دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صنعت، معدن و
تجارت با امضاي تفاهم نامه اي در این زمینه آغاز شد.

فصل اقتصاد - همکاري هاي آموزشی، علمی و پژوهشی
دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صنعت، معدن و تجارت با

 
امضاي تفاهم نامه اي در این زمینه آغاز شد. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا، دانشگاه فنی و حرفه اي و
وزارت صنعت، معدن و تجارت با امضاي تفاهم نامه اي،
همکاري هاي خود را در زمینه آموزش و پژوهش هاي فنی

 
و حرفه اي آغاز کردند. 

این تفاهم نامه در راستاي بهره گیري بهینه از امکانات موجود و در جهت تحقق اهداف مشترك و توسعه همکاري ها در زمینه فعالیت
هاي آموزش هاي کاربردي و پژوهشی علمی با حضور ابراهیم صالحی عمران رییس دانشگاه فنی و حرفه اي و برات قبادیان معاون
آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت در راستاي رفع نیازهاي آموزشی، پژوهشی و فناوري این وزارتخانه و

 
همچنین بهره مندي بیشتر از ظرفیت ها و پتانسیل هاي علمی و تخصصی این دانشگاه به امضا رسید. 

 
اهداف تفاهم نامه دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صنعت 

در بیان اهداف این تفاهم نامه آمده است: نیاز سنجی، برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزش عالی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز
بخش صنعت، معدن و تجارت، انجام پروژه مشترك به منظور بسط و گسترش فعالیت هاي علمی، جهت ارتقاي علمی فنی بخش
صنعت، معدن و تجارت، استفاده بهینه از تکنولوژي هاي جدید در زمینه توسعه آموزش هاي کوتاه مدت در بخش صنعت، معدن و
تجارت و همچنین مشارکت و استفاده بهینه از توانمندي هاي علمی، فنی و پژوهشی دو طرف از جمله اهداف این تفاهم نامه به شمار

 
می روند.  

 
موضوعات تفاهم نامه  

بر این اساس، بهره مندي طرفین از امکانات یکدیگر در زمینه هاي آموزشی، پژوهشی، علمی و فناوري به همکاري در ارائه لیست
اولویت هاي آموزشی، پژوهشی بخش صنعت، معدن و تجارت به دانشگاه فنی و حرفه اي در ابتداي هر سال از جمله مفاد تفاهم نامه

 
میان دانشگاه فنی و حرفه اي و وزارت صنعت به شمار می رود. 

همکاري در اجراي پروژه هاي مشترك پژوهشی کاربردي براي رفع نیازهاي پژوهشی بخش صنعت، معدن و تجارت، همکاري در
برگزاري مشترك همایش ها، نشست هاي تخصصی، سمینارها و کارگاه هاي علمی، همکاري در ثبت نام اساتید و دانشجویان در
سامانه طرح توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار (تاپ) توسط دانشگاه و برقراي ارتباط و تعامل با سازمان ها و بنگاه هاي

 
تولیدي به منظور رفع نیازهاي پژوهشی توسط معاونت از دیگر موضوعات این تفاهم نامه است. 

در همین زمینه، همکاري در برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزشی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز بخش صنعت، معدن و تجارت،
همکاري در رفع نیازهاي R&D صنایع کوچک و متوسط، همکاري در ساخت و تولید قطعات و دستگاه هاي مورد نیاز بخش صنعت،
معدن و تجارت، همکاري و حمایت در اجراي کارآفرینی و ثبت شرکت هاي تولیدي خدماتی دانشگاهیان دانشگاه و همچنین همکاري



 
در تجهیز و تکمیل تجهیزات کارگاه هاي دانشگاه با فناوري هاي نوین سایر موضوعات طرح شده در این تفاهم نامه است. 

 
دانشگاه فنی وحرفه اي در مسیر پیوند با جامعه 

در ادامه این مراسم صالحی عمران رییس دانشگاه گفت: هدف این جلسه برقراري ارتباط متقابل میان دانشگاه و جامعه است. دانشگاه
فنی و حرفه اي به عنوان دانشگاهی ماموریت گرا به دنبال پیوند با جامعه است تا اثري مطلوب، ملموس و عینی از خود بر جاي گذارد.
وي گفت: این دانشگاه افزون بر تولید علم باید وارد تولید ثروت شود. از این رو به دنبال تامین و تربیت نیروي کار متناسب با جامعه و

 
بازار کار است. 

رییس دانشگاه فنی وحرفه اي با تاکید بر لزوم از میان رفتن دیوارهاي میان دانشگاه و جامعه ادامه داد: کشیده شدن دیوارهاي بلند
میان دانشگاه و جامعه مانع پیوند دانشگاه ها با بخش هاي صنعت، کشاورزي و خدمات شده است. این در حالی است که چنین چرخه

 
هاي معیوبی در دانشگاه ها به ویژه دانشگاه فنی وحرفه اي باید از بین رود. 

صالحی عمران درباره امضاي این تفاهم نامه گفت: امضاي چنین تفاهم نامه هایی آموزش هاي دوگانه را به نتایج درست رسانده و این
دانشگاه را از حالت عرضه محوري خارج می سازد. همچنین رشته ها تقاضا محور شده و سرفصل هاي دروس اصلاح می شود. از سوي

دیگر به دلیل دسترسی به محیط هاي واقعی کار آموزش درست نیز صورت می گیرد.



شفاف سازي شرکت هاي دولتی در مصوبات بودجه اي مجلس/نوزادان 1400

سهامدار می شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/12/11

 گروه پارلمانی خبرگزاري فارس: نمایندگان مجلس شوراي
اسلامی صبح امروز و در سومین نشست خود براي بررسی بخش هاي هزینه اي بودجه سال آینده کل کشور مصوباتی براي شفاف
سازي شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیر دولتی، نحوه هزینه کرد تسهیلات خارجی و همچنین مشوقی براي فرزند آوري در

 
بخش هزینه اي به تصویب رساندند.  

 
شفاف سازي اطلاعات اداري و پاداش شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیر دولتی 

مجلس شوراي اسلامی در نخستین مصوبه امروز خود کلیه شرکت هاي دولتی، بانک ها و مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت را مکلف
کردند در طول سال 1400 متناوباً و هر سه ماه یک بار نسبت به ثبت و به روزرسانی کلیه اطلاعات خود و شرکت ها و مؤسسات تابعه
و وابسته، نظیر اطلاعات نیروي انسانی، بودجه و صورت هاي مالی در سامانه یکپارچه اطلاعات شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی

 
غیر دولتی مستقر در وزارت امور اقتصاد و دارایی اقدام کنند. 

همچنین وزارت امور اقتصاد و دارایی مکلف است امکان دسترسی به اطلاعات سامانه مذکور را به صورت آنلاین براي سازمان هاي
برنامه و بودجه کشور و اداري و استخدامی کشور و دیوان محاسبات کشور فراهم کند. اعضاي هیأت مدیره و مدیران عامل شرکت هاي
مشمول این جزء نیز باید در زمان مقرر دریافت هرگونه پاداش سالانه را از طریق این سامانه اعلام کنند، در غیر این صورت به مجازات

 
حبس محکوم خواهند شد. 

 
شرایط وثیقه گذاري شرکت هاي دولتی براي دریافت وام 

در یکی دیگر از مصوبات امروز هرگونه توثیق سهام شرکت هاي دولتی مشمول واگذاري نزد مؤسسات مالی و اعتباري جهت أخذ

 
تسهیلات را جز با تأیید کتبی وزیر امور اقتصادي و دارایی ممنوع شد. 

 
- فروش 30هزار میلیاردي اموال دولتی براي نوسازي شبکه برق 



نمایندگان همچنین به دولت اجازه دادند تا با فروش اموال و دارایی هاي خود تا سقف 300 هزار میلیارد ریال نسبت به اجراي طرح

 
هاي تملک دارایی و سرمایه اي و طرح هاي نوسازي و بازسازي نیروگاه ها و تاسیسات فرسوده شبکه برق اقدام کند. 

 
 

 
  

 
 شفافیت و انضباط بودجه اي شرکت هاي دولتی 

مجلس در ادامه بررسی هاي امروز خود مقررات ویژه اي براي شفافیت و انضباط بودجه اي شرکت هاي دولتی تعیین کرد که بر اساس
آن به منظور اصلاح ساختار و ارتقاي شفافیت بودجه شرکت هاي دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته به دولت، شامل شرکت
هایی که شمول قانون و مقررات عمومی به آنها مستلزم ذکر یا تصریح نام است، شرکت هاي تابعه وزارت نفت از جمله شرکت ملی
نفت ایران، بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران و شرکت هاي تابعه سازمان توسعه و نوسازي

 
معادن و صنایع معدنی ایران و شرکت هاي تابعه آنها، اقداماتی انجام خواهد شد. 

سازمان ها و شرکت هاي دولتی و سازمان ها و شرکت هاي وابسته به موسسات و نهادهاي عمومی غیردولتی و شهرداري ها که به

 
موجب اساسنامه آنها، اشخاص موضوع این جزء عضو هیات مدیره هستند از شمول این حکم مستثنی هستند. 

 
اعتبار هزار میلیارد تومانی براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی 

در ادامه این نشست نمایندگان مجلس مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي

 
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد. 

 
مجوز اخذ تسهیلات از بانک هاي توسعه اي خارجی 

نمایندگان مجلس امروز همچنین اخذ تسهیلات از بانک هاي توسعه اي خارجی از جمله بانک توسعه اسلامی، بانک سرمایه گذاري

 
زیرساختهاي آسیایی(AIIB) و بانک توسعه و تجارت اکو موافقت کردند. 

 
جذب 2 میلیارد دلار تسهیلات مالی خارجی جهت ساخت خطوط مترو 

مجلس در ادامه دولت را مجاز به تخصیص 2 میلیارد دلار از تسهیلات مالی خارجی براي ساخت خطوط قطار شهري و طرح هاي

 
کاهش آلودگی هوا و مدیریت پسماند، کرد. 



 
اختصاص سهام یک میلیون تومانی به فرزندان متولد سال 1400 

نمایندگان امروز همچنین در ادامه بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با پیشنهاد محسن زنگنه درخصوص الحاق یک
بند به تبصره 2 ماده واحده درباره مشوق هاي مالی براي فرزند آوري و افزایش جمعیت موافقت کردندو به این ترتیب دولت مکلف شد

 
به ازاي هر فرزند که از ابتداي سال 1400 متولد می شود، 10 میلیون ریال سهام به نام فرزند اختصاص دهد. 

 
جذب تسهیلات خارجی براي مهار سیلاب هاي خوزستان 

نمایندگان در ادامه دولت را مجاز کردند که تسهیلات مالی خارجی را به طرحهاي بخش دولتی که داراي توجیه فنی، اقتصادي، مالی
و زیست محیطی باشند، با اولویت استان هایی که تاکنون از اعتبار استفاده نکرده اند و با اولویت طرح هاي آب و فاضلاب و مهار

 
سیلاب ها و طرح هاي ریلی کل کشور و استان خوزستان اختصاص دهند. 

در نشست صبح امروز تبصره 2 ماده واحده این لایحه درباره تسویه بدهی هاي دولت به تأمین اجتماعی را به منظور بررسی بیشتر به

 
کمیسیون تلفیق ارجاع دادند.  

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وجود 300 پیشنهاد درباره نحوه تسویه بدهی هاي دولت به تأمین
اجتماعی در این مورد گفت: هر کدام از نمایندگان می خواهند دستگاهی را به این بند جهت استفاده از بودجه آن اضافه کنند، اما با
توجه به اینکه سقف در نظر گرفته شده صرفاً 150 هزار میلیارد تومان بیشتر نیست، این سوال مطرح است که چطور می توان تمام
این دستگاه ها را اضافه کرد و به جمع بندي رسید، لذا پیشنهاد می کنم این بند به کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ارجاع شود تا
کمیسیون دقیقا مشخص کند این بودجه متعلق به چه سازمان هایی است و با بررسی مجدد پیشنهادات، جدول آن تهیه شود تا ما در

 
صحن بدانیم باید چه کاري انجام دهیم. 

به گزارش خبرگزاري فارس نمایندگان مجلس رسیدگی به بخش هاي هزینه اي بودجه 1400 کشور را از عصر دیروز آغاز کردند.

 
مهمترین مصوبات مجلس در دو نشست پیشین مجلس در بخش هزینه اي به شرح زیر است: 

- تعیین زمان بندي عملیاتی باز پرداخت بدهی دولت به صندوق توسعه ملی: دولت موظف است کلیه تسهیلات سررسید
شده دریافتی خود از صندوق توسعه ملی را براساس گزارش هیات نظارت از محل سهم دولت از مازاد یک میلیون بشکه صادرات 

 
مذکور در این بند را پرداخت کند. 

-  دستگاه هاي اجرایی مجاز به استفاده از منابع سه درصدي مناطق نفت خیز، گازخیز و توسعه نیافته نیستند: سقف منابع حاصل از
ارزش صادرات نفت مندرج در ردیف 210101، میعانات گازي و خالص صادرات گاز مندرج در ردیف 210102 و منابع مربوط به سه
درصد(3%) مندرج در ردیف 210109 جدول شماره (5) این قانون معادل یک میلیون و 992 هزار و  720 میلیارد ریال تعیین می

 
شود. دستگاههاي اجرائی ملی مجاز به استفاده هزینه اي از منابع سه درصد مناطق نفت خیز، گازخیز و توسعه نیافته نمی باشند. 

- تعیین تکلیف مازاد درآمد نفتی: در صورت حصول در آمد نفتی مازاد بر سقف تعیین شده 1/5 میلیون بشکه  در بودجه براي سال
آینده  این در آمد ها براي تکمیل طرح هاي تملک دارایی هاي سرمایه اي این قانون به ویژه طرح هاي توسعه زیرساخت هاي آموزش
الکترونیک مدارس و بهسازي و نوسازي کلاس هاي تخریبی و دانشگاه ها و مدارس حوزه هاي علمیه برادران و خواهران و جامعه



المصطفی، هسته اي و توسعه واحدهاي دوم و سوم نیروگاه اتمی بوشهر، حمل و نقل عمومی، راه هاي روستایی، تولیدي، زیرساخت
هاي شهرك ها و نواحی صنعتی، دولت الکترونیک، آموزش، مهارت آموزي سربازان وظیفه، آموزش هاي مهارتی و مهارت پروري،
سلامت با اولویت حمایت از بیماران داراي بیماري هاي خاص و بیماري سالک، جمعیت، محیط زیست و مهار آب و کنترل سیلاب،
آب و فاضلاب با اولویت مناطق روستایی و عشایري، بافت فرسوده، بازآفرینی شهري و سکونتگاه هاي غیررسمی و خارج از محدوده و
تحقیقات کاربردي بخش کشاورزي با اولویت حوزه دانش بنیان، تحقیقات کاربردي بویژه طرح هاي بهسازي، توسعه اي زیرساخت
هاي آموزشی، اصلاح نقاط حاصلخیز شهري و احداث گذرگاه هاي غیرهمسطح در ورودي شهرها، دفاعی، هزینه هاي معیشت و

 
سلامت و کاهش آثار منفی کرونا صرف می شود. 

- تعیین تکلیف ارز4200 تومانی:  کارگروهی بر نحوه تخصیص ارز دولتی نظارت کند و همه اعضاي کارگروه نیز مسئولیت تضامنی در

 
برابر سرنوشت این ارز ها دارند و منابع واریزي از محل  این قانون  صرف تامین معیشت ، دارو وتجهیزات پزشکی می شود. 

در مواردیکه دولت نسبت به تخصیص ارز ترجیحی مبادرت می کند کارگروهی مرکب از رئیس کل بانک مرکزي (دبیر کارگروه)،
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، وزیر امور اقتصادي و دارایی، وزیر صنعت، معدن و تجارت و بالاترین مقام دستگاه اجرایی ذیربط
موظفند سیاستگذاري و فرآیند تخصیص، توزیع و موارد مصرف ارز ترجیحی را به گونه اي اجراء و  نظارت کنند که کالاها و خدمات
مشمول به هنگام، به اندازه و با قیمت متناسب با نرخ ترجیحی ارز به مصرف کننده نهایی برسد. و گزارش آنرا به مجلس و دستگاه

 
هاي نظارتی ارائه دهند. 

- گازرسانی به سیستان و بلوچستان وزارت نفت  مکلف است تا میزان 20 هزار میلیارد ریال نسبت به گازرسانی به روستاها و اتمام
طرح(پروژه) هاي نیمه تمام گازرسانی به روستاها، تداوم گازرسانی با اولویت گازرسانی به شهرها و روستاهاي استان سیستان و
بلوچستان و استان هاي نفت خیز و گازخیز و مناطقی که از لحاظ گازرسانی شهري و روستایی پایین تر از متوسط کشور می باشند

 
اقدامات لازم را به عمل آورد. 

- عرضه گاز در بورس انرژي: :  وزارت نفت مکلف است زیرساخت هاي لازم را جهت عرضه  حداکثر 10 میلیارد متر مکعب گاز

 
طبیعی در بورس انرژي در سال 1400 فراهم کند. 

- تامین قیر طرح هاي عمرانی استان ها: در سال 1400 وزارت نفت مکلف است معادل ریالی 4 میلیون تن مواد اولیه قیر vb (وکیوم
باتوم)، نفت خام را به قیمت فوب خلیج فارس با قیمت ارز اعلامی از سوي بانک مرکزي به صورت ماهانه به حساب اعلامی خزانه
داري کل کشور نزد بانک مرکزي واریز نماید تا  در اخیتار دستگاه هاي مختلف جهت هزینه کرد براساس شرح مندرج در ذیل قانون

 
قرار دهد. 

_ مجوز صادرات فرآورده نفتی به وزارت دفاع: وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح">وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح می
تواندبراساس بند الحاقی 4 تبصره 1 مبلغ سیصد هزار میلیارداز سهمیه نفت خام، میعانات گازي را از طریق پالایش در پالایشگاه هاي
غیر دولتی که نسبت به افزایش ظرفیت تولید خود اقدام نموده اند، به مصرف برساند و یا معادل فرآورده هاي ناشی از اجراي این بند

 
جهت صادرات آن در اختیار گیرد. 

- حمایت از صادرات کشاورزي: به منظور حمایت از توسعه صادرات محصولات کشاورزي به ویژه به کشورهاي همسایه و اتحادیه
اوراسیا، سازمان برنامه نسبت به تأمین مالی حمل و نقل هوایی به میزان 20 درصد اعتبارات جوایز و مشوق هاي صادراتی، و همچنین

 
2 هزار میلیارد ریال از محل درآمدهاي حاصل از حقوق ورودي اقدام نماید. 



- تقویت تعاونی ها با منابع حاصل از واگذاري ها:  به دولت اجازه داده می شود با واگذاري بنگاههاي دولتی منابع حاصله را براي

 
تقویت تعاونی ها به صورت مالکیتی و مدیریتی هزینه کند. 

- توسعه اشتغال از طریق بانک توسعه تعاون:  دولت می تواند مبلغ 10 هزار میلیارد بدهی ناشی از عدم اجراي بند (2) ماده (29)
قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل چهل و چهارم (44) قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي

 
مالی تأمین کند و قالب افزایش سرمایه بانک توسعه تعاون  هزینه نمایند. 

- مجوز مجلس به وزارتخانه ها براي ورود به بورس: نمایندگان مجلس در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه 1400 مصوب
کردند که وزارتخانه ها، موسسات و شرکت هاي دولتی مجازند با حداقل سرمایه 10 میلیارد ریال صندوق سرمایه گذاري قابل معامله

 
در بورس (ETF) تشکیل دهند. 

انتهاي پیام/



افتتاح طرح توسعه فولادسازي کارخانه آریان فولاد

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/12/11

نوردکاران فولادي در بازدید وزیر صمت از شرکت آریان فولاد، چالش هاي نوردکاران را مورد بحث و بررسی قرار دادند.

به گزارش شروع آنلاین به نقل از روابط عمومی انجمن نوردکاران
فولادي ایران (انفا/ isra)، علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت ، معدن و
تجارت ، عزت اله اکبري تالار پشتی، رئیس کمیسیون صنایع و معادن
مجلس و روح اله عباسپور، عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس،
وجیه اله جعفري، ریاست هیات عامل ایمیدرو از خط جدید کوره
ذوب و اکسیژن شرکت آریان فولاد دیدار کردند .بهمن قاسمی،
مدیرعامل آریان فولاد در مراسم افتتاح این واحدها و در گفت وگو با

خبرنگاران با اعلام این مطلب گفت: آریان فولاد در یکسال گذشته به دلیل کمبود مواد اولیه با کمتر از 20 درصد ظرفیت خود فعالیت
کرده و امیدواریم با مساعدت مجلس و اقداماتی که از سوي معاونت معدنی وزارت صمت در حال انجام است مشکل مواد اولیه که به
وفور در کشور وجود دارد ، مرتفع شود .وي اظهار کرد: مجتمع آریان فولاد با دو میلیون تن ظرفیت نوردي شامل 5 خط نورد و 240
هزار تن ظرفیت تولید شمش شامل دو خط میلگرد 600 هزار تنی و دو خط مقاطع به ظرفیت 300 و 200 هزار تن، توانایی تولید
انواع تیرآهن، نبشی، ناودانی، ریل و ورق تا عرض 40 سانتی متر و انواع میلگرد و یک خط ذوب قوس الکتریکی آلیاژي با ظرفیت 120
هزار تن و دو خط ذوب القایی با ظرفیت 120 هزار تن ( هر خط 60 هزار تن ) و مجموعا 240 هزار تن ذوب را دارد.وي با اشاره به
اینکه کلیه خطوط این شرکت غیر از کوره هاي القایی توسط کنسرسیومی از معتبرترین سازندگان جهان مانند توشیبا، نیپون استیل،
پومنی، هیوندایی، SMS، زیمنس، هیتاچی، ABB، شینکو، میتسوبیشی، ساکایی و… به صورت انحصاري و سفارشی ساخته شده که
در ایران نظیر ندارد، افزود: این تجهیزات باعث می شود محصولات این شرکت به دلیل استفاده از غلتک هاي "تنگستن کارباید” با
بالاترین استانداردها و مناسب ترین قیمت ها در اختیار مصرف کننده نهایی قرار گرفته و رضایت مشتري هاي کاربلد را جلب کند، به
طوري که آریان فولاد تقریبا هیچ مشتري عمومی و دولتی که کیفیت و قیمت مناسب کمتر که اولویت اول آنهاست، ندارد و افتخار
می کنیم انتخاب اول کسانی هستیم که از منافع خود دفاع می کنند و بابت خریدهاي خود هزینه می کنند.آریان فولاد داراي یک
خط اکسیژن پلنت با توانایی تولید 60 هزار تن اکسیژن مایع و نیتروژن و آرگون است و این خط جدید با سرمایه گذاري بیش از 29
میلیون دلار و 35 میلیارد تومان از محل منابع داخلی شرکت ، به بهره برداري رسید.قاسمی با اعلام این که آریان فولاد داراي یک
خط ذوب قوس الکتریکی EBT دانیلی با ظرفیت 500 هزار تن (کوره 75 تن) که قادر به اجراي مستقل یا شراکت در مناطقی است
که زیرساخت هاي مورد نیاز مانند برق و مواد اولیه را داراست، ابراز امیدواري کرد خط میلگرد 600 هزار تنی که در مرحله تولید
آزمایشی قرار دارد و سه کوره القایی 50 تنی با ظرفیت حدود 400 هزار تن نیز با پیشرفت فیزیکی بیش از 85 درصد در اوایل
تابستان سال آینده به بهره برداري برسند.مدیرعامل آریان فولاد همچنین برخی از مشکلات و موانع پیش روي شرکت را یادآوري و
تصریح کرد مهم ترین مشکل شرکت تهیه مواد اولیه براي خطوط نورد و آهن اسفنجی براي خط ذوب است که امیدواریم با مساعدت
هاي مسوولان رفع شده و ظرفیت تولید شرکت که هم اکنون با ظرفیت کمتر از 30 درصد فعالیت می کند افزایش یافته و قادر به
فعالیت با حداکثر ظرفیت باشد.وي هم چنین در ادامه از آمادگی این شرکت براي همکاري و مشارکت با فعالان حوزه صنایع فلزي و
معدنی جهت ادغام با هدف افزایش بهره وري و توانمندي ها خبر داد.قاسمی با اشاره به این که شرکت آریان فولاد اعتقاد دارد حداقل



دستمزدهاي تعیین شده از طرف شوراي عالی کار بسیار ظالمانه و بی رحمانه پایین است، پیشنهاد کرد مانند کلیه کشورهاي دنیا
سطح دستمزد پایه با پولی بین المللی تعیین و مثلا حداقل با 300 دلار پایه ریزي شود و در صورت تغییر قیمت به فوریت و هر ماه
نسبت به تورم و افزایش نرخ دلار تعدیل مثبت گردد.وي معتقد است، این روش پرداخت باید شامل همه خدمات و قیمت ها مانند
کرایه حمل و نقل و خرده فروشی و… شود و در نتیجه سطح معیشت به صورت منصفانه اي برقرار بماند و اینکه دائما استدلال می
شود نماینده کارفرما با افزایش سطح دستمزد مخالفت می کند، قطعا استدلالی خلاف واقعیت و تهمتی غیرواقعی است. لذا ما به
عنوان ذره اي از دریاي کارآفرینی و کارفرمایی به تعیین دستمزد پایه غیرمنصفانه و بسیار پایین و دور از شأن یک زحمتکش به نوبه
خود اعتراض داشته و از سطح دستمزد پایه حداقل 300 دلار و تعدیل ماهانه متناسب با تورم و تغییر قیمت دلار حمایت و پشتیبانی
می کنیم.شرکت آریان فولاد در حال حاضر براي 900 نفر ایجاد اشتغال کرده که پیش بینی می شود درصورت فعالیت با ظرفیت

مناسب، سطح اشتغال به دوهزار نفر افزایش یابد.



کارگاه هاي ویژه کسب و کار در دانشگاه ارومیه برگزار شد

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/12/11

دانشگاه ارومیه

در روزهاي پایانی بهمن ماه 1399 کارگاه هاي ویژه کسب و کار توسط مرکز رشد، نوآوري و
کارآفرینی دانشگاه ارومیه با حضور مدرسین کشوري به صورت مجازي ویژه علاقه مندان در

 
طول سه روز برگزار شد. 

کارگاه «مدیریت مالی براي واحد هاي فناور» با تدریس استاد علیرضا رحیم پور ، کارگاه روش
هاي تبلیغات با تدریس استاد سید حمید گلستانه و کارگاه هوشمندسازي کسب و کار

 
باتدریس استاد میثم پالیزدار برگزار شد. 

همچنین در حاشیه این کارگاه ها جلسات مشاوره کسب و کار نیز با حضور مشاورین کشوري برگزار شد.



هم سفره با همسایه باش

منبع: همشهريشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/12/11

رسم دیرین شان بود که با شبیخون «کووید-19» شکل و شمایلی تازه و منسجم به خود گرفت.

 همشهري آنلاین_سحر جعفریان: درست از اسفندماه سال
گذشته بود که داوطلبانه به دوخت و توزیع رایگان ماسک هایی پرداختند که به گفته پزشکان جزو مهم ترین تجهیزات دفاعی در برابر
ابتلا به «کرونا» محسوب می شد. تهیه بسته هاي ارزاق، توزیع آب میوه هاي طبیعی بین کادر درمان و بیماران کرونایی و ذبح
گوسفند قربانی در مناسبت ها، از جمله دیگر اقدامات گروه خیّران محله «مهرآباد» بود که به تدریج هم به تعدادشان افزوده شد و هم

 
نام قرارگاه «مدافعان سلامت و شهداي گمنام» را براي گروه خود برگزیدند. 

اکنون دیگر نیازمندان بیشتري را شناسایی کرده بودند و باید دایره فعالیت هاي خود را وسعت می بخشیدند. براي همین منظور،
کارگاه هاي کارآفرینی قرارگاه را هم ـ زمان با جذب کارآفرینان برتر منطقه و شهر، کارآفرینانی که نذر معنوي دارند، راه اندازي
کردند. در این گزارش، ضمن گفت وگو با بانیان طرح هاي مختلف قرارگاه، پاي صحبت هاي تعدادي از اهالی محله مهرآبادجنوبی که

 
از خدمات آن بهره مند شده اند نیز نشستیم که با هم می خوانیم. 

 
- بازارچه اي براي بانوان سرپرست خانواده  

یک سال از ارائه خدمات متنوع و متمرکز قرارگاه مدافعان سلامت و شهداي گمنام محله مهرآبادجنوبی گذشته است و اکنون دیگر
همه اهالی محله با طرح ها و پویش هاي مختلف آن آشنایی دارند. هرکسی گره اي در کارش می افتد یا مشکلی سد راهش می شود،
سراغ بانیان قرارگاه را می گیرد. «اعظم»، بانوي 34 ساله سرپرست خانواده است که براي امرارمعاش در این وضعیت سخت و کرونا
زده اقتصادي، عروسک هاي جورابی و زیورآلات مناسبتی در خانه تولید می کند و به فروش می رساند. 2 دختر 5 ساله و 10 ساله



دارد. او می گوید: «گذران زندگی برایم دشوار شده است. اگر طرح هاي حمایتی این قرارگاه محلی در این شرایط نبود، بعید می دانم

 
می توانستم طاقت بیاورم. 

سبدهاي ارزاقی که گهگاه ارسال می کنند یا اهداي بن هاي رایگان نان و ماسک هاي بهداشتی، همگی باري هستند که از دوش من
برداشته می شوند. قرار است روزهاي پایانی اسفندماه بازارچه کارآفرینی ویژه بانوان سرپرست خانواده را هم راه اندازي کنند. البته اگر
محدودیت هاي کرونایی مانع شود، مسئولان قرارگاه قول داده اند بازارچه را به صورت مجازي و آنلاین برگزار کنند تا امثال من،
محصولاتشان را معرفی و عرضه کنند. اینکه در این وضعیت به فکر دیگران باشی، یعنی دل بسیار بزرگی داري. کاري جز دعا براي
همه آنهایی که مهربانانه کمک مان می کنند، از دستم برنمی آید.» «ساسان»، جوان 27 ساله اي است که با حضور در یکی از کارگاه

 
هاي آموزشی و کارآفرینی قرارگاه، تخصصی را براي راه اندازي کسب و کار خود فراگرفته است. 

او می گوید: «دوره آموزشی که من به واسطه قرارگاه محله گذراندم، شاید اگر می خواستم جاي دیگر آن را طی کنم، باید هزینه هاي
میلیونی پرداخت می کردم. اما اینجا هم رایگان است و هم حمایت هاي پس از گذران دوره، شامل حالمان می شود. یعنی نوعی

 
پشتیبانی آموزشی که هر مرکزي ارائه نمی دهد.» 

- برپایی ایستگاه سلامت  مهدي شوالی/ دبیر اجرایی قرارگاه

 
مدافعان سلامت 

برپایی ایستگاه هاي سلامت در معابر پر تردد محله مهرآبادجنوبی از جمله مقابل بوستان «کوکب»، یکی دیگر از خدمات قرارگاه
مدافعان سلامت و شهداي گمنام محله است. ایستگاه هایی که پک هاي بهداشتی شامل ماسک هاي 3 لایه و مواد ضدعفونی کننده را
با نرخی بسیار کمتر از مصوب ارگان هاي دولتی عرضه وگاه به بهانه اعیاد ملی و مذهبی، رایگان نیز توزیع می کنند. «صادق متین»،
یکی از اهالی محله، در این باره می گوید: «این اقدامات خیرخواهانه که در محله هاي کم برخورداري مانند محله ما اجرا می شود، از
سویی هم سبب ایجاد امنیت اقتصادي و روانی آن هم در زمان بحرانی مانند کرونا می شود و هم همبستگی و تعلق خاطري را فراهم

 
می کند که در این سال هاي اخیر داشت به فراموشی سپرده می شد.» 

«احمد سلسله جو»، شورایاري محله مهرآبادجنوبی و یکی از فعالان قرارگاه، درباره چرایی راه اندازي این قرارگاه محلی می گوید:
«کرونا که شیوع پیدا کرد، بسیاري از کسب و کارها به صورت دائم و موقت از بین رفتند. با جمعی از اهالی خیر، اعضاي شورایاري ها،
ائمه جماعت مساجد، اعضاي پایگاه هاي بسیج بر آن شدیم تا در وانفساي کرونایی، کسی دغدغه تهیه یک وعده خوراك ساده یا حتی

 
ماسک را نداشته باشد. گروه که بزرگ تر شد، فعالیت ها نیز گسترش یافت. 

قرارگاهی مردمی که اکنون اقدامات فرامحلی نیز دارد. به دنبال اسم و رسم نیستیم. تنها می خواهیم یار هم محله اي خود باشیم تا از



این شرایط سخت گذر کنیم. امیدوارم همه افرادي که توانایی مالی مناسبی دارند، به سنت حسنه مهرورزي پایبند شوند و کمک حال
حتی یک خانواده باشند. نمی گویم به قرارگاه ما کمک هایشان را اهدا کنند؛ خیر. بروند و تحقیق کنند و آن کسی که نیازمند و

 
آبرومند است پیدا کنند.» 

 
- بن هاي مهربانی  

پویش «هم سفره با همسایه» از تازه ترین اقدامات قرارگاه مدافعان سلامت و شهداي گمنام است. «مهدي شوالی»، دبیر اجرایی
قرارگاه مدافعان سلامت و شهداي گمنام، درباره آن توضیح می دهد: «پویش هم سفره با همسایه، پیرو اجراي طرح تسویه حساب
دفتري نیازمندان به کاسبان محله دنبال می شود. در این پویش، ضمن شناسایی کاسبان خیر از آنها درخواست می شود تا کمک هاي

 
نقدي مشتري هاي خود را جمع آوري کنند. 

این کمک هاي نقدي تاکنون از هزار تومان تا 100 هزار تومان را شامل شده است. در نهایت، این مبالغ به شکل بن کارت هاي خرید
کالا (300 تا 500 هزار تومان) بین نیازمندان آبرومند محله توزیع می شود تا با توجه به نیازهاي خود نسبت به خرید خوراك،
پوشاك، مواد پروتئینی و نوشت افزار اقدام کنند. امیدواریم با شفاف سازي مداوم و جلب اعتماد در زمینه میزان مبالغ جمع آوري

 
شده و شیوه توزیع بن کارت ها، خیّران بیشتري را در این پویش مشارکت دهیم.» 

شوالی می افزاید: «کارآفرینی و ایجاد اشتغال نیز یکی دیگر از پراستقبال ترین خدمات قرارگاه است. در این حوزه ما اغلب به دنبال
مشاغل خانگی و نوین هستیم که بازار کار مطلوبی داشته باشند. براي مثال، تاکنون کارگاه هایی آموزشی پرورش «زالو» و «تعمیرات
موبایل» را برگزار و بستر اشتغال متقاضیان آن را با اعطاي تسهیلاتی ویژه فراهم کردیم. براي بانوان نیز کارگاه هاي «شیرینی پزي» را

 
برپا کردیم که در حال حاضر به دنبال شبکه سازي و شناسایی بازار فروش ویژه محصولات آنها هستیم.» 

 
30 میلیون تومان حساب دفتري نیازمندان محله تسویه شده است. 

 
20 هزار پک بهداشتی توزیع شده است. 

 
2 هزار و 200 سبد کالا شامل برنج، روغن و مواد پروتئینی نیز به خانواده هاي نیازمند اهدا شده است. 

 
30 کاسب خیر و محلی در پویش هم سفره با همسایه مشارکت دارند. 

2 اردوي جهادي و درمانی در محله هاي کم برخوردار اجرا شده است.



نورافکن مجلس بر شرکت هاي دولتی؛ بهارستان جاي خالی انضباط مالی را با

شفافیت بودجه پُر کرد

منبع: خانه ملتشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/12/11

بررسی دقیق گزارش تفریغ قانون بودجه سال 98 باعث شد، نمایندگان به خلاءهاي این قانون که باعث بروز اشکالاتی در
عملکرد دولت در اجراي آن شده بود، پی برده و مصوبه اي را به تصویب برسانند که جاي خالی شفافیت و انضباط مالی در

قانون بودجه پُر شود.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، نمایندگان سیزدهمین جلسه بررسی لایحه بودجه 1400 را که پیرامون بخش هزینه
اي آن است، رأس ساعت 8 و 7 دقیقه صبح امروز(دوشنبه، 11 اسفندماه) به ریاست دکتر محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي

 
اسلامی آغاز کردند. 

 
«پاکنا» سامانه اي براي شفاف سازي اطلاعات اداري و میزان پاداش پرداختی به مدیران 

نمایندگان مردم در خانه ملت، کلیه شرکت هاي دولتی، بانک ها و مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت را مکلف کردند در طول سال
1400 متناوباً و هر سه ماه یک بار نسبت به ثبت و به روزرسانی کلیه اطلاعات خود و شرکت ها و مؤسسات تابعه و وابسته، نظیر
اطلاعات نیروي انسانی، بودجه و صورت هاي مالی در سامانه یکپارچه اطلاعات شرکت هاي دولتی و نهادهاي عمومی غیر دولتی

 
مستقر در وزارت امور اقتصاد و دارایی اقدام کنند. 

همچنین وزارت امور اقتصاد و دارایی مکلف است امکان دسترسی به اطلاعات سامانه مذکور را به صورت آنلاین براي سازمان هاي

 
برنامه و بودجه کشور و اداري و استخدامی کشور و دیوان محاسبات کشور فراهم کند. 

اعضاي هیأت مدیره و مدیران عامل شرکت هاي مشمول این جزء نیز باید در زمان مقرر دریافت هرگونه پاداش سالانه را از طریق این

 
سامانه اعلام کنند، در غیر این صورت به مجازات حبس محکوم خواهند شد. 

 
توثیق سهام شرکت هاي دولتی براي دریافت تسهیلات بدون تأیید مستقیم وزیر اقتصاد امکان پذیر نیست 

نمایندگان مجلس در ادامه این نشست با تصویب بند «ز» تبصره 2 لایحه بودجه که هرگونه توثیق سهام شرکت هاي دولتی مشمول
واگذاري نزد مؤسسات مالی و اعتباري جهت أخذ تسهیلات را جز با تأیید کتبی وزیر امور اقتصادي و دارایی ممنوع می کند، موافقت

 
کردند. 

 
نحوه تسویه بدهی دولت به تأمین اجتماعی نیاز به بررسی بیشتر تلفیقی ها داشت 

در ادامه بهارستان نشینان بند (و) تبصره 2 ماده واحده این لایحه درباره تسویه بدهی هاي دولت به تأمین اجتماعی را به منظور

 
بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق ارجاع دادند. 



دکتر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وجود 300 پیشنهاد درباره نحوه تسویه بدهی هاي دولت به تأمین اجتماعی،
گفت: هر کدام از نمایندگان می خواهند دستگاهی را به این بند جهت استفاده از بودجه آن اضافه کنند، اما با توجه به اینکه سقف در
نظر گرفته شده صرفاً 150 هزار میلیارد تومان بیشتر نیست، این سوال مطرح است که چطور می توان تمام این دستگاه ها را اضافه
کرد و به جمع بندي رسید، لذا پیشنهاد می کنم این بند به کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ارجاع شود تا کمیسیون دقیقا مشخص
کند این بودجه متعلق به چه سازمان هایی است و با بررسی مجدد پیشنهادات، جدول آن تهیه شود تا ما در صحن بدانیم باید چه

 
کاري انجام دهیم. 

 
مجوز مجلس براي فروش 30هزار میلیاردي اموال دولتی در راستاي نوسازي شبکه هاي فرسوده برق 

نمایندگان مجلس همچنین با تصویب بند الحاقی تبصره 2 ماده واحده لایحه بودجه به دولت اجازه دادند تا با فروش اموال و دارایی
هاي خود تا سقف 300 هزار میلیارد ریال نسبت به اجراي طرح هاي تملک دارایی و سرمایه اي و طرح هاي نوسازي و بازسازي

 
نیروگاه ها و تاسیسات فرسوده شبکه برق اقدام کند. 

 
گام بلند مجلس براي شفافیت و انضباط بودجه اي شرکت هاي دولتی 

نمایندگان مجلس در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه با تصویب بند الحاقی تبصره 2 ماده واحده این لایحه، مقررات ویژه

 
اي را براي شفافیت و انضباط بودجه اي شرکت هاي دولتی تعیین کردند. 

 

بر اساس این مصوبه؛ به منظور اصلاح ساختار و ارتقاي شفافیت بودجه شرکت هاي دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته به
دولت مندرج در پیوست شماره(3) این قانون، شامل شرکت هایی که شمول قانون و مقررات عمومی به آنها مستلزم ذکر یا تصریح نام
است، شرکت هاي تابعه وزارت نفت از جمله شرکت ملی نفت ایران، بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان گسترش و نوسازي
صنایع ایران و شرکت هاي تابعه سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران و شرکت هاي تابعه آنها، اقداماتی انجام خواهد

 
شد. 

به گزارش خانه ملت، گفتنی است، سازمان ها و شرکت هاي دولتی و سازمان ها و شرکت هاي وابسته به موسسات و نهادهاي عمومی
غیردولتی و شهرداري ها که به موجب اساسنامه آنها، اشخاص موضوع این جزء عضو هیات مدیره هستند از شمول این حکم مستثنی

 
هستند. 

 
تشکر رئیس مجلس از دیوان محاسبات براي ارائه گزارش عملکرد تفریغ بودجه 98، یک ماه زودتر از موعد مقرر 



رئیس مجلس شوراي اسلامی نیز در جریان بررسی این بند گفت: یک کار خوبی در دیوان محاسبات صورت پذیرفت که امسال یک

 
ماه زودتر گزارش عملکرد تفریغ بودجه سال 98 را به مجلس ارائه کرد. 

وي افزود: حداقل چندین ساعت در هیأت رئیسه و کمیسیون تلفیق وقت گذاشته شد و اشکالاتی که در عملکرد بودجه بود را مورد

 
بررسی قرار دادند و جاي خالی همه مباحث انضباط مالی که در بند الحاقی 2 آورده شده است را مشاهده کردیم. 

 
اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی 

در ادامه این نشست نمایندگان مردم در مجلس، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار
میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال

 
1400 تخصیص یابد. 

 
تأکید رئیس مجلس به واقعی بودن منابع تعیین شده در بودجه 

محمدباقر قالیباف در پاسخ به تذکر محمد وحیدي نماینده مردم بجنورد که با استناد به ماده 182 آئین نامه داخلی مجلس پیرامون
وجود ابهاماتی در بند ""و"" تبصره 2 بخش هزینه اي لایحه بودجه 1400 ذکر شده بود، با اشاره به ارجاع این بند به کمیسیون
تلفیق جهت بررسی دقیق تر، گفت: ممکن است یک پیشنهاد چند ده هزار میلیارد به هزینه ها اضافه کند که جاي اشکال دارد چرا

 
که این امر نیازمند اصلاح ساختار بودجه است و ما نمی توانیم درآمد حاصل از محل فروش اموال را خرج این موضوعات کنیم. 

 
مجوز مجلس براي اخذ تسهیلات از بانک هاي توسعه اي خارجی 

بهارستان نشینان همچنین با تصویب بند ""ج"" تبصره 3 ماده واحده لایحه بودجه با اخذ تسهیلات از بانک هاي توسعه اي خارجی

 
از جمله بانک توسعه اسلامی، بانک سرمایه گذاري زیرساختهاي آسیایی(AIIB) و بانک توسعه و تجارت اکو موافقت کردند. 

 
مجلس ادغام مراکز علمی و دانشگاه ها بدون کار کارشناسی را پیگیري می کند 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در پاسخ به تذکر مجید نصیرایی نماینده فردوس که با استناد به بند 11 ماده 22 آیین نامه از اجراي
عجله اي مصوبه 5 سال گذشته شوراي عالی انقلاب فرهنگی درباره ادغام مراکز علمی و دانشگاهی بدون کار کارشناسی از سوي دولت
انتقاد کرده بود، گفت: پیش از این نامه نگاري با وزیر علوم صورت گرفته و باید نحوه ادغام مشخص شود که در این خصوص پیگیري

 
می کنیم. 

 
مجوز مجلس براي جذب 2 میلیارد دلاري تسهیلات مالی خارجی جهت ساخت خطوط مترو 

نمایندگان مجلس با تصویب بند ""د"" تبصره 3 ماده واحده لایحه بودجه 1400 دولت را مجاز به تخصیص 2 میلیارد دلار از

 
تسهیلات مالی خارجی براي ساخت خطوط قطار شهري و طرح هاي کاهش آلودگی هوا و مدیریت پسماند، کردند. 

 
اختصاص سهام یک میلیون تومانی به فرزندان متولد سال 1400 



نمایندگان خانه ملت در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با پیشنهاد محسن زنگنه درخصوص الحاق یک بند
به تبصره 2 ماده واحده درباره مشوق هاي مالی براي فرزند آوري و افزایش جمعیت موافقت کردند؛ از این رو دولت مکلف شد به ازاي

 
هر فرزند که از ابتداي سال 1400 متولد می شود، 10 میلیون ریال سهام به نام فرزند اختصاص دهد. 

 

 
مصوبه حمایتی مجلس از استان خوزستان؛ جذب تسهیلات خارجی براي مهار سیلاب هاي استان 

نمایندگان مردم در خانه ملت با بند (الف) تبصره 3 ماده واحده موافقت کردند از این رو دولت را مجاز کردند که تسهیلات مالی
خارجی را به طرحهاي بخش دولتی که داراي توجیه فنی، اقتصادي، مالی و زیست محیطی باشند، با اولویت استان هایی که تاکنون از
اعتبار استفاده نکرده اند و با اولویت طرح هاي آب و فاضلاب و مهار سیلاب ها و طرح هاي ریلی کل کشور و استان خوزستان

 
اختصاص دهند. 

 
قضات و اعضاي هیات علمی 10 درصد مالیات پرداخت می کنند 

به گزارش خانه ملت، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400،
گفت: در رسانه ها آمده است قضات و اعضاي هیات علمی از پرداخت مالیات معاف شدند، اما این گونه نیست و براساس مصوبه و

 
قانون این افراد باید 10 درصد مالیات پرداخت کنند؛ رأي دیروز مربوط به موضوع دیگري بود. 

 
اولویت مجلس یازدهم توجه به استان هاي محروم است 

رئیس مجلس شوراي اسلامی، در پاسخ به انتقاد معین الدین سعیدي نماینده سیستان و بلوچستان مبنی بر عدم توجه به این استان

 
در تخصیص منابع بودجه اي، گفت: سیاست و اولویت مجلس یازدهم توجه به استان هاي محروم است. 

 
قدم برداشتن براي رفع مشکلات مردم محروم افتخار مجلس است 

عباس گودرزي نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس در تذکر شفاهی خود گفت: برادران اهل سنت، برادران عزیز ما هستند همان
طور که شیعه و سنی در دوران دفاع مقدس در کنار هم بودند، کنار هم خواهند ماند از این رو خواب بیگانگان براي اختلاف افکنی

 
میان شیعه و سنی تعبیر نخواهد شد. 

 
پایان نشست سیزدهم بررسی لایحه بودجه 1400 



در نهایت قالیباف زنگ پایان نشست علنی نوبت صبح امروز را رأس ساعت 11 و 56 دقیقه به صدا درآورد و آغاز نوبت دوم را رأس

 
ساعت 14 با ادامه بررسی جزئیات لایحه بودجه 1400، اعلام کرد./ 

پایان پیام



برگزاري جلسه شوراي اداري صندوق استان یزد

برگزاري جلسه شوراي اداري صندوق استان یزد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش روابط عمومی/جلسه شوراي اداري صندوق کارآفرینی امید استان یزد روز یکشنبه 10 اسفند ماه با حضور رؤساي شعب و

 
کارشناسان ستادي بصورت ویدئو کنفرانس برگزار شد. 

مدیر صندوق کارآفرینی استان در ابتداي جلسه ضمن تقدیر از عملکرد شهرستانها در پرداخت تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و
وصول مطالبات طی سال جاري گفت:باید با هماهنگی،برنامه ریزي منسجم و تلاش مضاعف در فرصت باقیمانده تا پایان سال بتوانیم

 
اقدامات مؤثري در راستاي پرداخت تسهیلات و ایجاد اشتغال پایدار برداریم. 

خوش قامت ادامه داد: پیگیري امور،لازمه کار است و رؤساي شعب باید با تعامل با متقاضیان و در راستاي اهداف و استراتژیهاي

 
صندوق و درچارچوب مقررات و دستورالعمل ها پرداخت تسهیلات را سرعت بخشند. 

در ادامه کارشناسان ستادي ضمن ارائه گزارشی از عملکرد واحدهاي خود، به پاسخگویی به سؤالات رؤساي شهرستانی پرداختند.



برگزاري جلسه کمیته بررسی و تصویب طرح هاي صندوق کارآفرینی امید

استان قزوین

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/12/11

جلسه کمیته بررسی و تصویب طرح هاي استان قزوین با

 
حضور فرجی، معین استان برگزار گردید 

در این جلسه که با دعوت از مجریان طرح ها به منظور
ارائه توضیحات و مستندات برگزار گردید در مجموع بالغ بر
60 میلیارد ریال تسهیلات در قالب 4 طرح به تصویب

رسید.



جریمه قبض برق، چوب لاي چرخ تولید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس انجمن سنگ اصفهان گفت: با افزایش نیروي کار و افزودن دستگاه هاي جدید در کارخانه هاي سنگبري، جریمه
سنگین قبض برق، معضلی براي کارخانه داران شده است.

رضااحمدي رئیس انجمن سنگ استان اصفهان در گفت و
گو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اصفهان، درباره جریمه قبض برق کارخانه هاي سنگبري
گفت: تولید کننده نباید در محدودیت قرار بگیرد و اگر
دستگاه جدیدي براي گسترش کار به کارخانه تولیدي
اضافه می کند، برق آن را اداره برق باید تامین کند. اما در

 
زمینه اداري متاسفانه با مشکل روبه رو هستیم. 

او با اشاره به مصرف برق مازاد در کارخانه ها افزود: مدرنیزه شدن کارخانه هاي از 10 سال قبل شروع شد و به طور مثال کارخانه اي
که 160 کیلووات برق خریده است به دلیل اینکه دستگاه هاي دیگري به کارخانه اضافه کرده است اکنون مصرف برق بیشتري دارد و

 
جریمه می شود. 

احمدي ادامه داد: نامه هاي زیادي به استاندار زدیم، اما نتیجه مطلوبی نداشت، برق در کارخانه ها به صورت مازاد استفاده می شود و

 
کارخانه دار باید ضمن پرداخت هزینه قبض برق جریمه آن را نیز بپردازد. 

او درباره افزایش مصرف برق در سالیان اخیر گفت: همزمان با مدرنیزه شدن کارخانه مصرف برق نیز افزایش پیدا می کند. اما این
مدرنیزه شدن کارخانه ها باعث افزایش اشتغال شده و علاوه بر این که نیاز همه کارخانه ها شناسایی شده است باید دلیل جریمه ها

علنی و رسمی باشد.



کارگاه تولید چیپس میوه زندانیان سلماس افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/12/11

ارومیه- ایرنا- کارگاه تولید چیپس میوه با اشتغال به کار زندانیان سلماس در 100 مترمربع زمین و با کمک انجمن حمایت از
زندانیان این شهرستان به بهره برداري رسید.

ارومیه- ایرنا- کارگاه تولید چیپس میوه با اشتغال به کار
زندانیان سلماس در 100 مترمربع زمین و با کمک انجمن

 
حمایت از زندانیان این شهرستان به بهره برداري رسید. 

مدیرکل امور زندان ها و اقدامات تامینی تربیتی آذربایجان
غربی روز دوشنبه در این آیین گفت: در این کارگاه، 12
نفر از مددجویان راي باز زندان سلماس مشغول به کار می

 
شوند. 

وي اضافه کرد: ایجاد اشتغال براي زندانیان در راستاي
دوري آنان از بزه و جرم، از جمله مهمترین برنامه هاي اداره کل زندان هاست که روز به روز به اهداف تعیین شده در این خصوص

 
دست می یابیم. 

مدیرکل امور زندان ها و اقدامات تامینی تربیتی آذربایجان غربی ادامه داد: از اینکه زندان سلماس در موضوع اشتغال، رتبه اول استانی

 
را کسب کرده، جاي خوشحالی دارد و امیدواریم دیگر شهرستان ها نیز در این خصوص اهتمام بیشتري از خود نشان دهند. 

بروجنی گفت: در صدد هستیم تا طی سه ماهه اول سال آینده، 100 درصد مددجویان زندان سلماس تحت پوشش اشتغال قرار

 
گیرند. 

به گزارش ایرنا، سلماس از شهرهاي شمالی آذربایجان غربی بوده و با 200 هزار نفر جمعیت در 85 کیلومتري شمال ارومیه، مرکز

 
استان قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- آذربایجان غربی 

 
- ارومیه 

 
- سلماس 

- اداره کل زندان هاي آذربایجان غربی



IT توسعه سلامت دیجیتال در گرو گسترش زیرساخت هاي

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/12/11

دبیر کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی با اشاره به طرح هاي نوآورانه ارائه شده در رویداد دوشنبه هاي استارت آپی
صندوق نوآوري و شکوفایی در حوزه سلامت الکترونیکی گفت: بودجه هایی براي توسعه دولت الکترونیک و زیر ساخت هاي آن در

 
نظر گرفته شده است و در این راستا باید نهادهاي مرتبط اقدام کنند. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي محسن فتحی امروز در رویداد دوشنبه هاي استارت آپی حوزه سلامت دیجیتال که به صورت
آنلاین در محل ساختمان صندوق نوآوري و شکوفایی برگزار شد، افزود: دنیاي امروز دنیاي پیشرفت فناوري هاي IT است و با توجه
به شرایط شیوع کرونا در دنیا استفاده از این فناوري بیش از پیش احساس می شود و شاهد هستیم که فناوري اطلاعات و ارتباطات تا

 
چه میزان در زندگی مردم نقش دارد. 

وي با اشاره به ضرورت توسعه فناوري هاي مرتبط با سلامت دیجیتال، اظهار کرد: این حوزه علاوه بر اشتغال زایی، ارزش افزوده بالایی

 
را نیز به همراه دارد؛ از این رو توسعه زیرساخت هاي سلامت دیجیتال می تواند براي جوانان توانمند این حوزه مفید باشد. 

فتحی به نرم افزارهاي ارائه شده در حوزه سلامت دیجیتال اشاره کرد و یادآور شد: عرضه این نرم افزارها می تواند دسترسی مردم به

 
خدمات درمانی را راحت تر و امکان پذیرتر کند. 

دبیر کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برگزاري رویداد فناورانه در حوزه سلامت دیجیتال در صندوق نوآوري و
شکوفایی، خاطر نشان کرد: در رویداد امروز طرح هاي قابل توجهی در این حوزه ارائه شده است که از جمله آنها می توان به نرم

 
افزارهاي کاربردي براي پزشکان و سالمندان اشاره کرد. 

وي با تاکید بر اینکه کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی و وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بر این امر واقف هستند که
سرمایه گذاري هاي آتی در حوزه بهداشت در زمینه سلامت دیجیتال است، اظهار کرد: از این رو نیاز است تا زیر ساخت هایی براي
جمع آوري داده هاي حوزه سلامت در وزارت بهداشت ایجاد شود تا بر اساس داده جامعه آماري کشور، نرم افزارهاي کاربردي به

 
جامعه ارائه شود. 

فتحی، تاکید کرد: این امر زمانی محقق خواهد شد که دیتا و آمارهاي لازم را در این زمینه در اختیار داشته باشیم و بر اساس آن

 
حرکت و هدفگذاري کنیم. 

دبیر کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه مجلس بر توسعه زیر ساخت هاي IT تاکید دارد، گفت: براي این منظور
و همچنین توسعه دولت الکترونیک بودجه هاي لازم در نظر گرفته شده است و نهادهایی مانند سازمان تامین اجتماعی، وزارت
بهداشت و بیمه ها لازم است در این جهت حرکت کنند و امیدواریم تا پایان دولت زیر ساخت هاي لازم براي جمع آوري داده هاي

 
سلامت کشور ایجاد شود. 



انتهاي پیام



امضاء تفاهم نامه پارك علم و فناوري با فنی و حرفه اي زنجان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/12/11

تفاهم نامه همکاري علمی و پژوهشی میان پارك علم وفناوري اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان زنجان به امضاء رسید.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زنجان، مرادخانی رئیس پارك علم و فناوري استان
زنجان گفت: افزایش هکاریهاي علمی در سطوح استانی
بعنوان یکی از مهمترین اهداف پارك است و این همکاري
در راستاي راه اندازي مرکز نوآوري مهارت بنیان با رویکرد

 
حمایت زا واحدهاي فناور استان خواهد بود. 

او، با بیان اینکه راه اندازي این مرکز در راستاي قوانین
معاونت علمی و فناوري جهت بهره مندي حوزه هاي مختلف علمی به منظور اجراي ایده محوري و تجاري سازي محسوب می شود،
تصریح کرد: این تفاهم نامه با هدف پرورش کارآفرینان مولد و ایجاد اشتغال پایدار از طریق بسترسازي براي ایجاد کسب و کارهاي پر

 
رشد در اکوسیستم کارآفرینانه استان تهیه و تدوین شده است . 

دکتر مرادخانی امضاي این تفاهم نامه را فرصت مناسبی براي گسترش همکاریهاي پارك و اداره کل آموزش فنی و حرفه اي دانست و
افزود: ارائه خدمات آموزشی کارآفرینی و مهارتی، مشاوره، فضاي کاري، منتورینگ، تجاري سازي از دوره نوپایی تا مرحله ورود به بازار

 
و جذب سرمایه گذار از جمله مهمترین مصادیق این همکاري خواهد بود. 

در پایان این نشست تفاهم نامه همکاري به منظور راه اندازي مرکز نوآوري مهارت بنیان مبادله شد.



آگهی هاي استخدام برق 11 اسفند 99

منبع: برق نیوزشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/12/11

آگهی هاي استخدامی برق 11 اسفند 99 (کارشناسی و کاردانی) در بخش هاي مختلف در این قسمت بصورت یکجا جمع
آوري شده است. می توانید همه را یکجا مشاهده نمایید. امکان تماس یا ارسال رزومه در روز هاي بعد نیز وجود دارد

یک مجموعه معتبر فعال در زمینه صادرات، واردات و تولید تجهیزات

 
پزشکی، اقدام به جذب نیرو می نماید. 

 
شرح شغل: توسعه بخش هاي خدمات پس از فروش و طراحی 

 
رشته هاي تحصیلی مرتبط: مهندسی برق و مهندسی پزشکی 

 
مشخصات فردي: ویژگی روحیه کاري بالا، مثبت نگر، پشتکار بالا 

 
مزایا: بیمه (از بدو استخدام)، حقوق و پاداش 

در صورت تمایل به همکاري رزومه خود را به آدرس زیر ارسال

 
فرمایید. 

 
 engineer.ra@clmail.org

 
استخدام 1 نفر مهندس الکترونیک آقا یا خانم 

 
 (AVR.STM.PIC) مسلط به برنامه نویسی میکروکنترلر ها

 
 C مسلط به زبان برنامه نویسی

 
 PCB مسلط به طراحی

 
تجربه طراحی مدار هاي آنالوگ و دیجیتال 

 
 DIP SMD تجربه لحیم کاري

 
مسلط به تحلیل و رفع عیب در مدار هاي الکترونیکی 

 
داراي 3 سابقه کار در زمینه هاي ذکر شده 

 
بیمه تامین اجتماعی 

 
حقوق مکفی 

 
محدوده جمهوري 

 
جهت ارسال رزومه در واتس آپ و تماس 09120369682 

 
یک شرکت صنعتی جهت تکمیل کادر فنی خود نیازمند مهندس مکانیک (نقشه کشی صنعتی) و تکنسین برق صنعتی میباشد. 

 
محل کار پردیس منظقه صنعتی خرمدشت 

 
 behinafzarsazpooya@gmail.com :ایمیل

 
استحدام مهندس الکترونیک تمام وقت و پاره وقت 

 
داراي سابقه کار با انگیزه و فعال 

 
حقوق .... 



 
کار در محیط شرکت 

 
بیمه تامین اجتماعی 

 
پنجشنبه تعطیل 

 
محدوده چهار راه ولیعصر 

 
ارسال رزومه در واتس آپ و تماس با شماره 09126123072 

 
 PCB و طراحی ARM طراح مدارت الکترونیکی مسلط به میکروکنترلر هاي

 
همکاري به صورت تمام وقت و پروژه اي 

 
لطفا رزومه ایمیل یا واتس آپ شود 

 
تلفن همراه: 09104470582 

 
 job@araafzar.com :ایمیل

 
مفتخریم از مهندسین داراي پروانه اشتغال هر 4 گرایش و هر 3 پایه در تهران جهت همکاري دعوت به عمل آوریم 

 
نوع همکاري: عضو هیئت مدیره و مدیرعامل 

 
شماره تماس 09192227642، 02166176910 

یک شرکت مهندسی مشاور معتبر به مهندس برق یا عمران جهت نظارت بر احداث پست و خطوط فوق توزیع با سابقه کاري مرتبط

 
نیازمند است. 

 
ارسال رزومه به ایمیل شرکت: 

 
 info@tarahenergy.com

 
یک شرکت معتبر فعال در حوزه سیستم هاي حفاظتی امنیتی (دوربین مدار بسته) اقدام به جذب نیرو می نماید. 

 
رشته تحصیلی: برق مخابرات تکنولوژي کامپیوتر و رشته هاي مرتبط 

 
شیوه همکاري: تمام وقت 

 
مزایا: بیمه، دوره هاي آموزشی 

 
در صورت تمایل به همکاري رزومه خود را به آدرس زیر ارسال نمایید. 

 
 system.ra@clmail.org

به یک نفر خانم یا آقا ترجی ها رشته الکترونیک آشنا به سیستم هاي حفاظتی جهت بخش فروش و خدمات پس از فروش نیازمندیم.

 
تلفن همراه: 09120369682 

 
تلفن: 02166748560 

 
مهندس الکترونیک مسلط به طراحی گیت هاي منطقی دعوت به همکاري می شود 



 
ارسال رزومه: 

 
 kazemian.amirali@gmail.com

یک شرکت دانش بنیان در زمینه توسعه ماشین آلات کشاورزي و مزارع هوشمند از افراد واجد شرایط در تمام مقاطع تحصیلی به

 
همکاري دعوت می نماید: 

 
برق و الکترونیک: 

 
1 آشنا به ماژول ها و کنترل هوشمند 

 
 GPS 2 مسلط به الگوریتم هاي مکان یابی و

 
3 پردازش تصویر و یادگیري ماشین 

 
موقعیت: میدان ولیعصر جنب دانشگاه امیرکبیر (امکان دورکاري وجود دارد) لطفا رزومه خود را به ایمیل زیر ارسال نمایید 

 
 greenhouseroboticsco@gmail.com :ایمیل

 
استخدام در یک شرکت معتبر پیمانکاري 

 
1. مدیر پروژه: مهندس عمران با حداقل 8 سال سابقه مرتبط 

2. سرپرست تاسیسات مکانیکی و برقی: مهندس برق با حداقل 8 سال سابقه مسلط به فهرست بهاي برق و مکانیک جهت دفتر تهران

 
 s.j.hashemi1984@gmail.com :ایمیل

 
یک مجموعه معتبر فعال در حوزه تولید ماشین آلات واقع در استان یزد اقدام به جذب نیرو با شرایط زیر می نماید: 

 
استخدام طراح صنعتی و برد الکترونیکی دستگاه صنعتی 

 
همکاري به صورت پروژه اي نیز امکان پذیر میباشد. 

 
افراد ساکن تهران و دیگر شهرستان ها در صورت تمایل میتوانند به صورت دور کاري مشغول به کار شوند. 

 
شیوه همکاري: تمام وقت، دورکاري 

 
مزایاي همکاري: بیمه 

 
در صورت تمایل به همکاري رزومه خود را به آدرس زیر ارسال نمایید. 

 
 tarah.ri@clmail.org

 
آشنایی کامل با تعمیرات دستگاه هاي الکتریکی فیوز باکس و تابلو هاي دسته سیم خودرو 

 
ارائه کمک فنی و راه حل در زمان مواجهه با مشکلات الکترونیکی 

 
مونتاژ مدل ها و سیستم هاي برقی و الکترونیکی با ابزار دستی و بر اساس داده هاي مهندسی و دانش الکترونیک 

 
نصب، نگهداري و سرویس سیستم هاو تجهیزات الکتریکی 

 
اصلاح مدل ها، قطعات، بخش ها و سیستم هاي الکتریکی 

 
به کار انداختن تجهیزات آزمایشی براي ارزیابی عملکرد قطعات 

 
2 سال سابقه کار در گروه شغلی مشابه 

 
سابقه کار در صنعت خودرو و صنایع وابسته 



 
لطفا رزومه هاي خود را به آدرس hr@azinep.com و یا p.jafari@azinep.com ارسال فرمایید 

 
مونتاژکار حرفه یی قطعات BGA، smd و Dip در غرب تهران در یک شرکت معتبر نیازمندیم. 

 
 JobMGA9911@gmail.com :ایمیل

 
شرکت پلاستیک فر (برند داراکار) واقع در شهرك صنعتی جی اصفهان، در ردیف هاي شغلی زیر نیرو می پذیرد: 

 
1 دیپلم یا فوق دیپلم برق صنعتی، سن زیر 35، جنسیت آقا، پایان خدمت، ارسال رزومه به واتس آپ 09131263044 

 
شرایط احراز: 

 
ماهر، نیمه ماهر، شاگرد 

 
مودب، با ظاهري آراسته، مسولیت پذیر و دلسوز منظم و امکان اضافه کاري 

 
سن 20 تا 40 سال 

 
داراي کارت پایان خدمت 

 
ساعت کاري: شنبه تا 4 شنبه 8، 17 و پنجشنبه ها 8 تا 12 

 
جنسیت: آقا نوع همکاري: تمام وقت 

 
مزایا: 

 
حقوق توافقی بیمه تامین اجتماعی اضافه کاري عیدي سنوات 

تلفن همراه: 09395436313



حدود 17 هزار شغل جدید در گیلان در سامانه رصد ثبت شد

منبع: گیل و دیلمشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل تعاون کار و رفا ه اجتماعی گیلان با بیان اینکه براساس تعهدات تعیین شده از سوي دولت براي دستگاه هاي اجرایی
15 هزار و 663 شغل پیش بینی شده بود، گفت: از ابتداي امسال تاکنون؛ 16 هزار و 634 اشتغال جدید در سامانه رصد ثبت

شده است. به گزارش گیل و دیلم ،عباس علیزاده روز دوشنبه در (...)

حدود 17 هزار شغل جدید در گیلان در سامانه رصد ثبت
شد توسط : Omidدر: 1399 اسفند 11 در: اقتصادي

 
چاپ ایمیل 

مدیرکل تعاون کار و رفا ه اجتماعی گیلان با بیان اینکه
براساس تعهدات تعیین شده از سوي دولت براي دستگاه
هاي اجرایی 15 هزار و 663 شغل پیش بینی شده بود،
گفت: از ابتداي امسال تاکنون؛ 16 هزار و 634 اشتغال

 
جدید در سامانه رصد ثبت شده است. 

به گزارش گیل و دیلم ،عباس علیزاده روز دوشنبه در گفت و گویی اظهار داشت: یکی از وظایف اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
گیلان رصد اشتغال ثبت شده براساس تعهدات دستگاه هاي اجرایی است که از ابتداي امسال تاکنون 16 هزار و 634 اشتغال جدید

 
در این سامانه ثبت شده است. 

وي با اشاره به تسهیلات حمایتی ویژه دولت در دوران شیوع ویروس کرونا براي چهارده رسته شغلی و دیگرحمایت ها در این دوران
افزود: در استان گیلان براي رسته هاي یاد شده در دو مرحله براي مشاغل رسمی و غیررسمی بیش از 43 هزار نفر ثبت نام کردند که

 
بالغ بر سه هزار و 470 میلیارد ریال توسط بانک هاي عامل در استان براي بیش از 38 هزار از صاحبان مشاغل پرداخت شد. 

وي یادآور شد : ثبت نام براي این تسهیلات در سه حوزه ورزش و جوانان، فرهنگ و ارشاد اسلامی و میراث فرهنگی و گردشگري تا
پایان سال استمرار دارد و متقاضیان می توانند با مراجعه به سامانه کارا در پرتال رسمی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان

 
گیلان به نشانی guilan.mcls.gov.ir  ثبت نام کنند. 

علیزاده همچنین با تشریح طرح هاي کاروزي و برشمردن مزایا، مشوق و معافیت هاي این طرح براي فارغ التحصیلان و کارفرمایان
افزود: در راستاي اجراي طرح کارورزي در ابتداي سالجاري مقرر شد 926 کارورز (فارغ التحصیل دانشگاهی) در بنگاه هاي اقتصادي

 
استان جذب شوند که تاکنون 942 نفر در این طرح به کار گرفته شده اند. 

وي با اشاره به پرونده هاي مراجع حل اختلاف کار استان شامل هیات هاي تشخیص (بدوي) و حل اختلاف (تجدید نظر)  و اجرایی



شدن سامانه جامع روابط کار (دادرسی الکترونیکی) گفت: تاکنون 950 فقره پرونده در سامانه جامع روابط کار مطرح و در حال

 
رسیدگی است. 

 
وي تاکید کرد : کارگران و کارفرمایان به دفاتر پیشخوان به منظور احراز هویت خود در سامانه جامع روابط کار مراجعه کنند. 

علیزاده با بیان اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از اسفندماه سال 98 با توجه به انتشار ویروس کرونا اقدام به بیمه بیکاري براي
واجدان شرایط کرده است،  اظهار داشت: این اداره کل براي حفظ سلامت متقاضیان  اقدام به راه اندازي سامانه ثبت درخواست بیمه
بیکاري کرد و در همین راستا از مرداد ماه سال جاري سامانه جامع روابط کار (زیرسامانه بیمه بیکاري) براي ثبت نام و تشکیل پرونده

 
متقاضیان بیمه بیکاري اجرایی شد. 

وي مجموع تعداد ثبت نام شدگان در سامانه ثبت درخواست بیمه بیکاري راتا کنون 26 هزار و 246 نفر عنوان و بیان کرد: از این

 
تعداد22 هزار و 720 نفر مشمول دریافت مقرري بیمه بیکاري شدند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گیلان عنوان کرد : در سامانه جامع روابط کار نیز تاکنون افزون بر هشت هزار نفر تشکیل پرونده
داده اند که براي سه هزار و 217 نفر تعیین مقرري شده است.



احیاي 41 معدن غیرفعال فارس

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت فارس در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی فارس گفت: 41 معدن غیر فعال استان به
چرخه تولید مواد معدنی بازگشته است.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، حمیدرضا ایزدي در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی فارس، اظهار داشت: سازمان

 
صمت فارس امسال ملکف شده بود که 49 واحد معدنی را به چرخه تولید بازگرداند که تاکنون 41 واحد احیا شده است. 

وي افزود: 1255 واحد صنعتی در فارس پایش و مشکلات این واحدها احصا و اقداماتی براي رفع این موانع انجام شده است تا زمینه

 
براي ثبات در شرایط این واحدهاي تولیدي فراهم شود. 

رئیس سازمان صمت فارس با بیان اینکه بهره برداري از طرح هاي اقتصادي بزرگ زمینه رشد اشتغال در فارس را فراهم کرده است،

 
تصریح کرد: 221 بنگاه اقتصادي به چرخه اشتغال زایی بازگشته و دو هزار و 534 شغل نیز احیا شده است. 

به گفته ایزدي، در حوزه معدن بیش از دو هزار محدوده بلوکه شده معدنی در فارس آزادسازي شده و بیش از 41 معدن در استان

 
فعال شده و تا پایان امسال هم تکلیف قانونی فارس که آزاد سازي 49 معدن است، اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارشی از ایسنا، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت فارس یادآور شد که 19 بهره بردار نیز صاحب امتیاز معدنی شده

 
اند. 

انتهاي پیام//



کرونا 8 هزار و 610 میلیارد تومان به اقتصاد آذربایجان غربی ضرر زد

منبع: کرد پرسشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/12/11

سرویس آذربایجان غربی- بر اساس اعلام سازمان امور اقتصادي و دارایی، اقتصاد استان آذربایجان غربی متأثر از شیوع و
گسترش بیماري کرونا، در بخش صنعت 4 هزار و 800 میلیارد تومان متضرر شده است. همچنین در بخش کشاورزي 3 هزار

و 700 میلیارد تومان و در بخش گردشگري هم 110 میلیارد تومان آسیب متوجه استان شده است.

سرویس آذربایجان غربی- بر اساس اعلام سازمان امور
اقتصادي و دارایی، اقتصاد استان آذربایجان غربی متأثر از
شیوع و گسترش بیماري کرونا، در بخش صنعت 4 هزار و
800 میلیارد تومان متضرر شده است. همچنین در بخش
کشاورزي 3 هزار و 700 میلیارد تومان و در بخش
گردشگري هم 110 میلیارد تومان آسیب متوجه استان

 
شده است. 

به گزارش کردپرس، معاون اقتصادي استاندار آذربایجان
غربی، در جلسه شوراي اداري استان با اشاره به نام گذاري سال 99 به عنوان سال جهش تولید، اظهار داشت: براي عملیاتی کردن این

 
شعار مهم برنامه ها در سطح استان در شش سرفصل و 31 محور به تمامی بخش ها و دستگاه ها ابلاغ شده است. 

او حمایت از تولید و توسعه واحدهاي تولید و صنعتی را از جمله اولویت هاي استان عنوان کرد و افزود: از ابتداي سال جاري تاکنون

 
421 پروژه اقتصادي با اعتباري بالغ بر 430 میلیارد تومان و 3 هزار و 560 نفر فرصت اشتغال در استان به بهره برداري رسیده است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار آذربایجان غربی از عملیاتی شدن پرداخت 550 میلیارد تومان تسهیلات در راستاي جهش
تولید در سفر رئیس سازمان برنامه وبودجه به استان خبر داد و ابراز داشت: این تسهیلات در قالب تسهیلات سرمایه در گردش و ثابت

 
در راستاي حمایت از واحدهاي تولیدي و صنعتی آذربایجان غربی پرداخت می شود. 

صادقی تصریح کرد: در دولت هاي یازدهم و دوازدهم مجموع سرمایه گذاري هاي داخلی انجام شده در آذربایجان غربی منجر به
صدور یک هزار و 366 پروانه بهره برداري در بخش صنعت با اعتباري بالغ بر 4 هزار و 500 میلیارد تومان و 15 هزار و 700 نفر

 
فرصت شغلی شده است. 

او ادامه داد: در ده ماهه امسال نیز 155 پروانه بهره برداري در بخش صنعت با اعتبار یک هزار و 300 میلیارد تومان و اشتغال زایی

 
براي 3 هزار و 500 نفر در استان صادر شده است. 

معاون استاندار آذربایجان غربی با بیان این که در حوزه کشاورزي نیز 2 هزار و 400 پروانه بهره برداري با اعتبار یک هزار و 330
میلیارد تومان و اشتغال زایی براي 26 هزار نفر صادر شده، افزود: در بخش خدمات نیز 78 طرح با اعتبار 663 میلیارد تومان و اشتغال



 
زایی براي 500 نفر مورد بهره برداري قرار گرفت. 

او اظهار کرد: در بخش اشتغال فراگیر تاکنون 222 طرح با 26 هزار فرصت شغلی و در بخش اشتغال پایدار روستایی 5 هزار و 350

 
طرح با اعتباري بالغ بر 450 میلیارد تومان و ایجاد فرصت شغلی براي 12 هزار و 300 نفر مورد بهره برداري قرار گرفته است. 

صادقی با بیان اینکه در شاخص کسب وکار در پاییز 1399، آذربایجان غربی به همراه سمنان و زنجان داراي ممتازترین وضعیت
محیط کسب و کار است، افزود: آذربایجان غربی همچنین در سه ماهه نخست و دوم امسال به ترتیب رتبه هاي نخست و دوم را از آن

 
خود کرده است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار آذربایجان غربی با اشاره به روند رو به رشد صادرات آذربایجان غربی گفت: میزان صادرات

 
استان تاکنون 2 میلیارد و 900 میلیون دلار بوده که نسبت به سال 98 یک میلیارد و 300 میلیون دلار افزایش یافته است. 

او ادامه داد: از مجموع صادرات استان یک میلیارد و 300 میلیون دلار از بازارچه هاي مرزي انجام گرفته که نشان از نقش مؤثر این

 
بازارچه ها در پیشرفت و ارزآوري براي استان است. 

صادقی اقتصاد استان را متأثر از شیوع و گسترش بیماري کرونا دانست و ابراز داشت: بر اساس اعلام سازمان امور اقتصادي و دارایی
آذربایجان غربی در بخش صنعت 4 هزار و 800 میلیارد تومان متضرر شده است. همچنین در بخش کشاورزي 3 هزار و 700 میلیارد

 
تومان و در بخش گردشگري نیز 110 میلیارد تومان آسیب متوجه استان شده است. 

او افزود: براي کاهش این آسیب ها اعتباراتی تخصیص داده شده که توسط بانک هاي عامل به متقاضیان پرداخت می شود. در همین
راستا در 49 کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید برگزار شده 400 مصوبه به مرحله اجرا رسیده که 280 مورد مربوط به پرداخت

 
تسهیلات بوده است. 

معاون استاندار با اشاره به آخرین وضعیت استان در ارتباط با سهام عدالت، گفت: از مجموع 3 میلیون و 200 هزار نفر جمعیت استان

 
2 میلیون و 200 هزار نفر مشمول سهام عدالت هستند. 

صادقی گفت: یک میلیون و 200 هزار نفر از مشمولین سهام عدالت در استان روش غیر مستقیم را براي مبادلات سهام خود انتخاب
کرده اند.



افتتاح سالیانه 11 هزار میلیارد تومان طرح عمرانی در آذربایجان
شرقی

افتتاح سالیانه 11 هزار میلیارد تومان طرح عمرانی در آذربایجان شرقی

منبع: ترجمان صبحشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/12/11

استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به تلاش دولت تدبیر و امید براي متوقف نشدن فعالیت هاي عمرانی به رغم دشواري هاي
مالی ناشی از تحریم هاي ظالمانه و شرایط کرونایی اعلام کرد: در دولت دوازدهم به طور متوسط هر سال 11 هزار میلیارد

تومان طرح عمرانی در استان افتتاح شده است. نوشته افتتاح سالیانه 11 هزار ...

استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به تلاش دولت تدبیر و
امید براي متوقف نشدن فعالیت هاي عمرانی به رغم
دشواري هاي مالی ناشی از تحریم هاي ظالمانه و شرایط

 
کرونایی اعلام کرد: در دولت دوازدهم به طور متوسط هر سال 11 هزار میلیارد تومان طرح عمرانی در استان افتتاح شده است. 

به گزارش ترجمان صبح، به نقل از ایرنا، محمدرضا پورمحمدي  در خصوص طرح عمرانی استان اظهار کرد: به دلیل ماهیت انقلاب
شکوهمند اسلامی بیشترین توجهات در مقوله توسعه در کشور متوجه توسعه انسان محور بوده و از بدو پیروزي انقلاب اسلامی تا به
امروز، به خصوص در سال هاي گذشته، تلاش شده با باور اینکه انسان محور توسعه است، در حوزه هاي مربوط به آموزش، بهداشت و

 
دسترسی به خدمات زیربنایی به خصوص در مناطق محروم سرمایه گذاري شود. 

وي با بیان اینکه امروز   پوشش آموزشی یعنی سطح سواد به بیش از 97 درصد رسیده است، ادامه داد: در واقع جاماندگان از تحصیل

 
بسیار کم شده و حتی در دور افتاده ترین نقاط آموزش و تربیت نیروي انسانی در اولویت قرار گرفته است. 

پورمحمدي اظهار کرد: در بحث پوشش درمان، بیمه و سلامت افراد دستاوردهاي بسیاري در سال هاي پس از پیروزي انقلاب اسلامی
داشته ایم، به طوري که اکنون پوشش بیمه اي 100 درصد اتفاق افتاده و حتی در دورافتاده ترین نقاط آذربایجان شرقی دسترسی به

 
خانه بهداشت، مرکز سلامت، درمانگاه و بیمارستان به نحوه شایسته اي وجود دارد. 

وي گفت: در دولت تدبیر و امید طرح تحول نظام سلامت، اجرا و به زیرساخت هاي بهداشتی توجه ویژه شد، به گونه اي که با شیوع
بیماري کووید 19 در کشور از لحاظ زیرساختی  حوزه بهداشت و درمان دچار مشکل نشدیم و تمام بیماران خدمات مورد نیاز درمانی

 
را دریافت کردند. 

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه دنیاي امروز، دنیاي فناوري اطلاعات و ارتباطات است، خاطرنشان کرد: روستاهاي ما در گذشته

 
از نعمت مخابرات محروم بودند اکنون پوشش مخابراتی و اینترنت در بیش از 90 درصد روستاها تحقق یافته است . 

پورمحمدي افزود: پیش از انقلاب تعداد معدودي دانشگاه با حدود 150 هزار نفر جمعیت دانشجویی در کشور وجود داشت، ولی اکنون
4 میلیون جمعیت دانشجویی در کشور داریم که از این تعداد حدود 200 هزار نفر در 156 دانشگاه و یا شعبه دانشگاهی در آذربایجان

 
شرقی مشغول به تحصیل هستند. 

وي ادامه داد: در حوزه پژوهش قبل از انقلاب چند مقاله در سال با همراهی اساتید هندي و پاکستانی چاپ می شد، ولی اکنون ایران



در تولیدات علمی رتبه اول منطقه را به خود اختصاص داده و دانشگاه هاي ما به خصوص دانشگاه تبریز جز دانشگاه هاي برتر دنیا

 
هستند. 

استاندار آذربایجان شرقی گفت: در سال هاي پس از انقلاب به خصوص در دولت تدبیر و امید، اهتمام جدي به بحث فناوري و ایجاد
مراکز رشد و پارك هاي علم و فناوري معطوف شده، به طوري که اکنون حدود 240 شرکت فناور با 17 شرکتی که دانش بنیان بوده

 
و محصولات شان تجاري شده، در استان فعال هستند که محصولات شان در سطح بین المللی عرضه می شود. 

 
افتتاح چهار هزار و 625 میلیارد تومان طرح در دهه فجر 1399 

استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به تلاش شبانه روزي دولت براي عمران و آبادانی کشور افزود: در دهه فجر امسال 3 هزار و 695
پروژه عمرانی، خدماتی و اقتصادي با چهار هزار و 625 میلیارد تومان اعتبار ریالی و 30 میلیون و 971 هزار یورو و 200 هزار دلار

 
اعتبار ارزي در  آذربایجان شرقی به بهره برداري رسید. 

پورمحمدي با اشاره به افتتاح سدهاي مختلف در دولت تدبیر و امید در استان، اظهار کرد: سدهاي خداآفرین و قیزقلعه سی در

 
اردیبهشت ماه سال آینده با حضور روساي جمهوري ایران و آذربایجان به بهره برداري خواهد رسید. 

وي با اشاره به اقدامات انجام شده در 2 سال گذشته در حوزه انرژي آذربایجان شرقی ، ادامه داد: نیروگاه بادي آق کندي در میانه و
فاز اول نیروگاه سیکل ترکیبی هریس به بهره برداري رسیده و فاز دوم نیروگاه هریس نیز به زودي به اتمام می رسد، ضمن اینکه

 
عملیات اجرایی نیروگاه سهند آغاز شده است. 

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه حدود 60 درصد آب تبریز از زرینه رود تامین می شود، گفت: خط انتقال قدیمی یک کانال

 
بتنی بود که مرتبط دچار مشکل می شد و اکنون خط جایگزین با لوله هاي فولادي به طول 100 کیلومتر اجرا شده است. 

وي اضافه کرد: یکی از پروژه هاي مهم استان در حوزه آب، انتقال آب ارس است که 35 کیلومتر آن از محل اعتبارات آب هاي مرزي

 
اجرا شده و پمپاژ آن تا هرزندات مرند انجام شده و قرارداد 105 کیلومتر باقی مانده نیز به زودي منعقد خواهد شد. 

پورمحمدي افزود: در بخش فاضلاب نیز مدولار دوم تصفیه خانه تبریز در مراحل نهایی است و نصب برخی از تجهیزات باقی مانده که

 
آن را تا پایان دولت به پایان می رسانیم. 

وي با اشاره به اقدامات انجام یافته در حوزه احیاي دریاچه اورمیه  نیز گفت: اصلی ترین پروژه اي که در این دولت انجام شد، بحث
انتقال آب از رودخانه زاب می باشد که 90 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و تنها 800 متر از طول این کانال باقی مانده که تا قبل از

 
پایان دولت به بهره برداري خواهد رسید. 

 
افتتاح 600 واحد تولیدي جدید در آذربایجان شرقی 

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه صنعت ، موتور محرکه توسعه در جامعه است، گفت: در سال هاي گذشته با وجود شرایط ناشی

 
از تحریم هاي ظالمانه، اقدامات خیلی اساسی و بنیادین در بخش صنعت استان صورت گرفته است. 



پورمحمدي ادامه داد: تراکتور سازي و صنایع پایه استان ما با فناوري دهه هاي 40 و 50 فعال بودند که در سال هاي گذشته چند
خط تراکتور سازي بهینه سازي و به روز شد و در صنایع دیگر نیز نوسازي و بهسازي انجام گرفت، ضمن اینکه بیش از 600 واحد

 
جدید در سال گذشته در بخش هاي مختلف در استان افتتاح شد. 

وي افزود: در صنعت شیرینی و شکلات به 80 کشور صادرات داریم و تبریز به عنوان پایتخت شیرینی و شکلات کشور شناخته شده

 
است. 

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه 35 درصد قطعات خودروي کشور در این استان تولید می شود، گفت: اخیراً کنسرسیومی
متشکل از شرکت هاي ایدم، چرخشگر، سیبا موتور و انجمن سازندگان ماشین، قطعه و مجموعه هاي صنعتی و خودرو آذربایجان

 
شرقی ایجاد شد تا کشنده ها و خودروهاي تجاري با توجه به ظرفیت هاي موجود در داخل استان تامین شود. 

وي با بیان اینکه آذربایجان شرقی از نظر معادن بسیار غنی بوده و رتبه دوم کشوري را داراست، افزود: از این ظرفیت در گذشته کمتر
استفاده شده، اما اکنون در بخش معدن اهتمام جدي وجود دارد و فاز دوم تغلیظ مجتمع مس سونگون عملیاتی شد و فاز  سوم را

 
شروع می کنیم و بحث ذوب و پالایش نیز در مرحله نهایی شدن است. 

پورمحمدي ادامه داد: معدن نفلین سینیت سراب نیز بیش از 5 میلیارد تن ذخایر مکشوفه دارد که سال گذشته عملیات اجرایی آن با

 
دستور ریاست جمهوري شروع شد و اکنون در مرحله نهایی کردن قرار داد با قرارگاه خاتم الانبیا هستیم. 

 
وي اظهار کرد: مزایده 350 معدن در استان انجام شده و در مرحله انتخاب سرمایه گذار هستیم. 

استاندار اذربایجان شرقی گفت: به جز معدن مس سونگون، معادن مس متعددي در سطح استان از جمله در شهرستان هاي

 
اهر، هشترود و بستان آباد داریم. 

وي ادامه داد: تلاش می کنیم در کنار استخراج معادن شهرك هاي صنعتی مرتبط با آن معدن و در واقع صنایع پایین دستی هر کدام

 
از معادن را ایجاد کنیم تا هم ایجاد اشتغال و درآمد کرده و هم از ارزش افزوده این منابع بهره مند شویم. 

پورمحمدي با اشاره به اینکه در بخش کشاورزي در حوزه کشت گلخانه اي، رتبه دوم کشور را به خود اختصاص داده ایم، اظهار کرد:

 
در تولید محصولات باغی و گلخانه اي از لحاظ سطح زیر کشت و بازده محصول در واحد سطح افزایش بسیار خوبی داشته ایم. 

وي افزود: در بخش کشاورزي فقط وسعت زیرکشت را افزایش نداده ایم، بلکه علم، دانش و تکنولوژي را وارد این عرصه کرده ایم و با
علم نوین، اصلاح بذر و شیوه هاي آبیاري نوین وارد گود شده ایم؛ به دلیل سرمایه گذاري هاي خوبی که صورت گرفته، اکنون در

 
تولید مرغ، گوشت قرمز و تخم مرغ، مازاد تولید داریم. 

 
خط آهن میانه &– تبریز جزو حقوق معوق مانده مردم بود 

استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به توجه دولت تدبیر و امید به توسعه راه هاي کشور، ادامه داد: راه آهن میانه- تبریز جز جقوق به
تعویق افتاده مردم استان بود که سال گذشته تا بستان آباد به بهره برداري رسید و تلاش می کنیم قبل از تیرماه سال آینده به

 
ایستگاه خاوران تبریز برسد. 



وي اظهار کرد: در کشور یک هزار و 100 کیلومتر آزاد راه در حال اجراست که 450 کیلومتر از آنها در آذربایجان شرقی ساخته می

 
شود. 

پورمحمدي گفت: قطعه اول آزاد راه تبریز- بازرگان تا صوفیان پیشرفت خوبی دارد، تکمیل آزاد راه مراغه- هشترود در اولویت قرار

 
دارد و 90 درصد بزرگراه تبریز- اهر نیز به اتمام رسیده است. 

وي افزود: به دلیل تحریم هاي ظالمانه تامین مالی براي پروژه هاي عمرانی سخت شده و منابع درآمدي محدودي داریم، بنابراین

 
سعی کردیم به جاي شروع پروژه هاي جدید پروژه هاي قبلی را تکمیل کنیم. 

استاندار آذربایجان شرقی ادامه داد: آزاد راه تبریز- خواجه-ورزقان را ادامه خواهیم داد تا به مرز نوردوز برسد؛ آزاد راه تبریز-
اسپیران تا ورزقان جزو پروژه هایی است که پیشرفت خوبی داشت، ولی به دلیل محدودیت هاي منابع مالی با مشکل مواجه شده

 
است. 

 
بخش عمده فعالیت هاي اقتصادي در استان توسط بخش خصوصی انجام می شود 

استاندار آذربایجان شرقی اظهار کرد: بیشتر اقتصاد استان ما در بخش خصوصی است، در سال هاي سخت، بخش خصوصی همراه
دولت بود و به همت بخش خصوصی شهرك کفش و چرم با 40 هکتار وسعت و بیش از یکهزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در حال

 
ساخت است تا تمامی صنایع مربوط به چرم در این شهرك مستقر شوند. 

پورمحمدي افزود: آذربایجان شرقی جز استان هایی است که از لحاظ صنایع دستی زبانزد خاص و عام است، از این رو شهرك صنایع

 
دستی نیز ساخته می شود که زیرساخت هاي آن ایجاد شده و به دنبال سرمایه گذار بخش خصوصی هستیم. 

وي با بیان اینکه پیش شرط توسعه در عرصه تولید، عرضه به بازارهاي بزرگتر و صادرات است، اضافه کرد: مجموعه این تعاملات

 
موجب شده است صادرات غیرنفتی استان از 2.2 میلیارد به 3.3 میلیارد جهش پیدا کند. 

استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به برگزاري انتخابات پیشرو نیز اظهار کرد: یکی از دستاوردهاي بی بدیل نظام مقدس جمهوري
اسلامی ایران این است که همه تصمیمات با انتخاب خود مردم و مهم ترین دستاورد جمهوري اسلامی ایران مردم سالاري دینی است.

وي ادامه داد: مقام معظم رهبري در ویدیو کنفرانس اخیر با مردم غیرتمند، متدین و شجاع آذربایجان فرمودند که گره حل عمده

 
مشکلات ما در گروي مشارکت در انتخابات و انتخاب افراد واجد شرایط و اصلح می باشد . 

پورمحمدي گفت: پیش از انقلاب فقط 2 حزب در کشور وجود داشت، اما اکنون 120 حزب در کشور فعال است که از این تعداد 48
حزب و تشکل سیاسی در آذربایجان شرقی فعال است.



یک بیمارستان براي 563 هزار کارگر و بازنشسته گیلان/ آموزش رایگان در

25 رشته براي 40 هزار عضو خانه کارگر

منبع: ایلناشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/12/11

دبیر اجرایی خانه کارگر با اشاره به اینکه خانه کارگر در حال حاضر 40 هزار عضو دارد که همگی بیمه تامین اجتماعی
هستند، اظهار داشت: در سال گذشته حدود چهار هزار نفر از اعضاي خانه کارگر در 25 رشته آموزش رایگان فرا گرفتند.

دبیر اجرایی خانه کارگر با اشاره به اینکه خانه کارگر در
حال حاضر 40 هزار عضو دارد که همگی بیمه تامین
اجتماعی هستند، اظهار داشت: در سال گذشته حدود چهار
هزار نفر از اعضاي خانه کارگر در 25 رشته آموزش رایگان

 
فرا گرفتند. 

به گزارش ایلنا از گیلان، حسن ایزدي (دبیر اجرایی خانه
کارگر تشکیلات گیلان) در دیدار تشکل هاي صنفی
کارگري با معاون سیاسی امنیتی فرمانداري رشت با اشاره

به اینکه خانه کارگر در حال حاضر 40 هزار عضو دارد که همگی بیمه تامین اجتماعی هستند، اظهار داشت: در سال گذشته حدود

 
چهار هزار نفر از اعضاي خانه کارگر در 25 رشته آموزش رایگان فرا گرفتند. 

 
وي در ادامه افزود: در بحث آموزش قرآن کریم خانه کارگر گیلان رتبه اول را در سطح کشور کسب کرد. 

دبیر اجرایی خانه کارگر گیلان در ادامه به عمده ترین مشکلات جامعه کارگري و بازنشستگی اشاره کرد و افزود: در حال حاضر مهم

 
ترین مشکلات جامعه کارگري نبود امنیت شغلی، معیشت و بحث درمان است. 

وي افزود: با توجه به حجم عظیم جامعه کارگري در استان گیلان ما فقط یک بیمارستان تامین اجتماعی در سطح استان داریم،
خواسته ما از نمایندگان محترم مجلس و دولت محترم این است که نسبت به حل این معضل بزرگ در استان تدابیر لازم را اندیشه

 
کنند. 

وي خاطرنشان کرد: در استان گیلان در حال حاضر 423 هزار کارگر و 140 هزار کارگر بازنشسته داریم که از این تعداد 267 هزار
نفر، بیمه اجباري و مابقی بیمه اختیاري هستند و متاسفانه با وجود 563 هزار کارگر و بازنشسته در این استان فقط یک بیمارستان در

 
استان وجود دارد که یک بیمارستان اصلا کفاف این جمعیت گسترده را نمی دهد. 

وي افزود: 70 درصد از 42 درصد بازنشستگان استان گیلان حداقل حقوق و دستمزد را دریافت می کنند و ازنظر معیشت داراي

 
مشکلات عدیده هستند خواسته ما اجراي همسان سازي حقوق بازنشستگان به میزان تورم موجود است. 



 
در ادامه غلامرضا خوالگر، ریاست کانون شوراهاي اسلامی کار استان گیلان از مسولان خواست تا عزت را به کارگران برگردانند 

وي افزود: متاسفانه با شرایط تورم موجود سفره کارگران خالی ست و عزت و حرمت کارگران شکسته و کمر قشر کارگر زیر بار

 
مشکلات معیشتی خم شده است. 

ریاست کانون شوراهاي اسلامی کار استان گیلان، خاطرنشان ساخت: ما می دانیم دولت با مشکلات زیادي از جمله تحریم هاي
ظالمانه دشمن روبروست اما خواسته ما به عنوان نماینده کارگران رفع تبعیض و بی عدالتی ونظارت بیشتر بر امور مربوط به جامعه
کارگري، بررسی و پیگیري هاي خواسته هاي کارگران در استان است چون اغلب این مطالبات در استان و توسط مسئولان استانی

 
قابل حل خواهد بود. 

در ادامه خوارزمی معاون سیاسی امنیتی فرمانداري رشت ضمن خیر مقدم به نمایندگان تشکل هاي صنفی کارگري اظهار داشت؛
خانه کارگر تشکلی است که هرگز از مسیر و هدف غائی خود که دفاع از حقوق کارگر بود منحرف نشد و تنها هدف و انگیزه این

 
تشکیلات حمایت از حقوق کارگران و مطالبات آنان است. 

وي در ادامه افزود: کارگران همیشه حامی و زحمت کشیده این نظام هستند وظیفه ما مسولان هم این است که به خواسته ها و
مطالبات بر حق کارگران توجه کنیم و در راستاي اجراي مطالبات به حق و قانونی این عزیزان در کنارشان باشیم و سعی کنیم تا با
کمک و هم فکري مسولان امر و فعالان جامعه کارگري در راستاي حل معضلات جامعه کارگري تدابیر لازم بیندیشم تا هرچه زودتر

 
این مشکلات مرتفع شود. 

معاون سیاسی امنیتی فرمانداري رشت، ادامه داد: باید تلاش کنیم تا کارخانه هاي تعطیل و نیمه تعطیل استان دوباره شروع به
فعالیت کنند و چراغ اقتصادي در استان رونق بگیرد و دوباره رونق و اشتغال در استان شکوفا شود تا کارگري بیکار نشود و سو

 
مدیریت ها که باعث تعطیلی کارخانجات استان شده اند شناسایی، مدیریت و اصلاح شوند. 

در پایان نمایندگان تشکل هاي صنفی کارگري به بیان مشکلات و مطالبات خود پرداختند و خواستار پیگیري و حل این معضلات از
سوي مسولان امر شدند.



گفتگو با عاتکه نوباغی پرورش دهنده شتر و تسهیلگر زن نمونه کشوري |

پرورش امید در فرط خشک سالی

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/12/11

عاتکه نوباغی یکی از افرادي است که خشک سالی را با استفاده از ظرفیت پرورش شتر به فرصت بدل کرده است. وي در سال
97 به عنوان پرورش دهنده بزرگ شتر در کشور برگزیده شد.

سعیده آل ابراهیم | شهرآرانیوز؛ سال هاست شهر ها و روستا ها یکی پس از دیگري د چار خشک سالی می شوند و در همین
دوران، بسیاري از د ام ها تلف شد ه اند و بعضی روستاییان شغل آبا و اجدادي شان را کنار گذاشته اند. تعدادي از آن ها نیز شغل

 
هایی را جایگزین کرده اند که کم آب است. 

یکی از این مشاغل پرورش شتر است که ایران از این نظر، در رتبه 20 جهان قرار دارد و مناطقی مانند یزد، کرمان و سیستان و
بلوچستان براي آن مناسب است، اما هنوز، چندان که باید و شاید، افراد به سراغ این شغل که می تواند مزیت اقتصادي خوبی هم
داشته باشد نرفته اند. عاتکه نوباغی یکی از افرادي است که خشک سالی را با استفاده از ظرفیت پرورش شتر به فرصت بدل کرده
است. او با یک میلیارد و 90 میلیون تومان در زمینی صدهکتاري و با 171 نفر شتر شروع به کار کرد و حالا با توسعه محصولات
کارش، نه تن ها زمین دامداري اش را به 200 هکتار رسانده بلکه براي چندین نفر اشتغال ایجاد کرده است. او در سال 97 به عنوان

 
پرورش دهنده بزرگ شتر در کشور برگزیده شد. 

او از آن دست آدم هایی است که رونق دادن به روستاي محل زندگی اش را به ترك دیار ترجیح می دهد. روستاي نوباغ در شهرستان
جغتاي در طول سال هاي اخیر، دچار خشک سالی شده بود و بهترین گزینه براي راه اندازي یک کسب و کار، پرورش شتر بود که
حیوان مقاومی دربرابر گرما و خشکی بود. او متولد سال 63 است. از آن جنس افرادي است که آدم را به زندگی امیدوار می کند و
تکاپوي هرروزه اش می تواند انگیزه رو به خاموشی خیلی هایمان را شعله ور کند. او علاوه بر زندگی و کار خود، دغدغه زنان روستا را

 
هم داشت و تا جایی که در توان داشت، در مسیر اشتغال زایی آن ها فانوس روشن کرد. 

مادرش خانه دار و پدرش کشاورز و دامدار بود. او، 2 برادر و 4 خواهرش روز هاي کودکی و بازیگوشی را در میان زمین هاي کشاورزي
اي که پر از چغندر، پنبه، گندم، جو، هندوانه، خربزه و ... بود می گذراندند و ظهر که از مدرسه برمی گشتند، دوان دوان میان دام ها

 
می رفتند و بره هاي چندروزه را در بغل می فشردند. 

عاتکه هم هر زمان که میان گله دام سري می چرخاند، روزي را تصور می کرد که خودش دامداري بزرگی دارد. سرنخ این را که کار
اولویت زندگی شان بود می شد در عشق و علاقه شان پیدا کرد. این اولویت تأثیر خودش را روي نیمه دیگر زندگی آن ها می گذاشت،
طوري که او مانند همه بچه ها روز اول مهر شور و شوق مدرسه رفتن داشت، اما ارابه کار او را اواخر مهر به مدرسه می رساند. «به یاد
دارم روز هایی که امتحان داشتیم، نمی توانستیم زیاد درس بخوانیم، زیرا کار می کردیم یا براي نمونه، هرروز همه بچه ها ساعت 8
صبح مدرسه بودند، اما ما از 5 صبح گوسفندان را به چرا می بردیم و ساعت 10 به مدرسه می رفتیم. البته به دلیل تأخیر، تنبیه هم

 
می شدیم. اما من هیچ وقت کاري را به اجبار انجام نمی دادم. انگار علاقه ام به این کار ذاتی بود.» 

چوپانی به وقت هفت سالگی پدربزرگ او اسب سفیدي داشت که عاتکه و خواهر ها و برادرهایش روز هاي زیادي به عشق سوار شدن
بر همان اسب، براي دامداري می رفتند. چوپانی براي قد و قامت دختري هفت ساله بزرگ و البته سخت بود. بعضی وقت ها کمک



پرورش شتر

دست چوپان بود و گاهی باید خودش به تن هایی دام را به چرا می برد. تعداد دام هایشان زیاد بود و همین موضوع، مدیریت را براي
او دشوار می کرد. آن قدر روي پا بود و این طرف و آن طرف دنبال دام می رفت که وقتی به خانه می رسید، انگار پیچ و مهره هاي
بدنش از هم باز شده بود و نمی توانست کار دیگري انجام دهد. «کار سخت بود، اما کم کم قلق چوپانی را یاد گرفته بودم. در دوران
مدرسه، باز هم کمک دست پدر و مادر بودیم. روستاي ما مقطع پیش دانشگاهی نداشت و باید به روستاي مجاور می رفتیم. صبح تا

 
ظهر مدرسه بودیم و بعد از آن، تا غروب در زمین هاي کشاورزي و دامداري کار می کردیم.» 

اوضاع مالی خانواده نوباغی خوب بود به این دلیل که دامداري و کشاورزي را در کنار هم پیش می بردند، اما حجم کارشان آن قدر
زیاد بود که تنها تعداد اعضاي خانواده شان براي رسیدگی به امور کافی نبود. «از زمانی که یادم می آید، عمه هایم هم در کار ها به ما
کمک می کردند، اما باز هم تعدادمان کم بود و 15 زن و 8 کارگر مرد همراه داشتیم. اول راهنمایی که بودم، رانندگی یاد گرفتم تا

 
بتوانم تراکتور برانم. هم زمین هایمان را شخم می زدم، هم سرویس رفت و برگشت کارگران بودم.» 

از ابتدا تاکنون کار هایی که انجام می داده سخت و زمخت بوده طوري که براي زنان روستا هم که تکاپوي زیادي دارند سبب تعجب
بوده است. البته این کار سخت بر روحیه و خصوصیاتش هم اثر گذاشته است. «خصوصیاتم طوري است که شاید هر کسی نتواند
بپذیرد. براي نمونه، برایم پیش آمده است در موقعیت هایی که باید لطافت زنانه می داشتم، کمی خشونت داشته ام. پوست دستانم
زمخت شده. حتی گاهی پینه بسته است و جاي زخم دارد. به یاد دارم سال هاي پیش که هنوز دستگاه ینجه زنی نداشتیم و باید با
داس آن ها را جمع می کردیم، هر بار براي انجام این کار با کارگران مسابقه می گذاشتیم و یک بار ناخنم با داس برداشته شد و حالا

 
کج رشد کرده است.» 

بیگانه با بیکاري روزي در زندگی اش نبوده است که کار نکرده باشد. تنها خاطره اي که از کار نکردن دارد روز هاي شروع زندگی
مشترکش در سال 91 است. «ازدواج کردم و 15 روز در خانه ماندم. انگار افسردگی گرفته بودم. بعد از آن 20 روزي راهی بیمارستان
شدم، زیرا عادت نداشتم در خانه بمانم. اگر امروزم با فردا یکی باشد، بیمار می شوم. به همین دلیل، حتما باید تنوعی در هر روزم

 
باشد.» 

او در کنار علاقه به دامداري و کشاورزي، رشته تاریخ را هم دوست داشت. به همین دلیل، تصمیم گرفت تحصیلات دانشگاهی اش را
در زمینه باستان شناسی ادامه دهد و تا مقطع کارشناسی ارشد، این رشته را در دانشگاه شاهرود خواند. اما دایره عشق و علاقه او به
رشته هاي مختلف گسترده تر بود. به همین دلیل، رشته گیاه پزشکی را براي تغییر رشته و تحصیل در مقطع کارشناسی ارشد انتخاب
کرد. «این رشته را در دانشگاه تبریز خواندم. هر هفته، 2 روز کلاس داشتم و با قطار رفت و آمد می کردم که هر بار 16 ساعت در راه
بودم. در نهایت هم پرورش شتر به رشته هایی که در آن ها تحصیل کرده بودم بی ارتباط بود و تنها کمی اطلاعاعت رشته گیاه

 
پزشکی در بیماري هاي شتر کمک دهنده است. حالا علاقه ام به باستان شناسی با مطالعاتی که دارم، ادامه پیدا کرده است.» 

تشویق خانواده به جاي منع از کودکی بلد کار کشاورزي و دامداري شده بود و وقت آن رسیده بود آرزوي دوران کودکی اش را عملی
کند. 2 دوره کلاس حضوري رفت و 2 دوره مجازي درباره پرورش شتر گذراند. متوجه شد که این کار با منطقه آن ها سازگاري دارد.
«رفته رفته با شیوع خشک سالی، همه مردم دامداري را کم کرده بودند و کشاورزي چندانی هم نداشتند. ضمن اینکه خارشتر که
غذاي اصلی شتر است در منطقه ما وجود داشت. سال 93 به این نتیجه رسیدم که پرورش شتر را راه بیندازم و این ایده را با خانواده

 
ام مطرح کردم. آن ها هم به جاي منع، تشویقم کردند.» 



عاتکه یک سال تحقیق و مطالعه می کرد تا بیشتر درباره پرورش شتر بداند. پدرش هم زمانی که عزم دخترش را در این کار دید، یک
ماه به نهبندان رفت تا از چند و، چون کار پرورش شتر باخبر شود. فرایند کسب مجوز براي راه اندازي پرورش شتر طولانی و دشوار
بود، اما پا پس نکشید. از طرف دیگر هم به دنبال سرمایه گذار بود، چون یک تنه نمی توانست این کار را شروع کند. در سال 96
بالأخره توانست این مجوز را کسب کند. «براي دریافت مجوز به مشهد و تهران می رفتم و دست آخر، مجوزي که دریافت کردم زمانی
یک ماهه داشت. یعنی یک ماه فرصت داشتم هر تعداد نفر شتري که می توانم بیاورم و بعد از این مهلت، باید دوباره مراحل دریافت

 
مجوز را براي آوردن شتر طی می کردم.» 

تلفات و آسیب در شروع کار نوباغی و خانواده اش سرمایه شان را در این کار گذاشته بودند. علاوه بر آن، یک سرمایه گذار دیگر هم
جذب کردند و در نهایت، با یک میلیارد و 90 میلیون تومان، پرورش شتر شروع شد. پروانه اي که داشت براي 200 نفر شتر بود و طی
مجوز یک ماهه توانست 171 نفر شتر از نهبندان بیاورد. «من تئوري پرورش شتر را آموخته بودم، اما حالا باید به صورت عملی این
کار را انجام می دادم و این یک چالش جدید بود. اوایل، کار برایمان خیلی سخت بود، زیرا رفتار شتر را نمی دانستیم. به همین دلیل،

 
هم تلفات شتر داشتیم هم خودمان آسیب دیدیم.» 

او معتقد است سیستان و بلوچستان و نهبندان در ایران از نظر پرورش شتر بیشتر معروف اند و در مناطق دیگر، به نسبت کمیاب
است. به گفته نوباغی، در شهرستان جغتاي، به غیر از آن ها، جاي دیگري براي پرورش شتر نیست. شتر در مناطق گرم و خشک
سازگاري دارد و اصولا حیوان مقاومی است. بیماري هاي کمتري نیز در مقایسه با دام هاي دیگر دارد، اما اگر بیمار شود، نشانه هایش
زود بروز نمی یابد و به اصطلاح زمانی علائم دارد که دیگر کار از کار گذشته است. «زمانی که شتر ها را به نوباغ آوردیم، آبان یا آذر
بود. در واقع شتر ها را از جایی گرم به جاي سرد انتقال داده بودیم و همان روز اول، 2 نفر تلفات داشتیم. یک سال طول کشید تا به
آب و هوا عادت کردند و در همان سال، 9 شتر تلفات داشتیم و بعضی از جنین هاي شترهایمان سقط شدند. در منطقه ما کشتارگاهی

 
براي ذبح شتر نبود. در حالت عادي، شاید یک تلفات شتر در سال طبیعی باشد.» 

خسارت جانی بخشی از آزمون و خطاي این شغل بود سال اول پرورش شتر براي نوباغی حکم آزمون و خطا را داشت. البته او معتقد
است به این دلیل که خوراك دام را از کشاورزي خودشان به دست می آوردند، این کار برایشان بیشتر صرف می کرد. «همان روز هاي
اول، خواهرم داشت براي شتر ها خوراك می ریخت که یکی از شتر ها دست او را گاز گرفت و 3 انگشت او را شکست که پلاتین
گذاشتیم. یک مرتبه دیگر 4 نفر شتري را گرفته بودند تا من به آن واکسن بزنم، اما آن قدر زورش زیاد بود که با تکان دادن گردنش،
کارگر به زمین افتاد. هنوز آمپول را از بدنش نکشیده بودم که دهانش را به دست چپم رساند و عصب دست و تاندون انگشتانم را پاره

 
کرد. در بیمارستان برایم پیوند زدند، اما هنوز شصتم حرکت نمی کند.» 

شتر مانند انسان احساس دارد و البته کینه شتري هم حقیقت است. این چیزي است که نوباغی بعد از چند سال حالا مفهوم آن را به
خوبی درك می کند. «یک بار شتري در حال آب خوردن بود. خیلی طولانی شد و من هم عجله داشتم. چند باري با چوب به او زدم
که برود. دفعه آخر چنان با پایش به قفسه سینه ام کوبید که پرت شدم و فکر کنم چند ثانیه از هوش رفتم. تا چند روز هم از درد

 
نمی توانستم نفس بکشم. جالب اینجاست که این شتر را داریم و هنوز هم وقتی من را می بیند، به سمتم خیز برمی دارد.» 

یکی از معضلات اصلی نوباغی به عنوان یک بانوي کارآفرین که سراغ حوزه اي تقریبا کمیاب رفته است، نبود دامپزشک است. به
همین دلیل، خودش به صورت تجربی و به مرور زمان، دامپزشکی هم یاد گرفته است و چند دامپزشک را از دوره هاي آموزشی اي که
گذرانده است می شناسد و گهگاه از آن ها مشورت می گیرد. اما حالا بعد 4 سال، زبان بدن شتر ها را یاد گرفته است و از نوع خوردن
خوراك، نشخوار کردن، خوابیدن و ... شتر متوجه می شود چه مشکلی دارد. «به غیر از ما، در شهرستان جغتاي، پرورش شتر دیگري
وجود ندارد و فقط شهرستان مجاور ما این کار را دارد. به همین دلیل، دامپزشک هم حضور ندارد. البته به طور کلی در ایران خیلی در



حوزه شتر کار نشده است، زیرا افراد به تازگی متوجه اهمیت پرورش شتر شده اند، اما قبل تر این طور نبود که خیلی روي این حیوان
سرمایه گذاري کنند. اما حالا با وجود خشک سالی در شهر هاي مختلف و خاصیت درمانی اي که شیر و گوشت شتر دارد، به این کار

 
روي آورده اند.» 

هم اکنون نوباغی از گوشت و شیر شتر ها براي فروش استفاده می کند و از پشم و پوست شتر هیچ استفاده اي نمی شود و دباغی
پوست شتر انجام نمی شود، در حالی که گفته می شود بهترین پوست پوست شتر است. «سال 98 کار از نظر درآمدي بهتر بود که

 
مجوز خروج دام از شهرستان را ندادند. ضرر کردیم به این دلیل که فقط کشتارگاه تپه سلام می توانست از ما خرید کند.» 

نوباغی سال گذشته یک قصابی هم راه انداخته بود که از تولید به مصرف، گوشت شتر را به دست مردم می رساند، اما با شیوع کرونا،
مغازه اش بسته شده است. «هنوز استفاده از گوشت شتر خیلی جا نیفتاده است. حالا گوشت را به اصفهان، شیراز و کرمانشاه می
فروشیم و می توان گفت فروش خوب است. شیر شتر هم خاصیت درمانی دارد و افرادي که دچار دیابت هستند از آن استفاده می

 
کنند، اما موضوع این است که شتر در نهایت روزي 6 کیلو شیر می دهد و آن قدري نیست که بشود به تولید انبوه رساند.» 

هزینه چهارمیلیاردي تبدیل پرورش سنتی شتر به صنعتی نوباغی هرروز از ساعت 5 صبح تا 7 یا 8 شب مشغول کار است و در این 4
سال توانسته است زمین و محصولات را توسعه بدهد. زمانی که کار را شروع کرد، 100 هکتار بود و حالا حدود 200 هکتار زمین دارد.
هرچند هدفش توسعه بیش از این است، اکنون سرمایه لازم براي توسعه کار را ندارد. «تا به حال هیچ وامی نگرفته ام. اکنون پرورش

 
شتر را به صورت سنتی انجام می دهیم و اگر بخواهیم آن را صنعتی کنیم، حدود 4 میلیارد تومان هزینه دارد.» 

زمانی که شتر ها را می خرد، لاغر هستند و به طور معمول، تا 350 کیلوگرم وزن دارند، اما زمانی که آن ها را پروار می کند تا 700
کیلو هم می رسند. البته نوباغی این روز ها درگیر رفت و آمد به تهران هم هست تا بتواند از اداره منابع طبیعی، مجوز مرتعی براي
شتر ها بگیرد. فعلا از زمین هاي خودشان در این حوزه استفاده می کنند. «پرورش شتر، شغل تقریبا کم خرجی محسوب می شود به
این دلیل که خوراك یک گاو در روز خوراك 2 شتر در یک روز است و به صرفه تر می شود، اما به همان اندازه، زحمت خودش را هم

 
دارد.» 

او در همان سال اول که در کار دچار خسارت و البته آسیب جسمی شد، پشیمان هم شده بود و صدایی در گوشش زمزمه می کرد که
چرا این کار را شروع کرده است، اما مادرش هر بار حرفی به او می گفت که مایه امیدش می شد. «مادرم می گفت: هر کاري اولش

 
سخت است. زمانی که شما بچه بودید و اولین بار لقمه در دهانتان گذاشتم، جویدن برایتان سخت بود، اما بالأخره یاد گرفتید.» 

مشورتی که به کارآفرینی ختم شد او در کنگره ملی پرورش شتر در سال 97 از سوي جهاد کشاورزي به عنوان زن پرورش دهنده
بزرگ شتر انتخاب شده است. با برنامه «میدون» نیز همکاري داشته است و کسب و کار خود و ایده هایش را به نوعی در صداوسیما
آموزش داده است تا افراد علاقه مند به این سمت سوق پیدا کنند. اما تمام کار و موفقیت او به پرورش شتر ختم نمی شود. «در سال
97 به عنوان تسهیلگر زن نمونه کشوري هم معرفی شدم به این دلیل که به بانوان روستا در زمینه اشتغال پیشنهاد و مشورت فکري
می دادم. در پی همین راهنمایی ها، بانوان روستا موفق به پرورش بلدرچین، مرغ بومی، قارچ، شیلات، کشت گیاهان دارویی، راه
اندازي کارگاه قالیبافی و ... شده اند. بیشتر این افراد زنانی بودند که تحت پوشش کمیته امداد قرار داشتند و بعد از اینکه وام به آن ها

 
رسید، شروع به کار کردند. خوشبختانه کارهایشان به نتیجه رسیده است و موفق شده اند.» 

حالا او را در روستا به عنوان یک الگو می شناسند و انگشت اشاره شان در موفقیت به سمت اوست، اما او بر این باور است که یکی از
موانع بر سر راه کارآفرینی بانوان، این است که مسئولان خیلی به زنان کارآفرین اهمیت نمی دهند. «مثلا وام هایی که خانم ها می
خواستند دریافت کنند باید به نام آقایان می شد یا اینکه سال 97 درخواست دریافت یک تراکتور را دادم، اما گفتند به دلیل اینکه



خانم هستید، نمی توانیم تراکتور در اختیارتان بگذاریم. اما آن قدر پیگیري و رفت و آمد کردم تا بالأخره در سال 99 مجوز را گرفتم.»

او معتقد است که زنان روستایی استعداد شروع کار هاي بزرگ و بنیادي را دارند، اما ظرفیت لازم براي آن ها فراهم نبوده است.
نوباغی جدا از همه این دغدغه ها، از سال 97 دهیار روستایشان هم شده است و در طول هفته، 3 روز به این کار مشغول است. «انگار
اوقات فراغتم همان زمانی است که کار هاي شتر ها را انجام می دهم. از اول تا به حال، سعی کردم کار هاي خانه را در موازات شغلم

پیش ببرم و تا به حال موفق بودم.»



تصویب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/12/11

زنجان-مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی از تصویب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان خبر
داد.

به گزارش خبرگزاري بسیج زنجان؛ رضا خواجه اي به برنامه توسعه اقتصادي، اشتغالزایی و طرح توسعه پایدار منظومه هاي
روستایی استان اشاره کرد و گفت: این برنامه و طرح که بصورت پایلوت کشوري در سطح کلیه منظومه هاي استان (17) بخش از سال
97 در استان شروع شده بود، پس از طی مراحل مطالعه و بررسی هاي کارشناسی کارگروه ها و کمیته هاي مرتبط، به تصویب شوراي

 
برنامه ریزي و توسعه استان رسید. 

خواجه اي ادامه داد: در قالب این برنامه، تعداد هزار و 822 طرح
سرمایه گذاري با مشارکت جوامع محلی در سطح روستا هاي
استان ایجاد می شود که از این تعداد 175 طرح قابلیت برندینگ
و 378 طرح داراي مشخصه کارآفرینی خواهد بود و همچنین

 
براي 7 هزار و 94 نفر زمینه ایجاد اشتغال فراهم می شود. 

وي تصریح کرد: با عنایت به مطالعات موصوف، تعداد 956 پروژه عمرانی داراي اولویت براي سال هاي اول و دوم اجراي طرح پیش

 
بینی شده است. 

مدیرکل بنیاد مسکن استان با بیان اینکه، این طرح به لحاظ جایگاه، طرح فرادست طرح هادي روستایی و طرح هاي دیگر در سطح

 
منظومه قلمداد می گردد، افزود: محدوده مطالعاتی در این طرح، روستا هاي واقع در قلمرو تقسیمات سیاسی و اداري بخش است. 

خواجه اي خاطر نشان کرد: برنامه توسعه اقتصادي، اشتغالزایی و طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی استان به منظور توسعه
پایدار سکونتگاه هاي روستایی از طریق انتظام فضایی منظومه هاي روستایی در قالب شبکه هاي محلی و ناحیه اي و با تاکید بر روابط

 
و پیوند هاي روستایی- شهري تدوین شده است. 

وي هدف اصلی طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی را پیشرفت منظومه هاي روستایی مبتنی بر اصول برنامه ریزي فضایی
توسعه پایدار دانست و گفت: ایجاد اشتغال پایدار و رونق کسب و کار در روستاها، تقویت اقتصاد ملی صادرات محور در پیوند با اقتصاد
منطقه اي، توانمندسازي اقتصادي روستائیان و ظرفیت سازي مشارکت تحصیل کردگان محلی در طرح هاي توسعه تنوع بخشی به
اقتصاد و معیشت روستاییان، افزایش سطح درآمد و ارتقاء سطح بهره وري در روستا هاي هدف تثبیت جمعیت روستایی و ایجاد

 
انگیزه براي بازگشت مهاجران روستایی از نتایج کلان این طرح به شمار می آید. 

مدیرکل بنیاد مسکن استان تصریح کرد: تغییر الگوي کشت و توسعه محصولات کشاورزي چهار فصل، ایجاد واحد بسته بندي و
فرآوري گیاهان داروي و اسانس گیري، توسعه صنایع دستی، احداث و توسعه فضا هاي گلخانه اي و محصولات کشاورزي، سطح بندي



و بسته بندي محصولات کلیدي هر بخش بر اساس کیفیت و صادرات محور و فرآوري محصولات باغی همراه با برند سازي، از محور
هاي پیشران توسعه این طرح تلقی می شود.



شرکت هایی که چشم و چراغ رشد هستند

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/12/11

شرکت هاي دانش بنیان در استان همدان توانسته اند با کار و تلاش براي یک هزار و 800 نفراشتغال ایجاد و محصولاتی را
تولید کنند که سهم بسیاري در اقتصاد و خودکفایی کشور داشته باشند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز همدان، همه چیز از یک مراسم رونمایی در تالار شهر شروع شد؛ مراسمی که در آن

 
افراد بسیاري از مسئولان استانی گرفته تا نخبگان و استادانی از دانشگاه بوعلی سینا و صنعتی همدان حضور داشتند. 

در این مراسم مسوولان یکی پس از دیگري به پشت تریبون آمدن و به بیان ظرفیت هاي جوانان و شرکت هاي دانش بنیان پرداختند.
همان جا بود که متوجه شدم این جلیقه ضدگلوله که قرار است در اینجا رونمایی اش کنند به وسیله یکی از همین شرکت هاي دانش

 
بنیان استانی و بعد از 2 سال تحقیق و پژوهش ساخته شده است. 

 
ساخت جلیقه ضدگلوله با قدرت باور 

 
اقاي آراسته مخترع این جلیقه هم از سخنرانان مراسم بود که از قدرت باور خودشان سخن می گفت. 

 
 

او با 27 سال سن داراي اعتماد به نفس بالایی بود و این ها را می شد از همان نوع صحبت کردن و اعتماد به کارش متوجه شد:"ایران
دومین کشور تولید کننده این جلیقه بعد از امریکا در دنیاست که هم وزن سبک تري دارد و هم قیمتش نسبت به نمونه خارجی ارزان

 
تر است". 



 
 

این جوان همدانی در ادامه صحبت هایش به این موضوع هم اشاره کرد که تاکنون آزمایش هاي مختلفی بر روي این جلیقه انجام

 
شده است و از همه آنان سربلند بیرون آمده است. 

بعد از آن مراسم رونمایی انجام شد و دیدیم که این جلیقه هیچ فرقی با نمونه آمریکایی آن که در کنارش است ندارد پس به سراغ

 
آقاي آراسته رفتم تا بدانم از چه ماده اي آن را ساخته اند. 

 
" میلاد آراسته" می گوید: این جلیقه از پلی اتیلن ساخته شده است و تمام وابستگی ها به خارج از کشور را برطرف می کند. " 

وي معتقد است: خرید این جلیقه از خارج از کشور با منطق سیاسی و اقتصادي همخوانی نداشت پس تصمیم گرفتیم که آن را در

 
داخل کشور تولید کنیم. " 

 
این جلیقه ایرانی با 15 میلیون تومان قیمت در مقایسه با نمونه آمریکایی آن که قیمتش 30 میلیون تومان بود وزنش سبک تر است. 

 
فعالیت 47 شرکت دانش بنیان در همدان 

رئیس پارك علم و فناوري استان همدان هم در این مراسم حضور داشت؛ " محمد حسن مرادي" که فردي بسیار فروتن است؛ با
افتخار از ظرفیت هاي شرکت هاي دانش بنیان و جوانان کم سن و سالی می گفت که توانسته اند به خوبی در زمینه هاي مختلف

 
ورود پیدا کنند. 

 
وي می گوید:" 47 شرکت دانش بنیان با اشتغالزایی یک هزار و 800 نفر در استان همدان وجود دارد. " 

" محمد حسن مرادي" در ادامه سخنانش از درآمد 200 میلیارد تومانی این شرکت ها در سال جاري سخن به میان آورد و ادامه

 
داد:" شرکت هاي دانش بنیان استان توانسته اند با کار و تلاش رتبه سوم در ارزیابی وزارت علوم را به دست آورند. " 

 



آنجا بود که متوجه شدیم استان همدان در زمینه شرکت هاي دانش بنیان ظرفیت هاي بسیاري دارد و تاکنون توانسته است
اختراعات بسیاري را انجام دهد و این جلیقه تنها نمونه کوچکی از آن هاست تا جایی که حتی بسیاري از این شرکت ها به صادرات

 
هم رسیده اند. 

فناوري هاي زیستی در حوزه پزشکی و پژوهش هاي زیست محیطی، کشاورزي و دامی، غذایی، فناوري هاي نانو، برق و سخت افزار
هاي رایانه اي، فناوري اطلاعات و ارتباطات، نفت و گاز و پالایش، انرژي هاي نوین و تجدیدپذیر (مانند انرژي هسته اي یا انرژي
خورشیدي)، و ساخت فناوري هاي پیشرفته هوافضایی مانند تولید پهپاد ها و ماهواره ها از جمله حوزه هاي فعالیت این کسب و کار

 
هاي نو است. 

 
روز به روز اهمیت شرکت هاي دانش بنیان بیشتر می شود. 

بیش از سه دهه است که محمل هاي علمی و اقتصادي کشور با کلمه دانش بنیان آشنا شده اند؛ درنتیجه تلاش و تاکید قشر

 
دانشگاهی بر این بوده تا با نهادینه شدن فعالیت هاي این کسب و کار ها تحولی اساسی و عمیق در بخش هاي مختلف ایجاد شود. 

پس براي آشنایی بیشتر از اقاي فرهانپور از کارشناسان پارك علم و فناوري خواستم لیستی از شرکت هاي دانش بنیان در اختیارم

 
قرار دهد تا به سراغ چند مورد از آنان بروم و از نزدیک با این غول هاي اقتصادي آینده آشنا شوم. 

 
نخستین جایی که رفتم کارخانه قطعات خودرو سازي بود، کارخانه اي بزرگ که در شهرك صنعتی بوعلی همدان قرار داشت. 

این شهرك در 12 کیلومتري شهر همدان قرار دارد که صنایع مختلفی هم، چون مواد غذایی و یخچال سازي، مواد بهداشتی، تولید

 
میله گرد و باطري در آن قرار دارند. 

 
بزگترین کارخانه قطعه سازي خودرو در غرب کشور 

 
کارخانه در همان ابتداي شهرك قرار داشت؛ کارخانه اي بزرگ که از سه سالن تشکیل شده بود. 

شرکت قطعه سازان سینا در سال 1378 با مجوز اداره کل صنایع و معادن استان همدان فعالیت خود را با ظرفیت تولید سالیانه 80

 
هزار مجموعه قطعه آغاز کرد. 

 
 

در همان ابتدا آقاي زمانی عضو هیئت مدیره کارخانه با رویی گشاده به استقبال مان آمد، آقاي زمانی به نظر می آمد بین 70 سال

 
دارد و از دوران نوجوانی و جوانی وارد این کار شده است. 

آقاي زمانی و دو نفر از سهامداران کارخانه، کارشان را در ابتدا با مغازه اي کوچک در شهر شروع کردند و حالا بعد از 30 سال کار و

 
تلاش کارگاه کوچک شان را به یک کارخانه بزرگ تبدیل کرده بودند. 

این کارخانه بسیاري از قطعات خودرو را براي شرکت ها بزرگ خودرو سازي کشور می ساخت و حتی در برخی قطعات تنها این

 
کارخانه آنان بود که توانسته بود آن قطعه را بسازد. 

آقاي زمانی با بیان اینکه این واحد تولیدي بزرگترین کارخانه تولید قطعات خودرو در غرب کشور است می گوید:" در کارخانه 7 نوع



مجموعه مانند اهرم تعویض دنده ها و پدال ها تولید می شود که هر کدام بین 20 تا 30 قطعه را شامل می شود و بیش از 60 نفر

 
مشغول به کار هستند. " 

کار و تلاش در این شرکت بسیار جالب توجه بود خصوصا که محصول نهایی آن کالایی است که در دوران کنونی که کشور تحریم

 
است توانسته با ساخت نمونه داخلی به اقتصاد کشور کمک کنند. 

 
پاي صحبت هاي مدیر تولید این کارخانه هم نشستیم که از غیرت شان به کشور و خودکفایی می گفتند: 

"سعی کردیم که جلوي واردات قطعات را بگیریم و در تولید قطعات به خودکفایی برسیم. ما محصول بسیار خوب و با کیفیتی را تولید

 
می کنیم و از مسئولان کشور می خواهیم تا ما را حمایت کنند تا بتوانیم محصولات خود را در همه جاي کشور عرضه کنیم. " 

در حین بررسی ها از کارخانه متوجه شدیم تمامی این ها به خاطر قسمت R&D (تحقیق و توسعه) کارخانه با همان بخش دانش

 
بنیان آن بوده است پس به سراغ این قسمت رفتیم که در طبقه بالاي کارخانه و در کنار اتاق مدیریت قرار داشت. 

" حامد گودرزي" مسوول این بخش با بیان اینکه تمامی 10 نفري که در این قسمت کار می کنند داراي مدرك دکترا و کارشناسی
ارشد هستند می گوید:" قطعاتی که ما طراحی می کنیم براساس علم و دانش و مطابق با استاندارد هاي روز دنیا و اروپا است و

 
آزمایش هاي مختلفی بر روي آن ها انجام می شود. " 

مسئولان این کارخانه ایرانی در نظر دارند که در آینده خیلی زود با کمک همین بخش تحقیق و توسعه کیفیت محصولات خود را
افزایش دهند و همچنین بزودي فاز دوم کارخانه بهره برداري می شود که در این صورت هم تولید و هم اشتغالزایی در این کارخانه به

 
دو برابر افزایش می یابد. 

 
بعد از آنجا به سراغ یکی از شرکت هاي دانش بنیان رفتم شرکت گیاه پزشکی که در زمینه تولید کنه هاي شکارگر فعالیت دارد. 

 
 

"محمد خانجانی" محقق برجسته همدانی قبل از آن که به شرکت شان بروم خواست به یکی از گلخانه ها بروم تا از نزدیک شاهد

 
محصول تولیدي این شرکت که همان کنه شکارگر است باشم. 

گلخانه در نزدیکی شهر همدان قرار داشت آقاي عظیمی" صاحب گلخانه برایم از کارش و اینکه چطور شد تصمیم گرفت از این کنه
ها استفاده کند گفت:"حدود یک سال پیش از محصولات گلخانه 10 هکتاري یک سومش نابود شده است و ناخواسته به دلیل استفاده

 
بیش از حد سموم این محصولات به این روز افتاده اند". 

آقاي عظیمی" گلخانه دارهمدانی است که به دلیل علاقه اي که به کشاورزي دارد از 2 سال پیش با سرمایه اي که حاصل 30 سال

 
کار و تلاشش بوده وارد این کار شده است. 

 
آقاي "عظیمی" از بوته هاي خیار گلخانه اش یک عدد خیار جدا کرد وشروع به خوردن کرد تا از ارگانیک بودن محصولاتش بگوید: 

"دوست داشتم براي کمک به سلامت مردم محصولات ارگانیک تولید کنم، اما راهش را نمی دانستم در یک دوره از سموم استفاده

 
نکردم و محصولاتم آسیب بسیاري دید در دور بعد تصمیم گرفتم از سم استفاده کنم که آن هم دیدم آسیب می زند. " 



"در حال تحقیق بودم که به وسیله یکی از دوستان با این کنه ها آشنا شدم و بعد از استفاده از آن محصولات خوبی توانستیم تولید

 
کنیم. " 

 
ایران در جمع چهار کشور برتر تولید کنه هاي شکارگر 

 
از آنجا به سراغ شرکت دانش بنیان آقاي "خانجانی" در دانشکده کشاورزي دانشگاه بوعلی سینا رفتم. 

وي با اشاره به بررسی بیولوژیک و گیاه خواري این کنه ها می گوید:" کنه هاي شکارگر از گونه هاي گیاهخوار تغذیه می کنند و باعث
کنترل یا کاهش جمعیت گونه هاي گیاهخوار می شوند که این امر در برخی موارد موجب تعادل طبیعی می شود که کشاورزان را از

 
انجام عملیات اضافی مانند سم پاشی بی نیاز می کند. " 

 
 

"خانجانی" ادامه داد: " آلودگی محیط زیست، مقاوم شدن گیاهخوار در برابر سموم، دوام بیش از حد سموم در محیط و ایجاد سرطان

 
در جوامع انسانی از جمله مواردیست که در نتیجه استفاده از سم ها به وجود می آید. " 

وي با عنوان اینکه در سال زراعی 97-98 که در ابتداي کارمان بودیم حدود 80 میلیون کنه شکارگر پرورش دادیم و هیچ درخواستی

 
را بدون پاسخ نگذاشتیم می گوید:" هم اکنون از سطح 20 هزار هکتاري گلخانه هاي کشور 2 هزار هکتار آن را تحت پوشش داریم. " 

 
در گذشته تنها 4 کشور در دنیا این کنه ها را تولید می کرده است و حالا ایران هم جزو آنان است. 

 
قیمت یک بسته کنه شکارگر هم اکنون در کشور 850 هزار تومان است که نمونه خارجی آن بین 5 ونیم تا 6 میلیون تومان است. 

این شرکت دانش بنیان هم اکنون به صادرات رسیده است و در حال مذاکره با کشور هاي همسایه براي فروش محصول تولیدي

 
خودش است. 

 
نقش انکار ناپذیر شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد 

از همان جا به دانشکده اقتصاد رفتیم تا پاي صحبت هاي کارشناسان و صاحب نظران اقتصاد بنشینیم و بدانیم این کسب و کار هاي

 
نوپا تا چه میزان می توانند در اقتصاد در حال تکاپوي ایران موثر باشند. 

 
 

 
می گفتند اقتصاد دانش بنیان اقتصاد جدیدي است که در آن استفاده از دانش، منبع اصلی رشد و ایجاد ثروت به شمار می آید. 



"دکتر حسینی " با بیان اینکه شرکت هاي دانش بنیان در ایران آینده درخشانی دارند می گوید:" این شرکت ها با هدف تبدیل پایدار
دانش به ثروت شکل گرفته اند و فعالیت هاي اقتصادي آن ها همراه با فعالیت هاي تحقیق و توسعه در زمینه فناوري هاي نو و

 
پیشرفته است. " 

امروزه شرکت هاي دانش بنیان با تحول در عرصه علم و دانش و کشف یافته ها و نتایج جدید اقتصادي در رشد و توسعه مناطق
مختلف تاثیر زیادي گذاشته اند تا آنجا که رهبر معظم انقلاب اسلامی در 28 مهر سال 1398 در دیدار با نخبگان و فعالان شرکت

 
هاي دانش بنیان بر اهمیت نقش این شرکت ها در رونق اقتصادي و اقتصاد مقاومتی تاکید کردند. 

"دکتر رضایی" دیگر صاحب نظر حوزه اقتصاد هم از شرکت هاي دانش بنیان به عنوان بنگاه هاي اقتصادي در توسعه و تحول در

 
عرصه اقتصادي یاد می کرد. 

وي معتقد است: با توجه به اینکه بیکاري به خصوص در قشر تحصیل کرده به یک دغدغه مهم تبدیل شده است شرکت هاي دانش

 
بنیان می توانند با ایجاد کارآفرینی به ایجاد اشتغال کمک کنند. " 

 
دست و پنجه نرم کردن شرکت ها با مشکلات 

البته این شرکت هاي دانش بنیان با مشکلاتی هم روبرو هستندکه این باعث شده است برخی از آنان آرام آرام به حرکت خود ادامه
دهند این ها را در دانشگاه صنعتی همدان متوجه شدم؛ جایی که چندسالیست در تلاش است تا ارتباط دانشگاه و صنعت را قوي کند.
"دکتر میرزایی" یکی از استادان دانشگاه از نداشتن سرمایه کافی برخی از این شرکت هاي دانش بنیان سخن به میان می آورد و می
گوید:" تولید محصولات دانش بنیان نیازمند صرف هزینه و زمان بالایی است. به طور مثال جوانان ایده پردازي هم، چون "بهنام
شریف زاده" که قدم در راه تولید و تکثیر زالو براي مصرف دارویی گذاشته و یا "محمدرضا آقایی" که ایده پارکینگ هوشمند براي
جلوگیري از ترافیک را در سر می پروراند و براي ایجاد دَکَل و استفاده اینترنتی و سرمایه گذاري براي تولید انبوه، نیاز به حمایت و

 
کمک دارند". 

 
شرکت هاي دانش بنیان چشم به راه کمک 

" سعید ابوالقاسمی" یک فعال بازرگانی در حوزه فناوري هاي نو که روزگاري کار خود را از یکی از همین شرکت هاي دانش بنیان
آغاز کرده است می گوید:" این شرکت هاي کارآفرین باید از طریق کمک هاي مالی بلاعوض، پیش خرید یا خرید تضمینی محصولات

 
تولیدي، ارائه وام ها و اعتبارات با بهره پائین حمایت مالی شوند. " 

 
 

 
ارتباطی هم معاون علمی و فناوري رئیس جمهور گرفتیم تا از میزان حمایت هاي این نهاد از این شرکت هاي کم سن و سال بدانیم. 

 
ادامه دار بودن تلاش ها براي حمایت 

" سورنا ستاري"معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به اینکه در سال هاي اخیر تعداد شرکت هاي دانش بنیان رشد بسیار
خوبی داشته اند می گوید:" تعداد شرکت هاي دانش بنیان مستقر در پارك ها و مراکز رشد حدود 3 هزار شرکت و شرکت هاي خارج

 
از پارك، در حدود 6000 واحد با اشتغالزایی بیش از 17 هزار نفر است. " 

وي معتقد است در حوزه هاي این شرکت ها مشکلات زیادي وجود دارد، زیرا کار جدیدي است و براي حل مشکلات آن ها باید بیشتر



 
بانک ها ورود پیدا کنند. 

دادن تشویق هاي مناسب به شرکت هاي دانش بنیان از جمله معافیت 15 ساله مالیاتی، معافیت 15 ساله از حقوق گمرکی، معافیت
سربازي، فعالیت در شعاع 50 کیلومتري با رعایت محیط زیست و پرداخت تسهیلات با سود هاي 4 درصد و 12 درصد از جمله

 
حمایت هایی بود که " محمد حسن مرادي" رئیس پارك علم و فناوري استان به آن ها اشاره کرد. 

 
براساس افق برنامه 20 ساله کشور، قرار است بیش از 50 هزار شرکت دانش بنیان در کشور فعال شوند. 

 
کلام پایانی 

پیشرفت یک جامعه در گرو تقویت تولید و صنعت آن است و این مهم به سادگی بدست نمی آید؛ بلکه براي رسیدن به آن، باید به
علم و فناوري متوسل شد. شرکت هاي دانش بنیان با کار پژوهشی و تحقیقی که انجام می دهند در واقع راه میان بردي هستند که به
توسعه اقتصادي کمک می کنند آن هم در شرایط امروز که کشور در تحریم به سر می برد. در نتیجه این شرکت هاي دانش بنیان با

 
نیروي جوان و خلاقی که دارد، اقتصادي دانش بنیان را رقم خواهد زد که نتیجه اش می شود خودکفایی، توسعه و جهش اقتصادي. 

پس باید با هموار کردن راه این شرکت هاي نوپا به صاحبان جوان آن کمک کرد تا بتوانند به خوبی کار و فعالیت داشته باشند.



در آیین افتتاح نخستین پروژه نیروگاه خورشیدي 100 کیلو واتی در نجف آباد

مطرح شد؛

منبع: ارك خبرشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش ارك خبر:نخستین پروژه نیروگاه خورشیدي 100 کیلو واتی با اعتبار 14هزارمیلیون ریال توسط کانون بازنشستگان
شرکت توزیع برق...

به گزارش ارك خبر:نخستین پروژه نیروگاه خورشیدي 100 کیلو واتی با اعتبار 14هزارمیلیون ریال توسط کانون بازنشستگان

 
شرکت توزیع برق استان اصفهان با همکاري شرکت کوشش برق اصفهان در منطقه صنعتی نجف آباد افتتاح گردید. 

مدیر عامل شرکت توزیع برق استان اصفهان درآیین افتتاح این نیروگاه با ابراز خرسندي افزود: 700 نیروگاه خورشیدي در حال تولید
انرژي الکتریسیته هستند که امروز شاهد افتتاح نخستین نیروگاه خورشیدي به ظرفیت 100 کیلو وات توسط همکاران بازنشسته

 
شرکت توزیع برق استان هستیم. 

حمید علاقمندان تصریح کرد : بحث انرژي هاي پاك روز به روز سهم بیشتري را در کل دنیا پیدا می کند.همانطور که می دانید در
کشورهاي غربی به مراتب روزهاي آفتابی به نصف سال هم نمی رسد و تقریبا 50 درصد انرژي برق خود را از سامانه هاي خورشیدي

 
دریافت می کنند. 

وي با اشاره به اینکه در کشور ما به واسطه تحریم ها و مسائل دیگر آن طور که باید نتوانستیم سهم انرژي خود را از انرژي خورشیدي
بدست آوریم گفت:با این حال شرکت ها آمادگی این را دارند که دراین راستا سرمایه گذاري کنند و خوشبختانه شاهد سرمایه گذاري

 
و راه اندازي این سامانه ها هستیم. 

 
پنل هاي خورشیدي توجیه اقتصادي دارد. 

علاقمندان در ادامه به مزایاي استفاده از انرژي هاي خورشیدي اشاره کرد و گفت:تمام مشکلاتی که در بحث آلودگی و مسائل زیست

 
محیطی وجود دارد با استفاده از این سامانه ها کمتر خواهد شد و استان پاك تري خواهیم داشت. 

وي اضافه کرد: سرمایه گذاري در این حوزه با توجه به نوسان قیمت ها هنوز هم توجیه اقتصادي دارد و هر سال قیمت هاي خرید
سامانه هاي خورشیدي با نرخ تورمی که بانک مرکزي اعلام می کند صورت می گیرد.به همین جهت اگر در سال هاي گذشته هر

 
شخصی پنل خورشیدي داشته باشد در حال حاضر 2 الی 3 برابر قیمت به ازاء هر کیلو وات دریافت می کند. 

 
سرمایه گذاري مطمئن در حوزه پنل هاي خورشیدي 

علاقمندان همچنین به مزایاي دیگر این سامانه ها از جمله عدم فرسایش،نگه داري آسان و کاهش نیروي کار و هزینه هاي جاري آن
اشاره کرد و گفت :حرکت هایی از سوي شرکت توزیع برق با بانک هاي عامل صورت گرفته که وام هاي کم بهره در اختیار شرکت ها

 
قرار گیرد و بخشی از سرمایه گذاري در این حوزه تامین شود. 

مدیر عامل شرکت توزیع برق استان اظهار داشت:خوشبختانه در طی چند سال اخیر در راستاي تکریم بازنشستگان؛کانون بازنشستگان
شرکت توزیع برق استان راه اندازي شد و براي اولین قدم در کانون بازنشستگان مجموعه اي مستقل در بحث سرمایه گذاري انرژي

 
هاي خورشیدي صورت گرفت. 

وي به هم افزایی مجموعه هاي خصوصی در صنعت برق تاکید کرد و گفت :مجموعه هاي خصوصی شامل شرکت کوشش برق ،قائم
نیرو و کانون بازنشستگان است که از درون صنعت برق به وجود آمده و می توانند سهم به سزایی در کسب و کار صنعت برق استان

 
داشته باشند. امیدواریم با همکاري هاي صورت گرفته هر 2 ماه ، یک افتتاح نیروگاه خورشیدي در سطح استان اصفهان داشته باشیم. 

 
600 کیلو وات توسط نیروگاه هاي بخش خصوصی به شبکه برق اصفهان تزریق می شود 

مدیر عامل شرکت توزیع برق استان اصفهان در اوامه به ایجاد 540 نیروگاه خورشیدي در استان اشاره کرد و گفت: باتوجه به اینکه



سهم استان اصفهان از نیروگاه هاي انشعابی کشور 20 درصد است ، در حال حاضر 330 نیروگاه در واحدهاي مسکونی و 210 نیروگاه
در واحدهاي صنعتی و تولیدي وجود دارد که بخش خصوصی آن را ایجاد کرده و در مجموع 11مگاوات برق تولید می کند.همچنین

 
160 نیروگاه خود تامین در مدارس و مساجد هست که تامین انرژي آن بر عهده دولت است. 

علاقمندان در پاسخ به این سوال که چه تعداد نیروگاه در سال آینده توسط کانون بازنشستگان توزیع برق احداث می شود گفت :طبق
برنامه ریزي هاي صورت گرفته امیدواریم در سال آتی 600 کیلو وات برق علاوه بر نیروگاه 100کیلوواتی که در منطقه صنعتی نجف

 
آباد افتتاح شد به شبکه برق تزریق شود. 

 
تزریق سالانه 180 مگاوات به شبکه سراسري برق 

در ادامه این مراسم مدیر عامل شرکت پویندگان تابان و مجري این پروژه گفت: نیروگاه خورشیدي مستقر در منطقه صنعتی نجف
آباد 336 پنل و 300 وات مونو کریستال و 2 مجموعه اینورتر دارد که تجهیزات مورد استفاده در این نیروگاه از بهترین برند هاي

 
معتبر است. 

سامان حیدري، با اشاره به اینکه این نیروگاه سالانه 180 الی 190 مگاوات ساعت و روزانه 450 الی 550 وات ساعت به شبکه
سراسري برق تزریق می کند گفت : پنل هاي مورد استفاده داراي عرض 32 تا 33 درجه هستند که دلیل انتخاب این منطقه براي
تاسیس این نیروگاه این است که زاویه پنل ها منطبق با عرض جغرافیایی این منطقه می باشد.همچنین بهترین فصل براي راندمان

 
بالاي این نیروگاه ها فصل بهار است. 

 
تقویت ولتاژ برق با استفاده از پنل هاي خورشیدي 

در پایان این مراسم دبیر هیئت مدیره کانون بازنشستگان صنعت برق گفت :اولین پروژه نیروگاه خورشیدي توسط کانون بازنشستگان

 
انجام شد که قرار است پروژه هاي دیگري نیز توسط کانون در سطح استان داشته باشیم. 

فضل اله وطنخواه ، تامین درآمد ،گسترش انرژي هاي خورشیدي و در آینده کارآفرینی براي افراد جویاي کار را از اهداف افتتاح این
پروژه ها دانست و گفت :استفاده از این انرژي ها به ساعات پیک برق کمک شایانی خواهد کرد و اوج مصرف شبکه با اوج تولید این

 
نیروگاه ها همزمان خواهد بود. 

وي تاکید کرد:نکته مهم دیگر این است که با نصب نیروگاه 100 کیلوواتی در سطح شبکه درمناطقی که افت ولتاژ برق وجود دارد
باعث تقویت شبکه برق خواهد شد.



موظف شدن دهیاران رخ به تکمیل شناسنامه روستاهاي خود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/12/11

دهیاران بخش رخ تربت حیدریه موظف شدند تا پایان امسال شناسنامه عملکرد خود در روستاها را تکمیل کنند و آنرا تحویل
بخشداري بدهند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان رضوي؛ بخشدار رخ گفت: در این شناسنامه ها آمار فعالیت دهیاران و شوراها که
زمینه ساز توسعه کارآفرینی روستایی به ویژه در زیرساخت هاي کارآفرینی، جذب منابع مالی و اقتصادي و برنامه هاي فرهنگی و

 
اجتماعی است نمود می یابد. 

صاحبی افزود: همچنین در این شناسنامه ها میزان عملکرد دهیاران و
شوراها که تا چه حد مورد قبول مردم بوده و منجر به توسعه کارآفرینی

 
روستایی شده نیز مشخص می شود. 

وي ادامه داد: دهیاران به عنوان نمایندگان مردم و دولت موظفند تا

 
آرامش، نشاط و امید را در جوامع روستایی بیش از پیش فراهم بکنند. 

صاحبی افزود: دهیاران توانمند و با ذوق و شوق با رصد کردن پتانسیل ها
و ابتکار عمل می توانند روستاها را به قطب تفریحی و گردشگري تبدیل

 
کنند. 

او ادامه داد: با توجه به نزدیک شدن فصل زیباي بهار، دهیاران منطقه باید با یک اراده مصمم و جدي با تمام توان وارد میدان شده و
نسبت به فضا سازي روستاها تلاش بیشتري انجام بدهند.



بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال با اعتبار هزار میلیاردي

منبع: ارانیکوشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مردم در مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد.

نمایندگان مردم در مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار
میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه
هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون

 
در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد. 

نمایندگان در نشست علنی امروز (دوشنبه 11 اسفندماه)
مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی بخش هزینه اي
لایحه بودجه سال 1400، ، با الحاق یک بند به تبصره 2

 
ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال ازبدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

یابد.بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد.



مجلس به واردات خودرو چراغ سبز نشان داد

منبع: رویداد 24شماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/12/11

مجلس شوراي اسلامی روز گذشته در حین بررسی لایحه بودجه 1400، در شرایطی تعرفه 86 درصدي ورود خودرو به کشور
را تصویب کرد که توقف واردات خودرو به چهارمین سال خود نزدیک می شود.

رویداد24با این حال، اقدام نمایندگان می تواند سیگنالی
در راستاي آزادسازي واردات خودرو در سال آینده باشد. در
طرح ساماندهی صنعت و بازار خودرو؛ «واردات مشروط»

 
پیش بینی شده است. 

در حالی که طبق قانون، «کمیسیون ماده یک» مرجع
تعیین تعرفه واردات کالا هاي وارداتی است، مجلس شوراي

اسلامی تعرفه ورود خودرو به کشور در سال آینده را 86 درصد اعلام کرد. این مصوبه، اما در شرایطی است که واردات خودرو به کشور
از خرداد 97 ممنوع شده و برنامه اي قطعی نیز براي لغو این ممنوعیت در دست نیست. طبق اخبار رسیده از مجلس، نمایندگان
دیروز و در جریان بررسی لایحه بودجه 1400، مقرر کردند حقوق ورودي خودرو هاي سواري در سال آینده حداقل به میزان 86

 
درصد ارزش گمرکی آن ها تعیین شود. این اقدام مجلسی ها، اما با چند ابهام مواجه است. 

نخست اینکه قانون وظیفه تعیین تعرفه واردات کالا به کشور را بر عهده کمیسیون ماده یک (وابسته به سازمان توسعه تجارت ایران)
گذاشته و بنابراین، اگر قرار بر تغییر نرخ تعرفه خودرو هاي وارداتی باشد، طبعا این موضوع باید در کمیسیون موردنظر بررسی شود. به
گفته کارشناسان، در صورتی که کمیسیون ماده یک با تغییر تعرفه واردات خودرو موافقت نکند، مصوبه مجلس به نوعی قابلیت اجرایی
نخواهد داشت. حتی این امکان نیز وجود دارد که شوراي نگهبان با توجه به محدودیت قانونی، مصوبه مجلس مبنی بر افزایش تعرفه

 
واردات خودرو را رد کند. 

ابهام دیگر، اما اینجاست که واردات خودرو به کشور از خرداد 97 ممنوع شده و در حال حاضر نیز برنامه اي قطعی براي لغو آن وجود
ندارد. مرور تصمیمات خودرویی دوره هاي قبلی مجلس نیز نشان می دهد آن ها به مساله تعرفه واردات خودرو ورود نمی کردند؛
بنابراین مصوبه مجلسی ها این پرسش را ایجاد می کند که دلیل تغییر تعرفه کالاي ممنوعه چیست؟ آیا مجلسی ها طرحی جدي
براي ازسرگیري واردات خودرو به کشور دارند؟ البته در اصلاحیه طرح ساماندهی خودرو، بر مساله آزادسازي واردات نیز تاکید شده، با

 
این حال طرح موردنظر هنوز از فیلتر صحن علنی و شوراي نگهبان عبور نکرده است. 

در کنار اینها، مصوبه خودرویی مجلس ابهام دیگري نیز دارد و آن، یکسان بودن رقم تعرفه براي همه خودرو ها است. در مصوبه
مجلس به طور کلی گفته شده که تعرفه واردات خودرو به کشور در سال آینده 86 درصد است. این در حالی است که پیش تر خودرو
هاي وارداتی از حیث میزان تعرفه، تقسیم بندي شده اند. بر این اساس، تعرفه واردات خودرو هاي سواري کمتر از 1200 سی سی،



55 درصد لحاظ شده و تا سقف 2 هزار سی سی نیز میزان تعرفه 75 درصد است. همچنین براي خودرو هاي 2 هزار تا 2 هزار و 500
سی سی نیز 95 درصد تعرفه در نظر گرفته شده و ورود خودرو با حجم موتور هاي بالاتر نیز که کلا مدت هاست ممنوع است. با این

 
حال مجلسی ها مصوب کرده اند که رقم تعرفه واردات خودرو فارغ از اینکه چه حجم موتوري داشته باشد، 86 درصد است. 

در مصوبه مجلس همچنین تکلیف خودرو هاي برقی و هیبریدي نیز مشخص نیست. طبق قانون فعلی، این مدل خودرو ها که به
محصولات پاك معروف هستند، تعرفه اي بسیار اندك دارند، با این حال مشخص نیست آیا مصوبه مجلس (تعرفه 86 درصدي) شامل
آن ها نیز خواهد شد یا ملاك واردات شان، تعرفه فعلی است. این ابهام، خود پرسش دیگري مطرح می کند، اینکه بالاخره قصد
مجلس از مصوبه تعرفه 86 درصدي، کوتاه کردن دیوار حمایتی از صنعت خودرو بوده یا بلندتر کردن آن. اگر کف و متوسط تعرفه
هاي فعلی (55 درصد و 75 درصد) را لحاظ کنیم، مجلس دیوار حمایتی از صنعت خودرو را بالاتر برده و اگر ملاك را سقف آن (95
درصد) در نظر بگیریم، قصد مجلسی ها کاهش حمایت تعرفه اي بوده است. با این حال اگر میانگین تعرفه هاي فعلی را لحاظ کنیم،

 
عملا دیوار حمایتی تعرفه اي از صنعت خودرو بلندتر شده است. 

 
بیشتر بخوانید: نوسان بازار خودرو شدت گرفت/ 207 اتوماتیک 380 میلیون تومان 

افزایش تعرفه وقتی واردات ممنوع است با در نظر گرفتن تعرفه 86 درصدي مصوب مجلس که بیش از تعرفه هاي فعلی (مربوط به
واردات خودرو هاي داراي حجم موتور حداکثر 2 هزار سی سی) است، مجلسی ها عملا دیوار حمایتی از خودروسازان داخلی را بالاتر
برده اند. این موضوع از دو جهت قابل نقد است، نخست اینکه خلاف اقداماتی است که در کشور هاي صاحب صنعت خودرو انجام می
شود و دیگر آنکه انتظار می رفت با توجه به رشد نرخ ارز و ضعف رقابت در بازار خودرو و همچنین صعود شدید قیمت محصولات

 
داخلی، تعرفه واردات کاهش پیدا کند. 

با این حال مجلسی ها به جاي آنکه اولا تکلیف واردات خودرو را (از حیث تداوم ممنوعیت یا آزادسازي) براي سال آینده مشخص
کنند و ثانیا حمایت تعرفه اي را کاهش دهند، اولی را رها کرده و دومی را هم افزایش دادند. بازار خودرو هاي وارداتی طی دو سال و
حدودا 9 ماهی که از ممنوعیت واردات می گذرد، با رشد نجومی قیمت مواجه شده است. هرچند یکی از دلایل اصلی انفجار قیمتی در
بازار خودرو هاي وارداتی، به رشد شدید نرخ ارز در دوران تحریم مربوط می شود، با این حال ممنوعیت واردات نیز نقشی اساسی در

 
این ماجرا داشته است. 

در دوران ممنوعیت واردات، کسب وکار بسیاري از شرکت هاي واردکننده خودرو عملا تعطیل شد، ضمن آنکه رشد قیمت خودرو هاي
خارجی در کشور، منحنی قیمت داخلی ها را نیز تحریک کرد. همچنین اندك رقابتی نیز که با ورود خودرو هاي خارجی، در بازار
کشور وجود داشت، با ممنوعیت واردات حذف شد تا انحصار خودروسازان داخلی قوي تر شود. در این شرایط، انتظار می رفت مجلس
شوراي اسلامی به اصل مساله واردات خودرو ورود کرده و با سبک سنگین کردن شرایط کشور، راهی براي لغو ممنوعیت واردات

 
خودرو پیدا کند، نه اینکه دست روي تعرفه کالایی ممنوعه بگذارد و تازه آن را عملا افزایش نیز بدهد. 

هرچند کاهش یکباره و بدون زیرساخت تعرفه ها می تواند به تولید داخل آسیب بزند، اما آن روي سکه را هم که کوتاه کردن دیوار
حمایتی سبب ارتقاي کیفی تولیدات داخل خواهد شد، باید دید. به اعتقاد بسیاري از کارشناسان، با کاهش تعرفه ها و به اصطلاح
گشودن دروازه ها به سوي خودرو هاي خارجی، شرکت هاي داخلی براي ارتقاي بهره وري خود تحت فشار قرار می گیرند و ناگزیر به

 
کاهش قیمت ها می شوند. همچنین، شهروندان نیز این امکان را می یابند که خودرویی بهتر و استاندارد سوار شوند. 

طبق گزارش بانک جهانی در سال 2017، دلیل کلی مقاومت در برابر کاهش تعرفه، نگرانی هایی مبنی بر ورود خودرو هاي خارجی به



یک کشور و تخریب تولید داخلی یا پر شدن بازار از محصولات کم کیفیت است. در ادامه این گزارش آمده که به سه دلیل، این نگرانی

 
ها بی اساس است. 

نخست طبیعت بخش خودروسازي. بسیاري از خودروسازان براي به حداقل رساندن هزینه ها و خسارات حمل ونقل، ترجیح می دهند
که محصولات خود را در نزدیکی محل فروش، تولید کنند که این خود سبب رونق بازار داخلی می شود. دوم آنکه تجربه نشان داده
کاهش تدریجی تعرفه هاي وارداتی روي قطعات خودرو، نه تنها صنعت خودرو را نابود نمی کند بلکه یک کاتالیزور براي موفقیت
جهانی خودروسازان داخلی خواهد بود. در نهایت اینکه کاهش عوارض واردات وسایل نقلیه تجاري سبب افزایش تولید، ایجاد اشتغال
گسترده و مازاد تجاري خواهد شد. در گزارش بانک جهانی، همچنین به تجربه برخی کشور ها (به خصوص چین) درباره کاهش تعرفه

 
اشاره شده و به برخی دیگر (مانند هند، پاکستان و ترکیه) نیز بابت رشد تعرفه هشدار داده شده است. 

طبق این گزارش، چین هدف خود را تولید یک میلیون دستگاه اتومبیل برقی و هیبریدي در سال 2020 گذاشته و همچنین قصد
دارد بالغ بر سه میلیون خودروي داخلی را در سال 2025 به فروش برساند. چین پیش از این برنامه اي با نام «توسعه بلندمدت و
کوتاه مدت خودرو» را در سال 2017 تدوین کرد و هدف نهایی آن تبدیل این کشور به قدرت مسلم خودروسازي جهان تعریف شده

 
است. 

در راستاي تلاش چین براي رسیدن به این هدف جاه طلبانه آن ها می خواهند خود را به عنوان بازیگري نوظهور در خودروسازي
مطرح و در این راستا به تقویت رقابت میان برند هاي داخلی (از مسیر باز کردن مرز ها به سوي خارجی ها) روي آورده است. با توجه
به گزارش بانک جهانی، ایران نیز می تواند مخاطب هشدار هاي بانک جهانی مبنی بر افزایش حمایت هاي تعرفه اي و اقدامات

 
محدودکننده واردات باشد، چه آنکه اولا واردات خودرو به کشور هنوز ممنوع است و ثانیا تعرفه ها نیز بالا رفته اند. 

ریزش قیمت خودرو اما با فرض اینکه ملاك تعرفه واردات خودرو به کشور را همین رقم 86 درصد مدنظر مجلس شوراي اسلامی در
نظر بگیریم، در صورت لغو ممنوعیت واردات، بازار خودرو چه در بخش وارداتی ها و چه خارجی ها با ریزش قیمتی مواجه خواهد شد.
در این مورد، فربد زاوه کارشناس خودرو به «دنیاي اقتصاد» گفت: با توجه به اینکه ارز مرجع براي محاسبه تعرفه واردات کالا هنوز
همان 4 هزار و 200 تومان است، آزادسازي ورود خودرو به کشور باز هم کاهش شدید قیمت را به دنبال خواهد داشت. وي با بیان
اینکه انتظار می رود لغو ممنوعیت واردات خودرو با همین تعرفه 86 درصدي، به ریزش حداقل 50 درصدي قیمت در بازار وارداتی ها
منجر شود، افزود: الان خودرویی مانند تویوتا لندکروز، حدودا 50 هزار دلار قیمت دارد که با احتساب نرخ آزاد ارز (براي محاسبه
قیمت پایه) و تعرفه 86 درصدي، این خودرو در نهایت با قیمتی حدود یک میلیارد و 500 میلیون تومان به دست مصرف کننده

 
خواهد رسید و در این شرایط، قیمت مدل هاي فعلی موجود در بازار شکسته خواهد شد. 

به گفته زاوه، با توجه به اینکه می توان خودرو هاي ارزان تري را وارد کرد، آزادي واردات خودرو اثر کاهشی روي قیمت مونتاژي ها
خواهد داشت و با پایین آمدن نرخ آنها، خودرو هاي تولید داخل نیز نزول قیمتی را تجربه خواهند کرد. این کارشناس در نهایت پیش
بینی کرد که دولت بعدي به احتمال فراوان واردات خودرو به کشور را آزاد خواهد کرد. جدا از این پیش بینی، لغو تحریم ها و احیاي
توافق هسته اي و برجام نیز در آینده احتمال از سرگیري واردات خودرو به کشور را افزایش داده است؛ بنابراین باید منتظر ماند و دید

در صورت آزادسازي واردات، کمیسیون ماده یک چه تصمیمی براي تعرفه واردات خودرو خواهد گرفت.



توسعه همکاري وزارت صنعت و دانشگاه فنی وحرفه اي

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/12/11

خبرگزاري آریا- تفاهم نامه همکاري میان وزارت صنعت،
معدن و تجارت و دانشگاه فنی و حرفه اي با هدف توسعه

 
اشتغال و کارآفریتی امضا شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، این تفاهم نامه در راستاي بهره
گیري بهینه از امکانات موجود و به منظور تحقق اهداف
مشترك و توسعه همکاري ها در زمینه فعالیت هاي
آموزش هاي کاربردي و پژوهشی علمی فیمابین آقایان
دکتر ابراهیم صالحی عمران به نمایندگی از طرف دانشگاه

فنی و حرفه اي و دکتر برات قبادیان معاون آموزش، پژوهش و فناوري به نمایندگی از طرف وزارت صنعت، معدن و تجارت و در جهت
رفع نیاز هاي آموزشی، پژوهشی و فناوري آن وزارت و بهره مندي بیشتر از ظرفیت هاي علمی تخصصی جامعه علمی کشور در

 
برقراري تعامل هدفمند منعقد شد. 

از جمله اهداف این تفاهم نامه عبارتند از نیاز سنجی، برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزش عالی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز
بخش صنعت، معدن و تجارت، انجام پروژه مشترك به منظور بسط و گسترش فعالیت هاي علمی، جهت ارتقاء علمی فنی بخش
صنعت، معدن و تجارت، استفاده بهینه از فناوري هاي جدید در زمینه توسعه آموزش هاي کوتاه مدت در بخش صنعت، معدن و

 
تجارت، مشارکت و استفاده بهینه از توانمندي هاي علمی، فنی و پژوهشی دو طرف است 

همجنین بهره مندي طرفین از امکانات یکدیگر در زمینه هاي آموزشی، پژوهشی، علمی و فناوري، همکاري در ارائه فهرست اولویت
هاي آموزشی، پژوهشی بخش صنعت، معدن و تجارت به دانشگاه فنی و حرفه اي در ابتداي هر سال، همکاري در اجراي طرح هاي
مشترك پژوهشی کاربردي جهت رفع نیاز هاي پژوهشی بخش صنعت، معدن و تجارت، همکاري در برگزاري مشترك همایش ها،

 
نشست هاي تخصصی، سمینار ها و کارگاه هاي علمی. 

همکاري در ثبت نام استادان و دانشجویان در سامانه طرح توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار (تاپ)، توسط دانشگاه و برقراي

 
ارتباط و تعامل با سازمان ها و بنگاه هاي تولیدي به منظور رفع نیاز هاي پژوهشی از دیگر محور هاي این تفاهم نامه است. 

همکاري در برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزشی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز بخش صنعت، معدن و تجارت، همکاري در رفع
نیاز هاي R&D صنایع کوچک و متوسط، همکاري در ساخت و تولید قطعات و دستگاه هاي مورد نیاز بخش صنعت، معدن و تجارت،
همکاري و حمایت در اجراي کارآفرینی و ثبت شرکت هاي تولیدي خدماتی دانشگاهیان دانشگاه، همکاري در تجهیز و تکمیل

تجهیزات کارگاه هاي دانشگاه با فناوري هاي نوین هم بر اساس این تفاهم نامه در دستور کار قرار گرفت.



IT توسعه سلامت دیجیتال در گرو توسعه زیرساخت هاي

منبع: ایسناشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/12/11

دبیر کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی با اشاره به طرح هاي نوآورانه ارائه شده در رویداد دوشنبه هاي استارت آپی
صندوق نوآوري و شکوفایی در حوزه سلامت الکترونیکی گفت: بودجه هایی براي توسعه دولت الکترونیک و زیر ساخت هاي

آن در نظر گرفته شده است و در این راستا باید نهادهاي مرتبط اقدام کنند.

به گزارش ایسنا محسن فتحی امروز در رویداد دوشنبه
هاي استارت آپی حوزه سلامت دیجیتال که به صورت
آنلاین در محل ساختمان صندوق نوآوري و شکوفایی
برگزار شد، افزود: دنیاي امروز دنیاي پیشرفت فناوري هاي
IT است و با توجه به شرایط شیوع کرونا در دنیا استفاده
از این فناوري بیش از پیش احساس می شود و شاهد
هستیم که فناوري اطلاعات و ارتباطات تا چه میزان در

 
زندگی مردم نقش دارد. 

وي با اشاره به ضرورت توسعه فناوري هاي مرتبط با
سلامت دیجیتال، اظهار کرد: این حوزه علاوه بر اشتغال زایی، ارزش افزوده بالایی را نیز به همراه دارد؛ از این رو توسعه زیرساخت

 
هاي سلامت دیجیتال می تواند براي جوانان توانمند این حوزه مفید باشد. 

فتحی به نرم افزارهاي ارائه شده در حوزه سلامت دیجیتال اشاره کرد و یادآور شد: عرضه این نرم افزارها می تواند دسترسی مردم به

 
خدمات درمانی را راحت تر و امکان پذیرتر کند. 

دبیر کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برگزاري رویداد فناورانه در حوزه سلامت دیجیتال در صندوق نوآوري و
شکوفایی، خاطر نشان کرد: در رویداد امروز طرح هاي قابل توجهی در این حوزه ارائه شده است که از جمله آنها می توان به نرم

 
افزارهاي کاربردي براي پزشکان و سالمندان اشاره کرد. 

وي با تاکید بر اینکه کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی و وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بر این امر واقف هستند که
سرمایه گذاري هاي آتی در حوزه بهداشت در زمینه سلامت دیجیتال است، اظهار کرد: از این رو نیاز است تا زیر ساخت هایی براي
جمع آوري داده هاي حوزه سلامت در وزارت بهداشت ایجاد شود تا بر اساس داده جامعه آماري کشور، نرم افزارهاي کاربردي به

 
جامعه ارائه شود. 

فتحی، تاکید کرد: این امر زمانی محقق خواهد شد که دیتا و آمارهاي لازم را در این زمینه در اختیار داشته باشیم و بر اساس آن

 
حرکت و هدفگذاري کنیم. 



دبیر کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه مجلس بر توسعه زیر ساخت هاي IT تاکید دارد، گفت: براي این منظور
و همچنین توسعه دولت الکترونیک بودجه هاي لازم در نظر گرفته شده است و نهادهایی مانند سازمان تامین اجتماعی، وزارت
بهداشت و بیمه ها لازم است در این جهت حرکت کنند و امیدواریم تا پایان دولت زیر ساخت هاي لازم براي جمع آوري داده هاي

 
سلامت کشور ایجاد شود. 

انتهاي پیام



پیشگامی فولاد خراسان در ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی شایسته قدردانی

است

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس منطقه 2 سازمان بازرسی کل کشور و بازرس کل خراسان رضوي: پیشگامی فولاد خراسان در ایفاي مسئولیت هاي

 
اجتماعی شایسته قدردانی است 

به گزارش شما و اقتصاد: حجه الاسلام فتوحی، امروز یکشنبه 10
اسفند ماه در بازدید از مجتمع فولاد خراسان با بیان این که در
جریان کمک هاي انسان دوستانه مجتمع فولاد خراسان در
مقابله با تبعات همه گیري کرونا و سایر خدمات اجتماعی این
قطب بزرگ صنعت استان هستم، افزود: اقدامات ارزشمند این
شرکت در راستاي مسئولیت اجتماعی خود، کمک شایانی به

 
کاهش معضلات اجتماعی کرده است. 

به گزارش شما و اقتصاد: بالاترین مقام بازرسی استان در باره مشکلات پیش آمده بر سر راه تولید شرکت در زمستان و مسأله قطع
شدن برق و گاز براي به تعادل رساندن بار شبکه توزیع در ابتداي زمستان امسال گفت: این مجموعه با این حجم انبوه تولید، منبع
ارتزاق هزاران نفر و رکنی موثر در تولید و صنعت خراسان رضوي است و تولید آن بایستی استمرار داشته باشد و حتما در جلسه اي با
حضور مدیران استانی و متولیان توزیع نیرو، این مشکل را پیگیري می کنیم تا در سال هاي آینده شاهد این معضل نباشیم و راه حلی

 
براي این موضوع پیدا شود. 

فتوحی خاطرنشان کرد: طرح انتقال آب دریاي عمان که مجتمع فولاد خراسان از پیشگامان آن است، می تواند با رفع مسأله ي آب در
نقاط کم آب، تاثیر کم نظیري بر توسعه این مناطق داشته و مانع بسیاري از آسیب ها در آینده باشد و رویکرد فولاد خراسان و سهیم

 
شدن در این طرح کار ارزنده اي است. 

بازرس کل خراسان رضوي در باره ایجاد نظام شفافیت در معاملات فولاد خراسان هم گفت: ایجاد سیستم شفافیت براي تامین و خرید
نیازمندي هاي مجتمع و نیز عرضه تمام محصولات مجتمع فولاد خراسان در بورس کالا تدبیر مناسبی بوده که هم سلامت فرایندها و
صرفه و صلاح شرکت را تامین می کند و هم براي دستگاه هاي بازرسی و نظارت اطمینان بخش است و امر نظارت را نیز تسهیل می

 
کند. 

رییس منطقه 2 بازرسی کل کشور ایجاد اشتغال، رونق تولید، ارایه ي خدمات اجتماعی و امیدبخشی به جامعه را از نقاط ارزشمند

 
عملکرد مجتمع فولاد خراسان دانست و از مدیرعامل، مدیران و کارکنان شرکت براي ایجاد این فضا قدردانی کرد. 

روابط عمومی فولاد خراسان



طرح توسعه میدان نفتی آذر در مهران افتتاح شد

منبع: شبستانشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/12/11

طرح توسعه میدان نفتی آذر در شهرستان مرزي مهران صبح امروز با حضور رئیس محترم جمهوري از طریق ویدئو کنفرانس
افتتاح شد.

طرح توسعه میدان نفتی آذر در شهرستان مرزي مهران صبح
امروز با حضور رئیس محترم جمهوري از طریق ویدئو کنفرانس

 
افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از ایلام، طرح توسعه میدان
نفتی آذر از طریق ویدئو کنفرانس توسط ریاست محترم

 
جمهوري صبح افتتاح و به بهره برداري رسید. 

وزیر نفت در حاشیه این مراسم با بیان اینکه 19حلقه چاه با ظریف استخراج روزانه 65هزار بشکه افتتاح شده است، ابراز کرد: طرح

 
توسعه میادین مشترك نفتی در دستور کار وزرات نفت می باشد. 

بیژن نامدار رنگنه افزود :خوشبختانه یکی از استان هاي مورد هدف براي سرمایه گذاري است که اقدامات خوبی برا توسعه و رونق

 
صنعت نفت در این استان ایلام انجام شده است. 

بیژن نامدار رنگنه با بیان اینکه میدان نفتی مشترك واقع در مرز ایران و عراق در استان ایلام از اسفند 1395 به میزان 15،000 بشکه
در روز کار خود را آغاز کرده است، ابراز کرد: تولید زودهنگام با ظرفیت 30،000 بشکه در روز محقق شده در اردیبهشت 1396 و

 
تولید نهایی با ظرفیت 65,000 بشکه در روز (محقق شده در دي ماه 1399) از اهداف اجراي این طرح بوده است. 

وي با بیان اینکه این طرح با سرمایه گذاري 1441 میلیون یورو به بهره برداري رسیده است، یادآور شد: سهم نیروهاي داخلی از
ساخت این طرح 75 درصد بوده است، بیان کرد: دوران اوج فعالیت هاي اجرایی سایت 3740 نفر و دوران بهره برداري حدود 800 نفر

 
است. 

وزیر نفت بیان کرد: 19 حلقه چاه تولیدي و یک حلقه چاه تزریق پساب با مجموع حفاري 88 کیلومتر و افزایش تولید و مشارکت
حداکثري لایه هاي سروك از طریق اسیدکاري انتخابی با تکنولوژي موجود و حجم دبی بالا براي نخستین بار در ایران، انجام عملیات
شکافت اسیدي براي اولین بار در ایران و افزایش اشتغال در استان ایلام با حضور 60 درصدي نیروهاي بومی از ویژگی هاي این طرح

بوده است.



پمپئو: هزاران نفر در آمریکا شغل شان را به خاطر اقدامات دولت جو بایدن از

دست داده اند

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/12/11

:وزیر خارجه سابق آمریکا عصر شنبه در «کنفرانس اقدام سیاسی محافظه کار» بارها به دستورکار سیاست خارجی «اول
آمریکا» اشاره و از «دستاوردهاي سیاسی» دولت پیشین دفاع کرد.

به گزارش سایت دیده بان ایران؛ نشریه پولیتیکو، مایک
پمپئو، وزیر خارجه سابق آمریکا که نامزد ریاست جمهوري
بالقوه 2024 به شمار می رود، در سخنرانی مفصل خود
مشخص کرد که به شدت به سمت حامیان دونالد ترامپ

 
متمایل است. 

پمپئو با ذکر آنچه ""دستاوردهاي"" دولت ترامپ، رئیس
جمهوري سابق آمریکا می خواند، با تشویق حاضران در نشست مواجه شد. او گفت: خبر خوب امروز براي من این است که وقتی شما
دیپلمات هستید، وقتی شما هفتادمین وزیر خارجه هستید، باید در مسیري حرکت کنید. من اینطور نیستم. من الان دیپلمات نیستم

 
و می خواهم از آن مسیر خارج شوم. 

مایک پمپئو در ادامه حملاتی به چین داشت و بعد از دستور دونالد ترامپ براي ترور سردار قاسم سلیمانی دفاع کرد. او در انتقاد از
دموکرات ها با بیان اینکه ""آنها تظاهر می کنند که به مشاغل در آمریکا اهمیت می دهند"" به اقدام دولت بایدن در لغو مجوز اصلی

 
خط لوله پیشنهادي "کیستون ایکس ال" تاخت. 

او همچنین از جان کري، وزیر خارجه پیشین آمریکا که اکنون نماینده تغییرات اقلیمی بایدن است، بابت اینکه ژانویه گفته بود

 
کارگران سوخت فسیلی که شغل خود را از دست داده اند می توانند ""صفحات خورشیدي بسازند"" انتقاد کرد. 

پمپئو همچنین سوابق اقتصادي و مهاجرتی دولت ترامپ را با سیاست خارجی این دولت ترکیب کرد. او گفت: اول آمریکا براي آمریکا

 
درست است. زمانی که آمریکا نترس و جسور و قوي باشد، کل دنیا سود می برد. 

وزیر خارجه سابق آمریکا گفت: دموکرات ها می خواهند بودجه پلیس را قطع کنند، در حالی که آنها کنگره را حصارکشی می کنند.
این وارونه است. همچنین لغو آزادي تجمع مسالمت آمیز ما و سانسور ارتباطات آنلاین ما کاملا با درك بنیانگذاران ما درباره آمریکا

 
متضاد است. 

کنفرانس سالانه اقدام سیاسی محافظه کار که از 25 تا 28 فوریه برگزار میشود، توجهات زیادي را به خود جلب کرده است چرا که

 
دونالد ترامپ هم قصد دارد یکشنبه در آن سخنرانی کند. 



مایک پمپئو در ادامه سخنانش گفت، گرچه مقام ها و حامیان ترامپ از همه طرف هدف حمله قرار می گرفتند و با عناوینی چون

 
""دقلک، اسفناك، کوته فکر متعصب و مقاومت شر"" توصیف می شدند، اما او بابت ""مبارزه"" خود و ""دستاوردها"" مفتخر است. 

به گفته او، دولت ترامپ ""مقاومت شدیدي"" مقابل سوسیالیسم و انتقادهاي آنلاین انجام داد و ""آزادي آمریکایی"" را تضمین کرد.
پمپئو مدعی شد که دولت ترامپ براي کارگران در سراسر آمریکا به ایجاد اشتغال پرداخت. این وزیر دولت ترامپ همچنین اشاره کرد

 
که سیاست مرزي دولت پیشین به آمریکایی ها فرصت افزایش درآمد و مراقبت از خانواده هایشان را داد. 

پمپئو همچنین در حوزه سیاست خارجی به جنجالی ترین تصمیم دولت ترامپ که خروج از توافق آب و هوایی پاریس بود اشاره کرد.
به ادعاي او، این پیمان خطري براي بشریت به دنبال دارد و آن را ""یک شوخی ویران کننده مشاغل"" توصیف کرد. او گفت: زمانی
که بایدن دوباره وارد این پیمان شد، می توانم به شما این را بگویم که شی جینپینگ (رئیس جمهوري چین) هر لحظه لبخند می زند

 
و کارگران آمریکایی می بازند. 

مایک پمپئو همچنین با اشاره به سیاست جنجالی آمریکا در خاورمیانه، گفت واشنگتن از منافعش دفاع کرد و به حمایت از اسرائیل
پرداخت. او همچنین با اشاره به انتقاداتی مبنی بر اینکه اقدامات خصومت بار ارتش آمریکا علیه ایران و جابجایی سفارت آمریکا از تل

 
آویو به قدس باعث بروز جنگ می شود، گفت، جنگی نشد! 

این دیپلمات پیشین جمهوري خواه، همچنین توافق هایی میان رژیم صهیونیستی و برخی از کشورهاي عربی را ""ایجادکننده صلح
واقعی"" در این منطقه توصیف کرد.



بازدید مدیرعامل بانک صنعت و معدن از شرکت داروسازي هما فارمد

منبع: اقتصاد ملتشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرعامل بانک صنعت و معدن از شرکت داروسازي هما فارمد واقع در پارك فناوري پردیس استان تهران بازدید کرد. به
گزارش اقتصادملت و به نقل از روابط عمومی بانک صنعت...

 
مدیرعامل بانک صنعت و معدن از شرکت داروسازي هما فارمد واقع در پارك فناوري پردیس استان تهران بازدید کرد. 

به گزارش اقتصادملت و به نقل از روابط عمومی بانک صنعت و معدن، مدیر عامل این بانک به همراه معاون نظارت حقوقی و وصول
مطالبات و مدیر امور نظارت بر طرحها صبح روز شنبه نهم اسفند ماه با حضور در محل انجام طرح در حال اجرا، در جریان پیشرفت

 
مراحل ساخت و روند اجرایی آن قرار گرفت. 

یادآور می شود جهت اجراي این طرح بانک صنعت و معدن مبلغ یک هزار میلیارد ریال سرمایه ثابت اختصاص داده است که زمینه
اشتغال 350 نفر بصورت مستقیم را خواهد داشت . محصولات تولیدي این شرکت شامل انواع آمپول، ویال و سرنگ آماده تزریق می

 
باشد که ظرفیت تولید آن 84 میلیون عدد در سال خواهد بود. 

شایان ذکر است حجم سرمایه گذاري در این طرح چهار هزار و یکصد میلیارد ریال می باشد و پیش بینی می شود فاز یک این طرح
در مهرماه سال آینده به بهره برداري برسد که با راه اندازي آن کشور از واردات این داروها بی نیاز خواهد شد.



مدیرعامل بانک کشاورزي: پرداخت تسهیلات براي خرید ماشین آلات

کشاورزي محدودیت ندارد

منبع: اقتصاد ملتشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرعامل بانک کشاورزي گفت:وظیفه ذاتی این بانک تامین اعتبار براي کمک به کشاورزان،گذر از مسیر و وضع موجود و
اجراي طرح هاي تحول آفرین وجدید در بخش کشاورزي است. به...

مدیرعامل بانک کشاورزي گفت:وظیفه ذاتی این بانک تامین اعتبار براي کمک به کشاورزان،گذر از مسیر و وضع موجود و اجراي

 
طرح هاي تحول آفرین وجدید در بخش کشاورزي است. 

به گزارش اقتصادملت و به نقل از روابط عمومی بانک کشاورزي، روح اله خدارحمی در نشست با رئیس و اعضاي کمیسیون اقتصادي
مجلس شوراي اسلامی با اعلام مطلب فوق اظهار داشت: تاکنون و از آغاز اجراي طرح اشتغال پایدار روستایی پنج هزار و 800 میلیارد
تومان از محل منابع صندوق توسعه ملی و بانک کشاورزي با نرخ سود شش درصد در اختیار متقاضیان قرار دادیم تا در راستاي اهداف

 
طرح استفاده شود. 

وي افزود: طی سال هاي اخیر به طرح هاي خرید تضمینی محصولات کشاورزي، صادرات زعفران و کشمش و... کمک کردیم و این
حمایت ها ادامه می یابد. مدیرعامل بانک کشاورزي با بیان اینکه بنا داریم تمام تقاضاهایی که براي کاربرد ماشین شامل تراکتور،
کمباین و حتی پهبادهاي کشاورزي و ... به کار می رود را بدون محدودیت تامین کنیم، افزود: براي توسعه گلخانه و گیاهان دارویی

 
بانک کشاورزي هیچ محدودیتی براي اعطاي وام به متقاضیان ندارد. 

خدارحمی در ادامه با بیان این که امسال طرح کشاورز کارت را اجرا کردیم تا کشاورزان براي خرید کودهاي فسفاته و پتاسه مشکل
نداشته باشند، گفت: یک هزار میلیارد تومان از تسهیلات ارزان قیمت را براي این طرح اختصاص دادیم و با منابع دیگر ادغام کردیم و
دو هزار میلیارد تومان براي کشاورز کارت اختصاص دادیم که تاکنون یک سوم آن در قالب بیش از 40هزار کشاورز کارت پرداخت

 
شده است. 

مدیرعامل بانک کشاورزي تأکید کرد:سقف اعطاي تسهیلات از طریق کشاورز کارت نیز 20میلیون تومان است که براي کشاورزان خرد
مفید است. وي در ادامه در مورد مشکلات کشاورزان براي بیمه محصولاتشان اظهار داشت: خوشبختانه بیمه کشاورزي به یک سازکار
توانمند براي حمایت از کشاورزان تبدیل شده و اگر برخی از نحوه پرداخت خسارت و مبلغ آن گله دارند، به بودجه دولت برمی گردد
و بخشی هم تابع حق بیمه پرداختی است. در بسیاري از زیربخش ها مانند دام پرداخت خسارت ها معقول شده، اما در بخش باغداري
و آتش سوزي مزارع ممکن است مشکلاتی وجود داشته باشد که براي رفع آن ها تلاش می کنیم. همچنین افزایش کارآیی بیمه

 
نیازمند تعامل دولت و مجلس براي انجام اصلاحات ساختاري است. 

خدارحمی در ادامه با اشاره به اینکه شاهد افتتاح طرح هاي بزرگ و برداشته شدن گام هاي بلند به سمت توسعه کشاورزي هستیم
که نمونه آن افتتاح طرح هاي بزرگ کشاورزي در دهه فجر بود، اظهار داشت: در حال حاضر بخش کشاورزي از روش هاي مدرن براي
افزایش تولید استفاده می کند و طی دو سال گذشته به چهار مجتمع فرآوري شیر تسهیلات دادیم. همچنین گلخانه هاي ایجاد شده

 
طی چند سال اخیر با انواع خارجی آن در هلند و سایر کشورها برابري می کند. 



وي تصریح کرد: طی سال هاي گذشته در این موقع از سال پرداخت تسهیلات متوقف بود، اما اکنون در پرداخت تسهیلات،
محدودیتی نداریم و امسال توانستیم تسهیلات بیشتري بدهیم. وي افزود: در اواخر سال 94 بانک کشاورزي از پرداخت تسهیلات به
پروژه ها عاجز بود و صف هاي طولانی براي دریافت تسهیلات خرید تراکتور تشکیل می شد، اما اکنون سازکارهایی را پیش بینی

 
کردیم تا در سراسر کشور هیچ تقاضایی براي خرید ماشین آلات کشاورزي بی پاسخ نماند. 

در پایان این نشست دکتر محمد رضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی نیز ضمن تشکر و قدردانی از
اقدامات بانک کشاورزي خواستار کمک و حمایت هاي هرچه بیشتر به کشاورزان کشور در شرایط تحریم هاي ظالمانه شد.



تفاهمنامه همکاري بانک کشاورزي وصندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران

منبع: اقتصاد ملتشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/12/11

بانک کشاورزي و صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران، به منظور فراهم شدن زمینه بهره مندي ایثارگران از اعتبارات
صندوق توسعه ملی تفاهم نامه همکاري امضا کردند. به گزارش اقتصادملت و...

بانک کشاورزي و صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران، به منظور فراهم شدن زمینه بهره مندي ایثارگران از اعتبارات صندوق

 
توسعه ملی تفاهم نامه همکاري امضا کردند. 

به گزارش اقتصادملت و به نقل از روابط عمومی بانک کشاورزي،این تفاهم نامه با هدف فراهم شدن زمینه بهره مندي جامعه ایثارگران
از اعتبارات صندوق توسعه ملی موضوع تبصره یک بند"ب" ماده52 قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی

 
دولت(2)،به امضاي طرفین رسید. 

بر اساس این تفاهم نامه که به امضاي مدیران عامل ذیربط رسیده است،اشخاص حقیقی داراي طرح هاي توجیه دار در بخش هاي آب
و کشاورزي و صنایع تبدیلی و تکمیلی،می توانند از این تسهیلات استفاده کنند.



سرمایه گذاري 12 هزار میلیارد تومانی در شهرك هاي صنعتی آذربایجان

شرقی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت آذربایجان شرقی گفت: در 10 ماهه نخست امسال 12 هزار میلیارد تومان در شهرك
هاي صنعتی استان آذربایجان شرقی سرمایه گذاري شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان، امین
زاده رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت آذربایجان
شرقی گفت: جذب 12 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري
از طریق صدور یک هزار و 300 فقره جواز تاسیس ایجادي
براي آغاز سرمایه گذاري در داخل شهرك هاي صنعتی با

 
پیش بینی اشتغال 28 هزار نفر انجام شد. 

او گفت: این موضوع حاکی از افزایش علاقمندي براي سرمایه گذاري در بخش صنعت آذربایجان شرقی بوده که جهش تولید را در بر

 
داشته و استان از نظر صدور جواز تاسیس ایجادي رتبه سوم و رتبه نخست را در صدور جواز تاسیس در کشور کسب کرده است. 

امین زاده گفت: حمایت و توسعه سرمایه گذاري هاي موجود با صدور 130فقره جواز توسعه اي براي افزایش ظرفیت و تنوع
محصولات تولیدي واحد هاي صنعتی با پیش بینی افزایش سرمایه گذاري چهار میلیارد تومان و افزایش اشتغال 2هزار و 400 نفر و

 
کسب رتبه اول استان در صدور جواز توسعه اي در کشور را در سال جهش تولید به همراه داشته است. 

او با اشاره به برخی طرح هاي راه اندازي شده در آذربایجان شرقی افزود: طرح آذران چوب کیمیا روکش ملامینه، تولید تلویزیون
شرکت نداي افق برتر ویستا در استان، طرح تولید کاغذ حساس شرکت پویا رول ماندگار، طرح صنایع شیمیایی وبهداشتی همسازان
شیمی خاورمیانه در زمینه مواد شیمیایی، طرح شرکت مدیریت فرآورده هاي سرامیک اسپینل در زمینه سرامیک نسوز، طرح شرکت
آسیا آذر صنعت ملکان در زمینه ظروف و مصنوعات تزئینی فلزي از جمله طرح هاي راه اندازي شده در بخش صنعت آذربایجان

 
شرقی در 10 ماهه نخست امسال است. 

او همچنین از اعطاي معافیت گمرکی واردات ماشین آلات خط تولید و تکنولوژي ماده 119 به تعداد 250فقره به ارزش 100 میلیون
دلار خبر داد و گفت: اعطاي معافیت گمرکی واردات مواداولیه مورد نیاز واحد هاي تولیدي (موضوع ماده121 قانون امور گمرکی) به

تعداد هشت فقره از جمله آنهاست.



امضاء تفاهم علمی و عملی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/12/11

تفاهم نامه همکاري علمی و پژوهشی میان پارك علم وفناوري اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان زنجان به امضاء رسید.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زنجان، مرادخانی رئیس پارك علم و فناوري استان
زنجان گفت: افزایش هکاریهاي علمی در سطوح استانی
بعنوان یکی از مهمترین اهداف پارك است و این همکاري
در راستاي راه اندازي مرکز نوآوري مهارت بنیان با رویکرد

 
حمایت زا واحدهاي فناور استان خواهد بود. 

او، با بیان اینکه راه اندازي این مرکز در راستاي قوانین
معاونت علمی و فناوري جهت بهره مندي حوزه هاي مختلف علمی به منظور اجراي ایده محوري و تجاري سازي محسوب می شود،
تصریح کرد: این تفاهم نامه با هدف پرورش کارآفرینان مولد و ایجاد اشتغال پایدار از طریق بسترسازي براي ایجاد کسب و کارهاي پر

 
رشد در اکوسیستم کارآفرینانه استان تهیه و تدوین شده است . 

دکتر مرادخانی امضاي این تفاهم نامه را فرصت مناسبی براي گسترش همکاریهاي پارك و اداره کل آموزش فنی و حرفه اي دانست و
افزود: ارائه خدمات آموزشی کارآفرینی و مهارتی، مشاوره، فضاي کاري، منتورینگ، تجاري سازي از دوره نوپایی تا مرحله ورود به بازار

 
و جذب سرمایه گذار از جمله مهمترین مصادیق این همکاري خواهد بود. 

در پایان این نشست تفاهم نامه همکاري به منظور راه اندازي مرکز نوآوري مهارت بنیان مبادله شد.



تعاونی هاي آموزشگاهی تشکیل می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/12/11

تهران- ایرنا- مرکز هماهنگی حوزه وزارتی آموزش وپرورش دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی» را براي اجرا به
استان ها ابلاغ کرد.

تهران- ایرنا- مرکز هماهنگی حوزه وزارتی آموزش
وپرورش دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی» را

 
براي اجرا به استان ها ابلاغ کرد. 

مرکز هماهنگی حوزه وزارتی در راستاي تفاهم نامه
همکاري وزارت آموزش وپرورش و وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی دستورالعمل تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی را

 
براي اقدام به استان ها ابلاغ کرد. 

زمینه سازي براي تقویت فرهنگ کار و تلاش، توسعه و
نهادینه سازي فرهنگ تعاون در بین دانش آموزان، کمک به بروز خلاقیت دانش آموزان و افزایش توانایی و مسوولیت پذیري آنان از

 
اهداف این تفاهم نامه است. 

کمک به پرورش حس احترام به رأي و نظر دیگران و تقویت قدرت انتخاب آگاهانه در دانش آموزان، برقراري تعامل سازنده و مؤثر بین

 
دانش آموزان و اولیاي آموزشگاه و تقویت روحیه کارآفرینی و افزایش مهارت دانش آموزان از دیگر اهداف این تفاهم نامه است. 

به گزارش روز دوشنبه مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش وپرورش، همچنین بر اساس ماده 2 این تفاهم نامه؛ تعاونی
هاي آموزشگاهی، شرکتی است که با عضویت دانش آموزان به منظور تعمیم اصول و ارزش هاي تعاونی و کارآفرینی براي تمام یا

 
قسمتی از مقاصد تشکیل شود. 

همچنین مطابق ماده 3 حوزه فعالیت تعاونی هاي مذکور، محدود به حوزه آموزشگاه است و این شرکت ها مجاز به انجام فعالیت هاي

 
مستقل در بیرون از آموزشگاه نیستند. 

 
برچسب ها 

 
- بازگشایی مدارس 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

 
- وزارت آموزش و پرورش 

- دانش آموزان



بیکاريِ 46 درصد فارغ التحصیلان دانشگاهی استان

منبع: آسا خبرشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/12/11

آساخبر : مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی، گفت: استان 135 هزار نفر بیکار دارد که حدود 46 درصد از
آنان را فارغ التحصیلان دانشگاهی تشکیل می دهند. نوشته بیکاريِ 46 درصد فارغ التحصیلان دانشگاهی استان اولین بار در

آساخبر. پدیدار شد.

 آساخبر : مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان

 
شرقی، گفت: استان 135 هزار نفر بیکار دارد که حدود 46 درصد از آنان را فارغ التحصیلان دانشگاهی تشکیل می دهند. 

 
پرینت خبر 

به گزارش آناج، حسین فتحی در جلسه مشترك کارگروه اشتغال و بازارکار و توانمند سازي نیروي کار اقتصاد مقاومتی استان به
آخرین وضعیت نیروي کار و آمار بیکاري در استان اشاره نموده و اظهار داشت: جمعیت فعال استان 1میلیون و349 هزارو251 نفر می
باشد وبر اساس آخرین گزارش مرکز ملی آمار ایران، آذربایجان شرقی 135 هزار نفر بیکار دارد که حدود 46 درصد از آنان را فارغ

 
التحصیلان دانشگاهی تشکیل می دهند. 

 
وي افزود: نرخ بیکاري استان، 8.4 دهم درصد است که در مقایسه با آمار متوسط کشوري، یک درصد بهتر است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی با بیان اینکه راه درمان رکود اقتصادي کشور کارآفرینی است، یادآور شد:
کارآفرینی یکی از محورهاي اصلی رشد و توسعه در هر منطقه است که باعث می شود، خدمات و سیاست هاي کشور به صورت

 
خلاقانه و نوآورانه باشد. 

فتحی ادامه داد: عامل کلیدي توسعه اقتصادي، حمایت از کارآفرینان است؛ چرا که کارآفرینی باعث می شوند تا راهکارهاي جدید

 
براي حل مشکلات کشور ارائه شده و نوآوري و خلاقیت در صنعت و تولید نیز ایجاد می شود. 

وي خاطرنشان کرد: منحنی چرخه عمر یک کسب و کار از زمان ایجاد آن تا زمان انحلال، مستلزم نوآوري و خلاقیت است تا بتواند



 
ضمن رقابت در بازار به سمت بازاریابی نوین نیز حرکت کند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی با بیان اینکه استان کمترین آمار تعدیل نیرو در اثر کرونا را دارد، گفت: البته
حمایت هاي دولتی و تعصب خاص کارآفرینان براي حفظ نیروها منجر شده است تا کمترین میزان تعدیل نیرو را داشته باشیم.



2.5 میلیارد ریال تسهیلات به شتاب دهنده تاب تک قم پرداخت می شود

منبع: قم نیوزشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات قم با اشاره به حمایت ویژه بخش آي. سی. تی وزارت ارتباطات از شتاب دهنده هاي
تاب تک گفت: با پیگیري هاي انجام شده با پرداخت تسهیلات 2 میلیارد و 500 میلیون ریالی به شتاب دهنده تاب تک قم با

عاملیت پست بانک موافقت شده است.

2.5 میلیارد ریال تسهیلات به شتاب دهنده تاب تک قم

 
پرداخت می شود 

جواد غلام پور با تشریح انواع تسهیلات و حمایت هاي
وزارت ارتباطات از ایجاد و توسعه شتاب دهنده هاي
استانی در قالب یکی از طرح هاي ایران کارفا اظهار داشت:
حمایت از اشتغال زایی شرکتهاي نوپا حوزه فاوا، ایجاد
شتابدهنده هاي سازمانی و همچنین سرمایه گذاري
جسورانه شرکتی از جمله برنامه هاي وزارت ارتباطات براي

 
حمایت از کسب و کارهاي حوزه فناوري اطلاعات است. 

غلام پور افزود: مراکز شتابدهی و فضاي کار اشتراکی در کنار مراکز رشد و دانشگاه هاي استان به عنوان بخشی از زیرساخت زیست
بوم کارآفرینی ایفاي نقش می کنند و تیم هاي استارت آپی می توانند با بهره مندي از آموزش ها و دوره هاي مختلف کسب و کار در

 
شتاب دهنده ها، توانمندي ورود به بازار را کسب کنند. 

وي با اشاره به غنی بودن محتوا در قم و نقش شتاب دهنده ها در تقویت نشر محتواي بومی به شکل استاندارد تصریح کرد: شتاب
دهنده هاي قم از جمله صدران، تاب تک و آراد با ایجاد تیم هاي تولید محتوا می توانند از انبوه محتواي علوم انسانی در استان ایده

 
هاي خلاقانه پرورش دهند و حتی در سطح بین المللی توزیع نمایند. 

مدیرعامل شتاب دهنده تاب تک نیز ضمن تشکر از همکاري هاي اداره کل ارتباطات استان بیان کرد: شتاب دهنده تاب تک با هدف
تقویت زیست بوم کارآفرینی، ترویج فرهنگ کارآفرینی پویا و مولد و توسعه تجارت ایده هاي برتر و کسب و کارها و با محوریت حوزه

 
ي ICT از سال 1395 فعالیت خود را آغاز کرد. 

علی یزدي نژاد خاطر نشان کرد: این شتاب دهنده با ارائه خدماتی نظیر آموزش و مشاوره تخصصی و بهره گیري از تجربه هاي مربیان
کسب و کار و فناوري، طی یک برنامه شتاب دهی 6 ماهه، کسب و کارهاي نوپا را جهت حرکت در مسیر صحیح، بهبود و رشد و

 
تجاري سازي یاري نموده و با بسترسازي مناسب و کارآمد موجب افزایش ضریب موفقیت آن ها می شود. 

وي افزود: تاکنون استارت آپ هایی همچون کارن، رونیکا، قرآن در خانه، ویدا، ماهورنقش و نیلامود از سوي این شتاب دهنده به



 
مرحله رشد رسیده اند. 

 
دو هزار کابینت VDSL در قم ایجاد می شود 

مدیرکل ارتباطات قم همچنین با اشاره به کنترل طرح و رفع موانع و مشکل هاي احداث سایت هاي ارتباطی قم از ایجاد 2 هزار

 
کابینت VDSL در این استان خبر داد. 

غلام پور تسریع در روند راه اندازي طرح هاي همراه و رفع مشکل هاي ایستگاه هاي مخابراتی مشمول ماده 100 را از اولویت هاي

 
حوزه ارتباطات دانست. 

وي افزود: در شرایط کنونی اپراتورها باید از زیرساخت هاي ایجاد شده در استان استفاده نموده و به صورت مشترك از تجهیزات
موجود براي ایجاد و یا بهینه سازي تکنولوژي سایت هاي خود بهره برده و همچنین با بهره گیري از رومینگ بین اپراتوري، ضریب

 
نفوذ دسترسی مشترکان به سرویس هاي ارتباطی را افزایش دهند. 

این مسئول با اشاره به پوشش 99 درصدي ارتباطات سیار قم گفت: تاکنون بیش از 2000 کابینت VDSL در قم ایجاد و فیبرکشی

 
در مناطق مختلف قم انجام شده است. 

 
وي اضافه کرد: به سه هزار و 200 مورد مشکل هاي ADSL نیز در استان رسیدگی شده است. 

غلام پور در ادامه یادآور شد: با حمایت هاي وزارت ارتباطات و همکاري فی مابین اداره کل ارتباطات و مخابرات قم و نیز اپراتورها

 
تاکنون 720 مدرسه استان از محل اعتبارات ملی و دولتی به شبکه ملی اطلاعات متصل شده اند. 

وي در ادامه با تاکید بر رفع مشکل هاي ایستگاه هاي مخابراتی مشمول ماده 100و نیاز به تعامل بیشتر پیرامون رفع موانع پیش روي
طرح هاي در دست اقدام فی مابین شهرداري و اپراتورهاي سیار از آمادگی کامل اداره کل ارتباطات استان براي پیگیري و رفع موانع
احتمالی در مسیر عملیات اجرایی طرح ها خبر داد و گفت: اپراتورها در اسرع وقت درخواست هاي خود را از طریق بخشداري ها و

 
شهرداري ها انجام و پس از استعلام از این اداره کل موارد مورد بررسی قرار گرفته و اقدام لازم صورت خواهد پذیرفت. 
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اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال

منبع: ایلناشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مردم در مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد ریال به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد.

نمایندگان مردم در مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار
میلیارد ریال به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه
هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون

 
در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد. 

به گزارش ایلنا، نمایندگان در نشست علنی امروز (دوشنبه
11 اسفندماه) مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی
بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با الحاق یک بند

 
به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال ازبدهی ناشی ازعدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد.



تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد
اشتغال و کارآفرینی در سال 1400 تخصیص دادند.

تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال
زایی در سال 1400 نمایندگان مجلس شوراي اسلامی
مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و
بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی در

 
سال 1400 تخصیص دادند. 

اعتمادآنلاین| نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در جریان جلسه علنی نوبت اول امروز ( دوشنبه) مجلس و بررسی بخش هزینه اي

 
لایحه بودجه سال 1400، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال از بدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

 
یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد. 

منبع: ایسنا



پرورش امید در فرط خشک سالی

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/12/11

گفتگو با عاتکه نوباغی پرورش دهنده شتر و تسهیلگر زن نمونه کشوري

سعیده آل ابراهیم | شهرآرانیوز؛ سال هاست شهر ها و روستا ها یکی پس از دیگري د چار خشک سالی می شوند و در همین
دوران، بسیاري از د ام ها تلف شد ه اند و بعضی روستاییان شغل آبا و اجدادي شان را کنار گذاشته اند. تعدادي از آن ها نیز شغل
هایی را جایگزین کرده اند که کم آب است. یکی از این مشاغل پرورش شتر است که ایران از این نظر، در رتبه 20 جهان قرار دارد و
مناطقی مانند یزد، کرمان و سیستان و بلوچستان براي آن مناسب است، اما هنوز، چندان که باید و شاید، افراد به سراغ این شغل که
می تواند مزیت اقتصادي خوبی هم داشته باشد نرفته اند. عاتکه نوباغی یکی از افرادي است که خشک سالی را با استفاده از ظرفیت
پرورش شتر به فرصت بدل کرده است. او با یک میلیارد و 90 میلیون تومان در زمینی صدهکتاري و با 171 نفر شتر شروع به کار کرد
و حالا با توسعه محصولات کارش، نه تن ها زمین دامداري اش را به 200 هکتار رسانده بلکه براي چندین نفر اشتغال ایجاد کرده

 
است. او در سال 97 به عنوان پرورش دهنده بزرگ شتر در کشور برگزیده شد. 

او از آن دست آدم هایی است که رونق دادن به روستاي محل زندگی اش را به ترك دیار ترجیح می دهد. روستاي نوباغ در شهرستان
جغتاي در طول سال هاي اخیر، دچار خشک سالی شده بود و بهترین گزینه براي راه اندازي یک کسب و کار، پرورش شتر بود که
حیوان مقاومی دربرابر گرما و خشکی بود. او متولد سال 63 است. از آن جنس افرادي است که آدم را به زندگی امیدوار می کند و
تکاپوي هرروزه اش می تواند انگیزه رو به خاموشی خیلی هایمان را شعله ور کند. او علاوه بر زندگی و کار خود، دغدغه زنان روستا را

 
هم داشت و تا جایی که در توان داشت، در مسیر اشتغال زایی آن ها فانوس روشن کرد. 

مادرش خانه دار و پدرش کشاورز و دامدار بود. او، 2 برادر و 4 خواهرش روز هاي کودکی و بازیگوشی را در میان زمین هاي کشاورزي
اي که پر از چغندر، پنبه، گندم، جو، هندوانه، خربزه و ... بود می گذراندند و ظهر که از مدرسه برمی گشتند، دوان دوان میان دام ها

 
می رفتند و بره هاي چندروزه را در بغل می فشردند. 

عاتکه هم هر زمان که میان گله دام سري می چرخاند، روزي را تصور می کرد که خودش دامداري بزرگی دارد. سرنخ این را که کار
اولویت زندگی شان بود می شد در عشق و علاقه شان پیدا کرد. این اولویت تأثیر خودش را روي نیمه دیگر زندگی آن ها می گذاشت،
طوري که او مانند همه بچه ها روز اول مهر شور و شوق مدرسه رفتن داشت، اما ارابه کار او را اواخر مهر به مدرسه می رساند. «به یاد
دارم روز هایی که امتحان داشتیم، نمی توانستیم زیاد درس بخوانیم، زیرا کار می کردیم یا براي نمونه، هرروز همه بچه ها ساعت 8
صبح مدرسه بودند، اما ما از 5 صبح گوسفندان را به چرا می بردیم و ساعت 10 به مدرسه می رفتیم. البته به دلیل تأخیر، تنبیه هم

 
می شدیم. اما من هیچ وقت کاري را به اجبار انجام نمی دادم. انگار علاقه ام به این کار ذاتی بود.» 

چوپانی به وقت هفت سالگی پدربزرگ او اسب سفیدي داشت که عاتکه و خواهر ها و برادرهایش روز هاي زیادي به عشق سوار شدن
بر همان اسب، براي دامداري می رفتند. چوپانی براي قد و قامت دختري هفت ساله بزرگ و البته سخت بود. بعضی وقت ها کمک
دست چوپان بود و گاهی باید خودش به تن هایی دام را به چرا می برد. تعداد دام هایشان زیاد بود و همین موضوع، مدیریت را براي
او دشوار می کرد. آن قدر روي پا بود و این طرف و آن طرف دنبال دام می رفت که وقتی به خانه می رسید، انگار پیچ و مهره هاي
بدنش از هم باز شده بود و نمی توانست کار دیگري انجام دهد. «کار سخت بود، اما کم کم قلق چوپانی را یاد گرفته بودم. در دوران



مدرسه، باز هم کمک دست پدر و مادر بودیم. روستاي ما مقطع پیش دانشگاهی نداشت و باید به روستاي مجاور می رفتیم. صبح تا

 
ظهر مدرسه بودیم و بعد از آن، تا غروب در زمین هاي کشاورزي و دامداري کار می کردیم.» 

اوضاع مالی خانواده نوباغی خوب بود به این دلیل که دامداري و کشاورزي را در کنار هم پیش می بردند، اما حجم کارشان آن قدر
زیاد بود که تنها تعداد اعضاي خانواده شان براي رسیدگی به امور کافی نبود. «از زمانی که یادم می آید، عمه هایم هم در کار ها به ما
کمک می کردند، اما باز هم تعدادمان کم بود و 15 زن و 8 کارگر مرد همراه داشتیم. اول راهنمایی که بودم، رانندگی یاد گرفتم تا

 
بتوانم تراکتور برانم. هم زمین هایمان را شخم می زدم، هم سرویس رفت و برگشت کارگران بودم.» 

از ابتدا تاکنون کار هایی که انجام می داده سخت و زمخت بوده طوري که براي زنان روستا هم که تکاپوي زیادي دارند سبب تعجب
بوده است. البته این کار سخت بر روحیه و خصوصیاتش هم اثر گذاشته است. «خصوصیاتم طوري است که شاید هر کسی نتواند
بپذیرد. براي نمونه، برایم پیش آمده است در موقعیت هایی که باید لطافت زنانه می داشتم، کمی خشونت داشته ام. پوست دستانم
زمخت شده. حتی گاهی پینه بسته است و جاي زخم دارد. به یاد دارم سال هاي پیش که هنوز دستگاه ینجه زنی نداشتیم و باید با
داس آن ها را جمع می کردیم، هر بار براي انجام این کار با کارگران مسابقه می گذاشتیم و یک بار ناخنم با داس برداشته شد و حالا

 
کج رشد کرده است.» 

بیگانه با بیکاري روزي در زندگی اش نبوده است که کار نکرده باشد. تنها خاطره اي که از کار نکردن دارد روز هاي شروع زندگی
مشترکش در سال 91 است. «ازدواج کردم و 15 روز در خانه ماندم. انگار افسردگی گرفته بودم. بعد از آن 20 روزي راهی بیمارستان
شدم، زیرا عادت نداشتم در خانه بمانم. اگر امروزم با فردا یکی باشد، بیمار می شوم. به همین دلیل، حتما باید تنوعی در هر روزم

 
باشد.» 

او در کنار علاقه به دامداري و کشاورزي، رشته تاریخ را هم دوست داشت. به همین دلیل، تصمیم گرفت تحصیلات دانشگاهی اش را
در زمینه باستان شناسی ادامه دهد و تا مقطع کارشناسی ارشد، این رشته را در دانشگاه شاهرود خواند. اما دایره عشق و علاقه او به
رشته هاي مختلف گسترده تر بود. به همین دلیل، رشته گیاه پزشکی را براي تغییر رشته و تحصیل در مقطع کارشناسی ارشد انتخاب
کرد. «این رشته را در دانشگاه تبریز خواندم. هر هفته، 2 روز کلاس داشتم و با قطار رفت و آمد می کردم که هر بار 16 ساعت در راه
بودم. در نهایت هم پرورش شتر به رشته هایی که در آن ها تحصیل کرده بودم بی ارتباط بود و تنها کمی اطلاعاعت رشته گیاه

 
پزشکی در بیماري هاي شتر کمک دهنده است. حالا علاقه ام به باستان شناسی با مطالعاتی که دارم، ادامه پیدا کرده است.» 

تشویق خانواده به جاي منع از کودکی بلد کار کشاورزي و دامداري شده بود و وقت آن رسیده بود آرزوي دوران کودکی اش را عملی
کند. 2 دوره کلاس حضوري رفت و 2 دوره مجازي درباره پرورش شتر گذراند. متوجه شد که این کار با منطقه آن ها سازگاري دارد.
«رفته رفته با شیوع خشک سالی، همه مردم دامداري را کم کرده بودند و کشاورزي چندانی هم نداشتند. ضمن اینکه خارشتر که
غذاي اصلی شتر است در منطقه ما وجود داشت. سال 93 به این نتیجه رسیدم که پرورش شتر را راه بیندازم و این ایده را با خانواده

 
ام مطرح کردم. آن ها هم به جاي منع، تشویقم کردند.» 

عاتکه یک سال تحقیق و مطالعه می کرد تا بیشتر درباره پرورش شتر بداند. پدرش هم زمانی که عزم دخترش را در این کار دید، یک
ماه به نهبندان رفت تا از چند و، چون کار پرورش شتر باخبر شود. فرایند کسب مجوز براي راه اندازي پرورش شتر طولانی و دشوار
بود، اما پا پس نکشید. از طرف دیگر هم به دنبال سرمایه گذار بود، چون یک تنه نمی توانست این کار را شروع کند. در سال 96
بالأخره توانست این مجوز را کسب کند. «براي دریافت مجوز به مشهد و تهران می رفتم و دست آخر، مجوزي که دریافت کردم زمانی
یک ماهه داشت. یعنی یک ماه فرصت داشتم هر تعداد نفر شتري که می توانم بیاورم و بعد از این مهلت، باید دوباره مراحل دریافت



 
مجوز را براي آوردن شتر طی می کردم.» 

تلفات و آسیب در شروع کار نوباغی و خانواده اش سرمایه شان را در این کار گذاشته بودند. علاوه بر آن، یک سرمایه گذار دیگر هم
جذب کردند و در نهایت، با یک میلیارد و 90 میلیون تومان، پرورش شتر شروع شد. پروانه اي که داشت براي 200 نفر شتر بود و طی
مجوز یک ماهه توانست 171 نفر شتر از نهبندان بیاورد. «من تئوري پرورش شتر را آموخته بودم، اما حالا باید به صورت عملی این
کار را انجام می دادم و این یک چالش جدید بود. اوایل، کار برایمان خیلی سخت بود، زیرا رفتار شتر را نمی دانستیم. به همین دلیل،

 
هم تلفات شتر داشتیم هم خودمان آسیب دیدیم.» 

او معتقد است سیستان و بلوچستان و نهبندان در ایران از نظر پرورش شتر بیشتر معروف اند و در مناطق دیگر، به نسبت کمیاب
است. به گفته نوباغی، در شهرستان جغتاي، به غیر از آن ها، جاي دیگري براي پرورش شتر نیست. شتر در مناطق گرم و خشک
سازگاري دارد و اصولا حیوان مقاومی است. بیماري هاي کمتري نیز در مقایسه با دام هاي دیگر دارد، اما اگر بیمار شود، نشانه هایش
زود بروز نمی یابد و به اصطلاح زمانی علائم دارد که دیگر کار از کار گذشته است. «زمانی که شتر ها را به نوباغ آوردیم، آبان یا آذر
بود. در واقع شتر ها را از جایی گرم به جاي سرد انتقال داده بودیم و همان روز اول، 2 نفر تلفات داشتیم. یک سال طول کشید تا به
آب و هوا عادت کردند و در همان سال، 9 شتر تلفات داشتیم و بعضی از جنین هاي شترهایمان سقط شدند. در منطقه ما کشتارگاهی

 
براي ذبح شتر نبود. در حالت عادي، شاید یک تلفات شتر در سال طبیعی باشد.» 

خسارت جانی بخشی از آزمون و خطاي این شغل بود سال اول پرورش شتر براي نوباغی حکم آزمون و خطا را داشت. البته او معتقد
است به این دلیل که خوراك دام را از کشاورزي خودشان به دست می آوردند، این کار برایشان بیشتر صرف می کرد. «همان روز هاي
اول، خواهرم داشت براي شتر ها خوراك می ریخت که یکی از شتر ها دست او را گاز گرفت و 3 انگشت او را شکست که پلاتین
گذاشتیم. یک مرتبه دیگر 4 نفر شتري را گرفته بودند تا من به آن واکسن بزنم، اما آن قدر زورش زیاد بود که با تکان دادن گردنش،
کارگر به زمین افتاد. هنوز آمپول را از بدنش نکشیده بودم که دهانش را به دست چپم رساند و عصب دست و تاندون انگشتانم را پاره

 
کرد. در بیمارستان برایم پیوند زدند، اما هنوز شصتم حرکت نمی کند.» 

شتر مانند انسان احساس دارد و البته کینه شتري هم حقیقت است. این چیزي است که نوباغی بعد از چند سال حالا مفهوم آن را به
خوبی درك می کند. «یک بار شتري در حال آب خوردن بود. خیلی طولانی شد و من هم عجله داشتم. چند باري با چوب به او زدم
که برود. دفعه آخر چنان با پایش به قفسه سینه ام کوبید که پرت شدم و فکر کنم چند ثانیه از هوش رفتم. تا چند روز هم از درد

 
نمی توانستم نفس بکشم. جالب اینجاست که این شتر را داریم و هنوز هم وقتی من را می بیند، به سمتم خیز برمی دارد.» 

یکی از معضلات اصلی نوباغی به عنوان یک بانوي کارآفرین که سراغ حوزه اي تقریبا کمیاب رفته است، نبود دامپزشک است. به
همین دلیل، خودش به صورت تجربی و به مرور زمان، دامپزشکی هم یاد گرفته است و چند دامپزشک را از دوره هاي آموزشی اي که
گذرانده است می شناسد و گهگاه از آن ها مشورت می گیرد. اما حالا بعد 4 سال، زبان بدن شتر ها را یاد گرفته است و از نوع خوردن
خوراك، نشخوار کردن، خوابیدن و ... شتر متوجه می شود چه مشکلی دارد. «به غیر از ما، در شهرستان جغتاي، پرورش شتر دیگري
وجود ندارد و فقط شهرستان مجاور ما این کار را دارد. به همین دلیل، دامپزشک هم حضور ندارد. البته به طور کلی در ایران خیلی در
حوزه شتر کار نشده است، زیرا افراد به تازگی متوجه اهمیت پرورش شتر شده اند، اما قبل تر این طور نبود که خیلی روي این حیوان
سرمایه گذاري کنند. اما حالا با وجود خشک سالی در شهر هاي مختلف و خاصیت درمانی اي که شیر و گوشت شتر دارد، به این کار

 
روي آورده اند.» 

هم اکنون نوباغی از گوشت و شیر شتر ها براي فروش استفاده می کند و از پشم و پوست شتر هیچ استفاده اي نمی شود و دباغی



پوست شتر انجام نمی شود، در حالی که گفته می شود بهترین پوست پوست شتر است. «سال 98 کار از نظر درآمدي بهتر بود که

 
مجوز خروج دام از شهرستان را ندادند. ضرر کردیم به این دلیل که فقط کشتارگاه تپه سلام می توانست از ما خرید کند.» 

نوباغی سال گذشته یک قصابی هم راه انداخته بود که از تولید به مصرف، گوشت شتر را به دست مردم می رساند، اما با شیوع کرونا،
مغازه اش بسته شده است. «هنوز استفاده از گوشت شتر خیلی جا نیفتاده است. حالا گوشت را به اصفهان، شیراز و کرمانشاه می
فروشیم و می توان گفت فروش خوب است. شیر شتر هم خاصیت درمانی دارد و افرادي که دچار دیابت هستند از آن استفاده می

 
کنند، اما موضوع این است که شتر در نهایت روزي 6 کیلو شیر می دهد و آن قدري نیست که بشود به تولید انبوه رساند.» 

هزینه چهارمیلیاردي تبدیل پرورش سنتی شتر به صنعتی نوباغی هرروز از ساعت 5 صبح تا 7 یا 8 شب مشغول کار است و در این 4
سال توانسته است زمین و محصولات را توسعه بدهد. زمانی که کار را شروع کرد، 100 هکتار بود و حالا حدود 200 هکتار زمین دارد.
هرچند هدفش توسعه بیش از این است، اکنون سرمایه لازم براي توسعه کار را ندارد. «تا به حال هیچ وامی نگرفته ام. اکنون پرورش

 
شتر را به صورت سنتی انجام می دهیم و اگر بخواهیم آن را صنعتی کنیم، حدود 4 میلیارد تومان هزینه دارد.» 

زمانی که شتر ها را می خرد، لاغر هستند و به طور معمول، تا 350 کیلوگرم وزن دارند، اما زمانی که آن ها را پروار می کند تا 700
کیلو هم می رسند. البته نوباغی این روز ها درگیر رفت و آمد به تهران هم هست تا بتواند از اداره منابع طبیعی، مجوز مرتعی براي
شتر ها بگیرد. فعلا از زمین هاي خودشان در این حوزه استفاده می کنند. «پرورش شتر، شغل تقریبا کم خرجی محسوب می شود به
این دلیل که خوراك یک گاو در روز خوراك 2 شتر در یک روز است و به صرفه تر می شود، اما به همان اندازه، زحمت خودش را هم

 
دارد.» 

او در همان سال اول که در کار دچار خسارت و البته آسیب جسمی شد، پشیمان هم شده بود و صدایی در گوشش زمزمه می کرد که
چرا این کار را شروع کرده است، اما مادرش هر بار حرفی به او می گفت که مایه امیدش می شد. «مادرم می گفت: هر کاري اولش

 
سخت است. زمانی که شما بچه بودید و اولین بار لقمه در دهانتان گذاشتم، جویدن برایتان سخت بود، اما بالأخره یاد گرفتید.» 

مشورتی که به کارآفرینی ختم شد او در کنگره ملی پرورش شتر در سال 97 از سوي جهاد کشاورزي به عنوان زن پرورش دهنده
بزرگ شتر انتخاب شده است. با برنامه «میدون» نیز همکاري داشته است و کسب و کار خود و ایده هایش را به نوعی در صداوسیما
آموزش داده است تا افراد علاقه مند به این سمت سوق پیدا کنند. اما تمام کار و موفقیت او به پرورش شتر ختم نمی شود. «در سال
97 به عنوان تسهیلگر زن نمونه کشوري هم معرفی شدم به این دلیل که به بانوان روستا در زمینه اشتغال پیشنهاد و مشورت فکري
می دادم. در پی همین راهنمایی ها، بانوان روستا موفق به پرورش بلدرچین، مرغ بومی، قارچ، شیلات، کشت گیاهان دارویی، راه
اندازي کارگاه قالیبافی و ... شده اند. بیشتر این افراد زنانی بودند که تحت پوشش کمیته امداد قرار داشتند و بعد از اینکه وام به آن ها

 
رسید، شروع به کار کردند. خوشبختانه کارهایشان به نتیجه رسیده است و موفق شده اند.» 

حالا او را در روستا به عنوان یک الگو می شناسند و انگشت اشاره شان در موفقیت به سمت اوست، اما او بر این باور است که یکی از
موانع بر سر راه کارآفرینی بانوان، این است که مسئولان خیلی به زنان کارآفرین اهمیت نمی دهند. «مثلا وام هایی که خانم ها می
خواستند دریافت کنند باید به نام آقایان می شد یا اینکه سال 97 درخواست دریافت یک تراکتور را دادم، اما گفتند به دلیل اینکه
خانم هستید، نمی توانیم تراکتور در اختیارتان بگذاریم. اما آن قدر پیگیري و رفت و آمد کردم تا بالأخره در سال 99 مجوز را گرفتم.»

او معتقد است که زنان روستایی استعداد شروع کار هاي بزرگ و بنیادي را دارند، اما ظرفیت لازم براي آن ها فراهم نبوده است.
نوباغی جدا از همه این دغدغه ها، از سال 97 دهیار روستایشان هم شده است و در طول هفته، 3 روز به این کار مشغول است. «انگار
اوقات فراغتم همان زمانی است که کار هاي شتر ها را انجام می دهم. از اول تا به حال، سعی کردم کار هاي خانه را در موازات شغلم



پرورش امید در فرط خشک سالی

 
پیش ببرم و تا به حال موفق بودم.» 



تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400

منبع: فراسوشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد
اشتغال و کارآفرینی در سال 1400 تخصیص دادند.

تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال
زایی در سال 1400نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مبلغ
10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي
بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی در سال

 
1400 تخصیص دادند. 

به گزارش فراسو، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در
جریان جلسه علنی نوبت اول امروز ( دوشنبه) مجلس و بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با الحاق یک بند به تبصره

 
2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال از بدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد.



بازگشت 41 معدن غیرفعال فارس به مدار تولید

منبع: آواي صنعتشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس گفت: یکی از اقدامات اساسی این سازمان در راستاي تحقق شعار سال،

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس گفت:
یکی از اقدامات اساسی این سازمان در راستاي تحقق شعار
سال، احیاي واحدهاي تولیدي ، صنعتی و معدنی بوده
است و با استفاده از ظرفیت کارگروه تسهیل و رفع موانع

 
تولید، هزار و 255 واحد صنعتی را مورد پایش قرار دادیم. 

به گزارش” آواي صنعت ”، حمیدرضا ایزدي در جلسه ستاد
فرماندهی اقتصاد مقاومتی با بیان این مطلب افزود: هزار و

255 واحد صنعتی در فارس پایش و مشکلات این واحدها احصاء و اقداماتی براي رفع این موانع انجام شده است تا زمینه براي ثبات

 
در شرایط این واحدهاي تولیدي فراهم شود. 

رئیس سازمان صمت فارس با بیان اینکه بهره برداري از طرح هاي اقتصادي بزرگ زمینه رشد اشتغال در فارس را فراهم کرده است،

 
گفت: 221 بنگاه اقتصادي به چرخه اشتغال زایی بازگشته و 2 هزار و 534 شغل نیز احیا شده است. 

ایزدي با اشاره به توسعه واحدهاي صنعتی ادامه داد: تکمیل واحدهاي نیمه تمام در اولویت کاري این سازمان بود و در سال جاري
221 واحد با اشتغال 2 هزار و 534 نفر را احیاء کنیم و از وضعیت تعطیل به وضعیت فعال ببریم که در این راستا 166 در شهرك و

 
155 واحد خارج از شهرك قرار داشتند. 

 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت فارس گفت: 41 معدن غیرفعال استان فارس به چرخه تولید مواد معدنی بازگشته است. 

ایزدي گفت: سازمان صمت فارس امسال ملکف شده بود که 49 واحد معدنی را به چرخه تولید بازگرداند که تاکنون 41 واحد احیا

 
شده است. 

به گفته او، در حوزه معدن بیش از دو هزار محدوده بلوکه شده معدنی در فارس آزادسازي شده و بیش از 41 معدن در استان فعال

 
شده و تا پایان امسال هم تکلیف قانونی فارس که آزادسازي 49 معدن است، اجرایی خواهد شد. 

 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت فارس یادآور شد که 19 بهره بردار نیز صاحب امتیاز معدنی شده اند. 

ایزدي بیان کرد: در بخش معدن همچنین 70 درخواست صدور اکتشاف را در کارگروه تعامل بررسی که از این تعداد 35 فقره تعیین

 
تکلیف و مجوز براي آنها صادر شده است. 



رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت فارس خاطرنشان کرد: از ابتداي مهر ماه تا کنون 35 فقره پروانه فعالیت واحدهاي معدنی صادر
و 100 اخطار به معادن غیرفعال داده شده است.



عملیات اجرایی طرح انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان آغاز می شود

منبع: آواي صنعتشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/12/11

استاندار اصفهان گفت: عملیات اجرایی طرح بزرگ انتقال آب به این استان، دهه سوم اسفند جاري، با دستور ریاست
جمهوري

استاندار اصفهان گفت: عملیات اجرایی طرح بزرگ انتقال
آب به این استان، دهه سوم اسفند جاري، با دستور ریاست

 
جمهوري به صورت ویدئو کنفرانس آغاز می شود. 

به گزارش” آواي صنعت ”، عباس رضایی روز یکشنبه در
بازدید از  شرکت سرمایه گذاري صنایع شیمیایی ایران در
اصفهان افزود: با اجراي این طرح 320 میلیون مترمکعب

 
آب به استان اصفهان تخصیص پیدا خواهد کرد. 

 
وي ادامه داد: این مقدار آب مُختص صنایع استان است و هیچ ارتباطی به آب آشامیدنی، کشاورزي و حق آبه هاي استان ندارد. 

استاندار اصفهان اظهار داشت: واحدهاي بزرگ صنعتی استان از جمله ذوب آهن، فولاد مبارکه، پالایشگاه و همچنین اتاق بازرگانی،

 
استانداري و شهرداري اصفهان در اجراي این طرح مشارکت دارند. 

وي خاطرنشان کرد: 11 مسیر مختلف براي انتقال آب در چارچوب این طرح توسط شرکت مشاور بررسی شده و در نهایت کوتاهترین
و ارزانترین مسیري که نیاز به پمپاژ کمتري دارد و از مشکلات زیست محیطی و اجتماعی پایین تري برخوردار است، انتخاب شده

 
است. 

رضایی خاطرنشان کرد: اقدامات لازم براي آغاز اجراي این طرح که از پیوست هاي زیست محیطی، اجتماعی و امنیتی برخوردار است،

 
انجام شده است. 

وي با تاکید براینکه اجراي این طرح مانع از پیگیري حق آبه کشاورزان و تخصیص آب از بهشت آباد نخواهد شد و مردم نباید به
جوسازي ها در فضاي مجازي توجهی داشته باشند، اظهار داشت: انتقال آب از خلیج فارس بعنوان قدمی بسیار مثبت و آرزوي دیرینه

 
مردم اصفهان است که در آینده نزدیک محقق خواهد شد. 

استاندار اصفهان گفت: همه کارهاي لازم براي اجراي این طرح در زمینه تخصیص منابع بصورت قانونی و علمی و بر اساس پیوست

 
هاي مختلف انجام شده است. 

وي با بیان اینکه استان کم آب و بی آب اصفهان با مشکلات بسیاري در زمینه مصرف آب مواجه است، افزود: پیگیري لازم براي طرح



انتقال آب از خلیج فارس در 28 ماه گذشته انجام شده و با اجراي این طرح مشکل کمبود آب صنایع استان که تضمینی همیشگی

 
براي تامین آب استان خواهد بود، برطرف می شود. 

رضایی همچنین تصریح کرد: صنایع باید پس از تامین و اشباع داخلی، توجه ویژه اي به صادرات محصولات تولیدي خود داشته باشند.

وي با اشاره به اهمیت پرهیز از خام فروشی و توجه به صادرات اضافه کرد: کشور ما امروز براي حفظ استقلال و توسعه اشتغال نیازمند

 
پرهیز از خام فروشی است. 

به گفته وي، راه نجات امروز کشور از وابستگی به نفت، توجه به فراوري محصولات صنایع و جلوگیري از خام فروشی است و در این

 
راستا صنایع باید با بازاریابی و رقابت سالم براي توسعه و پیشرفت بکوشند. 

 
استاندار اصفهان براي رفع مشکلات اعتباري اینگونه واحدهاي تولیدي و صنعتی استان اعلام آمادگی کرد. 

طرح ملی انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي و شرق کشور، دستاوردي بزرگ در آستانه 42 سالگی انقلاب است که به همت

 
متخصصان داخلی و بخش خصوصی توانمند به سرانجام رسیده است و فلات مرکزي و شرق کشور را متحول می کند. 

با تکمیل سه خط پروژه مهم و ملی انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، در مجموع 550 میلیون مترمکعب آب شیرین از

 
خلیج فارس به فلات مرکزي ایران انتقال می یابد. 

عملیات اجرایی جدي براي انتقال این آب در دولت یازدهم آغاز شد که رییس جمهوري 400 میلیون دلار تسهیلات از صندوق توسعه
ملی براي این طرح اخذ کرد. به جز این تسهیلات که اقساط آن نیز پرداخت می شود، بقیه هزینه ها توسط شرکت هاي بزرگ معدنی

 
کشور و بخش خصوصی تامین شده است. 

پروژه انتقال آب از استان هرمزگان آغاز می شود و در مسیر کرمان و خراسان جنوبی به خراسان رضوي انتقال خواهد یافت و می تواند

 
به توسعه صنایع گلخانه اي و واحدهاي صنعتی و معدنی بزرگ این استان ها کمک کند. 

 
از نظر قیمت نیز در مقایسه با کشورهاي حاشیه خلیج فارس از جمله عمان و امارات، قیمت این آب 20 درصد ارزانتر است. 

قطعه نخست خط اول چندماه پیش توسط رییس جمهوري بطورکامل افتتاح شد و خط دوم نیز بزودي آغاز می شود که در این خط،

 
آب از هرمزگان به کرمان و خراسان جنوبی و سرانجام خراسان رضوي(مشهد) می رود و آب به معادن سنگان می رسد. 

دستیابی به منابع آبی پایدار و ایجاد تحول اقتصادي در منطقه فلات مرکزي و استان هاي مسیر خط انتقال(هرمزگان، کرمان، یزد،
اصفهان، خراسان جنوبی و خراسان رضوي)، رشد صنایع معدنی به عنوان جایگزین مناسب نفت و اشتغال زایی، ظرفیت سازي و بهره

 
گیري از قابلیت هاي بومی و تثبیت جمعیت ساکن مناطق فلات مرکزي و شرق کشور، از جمله دستاوردهاي مهم این طرح است. 

همچنین رفع نیاز آبی صنایع و معادن، حفظ و توسعه صنایع معدنی فلات مرکزي و استان هاي مسیر خطوط انتقال بویژه صنایع
بزرگ مس، ایجاد فرصت براي تامین کمبود آب آشامیدنی و توسعه کشاورزي هاي پُربازده نظیر پسته، زعفران و کشت هاي گلخانه
اي و حفظ ذخایر آب هاي زیرزمینی و ممانعت از حفر چاه هاي غیرمجاز به منظور احیاي محیط زیست، دیگر دستاوردهاي مهم این



 
طرح را تشکیل می دهند. 

طرح انتقال آب از بهشت آباد به فلات مرکزي ایران شامل سه بخش، احداث سد 1.5 میلیارد مترمکعبی به ارتفاع 178 متر، سامانه
انتقال آب تا منطقه ‘شلمزار’ (در 35 کیلومتري جنوب شهرکرد واقع در استان چهارمحال و بختیاري) و بخش احداث خطوط انتقال

 
از سامانه انتقال آب از شلمزار به اصفهان، یزد و کرمان است. 

هدف این طرح، تأمین آب آشامیدنی بر اساس پیش بینی جمعیتی براي استان هاي اصفهان، کرمان و یزد است، حجم آب انتقالی
طرح مذکور در صورت تکمیل در مجموع 580 میلیون مترمکعب خواهد بود که 250 میلیون مترمکعب آن براي اصفهان، 180
میلیون مترمکعب براي کرمان و 150 میلیون مترمکعب براي یزد اختصاص خواهد یافت که این ارقام به صورت مُصوبه قانونی ابلاغ

 
شده است. 

رودخانه زاینده رود در یک دهه اخیر بدلیل کاهش بارش هاي جوي در سرچشمه، افزایش بارگذاري در طول مسیر و ناهماهنگی در
مدیریت منابع آب در بیشتر ماه هاي سال بویژه در منطقه پایین دست خود خشک بوده و حتی این خشکی به افزایش خطر نابودي

 
تالاب گاوخونی در منتهی الیه این رودخانه منجر شده است. 

،(LAB)در اصفهان قرار دارد و از بزرگترین تولیدکنندگان آلکیل بنزن خطی ،(ICIIC)شرکت سرمایه گذاري صنایع شیمیایی ایران
آلکیلات سنگین(HAB) و نرمال پارافین در منطقه خاورمیانه است که با در اختیار داشتن بیش از 80 درصد بازار داخلی آلکیل بنزن

 
خطی، در زُمره صادرکنندگان نمونه کشور نیز قرار دارد که محصولات این شرکت به اقصی نقاط جهان صادر می شود. 

این شرکت به منظور حفظ و ارتقاي جایگاه ویژه خود در بازارهاي منطقه اي و جهانی بدنبال گسترش صادرات محصولات خود به

 
حوزه هاي آفریقا، آسیاي مرکزي، اروپا و خاورمیانه است. 

استان اصفهان با بیش از پنج میلیون نفر جمعیت، بیش از 9 هزار واحد تولیدي کوچک و بزرگ با سرمایه 221 هزار میلیارد ریال و
اشتغال 263 هزار نفر، حدود 840 معدن در حال بهره برداري با سرمایه بیش از 10 هزار میلیارد ریال و حدود 180 هزار واحد صنفی،

 
صنعتی ترین استان کشور بشمار می رود. 

سهم این استان در صنعت کشور 11 درصد، سرمایه گذاري 10 درصد، اشتغال صنعتی 8 درصد،  رُتبه آن در طرح هاي نیمه تمام

 
صنعتی و تعداد معادن، نخست و از نظر ذخایر معدنی، دوم است. 

منبع:ایرنا



سوال سی نماینده مجلس از زنگنه/ چرا وزارت نفت امنیت سرمایه گذاري را

تهدید می کند؟

منبع: نسیمشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/12/11

سی نماینده مجلس سوال خود از بیژن نامدار زنگنه با عنوان چرا وزارت نفت با تصمیمات دوگانه امنیت سرمایه گذاري را
دچار تهدید می کند؟ در سامانه نمایندگان مجلس ثبت کردند.

سی نماینده مجلس سوال خود از بیژن نامدار زنگنه با عنوان چرا وزارت نفت با تصمیمات دوگانه امنیت سرمایه گذاري را دچار

 
تهدید می کند؟ در سامانه نمایندگان مجلس ثبت کردند. 

 
 

علیرضا نظري و 29 نماینده مجلس سوال خود از وزیر نفت را با عنوان چرا وزارت نفت با تصمیمات دوگانه امنیت سرمایه گذاري را

 
دچار تهدید می کند؟ در سامانه نمایندگان مجلس ثبت کردند. 

 
خلاصه سوال: 

 
چرا وزارت نفت با تصمیمات دوگانه امنیت سرمایه گذاري را دچار تهدید می کند؟ 

 
شرح سوال: 

همانگونه که مستحضرید شهرستان خمین زادگاه بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی ایران در زمره شهرستان هاي کمتر توسعه یافته و
محروم قراردارد در همین راستا در دهه 80 به منظور توسعه اشتغال و رفع محرومیت و همچنین انتفاع این شهرستان از فرصت هاي
سرمایه گذاري حوزه نفت با سرمایه گذاري بخش خصوص در حوزه پتروشیمی از محل خوراك پروپیلن پالایشگاه هاي شازند و
اصفهان با ظرفیت 300هزار تن در سال، جنابعالی موافقت می کنید و با توجه منتفی شدن طرح توسعه پالایشگاه اصفهان این ظرفیت
به 175 هزار تن درسال تقلیل پیدا می کند و با این کاهش ظرفیت سرمایه گذار نیز که قبلاً براساس ظرفیت اولیه طرح اقدام به خرید
لیسانس بازل کرده بود متحمل ضرر 800هزار یورویی پیش پرداخت با طرف خارجی قراردادمی گردد، در حال حاضر پس از گذشت
سالها چشم انتظاري مردم شهرستان در راه اندازي این واحد تولیدي که با پیشرفت بالاي 96% در آستانه راه اندازي آزمایشی می باشد
تعهد تامین خوراك این واحد از محل پالایشگاه شازند به کمتر از 50 %کاهش و بخش قابل توجهی از این خوراك غیرمنطقی به
شرکت دیگري اختصاص پیدا میکند و با نادیده گرفتن حق وحقوق مردم این شهرستان امنیت سرمایه گذاري در این شهرستان را
دچار تهدید است لذا سوال مشخص این است با چه منطقی سهمیه خوراکی که از پالایشگاه شازند قبلا توسط جنابعالی به پتروشیمی



خمین اختصاص یافته و در حال حاضر نیز این سرمایه گذاري در حال آماده بهره برداري می باشد سهمیه خوراك تخصیصی این

 
واحد کم و به شرکت دیگري اختصاص می یابد؟ 

 
اسامی 31 نماینده اي که این سوال را امضا کرده اند به شرح ذیل است: 

علیرضا نظري، رضا آریان پور، موسی احمدي، محمود احمدي بیغش، ذبیح االله اعظمی ساردوئی، پرویز اوسطی، علی اکبر بسطامی،
نصراله پژمان فر، مجتبی توانگر، عباس جهانگیرزاده، حسین حاتمی، حسینعلی حاجی دلیگانی، علی اصغرخانی، محمد خدابخشی،
جعفر راستی، محمد سبزي، علیرضا سلیمی، علی اکبر علیزاده برمی، علیرضا عباسی، رسول فرخی میکال، علی اکبر کریمی، احمد
محرم زاده یخفروزان، جلال محمودزاده، سیدنظام الدین موسوي، حسین میرزائی، مجید نصیرائی، محمد تقی نقدعلی، جواد نیک بین،

 
حسن همتی، سیدعلی یزدي خواه 



ارجاع موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به کمیسیون تلفیق

منبع: نسیمشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/12/11

در بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، بند (و) تبصره 2 این ماده واحده درباره بدهی هاي دولت به تامین اجتماعی به
کمیسیون تلفیق ارجاع شد.

در بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، بند (و) تبصره 2 این ماده واحده درباره بدهی هاي دولت به تامین اجتماعی به

 
کمیسیون تلفیق ارجاع شد. 

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در جلسه علنی امروز (دوشنبه
11 اسفند) مجلس شوراي اسلامی و در جریان بررسی بخش
هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، بند (و) تبصره 2 ماده واحده
این لایحه درباره تسویه بدهی هاي دولت به تامین اجتماعی را به

 
منظور بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق ارجاع دادند. 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در این باره
توضیح داد: باتوجه به اینکه بند (و) تبصره 2 این ماده واحده حدود 300 پیشنهاد دارد و هر کدام از نمایندگان می خواهند دستگاهی
را به این بند جهت استفاده از بودجه آن اضافه کنند، اما با توجه به اینکه سقف در نظر گرفته شده صرفاً 150 هزار میلیارد تومان
بیشتر نیست، این سوال مطرح است که چطور می توان این همه دستگاه ها را اضافه کرد و به جمع بندي رسید، لذا پیشنهاد می کنم
این بند به کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ارجاع شود تا کمیسیون دقیقا مشخص کند این بودجه متعلق به چه سازمان هایی است و با

 
بررسی مجدد پیشنهادات، جدول آن تهیه شود تا ما در صحن بدانیم باید چه کاري انجام دهیم. 

 
در بخش هزینه اي بند ارجاعی آمده است؛ 

به منظور پرداخت به صندوق هاي بازنشستگی، رد بخشی از بدهی دولت به سازمان تأمین اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی
نیروهاي مسلح، تأمین بخشی از پاداش پایان خدمت کارکنان دستگاههاي اجرایی ، رتبه بندي معلمان ، تأمین بخشی از مطالبات
ایثارگران و بیمه هاي تکمیلی، تأمین پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی شهدا و ایثارگران بازنشسته مشمول قانون حالت اشتغال و
متناسب سازي حقوق شهداي بازنشسته و همسان سازي حقوق اعضاي هیأت علمی، مطالبات قانون حمایت از حقوق معلولان، نظام
تأمین اجتماعی فراگیر و متمرکز، تأمین مطالبات سهم قانونی حق عضویت اعضاي صندوق ذخیره بسیجیان و اجراي سیاستهاي
جمعیت و تعالی خانواده و اجراي جوانی جمعیت و حمایت از خانواده، پرداخت ها از محل این بند به صندوق هاي بازنشستگی در
چارچوب قوانین و مقررات انجام می شود و پس از کسر مطالبات صندوق ها از دولت و نیز تعهدات دولت به آنها به عنوان مطالبه

 
دولت از این صندوق ها قلمداد می گردد. 

 
حکم تبصره(3) ماده(29) قانون برنامه ششم توسعه جمهوري اسلامی ایران در خصوص ذینفعان این بند مجري است. 



سازوکار اجرایی، تعیین و تخصیص موارد فوق با اولویت مطالبات براساس آیین نامه پیشنهادي سازمان برنامه و بودجه کشور و با
تصویب هیأت وزیران برعهده کارگروهی متشکل از رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور(به عنوان مسئول)، وزیر امور اقتصادي ودارایی
و بالاترین مقام دستگاه اجرایی ذینفع حسب مورد خواهد بود. دیون حسب مورد بر اساس گزارشات سازمان حسابرسی و سازمان

 
برنامه و بودجه کشور به تایید کارگروه می رسد. 

سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است هرسه ماه یک بار گزارش عملکرد این بند را به کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات و
کمیسیون هاي تخصصی مربوطه مجلس شوراي اسلامی ارائه نماید.



پیوستن ایران به جرگه کشورهاي داراي گردشگري دریایی

منبع: سلام نوشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/12/11

روز گذشته وزراي گردشگري و راه و شهرسازي به منظور توسعه گردشگري ساحلی و دریایی اقدام به انعقاد تفاهمنامه کردند
که با این اقدام ایران نیز به جرگه کشورهاي داراي گردشگري ساحلی و دریایی پیوست.

روز گذشته وزراي گردشگري و راه و شهرسازي به منظور توسعه گردشگري ساحلی و دریایی اقدام به انعقاد تفاهمنامه کردند که

 
با این اقدام ایران نیز به جرگه کشورهاي داراي گردشگري ساحلی و دریایی پیوست. 

 
 

به گزارش سلام نو به نقل از ایرنا، موقعیت استراتژیک ایران و قرار گرفتن میان دو دریا که یکی از آنها به اقیانوس ارتباط دارد؛ ظرفیت
بی نظیري براي گردشگري دریایی در اختیار کشور قرار داده که سال ها مغفول مانده بود؛ اما در سال هاي اخیر تغییر سیاست هاي

 
دولت و گرایش به توسعه گردشگري تا حدي این شرایط را تغییر داده است. 

یکی از سیاست هاي وزارت گردشگري در سال هاي اخیر تنوع بخشی به گردشگري با توجه به ظرفیت هاي کشور در این عرصه است.

 
طبیعت گردي، گردشگري روستایی، کشاورزي، ساحلی و معدن از جمله تنوع گردشگري در سال هاي اخیر است. 

روز گذشته وزراي گردشگري و راه و شهرسازي به منظور توسعه گردشگري ساحلی و دریایی اقدام به انعقاد تفاهمنامه کردند. این
تفاهم نامه در راستاي رهنمودهاي رهبر انقلاب اسلامی درخصوص اهمیت توسعه مباحث دریایی و ضرورت مشارکت و بهره برداري
همه جانبه از ظرفیت دریا در توسعه گردشگري ساحلی و دریایی با تاکید بر جزایر کشور و تعاملات دوجانبه و نیز به موجب تصویب

 
نامه هیات وزیران با موضوع ابلاغ سند راهبردي توسعه گردشگري به امضا رسید. 

لیلا اژدري مدیرکل دفتر همکاري و توافق هاي ملی وزارت گردشگري در گفت وگو با خبرنگار فرهنگی ایرنا با اشاره به این که توسعه
گردشگري ساحلی و دریایی طرح بزرگی براي کشور است، گفت: به جز دو وزارت گردشگري و راه، سازمان بنادر و همچنین محیط

 
زیست، وزارت کشور در این طرح مشارکت فعال دارند. 

وي با بیان این که گردشگري پایدار در هر کشوري نیازمند مجوزهاي محیط زیستی است، افزود: هم اکنون در حال نهایی شدن

 
تدوین شیوه نامه مراکز گردشگري دریایی با حضور ذینفعان هستیم و بلافاصله کمیته هاي مربوطه تشکیل می شود. 



اژدري افزود: بر اساس ارزیابی هاي انجام گرفته به نظر می رسد در 6 ماه ابتدایی سال آینده استانداردها و ضوابط تعیین شود و

 
بتوانیم در اختیار سرمایه گذاران قرار دهیم. البته در ابتداي فصل گردشگري دریایی هستیم. 

اژدري با اشاره به تازگی گردشگري دریایی در ایران گفت: این نوع گردشگري در ایران جدید است؛ بوم گردي نیز حدود 10 سال

 
طول کشید که رشد کند؛ هم اکنون بیش از 2 هزار و 200 بوم گردي در کشور تاسیس شده است. 

وي درخصوص جذابیت گردشگري دریایی در ایران گفت: هم اکنون بسیاري از سرمایه گذاران بخش خصوصی علاقمند سرمایه گذاري

 
در گردشگري دریایی بودند اما به علت نبود سازوکار قانونی دچار سردگمی می شدند. 

اژدري در ادامه با بیان این که علاقه مردم به سفر به مناطق شمالی و جنوبی کشور موید موفقیت این گردشگري خواهد بود، افزود:

 
گردشگران دریایی در تمام کشورها طرفداران زیادي دارد. 

 
 

 
افزایش تجهیزات دریایی تفریحی مورد توجه سازمان بنادر و دریانوردي قرار گیرد 

علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تصریح کرد: استفاده از ظرفیت هاي طبیعی کشور را در کنار
ظرفیت هاي گردشگري تاریخی و فرهنگی مورد توجه قرار دادیم که مورد توجه گردشگران داخلی و خارجی قرار گرفت و موجب

 
ایجاد حجم بالاي اشتغال در سراسر کشور و ایجاد نشاط در مناطق محروم شد. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با تاکید بر اهمیت افزایش تجهیزات دریایی تفریحی، بیان کرد: اقدامات خوبی در
حوزه گردشگري دریایی در سازمان بنادر و دریانوردي انجام شده است. با توجه به ظرفیت هاي دریایی در شمال و جنوب کشور
همچنین امکانات خوبی که در وزارت راه و شهرسازي وجود دارد، می توان موضوع تجهیزات دریایی تفریحی را به طور جدي پیگیري

 
و مورد توجه قرار داد. 

او راه اندازي خطوط دریایی بین ساحل و جزایر و بین جزایر را از دیگر نکات با اهمیت در توسعه گردشگري دریایی دانست و افزود:
آمادگی داریم که بسته هایی را هم براي اقامت هاي شبانه و هم ترددهاي روزانه تعریف کنیم. اگر بتوانیم این خطوط را راه اندازي و

 
شناورهاي مورد نیاز را تامین کنیم علاوه بر موضوع گردشگري در کاهش ترافیک شهرها در ایام پیک کمک زیادي می شود. 



حمایت از ساخت هتل هاي دریایی در شمال و جنوب و آمدن کروزهاي بین المللی از دیگر نکات مورد اشاره مونسان بود که می تواند

 
مورد استقبال گردشگران قرار گیرد و موجب جلوگیري خروج ارز از کشور شود. 

 
 

 
گردشگري دریایی به یک جریان پایدار منجر شود 

 
محمد اسلامی نیز گفت: آن طور که زمینه براي استفاده سازماندهی شده مردم از ظرفیت دریا و سواحل مهیا نشده است. 

وي افزود: مردم می توانند با رعایت شئونات از موهبت دریا و زیبایی هاي طبیعی استفاده دلچسبی داشته باشند. ما زیرساخت ها را به

 
گونه اي فراهم نکردیم که این شرایط مهیا شود. 

وزیر راه و شهرسازي کارآمدسازي بنادر و حرکت به سمت بنادر نسل سوم را به عنوان اولویت هاي وزارت راه و شهرسازي در این دوره
نام برد و افزود: نقشه راهی براي توسعه بنادر کوچک و بنادر گردشگري همچنین استفاده از ظرفیت دریا هم در اشتغالزایی و هم
تفریحی آماده کرده ایم. داشتن یک برنامه مدون و سازمان یافته براي پیشرفت و توسعه سواحل و استفاده از تفریحات دریایی

 
موضوعی است که در این مقطع مورد توجه ما قرار دارد. 

او با اشاره به اهمیت برنامه مدون براي توسعه سواحل و استفاده از دریا، افزود: در این راستا باید انضباط همراه با مسئولیت وجود
داشته باشد و گردشگري دریایی به یک جریان پایدار منجر شود. با سازوکارهاي مورد نیاز باید مسافرت دریایی به عنوان یک وسیله

 
ایمن وپابرجا مورد توجه قرار بگیرد و همواره سفر دریایی برقرار باشد. 

وزیر راه و شهرسازي، کنترل و سامان دهی رفت وآمد شناورهاي بدون مجوز و شناسنامه، ایجاد مارینا، ایجاد و سامان دهی محیط ها
و پلاژهاي ویژه بر اساس الگوهاي سازمان بنادر، طرح جامع پیوند شهر و بندر، را از جمله رویکردهاي داراي اولویت سازمان بنادر و

 
دریانوردي نام برد و ابراز امیدواري کرد با این اقدامات اقتصاد دریا و اشتغال دریا رونق بگیرد. 

 
ایران به سمت گردشگري دریایی می رود 

ولی تیموري معاون گردشگري کشور نیز با اشاره به اهمیت تنوع بخشی به محصولات گردشگري افزود: خارج شدن از تک محصولی
بودن گردشگري همواره مورد تاکید وزارت میراث بوده است بر همین اساس در حوزه گردشگري دریایی برنامه ریزي ها، راهکارها و

آسیب شناسی ها انجام شده و کمیته اي در این ارتباط شکل گرفته است. 



معاون گردشگري تصریح کرد: در گذشته صرفا روي گردشگري تاریخی و فرهنگی و نقاط خاصی براي گردشگران ورودي تمرکز شده

 
بود و گردشگري دریایی که یکی از ظرفیت هاي مهم کشور است مغفول مانده بود. 

تیموري همچنین به محول شدن محوریت همکاري هاي گردشگري پنج کشور ساحلی دریاي خزر به وزارت میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی جمهوري اسلامی اشاره کرد و گفت: در حال نهایی کردن توافقنامه مشترك با وزارت امور خارجه هستیم.

 
قرار است اولین اجلاس وزراي گردشگري این پنج کشور ساحلی در استان گلستان برگزار شود. 

معاون گردشگري در پایان یادآور شد: اگر هماهنگ و با اتکا به ظرفیت هاي موجود حرکت کنیم در بعد بین المللی هم می توانیم

 
موفق عمل کنیم. 

تفاهم نامه همکاري در راستاي بند (2) از شرح وظایف ابلاغی کارگروه تخصصی ساماندهی سواحل، بنادر و جزایر کشور (تحت عنوان
بهره برداري پایدار از نواحی ساحلی و دریایی)، بین وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با نمایندگی وزیر میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی که از این پس، وزارت گردشگري نامیده می شود و وزارت راه و شهرسازي با نمایندگی وزیر راه و

 
شهرسازي که از این پس وزارت راه نامیده می شود، منعقد شده است. 

موضوع این تفاهم نامه نیز توسعه فعالیت هاي گردشگري ساحلی و دریایی در قالب طرح ها و برنامه هاي سازگار با محیط زیست و

 
هم راستا با اهداف وزارت گردشگري و وزارت راه عنوان شده است. 

تحقق این هدف با بهره گیري از دستاوردهاي طرح مدیریت یکپارچه مناطق ساحلی کشور (ICZM) و طرح ویژه راهبردي توسعه
پایدار و یکپارچه جزایر جنوب کشور به عنوان سند بالادستی و نیز ایجاد بسترهاي لازم براي همکاري و تبادل دانش و اطلاعات و
کمک به تولید محتوا به منظور توسعه منابع گردشگري ساحلی و دریایی کشور و همکاري در راستاي ارتقاء فرهنگ استفاده
گردشگري از دریا به عنوان ابزاري براي افزایش نشاط اجتماعی، تنوع بخشی به درآمد ساحل نشینان و معرفی ظرفیت هاي بالقوه و

 
بالفعل دریا خواهد بود. 

همچنین تقویت همکاري هاي نهادي و بین بخشی در راستاي سند راهبردي توسعه گردشگري، همکاري در بهره برداري از ظرفیت
هاي وزارت گردشگري و وزارت راه به منظور پیشبرد اهداف کلان گردشگري ساحلی و دریایی کشور، تعیین خط مشی ها براي بهره
برداري خردمندانه مبتنی بر اصول توسعه پایدار از منابع ساحلی و دریایی با رعایت حریم حفاظتی کمی و کیفی منابع ساحلی و

 
دریایی از جمله اهداف امضاي این تفاهم نامه است. 

فراهم کردن بستر لازم براي سرمایه گذاري جوامع محلی، بخش غیردولتی و بخش خصوصی اعم از داخلی و خارجی و تعاونی ها با
هدف توسعه همه جانبه گردشگري در مناطق ساحلی و دریایی با رعایت قوانین و مقررات مربوط، همکاري در بکارگیري ظرفیت هاي
مناطق ساحلی و دریایی براي ایجاد بسترهاي مناسب اشتغال و افزایش درآمد جوامع محلی و ساحل نشینان با رعایت قوانین و
مقررات مربوط، افزایش شناخت جامعه و آشنایی گردشگران با جاذبه هاي ساحلی و دریایی، سازه هاي تاریخی آبی، دانش و فرهنگ
بومی مناطق ساحلی و دریایی، جلب مشارکت غیرمستقیم آنان در حفظ و توسعه متوازن این منابع، توسعه منابع انسانی در حوزه
گردشگري ساحلی و دریایی با بهره گیري از توان تخصصی وزارت گردشگري و وزارت راه و تسهیل گري در بخش ایجاد تاسیسات

ساحلی و دریایی توسط بخش خصوصی، از دیگر اهداف امضاي این تفاهم نامه ذکر شده است.



108 هزار انحراف پروانه در سال هاي 91 تا 97

منبع: شهرشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/12/11

شهر: رئیس کمیسیون شهرسازي و معماري شوراي شهر تهران با بیان اینکه سال ها نگاه حاکم به شهر تهران، صرفاً
درآمدزایی از بستر کالبدي آن به هر شیوه و به هر قیمتی و در تقابل جدي با کیفیت، معنا، محتوا و هویت زندگی انسان ها

بود، گفت: مدیریت شهري دوره پنجم مبتنی بر برنامه جریان اصلاح طلب بر اساس اصل توقف ...

 
احمدي نژاد اجازه بارگذاري در باغات انبوه کن، فرحزاد و سوهانک را صادر کرد 

شهر: رئیس کمیسیون شهرسازي و معماري شوراي شهر تهران با
بیان اینکه سال ها نگاه حاکم به شهر تهران، صرفاً درآمدزایی از
بستر کالبدي آن به هر شیوه و به هر قیمتی و در تقابل جدي با
کیفیت، معنا، محتوا و هویت زندگی انسان ها بود، گفت: مدیریت
شهري دوره پنجم مبتنی بر برنامه جریان اصلاح طلب بر اساس
اصل توقف چرخه باطل شهرفروشی و توجه به گفتمان حقوق
عمومی، اهتمام خود را بر باز طراحی ساختارها و فرآیندهاي

 
موجود گذاشت. 

محمد سالاري، رئیس کمیسیون شهرسازي ومعماري شوراي شهر تهران در گفتگو با شهر با اشاره به اینکه توقف چرخه باطل شهر
فروشی به عنوان ابر پروژه مدیریت شهري دوره پنجم است، گفت: حاکم شدن نگاه تک بعدي و تقلیل گرایانه به شهرها، به نحوي که
باور دارد که شهر صرفاً یک بستر کالبدي است که باید آن را ساخت ، فروخت و پولش را مجدداً در همین چرخه ساخت، سودآوري و
فروش وارد کرد، بر نحوه حکمرانی کلان و مدیریت هاي شهري از گذشته حاکم بوده است، کلانشهرهاي ما را در گردابی از مشکلات
درهم تنیده از قربانی شدن سرانه هاي خدماتی به نفع بارگذاري هاي انبوه تا خودرو محوري شهرها، آلودگی هاي زیست محیطی،
ترافیک، بی ضابطگی، رانت، امضاهاي طلایی، سوداگري، فساد و عدم توجه به حقوق عمومی و کیفیت زندگی در شهرها گرفتار کرده

 
است. 

سالاري ادامه داد: نتیجه این چرخه معیوب، شهري دو قطبی شده با شهروندان بیگانه است. شهري که در یک سوي آن اشرافیت،
سوداگري، رانت، منافع شخصی و مصرف گرایی و سوي دیگر آن کاهش کیفیت زندگی عموم جامعه شهري و غفلت از حقوق عمومی

 
است. 

این عضو شوراي شهر تهران با بیان اینکه مدیریت شهري دوره پنجم در مقطعی از تاریخ، مسئولیت اداره پایتخت ایران را برعهده
گرفت که این چرخه باطل شهرفروشی بر سرنوشت تمام نظامات تصمیم گیري کلانشهر تهران و حتی کلانشهرهاي کشور حاکم شده
بود، بیان کرد: در آن زمان حقوق عمومی که به اعتقاد من یک گفتمان اجتماعی، سیاسی و فرهنگی است، از کمترین جایگاه هم
برخوردار نبود. شهر فروشی راهبرد اصلی اداره شهرها شده و نگاه شهرسازي و معماري به عنوان بستري براي درآمدزایی تقلیل یافته
بود و وجوه اصلی و اساسی شهرسازي و معماري که عبارتند از توسعه پایدار، هویت بخشی، ارتقاءکیفیت زندگی و فضاي انسان محور

 
به فراموشی سپرده شده بود. 



سالاري افزود: مدیریت شهري دوره پنجم مبتنی بر برنامه جریان اصلاح طلب مبتنی بر این اصل اساسی که براي توقف چرخه باطل
شهر فروشی می بایست گفتمان حقوق عمومی به یک مطالبه و دغدغه عمومی در بدنه اجتماع تبدیل شود، تمام اهتمام خود را بر باز
طراحی ساختار ها و فرآیندهاي موجود به نحوي که بیشترین سطح مشارکت پذیري، شفافیت و تمرکززدایی را حاکم کند قرار داد و
علیرغم بحران هاي مالی فراروي این دوره مدیریت شهري اعم از بحران هاي ناشی از فضاي تحریم هاي ظالمانه، بدهی هاي معادل
بودجه چند سال مدیریت شهري که به ارث رسیده بود و پیشخور شدن املاك و اراضی ارزشمند در گذشته و نیز پیش فروش ظرفیت
هاي طرح تفصیلی شهر تهران، مبتنی بر یک اراده همگانی و باور و اعتقاد راسخ توانست این چرخه باطل شهر فروشی را تا حد زیادي
متوقف کرده و تصمیم گیري هاي خود را معطوف به حقوق عمومی و کیفیت زندگی، طراحی و برنامه ریزي و در بسیاري از حوزه ها

 
پیاده سازي و اجرا کند. 

سالاري با اشاره به شکل گیري چرخه باطل شهرفروشی از دوره هاي گذشته مدیریت شهري، گفت: فقدان یک برنامه براي اقتصاد
شهرها حتی قبل از پیروزي انقلاب و بعد از اتمام جنگ تحمیلی باعث شد که درآمدزایی به هر شیوه و قیمتی تبدیل به یک استراتژي
اقتصاد سیاسی کشور و اداره امور شهرها شودکه هنوز هم فقدان این نگاه تداوم دارد. شیوه تامین درآمد شهرها تحت تاثیر اقتصاد
سیاسی که همان اقتصاد نفتی بود در شهرها به سمت اقتصاد زمین و مسکن رفت و باعث شد نظام حکمرانی کشور و اداره امور

 
شهرها، استراتژي شهرفروشی را به عنوان رویکرد غالب انتخاب کنند. 

او فقدان چارچوب و برنامه اي براي اقتصاد شهر، عدم تعریف درآمدهاي پایدار قانونی براي شهرها، خودکفا اعلام کردن کلانشهرها
بدون پیش بینی شیوه صحیح کسب درآمد و تاخیر در تصویب و ابلاغ طرح هاي توسعه شهري را از عوامل توسل مدیریت هاي شهري

 
به درآمدزایی از هر شیوه اي عنوان کرد. 

رئیس کمیسیون شهرسازي و معماري شوراي شهر تهران با اشاره به اینکه درآمدزایی به هر شیوه و قیمتی موجب شد که شهرفروشی
در تمام ابعاد در شهر تهران و سایر شهرها نهادینه شود، بیان کرد: شهرفروشی در تمام ابعاد یعنی تغییر کاربري و تراکم فروشی بی
ضابطه با هدف درآمدزایی که نگاه کالایی به شهر دارد و شهر را فقط بستر کالبدي می داند و سازمان اجتماعی و شهروندان شهر را

 
رها کرده است. بارگذاري در باغات انبوه و پراکنده براي کسب درآمد نیز در راستاي شهر فروشی انجام شده است. 

 
احمدي نژاد 2 میلیون جمعیت به تهران اضافه کرد 

سالاري درباره تدوین طرح هاي جامع و تفصیلی تحت تاثیر درآمدزایی به جاي توجه به کیفیت در مدیریت هاي شهري گذشته گفت:
در دوره گذشته که مغایرت هاي طرح تفصیلی و طرح جامع را بررسی می کردیم، احمدي نژاد در آخرین جلسه شوراي عالی
شهرسازي و معماري درباره طرح تفصیلی شهر تهران، دو میلیون نفر جمعیت را به شهر تهران اضافه می کند و اجازه بارگذاري در
باغات انبوه کن، فرحزاد و سوهانک را صادر می کند. کلیه اراضی و املاك زمین شهري در کل مناطق که قرار بود براي سرانه هاي

 
خدماتی استفاده شود و کاربري لکه سفید داشت نیز تبدیل به پهنه M و R براي فروش شد. 

او ادامه داد: مصوبه برج باغ که شوراي دوم تصویب کرده بود، در شوراي عالی شهرسازي و معماري به دستورالعمل ماده 14 و
جایگزین 2 بارگذاري 5/7 درصد می شود. کل بافت فرسوده 3268 هکتار بوده که 14 هزار هکتار بافت ناپایدار که در طرح جامع

 
نبوده، با پیشنهاد شهرداري تهران به طرح تفصیلی اضافه می شود. 

این عضو شوراي شهر تهران با اشاره به تداوم برج سازي در منطقه 22 در سند طرح تفصیلی منطقه، بیان کرد: در طرح تفصیلی
یکپارچه سال 91 بندي به نام 29-16 اضافه می شود، این در حالی است که قرار بود با ابلاغ طرح تفصیلی، تمام مصوبات گذشته و



بخشنامه ها لغو شود و مردم بصورت شفاف در سامانه شهرسازي حقوق مکتسبه را ببینند اما با آمدن بند 29-16، بلند مرتبه سازي
بالاي 21 طبقه تمدید شد و هیچ گروهی از نخبگان، کارشناسان، جامعه مدنی ، شوراییان ، دولت و نهادهاي نظارتی اعتراضی نمی

 
کنند، چراکه تمام استراتژي به سمت شهرفروشی و ساخت و سودآوري رفته است. 

 
رکورد زنی صدور پروانه در سال هاي 89 تا 92 

او با اشاره به بارگذاري هاي انبوه درعرصه هاي عمومی و پادگان ها براي درآمدزایی در دوره هاي گذشته مدیریت شهري گفت:
پادگان 06 و اکثر پادگان ها و عرصه هاي عمومی بیشترین بارگذاري را می گیرند و در طرح تفصیلی به صورت قانونی شهرفروشی را
ترویج می کند. استفاده از تاخیر در ابلاغ طرح تفصیلی براي درآمدزایی و رکورد زنی در صدور پروانه در سال هاي 89 تا 92 گام
دیگري براي شهر فروشی بودکه در این بازه زمانی بیش از 30 هزار پروانه ساختمانی صادر شد، این در حالی است که این عدد، اکنون
در سال 99 به کمتر از 10 هزار پروانه رسیده است و این یعنی در همین سال ها و قبل از ابلاغ طرح تفصیلی بین 16 تا 19 میلیون

 
متر مربع بارگذاري انجام می شود و باید گفت حتی از ابلاغ هم به عنوان ابزاري براي درآمدزایی و شهرفروشی استفاده کردند. 

سالاري، رویکرد درآمدزایی حاکم بر تصمیمات کمیسیون هاي ماده 5 را عامل دیگري براي شهر فروشی دانست و گفت: بعد از ابلاغ
طرح تفصیلی، از آنجاییکه تکالیف انجام نشده بود، بلند مرتبه سازي ها و مال سازي هاي بی قاعده در کمیسیون ماده 5 رقم می
خورد. بررسی ها نشان می دهد طی 10 سال گذشته، 83 درصد تصمیمات این کمیسیون بصورت موردي و با رویکرد درآمدزایی بوده
است، 13 درصد موضعی و موضوعی بوده که موضعی ها بیشتر مربوط به شبکه معابر و بزرگراه سازي بوده است نه معطوف به نگاه

 
کیفیت بخشی. 

 
اضافه طبقه در سال 99 در منطقه یک به صفر رسید 

این عضو شوراي شهر با اشاره به درآمدزایی از شوراهاي معماري و شوراي توافقات مناطق گفت: در شوراهاي معماري مناطق بیش از
80 درصد تصمیم گیري ها فراتر از طرح تفصیلی بوده و شهرفروشی به معناي واقعی را رقم زده است. سال 91 در منطقه یک، 1240

 
اضافه طبقه داده می شود، در حالیکه این رقم در سال 99 به صفر می رسد. 

سالاري در بخش دیگر سخنان خود به فروش اراضی سرانه هاي خدماتی براي درآمدزایی اشاره کرد و گفت: بر اساس گزارش تلفیق
حسابرسی سال 93، 22 میلیون متر مربع از اراضی ناشی از قاعده 70-30 که شهرداري باید براي خدمات در نظر می گرفته در

 
راستاي درآمدزایی فروخته می شود. 

رییس کمیسیون شهرسازي و معماري شوراي شهر تهران ساخت و سودآوري درتقابل با کیفیت را بخش دیگري از چرخه شهرفروشی
عنوان کرد و ادامه داد: گسیل دادن منابع درآمدي ناشی از شهرفروشی به سمت مگاپروژه ها بدون توجه به آثار و تبعات آن ها براي
کسب جایگاه در سپهر سیاسی و خرید اعتبار با استفاده از چرخه پول پاشی، خودرو محور کردن شهر و نهادینه شدن رویکرد انعقاد
قراردادهاي گسترده بدون نیازسنجی آن ها که تبدیل به سونامی قراردادهاي پیمانکاري شده بود و غافل شدن از کیفیت زندگی،

 
منجر به مغفول ماندن هویت و معنا و ابعاد نرم افزاري شهر شد. 

 
سوداگري مدیریت هاي شهري گذشته، تشدید کننده شهرفروشی 

سالاري سوداگري در دوره هاي گذشته مدیریت شهري را تشدید کننده شهرفروشی دانست و گفت: این چرخه براي ذینفعان و اقلیت



شهر، دولت، نهاد هاي حاکمیتی، بنگاه هاي اقتصادي و بانک ها جذاب و زمینه براي ورود آن ها به حوزه شهرسازي فراهم و موجب
برهم خوردن نظام عرضه و تقاضا در حوزه مسکن می شود. بانک ها بجاي آنکه پول هاي مردم را براي توسعه کشور بکار ببندند، این
سرمایه را به حوزه شهرسازي می آورند. جایگزینی روابط و منافع شخصی به جاي ضابطه گرایی در تصمیم گیري ها بخش دیگري از

 
این حلقه است، چراکه در این شرایط شهرداري ها به مرکز قدرت تبدیل می شوند که تمام کشور به آن نیاز دارد. 

او ادامه داد: انبوه قراردادهاي پیمانکاري بدون رعایت تشریفات قانونی در خلاء شفافیت که به تمام شهرهاي کشور تسري پیدا کرده
است، ایجاد بسترسودجویی در محافل تصمیم گیري شهرداري ها اعم از کمیسیون هاي ماده 5، شوراهاي معماري و توافقات مناطق و
پشت پا زدن به حقوق عمومی تبدیل به رویکرد می شود. انجام پیوست هاي مطالعاتی صوري و نمایشی بعد از تعریف و اتمام اکثر
پروژه ها، اعطاي مجوز پیش پروانه ها و بارگذاري هاي انبوه بدون توجه به مصالح عمومی و پیوست هاي مطالعاتی که در این بخش به
شهرداران مناطق دسترسی ویژه براي صدور مجوز ساخت و ساز براي مال ها و مگا مال ها و ... می دهند که پروژه بابک زنجانی،
گودهاي پرخطر موجود در شهر و... نتیجه این رویکرد است. زمینه سازي و رسمیت بخشیدن به ترجیح منافع شخصی و بخشی به
منافع عمومی و واگذاري دارایی هاي ملکی شهرداري بدون رعایت قوانین و حقوق عمومی از دیگر بخش هاي این بخش از شهرفروشی

 
است. 

 
ساخت 12500 ساختمان روي گسل 

سالاري با اشاره به اینکه موارد ذکر شده موجب می شود که به یکباره مردم شهرها متوجه می شوند که این رویکرد علی رغم
جذابیتی که داشته و ایجاد اشتغال کرده و بنگاه هاي اقتصادي و صنعت مسکن و صنایع وابسته را فعال کرده اما تبعات سوئی را به
همراه داشته است، گفت: کاهش سرانه هاي خدماتی و تنزل کیفیت زندگی، از بین رفتن درختان و میراث طبیعی شهر، از بین رفتن
قنات ها و میراث تاریخی، از بین رفتن عرصه هاي عمومی، از دست دادن دارایی هاي پایدار شهر و بدهکار شدن شهرداري، افزایش
ترافیک علیرغم ایجاد بزرگراه هاي شهري و افزایش آلودگی هوا، غالب شدن خودرو محوري بر انسان محوري، عدم توجه به ایمنی
شهري و ساختمان هاي آنها، ساخت 12500 ساختمان روي گسل که البته همه آن ها پرخطر نیستند و... از تبعات رویکرد

 
شهرفروشی است. این روند موجب می شود که چرخه شهرفروشی ادامه پیدا کند براي اینکه درآمد کسب شود تا تبعات جبران شود. 

 
کیفیت زندگی و حقوق عمومی با روي کار آمدن مدیریت شهري دوره پنجم 

رییس کمیسیون شهرسازي و معماري شوراي شهر تهران در ادامه با تاکید بر اینکه با روي کار آمدن مدیریت شهري دوره پنجم،
کیفیت زندگی و حقوق عمومی مورد توجه قرار گرفت و این رویکرد چرخه باطل شهرفروشی را متوقف کرد، گفت: در این دوره توجه
به هویت و ارزش هاي معنوي شهر را مورد توجه قرار دادیم که تجلیل از سرمایه هاي انسانی شهر در راستاي احترام و تکریم به ارزش
هاي واقعی شهر، مفاخر و دانشمندان، هنرمندان، ادیبان، موسیقیدانان، تاریخ سازان، قهرمانان مردم که دل در گرو حقوق عمومی و
مصلحت جمعی داشته اند، ساماندهی نماهاي شهري و تاثیري که سیما و منظر و نماهاي یک شهر بر سبک زندگی و روحیه انسانها
دارد و موجب سرزندگی می شود، توجه به رنگ در شهر، ایجاد و ساماندهی پهنه ها و گذرهاي فرهنگی مانند پهنه فرهنگی – هنري
رودکی، گذر کتاب، گذر صنایع دستی و گذر نمایش و محورها و قطب هاي گردشگري، صیانت از معماري ارزشمند شهر از جمله

 
مهمترین نشانه هاي هویت در شهرها، معماري ارزشمند خلق شده توسط پیشینیان و ... از مصادیق این بخش است. 

سالاري توسعه قلمروهاي عمومی را از دیگر اقدامات این دوره مدیریت شهري بیان کرد و ایجاد پلازاها و میدانگاه هاي شهري، مناسب

 
سازي فضاها و اماکن عمومی شهر، توسعه شبکه مسیرهاي دوچرخه سواري و ... را حاصل این نگاه دانست. 



 
باز گشایی معابر نفوذ ناپذیر به مساحت 170 هزار مترمربع 

او ادامه داد: توجه به تاب آوري و بازآفرینی شهري، گام دیگر ما در این دوره بود که در همین راستا نسبت به تسهیل گري در احیا،
بهسازي و بازآفرینی بافت هاي فرسوده از طریق تغییر پارادایم ها و رویکرد درجاسازي و تخریب و نوسازي به بازآفرینی جامع نگر و
حفظ هویت، خاطرات و رویدادهاي محله ها، شناسایی 1168 هکتار بافت هاي فرسوده مغفول مانده جهت بازآفرینی، فعال سازي
ستاد بازآفرینی شهر تهران و کمیته هاي آن با اولویت محلات غیر برخوردار و فرسوده و تغییر نگاه از مگا پروژه ها به سمت بر طرف
کردن مشکلات محلات و تامین خدمات محله اي از جمله تعویض و جابجایی 1500 عدد چراغ برق، اصلاح شبکه هاي فرسوده، باز
گشایی معابر نفوذ ناپذیر به مساحت 170 هزار مترمربع، 12 پروژه ایجاد فضاي سبز به مساحت 40 هزار مترمربع، نصب شیر هاي
آتش نشانی و ...، اجراي پروژه هاي بهسازي محیطی جهت کیفیت بخشی به بافت هاي فرسوده و ناکارآمد از جمله 50 پروژه با
مساحتی بالغ بر 300 هزار متر مربع در محلات غیر برخوردار، طراحی و اجراي 7 میدانگاه بالغ بر 60 هزار متر مربع، احداث پارکینگ
محله اي معادل 2400 فضاي پارك، تهیه طرح هاي متعدد بازآفرینی شهري دربافت هاي فرسوده و ناکارآمد از جمله پروژه شارباغ،
فداییان اسلام، کوره هاي آجر پزي منطقه 19، اراضی منطقه 18، کارخانه سیمان ري، امامزاده زینعلی و عینلی با مساحتی بالغ بر
2231 هکتار، توجه به توسعه محلات با تهیه اسناد توسعه محلی و تعریف پروژه هاي کوچک مقیاس محله اي در مقابل تعریف مگا
پروژه هاي سخت افزاري از جمله طراحی شهري محلات کن به مساحت 1072 هکتار و فرحزاد به مساحت 211 هکتار و نفرآباد به
مساحت 13 هکتار و ده ها محله دیگر و تصویب بیش از 1200 پروژه توسعه محله اي در سال 1399 که در حال اجراست، ایجاد
نهضت ایمن سازي ساختمان هاي عمومی شهر و ایجاد سامانه برخط پایش ساختمان هاي خطرساز، ایجاد پروانه مقاوم سازي و
بهسازي لرزه اي با رویکرد ایمن سازي شهر، صیانت از هویت محلات قدیمی و کاهش هزینه هاي ایمن سازي توسط اقشار کم

 
برخوردار اقدام کردیم. 

 
ارتقاء کیفیت محیطی شهر با تصویب حدود 30 طرح موضعی 

این عضو شوراي شهر تهران درباره توجه به ظرفیت هاي کیفی طرح تفصیلی در این دوره گفت: طرح تفصیلی، دو بخش ظرفیت دارد،
یکی ظرفیت هاي کمی که بارگذاري و درآمدزایی است و دیگري ظرفیت هاي کیفی که طرح هاي موضعی و موضوعی است که در
گذشته مورد غفلت قرار گرفته بودند اما در این دوره مورد توجه قرار گرفتند و اکنون 80 درصد توجه کمیسیون ماده 5 به طرح هاي

 
موضعی و موضوعی و کیفیت است. 

 
تصویب طرح تفصیلی ویژه منطقه 22 با رویکرد صیانت از فضاي سبز و کاهش بارگذاري 

او ادامه داد: تصویب طرح تفصیلی ویژه منطقه 22 با رویکرد صیانت از فضاي سبز و باز و تامین سرانه هاي خدماتی و کاهش
بارگذاري، تهیه و تصویب طرح هاي موضعی متعدد جهت ارتقاء کیفیت محیطی شهر که در این بخش حدود 30 طرح موضعی از
جمله طرح 570 هکتاري فداییان اسلام، طرح 13 هکتاري نفرآباد و دوشان تپه، شارباغ و... که تامین سرانه هاي خدماتی را بدنبال
دارد، تهیه شد. تهیه دستورالعمل اراضی توسعه نوسازي شهر تهران که در این بخش 5750 هکتار اراضی توسعه ذخیره مغفول مانده
بود و همچنان تحت بارگذاري قرار می گرفتند که در این دوره شهرداري و کمیسیون ماده 5 آن ها را براي تامین خدمات تعیین

 
تکلیف کردند. 

سالاري افزود: انجام مطالعات و تهیه طرح هاي موضوعی متعدد از جمله TDR ، TOD و بانک زمین، انجام مطالعات آسیب شناسی
و تحقق پذیري طرح تفصیلی، تصویب برنامه عملیاتی ساماندهی زیرپهنه هاي حفاظت ویژه در حدود 1729 هکتار که 1703 هکتار
فضاي کالبدي با خط حریم بلاتکلیف مانده بود با رویکرد تفرجگاهی و گردشگري تعیین تکلیف شد، برنامه ریزي به منظور عملیاتی



شدن زیست شبانه، خیابان کامل، حذف طرح هاي تعریض غیر ضرور در راستاي انسان محور کردن شهرو... از دیگر اقدامات مدیریت

 
شهري پنجم در توجه به ظرفیت هاي کیفی طرح تفصیلی است. 

 
انضباط بخشی به حوزه شهرسازي 

سالاري انضباط بخشی به حوزه شهرسازي را از دیگر اقدامات مهم این دوره دانست و گفت: 71 درصد پروانه هاي صادره از آغاز طرح
تفصیلی 91 تا مرداد 97 به تعداد 108 هزار پروانه داراي انحراف اضافه طبقه، سطح اشغال و تراکم بودند و همچنین در فاصله سال
هاي 89 الی 91 سالانه بیش از 30 هزار پروانه با مساحت 18 میلیون مترمربع در هر سال صادر شده که در سال 99 این عدد به
کمتر از 10 هزار پروانه و مساحت ها کمتر از 6 میلیون مترمربع در سال رسیده است. در سال 91 صرفا در منطقه یک 1240 مورد

 
اضافه طبقه داده شده که در سال 1399 این عدد به صفر رسیده است. 

او بارگذاري طرح تفصیلی بر روي سامانه شهرسازي جهت توقف فروش تراکم فراتر از طرح تفصیلی، برخورد با تخلفات پروژه هاي
بزرگ مقیاس ساختمانی، پیشگیري از تخلفات ساختمانی با افزایش جرایم تخلفات در کمیسیون هاي ماده 100، تهیه دستورالعمل
تبصره 7 ماده صد براي الزام عوامل شهرداري و مهندسان ناظر به پیشگیري از تخلفات ساختمانی، پیگیري و ساماندهی و تعیین
تکلیف گودهاي پرخطر شهر تهران، برخورد با ساخت و سازهاي متخلفانه در حریم شهر تهران، جلوگیري از بارگذاري هاي انبوه در
قلمروهاي عمومی مانند پادگان 06 و بوستان ولایت، جلوگیري از سونامی مال سازي و بلند مرتبه سازي هاي بی قاعده در پایتخت،
ساماندهی تعیین عوارض ساخت و ساز شهري مبتنی بر مرغوبیت مکانی پارسل هاي شهرو ... را به عنوان دستاوردهاي این حوزه اعلام

 
کرد. 

 
تهیه سند راهبردي مدیریت منطقه تاریخی تهران 

او ادامه داد: تهیه سند راهبردي مدیریت منطقه تاریخی تهران، تملک و احیاء تعداد قابل توجهی از بناهاي تاریخی و ارزشمند، ایجاد
نهضت سرمایه گذاري در احیاء بناهاي تاریخی و ارزشمند، ساماندهی و بازپیرایی راسته ها و گذرهاي تاریخی شهر، ایجاد بانک بناهاي

 
تاریخی و ارزشمند شناسایی شده در شهر تهران از اقدامات ما در این دوره براي صیانت از میراث تاریخی بوده است. 

سالاري همچنین لغو مصوبه برج باغ و جایگزینی مصوبه خانه باغ در باغات پراکنده، تعیین تکلیف طرح موضعی باغات انبوه و آغاز
ساماندهی آنها، طرح هاي موضعی 1072 هکتار باغات کن و 211 هکتار فرحزاد ، تملک باغات متعدد در مناطق غیر برخوردار شهر در
راستاي افزایش سرانه هاي فضاي سبز و ایجاد پارك هاي محلی را به عنوان دستاوردهاي دوره پنجم در راستاي صیانت از میراث

 
طبیعی و باغات شهر عنوان کرد. 

او ادامه داد: انتشار عمومی اطلاعات حوزه شهرسازي و معماري، سیستمی کردن فرآیندهاي ارائه خدمات شهرسازي و معماري، ایجاد
سرویس ها و پلتفرم هاي متعدد براي ارائه خدمات آنلاین به شهروندان، انتشار عمومی اطلاعات قراردادهاي پیمانکاري از اقدامات

 
مدیریت شهري دوره پنجم در راستاي هوشمند سازي و شفافیت است. 

سالاري افزود: اصلاح فرآیند استفاده از خدمات کارگزاري ها و فرآیند صدور هولوگرام، اصلاح آیین نامه نحوه واگذاري املاك
شهرداري و آیین نامه نحوه سرمایه گذاري، شناسایی و بازپس گیري املاك واگذار شده غیر قانونی، اصلاح فرآیندهاي ذي حسابی و
حسابرسی در شهرداري، ایجاد خزانه متمرکز در حوزه مالی و اقتصاد شهري و جلوگیري از پول پاشی بی حساب و کتاب، اصلاح
فرآیند تعریف پروژه هاي شهري مبتنی بر نیاز سنجی و جلوگیري از سونامی قراردادهاي غیر ضروري در شهر تهران و کاهش جدي



 
هزینه ها از دیگر اقدامات مدیریت شهري پنجم در راستاي تحقق حقوق عمومی و کیفی سازي شهر است. 

خبرنگار: سمیرا امیرچخماقی



خیرین حلاّل مشکلات کشور هستند

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرعامل سابق مجمع خیرین کشور گفت: اگر بر توان داخلی تکیه کنیم، خیرین یکی از ظرفیت هاي بزرگ حلال مشکلات
کشور هستند.

مدیرعامل سابق مجمع خیرین کشور گفت: اگر بر توان داخلی تکیه کنیم، خیرین یکی از ظرفیت هاي بزرگ حلال مشکلات

 
کشور هستند. 

مجتبی رحماندوست، مدیرعامل سابق مجمع خیرین کشور، در
گفت وگو با ایکنا از خراسان رضوي، در حاشیه همایش ملی
«ایران جغرافیاي مهربانی» در سبزوار، با بیان اینکه در گذشته
مدیرعامل مجمع خیرین کشور بوده است، اظهار کرد: در جهت
ساماندهی امور خیرین و کمک به آنان با کمک مردم از سال 95

 
تاکنون، 20 مؤسسه و مرکز خیریه را راه اندازي کرده ایم. 

وي بیان کرد: برخی از این مراکز خیریه در جهت کمک به دانش
آموزان بی بضاعت، بازمانده از تحصیل و همچنین حمایت از علم و فناوري، کار و کارآفرینی است، برخی از این مراکز خیریه با توجه

 
به مدیران عاملی که دارند، تاکنون بسیار موفق عمل کرده اند و برخی دیگر در ابتداي راه هستند. 

این جانباز 70درصد دوران دفاع مقدس و مدیر اسبق مرکز آفرینش هاي ادبی حوزه هنري و معاونت فرهنگی و هنري بنیاد
مستضعفان و جانبازان با تقدیر و تشکر از خیرین اضافه کرد: پولی که مردم در جهت خیر هزینه می کنند، برکت بسیاري دارد و براي

 
رفع همه مشکلات کشور می توان از ظرفیت خیرین استفاده کرد. 

مدرس دانشگاه تهران با تأکید بر استفاده از ظرفیت خیرین کشور در بخش هاي مختلف، اضافه کرد: همه مشکلات در کشور قابل حل

 
هستند، به شرطی که صحیح و به موقع از ظرفیت خیرین بدون تکیه به دولت استفاده شود. 

رحماندوست اضافه کرد: مردم حلاّل مشکلات هستند، چرا که در دوران دفاع مقدس مردم ثابت کردند توانایی اداره کشور را با تکیه بر
توان داخلی دارند و مردم تاکنون ثابت کرده اند براي پایداري و محافظت از انقلاب اسلامی از جان و دل حاضر به ایثار و فداکاري

 
هستند. 

انتهاي پیام



بهمن دیزل با حمایت ویژه دولت و افزایش ظرفیت می تواند وارد بازار

صادراتی شود

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/12/11

نماینده مردم قزوین، آبیک و البرز در مجلس شوراي اسلامی گفت: بهمن دیزل به عنوان یکی از بزرگترین تولید کنندگان
محصولات مورد نیاز کشور در حوزه حمل و نقل باري و مسافربري، می تواند با حمایت ویژه دولت و افزایش ظرفیت، نیازهاي

داخلی را تامین کند و وارد بازار صادراتی شود.

 
 بهمن دیزل 

 
 

نماینده مردم قزوین، آبیک و البرز در مجلس شوراي اسلامی گفت: بهمن دیزل به عنوان یکی از بزرگترین تولید کنندگان محصولات
مورد نیاز کشور در حوزه حمل و نقل باري و مسافربري، می تواند با حمایت ویژه دولت و افزایش ظرفیت، نیازهاي داخلی را تامین

 
کند و وارد بازار صادراتی شود. 

به گزارش اقتصادآنلاین، در حاشیه مراسم رونمایی از کامیون 8 تن شیلر و افتتاح خط تولید مینی بوس پگاسوس در شرکت بهمن
دیزل که با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت و جمعی از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی برگزار شد، فاطمه محمدبیگی نماینده
مردم قزوین، آبیک و البرز در مجلس گفت: بهمن دیزل یکی از بزرگترین تولید کنندگان محصولات مورد نیاز کشور در حوزه حمل و
نقل باري و مسافربري است. در حال حاضر در این زمینه تقاضاي بسیار وجود دارد و تولید سالانه هزار دستگاه مینی بوس و کامیونت
جوابگوي نیاز کشور نیست. بهمن دیزل با حمایت ویژه دولت و افزایش ظرفیت می تواند نیازهاي داخلی را تامین کند و وارد بازار

 
صادراتی شود. 

عضو هیات رئیسه کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه با توسعه زیرساخت هاي بهمن دیزل، اشتغال
مناسبی براي جوانان کشور فراهم می شود، اظهار کرد: کیفیت محصولات این شرکت با استفاده از سیستم هاي جدید مطابق با
استانداردهاي روز دنیا است و همچنین تنوع محصولات در حال افزایش است. در بازدید از این مجموعه و مشاهده توانمندي هاي



 
داخلی، به افزایش سطح تولید ملی افتخار می کنم. 

محمدبیگی با اشاره به برنامه هاي مجلس براي حمایت از تولید داخل و اقتصاد مقاومتی گفت: فعالان این حوزه نیاز بسیار به فولاد
دارند، به همین جهت ساماندهی عرضه، تقاضا و تولید فولاد و همچنین اختصاص سهمیه به صنایع حائز اهمیت و یکی از موارد رفع

 
موانع تولید است. تلاش مجلس در جهت سوق بودجه کشور به سمت تولید است. 

گفتنی است شرکت بهمن دیزل بزرگترین تجاري ساز کشور با توسعه چهار برابري فضاي تولید و تجهیز و نوسازي سالن هاي تولید و
همچنین داخلی سازي کامیونت، کامیون و مینی بوس شیلر در فضاي بالغ بر 33 هزار متر در شهرك صنعتی البرز فعالیت و سهم 60
درصدي بازار خودروهاي تجاري کشور را در اختیار دارد و در سال جاري نیز مقام نخست خدمات فروش و پس از فروش را به خود

 
اختصاص داده است. 

پربیننده ترین شرایط ویژه خرید کوئیک اعلام شد +جدول فروش فوق العاده سایپا +لینک ثبت نام شاهین 133میلیونی پیش فروش
7محصول ایران خودرو آغاز شد کامیونت ایرانی شیلر 8تن رونمایی و خط تولید انبوه مینی بوس پگاسوس افتتاح شد قیمت

محصولات ایران خودرو امروز 99/12/10



موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به کمیسیون تلفیق ارجاع شد

منبع: نمایندهشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان خانه ملت، در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، بند (و) تبصره 2 این ماده واحده درباره
بدهی هاي دولت به تامین اجتماعی را به کمیسیون تلفیق ارجاع دادند.

به گزارش «نماینده» نمایندگان در نشست علنی امروز (دوشنبه 11 اسفندماه) مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی بخش
هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، بند (و) تبصره 2 ماده واحده این لایحه درباره تسویه بدهی هاي دولت به تامین اجتماعی را به

 
منظور بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق ارجاع دادند. 

دکتر محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در این باره توضیح داد: باتوجه به اینکه بند (و) تبصره 2 این ماده واحده حدود
300 پیشنهاد دارد و هر کدام از نمایندگان می خواهند دستگاهی را به این بند جهت استفاده از بودجه آن اضافه کنند، اما با توجه به
اینکه سقف در نظر گرفته شده صرفاً 150 هزار میلیارد تومان بیشتر نیست، این سوال مطرح است که چطور می توان این همه
دستگاه ها را اضافه کرد و به جمع بندي رسید، لذا پیشنهاد می کنم این بند به کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ارجاع شود تا
کمیسیون دقیقا مشخص کند این بودجه متعلق به چه سازمان هایی است و با بررسی مجدد پیشنهادات، جدول آن تهیه شود تا ما در

 
صحن بدانیم باید چه کاري انجام دهیم. 

در بخش هزینه اي بند ارجاعی آمده است؛ به منظور پرداخت به صندوق هاي بازنشستگی، رد بخشی از بدهی دولت به سازمان تأمین
اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح، تأمین بخشی از پاداش پایان خدمت کارکنان دستگاههاي اجرایی، رتبه بندي
معلمان، تأمین بخشی از مطالبات ایثارگران و بیمه هاي تکمیلی، تأمین پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی شهدا و ایثارگران
بازنشسته مشمول قانون حالت اشتغال و متناسب سازي حقوق شهداي بازنشسته و همسان سازي حقوق اعضاي هیأت علمی، مطالبات
قانون حمایت از حقوق معلولان، نظام تأمین اجتماعی فراگیر و متمرکز، تأمین مطالبات سهم قانونی حق عضویت اعضاي صندوق
ذخیره بسیجیان و اجراي سیاستهاي جمعیت و تعالی خانواده و اجراي جوانی جمعیت و حمایت از خانواده، پرداخت ها از محل این
بند به صندوق هاي بازنشستگی در چارچوب قوانین و مقررات انجام می شود و پس از کسر مطالبات صندوق ها از دولت و نیز تعهدات

 
دولت به آنها به عنوان مطالبه دولت از این صندوق ها قلمداد می گردد. 

 
حکم تبصره(3) ماده(29) قانون برنامه ششم توسعه جمهوري اسلامی ایران در خصوص ذینفعان این بند مجري است. 

سازوکار اجرایی، تعیین و تخصیص موارد فوق با اولویت مطالبات براساس آیین نامه پیشنهادي سازمان برنامه و بودجه کشور و با
تصویب هیأت وزیران برعهده کارگروهی متشکل از رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور(به عنوان مسئول)، وزیر امور اقتصادي ودارایی
و بالاترین مقام دستگاه اجرایی ذینفع حسب مورد خواهد بود. دیون حسب مورد بر اساس گزارشات سازمان حسابرسی و سازمان

 
برنامه و بودجه کشور به تایید کارگروه می رسد. 

سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است هرسه ماه یک بار گزارش عملکرد این بند را به کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات و
کمیسیون هاي تخصصی مربوطه مجلس شوراي اسلامی ارائه نماید.



عملیات اجرایی ساخت طرح پتروشیمی کیان آغاز شد

منبع: شاناشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/12/11

عملیات اجرایی ساخت طرح پتروشیمی کیان به عنوان
یکی از راهبردي ترین پتروشیمی هاي کشور همسو با
توسعه پایدار صنعت پتروشیمی و ایجاد ارزش افزوده بالا با
حجم سرمایه 3.5 میلیارد یورو با فرمان رئیس جمهوري

 
آغاز شد. 

به گزارش خبرنگار شانا، عملیات اجرایی ساخت طرح
پتروشیمی کیان امروز (دوشنبه، 11 اسفندماه) با فرمان
حسن روحانی، رئیس جمهوري از طریق ویدئوکنفرانس

 
آغاز شد. 

شرکت پتروشیمی کیان در سال 91 تأسیس و این مجتمع در سه قطعه زمین به مساحت تقریبی 75 هکتار در فاز 2 پتروشیمی در
منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس جنوبی واقع در عسلویه احداث خواهد شد که پس از بهره برداري کامل از بزرگ ترین مجتمع هاي

 
پتروشیمی کشور و منطقه خواهد بود. 

براساس مطالعات انجام شده و در نظر گرفتن وضع محصولات پتروشیمی در بازارهاي داخلی و بین المللی در سال هاي آینده و امکان
تأمین دانش فنی واحدهاي پایین دستی و زمین اختصاص یافته به طرح پتروشیمی کیان، واحد الفین با در نظر گرفتن خوراك گاز و
مایع به همراه واحدهاي بوتادین، استخراج بنزن و هیدرو دي آلکیلاسیون در بالادست و تعدادي واحد پایین دستی در شاخه هاي
اتیلن، پروپیلن و بنزن شامل واحدهاي اتیل بنزن/ استایرن مونومر، پلی اتیلن سنگین، پروپیلن اکساید و اکسو الکل به عنوان ساختار

 
نهایی مجتمع انتخاب شده است. 

خوراك پتروشیمی کیان از پالایشگاه هاي گازي پارس جنوبی و شرکت هاي پتروشیمی مستقر در منطقه تأمین می شود؛ 900 هزار

 
تن اتان، 250 هزار تن پروپان، 350 هزار تن بوتان، 315 هزار تن +C3 و 691 هزار تن +C5 در این طرح مصرف می شود. 

مجموع ظرفیت تولید واحد فرآیندي الفین، استخراج بنزن، بوتادین و هیدرو دي آلکیلاسیون در فاز نخست پتروشیمی کیان سالانه
بیش از 2 میلیون تن است و 1260 هزار تن اتیلن، 327 هزار تن پروپیلن، 202 هزار تن بنزن، 177 هزار تن بوتادین و 45 هزار تن

 
نفت کوره در این واحد تولید می شود. 

265 هزار تن اتیل بنزن/ استایرن مونومر، 150 هزار تن پروپیلن اکساید، 150 هزار تن نرمال بوتانول، 100 هزار تن دواتیل هگزانول و

 
25 هزار تن ایزوبوتانول نیز در فاز دوم این طرح تولید می شود. 



مجموع سرمایه گذاري فازهاي یک و دو طرح پتروشیمی کنگان حدود 3.5 میلیارد یورو است که از محل آورده سهامداران و از بازار

 
سرمایه و فاینانس تأمین می شود. ارزش فروش محصولات نیز 2 میلیارد و 884 میلیون دلار در سال پیش بینی شده است. 

سهم هر بخش از سرمایه گذاري در واحد الفین فاز نخست، مهندسی 3.5 درصد، خرید و تدارکات 69.8 درصد، ساختمان و نصب و
پیش راه اندازي 25.3 درصد، راه اندازي 1.1 درصد و آموزش 0.3 درصد پیش بینی شده که پیمانکار واحد الفین فاز نخست شرکت

 
ایرانی OIEC و پیمانکار فناوري و مهندسی پایه گسترده (FEED) واحد پلی اتیلن سنگین، شرکت نارگان است. 

 
طرح پتروشیمی کیان در دوران ساخت براي 310 هزار نفر در ماه و در دوران بهره برداري براي 703 نفر اشتغال ایجاد می کند. 

60 درصد شرکت پتروشیمی کیان متعلق به هلدینگ گسترش نفت و گاز پارسیان و 40 درصد هم متعلق به هلدینگ پتروفرهنگ
است.



پتروپالایش کنگان به بهره برداري رسمی رسید

منبع: شاناشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/12/11

واحد بازیابی اتان پتروپالایش کنگان به عنوان بزرگ ترین
واحد تأمین خوراك پتروشیمی ها با ظرفیت تولید سالانه
3 میلیون و 500 هزار تن محصول و درآمد یک میلیارد

 
دلاري براي کشور به بهره برداري رسمی رسید. 

به گزارش خبرنگار شانا، واحد بازیابی اتان پتروپالایش
کنگان به عنوان فاز نخست این شرکت و از جمله طرح
هاي جهش دوم صنعت پتروشیمی امروز (دوشنبه، 11
اسفندماه) با دستور حسن روحانی، رئیس جمهوري از

 
طریق ویدئوکنفرانس به طور رسمی بهره برداري شد. 

عملیات اجرایی طرح پتروپالایش کنگان در بهمن ماه سال 1394 با هدف فرآوري گاز غنی شده و بازیابی اتان، پروپان، بوتان، پنتان
به همراه ترکیبات سنگین تر از گاز وروردي براي خوراك پتروشیمی در فاز نخست و تولید پلی اتیلن سبک و سنگین در فاز دوم آغاز

 
و طراحی، خرید و اجراي واحدبازیابی اتان این شرکت در کمتر از پنج سال براساس برنامه زمان بندي اجرا شد. 

واحد بازیابی اتان پتروپالایش کنگان با دریافت سالانه 21 میلیون تن خوراك از فاز 12 پارس جنوبی، ظرفیت تولید سالانه یک
میلیون و 750 هزار تن اتان، یک میلیون تن پروپان، 500 هزار تن بوتان و 250 هزار تن پنتان را دارد که می تواند سالانه حدود یک

 
میلیارد دلار براي کشور درآمدزایی داشته باشد. 

تأمین سرمایه احداث واحد بازیابی اتان پتروپالایش کنگان با حجم 970 میلیون دلار از محل سهامدار اصلی، شرکت سرمایه گذاري
اهداف و تسهیلات بانکی از بانک هاي ملت، اقتصاد نوین، تجارت، صادرات و خاورمیانه انجام شده، به طوري که سهم هر بخش از
سرمایه گذاري به تفکیک، مهندسی 4 درصد، خرید و تدارکات 80 درصد، ساختمان و نصب و پیش راه اندازي 14 درصد و آموزش و

 
راه اندازي 2 درصد است. 

100 درصد طراحی و مهندسی و راه اندازي همه واحدها و بخش هاي این طرح از سوي شرکت هاي ایرانی و بدون حضور کارشناسان
خارجی انجام شده است؛ مهندسی پایه نیز ازسوي گروه باختر، مهندسی تفصیلی از سوي شرکت طراحی و مهندسی صنایع انرژي
(EIED) انجام شده است و پیمانکاران اجرایی نیز شرکت هاي رامپکو، پیمان رودك، عمران ساحل، مپنا بویلر، کیانسازه بنوار و اکسیر

 
صنعت بوده اند. 

اجراي طرح بازیابی اتان پتروپالایش کنگان با استفاده حداکثري از تولیدات ایرانی صورت گرفته، به طوري که تأمین 65 درصد از
تجهیزات طرح از منابع داخلی کشور تهیه شده است و حداقل 95 شرکت بزرگ ایرانی در جریان ساخت تجهیزات قرار داشته اند، به



 
طوري که در اجراي این طرح اشتغال زایی براي 3500 نفر دوران ساخت و 622 نفر در دوران بهره برداري ایجاد شده است. 

ساخت واحد الفین در قالب فاز دوم شرکت پتروپالایش کنگان نیز هم اکنون حدود 45 درصد پیشرفت دارد که تا سال 1401 به بهره

 
برداري خواهد رسید. 

واحد بازیابی اتان پتروپالایش کنگان در زمینی به مساحت 65 هکتار در کنگان استان بوشهر احداث شده و شرکت سرمایه گذاري
اهداف از شرکت هاي زیرمجموعه صندوق بازنشستگی صنعت نفت سهامدار اصلی آن است.



ایجاد اشتغال با حمایت ویژه از خلاقیت هاي نوین و دانش بنیان

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/12/11

نشست خبري ششمین جشنواره ملی رمز موفقیت با حضور یلدا اسفندیاري دبیر این جشنواره و اعضاي شوراي سیاست
گزاري این مراسم برگزار شد.

دکتر یلدا اسفندیاري دبیر جشنواره با تشریح اهداف این
جشنواره گفت: به دلیل مفصل بیکاري که این روزها دامت
گیر جوانان سرزمینمان شده است ، گروه رمز موفقیت با
هدف تکثیر و آموزش اشتغال به جوانان و انتقال تجربه
کارآفرینان موفق و برتر به نسل جوان ، آغاز به کار کرد و
امسال در آستانه ششمین دوره این با اهدافی نو به استقبال

 
سال 1400 می رود. 

بنیان گزار جشنواره رمز موفقیت در ادامه افزود: رمز
موفقیت فضایی تعاملی براي انتقال تجربه صاحبان کسب و

 
کار هاي موفق به نسل جوان ، در راستاي حمایت و کارآفرینی براي جوانان خلاق است. 

وي افزود: در این دوره از جشنواره ، جوانان صاحب ایده و خلاقیت ، از سوي هیات داوران ما تحت داوري و بررسی و در نهایت، ایده

 
هاي خلاقانه و نو بنیان ، مورد حمایت مالی جشنواره و سرمایه گذاران قرار خواهند گرفت . 

او گفت: جشنواره امسال، به دلیل شیوع ویروس کرونا و به منظور رعایت پرتوکل هاي بهداشتی با حداقل ظرفیت ، برگزار خواهد شد

 
و ما امیدواریم سال آینده با مصون شدن از این ویروس بتوانیم میزبان تعداد بیشتري از مهمانان عزیز باشیم. 

وي همچنین گفت : در این جشنواره ضمن رونمایی از تمبر یادبود کارآفرینان برتر ، از تعدادي از صاحبان کسب و کارهاي بنام

 
کشورمان، تجلیل خواهد شد. 

گفتنی است، جشنواره رمز موفقیت ، روز پنجشنبه 14 اسفند در سالن همایش هاي صدا و سیما برگزار خواهد شد.



ایجاد اشتغال با حمایت ویژه از خلاقیت هاي نوین و دانش بنیان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/12/11

نشست خبري ششمین جشنواره ملی رمز موفقیت با حضور دبیر این جشنواره و اعضاي شوراي سیاست گزاري این مراسم
برگزار شد .

در نشست خبري ششمین جشنواره ملی رمز موفقیت
تشریح شد: ایجاد اشتغال با حمایت ویژه از خلاقیت هاي
نوین و دانش بنیان نشست خبري ششمین جشنواره ملی
رمز موفقیت با حضور دبیر این جشنواره و اعضاي شوراي

 
سیاست گزاري این مراسم برگزار شد . 

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري تهران، دکتر یلدا
اسفندیاري، دبیر جشنواره با تشریح اهداف این جشنواره
گفت : به دلیل مفصل بیکاري که این روزها دامت گیر

جوانان سرزمینمان شده است ، گروه رمز موفقیت با هدف تکثیر و آموزش اشتغال به جوانان و انتقال تجربه کارآفرینان موفق و برتر به

 
نسل جوان ، آغاز به کار کرد و امسال در آستانه ششمین دوره این با اهدافی نو به استقبال سال 1400 می رود. 

بنیان گزار جشنواره رمز موفقیت در ادامه افزود: رمز موفقیت فضایی تعاملی براي انتقال تجربه صاحبان کسب و کار هاي موفق به

 
نسل جوان ، در راستاي حمایت و کارآفرینی براي جوانان خلاق است. 

وي افزود: در این دوره از جشنواره ، جوانان صاحب ایده و خلاقیت ، از سوي هیات داوران ما تحت داوري و بررسی و در نهایت، ایده

 
هاي خلاقانه و نو بنیان ، مورد حمایت مالی جشنواره و سرمایه گذاران قرار خواهند گرفت . 

او گفت : جشنواره امسال، به دلیل شیوع ویروس کرونا و به منظور رعایت پرتوکل هاي بهداشتی با حداقل ظرفیت ، برگزار خواهد شد

 
و ما امیدواریم سال آینده با مصون شدن از این ویروس بتوانیم میزبان تعداد بیشتري از مهمانان عزیز باشیم . 

وي همچنین گفت : در این جشنواره ضمن رونمایی از تمبر یادبود کارآفرینان برتر ، از تعدادي از صاحبان کسب و کارهاي بنام

 
کشورمان، تجلیل خواهد شد. 

 
گفتنی است، جشنواره رمز موفقیت ، روز پنجشنبه 14 اسفند در سالن همایش هاي صدا و سیما برگزار خواهد شد 

 
نشست خبري ششمین جشنواره ملی رمز موفقیت با حضور دبیر این جشنواره 

لینک کوتاه : کپی شد 



 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/12/11 07:06 6 تیم صدر جدول گل سرسبد لیگ هستند/ نبود تماشاگران به سود بازیکنان جوان شد 

1 1399/12/11 07:00 اقتضاي نوروز تولید سریال هاي طنز است/دور همی و خندوانه امتحان خود را پس داده اند/وظیفه تلویزیون

 
جذب مخاطب است! 

2 1399/12/11 06:44 تشکیل کمیسیون هاي تخصصی 12 گانه تا فروردین ماه/ اکثر نمایندگان مجلس موافق اختصاص ردیف

 
بودجه مستقل به مجمع ملی جوانان هستند/ انتخابات کمیسیون هاي استان ها یکدست می شود 

3 1399/12/11 06:29 ستاد اجرایی فرمان امام و استان قدس مالیات خود را شفاف سازي کنند/ به بخشی از مالیات ها اعتقادي

 
ندارم 

4 1399/12/11 06:25 تعدد قوانین مالیاتی باعث فرار مالیاتی شده است/ در حوزه مالیات 800 عنوان قانون داریم/ هیئت رییسه

 
برنامه اصلاح قانون امور مالیاتی را کلید بزند 

 
5 1399/12/11 06:20 حضور 12 هزار معتاد متجاهر در مراکز بازپروري تهران/ درمان معتادین وظیفه پلیس نیست 

6 1399/12/11 06:18 موافق صحبت هاي پیرهادي نبودم که رسانه اي شود/ ممکن است از گزینه اي خارج از نمایندگان حمایت

 
کنیم/ پس از بودجه شاهد شور انتخاباتی در مجلس خواهیم بود 

 
7 1399/12/11 06:08 له شدن شانه هاي ظریف زنانه زیر بار سهمگین زمانه 

8 1399/12/11 06:00 مشارکت در انتخابات 55 درصدي خواهد بود/ قالیباف نگفته در انتخابات شرکت نمی کند/ اگر رئیسی نیاید

 
اجماع پیچیده تر می شود/ قالیباف فقط در صورت حضور رییسی انصراف می دهد 

9 1399/12/11 05:49 پایانه شرق به خانه کبوترها تبدیل شده است/ هنوز منتظر پاسخ شهرداري درمورد عدم بهره برداري پایانه

 
شرق هستیم 

10 1399/12/11 05:44 قیمت بلیط در ایام نوروز افزایش پیدا نمی کند/ انجام تست پی سی آر از مسافران خوزستان الزامی می

 
شود/ در صورت لغو پرواز ها هزینه بلیط با کسر میزانی از مبلغ برگشت داده می شود 

 
11 1399/12/11 04:58 «تک نوازي روي یخ هاي شناور» تئاتري هایی که مقابل دوربین آمدند / همراه با عکس 
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توسعه همکاري وزارت صنعت و دانشگاه فنی وحرفه اي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/12/11

تفاهم نامه همکاري میان وزارت صنعت، معدن و تجارت و دانشگاه فنی و حرفه اي با هدف توسعه اشتغال و کارآفریتی امضا
شد.

به گزارش خبرنگار دانشگاه گروه علمی فرهنگی هنري خبرکزاري صدا وسیما، این تفاهم نامه در راستاي بهره گیري بهینه از
امکانات موجود و به منظور تحقق اهداف مشترك و توسعه همکاري ها در زمینه فعالیت هاي آموزش هاي کاربردي و پژوهشی علمی
فیمابین آقایان دکتر ابراهیم صالحی عمران به نمایندگی از طرف دانشگاه فنی و حرفه اي و دکتر برات قبادیان معاون آموزش،
پژوهش و فناوري به نمایندگی از طرف وزارت صنعت، معدن و تجارت و در جهت رفع نیاز هاي آموزشی، پژوهشی و فناوري آن وزارت

 
و بهره مندي بیشتر از ظرفیت هاي علمی تخصصی جامعه علمی کشور در برقراري تعامل هدفمند منعقد شد. 

از جمله اهداف این تفاهم نامه عبارتند از نیاز سنجی، برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزش عالی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز
بخش صنعت، معدن و تجارت، انجام پروژه مشترك به منظور بسط و گسترش فعالیت هاي علمی، جهت ارتقاء علمی فنی بخش
صنعت، معدن و تجارت، استفاده بهینه از فناوري هاي جدید در زمینه توسعه آموزش هاي کوتاه مدت در بخش صنعت، معدن و

 
تجارت، مشارکت و استفاده بهینه از توانمندي هاي علمی، فنی و پژوهشی دو طرف است 

همجنین بهره مندي طرفین از امکانات یکدیگر در زمینه هاي آموزشی، پژوهشی، علمی و فناوري، همکاري در ارائه فهرست اولویت
هاي آموزشی، پژوهشی بخش صنعت، معدن و تجارت به دانشگاه فنی و حرفه اي در ابتداي هر سال، همکاري در اجراي طرح هاي
مشترك پژوهشی کاربردي جهت رفع نیاز هاي پژوهشی بخش صنعت، معدن و تجارت، همکاري در برگزاري مشترك همایش ها،

 
نشست هاي تخصصی، سمینار ها و کارگاه هاي علمی. 

همکاري در ثبت نام استادان و دانشجویان در سامانه طرح توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار (تاپ)، توسط دانشگاه و برقراي

 
ارتباط و تعامل با سازمان ها و بنگاه هاي تولیدي به منظور رفع نیاز هاي پژوهشی از دیگر محور هاي این تفاهم نامه است. 

همکاري در برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزشی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز بخش صنعت، معدن و تجارت، همکاري در رفع
نیاز هاي R&D صنایع کوچک و متوسط، همکاري در ساخت و تولید قطعات و دستگاه هاي مورد نیاز بخش صنعت، معدن و تجارت،
همکاري و حمایت در اجراي کارآفرینی و ثبت شرکت هاي تولیدي خدماتی دانشگاهیان دانشگاه، همکاري در تجهیز و تکمیل

تجهیزات کارگاه هاي دانشگاه با فناوري هاي نوین هم بر اساس این تفاهم نامه در دستور کار قرار گرفت.



ایجاد 107 هزار فرصت شغلی با طرح هاي بسیج سازندگی

منبع: بلاغشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش بلاغ، محمد زهرایی در مراسم نخستین هم
اندیشی بسیج سازندگی با اصحاب رسانه تحت عنوان
سومین ره نشان گروه هاي جهادي، در مورد اقداماتی که
براي ایجاد اشتغال در مناطق روستایی توسط بسیج
سازندگی انجام شده است، گفت: امسال با کمک بسیج
اقشار، همچنین با همکاري طرح هاي جهادي و جهادگران

 
و نیز طرح هاي صندوق هاي قرض الحسنه خرد و مردمی 107 هزار فرصت شغلی ایجاد و یا تثبیت شده است. 

وي گفت: برخی از این فرصت هاي شغلی، اشتغال جدید و و بخشی هم اشتغال ایجادي است که با کمک تسهیلات و طرح هاي

 
جهادي به تثبیت و ماندگاري شغل کمک شده است. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 42 هزار گروه جهادي در کشور فعالیت دارند، گفت: همچنین بیش از 24 هزار صندوق قرض الحسنه
و اشتغالزا در کشور ایجاد شده است که منابع این صندوق ها با طرح هاي جهادي پیوند خورده است. همچنین در پیوند با قطب هاي
صنایع تبدیلی و مراکز تولید در روستاها، یک زنجیره اي براي ایجاد اشتغال و تولید محصول و بازاررسانی ایجاد شده است که در این

 
زمینه به اشتغال 107 هزار نفر کمک شده است. 

رئیس بسیج سازندگی گفت: علاوه بر اینکه از ظرفیت صندوق هاي قرض الحسنه استفاده می شود، از امکانات نهادها، بانک ها و
صندوق کارآفرینی امید هم استفاده می شود و در این زمینه بانک هاي قرض الحسنه رسالت، قرض الحسنه مهر ایران، سپه و صندوق
کارآفرینی امید تفاهم نامه اي امضا کرده ایم که منابع تسهیلاتی این بانک ها به صورت هدفمند به طرح ها و گروه هاي جهادي داده
شود. همچنین تفاهم نامه هایی با بنیاد علوي و کمیته امداد امام خمینی(ره) بسته شده است که منابع تسهیلاتی در اختیار شبکه

 
تخصصی جهادي قرار گیرد. 

زهرایی تأکید کرد: ما فقط کار تسهیل گري بانکها را انجام می دهیم. به عنوان مثال اگر یک متقاضی روستایی بخواهد طرحی راه
اندازي کنند و یا مجوزي بگیرد، ما براي دریافت مجوز و دریافت تسهیلات کمک می کنیم و تضامینی براي آنها فراهم می کنیم و در
واقع کار تسهیل گري می کنیم. حتی در برخی موارد براي این کارگاه ها مواد اولیه تهیه می کنیم و همچنین براي محصولات آنها

 
بازاریابی و بازاررسانی انجام می شود. 

به گفته زهرایی، نهضت کمک رسانی مؤمنانه به مردم در شرایط کرونا به گونه اي انجام شد که به قول مقام معظم رهبري، در بحث
کمک رسانی به مردم و طرح هاي جهادي، خرمشهرهایی در پیش است که توسط جهادگران فتح می شود و ما کار گفتمان سازي



 
جهادي را در عرصه مدیریت کشور پیاده می کنیم. 

زهرایی گفت: سال 1400 به صورت هدفمند و با تعریف نسبت هاي مشخص، گام هاي عملیاتی تري براي اجراي طرح هاي جهادي

 
برمی داریم. 

وي همچنین گفت: کارگروه رسانه اي براي کارهاي جهادي در راستاي عمومی سازي و گفتمان سازي کارهاي جهادي صورت می

 
گیرد. 

به گفته وي، در زمینه اقتصاد مقاومتی در زمینه آموزش و توانمندسازي اعضا، همچنین در رشته هاي تخصصی مانند پرورش

 
بلدرچین و یا تولید عسل و کمک به راه اندازي کارگاه هاي پرورش زنبورعسل انجام می شود. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی همچنین در مورد کمک جهادگران به زلزله زدگان منطقه سی سخت گفت: هم سردار سلیمانی رئیس
سازمان بسیج و هم خود بنده از منطقه زلزله زده بازدید کردیم و شهر سی سخت مرکز زلزله به 9 منطقه تقسیم شد. قرار شد کار
قرارگاهی توسط سپاه در آنجا انجام شود که در هر منطقه وظایف و خدمت رسانی مشخص شده و در هر منطقه شورایی مرکب از
معتمدان محلی، امام جماعت مسجد، فرمانده پایگاه بسیج، بخشدار یا دهیار و یک مسئول جهادي تشکیل می شود و امکانات و کمک
هایی که براي زلزله زدگان می رسد، با شناسایی افراد بین آنها توزیع می شود تا عدالت برقرار شود و این گونه نباشد که عده اي از

 
قلم بیفتند و عده اي چند بار کمک هاي مردمی را دریافت کنند. 

زهرایی همچنین گفت: قرار شد جهادگران استان چهارمحال براي کمک کفایت می کنند و از سایر استان ها گروه هاي جهادي
نیامدند، فقط چند گروه جهادي از استان هاي مجاور به آنجا اعزام شدند و امکانات گرمایشی پتو، چادر و بسته هاي معیشتی و غذایی

 
از طرف مردم اصفهان، بوشهر و فارس به زلزله زدگان انجام شد. 

زهرائی این را هم گفت: مرحله سوم کمک به زلزله زدگان، آواربرداري خانه هاي تخریب شده بر اثر زلزله است که توسط بنیاد تعاون
بسیج به وسیله تیپ 48 فتح آواربرداري با کمک بنیاد مسکن انجام می شود و در مرحله آخر، به شرط اینکه بنیاد مسکن تفاهم نامه
اي با بنیاد تعاون امضا کند، کار ساخت مسکن براي زلزله زدگان انجام می شود و اگر تفاهم نشود، خود بنیاد مسکن اقدام به ساخت و

 
ساز در این مناطق خواهد کرد. 

انتهاي پیام/



بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال با اعتبار هزار میلیاردي

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مردم در مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد.

نمایندگان مردم در مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار
میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه
هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون

 
در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد. 

به گزارش خبرآنلاین، نمایندگان در نشست علنی امروز
(دوشنبه 11 اسفندماه) مجلس شوراي اسلامی در جریان
بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، ، با

 
الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال ازبدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

 
یابد.بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد. 
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گوهرتراشی براي 1000 نفر در چهارمحال و بختیاري اشتغال ایجاد می کند

منبع: ایسناشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه حرفه گوهرتراشی تا پایان سال 1400 براي 1000 نفر در
استان اشتغال ایجاد می کند، گفت: ثبت نام براي دریافت آموزش ها و شروع این حرفه آغاز شده است و افراد با پرداخت

هزینه 5 میلیون تومان می توانند این حرفه را آغاز کنند.

حجت الاسلام والمسلمین حسن امیري در گفت وگو با
ایسنا با بیان اینکه طرح شمیم خدمت در امامزاده ها با
محوریت بقاع متبرکه انجام شده است، اظهار کرد: از جمله
اقدامات صورت گرفته در این طرح، ایجاد اشتغال براي
افراد نیازمند و سرپرست خانوار است که ایجاد اشتغال از
طریق حرفه گوهرتراشی مدنظر طرح شمیم در استان

 
است. 

وي با بیان اینکه فعالیت در حرفه گوهرتراشی از تابستان
سال جاري در چهارمحال و بختیاري کلید خورده است،

افزود: نتایج بازدهی این حرفه در استان هاي دیگر مورد بررسی قرار گرفت و سپس با رایزنی صورت گرفته با کارآفرینی از استان

 
خراسان، این حرفه در استان آغاز شد. 

امیري با بیان اینکه ایجاد اشتغال براي 1000 نفر در استان، تا پایان سال 1400 طی این طرح درنظر گرفته شده است، گفت: ثبت نام
براي دریافت آموزش ها و شروع حرفه آغاز شده است و افراد با پرداخت هزینه 5 میلیون تومان به عنوان ودیعه بابت دستگاه و در

 
اختیار گرفتن سنگ هاي قیمتی می توانند این حرفه را آغاز کنند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه تاکنون 100 نفر براي دستگاه درخواست داده اند، ادامه داد: از این

 
تعداد به 70 نفر دستگاه تحویل داده شده است و مابقی تا پایان اسفندماه در اختیار متقاضیان قرار می گیرد. 

وي یادآور شد: به علاوه 200 نفر نیز در حال دریافت آموزش ها هستند، گفتنی است تمامی آموزش ها رایگان بوده و افراد ظرف سه

 
تا چهار جلسه آموزش هاي لازم را دریافت می کنند. 

امیري میزان درآمد ماهیانه حرفه گوهرتراشی را به طور متوسط یک تا دو میلیون تومان عنوان کرد و اضافه کرد: دغدغه اي براي
عرضه و تقاضاي محصولات تولیدي وجود ندارد و توسط کارآفرین مربوطه فروش محصولات صورت می گیرد، به علاوه مشتریان خارج

 
از کشور نیز متقاضی خرید سنگ هاي قیمتی تراشیده شده نیز هستند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و بختیاري خاطرنشان کرد: شهرستان هاي لردگان، شهرکرد، سامان و بن بیشترین استقبال را



 
از این طرح داشته اند و مزیت این کار این است که افراد در منزل می توانند به انجام این حرفه پرداخته و سروصدایی نیز تولید نشود. 

انتهاي پیام



براي نجات اقتصاد کشور، نیازمند تحول اقتصادي هستیم/ دولت رابطه خود با

بخش خصوصی واقعی را تقویت کند

منبع: موجشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس مجمع عالی کارآفرینان گفت: براي نجات اقتصاد
کشور، نیازمند تحول اقتصادي هستیم و راه نجات اقتصاد
کشور اجراي سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و بیانیه
گام دوم انقلاب یعنی حمایت از تولید ملی، کارآفرینی و

 
توسعه اقتصاد دانش بنیان است. 

به گزارش خبرگزاري موج، امین شاکري، رئیس مجمع
عالی کارآفرینان، در نشست سالیانه هم اندیشی اعضاي این
تشکل اقتصادي اظهار داشت:در شرایط حال حاضر کشور

مهم ترین موضوع براي عموم مردم بهبود وضعیت اقتصادي کشور است. در این راستا سیاست هاي کلی برنامه هفتم توسعه میبایست
با توجه به ابلاغ سیاست هاي 24 گانه اقتصاد مقاومتی و بیانیه گام دوم انقلاب، تدوین شود. بر مبناي بیانیه گام دوم انقلاب، میبایست

 
تحولاتی در فرهنگ و اقتصاد کشور ایجاد گردد که زمینه ساز ساخت یک تمدن شود. 

وي خاطر نشان کرد: متاسفانه طی دهه هاي گذشته از ظرفیت عظیم کشور در جهت توسعه اقتصادي بهره کافی نبرده ایم و نسبت به
برخی از کشور ها نظیر ترکیه، دچار عقب ماندگی شده ایم. معناي توسعه اقتصادي با رشد اقتصادي متفاوت است. توسعه یک مفهوم
چند جانبه است که در کشورهاي مختلف مدل هاي متفاوتی براي اجرا دارد. توسعه پایدار کشورهاي پیشرفته مانند آلمان، فرانسه
نشان می دهد که توسعه اقتصاد پایدار براساس اقتصاد متوازن،با ثبات و پویا شکل گرفته است. میبایست نظام حکمرانی اقتصادي

 
کشور به این باور برسد که اقتصاد نیازمند هدایت و تسهیلگري است،نه مداخله و تصمیم سیاسی. 

وي با بیان اینکه""رشد اقتصادي بدون توسعه اقتصادي، منجر به تحول اقتصادي نمیشود""، افزود: براي نجات اقتصاد کشور، نیازمند
تحول اقتصادي و به تعبیري توسعه اقتصادي هستیم و راه نجات اقتصاد کشور و افزایش تاب آوري اقتصاد ایران در مقابل بحران هاي
اقتصادي، اجراي دقیق سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و بیانیه گام دوم انقلاب، یعنی حمایت از تولید، کارآفرینی و توسعه اقتصاد
دانش بنیان است. رشد بدون توسعه عموماً در کشورهاي وابسته به نفت رخ می دهد، که این آسیب پذیري ما را در مقابل مشکلات
مختلف بالا برده است. اکنون نیازمند یک نظام ملی نوآوري با مشارکت نخبگان، متخصصان و جوانان به منظور برطرف کردن چالش

 
هاي توسعه کشور هستیم. 

امین شاکري گفت: اقتصاد ایران نیازمند تحول در بعد داخلی و بعد خارجی است. در بعُد داخلی، باید با توجه به آمایش سرزمینی
کشور و مزیت هاي اقتصادي هر استان، تقویت کسب و کارهاي منطقه اي با محوریت بخش خصوصی به منظور ایجاد اشتغال پایدار
براي مردم آن منطقه صورت بگیرد. یکی از راهکارهاي توسعه متوازن کشور، تقسیم بندي هاي منطقه اي به منظور استفاده بهینه از
قابلیت ها و پتانسیل ها بر اساس ظرفیت هاي و امکانات موجود است.در بعُد خارجی، باید با بهبود نقش آفرینی کشور در حوزه اقتصاد



بین الملل به ویژه تقویت روابط اقتصادي با کشور هاي همسایه از طریق انعقاد موافقت نامه هاي ترجیحی و پیمان هاي دو یا چند
جانبه تجاري - اقتصادي و حمایت از صادرات و صادرکنندگان،و پرهیز از خام فروشی مواد اولیه، تحول اقتصادي را ایجاد کنیم.
همسایگی و داشتن مرز آبی و خاکی مشترك با 15 کشور و جمعیت 600 میلیونی این کشور ها فرصت بسیار خوبی براي توسعه
صادرات غیر نفتی و افزایش درآمدهاي ارزي براي کشور است.در صورت تحقق سیاست هاي کلی توسعه دریا محور با توجه به
دسترسی به آبهاي آزاد، میتوان شاهد صادرات کالاهاي ایرانی به دورترین نقاط جهان و افرایش قدرت اقتصادي ایران در عرصه بین

 
المللی بود. 

وي با اشاره به اهمیت تولید و حمایت از توسعه کارآفرینی در کشور ادامه داد: سرعت نزول ارزش پول ملی در چند سال گذشته به
قدري افزایش یافته که معیشت بسیاري از اقشار کشور به خطر افتاده است. یکی از راه هاي افزایش ارزش پول ملی، حمایت از تولید
ملی است. در یک سال اخیر بخشی از سیاست گذاري ها و ارائه راهکارها براي حل و فصل مشکلات پیش آمده ناشی از تحریم ها و
اپیدمی ویروس کرونا از طریق شیوه آزمون و خطا و با تحمیل هزینه هاي هنگفت براي همه به ویژه تولیدکنندگان و اقشار آسیب
پذیر جامعه صورت گرفت.متاسفانه نرخ بالاي تورم و کسري بودجه دولت به مسئله ساختاري اقتصاد ایران تبدیل شده است، ثبت تورم
34.4 درصد در سال 98 و تورم 30.5 درصدي در 9 ماهه 99 مؤید از بین رفتن کنترل نرخ تورم است.در مسئله بودجه سال 1400

 
نیز شاهد یک بودجه ریزي معیوب و غیر کارشناسی بودیم که به تشدید وخامت اوضاع اقتصادي منجر میشد. 

رئیس مجمع عالی کارآفرینان ادامه داد: تمام این اتفاقات در وضعیتی رخ داده که به دلیل تشدید تحریم هاي ظالمانه و ویروس کرونا،
قیمت نفت خام ما از 52 دلار در سال 2017 به 39 دلار در سال 2020 کاهش یافت، به همین دلیل بخش عمده اي از درآمد هاي
پیش بینی شده بودجه، محقق نشد و دولت با یک کسري بودجه شدید مواجه گردید. براساس گزارش هاي مرکز پژوهش هاي
مجلس، ضریب جینی که بیانگر میزان فاصله طبقات اجتماعی کشور است از سال 92 صعودي بوده که این نشان دهنده تشدید
نابرابري اجتماعی است. دهک هاي میانی و پایین جامعه در حال تجزیه هستند که در این خصوص میبایست دقت بیشتري صورت

 
گیرد. 

او در ادامه گفت: به فرموده رهبر معظم انقلاب، اقتصاد، جنبه اي مهم از قدرت کشور است. پایین بودن نرخ تشکیل سرمایه، میزان
سرمایه گذاري و رشد اقتصادي نزدیک به صفر طی ده سال اخیر علی رغم وجود ظرفیت هاي عظیم کشور و بی ثباتی متغیرهاي
اقتصادي متأثر از نرخ ارز و نرخ تورم، موجب افزایش امنیت عمومی کشور نمی شود، بلکه ایجاد رشد اقتصادي، افزایش سرمایه گذاري
و افزایش اشتغال است که موجب توسعه رفاه عمومی و ایجاد محیط امن براي زندگی مردم می شود؛ این کار نیز به یقین توسط بخش

 
خصوصی واقعی، کارآفرینان و فعالان اقتصادي کشور، محقق خواهد شد. 

شاکري تاکید کرد: نهاد سیاست گذار اقتصادي، میبایست همواره موضوعاتی از قبیل بهبود محیط کسب وکار و ارتقاي شاخص هاي
اقتصادي را به عنوان برنامه هاي اصلی خود مورد توجه قرار دهد که بدین منظور باید حاکمیت قانون در نظام اقتصادي کشور ارتقا
یابد. متاسفانه در کشور با تورم قوانین و بعضاً قوانین دست و پاگیر که نشات گرفته از رویکرد تقنینی به جاي رویکرد نظارتی است،
مواجه هستیم. مجلس شوراي اسلامی در سال 91 در یک اقدام اساسی براي اقتصاد کشور، اقدام به تصویب قانون بهبود فضاي کسب
و کار کرد، اما متاسفانه در شرایط کنونی آمار خوبی در این حوزه وجود ندارد. براساس آمارها شاخص ملی محیط کسب و کار در

 
زمستان سال 97 در حدود 5.83 درصد، در پاییز همان سال 6.3 و در زمستان سال 98 به 6.5 درصد رسیده است. 

وي در ادامه گفت: دولت میتواند رویکرد به کارگیري علم و تجربه در تصمیم سازي ها و اخذ راهکارهاي مشورتی در راستاي منافع
ملی را دوچندان تقویت کند. شرایط فعلی اقتصاد کشور، ضرورت ایفاي نقش تشکل هاي اقتصادي در تدوین و اتخاذ سیاست ها و
تعامل بیشتر با حاکمیت و در راستاي دست یابی به الگوي مطلوب و توسعه محور را بیش از پیش کرده است. اجراي دقیق قانون



بهبود مستمر محیط کسب و کار توسط دستگاه هاي دولتی، موجب ارتقاي سهم بخش خصوصی در اقتصاد کشور میشود.که در این

 
راستا ضروري است دولت رابطه خود با بخش خصوصی واقعی را تقویت کند. 

وي در خاتمه با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري سال آینده خاطر نشان کرد: دولت آتی باید بر مبناي یک برنامه راهبردي عملیاتی
جامع، مجدانه و خستگی ناپذیر در جهت رفع مشکلات اقتصادي و معیشتی مردم به ویژه اقشار ضعیف و کم درآمد تلاش کند و
اجراي طرح هاي اقتصادي را در مناطق محروم و کمتر توسعه یافته کشور به منظور توسعه و آبادانی و ایجاد اشتغال پایدار با شتاب
بیشتري پیگیري نماید. همچنین باید بپذیرد که جامعه فعالان اقتصادي کشور، به واسطه سیاست هاي غلط و غیرکارشناسی سال
هاي گذشته درگیر مشکلات عمده اي شده اند، و میبایست درصدد جبران این عقب ماندگی هاي حوزه تولید و صنعت کشورباشد.
دولت آتی باید بتواند با اجماع سازي میان سایر ارکان حاکمیتی کشور و جامعه اقتصادي کشور یعنی تشکل ها،انجمن هاي کارفرمایی
و اتحادیه هاي صنفی و کارگري و تعاونی ها و همچنین جامعه نخبگانی و پژوهشی کشور، زمینه ایجاد محیط با ثبات اقتصادي،
مردمی شدن اقتصاد و حمایت از تولید، سرمایه گذاري و فعالیت هاي مولد را به منظور توسعه پایدار اقتصادي و بهبود وضعیت

معیشتی مردم، فراهم نماید.



همکاري آموزشی دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صمت آغاز شد

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/12/11

پایگاه خبري معدن نیوز -همکاري هاي آموزشی، علمی و پژوهشی دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صنعت، معدن و تجارت با
امضاي تفاهم نامه اي در این زمینه آغاز شد.

نوشته شده توسط: دوشنبه 11 اسفند 1399 - 11:31:14 3 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -همکاري هاي آموزشی،
علمی و پژوهشی دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صنعت، معدن

 
و تجارت با امضاي تفاهم نامه اي در این زمینه آغاز شد. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -همکاري هاي آموزشی، علمی و پژوهشی
دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صنعت، معدن و تجارت با

 
امضاي تفاهم نامه اي در این زمینه آغاز شد. 

دانشگاه فنی و حرفه اي و وزارت صنعت، معدن و تجارت با
امضاي تفاهم نامه اي، همکاري هاي خود را در زمینه آموزش و

 
پژوهش هاي فنی و حرفه اي آغاز کردند. 

این تفاهم نامه در راستاي بهره گیري بهینه از امکانات موجود و در جهت تحقق اهداف مشترك و توسعه همکاري ها در زمینه فعالیت
هاي آموزش هاي کاربردي و پژوهشی علمی با حضور ابراهیم صالحی عمران رییس دانشگاه فنی و حرفه اي و برات قبادیان معاون
آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت در راستاي رفع نیازهاي آموزشی، پژوهشی و فناوري این وزارتخانه و

 
همچنین بهره مندي بیشتر از ظرفیت ها و پتانسیل هاي علمی و تخصصی این دانشگاه به امضا رسید. 

 
اهداف تفاهم نامه دانشگاه فنی وحرفه اي و وزارت صنعت 

در بیان اهداف این تفاهم نامه آمده است: نیاز سنجی، برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزش عالی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز
بخش صنعت، معدن و تجارت، انجام پروژه مشترك به منظور بسط و گسترش فعالیت هاي علمی، جهت ارتقاي علمی فنی بخش
صنعت، معدن و تجارت، استفاده بهینه از تکنولوژي هاي جدید در زمینه توسعه آموزش هاي کوتاه مدت در بخش صنعت، معدن و
تجارت و همچنین مشارکت و استفاده بهینه از توانمندي هاي علمی، فنی و پژوهشی دو طرف از جمله اهداف این تفاهم نامه به شمار

 
می روند. 

 
موضوعات تفاهم نامه 

بر این اساس، بهره مندي طرفین از امکانات یکدیگر در زمینه هاي آموزشی، پژوهشی، علمی و فناوري به همکاري در ارائه لیست
اولویت هاي آموزشی، پژوهشی بخش صنعت، معدن و تجارت به دانشگاه فنی و حرفه اي در ابتداي هر سال از جمله مفاد تفاهم نامه

 
میان دانشگاه فنی و حرفه اي و وزارت صنعت به شمار می رود. 



همکاري در اجراي پروژه هاي مشترك پژوهشی کاربردي براي رفع نیازهاي پژوهشی بخش صنعت، معدن و تجارت، همکاري در
برگزاري مشترك همایش ها، نشست هاي تخصصی، سمینارها و کارگاه هاي علمی، همکاري در ثبت نام اساتید و دانشجویان در
سامانه طرح توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار (تاپ) توسط دانشگاه و برقراي ارتباط و تعامل با سازمان ها و بنگاه هاي

 
تولیدي به منظور رفع نیازهاي پژوهشی توسط معاونت از دیگر موضوعات این تفاهم نامه است. 

در همین زمینه، همکاري در برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزشی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز بخش صنعت، معدن و تجارت،
همکاري در رفع نیازهاي R&D صنایع کوچک و متوسط، همکاري در ساخت و تولید قطعات و دستگاه هاي مورد نیاز بخش صنعت،
معدن و تجارت، همکاري و حمایت در اجراي کارآفرینی و ثبت شرکت هاي تولیدي خدماتی دانشگاهیان دانشگاه و همچنین همکاري

 
در تجهیز و تکمیل تجهیزات کارگاه هاي دانشگاه با فناوري هاي نوین سایر موضوعات طرح شده در این تفاهم نامه است. 

 
دانشگاه فنی وحرفه اي در مسیر پیوند با جامعه 

در ادامه این مراسم صالحی عمران رییس دانشگاه گفت: هدف این جلسه برقراري ارتباط متقابل میان دانشگاه و جامعه است. دانشگاه
فنی و حرفه اي به عنوان دانشگاهی ماموریت گرا به دنبال پیوند با جامعه است تا اثري مطلوب، ملموس و عینی از خود بر جاي گذارد.

وي گفت: این دانشگاه افزون بر تولید علم باید وارد تولید ثروت شود. از این رو به دنبال تامین و تربیت نیروي کار متناسب با جامعه و

 
بازار کار است. 

رییس دانشگاه فنی وحرفه اي با تاکید بر لزوم از میان رفتن دیوارهاي میان دانشگاه و جامعه ادامه داد: کشیده شدن دیوارهاي بلند
میان دانشگاه و جامعه مانع پیوند دانشگاه ها با بخش هاي صنعت، کشاورزي و خدمات شده است. این در حالی است که چنین چرخه

 
هاي معیوبی در دانشگاه ها به ویژه دانشگاه فنی وحرفه اي باید از بین رود. 

صالحی عمران درباره امضاي این تفاهم نامه گفت: امضاي چنین تفاهم نامه هایی آموزش هاي دوگانه را به نتایج درست رسانده و این
دانشگاه را از حالت عرضه محوري خارج می سازد. همچنین رشته ها تقاضا محور شده و سرفصل هاي دروس اصلاح می شود. از سوي

دیگر به دلیل دسترسی به محیط هاي واقعی کار آموزش درست نیز صورت می گیرد.



همکاري آموزش فنی و حرفه اي و صنایع استان بوشهر باعث رونق اشتغال می

شود

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/12/11

اتحادخبر: مدیر عامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس گفت: با همکاري مجموعه آموزش فنی و حرفه اي بزرگترین
طرح صلاحیت حرفه اي کشور در منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس اجرا می شود.ایرج خرمدل در نشست با مدیر کل و

کارشناسان آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر ،اظهار داشت: طی یک فرایند سه ساله با همکاري ...

اتحادخبر: مدیر عامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس گفت: با همکاري مجموعه آموزش فنی و حرفه اي بزرگترین

 
طرح صلاحیت حرفه اي کشور در منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس اجرا می شود. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر ، ایرج خرمدل در نشست با مدیر کل و کارشناسان آموزش
فنی و حرفه اي استان بوشهر ،اظهار داشت: طی یک فرایند سه ساله با همکاري مجموعه آموزش فنی و حرفه اي ،دانشگاه علمی و
کاربردي پلیمر و سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس تمام نیروهاي شاغل و زیر مجموعه این سازمان گواهی صلاحیت حرفه اي

 
دریافت خواهند کرد. 

 
 

وي با تأکید بر اینکه تمام شاغلین در صنعت، نفت، گاز و پتروشیمی باید گواهی مهارت صلاحیت حرفه اي دریافت کنند، اضافه کرد:
نیروي انسانی ماهر و آموزش دیده نقشی اساسی در توسعه صنعت نفت، گاز و پتروشیمی دارد و این آموزش ها به صورت پایلوت براي

 
اولین بار در استان بوشهر برگزار خواهد شد. 

خرمدل به تمدید قرارداد آموزشی فنی و حرفه اي در راستاي اجراي مسئولیت هاي اجتماعی صنعت نفت هم اشاره کرد و افزود: با
مصوب شدن این موضوع در هیات مدیره این سازمان این قرارداد آموزشی براي پنج سال دیگر تمدید خواهد شد تا جوانان جویاي کار

 
همراستا با نیازهاي صنعت آموزش هاي فنی و حرفه اي را فرا بگیرند. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر هم گفت: نخستین تفاهم نامه صلاحیت حرفه اي شاغلین با مجتمع گاز پارس جنوبی
با هدف آموزش و صدور گواهینامه صلاحیت حرفه اي براي مشاغلی که در سازمان فنی و حرفه اي کد استاندارد دارند منعقد شده

 
است. 

عبدالمجید دراهکی با بیان اینکه آموزش و مهارت زمینه ساز توسعه بهره وري در صنایع است، تصریح کرد: همسو با امضاي این تفاهم
نامه با موضوع صلاحیت حرفه اي نیروهاي پیمانکاري مجتمع گاز ، کارگروه هاي متعددي در حال تدوین استاندارد سازي مشاغل فنی



 
شرکت هاي نفت و گاز هستند که حدود 250 استاندارد تاکنون تدوین شده است. 

 
 

وي اجراي طرح صلاحیت حرفه اي نیروهاي شاغل در سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس را گامی مهم در جهت ارتباط صنعت
با آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي دانست و بیان داشت: جنوب استان بوشهر باید به مرکز کار و مهارت تبدیل شود و به گونه اي

 
باشد که مقام هاي ملی کشور نگاه توسعه اي در ارتباط با مهارت را به راحتی در این منطقه لمس کنند. 

دراهکی به مهارت آموزي 21 هزار نفر در استان بوشهر در راستاي تفاهم نامه همکاري با سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس در
طول مدت 6 ساله این قرارداد خبر داد و افزود: افرادي که داراي مهارت هستند اشتغال پذیري بیشتري نسبت به افراد فاقد مهارت
دارند ولی آنچه مهم است آموزش هاي مهارتی باید مبتنی بر تقاضاي بازار کار باشد که براي تحقق این امر لازم است پیوند بین
صنعت و مراکز آموزش فنی و حرفه اي بیشتر شود همچنان که در کشورهاي دیگر با ورود یک تکنولوژي به چرخه صنعت، ابتدا

 
آموزش کاربران در دستور کار قرار می گیرد و این امر اهمیت آموزش به مهارت آموختگان را نشان می دهد. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر تاکید کرد: توانمندسازي نیروي شاغل در صنایع همیشه مورد توجه صاحبان صنایع بوده و
لازم است آموزش هاي مهارتی به طور جدي در بخش صنعت به منظور ارتقاي آموزش، مهارت، خلاقیت، کارآفرینی و گسترش

آموزش هاي مدیریتی و مهارتی موردنیاز صنایع توسعه یابد.



یاري مهندسین براي حل چالش هاي پیش روي کشاورزي

منبع: ایاناشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس گفت: این سازمان براي حل چالش هاي پیش روي انجام ماموریت هاي اصلی و

 
چهارگانه خود در بخش کشاورزي به یاري و کمک هاي علمی مهندسین کشاورزي نیازمند است. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان فارس، حسین پژمان که در یک
گردهمایی وبیناري به مناسبت روز مهندس براي اعضاي سازمان
نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی سخن می گفت ضمن
گرامیداشت این روز و تاکید بر اهمیت آن تصریح کرد: اولین
ماموریت اصلی جهاد کشاورزي تامین امنیت غذایی جامعه است

 
که در چهار کلید واژه تفسیر می شود. 

به گفته وي؛ مهندسین کشاورزي بر اساس وظیفه شرعی، قانونی
و اخلاقی به عنوان یک تحصیل کرده باید در تولید غذاي کافی،
باکیفیت، سالم، ارزان و قابل دسترس براي آحاد مختلف جامعه
همسو با سیاست هاي جهاد کشاورزي براي تامین امنیت غذایی،

 
همکاري کنند. 

این مقام مسئول با تاکید بر اینکه امروزه در مبحث امنیت غذایی کیفیت غذا اهمیت بسیار بیشتري پیدا کرده و نقش مهندسین
کشاورزي پر رنگ تر شده است، افزود: بخش عمده اي از آحاد جامعه به نقش غذا در سلامت انسان پی برده اند و به معایب و
مشکلاتی که در تولید غذا با استفاده از انواع سموم و کودهاي شیمیایی می توانند ایجاد شود واقف هستند از این رو تقاضا براي

 
استفاده از غذاي سالم به عنوان یکی از خواسته هاي به حق مردم در سطح دنیا و در کشور فزونی یافته است. 

او تشریح کرد: کشور ما در حال حاضر در موضوع امنیت غذایی در بین کشورهایی است که 83 درصد از انرژي مورد نیاز جامعه در
کشور خودمان تولید می شود و این در حالی است که تنها چند کشور هستند که به این درجه از خود اتکایی در تولید محصولات

 
غذایی رسیده اند که علت آن نیز در تنوع اقلیمی و اقتصاد کشاورزي ناشی از مزیت نسبی تولید است. 

به گفته پژمان؛ هر کشوري متناسب با نوع اقلیم و آب و هوایی که دارد محصول خاصی را تولید می کند بر همین اساس در دنیا سه
نظام تولید گندم بنیان، برنج بنیان و نظام تولید ذرت بنیان وجود دارد از این رو این محصولات، تولیدات اصلی هستند که زیر بناي

 
زراعت را در کشور تشکیل می دهند و بقیه محصولات به تبعیت از این محصول هاي اصلی می توانند توسعه پیدا کنند. 

تولید بیش از 2 میلیون تن شکر در کشور امکان پذیر است 



او با بیان اینکه در کشور گندم، جو، ذرت، برنج، دانه هاي روغنی و شکر در زمره محصولات اساسی به حساب می آیند و در تولید
گندم چندین سال است که به خود کفایی رسیده ایم، اظهار کرد: این پتانسیل را داریم که 2.6 تا 2.7 میلیون تن محصول شکري که

 
نیاز کشور است را تولید و خود کفا شویم لذا حضور دانش آموخته گان در این بخش بسیار موثر خواهد بود. 

پژمان به تبیین رویکرد جهاد کشاورزي در زمینه تولید چغندر قند به عنوان یک ضرورت پرداخت و گفت: رویکرد ما این است که
کشت چغندر قند را از بهاره به پاییزه انتقال دهیم همان طور که در مناطق جنوبی استان فارس و در شهرستان هایی مثل داراب،
زرین دشت، گراش، خنج، کازرون و ممسنی عملکرد هاي بسیار خوب حتی 110 تن در هکتار حاصل شده است از این رو حضور فارغ

 
التحصیلان عملیاتی و کاربردي در این مزارع مثمر است. 

به اعتقاد او کافی است یک دانش آموخته کشاورزي به عنوان مهندس کشاورزي براي یک بار در زندگی یک کشاورز مثمر ثمر واقع

 
شود، قطعا کشاورز به آن مهندس اعتقاد پیدا خواهد کرد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس به گروه دیگري از محصولات راهبردي به عنوان ضرورت حیاتی دیگر اشاره و بیان کرد: در
تولید دانه هاي روغنی هنوز 84 درصد به خارج از کشور وابسته هستیم به همین خاطر در چند سال اخیر در زمینه توسعه کاشت دانه
هاي روغنی در استان فارس به خصوص کلزا تلاش ارزنده اي صورت گرفته است به طوري که در سال زراعی جاري قریب به 12 هزار

 
هکتار به کشت آن اختصاص دارد. 

او افزود: سیاست جهاد کشاورزي ایجاد تنوع در کاشت دانه هاي روغنی است از این رو از مهندسان کشاورزي انتظار می رود در
شناسایی مناطق مستعد، پهنه بندي منطقه هاي مناسب براي کشت دانه هاي روغنی جدید از جمله کاملینیا، بادام زمینی و از همه

 
مهم تر سویا که هم کاربرد روغنی دارد و هم در تعلیف و تغذیه دام و طیور حائز اهمیت است به ما کمک کنند. 

پژمان در تشریح کشاورزي دانش بنیان به عنوان دومین ماموریت اصلی جهاد کشاورزي تصریح کرد: کشاورزي دانش بنیان، کشاورزي
هوشمند و پایدار است که با استفاده از این نوع کشاورزي می توانیم بهره وري از منابع را افزایش دهیم؛ اگر آب، خاك و منابع ژنتیکی
را به عنوان سه منبع اصلی براي تامین غذا و بهره وري در بخش کشاورزي در نظر بگیریم با همین منابع محدود استان فارس می

 
توانیم مواد غذایی را دو تا سه برابر آن چیزي که هم اکنون تولید می شود تامین کنیم. 

 
سرمایه گذاري باید در خدمت علم و دانش باشد 

وي با اشاره به کشاورزان نمونه استان و اختلاف در میزان عملکرد باغ ها و مزارع آنان اضافه کرد: تفاوت کشاورزي که نمونه می شود
از استانی با کشاورز معمولی با دیگر کشاورزان طبیعتا در دو عامل است؛ یکی در بحث استفاده از علم و دانش و دیگري در تزریق
سرمایه، که سرمایه باید در خدمت علم و دانش قرار بگیرد؛ از این رو کمک به گذر از کشاورزي سنتی به کشاورزي دانش بنیان و

 
هوشمند ماموریت دیگري است که نیازمند مشارکت مهندسین کشاورزي است. 

وي به ضرورت توانمند سازي 280 هزار نفر بهره بردار استان فارس در قالب ذي نفعان بخش کشاورزي به عنوان سومین ماموریت
اصلی جهاد کشاورزي اشاره کرد و افزود: بخش عمده اي از این افراد از نظر علمی و تحصیلات در مقاطع پائین تر از دیپلم هستند و
اینجا وظیفه مهندسین کشاورزي است که در کنار این کشاورزان قرار بگیرند و آن اهدافی که در توسعه بخش کشاورزي مد نظر است

 
محقق کنند. 



این مقام مسئول چهارمین ماموریت سازمان جهاد کشاورزي را ایجاد رونق اقتصادي در بخش کشاورزي دانست و بیان کرد: تنها
بخشی که توانست اقتصاد کشور را با وجود تحریم هاي شدیدي که وجود دارد روي پا نگاه دارد بخش کشاورزي بود و توانست رشد
بیش از 8 درصد را محقق کند که نشان دهنده ظرفیت هایی است که در بخش کشاورزي وجود دارد؛ این توانمندي ها با همراهی

 
اعضاي سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی افزایش خواهد یافت. 

پژمان با یاد آوري توانمندي مهندسین کشاورزي در کمک به تقابل با چالش هاي پیش روي ماموریت هاي سازمان خود تصریح کرد:
تغییرات اقلیمی با امکان تاثیر بر بیش از 45 درصد از محصولات کشاورزي از اصلی ترین مشکلاتی است که با آن مواجه ایم بنابراین با
استفاده از تکنولوژي هاي جدید و توسعه تولید در محیط هاي کنترل شده، گلخانه ها و سایبان ها با کمک متخصیصن بخش

 
کشاورزي می توانیم بر این اتفاق فائق شویم. 

او به توسعه زنجیره هاي ارزش به عنوان راه کاري سودمند در حل چالش هاي سرمایه اي در بخش کشاورزي گریزي زد و گفت: با
تلاش در جهت ایجاد زنجیره هاي ارزش قطعا کمک بسیار زیادي به سرمایه گذاري در بخش کشاورزي خواهد شد که یکی از

 
مهمترین محدودیت هاي موجود است. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس از ورود مهندسین به حوزه هاي کشاورزي هوشمند مانند استفاده از سامانه هاي تمام
خودکار در گلخانه هاي تمام هایتک که مدیریت عوامل محیطی، تغذیه، آفات و بیماري ها به صورت خودکار انجام می شود استقبال

 
کرد. 

او به استفاده از پهپاد ها به عنوان یکی از زمینه هاي کاري جدید در بخش کشاورزي اشاره و اظهار کرد: به کار گیري ربات هاي
کارگر براي کاهش هزینه هاي تولید و رفع عوامل محدود کننده در توسعه کشاورزي تجاري، تاسیس شرکت هاي دانش بنیان براي
استفاده در حوزه هاي بایو تکنولوژي، نانو تکنولوژي و کشت بافت به خصوص محصولاتی مثل خرما که جزو نیازهاي اساسی است از

حوزه هاي جدید اشتغال مهندسین کشاورزي است.



کمپ ماده 16 در البرز راه اندازي شد/تخصیص 300 میلیون دیگر براي تجهیز

کمپ

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش خبرگزاري فارس از کرج، عزیزاله شهبازي،
استاندار البرز، در جلسه شوراي هماهنگی مقابله با مواد
مخدر ضمن تقدیر از اقدامات و برنامه هاي اعضاي این
شورا، گفت: با هماهنگی و انسجامی که بین مسؤولان
مربوطه شکل گرفت، پس از مصوبه جلسه قبل، 721 معتاد

 
متجاهر از سطح استان جمع آوري شدند. 

استاندار البرز ادامه داد: این افراد در کمپ هاي ماده 15
براي درمان و ترك اعتیاد بستري شدند تا چهره آلوده شهر براي مردم زیبا و امن شود؛ به واسطه این اقدام، جرائم خرد اعم از سرقت

 
در استان کاهش چشمگیري داشت. 

این مقام مسؤول اظهار کرد: عزمی جدي شکل گرفت تا با اجرایی شدن بیش از 80 درصد مصوبات شوراي هماهنگی مقابله با مواد
مخدر، اقدامی ماندگار شکل بگیرد، بر این اساس از وجود بخش خصوصی و سازمان صمت جهت آموزش و ایجاد اشتغال بهبود

 
یافتگان و افراد در حال ترك اعتیاد بهره برداري شد. 

وي افزود: با این اقدامات به ما اثبات شد که کمبود امکانات و اعتبارات نمی  تواند سد راه انجام مأموریت ها و مسؤولیت ها شود بلکه

 
باید با همدلی و اتحاد وارد میدان شد و از کمترین امکانات در این مسیر بیشترین بهره را براي کسب رضایتمندي مردم، داشت. 

شهبازي گفت: سپاه امام حسن مجتبی (ع) نیز براي مشارکت در راه اندازي اردوگاه نگهداري از معتادان متجاهر اعلام آمادگی کرده

 
است که باید با استفاده از تمامی ظرفیت هاي استان هر چه سریع تر براي این امر بهره برداري کنیم. 

وي افزود: کارگروهی با مسؤولیت معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استانداري البرز شکل بگیرد و براي راه اندازي اردوگاه ماده 16
برنامه ریزي شود؛ حتی یک روز هم مهم است و نمی توانیم درنگ کنیم، قراردادي منعقد شود و مسؤولیت هر یک از اعضا مشخص

 
شود و اردوگاه ماده 16 تکمیل شود. 

وي با بیان اینکه باید فوري نسبت به پذیرش معتادان متجاهر اقدام شود و همزمان نیز امکانات و تجهیزات تکمیل شود، تصریح کرد:

 
از دستگاه قضا انتظار می رود که در این مسیر همراهی بیشتري داشته باشد. 

استاندار البرز یادآور شد: 300 میلیون تومان اعتبار براي جمع آوري و ساماندهی معتادان متجاهر اختصاص دادیم و براي اردوگاه نیز
همراهی خواهیم کرد، شهرداري ها و شوراهاي اسلامی شهر در استان نیز وارد عمل شوند و بودجه اي براي اردوگاه به صورت ماهانه



 
تخصیص دهند. 

وي با تأکید بر اینکه اردوگاه ماده 16 البرز راه اندازي شده و براي تداوم و استمرار خدمات دهی در این کمپ نیازمند همراهی تمامی

 
مسؤولان است، اضافه کرد: براي تکمیل این اردوگاه از محل اعتبارات استان 300 میلیون تومان دیگر تخصیص یافت. 

انتهاي پیام/ج



دلیل عدم حضور اساتید خبره صنعت در دانشگاه ها

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: خیلی از اساتید و مربیان خبره صنعت به دلیل عدم ارتباط دانشگاه و صنعت نتوانستند
وارد دانشگاه شوند.

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: خیلی از اساتید و
مربیان خبره صنعت به دلیل عدم ارتباط دانشگاه و صنعت

 
نتوانستند وارد دانشگاه شوند. 

به گزارش خبرنگار مهر، مراسم انعقاد تفاهم نامه همکاري
مابین وزارت صنعت، معدن و تجارت و دانشگاه فنی و
حرفه اي با حضور دکتر قبادیان معاون آموزش، پژوهش و
فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت و دکتر صالحی
عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي صبح امروز دوشنبه
11 اسفند 99 در راستاي بهره گیري بهینه از امکانات

موجود و در جهت تحقق اهداف مشترك و توسعه همکاري ها در زمینه فعالیت هاي آموزش هاي کاربردي و پژوهشی علمی به صورت

 
مجازي برگزار شد. 

ابراهیم صالحی عمران هدف از برگزاري این جلسه را ارتباط متقابل بین دانشگاه و جامعه عنوان کرد و افزود: دانشگاه فنی و حرفه اي

 
را یک دانشگاه مأموریت گرا می دانیم که به خروجی و پیامد آن حساس هستیم. 

وي ادامه داد: باید دانشگاه فنی و حرفه اي آثار ملموس، عینی و قابل سنجشی از خود داشته باشد و این دانشگاه، دانشگاهی نیست که
فقط تولید علم کند، سبک آموزش ما متفاوت است 60 تا 70 درصد آموزش ما عملی است تا نیروي کار متناسب با بازار کار فراهم

 
شود. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: دانشجویان با حضور در این دانشگاه و طی دروس عملی هم می توانند منبع درآمد شخصی

 
داشته باشد و هم بتوانند در رشد اقتصادي جامعه خود اثر بگذارند. 

صالحی عمران عنوان کرد: من دغدغه این دانشگاه را دارم، دانشگاه فنی و حرفه اي مثل دانشگاه نظري نیست و امید توسعه کشور در

 
این دانشگاه است و همچنین اثبات شده، هر کشوري براي توسعه ناگزیر است به سمت آموزش هاي مهارتی حرکت کند. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: یکی از نگرانی هاي ما دیوارهاي بلند دانشگاه بود که در حال حاضر این چرخه معیوب و عدم

 
ارتباط با صنعت در دانشگاه فنی و حرفه اي از بین رفته است. 

وي ادامه داد: همچنین با معاون اول ریاست جمهوري رایزنی کرده و وي به وزیر صنعت براي ارتباط دوگانه با دانشگاه فنی و حرفه اي



 
و جامعه دستور دادند. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: این ارتباط دوگانه خیلی می تواند آثار زیادي داشته باشد و چون بخشی از آموزش ما عملی
است درگیر شدن دانشجویان با محیط کار واقعی بسیار اثر گذار است. این ارتباط باعث می شود رشته هاي دانشگاه تقاضا محور شده

 
و از دانشگاه از عرضه محوري خارج شود. 

صالحی عمران افزود: سیستم آموزش ما گرفتار عرضه محوري شده است، با برگزاري این نشست رشته هاي دانشگاه اصلاح و تقاضا
محور می شود، و سرفصل دروس اصلاح می شود اگر با صنعت ارتباطی صورت نگیرد سرفصل هاي دروس به روز نشده و متناسب با

 
نیاز دانشگاه نبوده و آموزش درست صورت نمی گیرد. 

وي ادامه داد: با همکاري توأم دانشگاه و صنعت، دانشجو بازار خود را پیدا می کند و به اشتغال دانشجو کمک شده و اثرات درون و

 
برون سیستمی دارد. 

وي ادامه داد: خیلی از اساتید و مربیان خبره صنعت به دلیل عدم ارتباط دانشگاه و صنعت نتوانستند وارد دانشگاه شوند، چون ارتباط
برقرار نبوده با برقراري ارتباط با صنعت هم اساتید خبره صنعت وارد دانشگاه می شوند و هم اساتید دانشگاهی در صنعت توانمند می

شوند و سیستم ارزشیابی مهارتی اصلاح می شود.



با دستور استاندار البرز 721 معتاد متجاهر از سطح استان جمع آوري شدند

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/12/11

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: اردوگاه ماده 16 البرز راه اندازي شده و براي تداوم و استمرار خدمات دهی در این
کمپ باید تمامی مسئولان استان همراهی ویژه اي داشته باشند.

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: اردوگاه ماده 16
البرز راه اندازي شده و براي تداوم و استمرار خدمات دهی
در این کمپ باید تمامی مسئولان استان همراهی ویژه اي

 
داشته باشند. 

به گزارش خبرآنلاین البرز، شهبازي در جلسه شوراي
هماهنگی مقابله با مواد مخدر با قدردانی از اقدامات و
برنامه هاي اعضاي این شورا، افزود: با هماهنگی و انسجامی
که بین مسئولان مربوطه شکل گرفت، پس از مصوبه جلسه

 
قبل، 721 معتاد متجاهر از سطح استان جمع آوري شدند. 

 
وي ادامه داد: این افراد در کمپ هاي ماده 15 براي درمان و ترك اعتیاد بستري شدند تا چهره آلوده شهر براي مردم زیبا و امن شود. 

 
شهبازي گفت: بواسطه این اقدام، جرائم خرد اعم از سرقت در استان کاهش چشمگیري داشت. 

وي افزود: عزمی جدي شکل گرفت تا با اجرایی شدن بیش از 80 درصد مصوبات شوراي هماهنگی مقابله با مواد مخدر، اقدامی

 
ماندگار شکل بگیرد. 

استاندار البرز گفت: براین اساس از وجود بخش خصوصی و سازمان صمت جهت آموزش و ایجاد اشتغال بهبود یافتگان و افراد در حال

 
ترك اعتیاد بهره برداري شد. 

وي افزود: با این اقدامات به ما اثبات شد که کمبود امکانات و اعتبارات نمی تواند سد راه انجام ماموریت ها و مسئولیت ها شود بلکه

 
باید با همدلی و اتحاد وارد میدان شد و از کمترین امکانات در این مسیر بیشترین بهره را براي کسب رضایتمندي مردم، داشت. 

شهبازي گفت: سپاه امام حسن مجتبی (ع) نیز براي مشارکت در راه اندازي اردوگاه نگهداري از معتادان متجاهر اعلام آمادگی کرده

 
است که باید با استفاده از تمامی ظرفیت هاي استان هر چه سریع تر براي این امر بهره برداري کنیم. 

وي افزود: کارگروهی با مسئولیت معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استانداري البرز شکل بگیرد و براي راه اندازي اردوگاه ماده 16

 
برنامه ریزي شود. 

استاندار البرز گفت: حتی یک روز هم مهم است و نمی توانیم درنگ کنیم، قراردادي منعقد شود و مسئولیت هر یک از اعضا مشخص

 
شود و اردوگاه ماده 16 تکمیل شود. 

 
وي افزود: باید فوري نسبت به پذیرش معتادان متجاهر اقدام شود و همزمان نیز امکانات و تجهیزات تکمیل شود. 

 
شهبازي گفت: از دستگاه قضا انتظار می رود که در این مسیر همراهی بیشتري داشته باشد. 

وي افزود: 300 میلیون تومان اعتبار براي جمع آوري و ساماندهی معتادان متجاهر اختصاص دادیم و براي اردوگاه نیز همراهی

 
خواهیم کرد. 

استاندار البرز گفت: شهرداري ها و شوراهاي اسلامی شهر در استان نیز وارد عمل شوند و بودجه اي براي اردوگاه به صورت ماهانه

 
تخصیص دهند. 



وي افزود: اردوگاه ماده 16 البرز راه اندازي شده و براي تداوم و استمرار خدمات دهی در این کمپ باید تمامی مسئولان استان

 
همراهی ویژه اي داشته باشند. 

 
شهبازي براي تکمیل این اردوگاه از محل اعتبارات استان 300 میلیون تومان دیگر تخصیص داد. 
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60 درصد از مشاغل ایجاد شده در حوزه روستایی است

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون اشتغال و خود کفایی کمیته امداد امام خمینی ( ره) گفت: بر اساس برنامه ریزي هاي انجام گرفته با هدف
توانمندسازي و خوکفایی مددجویان تحت پوشش، 60 درصد از مشاغل ایجاد شده به حوزه مناطق روستایی اختصاص یافته

است.

معاون اشتغال و خود کفایی کمیته امداد امام خمینی ( ره) گفت: بر اساس برنامه
ریزي هاي انجام گرفته با هدف توانمندسازي و خوکفایی مددجویان تحت پوشش، 60

 
درصد از مشاغل ایجاد شده به حوزه مناطق روستایی اختصاص یافته است. 

به گزارش خبرنگار ما، حجت االله عبدالملکی در حاشیه افتتاح نمایشگاه صنایع
روستادوست افزود: توجه به صنایع کوچک با هدف ایجاد فرصت هاي شغلی در قالب

 
توانمندسازي جامعه هدف، از مهم ترین اولویت برنامه هاي ما است. 

وي با تاکید بر اینکه مشاغلی که در صنایع روستا دوست ارائه می شود باید نوآورانه باشد و فناوري پیچیده نداشته باشد، اظهار داشت:

 
مشاغل ارایه شده باید ساده بوده و نباید این مشاغل دیجیتال باشند. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه 9 هزار طرح براي دبیرخانه جشنواره روستادوست ارسال شده است، گفت: از این طرح ها 108 طرح

 
برگزیده و براي مرحله نمایشگاهی انتخاب شدند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با بیان اینکه این طرحها می تواند تعداد زیادي شغل ایجاد کند افزود: با این کار به اقتصاد

 
روستا کمک می کنیم و در نهایت به طرح هاي برتر جوایز می دهیم و سرمایه گذاري می کنیم. 

 
وي گفت: بسیاري از این طرح ها منحصر به فرد است و می تواند سر آغازي براي تحول صنایع روستا دوست کشور باشد. 

 
اعتبار 22 هزار میلیارد تومانی دولت براي اشتغال روستایی 

همچنین معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري نیز که به همراه تنی چند از مسولان در آیین افتتاح جشنواره
صنایع روستادوست حضور داشت، گفت: زیر ساخت روستاها آب، برق، گاز، راه و آموزش است که به طور میانگین تا 90 درصد فراهم

 
شده اند، در ایجاد اشتغال روستایی ضرورت دارد به این مهم توجه ویژه اي شود. 

 محمد امید گفت: 22 هزار میلیارد تومان در این دولت براي اشتغال روستایی اعتبار گذاشته شده است، امروز در مجموعه روستا هیچ

 
کاري ضروري تر از اشتغال نیست زیرا که  روستاییان باید بتوانند درآمد داشته باشند. 



وي تصریح کرد: با توجه به برنامه ریزي هاي انجام گرفته شاهد کاهش شدید مهاجرت از روستاها به شهرها طی سه تا چهار سال

 
گذشته بودیم و امروز در سال 99 این رقم یک دهم درصد است. 

معاون توسعه روستایی رئیس جمهوري افزود: با اشرافی که در واحدهاي روستایی داریم در سراسر کشور هیچ دستگاهی با برنامه تر و

 
 منظم تر از کمیته امداد نداریم. 

وي با بیان اینکه در تبصره 16 منابع خوبی براي ایجاد اشتغال پیش بینی شده است ، گفت: در این میان هزار و 500 میلیارد تومان
اعتبار در نظر گرفته شده تا میزان سطح تسهیلات اشتغال به 100 میلیون تومان برسد.



لزوم توجه بیشتر به معیشت مرزنشینان بلوچ /مقصر حادثه سراوان کیست

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/12/11

فصل اقتصاد - زاهدان-روزانه میلیون ها لیتر سوخت به عنوان سرمایه ملی به بهانه بیکاري مردم مرزنشین سیستان
وبلوچستان در حالی قاچاق می شود که مرزنشینان این منطقه همچنان با مشکلات معیشتی دست وپنجه نرم می کنند.

 
 

فصل اقتصاد - زاهدان-روزانه میلیون ها لیتر سوخت به عنوان سرمایه ملی به بهانه بیکاري مردم مرزنشین سیستان وبلوچستان در

 
حالی قاچاق می شود که مرزنشینان این منطقه همچنان با مشکلات معیشتی دست وپنجه نرم می کنند. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها: در حالی طی هفته گذشته خبرهایی در خصوص حادثه ناگوار مرز «شمسر» شهرستان سراوان و
کشته و زخمی شدن تعدادي از سوخت بران در این منطقه در رسانه ها و فضاي مجازي منتشر شد که موضوع قاچاق سوخت و تبعات

 
آن در سیستان و بلوچستان به هیچ عنوان موضوع تازه و جدیدي نیست. 

سیستان و بلوچستان در جنوب شرق کشور با توجه به همسایگی با پاکستان و افغانستان و نیاز شدید این کشورها به انواع فرآورده
هاي سوختی از جمله مناطق مستعد در حوزه قاچاق سوخت است، استانی با ظرفیت هاي منحصر به فرد که متأسفانه طی سال هاي

 
اخیر قاچاق سوخت فعالیت پر رونق و دردسر ساز این منطقه شده است. 

 
خشکسالی و عدم توسعه یافتگی مردم را به سوخت بري سوق داده است 

از سوي دیگر طبق آخرین آمار سیستان و بلوچستان در مقایسه با سایر استان ها و کشور در بازه 1395-1398 با متوسط نرخ بیکاري
14.1 درصد رتبه 28 یعنی از آخر، چهارم را کسب کرده است. به عقیده کارشناسان خشکسالی از عمده دلایل بالا رفتن آمار بیکاران
در این استان مرزي است، خشک ماندن تالاب هامون، قطع جریان آب رودخانه هیرمند، خشک شدن 120 هزار هکتار از اراضی شمال
استان، بی آبی بیش از 3 هزار روستاي بلوچستان، جاده هاي غیراستاندارد و بی توجهی به ظرفیت هاي اقتصادي استان از جمله

 
دلایل بیکاري و همچنین تهدیدهاي فرایند توسعه در سیستان و بلوچستان است. 

متأسفانه طی دو دهه اخیر به دلیل بروز خشکسالی و نبود شغل روزانه میلیون ها لیتر مواد سوختی به عنوان سرمایه ملی به بهانه
بیکاري مردم مرزنشین قاچاق می شود اما مردم مرزنشین همچنان فقیر و محروم هستند و به درستی مشخص نیست که این

 
سودهاي میلیاردي در جیب چه کسانی سرازیر می شود. 

 
قاچاق سوخت به کام سود جویان به نام مردم محروم 

سود کلان قاچاق سوخت بسیاري از سودجویان و فرصت طلبان داخلی و خارجی را به خود جلب کرده، از یک طرف مردم روستایی و



مرزنشین بیکار هستند و از سوي دیگر سرمایه اي براي استفاده از آن را ندارند، به همین سبب زمینه براي سودجویان فراهم می شود
و دست به کار شده و بسیاري از مردم را به عنوان کارگر به کار می گیرند تا سرمایه ملی ما را به ازاي دریافت مبلغی اندك به آن

 
سوي مرز منتقل کنند. 

صد البته که براي بررسی حادثه مرز «شمسر» شهرستان سراوان نیاز به بررسی هاي کارشناسی از سوي نهادهاي مربوطه است و قطعاً
در صورت تخلف باید به آن رسیدگی شود و قطعاً جان و مال همه شهروندان ایرانی محترم است، اما براي شروع باید بررسی کنیم که

 
اصل ماجرا از چه قرار بوده است. 

 
 

 
اصل ماجراي اتفاقات در مرز سراوان چه بود 

مسئولان سیستان و بلوچستان در اولین واکنش خود ماجرا را اینگونه شرح دادند: گذر مرزي در منطقه «شمسر» سراوان با هدف
توجه به معیشت مرزنشینان ایجاد شده که روز دوشنبه مورخ 4 اسفند ماه ساعت 8 صبح، در آن سوي مرز سوخت برانی که مبادرت
به انتقال غیرقانونی سوخت می کنند، تجمع کردند. آنان قصد داشتند از محل گذر رسمی وارد شوند، بیش از دو ساعت مذاکره انجام
شد تا در چارچوب قواعد از این گذر عبور کنند، ظاهراً تجمع آنها منجر به تیراندازي از سوي مأموران پاکستانی می شود و درگیري

 
شدت پیدا می کند و جمعیت با شکست درب هاي گذر مرزي وارد کشور می شوند. 

پس از آن معاندان و رسانه هاي ضد انقلاب با فرصت طلبی مردم را براي تجمع در شهر سراوان تحریک می کنند و در روز 5 اسفند
عده اي به فرمانداري سراوان وارد می شوند و اموال عمومی را تخریب می کنند و پس از آن نیز در شامگاه همان روز تعدادي از افراد
مغرض با تحریک رسانه هاي ضد انقلاب و افراد خارج نشین در فضاي مجازي در حمله به پاسگاه «کورین» زاهدان یک مأمور نیروي

 
انتظامی را شهید می کنند. 

نکته جالب توجه در این اتفاقات صبر و بردباري نیروهاي نظامی و انتظامی در جریان این حوادث است که با توجه به این تدبیر و با
همکاري معتمدان محلی و ریش سفیدان اقدامات لازم صورت گرفته و بلافاصله فضا آرام می شود اما نکته اینجاست که به نظر می
رسد اجراي طرح «رزاق» که براي تأمین معیشت مردم مرز نشین اجرا شده است به مذاق برخی گروه هاي سود جو خوش نیامده و

 
در نهایت منجر به ایجاد این تحرکات شده است. 

اما در ادامه براي روشن شدن بیشتر موضوع باید بررسی کنیم که طرح «رزاق» و اهداف آن چیست و چرا جریان هاي معارض نظام در

 
قدم اول پس از این حادثه ناگوار سعی در زیر سوال بردن این طرح داشتند. 



 
 

 
طرح «رزاق» و اهداف آن چیست 

معمولاً بیکاري و نیاز به امرارمعاش مرزنشین ها همواره یکی از اهرم هایی است که از آن براي تطهیر کردن قاچاق سوخت توسط
سودجویان استفاده می شود از همین رو دولت به همراهی نهادهاي نظامی و انتظامی طرحی تحت عنوان «رزاق» را آماده کردند که

 
مدتی است به صورت آزمایشی در سیستان و بلوچستان در حال اجرا است. 

طرح «رزاق» یک طرح معیشتی است که از مهر ماه سال جاري براي ساماندهی سوخت بران مرزنشین در سیستان وبلوچستان اجرایی
شده است. در این طرح به هر 5 خانوار بومی یک کارت تردد تعلق می گیرد تا با استفاده از آن، یک نفر به نمایندگی از دیگران، به

 
صورت قانونی اقدام به خرید 3 هزار لیتر سوخت گازوئیل بکند. البته خانوارها مجاز به کرایه دادن کارت شان نیز هستند. 

 
صاحبان کارت «رزاق» می توانند هفته اي یک بار از گذرگاه هاي مرزي، سوخت به پاکستان منتقل کنند و در ازاي آن پول بگیرند. 

احمد علی موهبتی، استاندار سیستان و بلوچستان چندي پیش درباره طرح «رزاق» اظهار داشت: متأسفانه تعدادي از مردم استان به
دلیل نداشتن شغل مناسب مبادرت به قاچاق سوخت از استان هاي هم جوار می کنند که تردد خودروهاي سوخت کش خود منجر به

 
ایجاد مشکلی جدید ازجمله افزایش آمار تلفات رانندگی در جاده هاي این استان شده است. 

 
مقررشده تا سهمیه سوخت افراد مرزنشین با قیمت مصوب از طریق جایگاه هاي تعیین شده توزیع و در مرزها به فروش برسد 

وي ادامه داد: در همین راستا با هماهنگی صورت گرفته مقررشده است تا سهمیه سوخت افراد مرزنشین با قیمت مصوب از طریق
جایگاه هاي تعیین شده توزیع شود تا در مرزها به فروش برسانند و این طرح تا زمانی که شغل مناسب و پایدار پیدا کنند، ادامه

 
خواهد یافت. 

استاندار سیستان و بلوچستان ابراز امیدواري کرد: با اجراي طرح «رزاق» که به صورت آزمایشی و صرفاً جهت بهره مندي مرزنشینان

 
اجرا می شود، نتایج مثبتی در سیستان و بلوچستان و در راستاي اشتغال زایی ایجاد شود. 

وي تصریح کرد: البته این طرح کوتاه مدت و موقت است و امیدواریم با برنامه ریزي بلندمدت و طی فرایندهاي پروژه هاي اقتصادي و

 
تولیدي، این افراد را از اشتغال کاذب به سمت وسوي اشتغال واقعی سوق دهیم. 

 
مردم بلوچستان همواره مرزداران امینی براي ایران اسلامی بوده اند 

محمد دهواري یکی از شهروندان سراوانی در گفت و گو با خبرنگار مهر ، اظهار داشت: موضوع معیشت مرزنشینان همواره یکی از
دغدغه هاي اصلی مسئولان در استان مرزي سیستان و بلوچستان بوده است زیرا به دلیل چندین سال خشکسالی و نبود صنایع بزرگ

 
موضوع بیکاري تبدیل به یک معضل جدي در این منطقه شده است. 

وي افزود: از همین رو تعدادي از مرزنشینان به ناچار به شغل هاي کاذب از جمله سوخت بري روي آورده اند و مجبور هستند از این

 
راه امرار معاش کنند. 

این شهروند سراوانی با تاکید بر اینکه مردم بلوچستان همواره مرزداران امینی براي ایران اسلامی بوده اند، ادامه داد: از همین رو
مجموعه نظام از جمله دولت و سپاه پاسداران با اجراي طرح هایی در خصوص انتقال سوخت از مرز همواره سعی کردند تا به نوعی به

معیشت مرزنشینان کمک کنند. 



وي با اشاره به اینکه آخرین طرحی که در حال اجراست «رزاق» نام دارد، گفت: در این طرح مرزبانی و سپاه پاسداران در مکان هاي
مشخصی از نوار مرزي راهی براي سوخت برها ایجاد کرده تا علاوه بر اینکه معیشت مرزنشینان تأمین شود کسی بی حساب و کتاب و

 
بدون کنترل نیز از مرز خارج نشود. 

دهواري با اشاره به اینکه هر طرحی نیاز به اصلاح دارد، تصریح کرد: طرح «رزاق» از مهر ماه امسال در استان سیستان و بلوچستان

 
اجرایی شده است که در عین حال اینکه نکات مثبت فراوانی دارد نواقصی نیز در اجرا دارد که باید براي رفع آنها تلاش کرد. 

 
با اجراي درست و اصولی طرح «رزاق» جلوي بسیاري از ناامنی ها در استان سیستان و بلوچستان گرفته می شود 

وي گفت: با وجود اجراي طرح «رزاق» و باز شدن گذرگاه هاي قانونی و مشخص شده در مناطق مرزي براي استفاده از این طرح و
سهمیه سوخت واگذارشده اما همچنان موضوع بیکاري بهانه خوبی است تا گروه هاي معاند، اشرار و قاچاقچیان مواد مخدر نیز وارد

 
صحنه شوند و به صورت نمایشی از قاچاقچیان سوخت حمایت کنند. 

این شهروند بلوچ با تاکید بر اینکه پیش از اجراي طرح «رزاق» سود سوخت نصیب افرادي خاصی می شد، افزود: به نظر من با اجراي

 
درست و اصولی طرح «رزاق» جلوي بسیاري از ناامنی ها در سیستان و بلوچستان گرفته می شود. 

وي با اشاره به حادثه اخیر در مرز «شمسر» شهرستان سراوان ادامه داد: براي جلوگیري از این حادثه می شد تدبیر بهتري اندیشید و

 
برنامه ریزي و همینطور اطلاع رسانی بهتري نیز انجام داد تا جلوي سو استفاده دشمنان نیز گرفته شود. 

 
اجراي طرح رزاق منافع مافیا را به خطر انداخته است / لزوم دقت بیشتر در اجراي طرح 

عبدالغفور آسکانی یکی دیگر از شهروندان سراوانی در گفت و گو با خبرنگار مهر ، اظهار داشت: موضوع بیکاري در سیستان و
بلوچستان یک معضل جدي است و قطعاً اگر یک شغل بی درد و سر و بدون مشکل وجود داشته باشد جوانان این منطقه به هیچ

 
عنوان جان خود را با شغل هاي کاذب از جمله قاچاق سوخت به خطر نمی اندازند. 

وي با اشاره به حادثه اخیر در مرز «شمسر» شهرستان سراوان گفت: امیدواریم این موضوع و اتفاقات بعد از آن به درستی بررسی شود

 
و اگر کسی اشتباهی مرتکب شده به آن رسیدگی شود و در این میان حقی ضایع نشود. 

این شهروند بلوچ با اشاره به اینکه برخی از حوادث به دلیل عدم آگاهی و بر انگیخته شدن احساسات جوانان است، افزود: البته در این
میان جریان هاي معاند و ضد انقلاب هم سعی در سو استفاده از وضعیت داشتند که خوشبختانه با هوشیاري مردم بلوچستان در این

 
امر ناکام ماندند. 

وي با تاکید بر اینکه قانون فصل الخطاب است و همه باید به آن احترام بگذارند، ادامه داد: امیدواریم در این حوادث اگر مسئول و یا

 
ماموري هم خطایی انجام داده طبق قانون به آن رسیدگی شود. 

آسکانی تصریح کرد: عوائد سوخت بري باید نصیب مردمی که در حاشیه مرز زندگی می کنند، شود نه اینکه در این میان یک سري از

 
باندها و مافیاهاي سوخت روز به روز قدرت بیشتري پیدا کنند. 

وي با تاکید بر اینکه کلیت طرح «رزاق» بسیار خوب و مفید است، اظهار کرد: البته همچنان باید در اجراي طرح دقت و برنامه ریزي

 
بیشتري داشته باشیم تا انشااالله بهترین نتیجه عاید مردم مرزدار سیستان و بلوچستان شود. 

 
 



 
روزانه 9 میلیون لیتر سوخت از سیستان و بلوچستان قاچاق می شود 

البته ناگفته نماند که انتقال روزانه حدود 9 میلیون لیتر مواد سوختی به آن سوي مرزها تنها از داخل سیستان و بلوچستان تأمین
نمی شود بلکه قاچاق سوخت زنجیره اي به وسعت سایر استان ها کشیده شده است، به طوري که بسیاري از مردم سایر نقاط کشور را

 
نیز به خود جذب کرده است. 

بخش زیادي از 9 میلیون لیتر فرآورده هاي نفتی از سایر استان ها به وسیله تانکر، کامیون و اتوبوس هاي مسافربري به سیستان و
بلوچستان انتقال می یابد، برخی با بارنامه هاي جعلی، برخی با پرداخت رشوه و برخی در خفا و خارج از دید مأموران به این استان

 
انتقال می یابد. 

 
سودهاي کلان و نبود شغل مناسب موجب تشکیل شبکه هاي سازمان یافته قاچاق سوخت در سطح کشور شده است 

سودهاي کلان، نبود شغل مناسب، بیکاري شمار زیادي از جمعیت جوان و آماده ورود به عرصه هاي غیرقانونی و شغل هاي کاذب
رونق بخش قاچاق سوخت در سیستان و بلوچستان و همچنین موجب تشکیل شبکه هاي سازمان یافته قاچاق سوخت در سطح کشور

 
و این استان شده است. 

اما در این میان مردم مرزدار، صبور و بصیر سیستان و بلوچستان باید به این نکته که جریان هاي معاند و رسانه هاي ضد انقلاب به
هیچ عنوان دلسوز آنها نیستند نیز توجه کنند به گونه اي که بعد از حادثه سراوان این جریان ها با دروغ پراکنی تعداد کشته ها را
چند ده نفر اعلام کردند در حالی که طبق آمار ارائه شده از سوي استاندار سیستان و بلوچستان متأسفانه در این حادثه 3 نفر کشته

 
شدند که 2 نفر از آنها در پاکستان و یک نفر در ایران بود. 

اما از همه این موارد که بگذریم در حادثه سراوان بار دیگر هوشمندي و بصیرت مردم مرزدار سیستان و بلوچستان به همگان ثابت شد
زیرا با وجود همه تفرقه افکنی هاي ضد انقلاب مردمان صبور این استان اعم از شیعه و سنی و بلوچ و فارس با اتحاد و یکدلی یک بار
دیگر نقشه هاي شوم دشمنان را نقش بر آب کردند و با وجود همه مشکلات با سعه صدر و آرامش در انتظار پیگیري و پاسخگویی

مسئولان هستند که امیدواریم هرچه زودتر این مهم محقق شود.



توسعه روابط بانکی و تجاري، زیرساخت افزایش تولید و صادرات

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/12/11

فصل اقتصاد - رئیس کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن گفت: روابط بانکی یکی از زیرساخت هاي مهم براي
تقویت واحدهاي صنعتی و برنامه ریزي هاي صادراتی آنها است.

فصل اقتصاد - رئیس کمیته استاندارد انجمن لوله و
اتصالات پلی اتیلن گفت: روابط بانکی یکی از زیرساخت
هاي مهم براي تقویت واحدهاي صنعتی و برنامه ریزي

 
هاي صادراتی آنها است. 

به گزارش فصل اقتصاد ، علیرضا صحاف امین، رئیس
کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن در گفت
وگو با خبرنگار ایبِنا درباره تاثیر و نقش عوامل برون زا بر

اقتصاد، تولید،برنامه ها و سیاست ها اظهار کرد: عوامل متعددي بر شرایط تولید در واحدهاي اقتصادي تاثیرگذار است که یکی از
مهمترین آنها ساختارها و روابط مالی و بانکی است. درحالی که با ایجاد اتحادیه اوراسیا و عضویت ایران در آن فرصت خوبی براي

 
افزایش صادرات فراهم شده است اما به دلیل مشکلات زیرساختی بانکی با اکثر کشورهاي عضو این اتحادیه روابط بانکی وجود ندارد. 

وي افزود: قطع روابط بانکی، ریسک تولید وصادرات را براي تولیدکننده افزایش می دهد و خریدار نیز بخشی از پول را به صورت نقد
پرداخت می کند اما گارانتی و تضمینی براي او هم وجود ندارد بنابراین داشتن روابط بانکی یکی از زیرساخت هاي مهم براي

 
واحدهاي صنعتی و برنامه ریزي هاي صادراتی آنها است. 

صحاف امین اظهار کرد: تعرفه هاي گمرکی نیز یکی از مشکلات تولید است. در دو سال اخیر تلاش شده است تا با تعرفه هاي بالاي
گمرکی بخشی از صنایع محافظت شوند اما تجربه جهانی نشان می دهد اعمال تعرفه هاي بالا در میان مدت به زیان صنایع کشور
است چون محافظت مصنوعی امکان به روزرسانی ماشین الات و رقابت درست با تولیدکنندگان خارجی را از بین می برد؛ مثال روشن
این شرایط صنعت خودرو در ایران است که سال ها با تعرفه هاي بالا حمایت شده اند بنابراین توصیه می شود تعرفه هاي گمرکی

 
متعادل تعیین شوند. 

وي با بیان اینکه ایران امسال به عضویت اتحادیه اوراسیا پیوسته است، تصریح کرد: اعمال تعرفه ها در این اتحادیه نیز منطقی است به
طور مثال در صنعت پلاستیک که ما در آن فعال هستیم تعرفه ها در حدود 2 و نیم تا سه درصد است که نشان می دهد نباید صنایع

 
را با وضع تعرفه هاي بالا حمایت مصنوعی کرد. 

رئیس کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن خاطرنشان کرد: لغو تحریم ها و روابط سیاسی مناسب می تواند در تسهیل

 
روابط بانکی تاثیر زیادي داشته باشد و ایران بتواند در اتحادیه هاي منطقه اي بیشتري شرکت داشته باشد. 

وي تاکید کرد: داشتن خطوط کشتیرانی می تواند کالاي صادراتی ایران را با قیمت تمام شده مناسبتري به بازارهاي هدف برساند اما
اکنون براي بسیاري از بازارهاي هدف صادراتی خطوط مستقیم کشتیرانی وجود ندارد و به نظر می رسد که داشتن روابط سیاسی موثر

 
و رفع تحریم ها می تواند بسیاري از امور مربوط به صادرات را تسهیل کند. 

صحاف امین خاطرنشان کرد: در داخل کشور نیز عواملی متعدد بسیاري بر روند تولید تاثیرگذار است به طور مثال هنوز لجستیک و
حمل و نقل با مشکلات متعددي همراه است و تولیدات امکان حمل و نقل با قیمت هاي مناسب و به وقت را ندارند و این بخش از



ضعف سرمایه گذاري در رنج است و باید با کمک هاي دولتی، زیرساخت هاي بهبود حمل و نقل و لجستیک ایجاد شود تا بتوان

 
تولیدات را با قیمت مناسب ارسال کرد. 

وي افزود: بسیاري از مواد اولیه در کشور به صورت خام و با کمترین ارزش افزوده صادر می شود و از نظر اقتصادي تفاوتی با فروش
نفت وگاز خام ندارند بنابراین زنجیره هاي تبدیل مواد خام در صنایع معدنی و فلزي و پتروشیمی باید کامل شوند تا کالاي با ارزش

 
افزوده بالاتر صادر کرد و طبیعی است که در این روند ایجاد اشتغال در سطح بالاتري انجام خواهد شد. 

رئیس کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن تاکید کرد: براي بهبود زنجیره ارزش افزوده نقش اصناف بسیار مهم است تا با

 
هم افزایی کالایی رقابت پذیر به مشتریان داخلی و خارجی عرضه شود. 

وي گفت: روند اقتصاد جهان از جهانی شدن به سمت محلی شدن در حال حرکت است و چه توافقی میان ایران و امریکا انجام شود یا
خیر باید زمینه توانمندشدن و به روزشدن اقتصاد را فراهم کرد و قابلیت صادرات تولیدات صنعتی را افزایش داد. ظرفیت ها و پتانسیل
هایی مانند منابع و مواد اولیه، انرژي ارزان، نیروي کار مناسب و موقعیت ژئوپلتیک و همسایگی با 17 کشور دنیا از جمله عواملی است

 
که به ایران کمک می کند تا بتواند در روند بهبود شرایط اقتصادي گام بردارد. 

وي افزود: در صورت برداشته شدن تحریم ها و رفع مشکلاتی که اکنون بخش هاي مختلف تولیدي با آن مواجه هستند می توان به
خوبی وارد عرصه بازارهاي مختلف شد و کالاها را با نام ساخت ایران صادر کرد اما اکنون بسیاري از تولیدات ایرانی به دلیل محدودیت

 
هاي ناشی از تحریم از نام برندهاي خارجی یا کشورهاي خارجی صادر می شوند. 

<--



مشکلات تولید و تجارت، چالش اصلی رشد اقتصادي کشور

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/12/11

فصل اقتصاد - آمارهاي اقتصادي بیان گر مثبت شدن رشد اقتصادي ایران در نیم سال نخست سال جاري است که این
فرصت را فراهم می کند تا با حل مشکلات تولید و تجارت به رشد اقتصادي پایدار دست یابیم.

فصل اقتصاد - آمارهاي اقتصادي بیان گر مثبت شدن رشد
اقتصادي ایران در نیم سال نخست سال جاري است که این
فرصت را فراهم می کند تا با حل مشکلات تولید و تجارت

 
به رشد اقتصادي پایدار دست یابیم. 

به گزارش فصل اقتصاد ، به گونه اي که بر اساس محاسبات
مقدماتی اداره حساب هاي اقتصادي بانک مرکزي، تولید
ناخالص داخلی کشور به قیمت پایه (به قیمت هاي ثابت

سال 1390) در نیمه نخست سال 1399 به عدد 3228.9 هزار میلیارد ریال رسید که نسبت به رقم مشابه سال قبل به میزان 1.3
درصد افزایش یافته است. این در حالی است که رشد تولید ناخالص داخلی در بهار سال جاري منفی 2.9 درصد بود که این رقم در
تابستان به 5.1 درصد افزایش یافته است. رشد تولید ناخالص داخلی بدون نفت نیز که در بهار سال جاري منفی 0.6 درصد بود در
فصل تابستان به 3.2 درصد افزایش یافته است و بر این اساس رشد اقتصادي بدون نفت کشور در نیمه اول سال جاري معادل 1.4

 
درصد حاصل گردیده است. 

روند مثبت رشد اقتصادي کشورمان در شرایط تحریم و کرونا، فضاي امیدواري را پیش روي اقتصاد کشورمان قرار داده است. اما آنچه
مهم است برنامه ریزي نهادها و دستگاه هاي مرتبط براي تداوم روند مثبت رشد اقتصادي است. موضوعی که رئیس اتاق بازرگانی

 
ایران و امارات، آن را به رعایت و پایبندي به اصول متعددي همچون توسعه اقتصادي و زیرساخت هاي اقتصادي، وابسته می داند. 

فرشید فرزانگان رئیس اتاق بازرگانی مشترك ایران و امارات در این باره در گفتگو با خبرنگار ایبِنا اظهار داشت: با پتانسیلی و
استعدادي که در داخل کشورمان داریم؛ اگر زیرساخت مناسب را فراهم کنیم، تجارت رویه پیدا کند و توسعه اقتصادي در اولویت

 
توسعه سیاسی باشد، قطعا رشد اقتصادي مستمر خواهیم داشت. 

فرزانگان خاطرنشان کرد: تا زمانی که رویکرد تعاملی با دنیا نداشته باشیم، تجارت و صادرات و واردات کشورمان فعال نشود، پنجره
هاي ارتباط با جهان گسترش پیدا نکند، رویکرد جهانی نداشته باشیم، زیرساخت مان در خدمت تجارت نباشد، دولت درآمدش را در
ظرفیت سازي بخش خصوصی و در تهیه زیرساخت ها و بسترها افزایش ندهد، تا زمانی که بخشنامه هاي محدودکننده داشته باشیم و

 
هر روز با یک چالش جدید مواجه شویم، وضعیت اقتصادي کشورمان همین خواهد بود. 

وي تاکید کرد: بنابراین آنچه در اقتصاد مهم است تجارت است. یعنی عامل تعیین کننده در اقتصاد، تجارت است. تجارت است که
تولید و تولیدکنندگان را فعال می کند و ظرفیت و اشتغال ایجاد می کند. به عبارت دیگر، چالش اصلی رشد اقتصادي کشورمان، در

 
عرصه تولید و تجارت است. 

<--



مهارت مدیریت اقتصادي خانواده آموختنی است

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/12/11

طاهره طهماسبی - مدیر کل دفتر زنان و خانواده استانداري

اقتصاد از مباحث بسیار مهمی است که پیرامون ما را در بر گرفته است. مسائل اقتصادي از مهم ترین دغدغه هاي بیشتر خانواده
ها به شمار می رود، اما میزان آشنایی علمی و دقیق با این موضوع مهم بسیار اندك و ناچیز است. اقتصاد به تعبیر ارسطو، علم خانه
داري است. علم اقتصاد به ما می آموزد چه گونه از کمترین منابع بیشترین بهره را ببریم. اقتصاد خانواده عبارت است از تخصیص
منابع محدود قابل دسترس به مهم ترین نیاز ها و خواسته هاي خانواده. به زبان ساده تر، اقتصاد در خانواده یعنی برقراري تعادل بین
درآمد (دخل) و هزینه ها (خرج). حتما شنیده اید که مردم می گویند: اي کاش وقت بیشتري داشتم! اي کاش خانه بزرگ تري

 
داشتم! اي کاش پول بیشتري داشتم! و .... 

امروزه به طور معمول، درخواست ها و نیاز ها بیش از منابع و درآمد ها هستند. بنابراین، خانواده براي صرف هزینه ها مجبور به
انتخاب از میان خواسته هاي اعضاي خانواده است. در این صورت، انتخابی بهترین است که به بیشترین حد رضایت اعضاي خانواده
منجر شود. اینکه چه چیزي مصرف کنیم، چه قدر مصرف کنیم، چند ساعت کار کنیم، چه چیز هایی را در منزل تولید کنیم و
پرسش هایی از این دست هرروز در خانواده ها مطرح است. تصمیم گیري اقتصادي مستلزم انتخاب درست و صحیح است. زنان به
مثابه رکن اصلی خانواده، در سامان دهی و مدیریت همه بخش ها از جمله مدیریت اقتصاد و خانواده نقش اساسی ایفا می کنند و می
توانند با استفاده از اصولی درست و بجا، بین درآمد و مصرف توازن برقرار کنند. با توجه به نقش هاي زنان در قالب مادري و همسري،
می توان به مدیریت مصرف انرژي، مبارزه با مصرف گرایی و مصرف تولیدات داخلی، آموزش صحیح به فرزندان و خرید به موقع اشاره

 
کرد. از طرفی، نیازسنجی به عنوان اولین اصل، از مهم ترین بخش هایی است که مادر خانواده باید آن را در نظر بگیرد. 

تعیین و مشخص کردن خواسته هاي افراد خانواده خود گام مهمی در برنامه ریزي است. از طرفی، برنامه ریزي براي دسترسی به
بهترین انتخاب بر اساس منابع موجود در خانواده که بیشترین رضایت خاطر و خشنودي را براي اعضاي خانواده به همراه داشته باشد،
خود، باعث ایجاد و امنیت خاطر در فرزندان می شود. اصلاح الگوي مصرف و نهادینه کردن ارزش هاي فرهنگی صحیح و منطقی،
انجام مشاوره هاي اقتصادي با مراجع شایسته اهمیت دارد. بهتر است مرتب به این پرسش ها پاسخ دهید: مهم ترین منابع خانواده
شما چیست؟ مهم ترین نیاز ها و خواسته هاي خانواده شما چیست؟ اگر درآمد خانواده شما از هزینه ها کمتر است، از بین خواسته
هاي مختلف، کدام را انتخاب می کنید؟ خانواده هاي آسیب دیده زمینه شیوع آسیب هاي اجتماعی را از محیط خانه در اجتماع به
وجود می آورند. خانواده همان طور که می تواند در کنترل انحرافات اجتماعی نقش مؤثري ایفا کند، در صورت نابسامانی و بحرانی

 
بودن کانون آن، در بروز بسیاري از آسیب هاي اجتماعی از جمله بزهکاري بسیار اثرگذار خواهد بود. 

اقتصاد و مشکلات اقتصادي از مهم ترین دلایل ایجاد بحران در یک خانواده است. به همین دلیل است که گفته می شود آموزش آن و
کسب مهارت می تواند براي زنان مفید باشد. پرداختن به علم اقتصاد تنها به معناي کار خارج از خانه نیست، زیرا زنان، خود، به عنوان
تربیت کننده فرزندان در رشد منابع انسانی تأثیر بسزایی دارند، اما با آموختن علم اقتصاد، می توانند آن را آموزش دهند. از طرفی،
مشاغل خانگی که خود سرمایه پنهان هر جامعه هستند به دست زنان می چرخند. مشاغل خانگی می توانند اشتغال زایی چشمگیري
در پی داشته و به نوعی کارآفرینانه باشند. این مشاغل با توجه به حجم کوچک سرمایه گذاري و سودآوري مطلوب، براي افزایش



درآمد خانواده بسیار مهم است و به زنان کمک می کند با اندك آموزش و کسب مهارت، به بالا رفتن سطح درآمد کمک کنند. توسعه
کسب وکار هاي خانگی با کمک و حمایت صندوق هاي قرض الحسنه از مهم ترین مسیر ها براي حمایت از زنان و خانواده است.



تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/12/11

فصل اقتصاد - نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی در سال 1400 تخصیص دادند.

فصل اقتصاد - نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مبلغ 10
هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه
هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی در سال 1400

 
تخصیص دادند. 

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در جریان جلسه علنی
نوبت اول امروز ( دوشنبه) مجلس و بررسی بخش هزینه

 
اي لایحه بودجه سال 1400، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال از بدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

 
یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد. 

انتهاي پیام



ابلاغ دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی»

منبع: ایلناشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/12/11

مرکز هماهنگی حوزه وزارتی وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی» را جهت اقدام به استان
ها ابلاغ کرد.

مرکز هماهنگی حوزه وزارتی وزارت آموزش وپرورش،
دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی» را جهت

 
اقدام به استان ها ابلاغ کرد. 

به گزارش ایلنا، مرکز هماهنگی حوزه وزارتی در راستاي
تفاهم نامه همکاري وزارت آموزش وپرورش و وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی، دستورالعمل تشکیل تعاونی هاي

 
آموزشگاهی را جهت اقدام به استان ها ابلاغ کرد. 

زمینه سازي براي تقویت فرهنگ کار و تلاش، توسعه و نهادینه سازي فرهنگ تعاون در بین دانش آموزان، کمک به بروز خلاقیت
دانش آموزان و افزایش توانایی و مسئولیت پذیري آنان، کمک به پرورش حس احترام به رأي و نظر دیگران و تقویت قدرت انتخاب
آگاهانه در دانش آموزان، برقراري تعامل سازنده و مؤثر بین دانش آموزان و اولیاي آموزشگاه و تقویت روحیه کارآفرینی و افزایش

 
مهارت دانش آموزان از اهداف این تفاهم نامه است. 

شایان ذکر است بر اساس ماده 2 این تفاهم نامه؛ تعاونی هاي آموزشگاهی، شرکتی است که با عضویت دانش آموزان به منظور تعمیم
اصول و ارزش هاي تعاونی و کارآفرینی براي تمام یا قسمتی از مقاصد تشکیل شود و مطابق ماده 3 حوزه فعالیت تعاونی هاي مذکور،

 
محدود به حوزه آموزشگاه است و این شرکت ها مجاز به انجام فعالیت هاي مستقل در بیرون از آموزشگاه نیستند. 

 
این دستورالعمل را ازاینجا دریافت کنید. 

دانلود فایل



هزار میلیارد تومان براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و

کارآفرینی در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه تعاون

منبع: ایلناشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و
ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد.

نمایندگان مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد
تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در

 
نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، در جلسه صحن علنی امروز
دوشنبه 11 اسفند مجلس شوراي اسلامی و در زمان
بررسی لایحه بودجه سال 1400، نمایندگان مجلس با
الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت

 
کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال ازبدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

یابد.بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد.



اختصاص اعتبار براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مردم در مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما به نقل از خانه ملت،
نمایندگان در نشست علنی امروز مجلس شوراي اسلامی
در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال
1400، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه

 
موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار
میلیارد ریال ازبدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29
قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از

سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی
و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره
2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار

گزارش دهد.



انعقاد تفاهم نامه همکاري وزارت صنعت و دانشگاه فنی وحرفه اي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/12/11

تفاهم نامه همکاري میان وزارت صنعت، معدن و تجارت و دانشگاه فنی و حرفه اي منعقد شد.

به گزارش خبرنگار دانشگاه گروه علمی فرهنگی هنري
خبرکزاري صدا وسیما، این تفاهم نامه در راستاي بهره
گیري بهینه از امکانات موجود و به منظور تحقق اهداف
مشترك و توسعه همکاري ها در زمینه فعالیت هاي
آموزش هاي کاربردي و پژوهشی علمی فیمابین آقایان
دکتر ابراهیم صالحی عمران به نمایندگی از طرف دانشگاه
فنی و حرفه اي و دکتر برات قبادیان معاون آموزش،
پژوهش و فناوري به نمایندگی از طرف وزارت صنعت،
معدن و تجارت و در جهت رفع نیاز هاي آموزشی،

پژوهشی و فناوري آن وزارت و بهره مندي بیشتر از ظرفیت هاي علمی تخصصی جامعه علمی کشور در برقراري تعامل هدفمند منعقد

 
شد. 

از جمله اهداف این تفاهم نامه عبارتند از نیاز سنجی، برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزش عالی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز
بخش صنعت، معدن و تجارت، انجام پروژه مشترك به منظور بسط و گسترش فعالیت هاي علمی، جهت ارتقاء علمی فنی بخش
صنعت، معدن و تجارت، استفاده بهینه از فناوري هاي جدید در زمینه توسعه آموزش هاي کوتاه مدت در بخش صنعت، معدن و

 
تجارت، مشارکت و استفاده بهینه از توانمندي هاي علمی، فنی و پژوهشی دو طرف است 

همجنین بهره مندي طرفین از امکانات یکدیگر در زمینه هاي آموزشی، پژوهشی، علمی و فناوري، همکاري در ارائه فهرست اولویت
هاي آموزشی، پژوهشی بخش صنعت، معدن و تجارت به دانشگاه فنی و حرفه اي در ابتداي هر سال، همکاري در اجراي طرح هاي
مشترك پژوهشی کاربردي جهت رفع نیاز هاي پژوهشی بخش صنعت، معدن و تجارت، همکاري در برگزاري مشترك همایش ها،

 
نشست هاي تخصصی، سمینار ها و کارگاه هاي علمی. 

همکاري در ثبت نام استادان و دانشجویان در سامانه طرح توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار (تاپ)، توسط دانشگاه و برقراي

 
ارتباط و تعامل با سازمان ها و بنگاه هاي تولیدي به منظور رفع نیاز هاي پژوهشی از دیگر محور هاي این تفاهم نامه است. 

همکاري در برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزشی مقطع دار و کوتاه مدت مورد نیاز بخش صنعت، معدن و تجارت، همکاري در رفع
نیاز هاي R&D صنایع کوچک و متوسط، همکاري در ساخت و تولید قطعات و دستگاه هاي مورد نیاز بخش صنعت، معدن و تجارت،
همکاري و حمایت در اجراي کارآفرینی و ثبت شرکت هاي تولیدي خدماتی دانشگاهیان دانشگاه، همکاري در تجهیز و تکمیل

تجهیزات کارگاه هاي دانشگاه با فناوري هاي نوین هم بر اساس این تفاهم نامه در دستور کار قرار گرفت.



10 هزار میلیارد تومان به حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی نیمه

اول 1400 اختصاص یافت

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد
اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد.

به گزارش خبرنگار مجلس گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران جوان، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در صحن علنی امروز و در

 
جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ «دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال از بدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد».



تمهیدات مجلس براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و اشتغال زایی در سال 1400

منبع: میزانشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و
ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد.

خبرگزاري میزان - نمایندگان در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی و در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه

 
سال 1400، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال ازبدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

 
یابد. بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد. 

بیشتر بخوانید: دولت مکلف به تعیین تکلیف شرکت هاي دولتی زیان ده شد انتهاي پیام/



اختصاص 10 هزار میلیارد تومان براي اشتغال زایی در 1400

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد
اشتغال و کارآفرینی در سال 1400 تخصیص دادند.

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مبلغ 10 هزار میلیارد تومان براي حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد
اشتغال و کارآفرینی در سال 1400 تخصیص دادند.

<[[



ابلاغ دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی»

منبع: پاناشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/12/11

تهران (پانا) - مرکز هماهنگی حوزه وزارتی وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی» را براي
اقدام به استان ها ابلاغ کرد.

تهران (پانا) - مرکز هماهنگی حوزه وزارتی وزارت آموزش
وپرورش، دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی»

 
را براي اقدام به استان ها ابلاغ کرد. 

به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت
آموزش وپرورش، مرکز هماهنگی حوزه وزارتی در راستاي
تفاهم نامه همکاري وزارت آموزش وپرورش و وزارت تعاون،

 
کار و رفاه اجتماعی، دستورالعمل تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی را جهت اقدام به استان ها ابلاغ کرد. 

زمینه سازي براي تقویت فرهنگ کار و تلاش، توسعه و نهادینه سازي فرهنگ تعاون در بین دانش آموزان، کمک به بروز خلاقیت
دانش آموزان و افزایش توانایی و مسئولیت پذیري آنان، کمک به پرورش حس احترام به رأي و نظر دیگران و تقویت قدرت انتخاب
آگاهانه در دانش آموزان، برقراري تعامل سازنده و مؤثر بین دانش آموزان و اولیاي آموزشگاه و تقویت روحیه کارآفرینی و افزایش

 
مهارت دانش آموزان از اهداف این تفاهم نامه است. 

شایان ذکر است بر اساس ماده 2 این تفاهم نامه؛ تعاونی هاي آموزشگاهی، شرکتی است که با عضویت دانش آموزان به منظور تعمیم
اصول و ارزش هاي تعاونی و کارآفرینی براي تمام یا قسمتی از مقاصد تشکیل شود و مطابق ماده 3 حوزه فعالیت تعاونی هاي مذکور،

 
محدود به حوزه آموزشگاه است و این شرکت ها مجاز به انجام فعالیت هاي مستقل در بیرون از آموزشگاه نیستند. 

 
این دستورالعمل را ازاینجا دریافت کنید. 

مرکز هماهنگی حوزه وزارتی وزارت آموزش وپرورش دستورالعمل تعاونی هاي آموزشگاهی



ابلاغ دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی»

منبع: ایسناشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/12/11

مرکز هماهنگی حوزه وزارتی وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل «تشکیل تعاونی هاي آموزشگاهی» را جهت اقدام به استان
ها ابلاغ کرد.

به گزارش ایسنا، مرکز هماهنگی حوزه وزارتی در راستاي
تفاهم نامه همکاري وزارت آموزش وپرورش و وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی، دستورالعمل تشکیل تعاونی هاي

 
آموزشگاهی را جهت اقدام به استان ها ابلاغ کرد. 

زمینه سازي براي تقویت فرهنگ کار و تلاش، توسعه و
نهادینه سازي فرهنگ تعاون در بین دانش آموزان، کمک
به بروز خلاقیت دانش آموزان و افزایش توانایی و مسئولیت
پذیري آنان، کمک به پرورش حس احترام به رأي و نظر

دیگران و تقویت قدرت انتخاب آگاهانه در دانش آموزان، برقراري تعامل سازنده و مؤثر بین دانش آموزان و اولیاي آموزشگاه و تقویت

 
روحیه کارآفرینی و افزایش مهارت دانش آموزان از اهداف این تفاهم نامه است. 

شایان ذکر است بر اساس ماده 2 این تفاهم نامه؛ تعاونی هاي آموزشگاهی، شرکتی است که با عضویت دانش آموزان به منظور تعمیم
اصول و ارزش هاي تعاونی و کارآفرینی براي تمام یا قسمتی از مقاصد تشکیل شود و مطابق ماده 3 حوزه فعالیت تعاونی هاي مذکور،

 
محدود به حوزه آموزشگاه است و این شرکت ها مجاز به انجام فعالیت هاي مستقل در بیرون از آموزشگاه نیستند. 

انتهاي پیام



کارگاه تولید جوراب در حاجی اباد افتتاح شد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/12/11

کارگاه تولید جوراب مردانه توسط سرهنگ مجیري فرمانده ناحیه مقاومت بسیج شاهین شهر و میمه و فرمانده حوزه امام
حسین علیه السلام در حاجی اباد افتتاح شد.

به گزارش خبرگزاري بسیج از شاهین شهر، کارگاه تولید جوراب مردانه توسط سرهنگ مجیري فرمانده ناحیه مقاومت بسیج

 
شاهین شهر و میمه و فرمانده حوزه امام حسین علیه السلام در حاجی اباد افتتاح شد. 

گفتنی است این کارگاه در راستاي اقتصاد مقاومتی و با اعطاي وام صندوق قرض الحسنه شروع به کار کرد و براي بیش از 10 نفر
اشتغال زایی داشته است.



لغو تحریم ها و تسهیل روابط بانکی ریسک تولید و صادرات را کاهش می دهد

منبع: با اقتصادشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/12/11

رییس کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن، گفت: لغو تحریم ها و روابط سیاسی مناسب می تواند در تسهیل
روابط بانکی تاثیر زیادي داشته باشد و ایران بتواند در اتحادیه هاي منطقه اي بیشتري شرکت کند که موجب کاهش ریسک

تولید و صادرات می شود.

به گزارش بااقتصاد، علیرضا صحاف امین، رئیس کمیته
استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن، درباره تاثیر و
نقش عوامل برون زا بر اقتصاد، تولید، برنامه ها و سیاست
ها اظهار کرد: عوامل متعددي بر شرایط تولید در واحدهاي
اقتصادي تاثیرگذار است که یکی از مهمترین آنها ساختارها
و روابط مالی و بانکی است. درحالی که با ایجاد اتحادیه
اوراسیا و عضویت ایران در آن فرصت خوبی براي افزایش
صادرات فراهم شده است اما به دلیل مشکلات زیرساختی
بانکی با اکثر کشورهاي عضو این اتحادیه روابط بانکی

 
وجود ندارد. 

وي افزود: قطع روابط بانکی، ریسک تولید و صادرات را براي تولیدکننده افزایش می دهد و خریدار نیز بخشی از پول را به صورت نقد
پرداخت می کند اما گارانتی و تضمینی براي او هم وجود ندارد بنابراین داشتن روابط بانکی یکی از زیرساخت هاي مهم براي

 
واحدهاي صنعتی و برنامه ریزي هاي صادراتی آنها است. 

صحاف امین اظهار کرد: تعرفه هاي گمرکی نیز یکی از مشکلات تولید است. در دو سال اخیر تلاش شده است تا با تعرفه هاي بالاي
گمرکی بخشی از صنایع محافظت شوند اما تجربه جهانی نشان می دهد اعمال تعرفه هاي بالا در میان مدت به زیان صنایع کشور
است چون محافظت مصنوعی امکان به روزرسانی ماشین الات و رقابت درست با تولیدکنندگان خارجی را از بین می برد؛ مثال روشن
این شرایط صنعت خودرو در ایران است که سال ها با تعرفه هاي بالا حمایت شده اند بنابراین توصیه می شود تعرفه هاي گمرکی

 
متعادل تعیین شوند. 

وي با بیان اینکه ایران امسال به عضویت اتحادیه اوراسیا پیوسته است، تصریح کرد: اعمال تعرفه ها در این اتحادیه نیز منطقی است به
طور مثال در صنعت پلاستیک که ما در آن فعال هستیم تعرفه ها در حدود 2 و نیم تا سه درصد است که نشان می دهد نباید صنایع

 
را با وضع تعرفه هاي بالا حمایت مصنوعی کرد. 

رئیس کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن خاطرنشان کرد: لغو تحریم ها و روابط سیاسی مناسب می تواند در تسهیل

 
روابط بانکی تاثیر زیادي داشته باشد و ایران بتواند در اتحادیه هاي منطقه اي بیشتري شرکت داشته باشد. 



وي تاکید کرد: داشتن خطوط کشتیرانی می تواند کالاي صادراتی ایران را با قیمت تمام شده مناسبتري به بازارهاي هدف برساند اما
اکنون براي بسیاري از بازارهاي هدف صادراتی خطوط مستقیم کشتیرانی وجود ندارد و به نظر می رسد که داشتن روابط سیاسی موثر

 
و رفع تحریم ها می تواند بسیاري از امور مربوط به صادرات را تسهیل کند. 

صحاف امین خاطرنشان کرد: در داخل کشور نیز عواملی متعدد بسیاري بر روند تولید تاثیرگذار است به طور مثال هنوز لجستیک و
حمل و نقل با مشکلات متعددي همراه است و تولیدات امکان حمل و نقل با قیمت هاي مناسب و به وقت را ندارند و این بخش از
ضعف سرمایه گذاري در رنج است و باید با کمک هاي دولتی، زیرساخت هاي بهبود حمل و نقل و لجستیک ایجاد شود تا بتوان

 
تولیدات را با قیمت مناسب ارسال کرد. 

وي افزود: بسیاري از مواد اولیه در کشور به صورت خام و با کمترین ارزش افزوده صادر می شود و از نظر اقتصادي تفاوتی با فروش
نفت وگاز خام ندارند بنابراین زنجیره هاي تبدیل مواد خام در صنایع معدنی و فلزي و پتروشیمی باید کامل شوند تا کالاي با ارزش

 
افزوده بالاتر صادر کرد و طبیعی است که در این روند ایجاد اشتغال در سطح بالاتري انجام خواهد شد. 

رئیس کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن تاکید کرد: براي بهبود زنجیره ارزش افزوده نقش اصناف بسیار مهم است تا با

 
هم افزایی کالایی رقابت پذیر به مشتریان داخلی و خارجی عرضه شود. 

وي گفت: روند اقتصاد جهان از جهانی شدن به سمت محلی شدن در حال حرکت است و چه توافقی میان ایران و امریکا انجام شود یا
خیر باید زمینه توانمندشدن و به روزشدن اقتصاد را فراهم کرد و قابلیت صادرات تولیدات صنعتی را افزایش داد. ظرفیت ها و پتانسیل
هایی مانند منابع و مواد اولیه، انرژي ارزان، نیروي کار مناسب و موقعیت ژئوپلتیک و همسایگی با 17 کشور دنیا از جمله عواملی است

 
که به ایران کمک می کند تا بتواند در روند بهبود شرایط اقتصادي گام بردارد. 

وي افزود: در صورت برداشته شدن تحریم ها و رفع مشکلاتی که اکنون بخش هاي مختلف تولیدي با آن مواجه هستند می توان به
خوبی وارد عرصه بازارهاي مختلف شد و کالاها را با نام ساخت ایران صادر کرد اما اکنون بسیاري از تولیدات ایرانی به دلیل محدودیت

هاي ناشی از تحریم از نام برندهاي خارجی یا کشورهاي خارجی صادر می شوند./ ایبنا



مشکلات تولید و تجارت، چالش اصلی رشد اقتصادي کشور

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/12/11

آمارهاي اقتصادي بیان گر مثبت شدن رشد اقتصادي ایران
در نیم سال نخست سال جاري است که این فرصت را
فراهم می کند تا با حل مشکلات تولید و تجارت به رشد

 
اقتصادي پایدار دست یابیم. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از ایبِنا؛ به گونه اي که بر
اساس محاسبات مقدماتی اداره حساب هاي اقتصادي بانک
مرکزي، تولید ناخالص داخلی کشور به قیمت پایه (به
قیمت هاي ثابت سال 1390) در نیمه نخست سال 1399
به عدد 3228.9 هزار میلیارد ریال رسید که نسبت به رقم

مشابه سال قبل به میزان 1.3 درصد افزایش یافته است. این در حالی است که رشد تولید ناخالص داخلی در بهار سال جاري منفی
2.9 درصد بود که این رقم در تابستان به 5.1 درصد افزایش یافته است. رشد تولید ناخالص داخلی بدون نفت نیز که در بهار سال
جاري منفی 0.6 درصد بود در فصل تابستان به 3.2 درصد افزایش یافته است و بر این اساس رشد اقتصادي بدون نفت کشور در نیمه

 
اول سال جاري معادل 1.4 درصد حاصل گردیده است. 

روند مثبت رشد اقتصادي کشورمان در شرایط تحریم و کرونا، فضاي امیدواري را پیش روي اقتصاد کشورمان قرار داده است. اما آنچه
مهم است برنامه ریزي نهادها و دستگاه هاي مرتبط براي تداوم روند مثبت رشد اقتصادي است. موضوعی که رئیس اتاق بازرگانی

 
ایران و امارات، آن را به رعایت و پایبندي به اصول متعددي همچون توسعه اقتصادي و زیرساخت هاي اقتصادي، وابسته می داند. 

فرشید فرزانگان رئیس اتاق بازرگانی مشترك ایران و امارات در این باره در گفتگو با خبرنگار ایبِنا اظهار داشت: با پتانسیلی و
استعدادي که در داخل کشورمان داریم؛ اگر زیرساخت مناسب را فراهم کنیم، تجارت رویه پیدا کند و توسعه اقتصادي در اولویت

 
توسعه سیاسی باشد، قطعا رشد اقتصادي مستمر خواهیم داشت. 

فرزانگان خاطرنشان کرد: تا زمانی که رویکرد تعاملی با دنیا نداشته باشیم، تجارت و صادرات و واردات کشورمان فعال نشود، پنجره
هاي ارتباط با جهان گسترش پیدا نکند، رویکرد جهانی نداشته باشیم، زیرساخت مان در خدمت تجارت نباشد، دولت درآمدش را در
ظرفیت سازي بخش خصوصی و در تهیه زیرساخت ها و بسترها افزایش ندهد، تا زمانی که بخشنامه هاي محدودکننده داشته باشیم و

 
هر روز با یک چالش جدید مواجه شویم، وضعیت اقتصادي کشورمان همین خواهد بود. 

وي تاکید کرد: بنابراین آنچه در اقتصاد مهم است تجارت است. یعنی عامل تعیین کننده در اقتصاد، تجارت است. تجارت است که
تولید و تولیدکنندگان را فعال می کند و ظرفیت و اشتغال ایجاد می کند. به عبارت دیگر، چالش اصلی رشد اقتصادي کشورمان، در

عرصه تولید و تجارت است.



کشت 80 هکتار گونه متنوع گیاهان دارویی در قم

منبع: قم نیوزشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/12/11

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي قم گفت: در سال جهش تولید بیش از 80 هکتار گونه هاي مختلف
گیاهان دارویی در قم کشت شده است که این رقم با درنظر گرفتن سطح زیر کشت گل محمدي به بیش از 500 هکتار می

رسد.

 
کشت 80 هکتار گونه متنوع گیاهان دارویی در قم 

به گزارش قم نیوز محمد علی سلامی معاون بهبود تولیدات
گیاهی سازمان جهاد کشاورزي قم گفت: طی سال هاي
اخیر در راستاي تحقق راهبرد تغییر الگوي کشت، توسعه
کشت گیاهان دارویی از جمله هدف هاي مهم مورد توجه
سازمان جهاد کشاورزي قم براي حفظ و ارتقا سطح سبز

 
استان بوده است. 

سلامی افزود: در همین رابطه تحقیقات گسترده اي پیرامون گیاهان دارویی مناسب کشت در مناطق مختلف قم انجام شد و اکنون
شمار قابل توجهی از کشاورزان قمی در مزارع خود به تولید انواع متنوع این گیاهان می پردازند که تعدادي از این مزارع در زمینه

 
تولید گیاهان دارویی پرمصرف نمونه است. 

او ادامه داد:مقاومت بالایی که گیاهان دارویی در برابر تنش هاي محیطی و کم آبی دارد، بهترین فرصت را براي کشاورزان استان

 
فراهم ساخته که با کشت انواع متنوع این گیاهان علاوه بر سبز نگاه داشتن مزارع خود، درآمد مناسبی نیز داشته باشند. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي قم، با اشاره به این که توسعه کشت گیاهان دارویی در قم طی سال آینده با
شتاب بیشتري دنبال می شود، گفت: براي بالا بردن ارزش افزوده تولید این گیاهان، به دنبال ایجاد واحد هاي صنایع تبدیلی و غذایی

 
در کنار مزارع پرورش گیاهان دارویی در سطح مناطق مختلف استان هستیم. 

او ادامه داد: گیاهان دارویی کشت شده در قم کیفیت بسیار بالایی دارد و به همین دلیل با همکاري کشاورزان می توان نسبت به

 
تولید هرچه بیشتر این گیاهان و عرضه آن در بازار هاي داخلی و حتی بازار هاي صادراتی با برنامه ریزي هدفمند اقدام کرد. 

 
نزدیک به 14 هزار تن در بخش کشاورزي قم فعالیت می کنند که در این میان بیش از یک هزار تن خانم هستند. 

بیشتر بهره برداران بخش کشاورزي قم را روستاییان تشکیل می دهند به نحوي که کشاورزي به تن هایی 45 درصد اشتغال

 
روستائیان در بخش هاي مختلف استان را به خود اختصاص داده است. 



 
میزان متوسط تولید بخش کشاورزي استان قم در سال برابر 805 هزار تن در زمینهٔ محصولات زراعی، باغی، دامی و شیلات است. 
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2 هزار و 470 پایگاه کمیته امداد آماده جذب کمک هاي مردمی هستند

منبع: ایرناشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/12/11

قزوین - ایرنا - مدیر کل کمیته امداد استان قزوین گفت: 2 هزار و 470 پایگاه ثابت و سیار آماده جذب کمک هاي مردمی
در جشن نیکوکاري امسال هستند که شامل مراکز نیکوکاري، مدارس، دانشگاه ها، مساجد، دستگاه هاي اجرایی، بیمارستان

ها و مصلی هاي نماز جمعه است.

قزوین - ایرنا - مدیر کل کمیته امداد استان قزوین گفت:
2 هزار و 470 پایگاه ثابت و سیار آماده جذب کمک هاي
مردمی در جشن نیکوکاري امسال هستند که شامل مراکز
نیکوکاري، مدارس، دانشگاه ها، مساجد، دستگاه هاي

 
اجرایی، بیمارستان ها و مصلی هاي نماز جمعه است. 

به گزارش ایرنا، مهرعلی حق گویان روز دوشنبه در نشست
خبري، اظهار داشت: جشن نیکوکاري امسال با شعار عیدي

 
براي همه و با هدف کاهش مشکلات مددجویان و نیازمندان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی(ره) برگزار می شود. 

این مسوول گفت: مردم خیر و نوع دوست قزوین می توانند براي واریز وجوهات غیر نقدي به 17 اداره کمیته امداد در سطح استان
مراجعه کنند و براي وجوهات نقدي هم علاوه بر مراکز نامبرده می توانند با استفاده از شماره کارت 6037991899960201 یا از

 
طریق تلفن نیکوکاري 02833808 و سایت www.33808.ir وجوهات خود را پرداخت کنند. 

حق گویان اضافه کرد: در زمینه جشن نیکوکاري هماهنگی با آموزش و پروش صورت گرفته است تا مشارکت دانش آموزان از طریق

 
شبکه شاد انجام شود که در این زمینه هم اطلاع رسانی لازم انجام شده است. 

وي اظهار داشت: در حال حاضر استان قزوین، چهار هزار و 897 نفر یتیم و محسنین دارد که 29 هزار حامی آنها را حمایت می کنند

 
و امیدواریم با توجه طرح ملی از میلاد تا شهادت امام علی (ع) کمک ها به صورت ویژه تري انجام شود. 

این مسوول گفت: یکی از بحث ها و سیاست هاي اصلی کمیته امداد در استان قزوین توانمند سازي افراد تحت حمایت است که تعهد

 
کمیته امداد استان قزوین پنج هزار نفر بود که تا به امروز هفت هزار و 200 نفر اشتغالزایی در استان قزوین انجام شده است. 

حق گویان افزود: قزوین، استان پیشرو در زمینه اشتغال در سطح کشور است و در این زمینه از همراهی و همکاري بسیار خوب بانک

 
هاي عامل و همدلی بسیار خوبی که استاندار قزوین در بین دستگاه هاي اجرایی به وجود آورده است، تشکر می کنیم. 

وي با اشاره به اقدامات این دستگاه در زمینه کاریابی، اضافه کرد: تا به امروز 970 نفر به بنگاه ها و واحدهاي صنعتی در استان معرفی

 
شده اند که در این زمینه هم استان قزوین رتبه نخست کشور را دارد. 

این مسوول اظهار داشت: در حوزه مسکن که یکی از نیازهاي اصلی مددجویان است کار بسیار سختی را در پیش رو داریم ولی با این

 
وجود امسال یک هزار و 850 بازسازي، تعمیر، احداث و خرید مسکن انجام شده است. 

مدیر کل کمیته امداد استان قزوین گفت: در حال حاضر یک هزار و 800 مستاجر تحت پوشش کمیته امداد در استان قزوین وجود

 
دارد که در این زمینه سعی می کنیم با برنامه هاي مختلف مشکلات آنها را کاهش دهیم. 

برچسب ها 



 
- مددجوي کمیته امداد 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- اشتغال زایی 

 
- استان قزوین 

- فقر



افزایش سه برابري سرمایه بانک در سال 1400

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1399/12/11

 
 

مدیرعامل پست بانک ایران با بیان این که در ابتداي سال 1398 که پست بانک را تحویل گرفتم بر اساس علاقه مندي و تجربه کاري
که در بانک هاي دیگر به دست آورده بودم وضعیت و صورت هاي مالی بانک را بررسی کردم، گفت: در این بررسی متوجه شدم که

 
کمبود نقدینگی در بانک به شدت احساس می شود و (...) 

 
 

مدیرعامل پست بانک ایران با بیان این که در ابتداي سال 1398 که پست بانک را تحویل گرفتم بر اساس علاقه مندي و تجربه کاري
که در بانک هاي دیگر به دست آورده بودم وضعیت و صورت هاي مالی بانک را بررسی کردم، گفت: در این بررسی متوجه شدم که
کمبود نقدینگی در بانک به شدت احساس می شود و ناترازي ترازنامه بانک به شدت آشکار بود و در پایان سال 1397، بدهی هاي
بانک، بیش از درآمدها بود و حدود 430 میلیارد تومان زیان عملیاتی ثبت کرده بود که براي یک بانک که سرمایه ثبتی آن نزدیک

 
320 میلیارد تومان است این مبلغ 1/5 برابر سرمایه بانک بوده و رقم قابل توجهی محسوب می شود. 



بهزاد شیري با تأکید بر این که این زیان نسبت به سال 1396 بسیار بیشتر بود و ادامه این روند در سال 1398 وضعیت بانک را به
شدت بحرانی می کرد، اظهار کرد: سال 1398 نسبت به سال 1397 وضعیت کلان اقتصادي بهتر نشده بود، بلکه تحریم ها تشدید
شده، کسب وکارها، با تنگنا مواجه و رکود اقتصادي در بخش مختلف عمیق تر و بیکاري در حال افزایش بود. فشار سیاست گذاران
پولی و بانکی براي کاهش نرخ سود تسهیلات افزایش یافته و امکان تعدیل آن متناسب با نرخ تورم میسر نبود. مدیرعامل پست بانک
ایران با اشاره به این که ادامه این سیاست ها در سال 1398 موجب تشدید وضعیت بحرانی بانک ها می شد، ادامه داد: بانک ها براي
ادامه حیات خود با کسب وکارها سروکار دارند و با چنین فضاي حاکم بر وضعیت اقتصادي و معیشتی تصور نمی شد که شرایط بانک
ها در سال 1398 بهتر شود و با این چالش ها و محدودیت هاي آن زمان پیش بینی می شد ترازنامه بانک بدتر از سال 1397 و حدود

 
500 میلیارد تومان زیان عملیاتی داشته باشیم. 

شیري با اشاره به این که تمام سازمان ها برنامه و اهداف کمی براي خود تعریف کرده و بر اساس آن حرکت می کنند، گفت: پست
بانک هم از این قاعده مستثنا نیست با این تفاوت که پایش، دیده بانی و نظارت بر اجراي برنامه ها به طور مستمر دنبال می شد به

 
نظر من، تأثیر نظارت بر برنامه هاي عملیاتی به مراتب بیش از برنامه ریزي و اجرا است. 

وي افزود: با این شیوه، جبران خدمات در بانک هدفمند شده و به روش هاي مناسب اطلاع رسانی شد به گونه اي که حتی دورترین

 
شعب و باجه هاي بانکی روستایی نیز از این نظام جبران خدمات آگاه شدند. 

شیري اولین نشانه هاي موفقیت این برنامه را تیر و مرداد سال 1398 اعلام کرد و افزود: آثار این برنامه در آذرماه 1398 کاملاً آشکار
شد و براي اولین بار بانک به نقطه سربه سر درآمد و هزینه رسید و در سه ماهه پایانی سال توانستیم 98 میلیارد تومان سود ایجاد

 
کنیم؛ به عبارتی به ازاي هر سهم پست بانک 17 تومان سود به دست آوردیم. 

نایب رئیس هیات مدیره و مدیرعامل پست بانک 30 درصد جذب منابع بانک را مربوط به شعب شهري و 70 درصد را آورده دفاتر
روستایی اعلام کرد و گفت: با اعتبارسنجی از مشتریان این منابع را به صورت تسهیلات در اختیار آنان قراردادیم و طی 9 ماهه سال

 
جاري 60 درصد این منابع را به صورت تسهیلات پرداخت کردیم. 

شیري پرداخت بخش بزرگی از این تسهیلات را به بخش مولد و بنگاه هاي بزرگ اقتصادي اعلام کرد و گفت: بخشی از این تسهیلات
به صورت کارت خرید به مشتریان در شهرها و روستاها اختصاص یافت که به سبب بهبود قدرت خرید و تحریک تقاضا، حمایت از
تولید تلقی می شود. وي افزود: براي منابعی که از روستاها تجهیز می شوند طرح «نیکان» را تعریف کردیم که درصدي از منابعی که

 
در یک باجه بانکی به دست می آید، توسط خود باجه به روستاییان به صورت تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می شود. 

شیري با اشاره به این که هیچ گونه پرداخت بدون برنامه اي در بانک وجود ندارد، گفت: هر فردي که در بانک بیشتر تلاش می کند
بیشتر منتفع می شود. در طرح «سه در هزار» منابع ارزان قیمت تجهیز شده در شعب هر عددي باشد به صورت ضریب سه در هزار به

 
کارکنانی که در تجهیز این منابع نقش داشته اند، برمی گردد. 

وي مشارکت همگانی کارکنان در مسیر حرکت سازمان را باعث تمرکز بر اهداف دانست و افزود: افزایش سود بانک به معناي افزایش

 
سپرده است و همه کارکنان باید به تجهیز منابع توجه کنند. 

شیري با بیان این که بحران مدیریت در بانک، به دلیل عدم جانشین پروري و بازنشستگی مدیران فعلی خودش را نشان می داد،
افزود: حرکت بعدي در بانک تدوین مسیر شغلی براي کارکنان و ایجاد فرصت برابر، براي تصدي پست هاي مدیریتی کلان و میانی
بانک بوده و هر فرد می تواند براي پست هاي اعلام شده در آزمون شرکت کند و پس ازآن، فرآیندهاي قانونی براي نفرات اول و دوم
طی می شود و در پایان در روز امضاي حکم انتصاب فرد از او دعوت به عمل می آید و انتظارات خود را از متصدي پست با وي در
میان می گذاریم و افرادي که از این مسیر شغلی به پست هاي مدیریتی رسیده اند، در سال هاي آینده می تواند جانشین مدیران

 
بالادستی خود باشد. 

وي با اشاره به اجراي برنامه «خزانه استعدادها» در پست بانک اظهار کرد: ایجاد این خزانه در بانک تحرك و شادابی ایجاد کرده و آثار

 
آن در شاخص هاي مالی و سودآوري بانک آشکارشده است. 

شیري با اشاره به این که حدود 23 درصد جمعیت روستایی به خدمات بانکی مستقیم روز دسترسی دارند، گفت: اگر بخواهیم

 
دسترسی مستقیم و غیرمستقیم را در نظر بگیریم 85 درصد روستاییان به خدمات مالی و بانکی دسترسی دارند. 



نایب رئیس هیات مدیره پست بانک ایران ادامه داد: در 9 ماهه سال جاري، حدود 600 میلیون تراکنش مالی در روستاها انجام شده
است و به عبارتی به طور متوسط روزانه دو میلیون و 700 تراکنش در روستاها انجام می شود. وي با اشاره به این که شعب ناظر با
دفاتر خدمات روستایی به طور متوسط حدود 34 کیلومتر فاصله دارند، افزود: اگر تعداد تراکنش هاي روستایی را دو میلیون در نظر
بگیریم در اقتصاد ملی دو میلیون سفر از روستا به شهر صرفه جویی شده که آثار مهمی از قبیل کاهش بار ترافیکی، مصرف بنزین،

 
استهلاك خودرو و صرفه جویی زمان مفید نیروي کار در پی داشته است. 

شیري ایجاد و حمایت از اشتغال در بخش خصوصی را یکی از خدمات پست بانک در روستاها دانست و گفت: در حال حاضر در باجه
هاي بانکی بیش از 12 هزار نفر به طور مستقیم مشغول به کار هستند و از سال 1398 تاکنون 100 درصد درآمد این کارگزاران

 
افزایش پیداکرده که بخشی از آن به حجم گردش مالی برمی گردد. 

وي یکی از چالش هاي عمده سهام داران عدالت را چگونگی ثبت نام در سامانه سجام و دریافت کد بورسی دانست و افزود: با راه
اندازي این سوپرمارکت هاي مالی ابزار لازم در اختیار روستاییان قرار می گیرد تا بتوانند از تمام خدمات مالی، بیمه اي و بازار سرمایه
استفاده کنند. مدیرعامل پست بانک ایران ابراز امیدواري کرد که بتواند در آینده اي نزدیک میز ارائه خدمات مالی دولت به روستاییان

 
را هم راه اندازي کند. 

شیري هدف دیگر پست بانک در شهر و روستاها را کیفی سازي خدمات یا ارائه خدمات در بستر بانکداري دیجیتال دانست و گفت:
اخیراً ارائه غیرحضوري چهار خدمت با حضور وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات رونمایی شد و اکنون در تلاش هستیم خدمات افتتاح
حساب و درخواست تسهیلات را در تمام شعب و باجه ها توسعه دهیم و با فراهم شدن زیرساخت ها برنامه ریزي شده پرداخت
تسهیلات را نیز غیرحضوري براي مشتریان انجام دهیم و استراتژي بانک این است که بخشی از خدمات به صورت غیرحضوري و بر

 
بستر بانکداري دیجیتال به مشتریان ارائه شود. 

مدیرعامل پست بانک ایران با تأکید بر این که هزینه بانکداري خرد در جهان بالا است، گفت: یکی از راه کارهاي رفع این چالش ارائه
نرخ سود بالاتر است ولی در بانکداري ایران، بانک ها چنین مجوزي ندارند و بنابراین استراتژي بانک ارائه خدمات به صورت

 
غیرحضوري بر بستر بانکداري دیجیتال است. 

شیري تصریح کرد: در پایان می توانم بگویم بانک براي ارائه خدمات به این شرکت ها هنوز به بلوغ نرسیده و گروه هاي کاري بانک بر
روي این مقوله در حال کار هستند و بخشی از آن را عملیاتی کرده اند و بخش دیگري هم در برنامه هاي آتی قرار دارد که خدمات

 
مالی و بانکی را به این فعالان اقتصادي توسعه دهیم. 

وي ادامه داد: پست بانک به لحاظ وجود باجه هاي بانکی روستایی تفاوت ساختاري بزرگی با بانک هاي دیگر دارد و به نظر من به
ازاي هر 10 باجه روستایی باید یک پست سازمانی به نام بازرس وجود داشته باشد؛ زیرا اگر نظارت کافی بر این باجه ها نباشد از نقطه
قوت به نقطه ضعف بانک تبدیل می شود. وي افزود: گرایش مردم به حضور در باجه ها، شعب و دریافت وجه نقد کاهش پیداکرده و

 
تمایل دارند خدمات را غیرحضوري دریافت کنند مگر در موارد و خدمات خاص که حضور فرد الزامی است. 

وي پیش بینی کرد در سه ماهه اول سال 1400 افزایش سرمایه بانک با مبلغی بیش از تجدید ارزیابی دارایی هاي شش ماهه اول
سال 1399 انجام شود و بانک از شمول ماده 141 خارج شود و سرمایه بانک سه تا چهار برابر افزایش پیدا کند.



بهره برداري از دومین مدرسه بانک سینا در دهستان رمشک استان کرمان

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1399/12/11

 
 

مقارن با ولادت با سعادت مولاي متقیان حضرت علی(ع) و روز پدر، دومین مدرسه بانک سینا در روستاي ده بالاي دهستان رمشک از
توابع قلعه گنج استان کرمان به بهره برداري رسید. آیین افتتاح این مدرسه با حضور مدیرعامل، جمعی از مدیران بانک سینا، مدیرکل

 
نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس استان کرمان و دیگر (...) 

 
 

مقارن با ولادت با سعادت مولاي متقیان حضرت علی(ع) و روز پدر، دومین مدرسه بانک سینا در روستاي ده بالاي دهستان رمشک از

 
توابع قلعه گنج استان کرمان به بهره برداري رسید. 

آیین افتتاح این مدرسه با حضور مدیرعامل، جمعی از مدیران بانک سینا، مدیرکل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس استان کرمان و

 
دیگر مقامات محلی و استانی، معلمان و دانش آموزان برگزار شد. 

در این مراسم، مدیرعامل بانک سینا با اشاره به رویکرد این بانک در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی گفت: بانک سینا در کنار رسالت
اصلی خود مبنی بر نقش آفرینی در اقتصاد و کمک به رونق تولید و اشتغال کشور، توجه ویژه اي به ایفاي مسئولیت اجتماعی داشته

 
به طوري که در سال جاري بالغ بر یکصد میلیارد ریال به صورت نقدي به بخش هاي مختلف کمک کرده است. 

دکتر ایمانی در این خصوص افزود: از جمله مهمترین اقدامات بانک سینا، کمک 50 میلیارد ریالی به مددجویان کمیته امداد حضرت



امام(ره) در 7 استان جهت تهیه اقلام مورد نیاز بهداشتی و معیشتی آنان با توجه به شیوع کرونا و تهیه و اهداي 900 دستگاه تبلت به
دانش آموزان تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی در مناطق روستایی با هدف کمک به توانمندي و توسعه تجهیزات

 
آموزشی است. 

وي تصریح کرد: اهداي 3800 بسته معیشتی به نیازمندان و ایتام، تأمین هزینه تولید 912 هزار فقره کارت هدیه افشار فعال در کسب
و کارهاي خرد، اختصاص 30 میلیارد ریال جهت آزادسازي زندانیان جرایم مالی و غیر عمد و اعطاي 56 هزار فقره وام قرض الحسنه

 
به مبلغ بیش از 6800 میلیارد ریال از دیگر اقدامات این بانک در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی طی سال جاري بوده است. 

ایمانی با ذکر اقدامات بانک سینا در راستاي محرومیت زدایی و ایجاد اشتغال در قلعه گنج خاطرنشان کرد: در شهرستان قلعه گنج نیز
جهت ایجاد اشتغال و حمایت از کسب و کارها مبلغ 400 میلیارد ریال توسط شعبه بانک سینا در این شهرستان تسهیلات پرداخت
شده است. مدیرعامل بانک سینا همچنین گفت: 540 فقره وام قرض الحسنه به میزان 27 میلیارد ریال در این شهرستان به کسب و
کارهاي آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا با مشارکت بنیاد علوي پرداخت شده است. وي با تشکر از مجاهدت کادر درمان قلعه گنج
در روزهاي کرونایی و لزوم تشکر از این قشر جهادي بیان داشت: بانک سینا در جهت قدردانی از مدافعان سلامت که در خط مقدم
مبارزه با کرونا جانفشانی می کنند مبلغ 3 میلیارد ریال در قالب طرح کریمانه به پرستاران و کادر درمان شهرستان قلعه گنج پرداخت

 
کرده است. 

دکتر ایمانی افزود: در قالب طرح نیکو نیز 110 فقره وام قرض الحسنه با کارمزد 2٪ به میزان 28 میلیارد ریال با همکاري بنیاد علوي
به اقشار کم برخوردار در شهرستان قلعه گنج جهت کمک به ایجاد اشتغال پایدار و رونق کسب و کارهاي خرد روستایی پرداخت شده

است.



تحقق 5درصد اشتغال کشور با تسهیلات بانک پارسیان

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1399/12/11

 
 

اشتغال ایجادشده در بخش هاي مختلف خدمات، صـنعت و معدن و کشاورزي توسط بانک پارسیان تقریبا معادل 5درصـد اشـتغال
ایجادشده کشور بوده است. کورش پرویزیان، مدیرعامل بانک پارسیان از ایجـاد 165 هزارشـغل از محل تسهیلات این بانک خبر داد و

 
گفت: توسعه و تعمیق اشتغال در مناطق روستایی و ایجاد فرصت هاي شغلی مولد (...) 

 
 

اشتغال ایجادشده در بخش هاي مختلف خدمات، صـنعت و معدن و کشاورزي توسط بانک پارسیان تقریبا معادل 5درصـد اشـتغال

 
ایجادشده کشور بوده است. 

کورش پرویزیان، مدیرعامل بانک پارسیان از ایجـاد 165 هزارشـغل از محل تسهیلات این بانک خبر داد و گفت: توسعه و تعمیق
اشتغال در مناطق روستایی و ایجاد فرصت هاي شغلی مولد یکی از رویکردهاي اصلی بانک پارسیان در راستاي سیاست هاي اقتصاد
مقاومتی بود. وي گفت: براساس تفاهم نامه بانک پارسیان، بنیاد برکت وصندوق قرض الحسنه بانک پارسیان 12 هزار و 500 میلیـارد
ریـال تسـهیلات قرض الحسـنه به حـدود35 هزار طرح اشـتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت در مناطق محروم پرداخت شده است.
وي همچنین تاکید کرد: براي توسعه اشتغال روستایی و کاهش بیکاري، قرارداد سه جانبه اي بین بانک پارسیان، بنیاد برکت و
معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري امضا و یک هزار و 553 میلیارد ریال اعتبار اختصاص یافت. آن گونه که



مدیرعامل بانک پارسیان اعلام کرده، براي ایجاد عدالت اجتماعی حدود 32/ 3میلیون یورو اعتبار براي طرح انتقال آب خلیج فارس به

 
کویر مرکزي ایران و آب شـیرین کن اختصاص یافته است. 

وي افزود: به همین دلیل بانک پارسیان در 21 طرح آب رسـانی به شـهرها و روسـتاها و منـاطق محروم که مربوط به 14 استان
کشور بوده مشارکت داشته و 16 هزار و 500 میلیارد ریال نیز اعتبار در این بخش ها هزینه کرده است. مدیرعامل بانک پارسیان در
بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه کشوري به شکوفایی اقتصادي نمی رسد، جز با توسعه صادرات افزود: بانک پارسیان درطرح
هاي اکتشـاف و اسـتخراج نفت از میـادین مشترك فازهاي 11 الی 24 پارس جنوبی و خطوط لوله سراسـري 6 ،9 و 11 انتقال گاز با

 
اعتباري حدود 4میلیارد دلار مشارکت داشته است. 

همچنین با شرکت نفت و گازکنگان درجهت صیانت از منابع ملی با سهم الشرکه این بانک به مبلغ یک میلیارد دلار شرایط را براي
توسعه صادرات بیشتر فراهم کرده است. وي همچنین با اشاره به مشـارکت بانک پارسیان در طرح احـداث پالایشـگاه نفت در
میـادین مشترك با شـرکت پالایش پارسـیان سـپهر افزود: هدف اصلی این طرح افزایش ارزش افزوده از طریق تکمیل زنجیره ارزش

 
منابع زیرزمینی به مبلغ 661 میلیون دلار و 10میلیون یورو به علاوه 6هزار و 346میلیارد ریال بوده است. 

وي افزود: مشارکت 600 میلیون دلاري درطرح اکتشاف واسـتخراج نفت از میادین مشترك مانند یاران شمالی، مشارکت در
سـندیکاي تامین مالی پروژه پالایشـگاه گاز بیـدبلنـد خلیـج فارس با هـدف ارزآوري و توسعه ظرفیت هاي تکمیل زنجیره ارزش به
مبلغ 350میلیون دلار از دیگر کارهاي انجام شده توسط بانک پارسیان براي صیانت از تولید و صادرات بوده است. اما بنگاه هاي
کوچک و متوسط که اصلی ترین نقش را در اشتغال زایی کشور دارند، از حمایت هاي بانک پارسیان بی نصیب نبوده اند و حدود 57
هزار و 325 میلیارد ریال اعتبار در قالب اعطـاي تسـهیلات و صـدور ضـمانت نـامه و صـدور اوراق گـواهی اعتبـار مولـد (گـام) براي

شرکت هاي کوچک و متوسط پرداخت شده است.



تلفیق مکانیک با هنر براي نان آوري خانواده ها/ دنبال علایق تان بروید

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1399/12/11

نجمه شعبانی متولد 1364 متاهل صاحب دو فرزند و ساکن اسفراین  داراي مدرك کارشناسی مهندسی مکانیک از دانشگاه
فردوسی مشهد و کارشناس ارشد طراحی پارچه و لباس از دانشگاه هنر تهران است که با تلفیق این دو رشته توانسته براي

خود و 8 خانواده دیگر اشتغالزایی کند.

نجمه شعبانی متولد 1364 متاهل صاحب دو فرزند و ساکن اسفراین  داراي مدرك کارشناسی مهندسی مکانیک از دانشگاه
فردوسی مشهد و کارشناس ارشد طراحی پارچه و لباس از دانشگاه هنر تهران است که با تلفیق این دو رشته توانسته براي خود و 8

 
خانواده دیگر اشتغالزایی کند. 

 
 

به گزارش سپهرآیین، در کارگاه این بانوي هنرمند اسفراینی، منسوجات بافت شامل پارچه هاي پالتویی ،مانتویی ،شال گردن و

 
منسوجات دکوراتیو مانند شال مبل، رومبلی ،کوسن، پادري، قالیچه و انواع تزئینات دکوراتیو تولید می شود. 

وي در سال 97 در کنکور ارشد هنر در رشته طراحی پارچه دانشگاه هنر تهران پذیرفته شد و از پاییز 97 کار بافت پارچه را آغاز کرد،
به مدت دو سال تک نفره و در منزل این کار را انجام می داد و از تیر ماه 99 به صورت رسمی با مجوز اداره میراث فرهنگی اسفراین،

 
کارگاه بافت پارچه را در روستاي فرطان افتتاح کرد. 

این بانوي کار آفرین در ابتدا کار را با 3بافنده شروع کرد و هم اکنون نیز 8بافنده به صورت برون سپاري پارچه ها را در منزل براي وي

 
تولید می کنند. 

شعبانی مشوق اصلی خود براي ادامه تحصیل و فعالیت در رشته پارچه بافی را همسرش عنوان کرد و گفت: همسرم وقتی دید به این
کار علاقه دارم به اداره میراث فرهنگی شهرستان مراجعه کرد و با رئیس وقت آقاي محمدي صحبت کرد و از سوي اداره میراث

 
فرهنگی یک دستگاه بافت پارچه به صورت امانی در اختیار ما قرار گرفت. 



 
 

وي ادامه داد: با تشویق و همراهی همسرم این کار را گسترش دادم و به صورت کارگاه حرفه اي، پارچه هایی با کیفیت ویژه با الیاف
طبیعی پنبه، پشم ،پشم شتر و ابریشم را تولید کردیم که هم کارآفرینی براي زنان شهرستان ایجاد شد و هم صنعت پارچه بافی که از

 
قدیم در اسفراین رواج داشت را به شکل مدرن تر و به روزتر احیا کنیم و بتوانیم روزي شاهد گسترش و ارتقاء اش باشیم . 

این بانوي کارآفرین اسفراینی افزود: هدف ما این است که کارگاهی که با سه نفر شروع شده را گسترش دهیم و گستره محصولات را

 
افزایش دهیم . 

وي هدف بزرگتر را ایجاد زنجیره تولید از فرآوري ، تهیه، رنگ رزي، بافت و در نهایت تبدیل آن به محصول در کارگاهش ذکر کرد و
گفت: افزایش تولید باعث اشتغال افراد بیشتري شده و باعث ارز آوري شود چراکه به فکر صادرات محصولات تولیدي هستم و در حال
حاضر هم به صورت محدود به 2 الی 3 کشور صادرات تک عددي داشتیم که می خواهیم این کار را گسترش دهیم تا روزي که این

 
صادرات سهم عمده اي در شهرستان داشته باشد. 

شعبانی با بیان اینکه شرایط کرونا باعث شد که در زمان قرنطینه کارگاه تعطیل شود، اظهار کرد: تعطیلی کارگاه باعث شد که سفارش

 
ها عقب بیافتد و تامین سفارشات دشوار شد و مجبور شدیم به مدت زیادي سفارش قبول نکنیم و بیکار بودیم. 

 
 

وي ادامه داد: خوشبختانه کرونا در میزان سفارش و فروش ما تاثیر نداشت و هم اکنون سفارش هایی که از تک عددي شروع شده به

 
پذیرش سفارش از گالري هاي بزرگ به صورت انبوه رسیده است. 

این بانوي کارآفرین اسفراینی خواستار حمایت مسئولان از کارگاهش شد و گفت: سال هاي گذشته اداره میراث فرهنگی بافنده ها را
بیمه می کرد که باعث انگیزه، اعتماد و اشتیاق بافنده ها می شد اما هم اکنون بافنده ها به دلیل اینکه بیمه نمی شوند مایل به این

 
که کار نیستند. 

شعبانی تاکید کرد: این کار به دقت ،ظرافت و زمان زیادي احتیاج دارد و با توجه به تورم بازار ،درآمد این شغل کفاف یک زندگی را

 
نمی دهد. 

وي با بیان اینکه 12 سال بعد از دریافت آخرین مدرك تحصیلی اش در رشته مهندسی مکانیک ، دوباره شروع به تحصیل در یک
رشته کاملاً غیر مرتبط (طراحی پارچه) کرد، گفت: هدفم ایجاد یک کار و اشتغال براي خودم بود که بتوانم بدون نیاز به دیگران
انجامش دهم و از آن کسب درآمد کنم و در این راه واقعاً تلاش کردم هم براي قبولی در کنکور و هم بعد از آن که در زمینه بافت
پارچه با الیاف و طرح هاي مختلف در زمان ها مختلف وسایز هاي مختلف تا بالاخره امروز به مرحله تولید رسیده و بازارش را پیدا

 
کرده. امیدواریم به جایی برسیم که افراد بیشتري ما را بشناسند و بازار هدف مان بزرگتر شود. 

وي گفت: توصیه ام به افراد بیکار این است که فکر کنند به علایق شان و ببینند چه کاري از دستشان برمی آید و دنبالش بروند،

 
مطمئناً موفق خواهند شد. 



 
 

وي خاطرنشان کرد: بسیاري از افراد می پرسند که رشته تحصیلی ات چه ربطی به شغل فعلی ات دارد، در جواب آنها باید بگویم که
ما از تحصیلات اولیه هم استفاده کردیم و با استفاده از دانش مکانیک، دستگاهی چهار پداله طراحی کردیم که در عرض 1.5 پارچه ها

 
را با طرح هاي بسیار متنوع می توانیم ببافیم. 

وي گفت: این دستگاه در ایران دو پداله اش موجود بوده و در واقع ما در ایران اولین تولید کننده این نوع دستگاه بودیم و در حال
حاضر از این دستگاه 5 عدد تولید شده و در آینده هم 5 عدد دیگر تولید خواهد شد و امیدواریم با رفع نقص هاي این دستگاه بتوانیم

 
در آینده به تولید انبوه برسیم. 

انتهاي پیام/حسن آبادي



اجراي طرح آبا در خراسان شمالی آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1399/12/11

بجنورد- ایرنا- طرح آشتی با آموزش(طرح آبا) امروز- دوشنبه- با حضور مدیرکل آموزش از راه دور وزارت آموزش و پرورش
در روستاهاي محمدعلی پهلوان و باغچق شهرستان بجنورد آغاز شد.

بجنورد- ایرنا- طرح آشتی با آموزش(طرح آبا) امروز-
دوشنبه- با حضور مدیرکل آموزش از راه دور وزارت
آموزش و پرورش در روستاهاي محمدعلی پهلوان و باغچق

 
شهرستان بجنورد آغاز شد.  

کارشناس آموزش از راه دور اداره کل آموزش و پرورش
خراسان شمالی در حاشیه این آیین به خبرنگار ایرنا اظهار
داشت: در مدرسه روستاي محمدعلی پهلوان 10 دانش
آموز دختر و در مدرسه روستاي باغچق 15 دانش آموز

 
دختر در طرح آبا جذب شده اند. 

 
زهرا نیازي مقدم گفت: در هر مدرسه، یک کلاس با کمک یک خیر، به تلویزیون هوشمند و لپ تاپ تجهیز شده است. 

وي با اشاره به اینکه تاکنون 2 هزار و 140 نفر دانش آموز بازمانده از تحصیل در سه شهرستان استان شناسایی شده است خاطرنشان

 
کرد: تاکنون هزار و 410 نفر از دانش آموزان در طرح آبا (آشتی با آموزش) ثبت نام موقت شده اند. 

نیازي مقدم اظهار داشت: در طرح آبا، دانش آموزان زیر 18 سال دوره متوسطه اول و دوم در شهرستان هاي بجنورد، شیروان و راز و
جرگلان که به هر علت، تحصیل را ترك کرده و یا از حضور در کلاس هاي درس بازمانده اند با کمک خیران از خدمات آموزش بهره

 
مند می شوند. 

نیازي مقدم خاطرنشان کرد: دانش آموزان بازمانده از تحصیل کمتر از 18 سال، با کمک خیران، زیر پوشش آموزش قرار می گیرند و

 
خیري از خارج استان، تامین تجهیزات مورد نیاز براي اجراي این طرح را تعهد کرده است. 

وي اظهار داشت: در این طرح دانش آموزان در روستاها و یا سایر مناطق از راه دور آموزش می بینند، امکانات مورد نیاز در این طرح

 
یک اتاق و تجهیزات مثل تلویزیون، لپ تاپ و یا تبلت است که خیر، تامین این تجهیزات را تعهد کرده است. 

کارشناس آموزش از راه دور اداره کل آموزش و پرورش خراسان شمالی افزود: در این طرح دانش آموزان به صورت انفرادي و یا

 
گروهی، می توانند با تشکیل کلاس از خدمات آموزشی بهره مند شوند. 



بر اساس این گزارش، شماري از دانش آموزان به علت اشتغال به کار از تحصیل بازمانده اند که در این زمینه، تلاش شده است تا

 
خیران استان در پرداخت کمک هاي مالی، مشارکت کنند. 

بیشترین بازماندگان از تحصیل استان، به ترتیب مربوط به شهرستان هاي بجنورد، شیروان، مانه و سملقان، راز و جرگلان و اسفراین

 
است. 

 
180 هزار دانش آموز در 2 هزار مدرسه خراسان شمالی زیر نظر 14 هزار نفر معلم تحصیل می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- مدارس 

 
- خراسان شمالی 

 
- بازمانده از تحصیل 

- دانش آموزان



اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و کارآفرینی

منبع: آناشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1399/12/11

برخی افرادي که روبه روي پارکینگ یا درب منزل خود
تابلوي «پارك=پنچري» نصب می کنند بی اطلاع از این
کار از نظر قانونی جرم شناخته می شود. به گزارش
خبرنگار گروه اجتماعی خبرگزاري آنا، توسعه شهرنشینی،
افزایش جمعیت شهرها و همچنین استفاده از وسیله نقلیه
شخصی موجب به وجود آمدن معضلی به نام جاي پارك در
شهرها شده است. به اداره اي در مرکز شهر می روید ولی
خیلی دیرتان شده، یک ربعی هست در خیابان هاي اطراف

اداره را چرخ می زنید اما جاي پارك پیدا نمی کنید. ناگهان جاي خالی اي می بینید و هیجان زده می شوید از اینکه خلاصه جاي
پارك را پیدا کرده اید و در این گیرودار به دلیل ذوق زدگی ناشی از پیدا کردن جا پارك متوجه نمی شوید در حال پارك کردن رو به
روي درب پارکینگ منزل شخصی هستید و یا به این امید که سریع برمی گردید پارك می کنید و می روید. بلافاصله بعد از رفتن
شما صاحب منزل می رسد و تا وقتی برمی گردید ممکن است زنگ چندین خانه را زده باشد براي پیدا کردن اتومبیلی که صاحبش

 
شما هستید. 

برخی از افراد براي جلوگیري از چنین وضعیتی رو به روي منزلشان تابلوي «پارك=پنچري» نصب می کنند و به این بهانه تا شما
برگردید اتومبیل شما را پنچر می کنند و یا فقط این تهدید را به عنوان پیشگیري به کار می برند و به مشاجره با شما در هنگام

 
برگشتتان بسنده می کنند.البته برخی نیز به تهدیدهاي شدیدتري از جمله انفجار خودرو یا درگیري رو می آورند. 

 
در این وضعیت دو سؤال ممکن است پیش بیاید: 

 
1. آیا نصب تابلوي «پارك=پنچري» جرم است؟ 

 
2. حکم پارك کردن مقابل پارکینگ منزل دیگران چیست؟ 

 
قانون در این رابطه چه می گوید: 

بر اساس اصل 22 قانون اساسی جان، مال و حقوق اشخاص محترم شمرده می شود و جز در مواردي که قانون مستقیماً اجازه داده از
تعرض مصون است. در نتیجه هیچ کس حق ندارد با این ادعا که حقوقش در حال تضییع است به دیگران آسیبی وارد سازد یا تهدید

 
به تخریب و ایراد صدمه نماید. 

همچنین طبق ماده 13 منشور حقوق شهروندي، همه افراد از امنیت جانی، مالی، حیثیتی و نظایر آن برخوردار هستند. نه تنها افراد



 
بلکه هیچ مقامی بدون مستند قانونی، نمی تواند حقوق شهروندان را مورد تعرض یا تهدید قرار دهد. 

 
شلاق و زندان براي نصب یک تابلوي تهدید آمیز 

و به موجب ماده 669 قانون مجازات اسلامی هرگاه کسی دیگري را به هر نحو تهدید به قتل یا ضررهاي نفسی یا شرفی یا مالی و یا به
افشاء سري نسبت به خود یا بستگان او نماید، اعم از اینکه به این واسطه تقاضاي وجه یا مال یا تقاضاي انجام امر یا ترك فعلی را

 
کرده یا نکرده باشد به مجازات شلاق تا 74 ضربه یا زندان از دو ماه تا دو سال محکوم خواهد شد. 

در عین حال طبق ماده 24 قانون مدنی هیچ کس نمی تواند کوچه و خیابان هایی که بن بست یا مسدود نیست را تحت تملک قرار
دهد. همچنین، مطابق با ماده 96 قانون شهرداري ها، اراضیِ کوچه هاي عمومی، میدان ها، پیاده روها، خیابان ها و به طورکلی معابر،
مورداستفاده عموم است و ملک عمومی محسوب می شود؛ طبق اصل 19 قانون اساسی ایران نیز، همه مردم از حقوق مساوي

 
برخوردار هستند. 

همچنین، جلوي در خانه و مغازه، ملک خصوصی شما نیست. مسدود کردن کوچه و خیابان نیز جرم است و مجازات دارد. در نتیجه،
قرار دادن موانع از سوي کسبه، نگهبانان ادارات و یا هر شخص دیگري در کنار کوچه، خیابان، مقابل مغازه یا خانه و ممانعت از پارك
خودروهاي دیگر، نقض آشکار حقوق شهروندي است و طبق قانون، مجازات نیز دارد و همه مردم می توانند ماشین خود را در تمام

 
کوچه هاي شهر پارك کنند. 

بنابراین، نصب هرگونه تابلو پارك ممنوع، یا تهدید به پنچر کردن خودروها در کوچه و خیابان هاي شهر، جرم محسوب می شود و می

 
توان در دادسرا شکایت کرد. 

 
هر قانونی استثنایی دارد: 

 
استثنا اول: ازنظر قانون، پارك کردن خودرو مقابل پارکینگ هرجایی چه خانه باشد و چه مغازه ممنوع است. 

استثناء دوم: درباره کوچه هاي بن بست است. اگر فردي در کوچه بن بست ساکن باشد، تمام فضاي داخل کوچه حق او و همسایه ها

 
است؛ به این ترتیب پارك کردن خودروي افرادي که ساکن آن کوچه نیستند ازنظر قانون مشکل دارد. 

باید به این نکته توجه داشته باشید که پارك کردن در کوچه ها نباید راه رفت وآمد صاحبان منازل را بگیرد بنابراین حق پارك در

 
برابر درب پارکینگ منزل دیگران را ندارید. 

اگر شخصی مدام خودرو را طوري پارك کند که افراد نتوانند از رمپ وارد شدن به پارکینگ خود استفاده کنند، می توان از آن در

 
ساعت هاي مختلف عکس گرفت  و با عنوان ایجاد «مزاحمت و ممانعت از حق» در دادسرا شکایت کیفري کرد. 

ماشین غریبه اي جلوي درب پارکینگ پارك کرد، می توانید با شماره 110 تماس بگیرید ازنظر پلیس چه پنج دقیقه چه یک ساعت،
فرقی نمی کند تخلف، تخلف است. بر اساس قانون پارك کردن خودرو مقابل درب منازل شهروندان مصداق توقف در محل ممنوع

 
بوده و تخلف محسوب می شود و جریمه هم دارد. 



انتهاي پیام/4159/



توسعه کار آفرینی مبتنی بر صنعت گیاهان دارویی

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  257  |  تاریخ: 1399/12/11

کشت گیاهان دارویی به دلیل تنوع در مشاغل، زمینه کارآفرینی بسیار زیادي را براي افراد فراهم می کند. آنها براحتی در
کنار دیگر فعالیت هاي کشاورزي می توانند به آن بپردازند.

 دبیر ستاد گیاهان دارویی استان اردبیل مطرح کرد: توسعه کار آفرینی مبتنی بر
صنعت گیاهان دارویی کشت گیاهان دارویی به دلیل تنوع در مشاغل، زمینه کارآفرینی بسیار زیادي را براي افراد فراهم می کند. آنها
براحتی در کنار دیگر فعالیت هاي کشاورزي می توانند به آن بپردازند. به گزارش خبرگزاري علم و فناوري از اردبیل؛ سیامک محمدي،
مدیر مرکز حمایت و هدایت گیاهان دارویی، مدیر عامل شرکت دانش بنیان اندیشه سلامت سبلان و دبیر ستاد گیاهان دارویی استان
اردبیل، گفت: این شرکت با آگاهی از دانش روز تجارت و با خلق فناوري ساده، ضمن ایجاد بستري مناسب براي رشد صعودي در

 
زمینه تولید و فن آوري، قادر به تولید فرآورده هاي گیاهی با کیفیت برتر، استاندارد و مطلوب شده است. 

 
 

این شرکت موفق به طراحی دستگاه تقطیر تحت بخار شده که در این دستگاه به جاي استفاده از حلالهاي مضرر شیمیایی از بخار
فراسرد استفاده می شود و همین مسئله باعث استخراج مواد موثره کامل گیاهان دارویی شده تاثیر درمانی محصولات را افزایش می



دهد. این شرکت در سال 93 به عنوان شرکت فن آور برتر در کشور انتخاب و در آبان ماه سال 1394 مورد تایید معاونت علمی

 
ریاست جمهوري بعنوان شرکت دانش بنیان فعال در حوزه داروهاي پیشرفته قرار گرفته است. 

شرکت دانش بنیان اندیشه سلامت سبلان در تیر ماه سال 1391 در اردبیل با هدف توسعه طب سنتی، تولید و ارائه محصولات

 
فراوري شده از گیاهان دارویی به ثبت رسیده است. 

در حال حاضر در مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد اردبیل مستقر هستیم دانشگاه آزاد اردبیل جزو معدود مراکزي است که
حمایت هاي بسیار خوبی از شرکت هاي دانش بنیان می کند این دانشگاه امکانات خوبی از جمله، مکان آزمایشگاه، بخش اداراي،
حدود یک هزار و 200 متر سوله براي خط تولید، در اختیار ما قرار داده است، که جا دارد به این وسیله از رئیس دانشگاه آزاد واحد

 
اردبیل و همکاران پر تلاششان تشکر ویژه داشته باشم. 

این مجتمع با بهره گیري از تجربیات غنی گذشته، ارائه دهنده محصولاتی است که با برخورداري از فضایی سالم و بهداشتی و مطابق
با استانداردهاي روز دنیا و بهرمندي از دستگاه هاي مدرن و نیمه اتوماتیک در زمینه تولید، پاستوریزه و بسته بندي بیش از 44 نوع

 
ترکیب گیاهی و 54 نوع عرقیات مفرد گیاهان دارویی مناطق مختلف؛ وارد عرصه تولید شده است. 

این شرکت اولین شرکت دانش بنیان در حوزه داروهاي پیشرفته است، که در سال 96 پس از اخذ اولین مجوز از سازمان غذا دارو، با
10 محصول میکس هاي ترکیبی با برند پروهیل وارد بازار کار شد، در سال 97 تعداد محصولات شرکت به 22 محصول رسید و در
سال 98 نیز 44 محصول به بازار عرضه شد در حال حاضر در 30 استان نمایندگی دارد و براي 15 نفر نیز اشتغال زایی ایجاد کرده
است. محصولات این شرکت از نظر کیفی، استاندارد بین المللی haccp، استاندارد کیفیت مواد غذایی 22000 اروپا را دریافت کرده

 
و براي دریافت استاندارد جی ام وي و ایزو 9001 نیز اقداماتی انجام گرفته است. 

 
محصولات شرکت اندیشه سلامت سبلان 

پماد سوختگی براي درمان سوختگی درجه 3 و درجه 2 از جمله مهمترین محصولات این شرکت است که تمامی تست هاي میکروب
شناسی و قارچ شناسی و تعدادي آزمایشات حیوانی را در دانشگاه شهید بهشتی و واحد پزشکی دانشگاه تهران به انجام رسانده است.
در حال حاضر با حمایت دانشگاه علوم پزشکی اردبیل، مجوز کارآزمایی بالینی براي این محصول اخذ شده است و در حال حاضر به
صورت آزمایشی در بیمارستان فاطمی اردبیل تحت نظر دکتر وکیلی که جراح و مسئول بخش سوختگی این بیمارستان هستند، جهت

 
درمان سوختگی بیماران استفاده می شود. 

این پماد با کرم نیتروفروزان که رایج ترین کرم سوختگی در بازار است مقایسه می شود و از سال آینده به عنوان داروي رسمی وارد
بازار شده بخش عمده اي از مشکلات بیماران سوختگی را رفع خواهد کرد.از جمله دیگر محصولات شرکت دانش بنیان اندیشه
سلامت سبلان می توان به 44 میکس عرقیات گیاهی که به تولید انبوه رسیده و به بازار عرضه شده است، 7 کرم آرایشی بهداشتی که
در مرحله عرضه به بازار هستند اشاره کرد، همچنین نمونه نهایی یا صنعتی 2 نوع شامپو گیاهی براي جلوگیري از ریزش مو و رفع
شوره سر تهیه شده است، مجوز تولید تعدادي پودر و مکمل هاي مواد غذایی نیز اخذ شده است، همچنین تولید 21 نوع صابون سنتی

 
نیز جزو اهداف فعلی شرکت می باشد. 

تیم تحقیق و توسعه شرکت، ترکیبات مختلف مورد نیاز بازار را شناسایی کرده در قالب محصول نهایی اقدام به اخذ مجوز می کند. در
تلاش هستیم تا دیگر محصولات مورد نیاز مردم کشورمان را تولید کرده براي اقتصاد کشورمان ارزش آفرینی کنیم. بازارهدف شرکت



اندیشه سلامت سبلان عرضه محصول در سطح ملی و بین المللی است، با توجه به اینکه میکس هاي ترکیبی گیاهی فقط در ایران

 
تولید می شود در تلاش هستیم این محصولات را در بازارهاي جهانی معرفی و عرضه کنیم. 

 
تولید محصولات سالم، جهت رفع مشکلات مردم 

تفاوت عمده شرکت هاي دانش بنیان که متکی به ایده و فناوري وارد بازار می شوند با شرکت هاي مشابه تجاري این است که بدون
وجود منابع مالی و امکانات خیلی کم می توانند کارهاي بزرگی انجام داده محصولات ابداعی خود را به قصد حل مشکلات مردم تولید

 
کنند. 

دغدغه تمام کارکنان این شرکت تولید محصولات جدید و سالم، جهت رفع مشکلات مردم است و صرفا به مسئله سود آوري فکر نمی
کنند می توان گفت در کنار سود آوري و اشتغال زایی مسئولیت اجتماعی خود در قبال مردم را نیز به جا می آورند. اما با مشکلات و

 
معضلات تولید و تجاري سازي مواجه می شوند. 

 
پتانسیل هاي استان اردبیل براي کشت و پرورش گیاهان دارویی 

در استان اردبیل حدود 500 گونه مختلف گیاه دارویی به صورت خود رو رشد می کنند علیرغم فراهم بودن زمینه مناسب براي کشت
انواع گیاهان دارویی، تنوع محصولات کشت شده بسیار کم است با توجه به اینکه اقلیم مناطق مختلف استان تفاوت زیادي باهم دارد،
در صورتیکه با همکاري جهاد کشاورزي، دانشگاها و مراکز تحقیقاتی و پژوهشی برنامه کشت مدون با مدیریت جامع تدوین شده،

 
تقسیم بندي اقلیمی صورت گرفته، و بر اساس این برنامه، الگوي کشت مناسب ترسیم شود. 

 
 

کشاورزان محلی، تحت نظارت فارغ التحصیلان رشته گیاهان دارویی، با کشت علمی و اصولی گونه هاي مختلف گیاهان دارویی و بازار
فروش این محصولات آشنا شوند، سپس کشت بر حسب نیاز انجام گیرد و از تخریب و برداشت بی رویه گیاهان دارویی جلوگیري
شود، اکوسیستم طبیعی این گیاهان دچار آسیب نمی شوند در نتیجه علاوه بر اینکه نیاز استان تامین می شود می تواند در زمینه
تکثیر و اهلی کردن گیاهان خود روي در حال انقراض نیز قدم مثبتی باشد و از خطر انقراض گونه هاي ارزشمند گیاهی در منطقه

 
کاسته می شود. 

توسعه کار آفرینی مبتنی بر صنعت گیاهان دارویی 



به گیاهان دارویی نفت سبز نیز گفته می شود، در حال حاضر تجارت جهانی گیاهان دارویی بالغ بر 500 میلیون دلارمی باشد. برخی
صنایع مانند شرکت هاي دارو سازي، ادکلن سازي و صنایع تبدیلی به گیاهان دارویی وابسته هستند. بسیاري از کشورهایی که در
تجارت گیاهان دارویی فعال هستند گیاهان کشت شده را از کشورهایی مثل ایران که اقلیم مناسبی براي پرورش این گیاهان دارد به

 
صورت خام خریداري کرده پس از فراوري، محصول تولید شده را با چندین برابر قیمت به فروش می رسانند. 

 
 

فراوري گیاهان دارویی نسبت به کشت آنها سود بیشتري دارد در صورتیکه محصولات کشت شده در داخل استان فراوري شود، سود
حاصل از این کار، به طور مستقیم وارد چرخه اقتصاد استان می شود به عنوان مثال می توان از اسانس هاي حاصل از گیاهان کشت
شده توسط کشاورزان استان، در صنعت ادکلن سازي، صنایع صابون سازي و برخی کارخانجات دارویی که اسانس ها به عنوان پایه
دارویی برخی از داروها محسوب می شود، استفاده کرد. همچنین انواع عصاره هاي گیاهی، رنگ هاي طبیعی گیاهی مصارف مختلفی
در صنایع غذایی دارند. محصولات صنعت گیاهان دارویی بسیار گسترده است به طوري که با مدیریت صحیح و برنامه ریزي مدون،

 
علاوه بر ارائه خدمات به همشهریان، قسمتی از معضل بیکاري استان را نیز می توان رفع کرد. 

صنعت گیاهان دارویی در استان اردبیل بیش از هر چیزي به یک خوشه یا شبکه صنعتی نیازمند است تا کشت و فرآوري گیاهان
دارویی به عنوان دو بخش مهم این شبکه به صورت کاملا هماهنگ حرکت کنند یکی از بخش هاي مهم یک شرکت این است که مواد
اولیه گیاهی آن شرکت از محل ثابت تامین شود زیرا فرایند رشد و مواد موثره هر گیاه در مناطق مختلف به علت تفاوت در اقلیم و
خاك، متفاوت است، به همین دلیل خودکفایی استان از نظر تامین مواد اولیه گیاهی، علاوه بر تامین مواد موثره با کیفیت، می تواند

 
نقش بسزایی در کاهش هزینه هاي حمل و نقل نیز داشته باشد. 

 
ساماندهی نظام آموزشی، پژوهشی و توسعه فناوري 

با توجه به اینکه فرصت اشتغال در دستگاه هاي دولتی بسیار محدود است و براي تمام فارغ التحصیلان دانشگاه ها امکان جذب در
دستگاه هاي دولتی فراهم نیست لازم است دانشجویانی تربیت شوند که توانایی ایجاد اشتغال پس از فارغ التحصیلی را داشته باشند،
می توان گفت در زمینه آموزش و تجاري سازي نیاز به فرهنگ سازي داریم بر همین اساس و همچنین جهت ارتقاي صنعت گیاهان
دارویی در کشور لازم است که آموزش در دانشگاه ها به صورت کاملا کاربردي انجام گیرد، تا منجر به فن آوري شود، پژوهش ها نیز

 
بر پایه تولید محصول، در جهت ارزش آفرینی و با هدف تبدیل ایده پژوهشگر به محصول جدید شکل گیرد. 

براي این منظور می توان دانشجویان رشته گیاهان دارویی را ملزم به پژوهش در زمینه ریز ازدیادي گیاهان خودرو، فراوري محصولات



مختلف از گیاهان ، نحوه استخراج مواد موثره و ... کرد، بدین وسیله دانشجویان به سمت شرکت هاي موفق و فعال گیاهان هدایت می
شوند این مسئله علاوه بر اینکه اشتیاق دانشجویان به تحقیق و پژوهش را افزایش می دهد باعث شکل گیري فرهنگ ایجاد اشتغال در

 
بین فارغ التحصیلان نیز می شود. 

 
نوآوري هاي صنعت گیاهان دارویی 

ما در شرکت دانش بنیان اندیشه سلامت سبلان، جهت تولید 44 محصول، از 154 گونه گیاهی استفاده کردیم. با ترکیب و فرموله
اصولی و علمی گونه هاي مختلف گیاهی، نتایج ارزشمندي به دست آوردیم. به عنوان مثال در شرکت دانش بنیان اندیشه سلامت

 
سبلان محصولی تولید شده است که در مدت زمان کوتاه، اثر بخشی بسزایی در درمان بیماري کبد چرب با گریدهاي مختلف دارد. 

از جمله فعالیت هاي موثر در کشت گیاهان دارویی می توان به کشت گل محمدي، گل همیشه بهار و توسعه کشت با ریز ازدیادي از
طریق جنین سوموکلونال گیاه Arnebia که در حال انقراض است اشاره کرد.با فرموله کردن و توسعه اصولی گیاهان دارویی
توانستیم جایگزین مناسبی براي موارد مصرف یکسان پیدا کنیم این مسئله که با هدف توسعه گیاهان دارویی در استان انجام گرفته

 
است نه تنها باعث می شود که جمع آوري گیاهان به شکل منطقی تري اتفاق افتد بلکه باعث پرهیز از تک محصولی نیز می شود. 

ما در شرکت دانش بنیان اندیشه سلامت سبلان با همکاري دانشگاه علوم پزشکی و دانشگاه آزاد اردبیل، ارتباط بین صنعت و دانشگاه
را حفظ کرده با همکاري گروهی از اساتید و پژوهشگران مجرب و کارکشته، نوآوري هاي ارزشمندي در صنعت گیاهان دارویی به

 
وجود آورده ایم. 

 
فرهنگ سازي و ارزش افزایی استفاده از داروهاي گیاهی 

همانطور که داروهاي شیمیایی عوارض دارند داروهاي گیاهی نیز در صورت مصرف نامناسب و غیر اصولی می توانند عوارضی به دنبال
داشته باشند. با توجه به اینکه مردم اطلاعات کافی در رابطه با موارد مصرف و عوارض ناشی از مصرف نابجاي گیاهان دارویی ندارند به
عطاري ها مراجعه کرده با اعتماد به توصیه هاي پزشکی این افراد اقدام به خرید و مصرف گیاهان دارویی می کنند که مشاوره
نادرست در این زمینه می تواند خسارات جبران ناپذیري به سلامت افراد وارد آورد بر همین اساس توصیه می کنم عطاري ها

 
ساماندهی شوند تا علاوه بر ممانعت از فعالیت مراکز بدون مجوز، از فعالیت افراد غیر متخصص در این حرفه نیز، ممانعت شود. 

در داروخانه ها نیز می توان از متخصصین گیاهان دارویی به عنوان مسئولین فنی استفاده کرد. و همچنین می توان در مدارس، دوره
هاي آشنایی با فواید گیاهان دارویی برگزار کرده کودکان را از پایه با این گیاهان آشنا کرد تا به این ترتیب فرهنگ استفاده صحیح از

 
گیاهان دارویی در جامعه شکل گیرد. 

برخی افراد با اعتماد به دانسته هاي پیشینیان و استفاده از داروهاي دست ساز خود را دچار مشکلات عدیده اي می کنند به مردم
توصیه می کنم در رابطه با گیاهان دارویی، خواص، موارد مصرف و موارد منع مصرف آنها مطالعه کافی داشته باشند تا در صورت

 
مصرف، دچار مشکلات ناشی از عوارض منع مصرف این گیاهان نشوند. 

 
تشکیل ستاد توسعه گیاهان دارویی در استان اردبیل 

ستاد توسعه گیاهان دارویی که با همکاري استانداراردبیل و فرمانده سپاه استان در راستاي همگرایی استانی بین واحد هاي مختلف



تحقیقاتی و اجرایی شکل گرفته است و دانشگاه هاي علوم پزشکی و محقق اردبیلی، شرکت شهرك هاي صنعتی، جهاد دانشگاهی و
جهاد کشاورزي عضو اصلی کارگروه ستاد هستند هدف این ستاد، ایجاد کار گروه علمی، جهت ساماندهی کشت و فراوري گیاهان
دارویی در استان است. در تلاش هستیم تا با حمایت و همکاري دستگاه هاي مرتبط استان، بتوانیم برنامه اي مدون در زمینه کشت،

فرآوري، تولید و حمایت از گیاهان دارویی در استان تدوین کرده این صنعت ارزشمند را ساماندهی کنیم.



رویداد کارآفرینی ذهن برتر در چهارمحال و بختیاري برگزار می شود

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  258  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل کمیته امداد استان چهارمحال و بختیاري گفت: براي نخستین بار رویداد کارآفرینی ذهن برتر با همکاري پارك علم
و فناوري در استان برگزار می شود.

رویداد کارآفرینی ذهن برتر در چهارمحال و بختیاري برگزار می شود مدیرکل کمیته
امداد استان چهارمحال و بختیاري گفت: براي نخستین بار رویداد کارآفرینی ذهن برتر با
همکاري پارك علم و فناوري در استان برگزار می شود. به گزارش خبرگزاري علم و
فناوري استان چهارمحال و بختیاري ، علی ملک پور مدیر کل کمیته امداد چهارمحال و
بختیاري بابیان اینکه ایجاد زمینه اشتغال و توانمندسازي مددجویان از راهبردهاي اساسی
این نهاد است بیان کرد: این رویداد کارآفرینی نیز در راستاي بررسی ایده هاي جدید با
توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري در راستاي بهره مندي از اقتصاد دانش بنیان برگزار

 
می شود. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد کارآفرینی ذهن برتر در 2 مرحله افزود: مرحله نخست این
رویداد به مدت 3 روز از 9 تا 11 اسفندماه در قالب دوره آموزشی 30 ساعته از روز 12 تا
15 اسفندماه نیز مراحل ثبت، بررسی، دفاع و انتخاب ایده هاي برتر شرکت کنندگان

 
برگزار می شود. 

مدیرکل کمیته امداد استان تعداد شرکت کنندگان در این رویداد را 480 نفر عنوان و مطرح کرد: با اعلام فراخوان، صاحبان ایده طرح

 
هاي خود را با موضوعات مختلف به دبیرخانه ارسال کرده اند. 

ملک پور خاطرنشان کرد: روز جمعه 15 اسفندماه نیز مراسم اختتامیه رویداد کارآفرینی ذهن برتر برگزار و 3 تیم نخست این رویداد

 
معرفی می شوند. 

وي با اشاره به اهمیت برگزاري این رویداد تصریح کرد: ثبت ایده هاي جدید و کاربردي دانش بنیان از جمله اهداف برگزاري رویداد

 
کارآفرینی ذهن برتر و از رویکردهاي اساسی این نهاد است. 

انتهاي پیام/1020



افزایش تسهیلات اشتغال پایدار روستایی در سال آینده

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  259  |  تاریخ: 1399/12/11

محمد امید، معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر کشور از افزایش بودجه جهت اعطاي تسهیلات اشتغال پایدار
روستایی در سال آینده خبر داد.

 امید، معاون رئیس جمهور در گفت وگو با علم و فناوري:
افزایش تسهیلات اشتغال پایدار روستایی در سال آینده محمد امید، معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر کشور از افزایش
بودجه جهت اعطاي تسهیلات اشتغال پایدار روستایی در سال آینده خبر داد. محمد امید، معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و
عشایر کشور در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري علم و فناوري در شیراز اظهار داشت: سقف کلی تسهیلات براي طرح هاي اشتغال

 
پایدار روستایی 22 هزار میلیارد تومان بوده که تاکنون بیش از 14 هزار میلیارد تومان آن پرداخت شده است . 

وي ادامه داد: مرحله پنجم پرداختی ها که شامل 4 بانک عامل اجرایی می شود، 2 بانک کشاورزي و توسعه تعاون بیش از 6 ماه است

 
منابع خود را دریافت کرده اند . 

معاون رئیس جمهور افزود: پست بانک و صندوق کارآفرینی امید نیز تخصیص خود را گرفته و در مرحله تسعیر می باشند که باید

 
بانک مرکزي نرخ تسعیر را اعلام کرده تا این دو مجموعه نیز بتوانند منابع خود را دریافت نمایند . 

وي تصریح کرد: کار اشتغال روستایی به هیچ وجه متوقف نشده و کسانی که قبلا طرح داده اند کماکان می توانند از تسهیلات این

 
چهار عامل اجرایی بهره مند شوند . 

این مقام مسئول همچنین گفت: صندوق کارآفرینی امید علیرغم اینکه نرخ تسعیر به آن اعلام نشده است، در سرجمع بیش از 300
میلیارد تومان نیز پرداختی داشته به امید اینکه بعد از تسعیر بتوانند جایگزین کنند و فقط پست به دلیل اینکه می خواهد با مر قانون

 
پیش برود، یکم از بقیه عقب می باشد . 

وي یادآور شد: البته این انتقاد وارد است که ثبت نامی هاي سال 97 و 98 می توانند تسهیلات دریافت نمایند و براي طرح ها و ثبت
نامی هاي جدید در سال 99 به دنبال تعریف منایع جدید براي آنها هستیم . 



امید اذعان داشت: با صحبت ها و رایزنی هاي انجام شده با رئیس جمهور و فضایی که در مجلس دیده می شود، فضا براي خدمت به

 
روستاییان خوب است و دیدها در اینخصوص مثبت است . 

وي اضافه کرد: ما پیشنهاد می کنیم که سالانه 500 میلیون دلار براي اشتغال پایدار روستایی داشته باشیم که زمینه آن نیز فراهم

 
است . 

معاون توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر کشور خاطر نشان کرد: از همه مهم تر اینکه تقریبا چراغ سبز خوبی از سمت دفتر
مقام معظم رهبري دریافت کردیم و رهبر همانند همیشه نسبت به روستاها نظري همراه و یاریگر دارند که فکر می کنم می توانیم بر

 
روي آن کار کرده و حتی در همین دولت ان را آغاز کنیم که یک کار پایه اي براي سال هاي بعد صورت گرفته باشد . 

 
 

وي با بیان اینکه نظر ما این است که در 5 سال آینده و از سال 1400 این منابع در اختیار روستاها قرار بگیرد، اظهار داشت: با اعضاي
کمیسیون بودجه جلسه اي را داشتیم آنها نیز در اینخصوص کامل همراه هستند و در تبصره 14 نیز قرار است اشتغال پایدار روستایی

 
دیده شود که تاکنون نیز 1400 میلیارد تومان در تبصره 14 دیده بودیم . 

معاون رئیس جمهور گفت: منابع اختصاصی براي روستاها در بودجه امري بسیار ضروري می باشد درکنار آن ما نیز اعتباراتی را در

 
معاونت توسعه روستایی داریم که بخشی از آن را براي کاهش سود بانکی سوق می دهیم . 

وي با اشاره به همکاري با بانک سینا، بنیاد علوي و بنیاد مستضعفان که توانسته اند در سطح کشور رقمی حدود 1800 میلیارد تومان
پرداختی داشته باشند، تصریح کرد: امسال با همکاري و همراهی صندوق کارآفرینی، پست بانک و مهر ایران علیرغم کم بودن اما

 
درحال اختصاص به روستاها و انجام کار هستیم . 

 



امید عنوان کرد: درکنار این قضیه 1000 میلیارد تومان در بودجه 1400 پیش بینی شده که براي اشتغال هاي خرد روستایی تا

 
50میلیون تومان خواهد بود . 

وي در پایان گفت: در تبصره ماده 16 که امسال 500 میلیارد تومان در نظر گرفته شده بود، سال آینده هزار میلیارد تومان خواهد بود

 
که 100 درصد پیشرفت را خواهد داشت . 

انتهاي پیام/



صنایع دستی و فرش کهگیلویه و بویراحمد قابلیت توسعه بازار در سطح ملی و

منطقه اي دارند

منبع: ایسناشماره خبر:  260  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: صنایع دستی و فرش این استان از ظرفیت ها و زمینه هایی
است که قابلیت توسعه بازار در سطح منطقه اي و ملی دارد.

«ارسالان حسن پور» در گفت و گو با خبرنگار ایسنا افزود:
آموزش و توانمندسازي و توجه به تولید بر اساس نیاز بازار
یعنی هر دوتا موضوع هم آموزش و هم تولید براساس نیاز
بازر دنبال شود قطعا به توسعه مشاغل خانگی در استان

 
کمک می کند. 

وي اظهارکرد: در این چند ساله برنامه هاي خوبی در
خصوص توسعه مشاغل خانگی از جمله آموزش هاي
هدفمندي که از طریق مراکز دانشگاهی و فنی و حرفه اي

 
و حمایت هاي مالی که توسط بانکها صورت گرفته است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد خاطرنشان کرد: قوانین و مقررات اگر در مسیر خدمت اجرا شود قطعا به

 
توسعه مشاغل خانگی کمک می کند و طی یکی دوسال گذشته در اجراي طرح مشاغل خانگی تسریع و تسهیل خوبی صورت گرفت. 

حسن پور تصریح کرد: آموزش و توانمندسازي، ایجاد شبکه کسب و کار، توجه به بازاریابی و فروش محصولات، حمایت از پشتیبانها و

 
اعطاي تسهیلات جهت حمایت از توسعه مشاغل خانگی در استان کهگیلویه و بویراحمد اهمیت زیادي دارد. 

وي ادامه داد: صنایع دستی و فرش این استان از ظرفیت ها و زمینه هایی است که قابلیت توسعه بازار در سطح منطقه اي و ملی دارد.

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: کسب و کار ندانستن مشاغل خانگی از سوي متقاضیان، دانستن
نقطه شروع کننده براي حرکت به سمت اشتغالزایی و کارآفرینی و تنها دریافت تسهیلات با نام مشاغل خانگی از جمله نقاط ضعف راه

 
اندازي کسب و کارهاي خانگی است. 

حسن پور اظهار کرد: نداشتن هدف و آینده نگر نبودن نسبت به کاري که انجام می دهند و نداشتن شبکه کسب و کار و زنجیره تولید

 
مهمترین مشکلات توسعه مشاغل خانگی در استان کهگیلویه و بویراحمد است. 

وي تاکید کرد: در صورتی که همراه آموزش خوب و نیاز بازار اقدام شود طرح مشاغل خانگی در توسعه مشاغل خانگی استان موثر

 
خواهد بود. 



مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: براي مشاغل خانگی متناسب با فارغ التحصیلان و دانش

 
آموختگان دانشگاه ها، مشاغل بر اساس انگیزه شخصی انتخاب شود بعد شخص می تواند متناسب با آن شغل مهارت لازم را ببیند. 

حسن پور بیان کرد: صنایع دستی، فرش، تولیدات دامی، صنایع تبدیلی، تولیدگیاهان دارویی از مشاغل خانگی مناسب زنان کهگیلویه

 
و بویراحمد با توجه به فرهنگ استان است. 

انتهاي پیام



اجراي منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان زنجان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  261  |  تاریخ: 1399/12/11

اجراي طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی زنجان در 17 بخش تصویب شد.

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري صدا و سیما مرکز زنجان؛ مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت: در قالب
این برنامه، تعداد هزار و 822 طرح سرمایه گذاري با مشارکت جوامع محلی در روستا هاي استان ایجاد می شود که از این تعداد 175

 
طرح قابلیت برندسازي و 378 طرح داراي مشخصه کارآفرینی است. 

 
خواجه اي گفت: با اجراي این طرح براي بیش از 7 هزار نفر اشتغال ایجاد می شود. 

وي افزود: از این تعداد 956 طرح عمرانی داراي اولویت براي سال هاي اول و دوم

 
اجرایی می شود. 

مدیر کل بنیاد مسکن استان زنجان گفت: ایجاد اشتغال پایدار و رونق کسب و کار در روستاها، توانمندسازي اقتصادي روستائیان و
ظرفیت سازي مشارکت تحصیل کردگان محلی در طرح هاي توسعه تنوع بخشی به اقتصاد و معیشت روستائیان، افزایش سطح درآمد
و ارتقاء سطح بهره وري در روستا هاي هدف تثبیت جمعیت روستایی و ایجاد انگیزه براي بازگشت مهاجران روستایی از نتایج کلان

این طرح منظوه هاي روستایی است.



اختصاص اعتبار هزار میلیاردي براي بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال

و کارآفرینی

منبع: خانه ملتشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مردم در مجلس، مصوب کردند تا مبلغ 10 هزار میلیارد تومان به منظور حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي
تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در نیمه اول سال 1400 تخصیص یابد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، نمایندگان در نشست علنی امروز (دوشنبه 11 اسفندماه) مجلس شوراي اسلامی در

 
جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، ، با الحاق یک بند به تبصره 2 ماده واحده این لایحه موافقت کردند. 

براساس این بند الحاقی؛ دولت مکلف است مبلغ 10 هزار میلیارد ریال ازبدهی ناشی از عدم اجراي بند 2 ماده 29 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی از سال 1387 تاکنون را از طریق فروش سهام و دارایی هاي مالی تامین کند و به منظور
حمایت از نوسازي و بهسازي بنگاه هاي تعاونی و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، در بخش تعاون در قالب افزایش سرمایه بانک توسعه و
تعاون از محل ردیف 54/530000 جدول شماره 2 این قانون هزینه کند صددرصد اعتبارات مذکور در نیمه اول سال 1400 تخصیص

 
یابد.بانک توسعه و تعاون هر سه ماه یک بار گزارش دهد./ 

پایان پیام



برگزاري نمایشگاه دستاوردهاي استارت آپ هاي نانویی کشور

شماره خبر:  263  |  تاریخ: 1399/12/11
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

از سوي ستاد توسعه فناوري نانو نمایشگاه رونمایی از محصولات توسعه داده شده در سومین برنامه نانواستارت آپ با حضور
20 گروه فناور و 16 فناوري که تبدیل به محصول شدند، برگزار خواهد شد.

از سوي ستاد توسعه فناوري نانو نمایشگاه رونمایی از محصولات توسعه داده شده در سومین برنامه نانواستارت آپ با حضور 20

 
گروه فناور و 16 فناوري که تبدیل به محصول شدند، برگزار خواهد شد. 

 
فناوري  

برنامه نانواستارت آپ به عنوان یکی از زیربخش هاي ستاد ویژه توسعه فناوري نانو به دنبال حمایت از کارآفرینی و توسعه فناوري در
میان دانشجویان، اساتید و جامعه دانشگاهی کشور است؛ از این رو این برنامه از سال 1396 فعالیت خود را آغاز کرد و تاکنون از بیش

 
از 60 گروه فناور و 30 محصول اولیه حمایت مالی و معنوي کرده است. 

دوره سوم نانواستارت آپ از مردادماه سال 1398 با شرکت 100 نفر از نخبگان حوزه فناوري نانو آغاز شد که طی آن تیم هاي فناور
شکل گرفتند و طرح ها و ایده هاي کاربردي خود را تعریف کردند و پس از برگزاري جلسات داوري، حدود 30 تیم فناور موفق به

 
کسب تاییدیه کمیته داوري نانواستارت آپ شدند و طی مدت 18 ماه از حمایت هاي مادي و معنوي برنامه بهره مند شدند. 

تاکنون 16 طرح از مجموعه طرح هاي مورد حمایت در دوره سوم موفق به دستیابی به محصول اولیه (MVP) شده اند که عناوین این

 
تیم هاي شرکت کننده در این رویداد به این شرح است: 

 
تیم نانوکویتا: سیستم مولد میکرو/نانوحباب 

 
فاینمن: کیت و دستگاه تشخیص غلظت ذرات فلز آهن در پساب 



 
روشنا رزین فناور: رزین تبادل یونی کاتیونی 

 
پلاسما نوین: تصفیه پساب عرقیجات با استفاده از فناوري پلاسما 

 
شفق: رنگ ضدخزه 

 
افرند کیازر سپهر: محلول ضدعفونی کننده پایه گیاهی 

 
نانوسا: دستگاه پوشش دهی آنتی باکتریال روي منسوجات 

 
پیشگامان تکنو طب: سیلر دندانی 

 
پیام آوران مهر نانو: گرانول جاذب نیترات 

 
آوات: الکترود جوشکاري آبگریز 

 
نانوبیست: لوسیون ترمیم بافت آسیب دیده 

 
پترو نانو کاتالیست: نانوجاذب هاي معدنی جاذب Oil و کدورت 

 
پاکتن نانوکامپوزیت: پوشش آنتی باکتریال پلیمري سطوح 

 
آبدیس مروارید: فاندیشن آرایشی پودر به کرم 

 
پیام آوران مهر نانو: پودر نانوسیلیس صنعتی 

 
ایران نانو پوشش: پوشش آبگریز نماي ساختمان 

 
همچنین سه طرح از مجموعه طرح هاي موفق دوره دوم نانواستارت آپ نیز در این نمایشگاه حضور پیدا می کنند. 

بر اساس اعلام ستاد نانو، رویداد رونمایی از دستاوردهاي استارت آپ هاي نانویی ایران با همکاري صندوق نوآوري و شکوفائی ریاست
جمهوري، در روزهاي 18 و 19 اسفند (دوشنبه، ساعت 18-12 و سه شنبه، ساعت 18-8) در ساختمان صندوق نوآوري و شکوفایی
ریاست جمهوري با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی و طبق آیین نامه هاي اعلامی از سوي ستاد ملی مبارزه با کرونا برگزار خواهد شد.



موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به کمیسیون تلفیق ارجاع شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  264  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان خانه ملت، در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، بند (و) تبصره 2 این ماده واحده درباره
بدهی هاي دولت به تامین اجتماعی را به کمیسیون تلفیق ارجاع دادند.

در جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال
1400؛ موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به
کمیسیون تلفیق ارجاع شد نمایندگان خانه ملت، در
جریان بررسی بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400،
بند (و) تبصره 2 این ماده واحده درباره بدهی هاي دولت

 
به تامین اجتماعی را به کمیسیون تلفیق ارجاع دادند. 

به گزارش برنا، نمایندگان در نشست علنی امروز (دوشنبه
11 اسفندماه) مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی

بخش هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، بند (و) تبصره 2 ماده واحده این لایحه درباره تسویه بدهی هاي دولت به تامین اجتماعی را

 
به منظور بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق ارجاع دادند. 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در این باره توضیح داد: باتوجه به اینکه بند (و) تبصره 2 این ماده واحده حدود 300
پیشنهاد دارد و هر کدام از نمایندگان می خواهند دستگاهی را به این بند جهت استفاده از بودجه آن اضافه کنند، اما با توجه به اینکه
سقف در نظر گرفته شده صرفاً 150 هزار میلیارد تومان بیشتر نیست، این سوال مطرح است که چطور می توان این همه دستگاه ها را
اضافه کرد و به جمع بندي رسید، لذا پیشنهاد می کنم این بند به کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ارجاع شود تا کمیسیون دقیقا
مشخص کند این بودجه متعلق به چه سازمان هایی است و با بررسی مجدد پیشنهادات، جدول آن تهیه شود تا ما در صحن بدانیم

 
باید چه کاري انجام دهیم. 

در بخش هزینه اي بند ارجاعی آمده است؛ به منظور پرداخت به صندوق هاي بازنشستگی، رد بخشی از بدهی دولت به سازمان تأمین
اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح، تأمین بخشی از پاداش پایان خدمت کارکنان دستگاههاي اجرایی ، رتبه بندي
معلمان ، تأمین بخشی از مطالبات ایثارگران و بیمه هاي تکمیلی، تأمین پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی شهدا و ایثارگران
بازنشسته مشمول قانون حالت اشتغال و متناسب سازي حقوق شهداي بازنشسته و همسان سازي حقوق اعضاي هیأت علمی، مطالبات
قانون حمایت از حقوق معلولان، نظام تأمین اجتماعی فراگیر و متمرکز، تأمین مطالبات سهم قانونی حق عضویت اعضاي صندوق
ذخیره بسیجیان و اجراي سیاستهاي جمعیت و تعالی خانواده و اجراي جوانی جمعیت و حمایت از خانواده، پرداخت ها از محل این
بند به صندوق هاي بازنشستگی در چارچوب قوانین و مقررات انجام می شود و پس از کسر مطالبات صندوق ها از دولت و نیز تعهدات

 
دولت به آنها به عنوان مطالبه دولت از این صندوق ها قلمداد می گردد. 

حکم تبصره(3) ماده(29) قانون برنامه ششم توسعه جمهوري اسلامی ایران در خصوص ذینفعان این بند مجري است. 



سازوکار اجرایی، تعیین و تخصیص موارد فوق با اولویت مطالبات براساس آیین نامه پیشنهادي سازمان برنامه و بودجه کشور و با
تصویب هیأت وزیران برعهده کارگروهی متشکل از رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور(به عنوان مسئول)، وزیر امور اقتصادي ودارایی
و بالاترین مقام دستگاه اجرایی ذینفع حسب مورد خواهد بود. دیون حسب مورد بر اساس گزارشات سازمان حسابرسی و سازمان

 
برنامه و بودجه کشور به تایید کارگروه می رسد. 

سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است هرسه ماه یک بار گزارش عملکرد این بند را به کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات و

 
کمیسیون هاي تخصصی مربوطه مجلس شوراي اسلامی ارائه نماید. 

 
لایحه بودجه سال 1400 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/12/11 07:06 6 تیم صدر جدول گل سرسبد لیگ هستند/ نبود تماشاگران به سود بازیکنان جوان شد 

1 1399/12/11 07:00 اقتضاي نوروز تولید سریال هاي طنز است/دور همی و خندوانه امتحان خود را پس داده اند/وظیفه تلویزیون

 
جذب مخاطب است! 

2 1399/12/11 06:44 تشکیل کمیسیون هاي تخصصی 12 گانه تا فروردین ماه/ اکثر نمایندگان مجلس موافق اختصاص ردیف

 
بودجه مستقل به مجمع ملی جوانان هستند/ انتخابات کمیسیون هاي استان ها یکدست می شود 

3 1399/12/11 06:29 ستاد اجرایی فرمان امام و استان قدس مالیات خود را شفاف سازي کنند/ به بخشی از مالیات ها اعتقادي

 
ندارم 

4 1399/12/11 06:25 تعدد قوانین مالیاتی باعث فرار مالیاتی شده است/ در حوزه مالیات 800 عنوان قانون داریم/ هیئت رییسه

 
برنامه اصلاح قانون امور مالیاتی را کلید بزند 

 
5 1399/12/11 06:20 حضور 12 هزار معتاد متجاهر در مراکز بازپروري تهران/ درمان معتادین وظیفه پلیس نیست 

6 1399/12/11 06:18 موافق صحبت هاي پیرهادي نبودم که رسانه اي شود/ ممکن است از گزینه اي خارج از نمایندگان حمایت

 
کنیم/ پس از بودجه شاهد شور انتخاباتی در مجلس خواهیم بود 

 
7 1399/12/11 06:08 له شدن شانه هاي ظریف زنانه زیر بار سهمگین زمانه 

8 1399/12/11 06:00 مشارکت در انتخابات 55 درصدي خواهد بود/ قالیباف نگفته در انتخابات شرکت نمی کند/ اگر رئیسی نیاید

 
اجماع پیچیده تر می شود/ قالیباف فقط در صورت حضور رییسی انصراف می دهد 

9 1399/12/11 05:49 پایانه شرق به خانه کبوترها تبدیل شده است/ هنوز منتظر پاسخ شهرداري درمورد عدم بهره برداري پایانه

 
شرق هستیم 

10 1399/12/11 05:44 قیمت بلیط در ایام نوروز افزایش پیدا نمی کند/ انجام تست پی سی آر از مسافران خوزستان الزامی می

 
شود/ در صورت لغو پرواز ها هزینه بلیط با کسر میزانی از مبلغ برگشت داده می شود 



 
11 1399/12/11 04:58 «تک نوازي روي یخ هاي شناور» تئاتري هایی که مقابل دوربین آمدند / همراه با عکس 
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آموزش فنی و حرفه اي براي تربیت نیروي انسانی ماهر در سایپا

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  265  |  تاریخ: 1399/12/11

پدال نیوز: با هدف افزایش دانش فنی و توسعه منابع انسانی متخصص و ماهر و توانمندسازي کارکنان گروه خودروسازي سایپا
تفاهم نامه همکاري آموزشی بین سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور و گروه خودروسازي سایپا منعقد شد.

به گزارش پدال نیوز به نقل از روابط عمومی سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، تفاهم نامه همکاري آموزشی بین سازمان
آموزش فنی و حرفه اي کشور و گروه خودروسازي سایپا با شعار «تامین نیروي انسانی ماهر- ارتقاي شاغلین- تضمین کیفیت خدمات
و رضایت مندي مشتري» 10 اسفند ماه سال جاري، به امضاي علی اوسط هاشمی، معاون وزیر تعاون و رئیس سازمان آموزش فنی و

 
حرفه اي کشور و سیدجواد سلیمانی، مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا رسید. 

بنابراین گزارش، از مهم ترین موضوعات این تفاهم نامه، برنامه ریزي و اجراي طرح تعیین سطح مهارت نیروهاي شاغل گروه سایپا
تحت عنوان طرح «سنجش طرح مهارت- تضمین کیفیت مهارت- رضایت مندي مشتري»، برنامه ریزي و اجراي طرح «آموزش

 
سفارش محور-اشتغال مهارت محور» عنوان شده است. 

برنامه ریزي و اجراي طرح آموزشی «نمایندگی هاي مجاز و خدمات پس از فروش سایپایدك- مراکز کارآموزي جوارکارگاهی- آموزش
در محیط کارگاهی» و همچنین «کارخانجات تولیدي وابسته به گروه سایپا- مراکز کارآموزي جوار کارگاهی» از دیگر موضوعات این

 
تفاهم نامه است. 

در این تفاهم نامه سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور متعهد می شود برنامه ریزي و اجراي طرح سنجش مهارت، تضمین کیفیت

 
خدمات و رضایت مندي مشتریان از طریق ارتقاي مهارت شاغلین در مراکز کارآموزي جوارکارگاهی را انجام دهد. 

همچنین همکاري در برنامه ریزي و اجراي طرح سنجش سطح مهارت، تضمین کیفیت خدمات و رضایت مندي مشتریان از طریق

 
ارتقاي مهارت گروه سایپا در سطح ملی را سازمان آموزش فنی و حرفه اي بر عهده دارد. 

از دیگر تعهدات سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، همکاري در راستاي برنامه ریزي و اجراي طرح آموزشی و تسهیل و تسریع
صدور مجوزهاي مراکز کارآموزي جوارکارگاهی کارخانجات تولیدي وابسته به گروه و نمایندگی هاي مجاز سایپا یدك، مراکز آموزش

 
جوار کارگاهی و آموزش در محیط کار واقعی است. 

همکاري، تسهیل و تخفیف ویژه جهت آموزش هاي مهارتی، فنی و تخصصی همکاران شاغل و بازنشسته طرف دوم در کلیه مراکز

 
آموزشی سازمان آموزش فنی وحرفه اي کشور بر عهده گروه سایپا است. 

از تعهدات گروه سایپا در این تفاهم نامه می توان: به فراهم سازي زمینه اشتغال مهارت آموختگان دوره هاي آموزشی بخش خصوصی
و دولتی سازمان در نمایندگی هاي سایپا یدك در سراسر کشور از طریق ابلاغ طرح الزام ارائه گواهینامه مهارت سازمان آموزش فنی و
حرفه اي در حرفه هاي مهارتی: تعمیرکار اتومبیل سواري، تعمیرکار برق خودرو، اخلاق حرفه اي و مشتري مداري قبل از استخدام و



 
جذب متقاضیان در نمایندگی هاي سایپا یدك با عنوان «طرح آموزش سفارش محور- اشتغال مهارت محور» اشاره کرد. 

ترغیب نمایندگی هاي سایپا یدك در سراسر کشور براي درخواست مجوز جوارکارگاهی و تامین زیرساخت هاي لازم مطابق ضوابط و
مقررات سازمان به جهت اخذ مجوز مرکز کارآموزي جوار کارگاهی با عنوان طرح نمایندگی هاي مجاز سایپا یدك-مراکز کارآموزي
جوار کارگاهی- آموزش در محیط کار و همکاري، تسهیل گري و زمینه سازي اجراي آموزش هاي دوگانه (محیط کار-کارگاه آموزشی)

 
در مراکز جوارکارگاهی نمایندگی هاي سایپا در تفاهم نامه مذکور بر عهده گروه سایپا است. 

از دیگر تعهدات گروه خودروسازي سایپا، می توان به همکاري در تجهیز و بروزرسانی کارگاه هاي آموزشی و کارگاه هاي سنجش
مهارت براي اجراي طرح تعیین سطح مهارت نیروهاي شاغل سایپا یدك با استفاده از توانمندي و قابلیت هاي طرفین در مراکز ثابت
آموزش فنی و حرفه اي استان ها و مرکز تربیت مربی و پژوهش هاي سازمان با عنوان «طرح سنجش سطح مهارت - تضمین کیفیت

 
خدمات- رضایت مندي مشتري» نام برد. 

این تفاهم نامه از تاریخ امضاء در صورت مطلوبیت عملکرد و تعاملات طرفین به مدت سه سال شمسی اعتبار دارد.



سیگنال تعرفه اي به واردات خودرو

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  266  |  تاریخ: 1399/12/11

پدال نیوز: مجلس شوراي اسلامی روز گذشته در حین بررسی لایحه بودجه 1400، در شرایطی تعرفه 86 درصدي ورود
خودرو به کشور را تصویب کرد که توقف واردات خودرو به چهارمین سال خود نزدیک می شود. با این حال، اقدام نمایندگان

می تواند سیگنالی در راستاي آزادسازي واردات خودرو در سال آینده باشد. در طرح ساماندهی ...

به گزارش پدال نیوز به نقل از دنیاي اقتصاد : در حالی که طبق قانون، «کمیسیون ماده یک» مرجع تعیین تعرفه واردات
کالاهاي وارداتی است، مجلس شوراي اسلامی تعرفه ورود خودرو به کشور در سال آینده را 86 درصد اعلام کرد. این مصوبه اما در
شرایطی است که واردات خودرو به کشور از خرداد 97 ممنوع شده و برنامه اي قطعی نیز براي لغو این ممنوعیت در دست نیست.
طبق اخبار رسیده از مجلس، نمایندگان دیروز و در جریان بررسی لایحه بودجه 1400، مقرر کردند حقوق ورودي خودروهاي سواري
در سال آینده حداقل به میزان 86 درصد ارزش گمرکی آنها تعیین شود. این اقدام مجلسی ها اما با چند ابهام مواجه است. نخست
اینکه قانون وظیفه تعیین تعرفه واردات کالا به کشور را بر عهده کمیسیون ماده یک (وابسته به سازمان توسعه تجارت ایران) گذاشته
و بنابراین، اگر قرار بر تغییر نرخ تعرفه خودروهاي وارداتی باشد، طبعا این موضوع باید در کمیسیون موردنظر بررسی شود. به گفته
کارشناسان، در صورتی که کمیسیون ماده یک با تغییر تعرفه واردات خودرو موافقت نکند، مصوبه مجلس به نوعی قابلیت اجرایی
نخواهد داشت. حتی این امکان نیز وجود دارد که شوراي نگهبان با توجه به محدودیت قانونی، مصوبه مجلس مبنی بر افزایش تعرفه

 
واردات خودرو را رد کند. 

ابهام دیگر اما اینجاست که واردات خودرو به کشور از خرداد 97 ممنوع شده و در حال حاضر نیز برنامه اي قطعی براي لغو آن وجود
ندارد. مرور تصمیمات خودرویی دوره هاي قبلی مجلس نیز نشان می دهد آنها به مساله تعرفه واردات خودرو ورود نمی کردند.
بنابراین مصوبه مجلسی ها این پرسش را ایجاد می کند که دلیل تغییر تعرفه کالاي ممنوعه چیست؟ آیا مجلسی ها طرحی جدي
براي ازسرگیري واردات خودرو به کشور دارند؟ البته در اصلاحیه طرح ساماندهی خودرو، بر مساله آزادسازي واردات نیز تاکید شده، با

 
این حال طرح موردنظر هنوز از فیلتر صحن علنی و شوراي نگهبان عبور نکرده است. 

در کنار اینها، مصوبه خودرویی مجلس ابهام دیگري نیز دارد و آن، یکسان بودن رقم تعرفه براي همه خودروها است. در مصوبه مجلس
به طور کلی گفته شده که تعرفه واردات خودرو به کشور در سال آینده 86 درصد است. این در حالی است که پیش تر خودروهاي
وارداتی از حیث میزان تعرفه، تقسیم بندي شده اند. بر این اساس، تعرفه واردات خودروهاي سواري کمتر از 1200 سی سی، 55
درصد لحاظ شده و تا سقف 2 هزار سی سی نیز میزان تعرفه 75 درصد است. همچنین براي خودروهاي 2 هزار تا 2 هزار و 500 سی
سی نیز 95 درصد تعرفه در نظر گرفته شده و ورود خودرو با حجم موتورهاي بالاتر نیز که کلا مدت هاست ممنوع است. با این حال
مجلسی ها مصوب کرده اند که رقم تعرفه واردات خودرو فارغ از اینکه چه حجم موتوري داشته باشد، 86 درصد است. در مصوبه
مجلس همچنین تکلیف خودروهاي برقی و هیبریدي نیز مشخص نیست. طبق قانون فعلی، این مدل خودروها که به محصولات پاك
معروف هستند، تعرفه اي بسیار اندك دارند، با این حال مشخص نیست آیا مصوبه مجلس (تعرفه 86 درصدي) شامل آنها نیز خواهد
شد یا ملاك واردات شان، تعرفه فعلی است. این ابهام، خود پرسش دیگري مطرح می کند، اینکه بالاخره قصد مجلس از مصوبه تعرفه
86 درصدي، کوتاه کردن دیوار حمایتی از صنعت خودرو بوده یا بلندتر کردن آن. اگر کف و متوسط تعرفه هاي فعلی (55 درصد و 75
درصد) را لحاظ کنیم، مجلس دیوار حمایتی از صنعت خودرو را بالاتر برده و اگر ملاك را سقف آن (95 درصد) در نظر بگیریم، قصد



مجلسی ها کاهش حمایت تعرفه اي بوده است. با این حال اگر میانگین تعرفه هاي فعلی را لحاظ کنیم، عملا دیوار حمایتی تعرفه اي

 
از صنعت خودرو بلندتر شده است. 

 
افزایش تعرفه وقتی واردات ممنوع است 

با در نظر گرفتن تعرفه 86 درصدي مصوب مجلس که بیش از تعرفه هاي فعلی (مربوط به واردات خودروهاي داراي حجم موتور
حداکثر 2 هزار سی سی) است، مجلسی ها عملا دیوار حمایتی از خودروسازان داخلی را بالاتر برده اند. این موضوع از دو جهت قابل
نقد است، نخست اینکه خلاف اقداماتی است که در کشورهاي صاحب صنعت خودرو انجام می شود و دیگر آنکه انتظار می رفت با
توجه به رشد نرخ ارز و ضعف رقابت در بازار خودرو و همچنین صعود شدید قیمت محصولات داخلی، تعرفه واردات کاهش پیدا کند. با
این حال مجلسی ها به جاي آنکه اولا تکلیف واردات خودرو را (از حیث تداوم ممنوعیت یا آزادسازي) براي سال آینده مشخص کنند
و ثانیا حمایت تعرفه اي را کاهش دهند، اولی را رها کرده و دومی را هم افزایش دادند. بازار خودروهاي وارداتی طی دو سال و حدودا
9 ماهی که از ممنوعیت واردات می گذرد، با رشد نجومی قیمت مواجه شده است. هرچند یکی از دلایل اصلی انفجار قیمتی در بازار
خودروهاي وارداتی، به رشد شدید نرخ ارز در دوران تحریم مربوط می شود، با این حال ممنوعیت واردات نیز نقشی اساسی در این
ماجرا داشته است. در دوران ممنوعیت واردات، کسب و کار بسیاري از شرکت هاي واردکننده خودرو عملا تعطیل شد، ضمن آنکه
رشد قیمت خودروهاي خارجی در کشور، منحنی قیمت داخلی ها را نیز تحریک کرد. همچنین اندك رقابتی نیز که با ورود
خودروهاي خارجی، در بازار کشور وجود داشت، با ممنوعیت واردات حذف شد تا انحصار خودروسازان داخلی قوي تر شود. در این
شرایط، انتظار می رفت مجلس شوراي اسلامی به اصل مساله واردات خودرو ورود کرده و با سبک سنگین کردن شرایط کشور، راهی

 
براي لغو ممنوعیت واردات خودرو پیدا کند، نه اینکه دست روي تعرفه کالایی ممنوعه بگذارد و تازه آن را عملا افزایش نیز بدهد. 

هرچند کاهش یکباره و بدون زیرساخت تعرفه ها می تواند به تولید داخل آسیب بزند، اما آن روي سکه را هم که کوتاه کردن دیوار
حمایتی سبب ارتقاي کیفی تولیدات داخل خواهد شد، باید دید. به اعتقاد بسیاري از کارشناسان، با کاهش تعرفه ها و به اصطلاح
گشودن دروازه ها به سوي خودروهاي خارجی، شرکت هاي داخلی براي ارتقاي بهره وري خود تحت فشار قرار می گیرند و ناگزیر به
کاهش قیمت ها می شوند. همچنین، شهروندان نیز این امکان را می یابند که خودرویی بهتر و استاندارد سوار شوند. طبق گزارش
بانک جهانی در سال 2017، دلیل کلی مقاومت در برابر کاهش تعرفه، نگرانی هایی مبنی بر ورود خودروهاي خارجی به یک کشور و
تخریب تولید داخلی یا پر شدن بازار از محصولات کم کیفیت است. در ادامه این گزارش آمده که به سه دلیل، این نگرانی ها بی
اساس است. نخست طبیعت بخش خودروسازي. بسیاري از خودروسازان براي به حداقل رساندن هزینه ها و خسارات حمل و نقل،
ترجیح می دهند که محصولات خود را در نزدیکی محل فروش، تولید کنند که این خود سبب رونق بازار داخلی می شود. دوم آنکه
تجربه نشان داده کاهش تدریجی تعرفه هاي وارداتی روي قطعات خودرو، نه تنها صنعت خودرو را نابود نمی کند بلکه یک کاتالیزور
براي موفقیت جهانی خودروسازان داخلی خواهد بود. در نهایت اینکه کاهش عوارض واردات وسایل نقلیه تجاري سبب افزایش تولید،
ایجاد اشتغال گسترده و مازاد تجاري خواهد شد. در گزارش بانک جهانی، همچنین به تجربه برخی کشورها (به خصوص چین) درباره
کاهش تعرفه اشاره شده و به برخی دیگر (مانند هند، پاکستان و ترکیه) نیز بابت رشد تعرفه هشدار داده شده است. طبق این گزارش،
چین هدف خود را تولید یک میلیون دستگاه اتومبیل برقی و هیبریدي در سال 2020 گذاشته و همچنین قصد دارد بالغ بر سه
میلیون خودروي داخلی را در سال 2025 به فروش برساند. چین پیش از این برنامه اي با نام «توسعه بلندمدت و کوتاه مدت خودرو»

 
را در سال 2017 تدوین کرد و هدف نهایی آن تبدیل این کشور به قدرت مسلم خودروسازي جهان تعریف شده است. 

در راستاي تلاش چین براي رسیدن به این هدف جاه طلبانه آنها می خواهند خود را به عنوان بازیگري نوظهور در خودروسازي مطرح
و در این راستا به تقویت رقابت میان برندهاي داخلی (از مسیر باز کردن مرزها به سوي خارجی ها) روي آورده است. با توجه به
گزارش بانک جهانی، ایران نیز می تواند مخاطب هشدارهاي بانک جهانی مبنی بر افزایش حمایت هاي تعرفه اي و اقدامات

 
محدودکننده واردات باشد، چه آنکه اولا واردات خودرو به کشور هنوز ممنوع است و ثانیا تعرفه ها نیز بالا رفته اند. 



 
ریزش قیمت خودرو 

اما با فرض اینکه ملاك تعرفه واردات خودرو به کشور را همین رقم 86 درصد مدنظر مجلس شوراي اسلامی در نظر بگیریم، در صورت
لغو ممنوعیت واردات، بازار خودرو چه در بخش وارداتی ها و چه خارجی ها با ریزش قیمتی مواجه خواهد شد. در این مورد، فربد زاوه
کارشناس خودرو به «دنیاي اقتصاد» گفت: با توجه به اینکه ارز مرجع براي محاسبه تعرفه واردات کالا هنوز همان 4 هزار و 200
تومان است، آزادسازي ورود خودرو به کشور باز هم کاهش شدید قیمت را به دنبال خواهد داشت. وي با بیان اینکه انتظار می رود لغو
ممنوعیت واردات خودرو با همین تعرفه 86 درصدي، به ریزش حداقل 50 درصدي قیمت در بازار وارداتی ها منجر شود، افزود: الان
خودرویی مانند تویوتا لندکروز، حدودا 50 هزار دلار قیمت دارد که با احتساب نرخ آزاد ارز (براي محاسبه قیمت پایه) و تعرفه 86
درصدي، این خودرو در نهایت با قیمتی حدود یک میلیارد و 500 میلیون تومان به دست مصرف کننده خواهد رسید و در این

 
شرایط، قیمت مدل هاي فعلی موجود در بازار شکسته خواهد شد. 

به گفته زاوه، با توجه به اینکه می توان خودروهاي ارزان تري را وارد کرد، آزادي واردات خودرو اثر کاهشی روي قیمت مونتاژي ها
خواهد داشت و با پایین آمدن نرخ آنها، خودروهاي تولید داخل نیز نزول قیمتی را تجربه خواهند کرد. این کارشناس در نهایت پیش
بینی کرد که دولت بعدي به احتمال فراوان واردات خودرو به کشور را آزاد خواهد کرد. جدا از این پیش بینی، لغو تحریم ها و احیاي
توافق هسته اي و برجام نیز در آینده احتمال از سرگیري واردات خودرو به کشور را افزایش داده است. بنابراین باید منتظر ماند و دید

در صورت آزادسازي واردات، کمیسیون ماده یک چه تصمیمی براي تعرفه واردات خودرو خواهد گرفت.



نمونه هاي خارجی حمایت از فرزندآوري
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فرزندآوري و حفظ جمعیت جهان، دغدغه مهم چند دهه اخیر دولت هاست؛ به ویژه که نسل جدید به دلایل متعدد رغبت
نسل گذشته را در فرزندآوري ندارد؛ خواه به دلیل اقتصادي باشد، خواه افزایش تحصیلات و خواه کاهش احساس مسئولیت

والدین با وجود تمکن مالی! با توجه به همین مسئله، دولت ها در کشورهاي مختلف مبادرت به وضع ...

کبنا ؛فرزندآوري و حفظ جمعیت جهان، دغدغه مهم چند
دهه اخیر دولت هاست؛ به ویژه که نسل جدید به دلایل
متعدد رغبت نسل گذشته را در فرزندآوري ندارد؛ خواه به
دلیل اقتصادي باشد، خواه افزایش تحصیلات و خواه کاهش
احساس مسئولیت والدین با وجود تمکن مالی! با توجه به
همین مسئله، دولت ها در کشورهاي مختلف مبادرت به

 
وضع سیاست هاي حمایتی و تشویقی می کنند. 

به گزارش کبنا نیوز، آفتاب یزد نوشت در این میان پس از
سال ها پیگیري طرح «2 بچه کافیست»؛ این سیاست با «تشدید روند توقف فرزندآوري در ایران» که نقش مشکلات شدید معیشتی،
اجتماعی و حتی تنش هاي ارتباطی بین زوجین و والدین در آن محرز بود و حتی کار به حداکثر «تک فرزندي» هم کشید، مجلس
شوراي اسلامی و سایر ارکان تصمیم ساز و تصمیم گیر دست به کار شدند تا بار دیگر جامعه را به فرزندآوري تشویق کنند. در واقع
شاید نخستین منتقد شعار «دو بچه کافی است» را محمود احمدي نژاد رئیس جمهوري سابق بود که در برنامه تلویزیونی شبکه یک
گفت: «همه کودکانی که از اول فروردین سال جاري متولد شده اند، دولت حساب سرمایه گذاري براي آن ها باز می کند و سالانه
مقداري به آن اضافه می کند، به شرط آن که خانواده ها هم در آن مشارکت داشته باشند. پیش بینی شده است که بعد از 20 سال

 
براي تحصیل، اشتغال، مسکن، ازدواج حداقل سرمایه اي در اختیار این جوان وجود داشته باشد.» 

وي با اشاره به این که «بنده شعار دو بچه کافی است را قبول ندارم»، افزوده بود: این مسئله سیاست غلطی بود که غربی ها انتخاب
کرده و امروز پشیمان هستند و سرمایه سنگینی براي حفظ هویت و فرهنگ خود می پردازند، چرا باید در مسیري قرار بگیریم که
نتیجه آن مشخص است؟ احمدي نژاد در آن برنامه با مقایسه امکانات کنونی کشور با 30 و 60سال اخیر، آن را دلیلی براي «آمادگی

 
کشور جهت افزایش جمعیت» 

 
دانسته و گفته بود: داشتن دو فرزند و یک فرزند، سیاست غربی است و قدیم با آن وضعیت افراد با 7 یا 8 فرزند رضایت هم داشتند. 

و در واقع پس از این برنامه بود که محمود احمدي نژاد در سومین سفر استانی خود به آذربایجان غربی و در سخنرانی خود در جمع
مردم ارومیه اعلام کرد که دولت در نظر دارد در سال 1389 به هر کودك تازه متولد شده ایرانی، مبلغ «یک میلیون تومان» اختصاص
دهد. بنا به اعلام رئیس جمهوري سابق، قرار شد تا صندوقی به نام «صندوق آتیه فرزندان» براي متولدان سال 1389 خورشیدي
تشکیل شود که سالانه نیز 100 هزار تومان به این مبلغ اضافه شود و به دلیل اینکه نوع حساب آن سرمایه گذاري است به آن سالانه

 
سود نیز تعلق گیرد. 

رئیس جمهوري وقت از والدین فرزندان نیز درخواست کرد تا والدین نیز ماهانه حداقل 20 هزار تومان به این حساب فرزندشان واریز
نمایند. وي هدف از این اقدام را، در اختیار قرارگرفتن حدود 120 میلیون تومان براي اشتغال و خرید خانه و ازدواج فرزندان شان



 
عنوان کرد. 

 
لزوم اقناع افکار عمومی به ثبات اقتصادي آینده 

محمود مرشدي، جامعه شناس در خصوص دلیل ناکامی این قبیل ایده هاي تشویقی در فرزندآوري که احمدي نژاد مطرح کرده بود و
عملیاتی هم نشد می گوید: در آن هنگام این نقد وارد شد که با محدودیت هاي موجود در کشور مسئولان دولتی با چه پشتوانه و
منابعی در فکر افزایش جمعیت کشور هستند و اگر سیاست به سمت فرزندآوري تغییر می کنند، باید در ابتدا به این پرسش صادقانه و
مسئولانه پاسخ دهند که با افزایش جمعیت درصدد رفع چه مشکلی از مشکلات کشور هستند؟ و پس از آن به برنامه ریزي اساسی
براي تشویق به فرزندآوري فرزند دوم و حتی سوم بپردازند. چرا که در صورت حل نشدن این دغدغه و باورپذیرکردن آن در جامعه

 
خسته امروز، چنین مطالبه و درخواستی هم جدي گرفته نخواهد شد. 

وي با بیان اینکه در واقع باید در کنار دغدغه مدیریت نسل جوان براي کشور روي شاخص هاي کیفی جمعیت موجود به اندازه اي کار
شود که توسعه کمی آن مورد پذیرش اجتماعی نیز قرار گیرد، می افزاید: در واقع در کنار ارائه طرح ها و بودجه هایی مانند مصوبه
اخیر مجلس در اعطاي وام 70 میلیون تومانی به خرید مسکن در صورت آوردن فرزند سوم، باید دید در گام نخست براي رشد شاخص
هاي کیفی جمعیت موجود هم تخصیص اعتبار و همچنین رویکرد احترام به استقلال جامعه مورد توجه قرار گرفته است؟ کما اینکه

 
آیا واقعا مشکل اصلی فرزند نیاوردن مردم ناشی از ندادن چنین وامی بوده است؟ 

این جامعه شناس با بیان اینکه براساس مصوبه اخیر مجلس خانوارهایی که در سال 99 و 1400 صاحب فرزند سوم می شوند، می
توانند از وام 20ساله 70 میلیون تومانی بهره مند شوند می گوید: آیا با این وام در تهران می توان 3 متر خانه خرید!؟ و اگر هم فقط
مناطق محروم مدنظر است، آیا دغدغه تمام خانوارهاي 2 فرزند، دریافت 70 میلیون تومان وام براي مسکن که باید اقساط آن را نیز

 
پرداخت کنند، هست؟ 

مرشدي با بیان اینکه وقتی جامعه به درك قطعی از وضعیت ثبات اقتصادي آینده نرسیده است و درآمدهاي سرانه سرشار براي جامعه
وجود ندارد برخی طرح ها فقط روي کاغذ خواهد ماند می گوید: در واقع نمایندگان مجلس باید هنگام چنین مصوباتی به این موضوع
هم بنگرند که اگر در کشورمان ظرفیت ها و زیرساخت هاي لازم براي رفاه و آسودگی 100 میلیون شهروند ایجاد شود خود مردم
ایران به عنوان مردمانی عاطفی و خانواده دوست به آوردن 3 فرزند و حداقل 2 فرزند اقدام خواهند کرد، نه اینکه امروز با وجود تمایل
بسیار به داشتن فرزند، از تجربه داشتن حتی یک فرزند یا ازدواج به عنوان امري مبارك در گام نخست فرزندآوري هم مردد و منصرف

 
شده اند. 

وي با بیان اینکه وقتی در اروپا به شکل خاص و در برخی دیگر از کشورهاي پیشرفته جهان به موازات رونق اقتصادي و افزایش مشغله
زنان و مردان، رشد جمعیت داراي نرخی منفی شد می افزاید: آن ها به شکل کاملا واضح از افزایش نرخ تولد و باروري حمایت کردند؛
به نحوي که نرخ فرزندآوري در کشورهایی مثل سوئد و نروژ که داراي نگرش هاي خاص به مفهوم خانواده سنتی بودند هم اکنون به

 
ترتیب به 1.75 و1.81 فرزند به ازاي هر زن رسیده است. 

مرشدي با بیان اینکه کشورهاي حوزه اسکاندیناوي که از ابتدا در صدر کشورهایی بودند که با کاهش جمعیت مواجه شدند، پرچمدار
اتخاذ سیاست هاي رفاهی براي مادران شدند که صدر آن ها نیز کشور نروژ قرار دارد، تصریح می کند: کشوري که به لحاظ سطح رفاه،

 
همیشه در رده هاي بالایی جا داشته، در قبال کسانی که تازه بچه دار شدند نیز بسیار دست و دل باز عمل می کند. 

این کارشناس جامعه شناسی با بیان اینکه در نروژ پس از تولد هر کودك، پدر و مادر دو هفته مرخصی با حقوق دارند، می گوید: پس
از این مدت، آن ها می توانند بین46 هفته مرخصی با حقوق کامل یا 56 هفته مرخصی با 80 درصد پرداختی داشته باشند که باید
میان والدین تقسیم شود و آن ها یکی را انتخاب می کنند. کما اینکه همه چیز منوط به مصوبه هایی مانند اعطاي وام و حتی اهداي
یک رقم بلاعوض نیست بلکه به منظور اطمینان از اینکه پدران حتماً در امر نگهداري و بزرگ کردن کودکانشان مشارکت خواهند

 
داشت، پدران موظف هستند دست کم 10 هفته از این دوران را از محل کار مرخصی بگیرند. 

وي با بیان اینکه پیش از اینکه این قانون تصویب شود، تنها 3 درصد از پدران نروژي مرخصی موسوم به «مرخصی پدر» را می
گرفتند. اظهار می کند: در حال حاضر، 90 درصد پدران دست کم 12 هفته مرخصی دارند. جالب اینجا است که استفاده از این
مرخصی براي وزیران دولت نیز امري غیرعادي تلقی نمی شود و بسیار معمول است که وزیران دولتی در سال نخست تولد فرزندشان،



چند ماهی در مرخصی باشند. در ضمن دولت به یکی از والدینی که تصمیم دارند تا 2 سالگی کودکشان، در خانه بمانند، کمک هزینه

 
ویژه اي نیز پرداخت می کند. 

بر اساس طرح هاي این کشور مرخصی زوج هایی که بچه دار می شوند با 100 درصد حقوق در مجموع از 47هفته به 49 هفته و با

 
80 درصد حقوق در مجموع از 57 هفته و 59 هفته افزایش می یابد. 

به گفته وي همه این ها در حالی است که بر همه این ها مراقبت هاي رایگان از کودك، دارو و درمان رایگان و حق اولاد را که حداقل

 
معادل 400 هزار تومان در ماه است نیز اضافه می شود. 

 
سوئد: فرزند بیشتر، درآمد بیشتر؛ حتی مهاجران 

اما مثال نروژ که مرشدي به آن اشاره کرد تنها نمونه نیست و خبرنگاران گروه اقتصادي «آفتاب یزد» طی بررسی اي که کردند به
مصادیقی از حمایت هاي جالب توجه کشورهاي دیگر جهان به فرآیند تشویق خانواده ها به فرزندآوري رسیدند. به طور نمونه، کودکان
در سوئد از بالاترین درجات امنیت اجتماعی و اقتصادي و حمایت همه جانبه دولت برخوردار هستند. یکی از این تسهیلات که دولت
سوئد براي کودکان سوئدي قائل است «کمک هزینه کودك» است. این کمک هزینه، مبلغ مشخص و بلاعوضی است که دولت سوئد

 
در ازاي هر کودك که در سوئد متولد می شود تا زمانی که کودك به 16سالگی برسد، به والدین کودك پرداخت می کند. 

میزان این کمک هزینه ارتباطی با میزان درآمد والدین کودك ندارد و همه اقشار جامعه با هر سطح درآمدي از این تسهیلات دولت
سوئد برخوردار هستند. هرچه تعداد فرزند در یک خانواده بیشتر باشد، میزان این کمک هزینه بیشتر خواهد بود. البته یکی از نکات
منفی این سرویس اجتماعی این است که برخی مهاجرین یا پناهندگان سوء استفاده گر که عمدتا بیکار یا کم کار هستند با تولد

 
فرزندان بیشتر به فکر کسب درآمد بیشتر از دولت می افتند! 

در سوئد، خانواده هایی که وضعیت مالی مساعدي دارند و نیاز مبرمی به این پول ندارند این مبلغ ماهانه را براي کودك یا کودکان
خود پس انداز می کنند تا زمانی که فرزند یا فرزندان آن ها به سن قانونی می رسند از این مبلغ براي خرید خانه یا پیش قسط خرید

 
یک آپارتمان استفاده نمایند. 

 
ایسلند، کشوري با بهترین خدمات خانوادگی 

پدر و مادران ایسلندي پس از تولد کودکانشان یا به فرزندي پذیرفتن یک کودك، از 3 ماه مرخصی با حقوق برخوردارند که میان
والدین تقسیم می شود. پدر و مادرهایی هم که بیکارند، می توانند از سیستم رفاه عمومی برخوردار شوند. مادران ایسلندي نیز می

 
توانند از «خدمات پزشکی رایگان» پیش از زایمان برخوردار باشند. 

این خدمات شامل، تا 10 مرتبه ویزیت دکتر، سونوگرافی و هم چنین برخورداري از خدمات پزشکی، ماما و پرستار در منزل پس از
زایمان است. دولت ایسلند، میزان کمک و مزایایی را که به مادران و پدران تعلق می گیرد بر پایه شمار افراد خانواده در نظر می گیرد.
به دلیل همین سیاست ها، ایسلند بیشترین میزان مشارکت زنان را در محل کار (82/2 درصد) و هم چنین یکی از بالاترین آمار زاد و

 
ولد را در کل اروپا دارد. 

 
مرخصی با حقوق بعلاوه مرخصی بدون حقوق براي مادران 

مادران در نیوزیلند می توانند به هنگام زایمان، از خدمات بهداشتی رایگان برخوردار باشند. 14 هفته مرخصی با حقوق بعلاوه 52

 
هفته مرخصی بدون حقوق براي مادران. همسران نیز از 42 روز مرخصی برخوردارند. 

یکی از نشانه هاي حمایت از مادران در نیوزیلند، فعالیت هاي «بنیاد سلطنتی پلانک» است. این موسسه خصوصی که توسط دولت
حمایت مالی می شود، از سال 1907 پرستار و خدمات آموزشی لازم را به مادران جوان ارائه می دهد. سازمان «پلانکت نرس» براي

 
بیشتر از یک قرن، به نمادي از جامعه نیوزیلند تبدیل شده است. 

 
ویزیت رایگان دکتر یا برخورداري از خدمات پرستاري در خانه 

زنان فرانسوي، 16 هفته مرخصی زایمان دارند که از 6 هفته پیش از تولد کودکانشان آغاز می شود. پس از این دوره، والدین حق
3سال مرخصی بدون حقوق دارند. جالب این است که سیستم فرانسه، داشتن فرزند بیشتر را با افزایش قابل ملاحظه مزایا براي فرزند

 
سوم نیز تشویق می کند. 

سیستم خدمات درمانی فرانسه، از سوي سازمان «بهداشت جهانی» در زمره بهترین خدمات درمانی دنیا معرفی شده است. دولت



فرانسه، براي زنانی که تازه مادر شده اند، امکاناتی نظیر ویزیت رایگان دکتر یا برخورداري از خدمات پرستاري در خانه را فراهم می

 
کند. 

 
زنان داراي فرزند، راي بیشتري دارند! 

رتبه 22 در سازمان «نجات کودکان» از آن مجارستان است. مجارستان یکی از فقیرترین کشورهاي اروپایی است اما نسبت به آمریکا
آمار مرگ و میر مادران و نوزادان کمتر است. مجارستان کمترین میزان مرگ و میر مادران در اروپاي مرکزي و شرقی را دارد. در
مجارستان، به منظور جبران آمار پایین زاد و ولد در کشور، دولت به تازگی مرخصی بدون حقوق زایمان را به 3 سال که 24 ماه آن با
حقوق است، افزایش داده است. حتی دولت مجارستان چند سال پیش در راستاي سیاست هاي تشویقی خود براي مادران، مکانیسم

انتخابات را به گونه اي تنظیم کرد که زنان داراي فرزند، راي بیشتري دارند!



ارجاع موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به کمیسیون تلفیق

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  268  |  تاریخ: 1399/12/11

به گزارش خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، نمایندگان
مجلس شوراي اسلامی در جلسه علنی امروز (دوشنبه 11
اسفند) مجلس شوراي اسلامی و در جریان بررسی بخش
هزینه اي لایحه بودجه سال 1400، بند (و) تبصره 2 ماده
واحده این لایحه درباره تسویه بدهی هاي دولت به تامین
اجتماعی را به منظور بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق

 
ارجاع دادند. 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در این باره توضیح داد: باتوجه به اینکه بند (و) تبصره 2 این ماده واحده حدود 300
پیشنهاد دارد و هر کدام از نمایندگان می خواهند دستگاهی را به این بند جهت استفاده از بودجه آن اضافه کنند، اما با توجه به اینکه
سقف در نظر گرفته شده صرفاً 150 هزار میلیارد تومان بیشتر نیست، این سوال مطرح است که چطور می توان این همه دستگاه ها را
اضافه کرد و به جمع بندي رسید، لذا پیشنهاد می کنم این بند به کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ارجاع شود تا کمیسیون دقیقا
مشخص کند این بودجه متعلق به چه سازمان هایی است و با بررسی مجدد پیشنهادات، جدول آن تهیه شود تا ما در صحن بدانیم

 
باید چه کاري انجام دهیم. 

 
در بخش هزینه اي بند ارجاعی آمده است؛ 

به منظور پرداخت به صندوق هاي بازنشستگی، رد بخشی از بدهی دولت به سازمان تأمین اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی
نیروهاي مسلح، تأمین بخشی از پاداش پایان خدمت کارکنان دستگاههاي اجرایی ، رتبه بندي معلمان ، تأمین بخشی از مطالبات
ایثارگران و بیمه هاي تکمیلی، تأمین پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی شهدا و ایثارگران بازنشسته مشمول قانون حالت اشتغال و
متناسب سازي حقوق شهداي بازنشسته و همسان سازي حقوق اعضاي هیأت علمی، مطالبات قانون حمایت از حقوق معلولان، نظام
تأمین اجتماعی فراگیر و متمرکز، تأمین مطالبات سهم قانونی حق عضویت اعضاي صندوق ذخیره بسیجیان و اجراي سیاستهاي
جمعیت و تعالی خانواده و اجراي جوانی جمعیت و حمایت از خانواده، پرداخت ها از محل این بند به صندوق هاي بازنشستگی در
چارچوب قوانین و مقررات انجام می شود و پس از کسر مطالبات صندوق ها از دولت و نیز تعهدات دولت به آنها به عنوان مطالبه

 
دولت از این صندوق ها قلمداد می گردد.     

 
حکم تبصره(3) ماده(29) قانون برنامه ششم توسعه جمهوري اسلامی ایران در خصوص ذینفعان این بند مجري است. 

سازوکار اجرایی، تعیین و تخصیص موارد فوق با اولویت مطالبات براساس آیین نامه پیشنهادي سازمان برنامه و بودجه کشور و با
تصویب هیأت وزیران برعهده کارگروهی متشکل از رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور(به عنوان مسئول)، وزیر امور اقتصادي ودارایی



و بالاترین مقام دستگاه اجرایی ذینفع حسب مورد خواهد بود. دیون حسب مورد بر اساس گزارشات سازمان حسابرسی و سازمان

 
برنامه و بودجه کشور به تایید کارگروه می رسد. 

سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است هرسه ماه یک بار گزارش عملکرد این بند را به کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات و

 
کمیسیون هاي تخصصی مربوطه مجلس شوراي اسلامی ارائه نماید. 

انتهاي پیام/



170 زن سرپرست خانوار در لرستان مشغول بکار شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  269  |  تاریخ: 1399/12/11

خرم آباد - ایرنا - معاون فناوري مرکز رشد جهاد دانشگاهی لرستان گفت:170 زن سرپرست خانوار در این استان تحت
پوشش طرح توانمندسازي اقتصادي قرار گرفتند و داراي شغل شدند.

خرم آباد - ایرنا - معاون فناوري مرکز رشد جهاد
دانشگاهی لرستان گفت:170 زن سرپرست خانوار در این
استان تحت پوشش طرح توانمندسازي اقتصادي قرار

 
گرفتند و داراي شغل شدند. 

به گزارش ایرنا رحیم بیرانوند روز دوشنبه در جمع
خبرنگاران اظهار کرد: طرح توانمندسازي اقتصادي زنان
سرپرست خانوار، بر اساس ماده 80 قانون برنامه ششم
توسعه از سوي معاونت امور زنان و خانواده نهاد ریاست
جمهوري، با نظارت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و

 
اجراي جهاد دانشگاهی انجام شد که سهمیه لرستان در این طرح 170 نفر بود. 

بیرانوند با اشاره به اجراي طرح در سه مرحله بیان کرد: مرحله اول مربوط به ارزیابی متقاضیان و شناسایی ظرفیت هاي مشاغل

 
خانگی و مرحله دوم در حوزه آموزش و توانمندسازي متقاضیان بود. 

دبیر طرح ملی مشاغل خانگی در لرستان افزود: در مرحله دوم طرح توانمندسازي اقتصادي، زنان سرپرست خانوار استان پنج هزار و

 
440 نفر ساعت آموزش دیدند. 

بیرانوند گفت: مرحله سوم این طرح شبکه سازي و اتصال به بازار بود که با اجراي آن 170 زن سرپرست خانوار در لرستان داراي شغل

 
شدند. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان جهاد دانشگاهی 

 
- معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده 

 
- اشتغال زایی 

- لرستان



سیاست هاي تشویقی دانشگاه و صنعت در طرح اشتغال دانشجویان

منبع: ایسکاشماره خبر:  270  |  تاریخ: 1399/12/11

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی فارس با اجراي طرح اشتغال همزمان با تحصیل دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی این
استان (طرح پویش) موافقت کرد.

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی فارس با اجراي طرح
اشتغال همزمان با تحصیل دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی

 
این استان (طرح پویش) موافقت کرد. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران دانشجویی(ایسکانیوز)، یلدا
راهدار در سومین جلسه هم اندیشی طرح اشتغال همزمان
با تحصیل دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس با
اعلام موافقت مجدد بازرگانی فارس از اجراي این طرح،
برطرف کردن نیازهاي صنعت از طریق راه اندازي دوره
هاي مهارتی و کارآفرینی، حرکت به سمت کارآفرینی

دانش بنیان را از جنبه هاي مثبت این طرح برشمرد و ابراز امیدواري کرد که مجموعه اتاق بازرگانی با ایجاد انگیزه براي بنگاه هاي

 
اقتصادي در پیشبرد اهداف مهارت آفرینی دانشجویان، همگام با دانشگاه گام هاي مؤثري بردارد. 

محمدمهدي جباري رئیس شوراي تخصصی پژوهش و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس نیز با معرفی راهکارهاي اجرایی طرح

 
اشتغال همزمان دانشجو به تشریح سیاست هاي تشویقی دانشگاه و صنعت در راستاي اجراي این طرح پرداخت. 

سهراب مختاري مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس نیز با تشریح تجربه هاي کارآفرینی در گذشته و مقایسه نتایج بین المللی
این تجارب با پیشنهادهاي مطرح شده در طرح پیشنهادي در راستاي ایجاد اشتغال پایدار، راهکارهایی براي ورود قانونی به بخش فنی

 
و آموزشی از دیدگاه مجموعه متبوع خود ارائه و مجدداً حمایت قاطع براي اجراي این طرح را اعلام کرد. 

مهروش جلالی مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و امور اجتماعی فارس هم درباره وجاهت هاي قانونی قراردادهاي

 
منعقده بین بخش صنعت به عنوان کارفرما و مهارت آموز مطالبی ارائه کرد. 

غلامحسین خلف مدیر مرکز رشد واحدهاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز و رئیس کانون کارآفرینان اتاق بازرگانی فارس نیز
با بیان موانع و راهکارهاي پیش رو در اجراي این طرح به تشریح سیاست هاي کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی پرداخت و برخی

 
راهکارهاي انگیزشی براي تشویق بنگاه هاي اقتصادي براي مشارکت در این طرح را نام برد. 

به گزارش آنا، در جلسات قبلی به میزبانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز به عنوان پیشنهاددهنده و مجري طرح که با حضور اعضاي
هیئت مدیره اتاق بازرگانی کشاورزي، صنایع و معادن فارس و اعضاي هیئت رئیسه اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فارس

برگزار شده بود، کلیات طرح پیشنهادي تشریح و مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفته بود. 



ایده طرح پویش (اشتغال همزمان با تحصیل دانشجویان) ابتدا توسط دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان مطرح و در این استان اجرا

 
شد و اکنون واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی در استان هاي دیگر مانند آذربایجان شرقی، فارس و ... این طرح را در حال اجرا دارند. 

انتهاي پیام/



هیات کارشناسی براي بررسی وضعیت سد باطله معدن مس انجرد اعزام می

شود
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تبریز - ایرنا - مدیر روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست آذربایجان شرقی اعلام کرد: یک هیات کارشناسی براي
بررسی وضعیت سد باطله معدن مس انجرد شهرستان اهر و بررسی دقیق مطالب منتشر شده در فضاي مجازي مبنی بر وقوع

رانش در دیواره سد، به محل اعزام می شود.

تبریز - ایرنا - مدیر روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط
زیست آذربایجان شرقی اعلام کرد: یک هیات کارشناسی
براي بررسی وضعیت سد باطله معدن مس انجرد شهرستان
اهر و بررسی دقیق مطالب منتشر شده در فضاي مجازي

 
مبنی بر وقوع رانش در دیواره سد، به محل اعزام می شود. 

داود قاسم زاده روز دوشنبه به خبرنگار ایرنا گفت: همان
گونه که فرماندار شهرستان اهر نیز اعلام کرده، بازدید

میدانی حاکی از آن است که رانش در دیواره و قسمت هاي مختلف سد باطله معدن مس انجرد روي نداده است، اما احتمال دارد

 
نشت از پمپ ها اتفاق افتاده باشد. 

وي افزود: نمونه برداري و کارشناسی لازم از محل سد باطله معدن مس انجرد، انجام و مقرر شده بازرسی هاي تخصصی تر براي

 
بررسی موضوع رانش نیز در طول هفته جاري انجام شود. 

در همین حال فرماندار اهر نیز در نشست مشترك اعضاي شوراي تامین با مسئولان مجتمع مس انجرد اعلام کرد: در بازدید میدانی از

 
سد باطله و قسمت هاي مختلف آن و بررسی انجام شده رانشی در قسمت هاي مختلف و دیواره سد مشاهده نشد. 

رسول خدابخش افزود: در پی انتشار خبر رانش در سد باطله انجرد در فضاي مجازي و در راستاي اطمینان از صحت و سقم این ادعا،
اعضاي شوراي تامین و ادارات تخصصی و نظارتی امروز در محل این مجتمع حضور پیدا کرده و از محل سد باطله، دیواره، حوضچه و

 
همه تاسیسات فنی در پائین دست سد بازدید کردند که خوشبختانه هیچ رانشی در دیواره آن مشاهده نشد. 

وي ادامه داد: براي اطمینان خاطر به شهروندان عزیز و بررسی کارشناسانه از احتمال نشتی از حوضچه ها و یا سایر قسمت هاي این
مجموعه مقرر شد هیئت کارشناسی مجرب و با سابقه از ادارات محیط زیست، جهادکشاورزي، منابع طبیعی، سازمان آب و سایر

 
دستگاه هاي مرتبط تشکیل و به زودي براي بررسی جزئیات بیشتر فعالیت خود را آغاز کنند. 

خدابخش افزود: همچنانکه از ایجاد مراکز کارآفرینی و سرمایه گذاري در شهرستان حمایت می کنیم، رعایت مسائل زیست محیطی
توسط واحدهاي تولیدي صنعتی و سلامت جسمی و روانی نیز از اولویت هاي مسئولان ارشد شهرستان بوده و در این زمینه با هیچ

کسی تعارفی ندارد. 



این مقام مسئول تکمیل ظرفیت سدباطله فعلی را کمتر از سه ماه عنوان کرد و افزود: ضرورت دارد مسئولان معدن در ساخت

 
سدباطله جدید تسریع کنند. 

عملیات اجرایی معدن و کارخانه کنسانتره مس «انجرد» در شهرستان اهر 24 آذر 1391 آغاز شد و نوزدهم مهر ماه 1398 با حضور

 
وزیر وقت صنعت، معدن و تجارت و جمعی از مقام هاي کشوري و استانی افتتاح شد. 

کارخانه تولید کنسانتره معدن مس انجرد با سرمایه گذاري 30 میلیون یورویی و 2500 میلیارد ریالی بخش خصوصی به بهره برداري
رسید که با احتساب قیمت روز باید این رقم را پنج برابر کرد. به عبارت دیگر امروز براي اجراي طرحی در این حد و اندازه، افزون بر

 
12 هزار میلیارد ریال نیاز است. 

این طرح معدنی موجب تکمیل زنجیره ارزش در آذربایجان شرقی شده و در تأمین بخشی از کنسانتره مس پروژه کاتد مؤثر خواهد

 
بود. 

با انجام اکتشافات تکمیلی در معدن مس انجرد شهرستان اهر، ذخیره آن به میزان 300 میلیون تن کانسنگ سولفوري با عیار متوسط

 
0.85 درصد تخمین زده شده است. 

معدن مس انجرد از نوع کانسارهاي پرفیري بوده و به روش روباز استخراج می شود؛ با در نظر گرفتن ظرفیت هاي این معدن، توسعه و

 
احداث طرح هاي زنجیره کامل تولید مس از اهداف استراتژیک است. 

 
تولید معدن براي تأمین خوراك کارخانه تغلیظ در فاز اول 30 هزار تن کانسنگ در سال برنامه ریزي شده است. 

معدن مس «انجرد» در شهرستان اهر در 90 کیلومتري شمال شرق تبریز در مرحله اول فعالیت خود براي 500 نفر اشتغال زایی

 
مستقیم کرده است. 

 
در روزهاي اخیر مطالبی مبنی بر وقوع رانش در دیواره هاي سد باطلع معدن مس انجرد در فضاي مجازي منتشر شده است. 

 
برچسب ها 

 
- آذربایجان شرقی 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- اهر 

- تخریب محیط زیست



توسعه روابط بانکی و تجاري، زیرساخت افزایش تولید و صادرات

منبع: بانک برترشماره خبر:  272  |  تاریخ: 1399/12/11

رئیس کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن گفت: روابط بانکی یکی از زیرساخت هاي مهم براي تقویت واحدهاي
صنعتی و برنامه ریزي هاي صادراتی آنها است.

بانک برتر، علیرضا صحاف امین، رئیس کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن در گفت وگو با خبرنگار ایبِنا درباره
تاثیر و نقش عوامل برون زا بر اقتصاد، تولید،برنامه ها و سیاست ها اظهار کرد: عوامل متعددي بر شرایط تولید در واحدهاي اقتصادي
تاثیرگذار است که یکی از مهمترین آنها ساختارها و روابط مالی و بانکی است.  درحالی که با ایجاد اتحادیه اوراسیا و عضویت ایران در
آن فرصت خوبی براي افزایش صادرات فراهم شده است اما به دلیل مشکلات زیرساختی بانکی با اکثر کشورهاي عضو این اتحادیه

 
روابط بانکی وجود ندارد. 

وي افزود: قطع روابط بانکی، ریسک تولید وصادرات را براي تولیدکننده
افزایش می دهد و خریدار نیز بخشی از پول را به صورت نقد پرداخت می
کند اما گارانتی و تضمینی براي او هم وجود ندارد بنابراین داشتن روابط
بانکی یکی از زیرساخت هاي مهم براي واحدهاي صنعتی و برنامه ریزي

 
هاي صادراتی آنها است. 

صحاف امین اظهار کرد: تعرفه هاي گمرکی نیز یکی از مشکلات تولید است. در دو سال اخیر تلاش شده است تا با تعرفه هاي بالاي
گمرکی بخشی از صنایع محافظت شوند اما تجربه جهانی نشان می دهد اعمال تعرفه هاي بالا در میان مدت به زیان صنایع کشور
است چون محافظت مصنوعی امکان به روزرسانی ماشین الات و رقابت درست با تولیدکنندگان خارجی را از بین می برد؛ مثال روشن
این شرایط صنعت خودرو در ایران است که سال ها با تعرفه هاي بالا حمایت شده اند بنابراین توصیه می شود تعرفه هاي گمرکی

 
متعادل تعیین شوند. 

وي با بیان اینکه ایران امسال به عضویت اتحادیه اوراسیا پیوسته است، تصریح کرد: اعمال تعرفه ها در این اتحادیه نیز منطقی است به
طور مثال در صنعت پلاستیک که ما در آن فعال هستیم تعرفه ها در حدود 2 و نیم تا سه درصد است که نشان می دهد نباید صنایع

 
را با وضع تعرفه هاي بالا حمایت مصنوعی کرد. 

رئیس کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن خاطرنشان کرد: لغو تحریم ها و روابط سیاسی مناسب می تواند در تسهیل

 
روابط بانکی تاثیر زیادي داشته باشد و ایران بتواند در اتحادیه هاي منطقه اي بیشتري شرکت داشته باشد. 

وي تاکید کرد: داشتن خطوط کشتیرانی می تواند کالاي صادراتی ایران را با قیمت تمام شده مناسبتري به بازارهاي هدف برساند اما
اکنون براي بسیاري از بازارهاي هدف صادراتی خطوط مستقیم کشتیرانی وجود ندارد و به نظر می رسد که داشتن روابط سیاسی موثر

 
و رفع تحریم ها می تواند بسیاري از امور مربوط به صادرات را تسهیل کند. 



صحاف امین خاطرنشان کرد: در داخل کشور نیز عواملی متعدد بسیاري بر روند تولید تاثیرگذار است به طور مثال هنوز لجستیک و
حمل و نقل با مشکلات متعددي همراه است و تولیدات امکان حمل و نقل با قیمت هاي مناسب و به وقت را ندارند و این بخش از
ضعف سرمایه گذاري در رنج است و باید با کمک هاي دولتی،  زیرساخت هاي بهبود حمل و نقل و لجستیک ایجاد شود تا بتوان

 
تولیدات را با قیمت مناسب ارسال کرد. 

وي افزود: بسیاري از مواد اولیه در کشور به صورت خام و با کمترین ارزش افزوده صادر می شود و از نظر اقتصادي تفاوتی با فروش
نفت وگاز خام ندارند بنابراین زنجیره هاي تبدیل مواد خام در صنایع معدنی و فلزي و پتروشیمی باید کامل شوند تا کالاي با ارزش

 
افزوده بالاتر صادر کرد و طبیعی است که در این روند ایجاد اشتغال در سطح بالاتري انجام خواهد شد. 

رئیس کمیته استاندارد انجمن لوله و اتصالات پلی اتیلن تاکید کرد: براي بهبود زنجیره ارزش افزوده نقش اصناف بسیار مهم است تا با

 
هم افزایی کالایی رقابت پذیر به مشتریان داخلی و خارجی عرضه شود. 

وي گفت: روند اقتصاد جهان از جهانی شدن به سمت محلی شدن در حال حرکت است و چه توافقی میان ایران و امریکا انجام شود یا
خیر باید زمینه توانمندشدن و به روزشدن اقتصاد را فراهم کرد و قابلیت صادرات تولیدات صنعتی را افزایش داد. ظرفیت ها و پتانسیل
هایی مانند منابع و مواد اولیه، انرژي ارزان، نیروي کار مناسب و موقعیت ژئوپلتیک و همسایگی با 17 کشور دنیا از جمله عواملی است

 
که به ایران کمک می کند تا بتواند در روند بهبود شرایط اقتصادي گام بردارد. 

وي افزود: در صورت برداشته شدن تحریم ها و رفع مشکلاتی که اکنون بخش هاي مختلف تولیدي با آن مواجه هستند می توان به
خوبی وارد عرصه بازارهاي مختلف شد و کالاها را با نام ساخت ایران صادر کرد اما اکنون بسیاري از تولیدات ایرانی به دلیل محدودیت

هاي ناشی از تحریم از نام برندهاي خارجی یا کشورهاي خارجی صادر می شوند.



مجلس مصوب کرد؛ مجوز 150 هزار میلیاردي براي پرداخت بدهی هاي بیمه

اي دولت

منبع: بانک برترشماره خبر:  273  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان مجلس به دولت مجوز دادند تا سقف 150 هزار میلیارد تومان از محل دارایی هاي خود براي صندوق هاي
بازنشستگی، تامین اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح پرداخت کند.

بانک برتر، نمایندگان در نشست علنی امروز (یکشنبه، 10 اسفندماه) مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی بخش درآمدي
لایحه بودجه سال 1400، با اصلاحات اعمال شده درخصوص موارد ارجاعی از صحن مجلس به کمیسیون تلفیق، با بند "و" تبصره 2

 
این لایحه، با 199 رأي موافق، 4 رأي مخالف و یک رأي ممتنع از مجموع 245 نماینده حاضر در جلسه موافقت کردند. 

براساس بخش درآمدي این مصوبه؛ به دولت اجازه داده می شود تا سقف
یک میلیون و پانصد هزار ریال از محل ارائه حق الامتیاز، واگذاري سهام و
حقوق مالکانه، واگذاري طرح هاي تملک دارایی سرمایه اي و طرح هاي
سرمایه گذاري متعلق به دولت و شرکت هاي دولتی و همچنین واگذاري

 
اموال و دارایی هاي غیرمنقول مازاد تامین نماید. 

واگذاري ها از محل این بند به صندوق هاي بازنشستگی در چارچوب قوانین و مقررات انجام می شود و پس از کسر مطالبات صندوق
ها از دولت و نیز تعهدات دولت به آن ها به عنوان مطالبه دولت از این صندوق ها قلمداد می گردد. حکم تبصره 3 ماده 29 قانون

 
برنامه ششم توسعه جمهوري اسلامی ایران در خصوص ذینفعان این بند مجري است. 

ساز و کار اجرایی، تعیین و تخصیص موارد فوق با اولویت مطالبات براساس آئین نامه پیشنهادي سازمان برنامه و بودجه کشور و با
تصویب هیات وزیران برعهده کارگروهی متشکل از رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور (به عنوان مسئول)، وزیر امور اقتصادي و
دارایی و بالاترین مقام دستگاه اجرایی ذینفع حسب مورد خواهد بود. دیون حسب مورد براساس گزارشات سازمان حسابرسی و
سازمان برنامه و بودجه به تائید کارگروه می رسد، سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است هرسه ماه یک بار گزارش عملکرد این بند

 
را به کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات و کمیسیون هاي تخصصی مجلس شوراي اسلامی مربوطه ارائه نماید. 

 
همچنین براساس بخش هزینه اي این بند؛ درآمد حاصله در موارد زیر هزینه خواهد شد: 

پرداخت به صندوق هاي بازنشستگی، رد بخشی از بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح،
تامین بخشی از پاداش پایان خدمت کارکنان دستگاه هاي اجرایی، رتبه بندي معلمان، تامین بخشی از مطالبات ایثارگران و بیمه هاي
تکمیلی، تامین پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی شهدا و ایثارگران بازنشسته مشمول قانون حالت اشتغال و متناسب سازي حقوق
شهدا و ایثارگران بازنشسته مشمول قانون حالت اشتغال و متناسب سازي حقوق شهداي بازنشسته و همسان سازي حقوق اعضاي



هیات علمی، مطالبات قانون حمایت از حقوق معلولان، نظام تامین اجتماعی فراگیر و متمرکز، تامین مطالبات سهم قانونی حق
عضویت اعضاي صندوق ذخیره بسیجیان و اجراي سیاست هاي جمعیت و تعالی خانواده.



واردات

تقابل بین واردات و فعالیت هاي کارآفرینانه

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  274  |  تاریخ: 1399/12/11

اکنون که تولید کنندگان داخلی با مشکلات متعددي از جمله تامین نقدینگی، مواد اولیه و مشکلاتی در خصوص واردات مواد
اولیه و صادرات کالاي نهایی مواجه اند، یکی از مهمترین دغدغه هاي مشترك تمامی آن ها واردات و بالاخص واردات

کالاهاي مشابه داخل است. البته همیشه این واردات شامل کالاهاي با کیفیتی برتر از ...

اکنون که تولید کنندگان داخلی با مشکلات متعددي از جمله تامین نقدینگی، مواد اولیه و مشکلاتی در خصوص واردات مواد اولیه و
صادرات کالاي نهایی مواجه اند، یکی از مهمترین دغدغه هاي مشترك تمامی آن ها واردات و بالاخص واردات کالاهاي مشابه داخل
است. البته همیشه این واردات شامل کالاهاي با کیفیتی برتر از تولید داخل نیست. بلکه در بسیاري از موارد کالاهایی بسی با کیفیت
پایین تر از تولید داخل که اکثر قاچاق هم بوده و سردمدار آن نیز چینی ها هستند، توان ادامه حیات را از تولید کننده و کارآفرین
داخل می گیرد. کالاهایی که صرف قیمت تمام شده پایین تر که در بسیاري از موارد نیز ناشی از دامپینگ اقتصادي کشورهاي مبدا
هستند، درهاي صدها کارگاه کوچک و بزرگ را تخته می کنند. تبیین درست سیاست هاي تجاري داخلی بر مبناي بسته هاي
حمایتی کارآفرینان و تولیدکنندگان وطنی از طریق تاکید بر صادرات و منع بی رویه واردات در داخل کشور می تواند پادزهري در

 
برابر تمامی مشکلات پیشروي کارآفرینان و تولید ملی باشد. 

با تکیه بر مفهوم اصلی جهش تولید یعنی منع واردات بی حساب و کتاب کالاها که باعث تضعیف گارگاه هاي کوچک و بنگاه هاي
کارآفرینی گشته می توان روح تازه اي در کالبد اقتصاد کشور دمید. توجه مسئولان عالی نظام به این موضوع نشان از نقش تاثیر گذار
واردات بر شرایط اقتصادي ایران دارد. باید حلقه ها و مولفه هاي اقتصادي کشور به درستی در کنار یکدیگر قرار گیرد تا چرخه تولید
کشور به درستی بچرخد و در غیر اینصورت و به خصوص در صورت نابسامانی در حوزه واردات و یا رانت هاي وارداتی صنایع داخلی از
هم می پاشد. عده اي از کارشناسان براین عقیده اند قطع واردات کالا باعث انزوا و عقب ماندگی کشورها خواهد شد. البته پر واضح
است که مسئله ي جلوگیري از واردات به معنی درونگرایی مطلق کشور و انزواي اقتصادي نیست، بلکه هدف از بیان این موضوع، رشد
و شکوفایی هر چه بیشتر اقتصاد کشور و دادن فرصت هاي لازم براي کارآفرینان جوان و با انگیزه اي است که با نوآوري و خلاقیت و
پشت سر نهادن موانع، امید به تولید محصولات جدید و با کیفیت دارند و حال آنکه با بکار گیري تصمیمات نادرست مقطعی و
سیاست هاي غلط با ورود بی رویه کالاهاي مشابه تیشه به ریشه آنها زده شده و درب کارگاهایشان تخته می گردد. در این میان نه
تنها یاس و نا امیدي چیره بر وجود جوان ایرانی می شود، بلکه با بیکار شدن عده کثیري از کارگران، بیکار اولیه تبدیل به جوان بیکار

 
بدهکار می گردد. 

واردات اجناس مشابه تولید داخل که در بسیاري از موارد با کیفیت بالاتر در کشور تولید شده و تنها میل به غرب زدگی و استفاده از
برندهاي خارجی عده اي از نو کیسه هاي جامعه به این امر دامن می زند، ضربه هاي جبران ناپذیري بر پیکره کارآفرینان ایرانی وارد
می نماید. البته پاي رانت خواران و قاچاقچیان روي گردن تولید کنندگان همیشه سنگینی کرده و علی رغم تصویب تمامی قوانین
بازدارنده از واردات بی رویه و کالاهاي مشابه هنوز شرایط تغییر زیادي نکرده است. چرا که قوانینی داریم که اجرا نمی شود و یا در
برخی موارد بسادگی دور زده می شود و در نهایت برخی کالاهاي بی کیفیت خارجی به سادگی وارد بازار کاشور شده و تولید داخل و

به تبع آن اشتغال را در کشور نابود خواهد کرد. 



نرخ تعرفه مناسب براي کالاهاي وارداتی، کاهش نرخ بهره ي وام هاي بانکی و تکریم تولید کنندگان زحمت کش ایرانی، اختصاص
بسته هاي حمایتی و از طریق اعمال سیاست هاي درست اقتصادي از جمله روش هایی ست که می تواند راه پیش روي کارآفرینان را

 
روشن و هموارتر نماید و آن ها را براي ادامه فعالیت هاي اقتصادي پیش رویشان دلگرم تر نمود. 

البته اشاره به این موضوع که بالا بردن کیفیت تولیدات داخلی و کاهش هر چه بیشتر قیمت آن با ایجاد فضاي رقابتی حائز اهمیت
است. چرا که اگر تولید داخلی در فضاي انحصاري صورت پذیرد بدون توجه به کیفیت، مصرف کننده را الزام به خرید کرده و این خود
عاملی مخرب در رشد تولیدات داخلی و توسعه کارآفرینی محسوب می شود. اگر واردات بطور منسجم و دقیق در کنار تولیدات داخلی
قرار گیرد موجبات رشد و تکامل تولید کننده هاي داخلی و فعالیت هاي کارآفرینی می شود و حرکت بخش هاي مختلف اقتصادي به

 
سمت استانداردهاي لازم جهانی را تسریع می بخشد. 

دکتر حوریه یحیایی



14 اسفند به نام روز« ترویج فرهنگ قرض الحسنه» نام گذاري شد

منبع: روزنامه عطر یاسشماره خبر:  275  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل روابط عمومی بانک قرض الحسنه ایران در پیامی به مناسبت نامگذاري روز 14 اسفند به نام روز "ترویج فرهنگ
قرض الحسنه" گفت: خوشبختانه و با عنایت به الطاف الهی (...) نوشته 14 اسفند به نام روز« ترویج فرهنگ قرض الحسنه»

نام گذاري شد اولین بار در پایگاه خبري روزنامه عطریاس. پدیدار شد.

 
پایگاه خبري روزنامه عطریاسایراناقتصادي14 اسفند به نام روز« ترویج فرهنگ قرض الحسنه» نام گذاري شد 

 
 

استان مرکزي با تأیید شوراي فرهنگ عمومی و به منظور تقویت حس نوع دوستی به پیشنهاد بانک قرض الحسنه مهر ایران:14

 
اسفند به نام روز« ترویج فرهنگ قرض الحسنه» نام گذاري شد  روزنامه عطریاس 

 
11 اسفند 1399 

 
بازدید: 6 

 
نظرات: 0 

مدیرکل روابط عمومی بانک قرض الحسنه ایران در پیامی به مناسبت نامگذاري روز 14 اسفند به نام روز "ترویج فرهنگ قرض
الحسنه" گفت: خوشبختانه و با عنایت به الطاف الهی و کمک و سعی تمام سهامداران، مشتریان و کارکنان خدوم“ بانک قرض الحسنه
مهر ایران" این بانک جایگاه خود را در نظام بانکی کشور به دست آورده و عملکرد شایسته و مطلوبی در حوزه هاي مختلف بانکی در
خدمت رسانی به ملت شریف ایران داشته و موجب شده تا جایگاه ویژه اي به دست بیاورد. از آنجایی که بانک قرض الحسنه مهر ایران
همواره تلاش می کند تا با احیاي فرهنگ قرض الحسنه نقش به سزایی در توانمندي اقشار ضعیف جامعه داشته و اقدامات شایسته و
مطلوبی در حوزه قرض الحسنه داشته باشد؛ بر این اساس شوراي فرهنگ عمومی و به پیشنهاد بانک قرض الحسنه مهر ایران، با هدف
ترویج سنت نیکوي قرض الحسنه و به منظور تقویت حس نوع دوستی در میان آحاد جامعه، روز 14 اسفند را به نام روز «ترویج

 
فرهنگ قرض الحسنه» نام گذاري کرده است. از این رو در ادامه مروري داریم بر عملکرد این بانک در حوزه هاي مختلف: 

 
شاخص هاي عملکردي 

-1 مانده منابع: مانده منابع بانک تا 30 دي 1399 مبلغ 440 هزار میلیارد ریال است که نسبت به پایان سال گذشته 48 درصد رشد



 
داشته است. این منابع نسبت به مدت مشابه سال قبل بیش از 70 درصد رشد داشته است. 

 
 

-2 مانده تسهیلات اعطایی: در 13 سال گذشته بیش از 10 میلیون مشتري جذب بانک شده اند و بالغ بر 8 میلیون نفر آنها از
تسهیلات قرض الحسنه بانک استفاده نموده اند؛ از این تعداد، نزدیک به 6 میلیون فقره معادل 75 درصد، مربوط به سال هاي 1396

 
تا 10 ماهه ابتداي سال 1399 بوده است. 

 
 

 
 

 
 

 
 

مطالبات: در حالی که تعداد و مبلغ تسهیلات پرداخت شده از سوي این بانک در طول 4 سال گذشته افزایش چشمگیري داشته اما

 
نسبت مطالبات آن به زیر یک درصد کاهش پیدا کرده است. 

 
شاخص هاي عملکردي استان مرکزي 

این استان هم اکنون بیش از 385000 نفر مشتري دارد که تعداد 245000 نفر از آنان از طرح هاي تسهیلاتی بانک استفاده نموده
اند. در حال حاضر مانده منابع استان مبلغ12600 میلیون ریال است که نسبت به پایان سال گذشته 34 درصد رشد داشته است. این



 
منابع نسبت به مدت مشابه سال قبل بیش از 40 درصد رشد داشته است. 

 
مسئولیت اجتماعی: 

بانک قرض الحسنه مهر ایران با چشم انداز "تلاش براي توسعه رفاه اجتماعی و دستیابی به جامعه توسعه یافته" برنامه هاي مسئولیت

 
اجتماعی گسترده اي را در دستور کار خود قرار داده است که بخشی از آن به شرح زیر است: 

 
 

 
توسعه فناوري هاي نوین بانکی و ابزارهاي الکترونیکی 

 
مهاجرت از بانکداري الکترونیک براي تحقق بانکداري دیجیتال و بانکداري هوشمند 

بانک قرض الحسنه مهر ایران در راستاي برنامه هاي توسعه بانکداري دیجیتال باهدف تحقق اقتصاد هوشمند گام برداشته است.

 
اقدامات بانک قرض الحسنه مهر ایران در این راستا بدین شرح است: 

 
 

 
حضور موفق در عرصه بین الملل: 

به دنبال بررسی شاخص هاي عملکردي بانک قرض الحسنه مهر ایران از سوي مراجع و نهادهاي بین المللی، این بانک مفتخر به

 
کسب دو موفقیت بین المللی گردید. 

 
-1 کسب رتبه برتر موسسات کاملا اسلامی دنیا در سال هاي 2018 و 2019 

 
▼ مرجع انتخاب کننده: 

 
نشریه بین المللی بنکر به عنوان یکی از معتبرترین مراجع علمی علوم بانکی در دنیا 

این نشریه معتبر بین المللی ساختار موسسات کاملا اسلامی و موسسات با باجه هاي اسلامی را مورد بررسی قرار داده است که بر
اساس آن بانک قرض الحسنه مهرایران در سال 2018 به عنوان بانک کاملا اسلامی با 61.1 درصد رشد و 3 هزار و 878 میلیون دلار
دارایی منطبق بر شریعت، در رتبه اول بانک هاي ایران و رتبه سوم موسسات کاملا اسلامی دنیا قرار دارد. این بانک در سال 2019 نیز

 
جز 10 بانک برتر کاملا اسلامی دیا معرفی شده است. 

 
-2 دریافت جایزه «نخبه اقتصادي جهان اسلام» 



 
▼ مرجع انتخاب کننده: 

 
 .(OIC) مرکز تجارت بین الملل سازمان همکاري اسلامی

سازمان همکاري اسلامی (OIC) جایزه نخبه اقتصادي جهان اسلام را به دلیل تلاش هاي قابل توجه در ترویج بانکداري اسلامی،

 
حمایت از توسعه تولید صنعتی، اقتصادي، اجتماعی و اشتغالزایی و کارآفرینی به مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران اعطا نمود. 

 
-3 شرکت در «جایزه بانک توسعه اسلامی در سال میلادي 2021» 

بانک قرض الحسنه مهر ایران امسال نیز در بخش «ارائه راه حل هاي نوآورانه براي دستیابی به توسعه پایدار با هدایت اصول اقتصادي»
جایزه بانک توسعه اسلامی در سال میلادي 2021 با معرفی دو طرح تسهیلاتی «کالا کارت» و «همیاران مهر» شرکت نموده است.



نمایشگاهی براي عرضه دستاوردهاي استارت آپ هاي نانویی ایران

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  276  |  تاریخ: 1399/12/11

فصل اقتصاد - از سوي ستاد توسعه فناوري نانو نمایشگاه رونمایی از محصولات توسعه داده شده در سومین برنامه نانواستارت
آپ با حضور 20 گروه فناور و 16 فناوري که تبدیل به محصول شدند، برگزار خواهد شد.

فصل اقتصاد - از سوي ستاد توسعه فناوري نانو نمایشگاه
رونمایی از محصولات توسعه داده شده در سومین برنامه
نانواستارت آپ با حضور 20 گروه فناور و 16 فناوري که

 
تبدیل به محصول شدند، برگزار خواهد شد. 

به گزارش فصل اقتصاد ، برنامه نانواستارت آپ به عنوان
یکی از زیربخش هاي ستاد ویژه توسعه فناوري نانو به

دنبال حمایت از کارآفرینی و توسعه فناوري در میان دانشجویان، اساتید و جامعه دانشگاهی کشور است؛ از این رو این برنامه از سال

 
1396 فعالیت خود را آغاز کرد و تاکنون از بیش از 60 گروه فناور و 30 محصول اولیه حمایت مالی و معنوي کرده است. 

دوره سوم نانواستارت آپ از مردادماه سال 1398 با شرکت 100 نفر از نخبگان حوزه فناوري نانو آغاز شد که طی آن تیم هاي فناور
شکل گرفتند و طرح ها و ایده هاي کاربردي خود را تعریف کردند و پس از برگزاري جلسات داوري، حدود 30 تیم فناور موفق به

 
کسب تاییدیه کمیته داوري نانواستارت آپ شدند و طی مدت 18 ماه از حمایت هاي مادي و معنوي برنامه بهره مند شدند. 

تاکنون 16 طرح از مجموعه طرح هاي مورد حمایت در دوره سوم موفق به دستیابی به محصول اولیه (MVP) شده اند که عناوین این

 
تیم هاي شرکت کننده در این رویداد به این شرح است:  

 
تیم نانوکویتا: سیستم مولد میکرو/نانوحباب 

 
فاینمن: کیت و دستگاه تشخیص غلظت ذرات فلز آهن در پساب 

 
روشنا رزین فناور: رزین تبادل یونی کاتیونی 

 
پلاسما نوین: تصفیه پساب عرقیجات با استفاده از فناوري پلاسما 

 
شفق: رنگ ضدخزه 

 
افرند کیازر سپهر: محلول ضدعفونی کننده پایه گیاهی 

 
نانوسا: دستگاه پوشش دهی آنتی باکتریال روي منسوجات 

 
پیشگامان تکنو طب: سیلر دندانی 

 
پیام آوران مهر نانو: گرانول جاذب نیترات 

 
آوات: الکترود جوشکاري آبگریز 

 
نانوبیست: لوسیون ترمیم بافت آسیب دیده 

 
پترو نانو کاتالیست: نانوجاذب هاي معدنی جاذب Oil و کدورت 

 
پاکتن نانوکامپوزیت: پوشش آنتی باکتریال پلیمري سطوح 

 
آبدیس مروارید: فاندیشن آرایشی پودر به کرم 



 
پیام آوران مهر نانو: پودر نانوسیلیس صنعتی 

 
ایران نانو پوشش: پوشش آبگریز نماي ساختمان 

 
همچنین سه طرح از مجموعه طرح هاي موفق دوره دوم نانواستارت آپ نیز در این نمایشگاه حضور پیدا می کنند. 

بر اساس اعلام ستاد نانو، رویداد رونمایی از دستاوردهاي استارت آپ هاي نانویی ایران با همکاري صندوق نوآوري و شکوفائی ریاست
جمهوري، در روزهاي 18 و 19 اسفند (دوشنبه، ساعت 18-12 و سه شنبه، ساعت 18-8) در ساختمان صندوق نوآوري و شکوفایی
ریاست جمهوري با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی و طبق آیین نامه هاي اعلامی از سوي ستاد ملی مبارزه با کرونا برگزار خواهد شد.

انتهاي پیام



ایجاد 180 هزار شغل برکت در سال 99

منبع: روزنامه صبح نوشماره خبر:  277  |  تاریخ: 1399/12/11

 
دستاوردي بزرگ در راه تحقق برنامه هاي اشتغال زاییایجاد 180 هزار شغل برکت در سال 99 

 
بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام در سال 99 اقدام به ایجاد 180 هزار شغل خرد و خانگی در مناطق محروم کشور کرده است. 

به گزارش «صبح نو»، مدیرعامل بنیاد برکت با اعلام این خبر افزود: در سال جاري، 60 هزار طرح اشتغال زایی اجتماع محور در
مناطق محروم و کمتر توسعه یافته کشور به بهره برداري رسیده که ایجاد 180هزار فرصت شغلی مستقیم و غیرمستقیم را به دنبال
داشته است. آقاي امیرحسین مدنی تاکید کرد: 276 شهرستان و 7 هزار و 575 روستا در 31 استان کشور تحت پوشش فعالیت هاي

 
اشتغال زایی بنیاد برکت قرار دارند. 

وي با اشاره به اقدامات کارآفرینی بنیاد برکت در سال هاي گذشته تصریح کرد: بنیاد برکت تا پیش از امسال نیز، اقدام به ایجاد 40
هزار طرح اشتغال زایی اجتماع محور منجر به ایجاد 120 هزار شغل در مناطق محروم و روستایی کشور کرده بود. مدنی خاطرنشان
کرد: به این ترتیب، مجموع طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت تا پایان سال 99 به 100 هزار طرح می رسد که باعث

 
ایجاد 300 هزار شغل براي متقاضیان شده است. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، حجم کل سرمایه گذاري براي ایجاد این تعداد مشاغل خرد و خانگی 94 هزار میلیارد ریال است. وي
ادامه داد: شبکه 585 نفري مجریان و تسهیل گران بنیاد برکت طی سال 99 در حال شناسایی متقاضیان و ایجاد فرصت هاي کسب و

 
کار در مناطق روستایی و محروم کشور بوده اند. 

مدنی درباره نتایج و اثرات این فعالیت ها گفت: طرح توانمندسازي روستاهاي محروم از دو سال گذشته در بنیاد برکت آغاز شده تا

 
ضمن پایدارسازي ماندگاري روستاییان، به معیشت و اشتغال آنان نیز کمک و از مهاجرت شان به شهرها جلوگیري کند. 

مدیرعامل بنیاد برکت خاطرنشان کرد: اجراي طرح هاي اشتغال زایی در مناطق محروم روستایی، علاوه بر توانمندسازي اقتصادي و
اجتماعی و ارتقاي سطح زندگی و معیشت، مهاجرت معکوس را نیز در این مناطق به دنبال داشته است. وي یادآور شد: مهاجرت
روستاییان به شهر و تبدیل این مناطق از روستاهاي مولد به مصرف کننده، نگرانی هاي بسیاري را در حوزه تولید مایحتاج زندگی

 
مردم به وجود آورده 

و از این رو، بنیاد برکت با ورود به این حوزه، تلاش کرده است تا با ایجاد فرصت هاي شغلی پایدار، زمینه ماندگاري روستائیان را در

 
مناطق زندگی خود فراهم کند. 

مدنی با اشاره به راه اندازي نهضت ایجاد اشتغال در کشور تاکید کرد: بنیاد برکت با توجه به منویات رهبر معظم انقلاب و سیاست
هاي ابلاغی از سوي ستاد اجرایی فرمان حضرت امام؟ره؟مبنی بر توانمندسازي مناطق محروم از طریق فراهم آوردن فرصت هاي
کسب و کار، عمده فعالیت ها و اقدامات خود را بر ایجاد فرصت هاي شغلی در مناطق روستایی و کمتر توسعه یافته متمرکز کرده
است. به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، این بنیاد هیچگونه محدودیتی براي حمایت از کارآفرینان در روستاهاي محروم کشور قائل
نیست و با تمام توان در کنار مردمان این مناطق ایستاده است. همچنین با پیش بینی پشتیبان و بازار فروش براي محصولات تولیدي،

یک زنجیره اقتصادي را تشکیل می دهد که اشتغال پایدار را به دنبال دارد.



تصویب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی در 17 بخش استان زنجان

منبع: موج رساشماره خبر:  278  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت: در قالب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی، تعداد 1822
طرح سرمایه گذاري در سطح روستاهاي استان ایجاد می شود.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت:
در قالب طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی، تعداد
1822 طرح سرمایه گذاري در سطح روستاهاي استان

 
ایجاد می شود. 

به گزارش موج رسا; به نقل از روابط عمومی بنیاد مسکن
استان زنجان، رضا خواجه اي به برنامه توسعه اقتصادي،
اشتغالزایی و طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی
استان اشاره واظهار کرد: این برنامه و طرح که بصورت

پایلوت کشوري در سطح کلیه منظومه هاي استان(17) بخش از سال 97 در استان شروع شده بود، پس از طی مراحل مطالعه و

 
بررسی هاي کارشناسی کارگروه ها و کمیته هاي مرتبط، به تصویب شوراي برنامه ریزي و توسعه استان رسید. 

خواجه اي ادامه داد: در قالب این برنامه، تعداد 1822 طرح سرمایه گذاري با مشارکت جوامع محلی در سطح روستاهاي استان ایجاد
می شود که از این تعداد 175 طرح قابلیت برندینگ و 378 طرح داراي مشخصه کارآفرینی خواهد بود و همچنین براي 7094 نفر

 
زمینه ایجاد اشتغال فراهم می شود. 

وي تصریح کرد: با عنایت به مطالعات موصوف، تعداد 956 پروژه عمرانی داراي اولویت براي سال هاي اول و دوم اجراي طرح پیش

 
بینی شده است. 

مدیرکل بنیاد مسکن استان زنجان با بیان اینکه، این طرح به لحاظ جایگاه، طرح فرادست طرح هادي روستایی و طرحهاي دیگر در
سطح منظومه قلمداد می گردد، افزود: محدوده مطالعاتی در این طرح، روستاهاي واقع در قلمرو تقسیمات سیاسی و اداري بخش

 
است. 

خواجه اي خاطرنشان کرد: برنامه توسعه اقتصادي ، اشتغالزایی و طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی استان به منظور توسعۀ
پایدار سکونتگاههاي روستایی از طریق انتظام فضایی منظومه هاي روستایی در قالب شبکه هاي محلی و ناحیه اي و با تاکید بر روابط

 
و پیوندهاي روستایی- شهري تدوین شده است. 

وي هدف اصلی طرح توسعه پایدار منظومه هاي روستایی را پیشرفت منظومه هاي روستایی مبتنی بر اصول برنامه ریزي فضایی
توسعه پایدار دانست و گفت: ایجاد اشتغال پایدار و رونق کسب و کار در روستاها، تقویت اقتصاد ملی صادرات محور در پیوند با اقتصاد



منطقه اي، توانمندسازي اقتصادي روستائیان و ظرفیت سازي مشارکت تحصیل کردگان محلی در طرح هاي توسعه تنوع بخشی به
اقتصاد و معیشت روستائیان ، افزایش سطح درآمد و ارتقاء سطح بهره وري در روستاهاي هدف تثبیت جمعیت روستایی و ایجاد انگیزه

 
براي بازگشت مهاجران روستایی از نتایج کلان این طرح به شمار می آید. 

مدیرکل بنیاد مسکن استان زنجان تصریح کرد: تغییر الگوي کشت و توسعه محصولات کشاورزي چهار فصل، ایجاد واحد بسته بندي و
فرآوري گیاهان داروي و اسانس گیري، توسعه صنایع دستی، احداث و توسعه فضاهاي گلخانه اي و محصولات کشاورزي، سطح بندي
و بسته بندي محصولات کلیدي هر بخش بر اساس کیفیت و صادرات محور و فرآوري محصولات باغی همراه با برند سازي، از

 
محورهاي پیشران توسعه این طرح تلقی می شود.//س 

انتهاي پیام/



استمرار شناسایی واحدهاي راکد و نیمه راکد براي بازگشت به مدار تولید

منبع: پویشگران گیلشماره خبر:  279  |  تاریخ: 1399/12/11

پویشگران گیل: یکی از برنامه ها براي تحقق این شعار راهبردي شناسایی واحدهاي تعطیل، راکد و نیمه راکد براي بازگشت
آنها به مدار تولید و ارتقاء به ظرفیت اسمی است که اجراي این برنامه، در دستور کار بوده و استمرار می یابد.

پویشگران گیل: یکی از برنامه ها براي تحقق این شعار
راهبردي شناسایی واحدهاي تعطیل، راکد و نیمه راکد
براي بازگشت آنها به مدار تولید و ارتقاء به ظرفیت اسمی
است که اجراي این برنامه، در دستور کار بوده و استمرار

 
می یابد. 

پویشگران گیل: استاندار گیلان با اشاره به ضرورت اجراي
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و تحقق جهش تولید گفت:

یکی از برنامه ها براي تحقق این شعار راهبردي شناسایی واحدهاي تعطیل، راکد و نیمه راکد براي بازگشت آنها به مدار تولید و ارتقاء

 
به ظرفیت اسمی است که اجراي این برنامه، در دستور کار بوده و استمرار می یابد. 

ارسلان زارع از دو واحد تولیدي در شهر صنعتی رشت که در قالب پروژه هاي جهش تولید استان تعریف شده اند، بازدید کرد و از

 
نزدیک در جریان روند پیشرفت آن ها قرار گرفت. 

نخستین طرح مورد بازدید استاندار گیلان، شرکت تولید لوازم طبی شامل انواع سرنگ تزریقی و سرسوزن هاي پزشکی و دندانپزشکی
بود که با سرمایه گذاري 500 میلیارد ریال و ظرفیت تولید 1320 میلیون عدد محصولات طبی، براي 197 نفر اشتغال زایی کرده

 
است. 

 
طرح توسعه این واحد تولیدي که در قالب پروژه هاي جهش تولید استان تعریف شده، از پیشرفت 60 درصدي برخوردار است. 

همچنین نماینده عالی دولت در گیلان از یک واحد تولید انواع کنسرو میوه و سبزیجات، کمپوت، آبمیوه از کنستانتره و نوشیدنی ها
که با سرمایه گذاري 200 میلیارد ریال و ظرفیت تولید سالیانه 25 هزار تن در حال راه اندازي است، بازدید کرد؛ با افتتاح این واحد

 
تولیدي براي 40 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد می شود. 

قابل ذکر است که دو واحد تولیدي مذکور هریک براي دریافت 100 میلیارد ریال تسهیلات از محل منابع جهش تولید، به بانک هاي

 
عامل معرفی شده اند. 

ارسلان زارع استاندار گیلان در حاشیه این بازدیدها در جمع خبرنگاران با یادآوري نامگذاري سال جاري تحت عنوان جهش تولید از
سوي رهبر معظم انقلاب در راستاي اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی اظهار کرد: در استان نیز تلاش شد تا از فرصت هایی که

 
امکان افزایش تولید و ظرفیت اشتغال را دارند، شناسایی و حمایت شوند. 

وي شناسایی واحدهاي تولیدي تعطیل، راکد و نیمه راکد براي ارتقاء به ظرفیت اسمی را یکی از برنامه ها در راستاي تحقق شعار
راهبردي جهش تولید عنوان و خاطرنشان کرد: یکی از پروژه هاي بازدید شده امروز از جمله واحدهاي تعطیل بود که با سرمایه گذار

 
جدید به مرحله تولید رسیده است. 

نماینده عالی دولت در گیلان به بازدید از واحد تولید لوازم طبی اشاره کرد و افزود: این واحد تولیدي نیز در زمره پروژه هاي جهش



 
تولید استان بوده که حمایت هاي تسهیلاتی براي طرح توسعه آن مصوب شده است. 

وي ادامه داد: این واحد تولیدي به واسطه کیفیت محصولات، از جمله شرکت هاي مهم کشور محسوب می شود و زمینه صادرات

 
بویژه به همسایگان را داراست. 

استاندار گیلان اضافه کرد: 20 میلیارد تومان تسهیلات بانکی براي دو واحد تولیدي بازدید شده، مصوب و در مراحل پرداخت است و با
اجراي طرح هاي توسعه دو واحد مذکور، در مجموع براي 200 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می شود.



اقدامات خوبی در حوزه گردشگري دریایی در سازمان بنادر و
دریانوردي انجام شده است

اقدامات خوبی در حوزه گردشگري دریایی در سازمان بنادر و دریانوردي

انجام شده است

منبع: ایران ويشماره خبر:  280  |  تاریخ: 1399/12/11

استفاده از ظرفیت هاي طبیعی کشور را در کنار ظرفیت هاي تاریخی و فرهنگی مورد توجه قرار دادیم که مورد توجه
گردشگران داخلی و خارجی قرار گرفت و ...

استفاده از ظرفیت هاي طبیعی کشور را در کنار ظرفیت
هاي تاریخی و فرهنگی مورد توجه قرار دادیم که مورد
توجه گردشگران داخلی و خارجی قرار گرفت و موجب

 
ایجاد حجم بالاي اشتغال در سراسر کشور و ایجاد نشاط در مناطق محروم شد . 

به گزارش پرتال حمل و نقل ، وزیر میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی گفت : اقدامات خوبی در حوزه گردشگري دریایی در

 
سازمان بنادر و دریانوردي انجام شده است . 

علی اصغر مونسان در آیین امضاي تفاهم نامه مشترك میان این وزارتخانه و وزارت راه و شهرسازي با محوریت توسعه گردشگري

 
دریایی ، ابراز امیدواري کرد ، امضاي این تفاهمنامه به پیشبرد ماموریت هاي دو وزارتخانه در حوزه دریایی و ساحلی کمک کند . 

وي با بیان این که در هر سه حوزه میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی نقاط تلاقی زیادي با وزارت راه و شهرسازي وجود دارد
، افزود : به طور حتم کمک هاي وزارت راه و شهرسازي می تواند به انجام هر چه بهتر ماموریت ها در این سه حوزه کمک کند . در

 
گذشته همکاري هاي خوبی بین این دو وزارتخانه وجود داشته که امیدوارم در آینده بیشتر شود . 

مونسان ، تنوع بخشیدن به محصولات گردشگري و خروج از گردشگري تک محصولی را از جمله اهداف مورد پیگیري در دولت
دوازدهم عنوان کرد و گفت : در گذشته بیشتر گردشگري تاریخی و فرهنگی مورد توجه بود و با قاطعیت می توان گردشگري

 
اکوتوریسم و طبیعت گردي را محصول تلاش ها و اقدامات دولت تدبیر و امید دانست . 

وزیر میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی تصریح کرد : استفاده از ظرفیت هاي طبیعی کشور را در کنار ظرفیت هاي تاریخی و
فرهنگی مورد توجه قرار دادیم که مورد توجه گردشگران داخلی و خارجی قرار گرفت و موجب ایجاد حجم بالاي اشتغال در سراسر

 
کشور و ایجاد نشاط در مناطق محروم شد . 

اقدامات انجام شده در حوزه گردشگري کشاورزي و معدن از دیگر نکاتی بود که مونسان در ادامه به آن ها اشاره کرد و گفت : این
تنوع بخشی در گردشگري از دغدغه هاي اصلی و اولویت هایی بود که تحقق پیدا کرده و با توجه به ظرفیت بی نظیر کشور در حوزه

 
گردشگري دریا نیز توسعه آن در اولویت ماموریت هاي وزارتخانه قرار گرفته است . 

وزیر میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی با تاکید بر اهمیت افزایش تجهیزات دریایی تفریحی ، بیان کرد : اقدامات خوبی در
حوزه گردشگري دریایی در سازمان بنادر و دریانوردي انجام شده است . با توجه به پتانسیل هاي دریایی در شمال و جنوب کشور



همچنین امکانات خوبی که در وزارت راه و شهرسازي وجود دارد ، می توان موضوع تجهیزات دریایی تفریحی را به طور جدي پیگیري

 
و مورد توجه قرار داد . 

وي راه اندازي خطوط دریایی بین ساحل و جزایر و بین جزایر را از دیگر نکات با اهمیت در توسعه گردشگري دریایی دانست و افزود :
آمادگی داریم که پکیج هایی را هم براي اقامت هاي شبانه و هم ترددهاي روزانه تعریف کنیم . اگر بتوانیم این خطوط را راه اندازي و

 
شناوري هاي مورد نیاز را تامین کنیم علاوه بر موضوع گردشگري بر کاهش ترافیکی شهرها در ایام پیک کمک زیادي می شود . 

حمایت از ساخت هتل هاي دریایی در شمال و جنوب و آمدن کروزهاي بین المللی از دیگر نکات مورد اشاره مونسان در این جلسه

 
بود که می تواند مورد استقبال گردشگران قرار گیرد و موجب جلوگیري خروج ارز از کشور شود . 

وزیر میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی مغفول نماندن هنر لنج سازي را نیز به عنوان یکی از دغدغه هاي وزارت متبوعش
مطرح کرد و گفت : هنر لنج سازي در سطح ملی ثبت شده است و این نگرانی وجود دارد که مصوبه دولت درباره نوسازي ناوگان
دریایی موجب از بین رفتن هنر لنج سازي شود . از این هنر و میراث ملی باید پشتیبانی شود و اگر نیاز به اصلاحی در آیین نامه است

 
این کار صورت گیرد . 

مونسان در پایان ابراز امیدواري کرد که با این توافقنامه و همکاري دو وزارتخانه شاهد رونق و توسعه گردشگري دریایی در کشور
باشیم و استفاده از سواحل به عنوان یکی از جذاب ترین بخش هاي گردشگري مورد توجه قرار بگیرد .



شهرك قطعات خودرو در استان قزوین راه اندازي می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  281  |  تاریخ: 1399/12/11

قزوین – ایرنا – رییس مجمع نمایندگان استان قزوین گفت: با پیگیري صورت گرفته در سفر وزیر صنعت، معدن و تجارت به
استان، احداث شهرك قطعات خودرو در قزوین تصویب شد.

قزوین – ایرنا – رییس مجمع نمایندگان استان قزوین
گفت: با پیگیري صورت گرفته در سفر وزیر صنعت، معدن
و تجارت به استان، احداث شهرك قطعات خودرو در قزوین

 
تصویب شد. 

لطف االله سیاهکالی مرادي روز دوشنبه در گفت و گو با
خبرنگار ایرنا با اشاره به دستاوردهاي سفر رزم حسینی
وزیر صنعت، معدن و تجارت به استان قزوین، افزود: میزان
حضور قطعه سازان خودرو در استان قزوین چشمگیر است
که با توجه به این موضوع، احداث شهرك قطعات خودرو

 
در استان در سفر وزیر صمت پیگیري و تصویب شد. 

سیاهکالی با اشاره به دیگر مصوبات این سفر، افزود:در سفر مقام عالی وزارت صمت، 500 میلیارد تومان خط اعتباري تسهیلات
صنعتی و تولیدي از محل منابع وزارت صمت و 100 میلیارد تومان اعتبار دیگر از محل تبصره 18 به صنایع استان قزوین اختصاص

 
یافت. 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: پیگیري افزایش 300 هکتار زمین براي توسعه شهرك صنعتی

 
کاسپین از دیگر مصوبات این سفر بود که مطالبه فعالان اقتصادي، مدیران بخش صنعت و سرمایه گذاران جدید در استان است. 

نماینده مردم قزوین، البرز و آبیک در مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: همچنین در این سفر، تفاهم نامه احیاي مسوولیت هاي
اجتماعی شرکت هاي صنعتی در قالب اقتصاد مقاومتی براي مهارت آموزي، اشتغال و عمران روستاها امضا شد که در قالب سیاست

 
هاي اقتصادي مقاومتی به دنبال توانمندسازي مردم است. 

رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت روز شنبه 9 اسفندماه به منظور افتتاح چند طرح صنعتی و تولیدي و حضور در جلسه ستاد

 
تسهیل و رفع موانع تولید به استان قزوین سفر کرده بود. 

استان قزوین چهار هزار واحد تولیدي، 15 شهرك و ناحیه صنعتی و یک شهر صنعتی دارد و حدود 150 واحد قطعه سازي خودرو در

 
استان با بیش از هفت هزار اشتغالزایی مشغول فعالیت هستند. 



 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- علیرضا رزم حسینی 

 
- جهش تولید 

 
- استان قزوین 

- صمت



برگزاري جشن نیکوکاري با شعار

برگزاري جشن نیکوکاري با شعار"عیدي براي همه"

منبع: قلمناشماره خبر:  282  |  تاریخ: 1399/12/11

مدیرکل کمیته امداد استان مرکزي با بیان اینکه کمیته امداد تنها نهادي است که نام امام خمینی (ره) بر تارك آن می
درخشد ، اظهار داشت: تأسیس کمیته امداد بلافاصله پس از پیروزي انقلاب نشانگر اهمیت محرومان و جایگاه آنها نزد امام

(ره) و جامعه اسلامی است. مجید مومنی با اشاره به اینکه 47 هزارو (...) نوشته ...

مدیر کل کمیته امداد استان مرکزي خبر داد، برگزاري جشن نیکوکاري با شعار"عیدي
براي همه" مرکزي_ نشست خبري مدیر کل کمیته امداد استان مرکزي با اصحاب رسانه

پیرامون فعالیت ها و عملکرد کمیته امداد در سال جاري و برنامه هاي جشن نیکوکاري در سالن جلسات کمیته امداد استان برگزار

 
شد. 

مدیرکل کمیته امداد استان مرکزي با بیان اینکه کمیته امداد تنها نهادي است که نام امام خمینی (ره) بر تارك آن می درخشد ،
اظهار داشت: تأسیس کمیته امداد بلافاصله پس از پیروزي انقلاب نشانگر اهمیت محرومان و جایگاه آنها نزد امام (ره) و جامعه اسلامی

 
است. 

مجید مومنی با اشاره به اینکه 47 هزارو 410 خانوار در استان مرکزي با جمعیتی بیش از 84 هزارو 753 نفر تحت حمایت کمیته
امداد هستند ، افزود: خدمات کمیته امداد براي بیماران و سالمندان مادام العمر و براي سایر افراد مستعد توانمندي مدت دار است و با

 
برنامه هاي توانمندسازي این افراد در بازه هاي زمانی سه و پنج ساله از گردونه حمایتی خارج می شوند. 

وي اضافه کرد: بیشترین علت تحت حمایتی خانواده ها فوت یا از کارافتادگی سرپرست خانواده است؛ 63 درصد جمعیت خانواده هاي
تحت حمایت کمیته امداد استان سرپرست زن و37 درصد سرپرست مرد هستند و ماهیانه 10 میلیارد و 500 میلیون تومان جهت

 
مستمري خانواده هاي تحت حمایت استان مرکزي پرداخت می شود. 

مدیر کل کمیته امداد استان از برگزاري جشن نیکوکاري با شعار " عیدي براي همه " در سطح استان مرکزي همزمان با سراسر
کشور خبر داد و تصریح کرد: جشن نیکوکاري در روز سیزدهم همزمان با سراسر کشور در سطح مدارس از طریق شبکه شاد،
چهاردهم اسفند ماه در پایگاه هاي سطح شهر به صورت محدود و 15 اسفند ماه در مصلی هاي نماز جمعه سراسر استان برگزار می

 
شود. 

 
وي افزود: افتتاح 46 مرکز نیکوکاري مدارس از برنامه هاي کمیته امداد استان همزمان با برگزاري جشن نیکوکاري است. 

مومنی در بخش دیگري از سخنان خود خودکفایی خانواده هاي تحت حمایت را از اهداف و اولویت هاي کمیته امداد برشمرد و

 
تصریح کرد: امسال دو هزارو 622 خانوار با ایجاد اشتغال پایدار توانمند و از چرخه حمایتی خارج شدند. 

مدیر کل کمیته امداد استان مسکن مناسب را از مهم ترین ابعاد توانمندسازي مددجویان عنوان کرد و گفت: تعداد سه هزار واحد
مسکونی براي محرومان دردست ساخت می باشد که دو هزار واحد توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و هزار واحد توسط کمیته امداد



 
استان انجام می شود که امیدواریم تا پایان سال آینده این تعداد مسکن به نیازمندان واگذار شوند. 

وي ضمن تشکر از خیران در همکاري با این نهاد و کمک به ساخت محرومان اضافه کرد: با کمک خیران ساخت سرویس بهداشتی و
حمام براي تمامی خانواده هاي نیازمند این خدمت و همچنین ساخت مسکن براي خانوده داراي دو یتیم به بالا تحت حمایت کمیته

 
امداد در استان انجام شده و خانواده اي با این شرایط نیست که فاقد مسکن باشد. 

وي در ادامه گفت: پرداخت 795 سري جهیزیه و کمک هدیه ازدواج به نوعروسان و دامادهاي تحت حمایت کمیته امداد استان از

 
اقدامات حمایتی کمیته امداد بوده است. 

وي با اشاره به اینکه صندوق امداد ولایت کمیته امداد با مجوز بانک مرکزي فعالیت می کند و عضو شتاب است ، اظهار داشت:
تسهیلات پرداختی صندوق امداد ولایت تا 10 میلیون تومان فاقد کارمزد است و در سال جاري 9 هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه

 
توسط صندوق امداد ولایت به نیازمندان پرداخت شده است. 

مدیر کل کمیته امداد استان از فعالیت 199 مرکز نیکوکاري در سطح استان خبر داد و گفت: در سال جاري 60 میلیارد تومان توسط
این مراکز به محرومان و نیازمندان کمک شده است.



دکتر کبیري مطرح کرد: رویکرد پارك مهارت پروري در استعدادیابی دانش

آموزان | مسیر فارغ التحصیلی تا اشتغال کوتاه می شود

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  283  |  تاریخ: 1399/12/11

دانشگاه آزاد اسلامی واحد مشهد



موضوع تسویه بدهی دولت به تامین اجتماعی به کمیسیون تلفیق ارجاع شد

منبع: آناشماره خبر:  284  |  تاریخ: 1399/12/11

نمایندگان در مجلس، در جریان بررسی بخش هزینه اي
لایحه بودجه سال 1400، بند (و) تبصره 2 این ماده واحده
درباره بدهی هاي دولت به تامین اجتماعی را به کمیسیون
تلفیق ارجاع دادند. به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري آنا،
نمایندگان در نشست علنی امروز (دوشنبه 11 اسفندماه)
مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی بخش هزینه اي
لایحه بودجه سال 1400، بند (و) تبصره 2 ماده واحده این
لایحه درباره تسویه بدهی هاي دولت به تامین اجتماعی را

 
به منظور بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق ارجاع دادند. 

دکتر محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در این باره توضیح داد: باتوجه به اینکه بند (و) تبصره 2 این ماده واحده حدود
300 پیشنهاد دارد و هر کدام از نمایندگان می خواهند دستگاهی را به این بند جهت استفاده از بودجه آن اضافه کنند، اما با توجه به
اینکه سقف در نظر گرفته شده صرفاً 150 هزار میلیارد تومان بیشتر نیست، این سوال مطرح است که چطور می توان این همه
دستگاه ها را اضافه کرد و به جمع بندي رسید، لذا پیشنهاد می کنم این بند به کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ارجاع شود تا
کمیسیون دقیقا مشخص کند این بودجه متعلق به چه سازمان هایی است و با بررسی مجدد پیشنهادات، جدول آن تهیه شود تا ما در

 
صحن بدانیم باید چه کاري انجام دهیم. 

در بخش هزینه اي بند ارجاعی آمده است؛ به منظور پرداخت به صندوق هاي بازنشستگی، رد بخشی از بدهی دولت به سازمان تأمین
اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی نیروهاي مسلح، تأمین بخشی از پاداش پایان خدمت کارکنان دستگاههاي اجرایی ، رتبه بندي
معلمان ، تأمین بخشی از مطالبات ایثارگران و بیمه هاي تکمیلی، تأمین پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی شهدا و ایثارگران
بازنشسته مشمول قانون حالت اشتغال و متناسب سازي حقوق شهداي بازنشسته و همسان سازي حقوق اعضاي هیأت علمی، مطالبات
قانون حمایت از حقوق معلولان، نظام تأمین اجتماعی فراگیر و متمرکز، تأمین مطالبات سهم قانونی حق عضویت اعضاي صندوق
ذخیره بسیجیان و اجراي سیاست هاي جمعیت و تعالی خانواده و اجراي جوانی جمعیت و حمایت از خانواده، پرداخت ها از محل این
بند به صندوق هاي بازنشستگی در چارچوب قوانین و مقررات انجام می شود و پس از کسر مطالبات صندوق ها از دولت و نیز تعهدات

 
دولت به آن ها به عنوان مطالبه دولت از این صندوق ها قلمداد می گردد.     

 
حکم تبصره(3) ماده(29) قانون برنامه ششم توسعه جمهوري اسلامی ایران در خصوص ذینفعان این بند مجري است. 

سازوکار اجرایی، تعیین و تخصیص موارد فوق با اولویت مطالبات براساس آیین نامه پیشنهادي سازمان برنامه و بودجه کشور و با
تصویب هیأت وزیران برعهده کارگروهی متشکل از رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور(به عنوان مسئول)، وزیر امور اقتصادي ودارایی
و بالاترین مقام دستگاه اجرایی ذینفع حسب مورد خواهد بود. دیون حسب مورد بر اساس گزارشات سازمان حسابرسی و سازمان



 
برنامه و بودجه کشور به تایید کارگروه می رسد. 

سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است هرسه ماه یک بار گزارش عملکرد این بند را به کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات و

 
کمیسیون هاي تخصصی مربوطه مجلس شوراي اسلامی ارائه نماید. 

انتهاي پیام/4151/



لوگوي «همبازي» منتشر شد/ ادامه تصویربرداري سریال نوروزي شبکه دو

سیما

منبع: آناشماره خبر:  285  |  تاریخ: 1399/12/11

 
 

لوگوي سریال «همبازي» به کارگردانی سروش محمدزاده و تهیه کنندگی نوید محمودي رونمایی و منتشر شد. به گزارش گروه
فرهنگ و هنر خبرگزاري آنا از روابط عمومی شبکه دو سیما، مجموعه تلویزیونی همبازي به کارگردانی سروش محمدزاده هم اکنون

 
درحال ساخت است و فیلمبرداري تصاویر این سریال از مرز 70 درصد عبور کرد. 

 
 همزمان با تولید این مجموعه تلویزیونی لوگو و لوگوموشن آن به ترتیب توسط محمد موحدنیا و  محمد واحد طراحی و منتشر شد. 

در سریال «همبازي» که قرار است نوروز 1400 از شبکه دو سیما پخش شود بازیگرانی همچون دیبا زاهدي ، حسین مهري ، کامران
تفتی، نیلوفرکوخانی  ، مریم مومن، امیر کاظمی ، ایمان صفا، پادینا کیانی ، خیام وقار ، زهره نعیمی ،  محمد حیدري ، پولاد مختاري
، هانیه غلامی ، مهتاب شیروانی با حضور آتیلا پسیانی، همایون ارشادي، علیرضا استادي و بهنام تشکر با هنرمندي کمند امیر

 
سلیمانی، رویا جاویدنیا، علیرضا اوسیوند  حضور دارند. 



 
 

«همبازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی

 
با طراحی نوید محمودي به روابط جوانان اشتغال وهویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

 
«هم بازي» به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما تهیه و تولید می شود. 



 
 

 انتهاي پیام/4104/

0:00 / 0:29



موافقت وزارت کشور با ارتقاي 2روستاي قوچان به شهر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  286  |  تاریخ: 1399/12/11

نماینده مردم قوچان و فاروج در مجلس شوراي اسلامی گفت: درخواست ارتقاي سه روستاي قوچان به شهر به وزارت کشور
ارائه شده است که تا کنون تبدیل روستا هاي شهرکهنه و مزرج مورد موافقت اصولی این وزارتخانه قرارگرفته است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان رضوي، علی
آذري افزود: مصوبه تبدیل این 2روستا در حال حاضر به
هیات وزیران ارسال شده است تا براي نهایی شدن به
تصویب برسد و در خصوص تبدیل روستاي آلماجق نیز

 
پیگیري ها در حال انجام است. 

وي با بیان این که در ارتقاي روستا ها به شهر 2هدف
روستایی و شهرستانی مدنظر بوده است اضافه کرد: با
ارتقاي روستا هاي بزرگ و مؤثر در این شهرستان می توان
از مهاجرت به شهر جلوگیري کرد و موجب افزایش در
سطح مشارکت ها، افزایش درآمد و ثروت و اشتغال زایی

 
شد. 

نماینده مردم قوچان و فاروج در مجلس شوراي اسلامی
گفت: نامه تبدیل 2روستاي شهر کهنه و آلماجق در تاریخ
پنجم اسفند ماه 99 از فرمانداري به سرپرست معاونت
سیاسی استانداري خراسان رضوي ارسال شده بود که با
همکاري و مساعدت وزارت کشور توانستیم در نهم
اسفندماه نامه موافقت اصولی تبدیل روستاي شهر کهنه به

 
شهر را دریافت کنیم. 

آذري با اشاره به این که طی 2ماه گذشته 2دهستان این شهرستان به بخش ارتقا پیداکرده است افزود: با تبدیل این 3روستا به شهر،

 
شهرستان قوچان داراي پنج شهر و 4بخش خواهد شد. 

شهرستان قوچان در فاصله 137کیلومتري شمال غربی مشهد قرار دارد.



مواظب باشیم نمازهاي جمهوري اسلامی قضا نشود

منبع: عصر خبرشماره خبر:  287  |  تاریخ: 1399/12/11

سخنگوي سازمان انرژي اتمی جزئیاتی از نشست با کمیسیون امنیت ملی درباره رفع ابهامات پیرامون تفاهم سازمان انرژي
اتمی با آژانس را بیان کرد

در عرف دینی انسان به نظم و عمل به موقع خوانده شده است و از جمله براي نمازهاي پنج گانه که باید در وقت مقرر خوانده

 
شود و فضیلت آن 

در همان به موقع خواندن آن است. نماز انسان را از دست یازیدن به زشتی و نابکاري دور می کند. از جمله ویژگی هاي نظم اجراي
احکام اسلام، آن است که می فهماند انسان در زندگی با برنامه و در زمان معین و به درستی کار خود را تنظیم کند. اصرار در وجوب
احکام واجب یعنی اصرار بر نظم و رفتار برنامه اي و پافشاري براي اجراي برنامه و به ویژه آنکه تأکید شده که در هر شرایطی انسان

 
نماز را در وقت خود به جاي آورد. 

سیدمصطفی هاشمی طبا در ادامه یادداشت خود در روزنامه «شرق» نوشت: چنین آموزه هاي ارزنده اي در کجاي اعمال ما جاي
دارد؟ طبیعی است که این نظم و ترتیب و موقع شناسی تنها براي اجراي مناسک صادق نیست؛ بلکه به گستره وسیعی از اعمال انسان
همان طور که در آیات قرآن و احادیث ائمه مشهود است، ارتباط پیدا می کند. قضاشدن نماز را به عنوان معیاري براي قضاشدن سایر
کارهایمان قرار دهیم و صدالبته قصد قیاس یا هم آوري بین نماز و سایر اعمال را نداریم؛ اما به عنوان یک شاخص تعیین کننده لختی

 
به آن بیندیشیم. 

به گزارش مندرج اخیر در رسانه ها توجه داشته باشیم که گفته شد مردم روستایی در بلوچستان براي معالجه به پاکستان می روند.
البته مراجعه به نزدیک ترین محل براي معالجه به خودي خود ایرادي ندارد و اصولا مرزنشینان دو کشور رابطه نزدیک با یکدیگر
دارند. مشکل آنجاست که بیش از 10 سال است که راه ارتباطی این روستا و روستاهاي دیگر با نزدیک ترین شهر به دلیل کمبود
اعتبار بلاتکلیف مانده و هم وطنان ایرانی به همین دلیل به کشور بیگانه مراجعه می کنند. اینجاست که نماز قضا شده است. سرنوشت
این راه مثالی بارز است از قضاشدن اقدامات و پروژه هایی که در ایران در جریان است و با گذشت ده ها سال به موجوداتی فرسوده و

 
از پاي افتاده تبدیل شده است. 

در گزارش دیوان محاسبات از عملکرد قانون برنامه ششم توسعه ذکر شده تنها 35 درصد احکام این برنامه تحقق پیدا کرده و 65
درصد احکام تحقق پیدا نکرده است. صدالبته این گزارش بسیار خوش بینانه است و مثال آن هم احکام ماده 35 و 36 و 37 درباره
آب است که کاملا به تحقق نرسیده است و احکامی که به تحقق رسیده مربوط به اقداماتی است که همواره در جریان بوده است و اگر
در قانون برنامه ششم هم ذکر آن نمی رفت، خودبه خود عملی می شد. امر توسعه کشور و اشتغال در کشور و البته وابسته به اجراي
طرح ها و پروژه هاي مختلف است. این طرح ها اعم از زیربنایی، صنعتی و کشاورزي چه متعلق به بخش خصوصی و چه دولتی
چنانچه به موقع به انجام نرسد باعث اتلاف سرمایه و ایجادنشدن مزیت هاي مترتب بر آن می شود. تزریق قطره چکانی اعتبارات به
طرح هاي دولتی و بی توجهی به حل مسائل سرمایه گذاران خصوصی حاصلی جز اتلاف سرمایه و افزایش بی کاري و تضعیف امید

 
مردم به آینده و زندگی ندارد. 



در جمعی از مسئولان سابق و کنونی کشور گفته شد گروهی با امر توسعه مخالف هستند و تنها بر سر واژه آن که توسعه باشد یا رشد
باشد یا کلام دیگر، بحث می کنند. این حرف با عکس العمل مواجه شد که کسی با امر توسعه مخالف نیست. صرف نظر از اینکه واقعا
کسانی هستند که با توسعه مخالف هستند، عملکردها حاکی از این امر است. چگونه است که بودجه جاري کاملا هزینه می شود؛ ولی
بودجه عمرانی که درصدي از بودجه جاري است؛ نه تنها هزینه نمی شود بلکه در هر تنگنایی از آن می کاهند و هزینه جاري را از آن
تأمین می کنند و به پیمانکاران، اوراق قرضه اي که در بازار تا 40 درصد قیمت کاهش قیمت دارد، تحویل می دهند؟ چگونه بانک
مرکزي به حد کافی ارز دارد که در بازار بفروشد اما براي توسعه صنایع یا کشاورزي کمبود ارز را بهانه می آورند؟ وقتی دولت اعتبارات
را به هر بهانه به هزینه جاري می رساند و از آن نمد، کلاهی به توسعه نمی رسد و طرح ها را هم به بخش خصوصی یا خصولتی
واگذار نمی کند و سازمان برنامه و بودجه آن تبدیل به «سازمان بودجه منهاي برنامه» شده است، آیا این دلیل مخالفت با امر توسعه

 
نیست؟ 

در بحبوحه جنگ تحمیلی و در سال 65 در دولت دفاع مقدس دفتري تنها با چند نفر در نخست وزیري براي پیگیري طرح هاي مهم
انقلاب تشکیل شد. در آن شرایط حاد با پیگیري مستمر و نه دخالت، بیش از 120 پروژه و طرح در دست اجرا یا جدید را به ثمر و
تولید رساند. آیا شرایط امروز کشور، ناگوارتر از شرایط جنگ تحمیلی است؟ حسب بررسی هاي انجام شده شرایط اقتصادي و
اجتماعی مردم رو به نزول و آسیب هاي اجتماعی گروه هاي مختلف صعودي است، آمار و تفسیرهاي آنها را به اهل آن می سپاریم؛ اما

 
آیا یکی از عوامل مهم آن پافشاري نکردن به قضاشدن این نمازها نیست؟ 

انجام طرح ها و پروژه ها یعنی خلق اثر جدید و خلق اثر جدید نیاز به توجه، دقت و زمان شناسی دارد. هرگونه تعلل زمانی، مالی و
سایر پشتیبانی ها طرح را به قضا نزدیک می کند؛ همان طور که خواب آلودگی، تسامح در بیدارشدن صبح و نشناختن زمان ظهر و
عصر و مغرب و عشا نماز را باطل می کند. حتما خواهند گفت که صدها طرح را افتتاح کرده اند. آري چنین امري را در رسانه هاي
عمومی می توان مشاهده کرد اما چرا در افزایش تولید ناخالص ملی تأثیري نگذاشته و در سال 97 و 98 تولید ناخالص ملی 4/5 -
درصد و 5/6 - درصد کاهش داشته است؟ در حالی که کشوري فقیر و ضعیف مثل بنگلادش که نخست وزیر آن یک خانم موفق و

 
مدیر است، رشد 8 درصد در تولید ناخالص ملی دارد. 

درست است که تحریم هاي آمریکا شرایط ناگواري را براي کشور فراهم کرده است اما آیا ایران سیاست هاي درستی را اتخاذ کرده
است؟ اشتباه نشود. این نویسنده از زمره متعنتان وابسته که عموما سیاست مدارانه و غرض ورزانه برجام را مسئول این امر می دانند،
نیست؛ زیرا اینان با تخریب کلی دولت و اهانت به آن نه تنها دولت را تخریب می کنند بلکه نظام جمهوري اسلامی را هم نوا با
صهیونیسم و استکبار به ناکارآمدي متهم می کنند. نگارنده همراه با تصدیق به تحریم ها اذعان دارد که اگر سیاست هاي داخلی
هماهنگ با سیاست هاي خارجی کشور می شد و منابع به درستی تخصیص می یافت و از گرداب پوپولیسم رهایی می یافتیم، در امر
توسعه کشور می توانستیم گام هاي بسیار بلندي برداریم و از جمله پروژه هاي مختلف کشور را به درستی در زمان تعیین شده به

 
سرانجام برسانیم. 

امروز همه نیروهاي داخلی در امر اداره کشور مشارکت دارند. مهم آن است که سیاست گذاران راه و طریق اصلی را بیابند و آن را به
بدنه جامعه تحویل دهند تا امر توسعه کشور راه خود را پیدا کند، و الا کلنگ زنی هاي گذشته و در حال حاضر در زمره آثار باستانی

تخریب شده درخواهد آمد. مواظب باشیم نمازهاي ما و جمهوري اسلامی قضا نشود



بوشهر ؛ بهره برداري از بزرگترین واحد تامین خوراك پتروشیمی ها در کنگان

تا ساعتی دیگر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  288  |  تاریخ: 1399/12/11

پتروپالایش کنگان سالانه یک میلیارد دلار براي کشور درآمدزایی خواهد داشت.

به گزارش خبرگزاري صداو سیما مرکز بوشهر ؛پتروپالایش کنگان به عنوان بزرگترین واحد تأمین خوراك پتروشیمی ها تا

 
ساعاتی دیگر با دستور رئیس جمهور بصورت ارتباط زنده تصویري به بهره برداري می رسد 

واحدبازیابی اتان پتروپالایش کنگان با حجم سرمایه 970 میلیون دلاري ساخته شده و به عنوان فاز نخست شرکت پتروپالایش کنگان

 
با ظرفیت سالیانه سه میلیون و 500 هزار تن راه اندازي و در حال تولید است. 

واحد بازیابی اتان، سالانه 21 میلیون تن خوراك را از فاز 12 پارس جنوبی دریافت می کند. همچنین سالیانه 1.75میلیون تن اتان،
یک میلیون تن پروپان، 500 هزار تن بوتان و 250 هزار تن پنتان در این واحد تولید می شود که درآمد حدود یک میلیارد دلار را

 
براي کشور به همراه خواهد داشت. 

صد درصد طراحی و مهندسی و راه اندازي همه واحدها و بخش ها اعم از مهندسی پایه و مهندسی تفضیلی ازسوي شرکت هاي ایرانی
انجام شده و در اجراي این طرح تلاش حداکثري براي استفاده از کالاهاي ایرانی انجام و 65 درصد از تجهیزات از داخل کشور تأمین

 
شده است. 

اجراي این طرح براي سه هزار و 500 نفر در دوران ساخت و 622 نفر در دوران بهره برداري اشتغالزایی داشته است، عملیات اجرایی
واحد بازیابی اتان در بهمن 94 آغاز و در کمتر از پنج سال تکمیل شد و فاز دوم نیز حدود 45 درصد پیشرفت دارد و تا سال 1401 به

 
بهره برداري می رسد. 

همجواري با پالایشگاه نهم فاز 12 پارس جنوبی را از ویژگی این طرح است که آن را نسبت به طرح هاي مشابه متمایز می کند.

 
همچنین دسترسی به خوراك و تولید متنوع محصولات از ویژگی هاي این طرح در مسیر افزایش توان عملیاتی و پایداري تولید است. 

 
همچنین امروز عملیات اجرایی پتروشیمی کیان عسلویه نیز آغاز خواهد شد. 

عملیات ساخت واحد الفین مجتمع پتروشیمی کیان به عنوان یکی از بزرگترین مجتمع هاي متمرکز پتروشیمی در سطح منطقه، از

 
طریق ویدیوکنفرانس با فرمان رئیس جمهوري آغاز می شود. 

مجتمع پتروشیمی کیان با هدف توسعه و اجراي پروژه هاي الفین دوازدهم و واحدهاي پایین دستی مربوط به آن، در زمینی به

 
مساحت تقریبی 75 هکتار در فاز دوم پتروشیمی در منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس در عسلویه معرفی شد. 

در ساخت این ابر مجتمع پتروشیمی، جدیدترین فناوري هاي روز واحد الفین به همراه واحدهاي استخراج بنَْزِن، استخراج بوتادییِن و



هیدرو دي آلکیلاسیون و محصولات پایین دستی به کار گرفته می شود که پس از بهره برداري کامل از این پروژه، کیان به یکی از

 
بزرگترین مجتمع هاي پتروشیمی در سطح منطقه تبدیل می شود. 

طراحی مدرن با رعایت استانداردهاي زیست محیطی، انعطاف پذیري بسیار بالا در دریافت خوراك هاي موجود در منطقه، نقش
چشمگیر در برقراري بالانس مواد هیدروکربنی، ایجاد اشتغال بسیار بالا در زمان ساخت و بهره برداري و استفاده حداکثري از توانایی

 
مهندسی و ساخت پیمانکاران و سازندگان ایرانی از ویژگی هاي منحصر به فرد پتروشیمی کیان به شمار می رود. 

این واحد، تولید 2 میلیون و بیست و یک هزار تن در سال انواع محصولات شامل اتیلن، پروپلین، بنَْزِن، بوتادییِن و نفت کوره را بر
عهده دارد. واحد پلی اتیلن سنگین این مجتمع نیز سالانه 450 هزار تن انواع پلی اتیلن سنگین تولید خواهد کرد.



اخبار

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  289  |  تاریخ: 1399/12/11

اخبار

 
مصوبات 24 گانه ستاد استانی مدیریت کرونا ویژه پارك ها و تفرج گاه هاي کرمانشاه 

 
مصوبات 24 گانه ستاد استانی مدیریت کرونا ویژه پارك ها و تفرج گاه ها بدین شرح اعلام شد : 

 
ضرورت دارد توسط شهرداري فاصله گذاري از طریق خط کشی و دایره با فاصله دو متر مربع انجام بشود . 

جلوگیري ازاستعمال قلیان در پارك ها توسط خانواده ها به صورت جدي از طریق شهرداري و اداره اماکن عمومی نیروي انتظامی

 
انجام شود. 

پیش بینی بکارگیري یک نفر مسئول تحت عنوان مراقب سالمت جهت گشت زنی مستمر و تذکر بهداشتی و اخذ گزارش عملکرد

 
روزانه از آنها 

تعطیلی مراکز تفریحی ، گردشگري و وسایل بازي و سرگرمی درپارك ها و تفرج گاههافرهنگ سازي الزم ازطریق صدا وسیماي استان

 
صورت می پذیرد. 

 
نقش اعضاي بسیج در برنامه هاي عملیاتی و اجرایی شرکت گاز استان پررنگ است 

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام با اشاره به اینکه نقش نیروهاي بسیجی پایگاه مقاومت این شرکت در برنامه هاي عملیاتی و اجرایی
پررنگ است، گفت: بیش از 70 درصد کارکنان شرکت گاز استان، عضو فعال پایگاه مقاومت بسیج شرکت هستند و براي مشارکت در

 
امور عام المنفعه و رفع مشکلات مردم از هیچ کوششی دریغ نمی کنند. 

به گزارش روابط عمومی؛ مهندس ""عباس شمس اللهی"" در مراسم تودیع و معارفه فرمانده پایگاه مقاومت شرکت گاز استان ایلام،
افزود: همکاري، همراهی، همیاري و نقش اعضاي پایگاه مقاومت این شرکت در برنامه هاي اجرایی، فرهنگی، مذهبی و رفع مشکلات

 
ناشی از حوادث غیر مترقبه استان بی بدیل است. 

وي اظهار داشت: حضور بسیجیان شرکت در تسریع در اتصال گاز روستاهاي سیل زده بخش ماژین، اعزام بسیجیان و کمک به نشت
یابی گاز در زلزله سرپل ذهاب، اجراي مانور و برنامه هاي امدادي، مشارکت در اجراي برنامه کنترل و پایش مصرف گاز ادارات،
سرکشی و تکریم خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران، مشارکت در برنامه هاي قطع و وصل گاز در مواقع بحران و یا اضطراري، اجراي

 
برنامه هاي اردویی راهیان نور براي خانواده کارکنان و غیره بخشی از فعالیت بسیجیان شرکت گاز استان در زمینه هاي مختلف است. 
وي با اشاره به اینکه برگزاري کلاس هاي آموزشی و فرهنگی براي تقویت بسیجیان و پرسنل بخشی دیگر از اقدامات این شرکت بوده
است، گفت: این مجموعه براي تقویت همکاري شرکت گاز استان و حوزه هاي پایگاه مقاومت بسیج اقدامات قابل توجهی انجام داده

 
که خروجی آن در هنگام بروز حوادث غیر مترقبه بخوبی دیده می شود. 

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام از مشارکت اعضاي بسیج این شرکت در کمک هاي مومنانه خبر داد و گفت: در دوران شیوع ویروس
منحوس کرونا، کارکنان و بسیجیان شرکت به صورت خود جوش در این عمل خیرخواهانه شرکت کردند و در چندین مرحله به کمک

 
نیازمندان شتافتند. 

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام با اشاره به اینکه بسیج یک تفکر و فرهنگ است و هر جا که نیاز باشد باید حضوري فعال داشته
باشد، اظهار داشت: بسیجیان در زمان جنگ تحمیلی بعنوان پیش قراولان عرصه نبرد، خوب درخشیدند و امروزه در عرصه هاي

 
مختلف از جمله اقتصادي تلاش می کند تا کشور به جایگاه واقعی خود برسد. 

همچنین سرهنگ دوم پاسدار مهدي رییسی فرمانده بسیج حوزه مقاومت شهید سلیمی استانداري گفت: بسیج نقش تعیین کننده اي



 
در کارآفرینی، مدیریت اداري و نیز بهره وري و اصلاح نظام اداري دارد و در هر جا ورود کند به یقین موفق خواهد بود. 

سرهنگ دوم پاسدار مهدي رئیسی افزود : بسیج در تامین امنیت پایدار داخلی کشور در کنار نیروهاي انتظامی و امنیتی نقش قابل

 
توجهی ایفا می کند و همیشه براي جانفشانی آماده هستند . 

وي پایگاه مقاومت کربلا ي شرکت گاز را از پایگاه هاي برتر و موفق اداري در سطح استان برشمرد که خدمات این پایگاه به اقشار

 
مختلف و مشارکت در برنامه هاي ابلاغی قابل تقدیر است. 

در این مراسم از زحمات ""علی پرك"" فرمانده سابق پایگاه مقاومت شرکت گاز استان تقدیر و "" اسد عاصم آبادي"" بعنوان فرمانده
جدید این پایگاه منصوب شد.



نمایشگاهی براي عرضه دستاوردهاي استارت آپ هاي نانویی ایران

منبع: ایسناشماره خبر:  290  |  تاریخ: 1399/12/11

از سوي ستاد توسعه فناوري نانو نمایشگاه رونمایی از محصولات توسعه داده شده در سومین برنامه نانواستارت آپ با حضور
20 گروه فناور و 16 فناوري که تبدیل به محصول شدند، برگزار خواهد شد.

به گزارش ایسنا، برنامه نانواستارت آپ به عنوان یکی از
زیربخش هاي ستاد ویژه توسعه فناوري نانو به دنبال حمایت
از کارآفرینی و توسعه فناوري در میان دانشجویان، اساتید و
جامعه دانشگاهی کشور است؛ از این رو این برنامه از سال
1396 فعالیت خود را آغاز کرد و تاکنون از بیش از 60 گروه

 
فناور و 30 محصول اولیه حمایت مالی و معنوي کرده است. 

دوره سوم نانواستارت آپ از مردادماه سال 1398 با شرکت
100 نفر از نخبگان حوزه فناوري نانو آغاز شد که طی آن تیم

هاي فناور شکل گرفتند و طرح ها و ایده هاي کاربردي خود را تعریف کردند و پس از برگزاري جلسات داوري، حدود 30 تیم فناور

 
موفق به کسب تاییدیه کمیته داوري نانواستارت آپ شدند و طی مدت 18 ماه از حمایت هاي مادي و معنوي برنامه بهره مند شدند. 

تاکنون 16 طرح از مجموعه طرح هاي مورد حمایت در دوره سوم موفق به دستیابی به محصول اولیه (MVP) شده اند که عناوین این

 
تیم هاي شرکت کننده در این رویداد به این شرح است: 

 
تیم نانوکویتا: سیستم مولد میکرو/نانوحباب 

 
فاینمن: کیت و دستگاه تشخیص غلظت ذرات فلز آهن در پساب 

 
روشنا رزین فناور: رزین تبادل یونی کاتیونی 

 
پلاسما نوین: تصفیه پساب عرقیجات با استفاده از فناوري پلاسما 

 
شفق: رنگ ضدخزه 

 
افرند کیازر سپهر: محلول ضدعفونی کننده پایه گیاهی 

 
نانوسا: دستگاه پوشش دهی آنتی باکتریال روي منسوجات 

 
پیشگامان تکنو طب: سیلر دندانی 

 
پیام آوران مهر نانو: گرانول جاذب نیترات 

 
آوات: الکترود جوشکاري آبگریز 

 
نانوبیست: لوسیون ترمیم بافت آسیب دیده 

 
پترو نانو کاتالیست: نانوجاذب هاي معدنی جاذب Oil و کدورت 

 
پاکتن نانوکامپوزیت: پوشش آنتی باکتریال پلیمري سطوح 

 
آبدیس مروارید: فاندیشن آرایشی پودر به کرم 



 
پیام آوران مهر نانو: پودر نانوسیلیس صنعتی 

 
ایران نانو پوشش: پوشش آبگریز نماي ساختمان 

 
همچنین سه طرح از مجموعه طرح هاي موفق دوره دوم نانواستارت آپ نیز در این نمایشگاه حضور پیدا می کنند. 

بر اساس اعلام ستاد نانو، رویداد رونمایی از دستاوردهاي استارت آپ هاي نانویی ایران با همکاري صندوق نوآوري و شکوفائی ریاست
جمهوري، در روزهاي 18 و 19 اسفند (دوشنبه، ساعت 18-12 و سه شنبه، ساعت 18-8) در ساختمان صندوق نوآوري و شکوفایی
ریاست جمهوري با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی و طبق آیین نامه هاي اعلامی از سوي ستاد ملی مبارزه با کرونا برگزار خواهد شد.

انتهاي پیام



اختتامیه نخستین جشنواره کارآفرینی و بازارچه دانشجویی دانشگاه هاي پیام

نور

منبع: یوپناشماره خبر:  291  |  تاریخ: 1399/12/11

نخستین جشنواره کارآفرینی و بازارچه دانشجویی دانشگاه هاي پیام نور به میزبانی دانشگاه پیام نور آذربایجان غربی به کار
خود پایان داد. نوشته اختتامیه نخستین جشنواره کارآفرینی و بازارچه دانشجویی دانشگاه هاي پیام نور اولین بار در پایگاه

خبري تحلیلی یوپنا. پدیدار شد.

 
 

نخستین جشنواره کارآفرینی و بازارچه دانشجویی دانشگاه هاي پیام نور به میزبانی دانشگاه پیام نور آذربایجان غربی به کار خود پایان

 
داد. 

به گزارش یوپنا، رئیس دانشگاه پیام نور آذربایجان غربی در این مراسم گفت: دانشگاه پیام نور در راستاي محقق ساختن دانشگاه هاي

 
نسل سوم ارتباط تنگی با صنعت و کارآفرینی برقرار کرده است تا دانشجویان بتوانند در آینده وارد بازار کار شوند. 

کامران جباري افزود: اگر به جوانان در هر عرصه اي اعتماد شود به طور جدي شاهد تحولی عظیم در عرصه هاي صنعتی، کارآفرینی و

 
حتی اقتصاد خواهیم بود. 

رئیس دانشگاه پیام نور آذربایجان غربی با اشاره به تعداد آثار ارسالی افزود: 464 اثر از سراسر کشور به دبیرخانه جشنواره در چهار

 
بخش ارسال شده که از این میان 90 اثر به دانشجویان دانشگاه هاي پیام نور آذربایجان غربی تعلق دارد. 





آتیلا پسیانی با «همبازي»اش بهنام تشکر / کامران تفتی عید امسال قصه اي

عاشقانه دارد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  292  |  تاریخ: 1399/12/11

لوگوي سریال «همبازي» به کارگردانی سروش محمدزاده و تهیه کنندگی نوید محمودي رونمایی و منتشر شد.

 
 

در یک ملودرام عاشقانه و جذاب؛ آتیلا پسیانی با «همبازي»اش بهنام تشکر / کامران تفتی عید امسال قصه اي عاشقانه دارد لوگوي

 
سریال «همبازي» به کارگردانی سروش محمدزاده و تهیه کنندگی نوید محمودي رونمایی و منتشر شد. 

به گزارش برنا، مجموعه تلویزیونی همبازي به کارگردانی سروش محمدزاده هم اکنون درحال ساخت است و فیلمبرداري تصاویر این

 
سریال از مرز 70 درصد عبور کرد. 

 
همزمان با تولید این مجموعه تلویزیونی لوگو و لوگوموشن آن به ترتیب توسط محمد موحدنیا و محمد واحد طراحی و منتشر شد. 

در سریال «همبازي» که قرار است نوروز 1400 از شبکه دو سیما پخش شود بازیگرانی همچون دیبا زاهدي ، حسین مهري ، کامران
تفتی، نیلوفرکوخانی ، مریم مومن ، امیر کاظمی ، ایمان صفا، پادینا کیانی ، خیام وقار ، زهره نعیمی ، محمد حیدري ، پولاد مختاري ،

 
هانیه غلامی ، مهتاب شیروانی 

با حضور ، آتیلا پسیانی، همایون ارشادي، علیرضا استادي و بهنام تشکر ، با هنرمندي ، کمند امیر سلیمانی ، رویا جاویدنیا، علیرضا

 
اوسیوند حضور دارند. 

«هم بازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی

 
با طراحی نوید محمودي به روابط جوانان اشتغال وهویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

 
«هم بازي» به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما تهیه و تولید می شود. 





جهش تولید در راستاي تمدن اسلامی

منبع: رساشماره خبر:  293  |  تاریخ: 1399/12/11

حجت الاسلام سلیمانی امیري گفت: فضاي برنامه هاي تلوزیونی بسوي مصرف گرایی است که این با تمدن نوین اسلامی
سازگاري ندارد.

حجت الاسلام سلیمانی امیري گفت: فضاي برنامه هاي تلوزیونی بسوي مصرف

 
گرایی است که این با تمدن نوین اسلامی سازگاري ندارد. 

حجت الاسلام عسکري سلیمانی امیري مدرس حوزه و دانشگاه در گفت و گو با
خبرنگار سرویس فرهنگی اجتماعی خبرگزاري رسا گفت: فهم ما از تولید اشتباه
است جهش تولید را با جهش اسراف اشتباه گرفته ایم و به سوي اسراف روي
آورده ایم بله معرفی برخی مشاغل و تشویق به اشتغال کار بسیار خوبی بود اما

 
آیا به عنوان یک کشور تمدن سازظاهر شدیم که بنده بعید می دانم. 

وي با اشاره به تبلیغات رسانه افزود: فضاي برنامه هاي تلوزیونی بسوي مصرف گرایی است که این با تمدن سازگاري ندارد، جهش
تولید یعنی عبور از تنبلی تولید و تن پروري که با فروش نفت ایجاد شده است، از اشرافیتی که در جامعه بوجود آمده است باید عبور

 
کنیم. 

مدرس حوزه و دانشگاه ابراز داشت: درتحقق جهش تولید یک لایحه بیان شغل است که این کار صدا و سیما خوب بود و آن را نفی
نمی کنم اما در نگاه خرد و تکنیکال ودر مقیاس کوچک است باید از بالاتر نگاه کنیم نباید به اسراف بینجامد فضاي تبلیغی در صدا و

 
سیما حرکت به طرف اسراف بود و ما در نگاه کلان به آن نقد داریم و با مبانی اسلامی سازگاري ندارد. 

وي در پاسخ به راهکار تحقق شعار سال عنوان کرد: تک تک افرادي که طراحی می کنند باید مشاور دینی داشته باشند اما براي دوره
هاي بعد و کلان تر باید کار را وسیع تر کنیم و یک ساختار مبانی ساخته شود که هنرمند از آن استفاده کند و این موضوع نیازبه

 
گفتمان دارد و گفتماk آن باید از حوزه شروع شود. 

حجت الاسلام سلیمانی امیري خاطرنشان کرد: اراده قوي براي جهش تولید شکل نگرفت و اگر شکل هم می گرفت با این ساختار به
اقتصاد لیبرالی می رسیم حضرت آقا مولفه ها را تبیین کردند که هدف رسیدن به اقتصاد اسلامی است نه اسراف گرایی، اقتصاد

 
اسلامی براساس نیازهاي انسان حرکت می کند و انسان شرافت دارد انسان ابزار دست کالا نمی شود. 

وي در پایان اذعان داشت: وظیفه حوزه علمیه در تحقق جهش تولید در سطح اول گفتمان سازي است و در سطح دوم راهکارهاي
مستشاري است یعنی طلبه هایی که آموزش دیدند باید کنار هنرمندان به عنوان مستشار حضور داشته باشند و از کنار هم بودن آن

ها خروجی بدست می آید که به سمت مطلوب اسلامی حرکت می کند.



10 کلاه برداري بزرگ تاریخ که سرمایه ها را با خاك یکسان کرد

منبع: روزنامه سایهشماره خبر:  294  |  تاریخ: 1399/12/11

 
1. حراج امپراتوري روم 

طی ناآرامی ها و آخرین روزهاي امپراتوري روم، گارد پرتوریان که به عنوان ارتش ویژه و وفادار به امپراتور شناخته می شود، امپراتور
وقت را به قتل رساند و امپراتوري را به بالاترین پیشنهاد فروخت! برنده این حراجی، فردي به نام جولیانوس بود که یک قیمت نجومی
را پیشنهاد داده بود: 250 قطعه طلا براي هر عضو ارتش که حدود یک میلیارددلار از پول امروز است. متأسفانه سربازان چیزي را که
متعلق به آن ها نبود، فروخته بودند. نکته قابل توجه اینجاست که در زمان حکومت همان امپراتور، سنگین ترین خلاف، کلاه برداري

 
بود. 

 
2. مرگ یک ثروتمند در اوج فقر 

در سال 1719 جان لو اسکاتلندي که نابغه علم اقتصاد درآن زمان شناخته می شد، یک شرکت براي توسعه بیابان ها و بهره برداري از
آن ها تأسیس کرد. اعتقاد او بر این بودکه بیابان ها منابع طلا و سرمایه هستند که نادیده گرفته شده اند و با همین ترفند، سرمایه
گذاران بزرگ؛ ازجمله دولت فرانسه را به خود جلب کرد. با ورود سرمایه هاي بسیار به این شرکت، سهام شرکت به قدري رشد کرد
که باعث افزایش ارزش پول فرانسه درآن زمان شد. نهایتاً طمع به جان او غلبه کرد و تمام این سرمایه ها را دزدید و فرار کرد. این

 
نابغه پس از نه سال، در اوج فقر، سر به خاك گذاشت. 

 
3. اهمیت قدرت فشار اجتماعی 

سرمایه داري به نام ویتاکر رایت، نام هاي برجسته و چهره که اکثراً لرد ها و خانم ها را تشکیل می داد، در هیئت مدیره شرکت هاي
خود قرار داد. درنتیجه، سرمایه گذاري در شرکت هاي او بین افراد نامدار کاملاً به یک قاعده اجتماعی تبدیل شد. براین اساس؛ نام
شرکت هاي رایت روي زبان ها افتاد و همین موضوع باعث شد مردم و دولت دریابند که این شرکت ها سرمایه هاي خود را درزمینه
وام بین یکدیگر ردوبدل می کنند تا همه سرمایه ها بدون پرداخت مالیات برداشت شود. این ترفند زیرکانه براي سرمایه داران این

 
شرکت ها به قدري درآن زمان کارساز شد که تا سال هابعد از آن یاد می شد. 

 
4. عجز 10 میلیون دلاري 

چارلز پونزي با کمی تحقیق و بازاریابی فهمید که می تواند کوپن هاي پستی را با تخفیف خریداري کند؛ آن ها را در خارج ازکشور
ببرد و به قیمت کامل بفروشد. وي پس از چندسال، تعدادي سرمایه دار بزرگ را به سمت خود جلب و ادعا کرد که کوپن ها فقط در
مدت 45 روز به سود 50 درصدي می رسند. همچنین او ترفندي داشت که باعث جلب سرمایه ها شد. این گونه که چارلز سود
سرمایه گذاران اولیه را از درآمد سرمایه هاي قبلی، آنی پرداخت می کرد. نهایتاً دستش رو شد و سرمایه گذاران حدود 10 میلیون

 
دلار ضرر کردند. پونزي از کشور فرار کرد و سرانجام در فقر شدیدي درگذشت. 

 
5. سرقتی به بزرگی برج ایفل 

در سال 1925 به گوش ویکتور لوستیگ رسید که در فرانسه قصد تعمیر برج ایفل را دارند. او برخی از اوراق دولتی را جعل کرد که
نشان می داد ویکتور مجاز به فروش قراضه هاي فلزي برج است. وي موفق شد نه یک؛ بلکه دو فروشنده ضایعات فلزي را به دست



آورد و این گونه توانست میلیون هادلار پول به جیب بزند که تاکنون نیز مبلغ دقیق کلاه برداري وي مشخص نشده است. سپس او از

 
شهر فرار کرد و به ایالات متحده بازگشت و در آنجا به عنوان موفق ترین کلاه بردار آمریکا به کار خود ادامه داد. 

 
6. زندگی لوکس نیم میلیارددلاري 

تعدادي از مغولان در قرن بیستم به چندان سرمایه اي رسیده بودند که درزمینه هاي مختلف؛ ازجمله شرکت هاي فیلم سازي،
روزنامه ها، معادن، شرکت هاي تلفنی و راه آهن سرمایه گذاري می کردند و سرمایه گذاري آن ها تنها به یک کشور خلاصه نمی
شود. مغولان به قدري در این سرمایه گذاري ها و انحصارشکنی هاي خود موفق بودند که بانک هاي بین المللی براي همکاري با آن
ها التماس می کردند و پیشنهاد هاي بزرگ براي اخذ وام نیز می دادند. سال ها گذشت و نهایتاً در سال 1932 مشخص شد که هیچ
سرمایه گذاري ازسوي مغولان وجود ندارد و تمام آن ها فقط بر روي برگه هاي قرارداد است. بزرگ ترین سرمایه گذار مغول دراین
زمینه پس ازاینکه توسط عموم مردم شناخته شد، با شلیک به سینه خود، خودکشی کرد. بعد ها مشخص شد که این فرد فقط نیم

 
میلیارددلار از سرمایه هاي مردم را صرف تجملات زندگی خود کرده است. 

 
7. وصیت نامه تقلبی 

در سال 1839، سرهنگ جیکوب بیکر درگذشت و املاکی به ارزش سه میلیون دلار در شهر فیلادلفیا از خود به جاي گذاشت؛ در
وصیت نامه وي، تمام این ملک ها به شخصی به نام ویلیام کامرون می رسید. ویلیام به خاندان و ورثه بیکر پیشنهاد رشوه داد تا تمام
املاك سرهنگ فقید را به آن ها برگرداند و او بالغ بر 25 میلیون دلار از آن ها اخاذي کرد؛ به طوري که به هرکدام قول می داد با
وارث دیگري این موضوع را درجریان نگذارد؛ اما یک مشکل وجود داشت: هیچ ملک و پولی از سرهنگ بیکر به جا نمانده بود و او تمام

 
دارایی خود را پیش از مرگ فروخته بود. 

 
8. شرکتی به ارزش چند کامیون 

باري مینکوو وقتی شرکت خود را به عموم مردم معرفی کرد، مرد محبوب وال استریت بود. این شرکت درزمینه شست وشوي فرش
فعالیت می کرد و بر روي کاغذ ها بیش از 200 میلیون دلار می ارزید؛ اما متأسفانه هیچ شرکتی وجود نداشته و مینکوو این 200
میلیون دلار را ازطریق سرقت کارت هاي اعتباري به دست آورده بود. این کلاه بردار در سال 1987 به 25 سال زندان محکوم شد و

 
سرمایه هایش به خزانه دولت بازگشت. تمام ارزش شرکت، چند دستگاه کامیون بود که 64 هزاردلار به مزایده گذاشته شد. 

 
9. اشتباه کوچک 101 میلیارددلاري 

کن لی؛ مدیرعامل Enron بود؛ شرکتی که 22000 نفر اشتغال زایی داشت با درآمد 101میلیارددلاري در هرسال. یکی از حسابداران
میان رده این شرکت، طی اقدامی، آینده سهام شرکت هاي کوچک را در بازار پیش بینی؛ و به سهام داران آن شرکت این پیش بینی
ها را به ازاي دریافت هزینه ارائه می داد. این رسوایی فاش شد و نام شرکت Enron را در بازار کم ارزش کرد. این اشتباه کوچک

 
کارمند، باعث شد ارزش این شرکت در سال 2002 به صفر برسد. 

 
10. تغییر قانون ایالات متحده 

چارلز کیتینگ که افسر نظامی ایالات متحده نیز بود، اقدام به تأسیس چند شرکت درزمینه وام دهی به بانک ها کرد؛ طوري که مانند
بانک ها، پول سرمایه گذاران را جذب و آن را به شکل وام به هم دستان خود می داد. چارلز نهایتاً پس از دوسال دستگیر شد و قوانین

ایالات متحده دراین زمینه شدید تر شد.



لزوم توجه بیشتر به معیشت مرزنشینان بلوچ /مقصر حادثه سراوان کیست

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  295  |  تاریخ: 1399/12/11

زاهدان-روزانه میلیون ها لیتر سوخت به عنوان سرمایه ملی به بهانه بیکاري مردم مرزنشین سیستان وبلوچستان در حالی
قاچاق می شود که مرزنشینان این منطقه همچنان با مشکلات معیشتی دست وپنجه نرم می کنند.

 زاهدان-روزانه میلیون ها لیتر سوخت به عنوان سرمایه
ملی به بهانه بیکاري مردم مرزنشین سیستان وبلوچستان در حالی قاچاق می شود که مرزنشینان این منطقه همچنان با مشکلات

 
معیشتی دست وپنجه نرم می کنند. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها: در حالی طی هفته گذشته خبرهایی در خصوص حادثه ناگوار مرز «شمسر» شهرستان سراوان و
کشته و زخمی شدن تعدادي از سوخت بران در این منطقه در رسانه ها و فضاي مجازي منتشر شد که موضوع قاچاق سوخت و تبعات

 
آن در سیستان و بلوچستان به هیچ عنوان موضوع تازه و جدیدي نیست. 

سیستان و بلوچستان در جنوب شرق کشور با توجه به همسایگی با پاکستان و افغانستان و نیاز شدید این کشورها به انواع فرآورده
هاي سوختی از جمله مناطق مستعد در حوزه قاچاق سوخت است، استانی با ظرفیت هاي منحصر به فرد که متأسفانه طی سال هاي

 
اخیر قاچاق سوخت فعالیت پر رونق و دردسر ساز این منطقه شده است. 

 
خشکسالی و عدم توسعه یافتگی مردم را به سوخت بري سوق داده است 

از سوي دیگر طبق آخرین آمار سیستان و بلوچستان در مقایسه با سایر استان ها و کشور در بازه 1395-1398 با متوسط نرخ بیکاري
14.1 درصد رتبه 28 یعنی از آخر، چهارم را کسب کرده است. به عقیده کارشناسان خشکسالی از عمده دلایل بالا رفتن آمار بیکاران
در این استان مرزي است، خشک ماندن تالاب هامون، قطع جریان آب رودخانه هیرمند، خشک شدن 120 هزار هکتار از اراضی شمال
استان، بی آبی بیش از 3 هزار روستاي بلوچستان، جاده هاي غیراستاندارد و بی توجهی به ظرفیت هاي اقتصادي استان از جمله

 
دلایل بیکاري و همچنین تهدیدهاي فرایند توسعه در سیستان و بلوچستان است. 

متأسفانه طی دو دهه اخیر به دلیل بروز خشکسالی و نبود شغل روزانه میلیون ها لیتر مواد سوختی به عنوان سرمایه ملی به بهانه
بیکاري مردم مرزنشین قاچاق می شود اما مردم مرزنشین همچنان فقیر و محروم هستند و به درستی مشخص نیست که این



 
سودهاي میلیاردي در جیب چه کسانی سرازیر می شود. 

 
قاچاق سوخت به کام سود جویان به نام مردم محروم 

سود کلان قاچاق سوخت بسیاري از سودجویان و فرصت طلبان داخلی و خارجی را به خود جلب کرده، از یک طرف مردم روستایی و
مرزنشین بیکار هستند و از سوي دیگر سرمایه اي براي استفاده از آن را ندارند، به همین سبب زمینه براي سودجویان فراهم می شود
و دست به کار شده و بسیاري از مردم را به عنوان کارگر به کار می گیرند تا سرمایه ملی ما را به ازاي دریافت مبلغی اندك به آن

 
سوي مرز منتقل کنند. 

صد البته که براي بررسی حادثه مرز «شمسر» شهرستان سراوان نیاز به بررسی هاي کارشناسی از سوي نهادهاي مربوطه است و قطعاً
در صورت تخلف باید به آن رسیدگی شود و قطعاً جان و مال همه شهروندان ایرانی محترم است، اما براي شروع باید بررسی کنیم که

 
اصل ماجرا از چه قرار بوده است. 

 
 

اصل ماجراي اتفاقات در مرز سراوان چه بود مسئولان سیستان و بلوچستان در اولین واکنش خود ماجرا را اینگونه شرح دادند: گذر
مرزي در منطقه «شمسر» سراوان با هدف توجه به معیشت مرزنشینان ایجاد شده که روز دوشنبه مورخ 4 اسفند ماه ساعت 8 صبح،
در آن سوي مرز سوخت برانی که مبادرت به انتقال غیرقانونی سوخت می کنند، تجمع کردند. آنان قصد داشتند از محل گذر رسمی
وارد شوند، بیش از دو ساعت مذاکره انجام شد تا در چارچوب قواعد از این گذر عبور کنند، ظاهراً تجمع آنها منجر به تیراندازي از

 
سوي مأموران پاکستانی می شود و درگیري شدت پیدا می کند و جمعیت با شکست درب هاي گذر مرزي وارد کشور می شوند. 

پس از آن معاندان و رسانه هاي ضد انقلاب با فرصت طلبی مردم را براي تجمع در شهر سراوان تحریک می کنند و در روز 5 اسفند
عده اي به فرمانداري سراوان وارد می شوند و اموال عمومی را تخریب می کنند و پس از آن نیز در شامگاه همان روز تعدادي از افراد
مغرض با تحریک رسانه هاي ضد انقلاب و افراد خارج نشین در فضاي مجازي در حمله به پاسگاه «کورین» زاهدان یک مأمور نیروي

 
انتظامی را شهید می کنند. 

نکته جالب توجه در این اتفاقات صبر و بردباري نیروهاي نظامی و انتظامی در جریان این حوادث است که با توجه به این تدبیر و با
همکاري معتمدان محلی و ریش سفیدان اقدامات لازم صورت گرفته و بلافاصله فضا آرام می شود اما نکته اینجاست که به نظر می
رسد اجراي طرح «رزاق» که براي تأمین معیشت مردم مرز نشین اجرا شده است به مذاق برخی گروه هاي سود جو خوش نیامده و

در نهایت منجر به ایجاد این تحرکات شده است. 



اما در ادامه براي روشن شدن بیشتر موضوع باید بررسی کنیم که طرح «رزاق» و اهداف آن چیست و چرا جریان هاي معارض نظام در

 
قدم اول پس از این حادثه ناگوار سعی در زیر سوال بردن این طرح داشتند. 

 
 

 
طرح «رزاق» و اهداف آن چیست 

معمولاً بیکاري و نیاز به امرارمعاش مرزنشین ها همواره یکی از اهرم هایی است که از آن براي تطهیر کردن قاچاق سوخت توسط
سودجویان استفاده می شود از همین رو دولت به همراهی نهادهاي نظامی و انتظامی طرحی تحت عنوان «رزاق» را آماده کردند که

 
مدتی است به صورت آزمایشی در سیستان و بلوچستان در حال اجرا است. 

طرح «رزاق» یک طرح معیشتی است که از مهر ماه سال جاري براي ساماندهی سوخت بران مرزنشین در سیستان وبلوچستان اجرایی
شده است. در این طرح به هر 5 خانوار بومی یک کارت تردد تعلق می گیرد تا با استفاده از آن، یک نفر به نمایندگی از دیگران، به

 
صورت قانونی اقدام به خرید 3 هزار لیتر سوخت گازوئیل بکند. البته خانوارها مجاز به کرایه دادن کارت شان نیز هستند. 

 
صاحبان کارت «رزاق» می توانند هفته اي یک بار از گذرگاه هاي مرزي، سوخت به پاکستان منتقل کنند و در ازاي آن پول بگیرند. 

احمد علی موهبتی، استاندار سیستان و بلوچستان چندي پیش درباره طرح «رزاق» اظهار داشت: متأسفانه تعدادي از مردم استان به
دلیل نداشتن شغل مناسب مبادرت به قاچاق سوخت از استان هاي هم جوار می کنند که تردد خودروهاي سوخت کش خود منجر به

 
ایجاد مشکلی جدید ازجمله افزایش آمار تلفات رانندگی در جاده هاي این استان شده است. 

 
مقررشده تا سهمیه سوخت افراد مرزنشین با قیمت مصوب از طریق جایگاه هاي تعیین شده توزیع و در مرزها به فروش برسد 

وي ادامه داد: در همین راستا با هماهنگی صورت گرفته مقررشده است تا سهمیه سوخت افراد مرزنشین با قیمت مصوب از طریق
جایگاه هاي تعیین شده توزیع شود تا در مرزها به فروش برسانند و این طرح تا زمانی که شغل مناسب و پایدار پیدا کنند، ادامه

 
خواهد یافت. 

استاندار سیستان و بلوچستان ابراز امیدواري کرد: با اجراي طرح «رزاق» که به صورت آزمایشی و صرفاً جهت بهره مندي مرزنشینان
اجرا می شود، نتایج مثبتی در سیستان و بلوچستان و در راستاي اشتغال زایی ایجاد شود. 



وي تصریح کرد: البته این طرح کوتاه مدت و موقت است و امیدواریم با برنامه ریزي بلند مدت و طی فرایندهاي پروژه هاي اقتصادي و

 
تولیدي، این افراد را از اشتغال کاذب به سمت وسوي اشتغال واقعی سوق دهیم. 

 
مردم بلوچستان همواره مرزداران امینی براي ایران اسلامی بوده اند 

محمد دهواري یکی از شهروندان سراوانی در گفت و گو با خبرنگار مهر، اظهار داشت: موضوع معیشت مرزنشینان همواره یکی از
دغدغه هاي اصلی مسئولان در استان مرزي سیستان و بلوچستان بوده است زیرا به دلیل چندین سال خشکسالی و نبود صنایع بزرگ

 
موضوع بیکاري تبدیل به یک معضل جدي در این منطقه شده است. 

وي افزود: از همین رو تعدادي از مرزنشینان به ناچار به شغل هاي کاذب از جمله سوخت بري روي آورده اند و مجبور هستند از این

 
راه امرار معاش کنند. 

این شهروند سراوانی با تاکید بر اینکه مردم بلوچستان همواره مرزداران امینی براي ایران اسلامی بوده اند، ادامه داد: از همین رو
مجموعه نظام از جمله دولت و سپاه پاسداران با اجراي طرح هایی در خصوص انتقال سوخت از مرز همواره سعی کردند تا به نوعی به

 
معیشت مرزنشینان کمک کنند. 

وي با اشاره به اینکه آخرین طرحی که در حال اجراست «رزاق» نام دارد، گفت: در این طرح مرزبانی و سپاه پاسداران در مکان هاي
مشخصی از نوار مرزي راهی براي سوخت برها ایجاد کرده تا علاوه بر اینکه معیشت مرزنشینان تأمین شود کسی بی حساب و کتاب و

 
بدون کنترل نیز از مرز خارج نشود. 

دهواري با اشاره به اینکه هر طرحی نیاز به اصلاح دارد، تصریح کرد: طرح «رزاق» از مهر ماه امسال در استان سیستان و بلوچستان

 
اجرایی شده است که در عین حال اینکه نکات مثبت فراوانی دارد نواقصی نیز در اجرا دارد که باید براي رفع آنها تلاش کرد. 

 
با اجراي درست و اصولی طرح «رزاق» جلوي بسیاري از ناامنی ها در استان سیستان و بلوچستان گرفته می شود 

وي گفت: با وجود اجراي طرح «رزاق» و باز شدن گذرگاه هاي قانونی و مشخص شده در مناطق مرزي براي استفاده از این طرح و
سهمیه سوخت واگذارشده اما همچنان موضوع بیکاري بهانه خوبی است تا گروه هاي معاند، اشرار و قاچاقچیان مواد مخدر نیز وارد

 
صحنه شوند و به صورت نمایشی از قاچاقچیان سوخت حمایت کنند. 

این شهروند بلوچ با تاکید بر اینکه پیش از اجراي طرح «رزاق» سود سوخت نصیب افرادي خاصی می شد، افزود: به نظر من با اجراي

 
درست و اصولی طرح «رزاق» جلوي بسیاري از ناامنی ها در سیستان و بلوچستان گرفته می شود. 

وي با اشاره به حادثه اخیر در مرز «شمسر» شهرستان سراوان ادامه داد: براي جلوگیري از این حادثه می شد تدبیر بهتري اندیشید و

 
برنامه ریزي و همینطور اطلاع رسانی بهتري نیز انجام داد تا جلوي سو استفاده دشمنان نیز گرفته شود. 

 
اجراي طرح رزاق منافع مافیا را به خطر انداخته است / لزوم دقت بیشتر در اجراي طرح 



عبدالغفور آسکانی یکی دیگر از شهروندان سراوانی در گفت و گو با خبرنگار مهر، اظهار داشت: موضوع بیکاري در سیستان و
بلوچستان یک معضل جدي است و قطعاً اگر یک شغل بی درد و سر و بدون مشکل وجود داشته باشد جوانان این منطقه به هیچ

 
عنوان جان خود را با شغل هاي کاذب از جمله قاچاق سوخت به خطر نمی اندازند. 

وي با اشاره به حادثه اخیر در مرز «شمسر» شهرستان سراوان گفت: امیدواریم این موضوع و اتفاقات بعد از آن به درستی بررسی شود

 
و اگر کسی اشتباهی مرتکب شده به آن رسیدگی شود و در این میان حقی ضایع نشود. 

این شهروند بلوچ با اشاره به اینکه برخی از حوادث به دلیل عدم آگاهی و بر انگیخته شدن احساسات جوانان است، افزود: البته در این
میان جریان هاي معاند و ضد انقلاب هم سعی در سو استفاده از وضعیت داشتند که خوشبختانه با هوشیاري مردم بلوچستان در این

 
امر ناکام ماندند. 

وي با تاکید بر اینکه قانون فصل الخطاب است و همه باید به آن احترام بگذارند، ادامه داد: امیدواریم در این حوادث اگر مسئول و یا

 
ماموري هم خطایی انجام داده طبق قانون به آن رسیدگی شود. 

آسکانی تصریح کرد: عوائد سوخت بري باید نصیب مردمی که در حاشیه مرز زندگی می کنند، شود نه اینکه در این میان یک سري از

 
باندها و مافیاهاي سوخت روز به به روز قدرت بیشتري پیدا کنند. 

وي با تاکید بر اینکه کلیت طرح «رزاق» بسیار خوب و مفید است، اظهار کرد: البته همچنان باید در اجراي طرح دقت و برنامه ریزي

 
بیشتري داشته باشیم تا انشااالله بهترین نتیجه عاید مردم مرزدار سیستان و بلوچستان شود. 

 
 

 
روزانه 9 میلیون لیتر سوخت از سیستان و بلوچستان قاچاق می شود 

البته ناگفته نماند که انتقال روزانه حدود 9 میلیون لیتر مواد سوختی به آن سوي مرزها تنها از داخل سیستان و بلوچستان تأمین
نمی شود بلکه قاچاق سوخت زنجیره اي به وسعت سایر استان ها کشیده شده است، به طوري که بسیاري از مردم سایر نقاط کشور را

 
نیز به خود جذب کرده است. 

بخش زیادي از 9 میلیون لیتر فرآورده هاي نفتی از سایر استان ها به وسیله تانکر، کامیون و اتوبوس هاي مسافربري به سیستان و
بلوچستان انتقال می یابد، برخی با بارنامه هاي جعلی، برخی با پرداخت رشوه و برخی در خفا و خارج از دید مأموران به این استان



 
انتقال می یابد. 

 
سودهاي کلان و نبود شغل مناسب موجب تشکیل شبکه هاي سازمان یافته قاچاق سوخت در سطح کشور شده است 

سودهاي کلان، نبود شغل مناسب، بیکاري شمار زیادي از جمعیت جوان و آماده ورود به عرصه هاي غیرقانونی و شغل هاي کاذب
رونق بخش قاچاق سوخت در سیستان و بلوچستان و همچنین موجب تشکیل شبکه هاي سازمان یافته قاچاق سوخت در سطح کشور

 
و این استان شده است. 

اما در این میان مردم مرزدار، صبور و بصیر سیستان و بلوچستان باید به این نکته که جریان هاي معاند و رسانه هاي ضد انقلاب به
هیچ عنوان دلسوز آنها نیستند نیز توجه کنند به گونه اي که بعد از حادثه سراوان این جریان ها با دروغ پراکنی تعداد کشته ها را
چند ده نفر اعلام کردند در حالی که طبق آمار ارائه شده از سوي استاندار سیستان و بلوچستان متأسفانه در این حادثه 3 نفر کشته

 
شدند که 2 نفر از آنها در پاکستان و یک نفر در ایران بود. 

اما از همه این موارد که بگذریم در حادثه سراوان بار دیگر هوشمندي و بصیرت مردم مرزدار سیستان و بلوچستان به همگان ثابت شد
زیرا با وجود همه تفرقه افکنی هاي ضد انقلاب مردمان صبور این استان اعم از شیعه و سنی و بلوچ و فارس با اتحاد و یکدلی یک بار
دیگر نقشه هاي شوم دشمنان را نقش بر آب کردند و با وجود همه مشکلات با سعه صدر و آرامش در انتظار پیگیري و پاسخگویی

مسئولان هستند که امیدواریم هرچه زودتر این مهم محقق شود.



چراغ سبز مجلس به واردات خودرو

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  296  |  تاریخ: 1399/12/11

دنیاي اقتصاد نوشت : مجلس شوراي اسلامی روز گذشته در حین بررسی لایحه بودجه 1400، در شرایطی تعرفه 86 درصدي
ورود خودرو به کشور را تصویب کرد که توقف واردات خودرو به چهارمین سال خود نزدیک می شود.

دنیاي اقتصاد نوشت : مجلس شوراي اسلامی روز گذشته
در حین بررسی لایحه بودجه 1400، در شرایطی تعرفه 86
درصدي ورود خودرو به کشور را تصویب کرد که توقف

 
واردات خودرو به چهارمین سال خود نزدیک می شود. 

با این حال، اقدام نمایندگان می تواند سیگنالی در راستاي
آزادسازي واردات خودرو در سال آینده باشد. در طرح
ساماندهی صنعت و بازار خودرو؛ «واردات مشروط» پیش

 
بینی شده است. 

در حالی که طبق قانون، «کمیسیون ماده یک» مرجع تعیین تعرفه واردات کالاهاي وارداتی است، مجلس شوراي اسلامی تعرفه ورود
خودرو به کشور در سال آینده را 86 درصد اعلام کرد. این مصوبه اما در شرایطی است که واردات خودرو به کشور از خرداد 97 ممنوع
شده و برنامه اي قطعی نیز براي لغو این ممنوعیت در دست نیست. طبق اخبار رسیده از مجلس، نمایندگان دیروز و در جریان بررسی
لایحه بودجه 1400، مقرر کردند حقوق ورودي خودروهاي سواري در سال آینده حداقل به میزان 86 درصد ارزش گمرکی آنها تعیین
شود. این اقدام مجلسی ها اما با چند ابهام مواجه است. نخست اینکه قانون وظیفه تعیین تعرفه واردات کالا به کشور را بر عهده
کمیسیون ماده یک (وابسته به سازمان توسعه تجارت ایران) گذاشته و بنابراین، اگر قرار بر تغییر نرخ تعرفه خودروهاي وارداتی باشد،
طبعا این موضوع باید در کمیسیون موردنظر بررسی شود. به گفته کارشناسان، در صورتی که کمیسیون ماده یک با تغییر تعرفه
واردات خودرو موافقت نکند، مصوبه مجلس به نوعی قابلیت اجرایی نخواهد داشت. حتی این امکان نیز وجود دارد که شوراي نگهبان با

 
توجه به محدودیت قانونی، مصوبه مجلس مبنی بر افزایش تعرفه واردات خودرو را رد کند. 

ابهام دیگر اما اینجاست که واردات خودرو به کشور از خرداد 97 ممنوع شده و در حال حاضر نیز برنامه اي قطعی براي لغو آن وجود
ندارد. مرور تصمیمات خودرویی دوره هاي قبلی مجلس نیز نشان می دهد آنها به مساله تعرفه واردات خودرو ورود نمی کردند.
بنابراین مصوبه مجلسی ها این پرسش را ایجاد می کند که دلیل تغییر تعرفه کالاي ممنوعه چیست؟ آیا مجلسی ها طرحی جدي
براي ازسرگیري واردات خودرو به کشور دارند؟ البته در اصلاحیه طرح ساماندهی خودرو، بر مساله آزادسازي واردات نیز تاکید شده، با

 
این حال طرح موردنظر هنوز از فیلتر صحن علنی و شوراي نگهبان عبور نکرده است. 

در کنار اینها، مصوبه خودرویی مجلس ابهام دیگري نیز دارد و آن، یکسان بودن رقم تعرفه براي همه خودروها است. در مصوبه مجلس
به طور کلی گفته شده که تعرفه واردات خودرو به کشور در سال آینده 86 درصد است. این در حالی است که پیش تر خودروهاي
وارداتی از حیث میزان تعرفه، تقسیم بندي شده اند. بر این اساس، تعرفه واردات خودروهاي سواري کمتر از 1200 سی سی، 55
درصد لحاظ شده و تا سقف 2 هزار سی سی نیز میزان تعرفه 75 درصد است. همچنین براي خودروهاي 2 هزار تا 2 هزار و 500 سی



سی نیز 95 درصد تعرفه در نظر گرفته شده و ورود خودرو با حجم موتورهاي بالاتر نیز که کلا مدت هاست ممنوع است. با این حال
مجلسی ها مصوب کرده اند که رقم تعرفه واردات خودرو فارغ از اینکه چه حجم موتوري داشته باشد، 86 درصد است. در مصوبه
مجلس همچنین تکلیف خودروهاي برقی و هیبریدي نیز مشخص نیست. طبق قانون فعلی، این مدل خودروها که به محصولات پاك
معروف هستند، تعرفه اي بسیار اندك دارند، با این حال مشخص نیست آیا مصوبه مجلس (تعرفه 86 درصدي) شامل آنها نیز خواهد
شد یا ملاك واردات شان، تعرفه فعلی است. این ابهام، خود پرسش دیگري مطرح می کند، اینکه بالاخره قصد مجلس از مصوبه تعرفه
86 درصدي، کوتاه کردن دیوار حمایتی از صنعت خودرو بوده یا بلندتر کردن آن. اگر کف و متوسط تعرفه هاي فعلی (55 درصد و 75
درصد) را لحاظ کنیم، مجلس دیوار حمایتی از صنعت خودرو را بالاتر برده و اگر ملاك را سقف آن (95 درصد) در نظر بگیریم، قصد
مجلسی ها کاهش حمایت تعرفه اي بوده است. با این حال اگر میانگین تعرفه هاي فعلی را لحاظ کنیم، عملا دیوار حمایتی تعرفه اي

 
از صنعت خودرو بلندتر شده است. 

 
افزایش تعرفه وقتی واردات ممنوع است 

با در نظر گرفتن تعرفه 86 درصدي مصوب مجلس که بیش از تعرفه هاي فعلی (مربوط به واردات خودروهاي داراي حجم موتور
حداکثر 2 هزار سی سی) است، مجلسی ها عملا دیوار حمایتی از خودروسازان داخلی را بالاتر برده اند. این موضوع از دو جهت قابل
نقد است، نخست اینکه خلاف اقداماتی است که در کشورهاي صاحب صنعت خودرو انجام می شود و دیگر آنکه انتظار می رفت با
توجه به رشد نرخ ارز و ضعف رقابت در بازار خودرو و همچنین صعود شدید قیمت محصولات داخلی، تعرفه واردات کاهش پیدا کند. با
این حال مجلسی ها به جاي آنکه اولا تکلیف واردات خودرو را (از حیث تداوم ممنوعیت یا آزادسازي) براي سال آینده مشخص کنند
و ثانیا حمایت تعرفه اي را کاهش دهند، اولی را رها کرده و دومی را هم افزایش دادند. بازار خودروهاي وارداتی طی دو سال و حدودا
9 ماهی که از ممنوعیت واردات می گذرد، با رشد نجومی قیمت مواجه شده است. هرچند یکی از دلایل اصلی انفجار قیمتی در بازار
خودروهاي وارداتی، به رشد شدید نرخ ارز در دوران تحریم مربوط می شود، با این حال ممنوعیت واردات نیز نقشی اساسی در این
ماجرا داشته است. در دوران ممنوعیت واردات، کسب وکار بسیاري از شرکت هاي واردکننده خودرو عملا تعطیل شد، ضمن آنکه رشد
قیمت خودروهاي خارجی در کشور، منحنی قیمت داخلی ها را نیز تحریک کرد. همچنین اندك رقابتی نیز که با ورود خودروهاي
خارجی، در بازار کشور وجود داشت، با ممنوعیت واردات حذف شد تا انحصار خودروسازان داخلی قوي تر شود. در این شرایط، انتظار
می رفت مجلس شوراي اسلامی به اصل مساله واردات خودرو ورود کرده و با سبک سنگین کردن شرایط کشور، راهی براي لغو

 
ممنوعیت واردات خودرو پیدا کند، نه اینکه دست روي تعرفه کالایی ممنوعه بگذارد و تازه آن را عملا افزایش نیز بدهد. 

هرچند کاهش یکباره و بدون زیرساخت تعرفه ها می تواند به تولید داخل آسیب بزند، اما آن روي سکه را هم که کوتاه کردن دیوار
حمایتی سبب ارتقاي کیفی تولیدات داخل خواهد شد، باید دید. به اعتقاد بسیاري از کارشناسان، با کاهش تعرفه ها و به اصطلاح
گشودن دروازه ها به سوي خودروهاي خارجی، شرکت هاي داخلی براي ارتقاي بهره وري خود تحت فشار قرار می گیرند و ناگزیر به
کاهش قیمت ها می شوند. همچنین، شهروندان نیز این امکان را می یابند که خودرویی بهتر و استاندارد سوار شوند. طبق گزارش
بانک جهانی در سال 2017، دلیل کلی مقاومت در برابر کاهش تعرفه، نگرانی هایی مبنی بر ورود خودروهاي خارجی به یک کشور و
تخریب تولید داخلی یا پر شدن بازار از محصولات کم کیفیت است. در ادامه این گزارش آمده که به سه دلیل، این نگرانی ها بی
اساس است. نخست طبیعت بخش خودروسازي. بسیاري از خودروسازان براي به حداقل رساندن هزینه ها و خسارات حمل ونقل،
ترجیح می دهند که محصولات خود را در نزدیکی محل فروش، تولید کنند که این خود سبب رونق بازار داخلی می شود. دوم آنکه
تجربه نشان داده کاهش تدریجی تعرفه هاي وارداتی روي قطعات خودرو، نه تنها صنعت خودرو را نابود نمی کند بلکه یک کاتالیزور
براي موفقیت جهانی خودروسازان داخلی خواهد بود. در نهایت اینکه کاهش عوارض واردات وسایل نقلیه تجاري سبب افزایش تولید،
ایجاد اشتغال گسترده و مازاد تجاري خواهد شد. در گزارش بانک جهانی، همچنین به تجربه برخی کشورها (به خصوص چین) درباره
کاهش تعرفه اشاره شده و به برخی دیگر (مانند هند، پاکستان و ترکیه) نیز بابت رشد تعرفه هشدار داده شده است. طبق این گزارش،



چین هدف خود را تولید یک میلیون دستگاه اتومبیل برقی و هیبریدي در سال 2020 گذاشته و همچنین قصد دارد بالغ بر سه
میلیون خودروي داخلی را در سال 2025 به فروش برساند. چین پیش از این برنامه اي با نام «توسعه بلندمدت و کوتاه مدت خودرو»

 
را در سال 2017 تدوین کرد و هدف نهایی آن تبدیل این کشور به قدرت مسلم خودروسازي جهان تعریف شده است. 

در راستاي تلاش چین براي رسیدن به این هدف جاه طلبانه آنها می خواهند خود را به عنوان بازیگري نوظهور در خودروسازي مطرح
و در این راستا به تقویت رقابت میان برندهاي داخلی (از مسیر باز کردن مرزها به سوي خارجی ها) روي آورده است. با توجه به
گزارش بانک جهانی، ایران نیز می تواند مخاطب هشدارهاي بانک جهانی مبنی بر افزایش حمایت هاي تعرفه اي و اقدامات

 
محدودکننده واردات باشد، چه آنکه اولا واردات خودرو به کشور هنوز ممنوع است و ثانیا تعرفه ها نیز بالا رفته اند. 

 
ریزش قیمت خودرو 

اما با فرض اینکه ملاك تعرفه واردات خودرو به کشور را همین رقم 86 درصد مدنظر مجلس شوراي اسلامی در نظر بگیریم، در صورت
لغو ممنوعیت واردات، بازار خودرو چه در بخش وارداتی ها و چه خارجی ها با ریزش قیمتی مواجه خواهد شد. در این مورد، فربد زاوه
کارشناس خودرو به «دنیاي اقتصاد» گفت: با توجه به اینکه ارز مرجع براي محاسبه تعرفه واردات کالا هنوز همان 4 هزار و 200
تومان است، آزادسازي ورود خودرو به کشور باز هم کاهش شدید قیمت را به دنبال خواهد داشت. وي با بیان اینکه انتظار می رود لغو
ممنوعیت واردات خودرو با همین تعرفه 86 درصدي، به ریزش حداقل 50 درصدي قیمت در بازار وارداتی ها منجر شود، افزود: الان
خودرویی مانند تویوتا لندکروز، حدودا 50 هزار دلار قیمت دارد که با احتساب نرخ آزاد ارز (براي محاسبه قیمت پایه) و تعرفه 86
درصدي، این خودرو در نهایت با قیمتی حدود یک میلیارد و 500 میلیون تومان به دست مصرف کننده خواهد رسید و در این

 
شرایط، قیمت مدل هاي فعلی موجود در بازار شکسته خواهد شد. 

به گفته زاوه، با توجه به اینکه می توان خودروهاي ارزان تري را وارد کرد، آزادي واردات خودرو اثر کاهشی روي قیمت مونتاژي ها
خواهد داشت و با پایین آمدن نرخ آنها، خودروهاي تولید داخل نیز نزول قیمتی را تجربه خواهند کرد. این کارشناس در نهایت پیش
بینی کرد که دولت بعدي به احتمال فراوان واردات خودرو به کشور را آزاد خواهد کرد. جدا از این پیش بینی، لغو تحریم ها و احیاي
توافق هسته اي و برجام نیز در آینده احتمال از سرگیري واردات خودرو به کشور را افزایش داده است. بنابراین باید منتظر ماند و دید

 
در صورت آزادسازي واردات، کمیسیون ماده یک چه تصمیمی براي تعرفه واردات خودرو خواهد گرفت. 
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آغاز پویش «براي پدرم» جهت جذب حامی 1110یتیم در هرمزگان

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  297  |  تاریخ: 1399/12/11

 
آغاز پویش «براي پدرم» جهت جذب حامی 1110یتیم در هرمزگان 

دریانیوز: پویش «براي پدرم» به منظور جذب حامی براي حمایت هزار و 110 یتیم در هرمزگان با مشارکت نهاد نمایندگی رهبر

 
معظم انقلاب و دانشگاه هاي استان آغاز شد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) هرمزگان در حاشیه آغاز این پویش گفت: این پویش تا 21 رمضان هم زمان با شب شهادت

 
حضرت علی (ع) ادامه دارد. 

علی الهیاري افزود: در حال حاضر هشت هزار و 500 یتیم در هرمزگان تحت حمایت کمیته امداد هستند که امیدواریم به برکت ماه
مبارك رجب و با اجراي این پویش، فرهنگ حمایت از ایتام که امري انسانی، الهی و اعتقادي است، بیش از پیش در جامعه ترویج

 
یابد. 

وي بیان داشت: همه دانشگاهیان و افراد متقاضی می توانند با مراجعه به دفاتر نهاد رهبري در دانشگاه هاي هرمزگان و یا ارسال عدد

 
1 به سامانه پیامکی 3000333376 در این پویش شرکت نمایند. 

مدیرکل کمیته امداد هرمزگان اظهارداشت: در حال حاضر 39 هزار خانواده تحت حمایت این نهاد در طرح هاي اشتغال از مشاغل

 
خرد تا کارگاه تولیدي و کارفرمایی در سطح استان در حال فعالیت هستند و این خانواده ها نقش خوبی در تولید ایفا می نمایند. 

الهیاري همچنین به موضوع فقر اشاره کرد و اظهارداشت: فقر، بیماري است که مانع توسعه جامعه می شود و از سوي دیگر ما در

 
شرایط جنگ تمام عیار اقتصادي قرار داریم که نتیجه آن تولید فقر می باشد. 

 
وي افزود: شرط اینکه بازنده نباشیم مواسات و همدلی می باشد که رهبر معظم انقلاب نیز بر اهمیت آن تاکید داشتند. 

این مسوول، مشارکت مردم در کنار کمک هاي دولت و ایجاد اشتغال براي خانواده هاي نیازمند را 2 نسخه شفا بخش رفع فقر جامعه
دانست و گفت: برنامه هاي کمیته امداد در واقع یک نوع ایجاد مشارکت مردمی در فرآیند فقرزدایی است و این مدل کمیته امداد که

 
هم به عنوان مسکن و هم به عنوان درمان فقر است نتیجه نهایی آن توانمندسازي نیازمندان می باشد. 

نماینده ولی فقیه در هرمزگان و امام جمعه بندرعباس نیز در خصوص این پویش گفت: این حرکت در مجموعه دانشگاهیان یک
حرکت مبارك و ارزشمند است که امیدواریم با حفظ عزت و آبروي خانواده هاي ایتام، بخشی از آلام، مشکلات و گرفتاري این قشر

 
مرتفع شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محمد عبادي زاده با اشاره به این مطلب که ایتام در این روزهاي سخت نیازمند توجه و مهربانی همنوعان
هستند، افزود: امروز شاهدیم که دانشگاهیان از روي مهر و محبت و درك وضعیت اقتصادي به حمایت از اقشار نیازمند به ویژه ایتام



 
آمده اند که جاي قدردانی دارد. 

حجت الاسلام سید عباس تقوي، مسوول دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان نیز گفت: حمایت
دانشگاهیان، اساتید و مسئولان از یک هزار و 110 یتیم در قالب پویش «براي پدرم» در استان آغاز همکاري مشترك دانشگاه و
کمیته امداد در زمینه هاي مختلف فرهنگی، اجتماعی و علمی می باشد و هر کدام به اندازه سهم خود در این امر خداپسندانه

مشارکت خواهند داشت.



استاندار هرمزگان تاکید کرد: ضرورت افزایش اختیارات استان ها در حوزه

مدیریت مناطق آزاد

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  298  |  تاریخ: 1399/12/11

دریانیوز: استاندار هرمزگان گفت: تأسیس منطقه آزاد جاسک با استفاده بهینه از منابع موجود در منطقه از جمله نیروي
انسانی، موجب ارتقاء امنیت، رفاه اجتماعی و توسعه اقتصادي سریع این منطقه می شود.

 
استاندار هرمزگان تاکید کرد: ضرورت افزایش اختیارات استان ها در حوزه مدیریت مناطق آزاد 

دریانیوز: استاندار هرمزگان گفت: تأسیس منطقه آزاد جاسک با استفاده بهینه از منابع موجود در منطقه از جمله نیروي انسانی،

 
موجب ارتقاء امنیت، رفاه اجتماعی و توسعه اقتصادي سریع این منطقه می شود. 

نشست کمیسیون امور زیربنایی و تولیدي مجمع تشخیص مصلحت نظام به ریاست حجت الاسلام والمسلمین دکتر مصباحی مقدم و
با حضور دکتر فریدون همتی استاندار هرمزگان و برخی از اعضاي بلندپایه این مجمع با هدف بررسی لایحه اختلافی مجلس شوراي

 
اسلامی و شوراي نگهبان در خصوص تأسیس منطقه آزاد جاسک در تهران برگزار شد. 

دکتر همتی در این نشست با تأکید بر استفاده از ظرفیت هاي فراوان سواحل مکران و استفاده بهینه از منابع منطقه اي، اظهار داشت:
تأسیس منطقه آزاد جاسک با استفاده بهینه از منابع موجود در منطقه از جمله نیروي انسانی، امنیت، رفاه اجتماعی و توسعه اقتصادي

 
سریع این منطقه را رقم می زند. 

وي افزود: جاسک می تواند به عنوان مفصل مهم ارتباطی کشور باشد و از طریق تأسیس منطقه آزاد، نقش آن در برقراري پیوندهاي

 
امن اقتصادي فرا ملی کشور می تواند ارتقاء پیدا کند. 

استاندار هرمزگان، توسعه جامعه محلی را یکی از اهداف مهم طرح توسعه سواحل مکران برشمرد و اضافه کرد: براي دستیابی به یک
مدل مطلوب در ایجاد مناطق آزاد، باید تصمیمات و تجارب مناطق آزاد بررسی شود و پس از احصاء دستاوردها و تنگناهاي فعلی این
مناطق، قوانین جدید مناطق آزاد ابلاغ و اجرایی شود که در صورت موافقت با تأسیس منطقه آزاد جاسک از سوي مجمع تشخیص

 
مصلحت نظام، مشکلات فعلی رخ ندهد. 

دکتر همتی، با بیان اینکه در مقوله توسعه اقتصادي باید همواره علاوه بر تلاش براي شناسایی ظرفیت هاي بیرونی کشور باید تولید و
رشد اقتصادي بر پایه توانمندي هاي داخل کشور استوار شود، گفت: این توسعه زمانی اتفاق می افتد که جامعه محلی همتراز با توسعه

 
منطقه رشد پیدا کند و مردم با سیاست هاي توسعه اي همراهی کنند. 

وي خاطرنشان کرد: بهره گیري از نیروي انسانی و توسعه اشتغال جامعه محلی یکی از مؤلفه هاي اصلی براي جلب مشارکت مردم در

 
فعالیت هاي توسعه اي است. 

استاندار هرمزگان همچنین با اشاره به تشکیل سازمان توسعه مکران در آتیه نزدیک، تصریح کرد: در صورت تصویب تأسیس منطقه
آزاد جاسک، علاوه بر استقرار دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي حاکمیتی، وظایف و مأموریت سازمان توسعه مکران ممکن است سبب



 
تداخل بین وظایف نهادهاي دیگر شود که باید نقش هر یک از ارگان ها و نهادها به صورت شفاف در قانون تعریف شود. 

وي افزود: با توجه به اینکه مسئولیت کلی مناطق آزاد مستقر در هرمزگان و سایر استان هایی که داراي مناطق آزاد هستند بر عهده
استانداران و مجموعه استانداري است، به منظور توسعه متوازن باید اختیارات استان ها در حوزه مدیریت مناطق آزاد افزایش پیدا کند.
تصمیم گیري در خصوص تصویب یا عدم تصویب لایحه تأسیس منطقه آزاد جاسک به نشست آتی کمیسیون امور زیربنایی و تولیدي

مجمع تشخیص مصلحت نظام موکول شد.



شادیار، اولین پایه موبایل چند منظوره

منبع: پاناشماره خبر:  299  |  تاریخ: 1399/12/11

اهر (پانا) - شادیار، اولین پایه موبایل چندمنظوره توسط جلیل محمدي، معلم مبتکر اهري در پژوهشسراي خیام اهر طراحی
و ساخته شد.

 
 

اهر (پانا) - شادیار، اولین پایه موبایل چندمنظوره توسط جلیل محمدي، معلم مبتکر اهري در پژوهشسراي خیام اهر طراحی و ساخته

 
شد. 

اولین پایه موبایل چندمنظوره با نام شادیار (جدید، ابتکاري، کاربردي) براي تدریس دروس کلیه مقاطع تحصیلی توسط جلیل

 
محمدي معلم مبتکر اهري در پژوهشسراي خیام اهر طراحی و ساخته شد. 

اکثر معلمانی که در برنامه شاد تدریس می کنند براي تهیه فیلم از ارائه درس و همچنین پخش زنده با مشکل نگه داري موبایل
مواجه هستند یا جاي مناسبی براي گذاشتن موبابل پیدا نمی کنند یا یکی از افراد خانواده را به خدمت می گیرند و اگر با یک دست
موبایل را می گیرند و با دست دیگر خودکار یا کتاب را جابجا می کنند جهت تدریس مطالب، وضوح تصویر یا فیلم ضبط شده به

 
درستی صورت نمی گیرد. 

جلیل محمدي در پژوهشسراي خیام اهر این مشکل را براي معلمان حل کرده و با طراحی و ساخت یک پایه مناسب و کاربردي
چندمنظوره براي نگهداري موبایل که داراي قابلیت هاي متنوعی از جمله: راحتی تنظیم ارتفاع موبایل و بکارگیري آن براي افراد چپ
دست و راست دست، استفاده براي پخش زنده در تدریس بر روي کتاب، وایت برد و تخته سیاه، استفاده به عنوان پایه براي لایو زنده

 
در سمینارها و کارگاه هاي آموزشی دارد. 

همچنین براي کمک به تدریس عالی و بدون نقص همکاران گرامی در برنامه شاد این مرکز اقدامات تولید انبوه این وسیله کاربردي را

 
شروع کرده است. 

طراح این دستگاه، جلیل محمدي، مسئول خلاقیت، نوآوري، کارآفرینی و ثبت اختراع پژوهشسراي خیام اهر هستند که تاکنون داراي

 
چندین عنوان ثبت اختراع در زمینه وسایل کمک آموزشی و ورزشی بوده است. 



 
 

 
 

معلم مبتکر خلاقیت نوآوري معلم معلمان هنرمند معلم خلاق پژوهشسراي خیام اهر روابط عمومی اهر



زندگی امروزي فرمانبرداري زن از شوهر نیست

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  300  |  تاریخ: 1399/12/11

یک حقوقدان گفت: زندگی امروز فرمانبرداري و فرماندهی نیست، بلکه زندگی امروز با اتکا بر توافق و تفاهم و بسترساز
آرامش براي زن و شوهر و فرزندان باید باشد.

 
یک حقوقدان: 

زندگی امروزي فرمانبرداري زن از شوهر نیست یک
حقوقدان گفت: زندگی امروز فرمانبرداري و فرماندهی
نیست، بلکه زندگی امروز با اتکا بر توافق و تفاهم و

 
بسترساز آرامش براي زن و شوهر و فرزندان باید باشد. 

اعتمادآنلاین| علی نجفی توانا، وکیل پایه یک دادگستري، در رابطه با بحث "حق خروج زنان از کشور" اظهار کرد: یکی از ویژگی هاي
قوانین بشري قابلیت تغییر، اصلاح، بازنگري و به روز شدن می باشد. با لحاظ استحاله و تغییر الگوهاي زندگی، بسیاري از قوانین

 
گذشته قابلیت اجرایی و مفید بودن و یا اصولا ظرفیت اجرایی خود را از دست داده اند و یا اینکه افکار عمومی آنها را نمی پذیرد. 

وي تصریح کرد: در شرع اول اسلام قواعد بسیاري داریم که با لحاظ مصلحت اسلام، جلوگیري از وهم موازین و ارزش هاي دینی در

 
مذهب شیعه در زمان غیبت به گونه اي قابل تفسیر است تا از اجراي این قوانین در صورت وجود این شرایط جلوگیري به عمل آید. 

این حقوقدان در ادامه خاطرنشان کرد: همچنین در قانون مجازات اسلامی نیز از چهار دهه بعد از انقلاب به این طرف، بسیاري از
قوانین بر اساس همین ملاحظات تغییر کرده و یا اصلاح و نقض شدند که منتسب به قوانین دینی و اسلامی بودند، مانند بحث عدم
قصاص قاتل جنینی که داراي روح است و بسیاري از علما از جمله مرحوم امام معتقد به عدم امکان سقط جنین ذي روح بودند و یا

 
بحث مجازات زنا و صلب و.. . از قوانین مجازات ما حذف شدند و یا اینکه در بحث قتل تغییرات عدیده اي داریم. 

نجفی توانا بیان کرد: در فقه زن بدون اجازه شوهر از منزل نباید خارج شود و قانون مدنی ما هم در این زمینه پیش بینی نکرده است
که خروج زن از منزل با اذن و اجازه شوهر باشد و یا مثلا دختر مجرد تا زمانی که ازدواج نکرده ولایتش با پدر است و حتی ازدواج و
سایر اقدامات حقوقی از جمله خروج و مسافرت وي به خارج از کشور باید با اجازه پدر باشد که در زمان همبستگی اجتماعی،
خانوادگی، قومی و خویشاوندي قدیمی این نوع قواعد اجتماعی موجب حفظ وحدت و یگانگی در خانواده و جلوگیري از بسیاري از
مشکلات و مفاسد اجتماعی، فرهنگی و اخلاقی می شد، اما در جامعه امروزي که زنان، دختران و مادران جامعه از لحاظ تحصیلات
گوي سبقت را از مردان ربوده اند و استعداد و قابلیتشان قطع نظر از جنسیتشان می تواند مبناي احراز شرایط مناسب تري باشد
اینگونه نیست و در نهایت قانون اساسی زن و مرد را برابر اعلام می کند و این برابري به این معناست که ما از فرصت هاي اقتصادي،

 
اجتماعی، فرهنگی و... حداکثر استفاده را داشته باشیم. 

وي تاکید کرد: وجود برخی از این قوانین از جمله امکان ممنوع کردن خروج زن از منزل یا کشور یا جلوگیري از خروج دختر جوانی



که عاشق تحصیل در خارج از کشور است و استعداد و توانمندي دارد اما پدري که با نگاه سنتی درك و تحمل این حرکت و برنامه را

 
ندارد، دیگر قابل توجیه نیست. 

رییس پیشین کانون وکلاي دادگستري مرکز یادآور شد: در قانون صدور گذرنامه مصوب 1351 ضوابطی پیش بینی شده بود و با
توجه به اینکه حکومت آن زمان حکومت سکولار بود، قوانین کماکان در جاي جاي مقررات کشور از جمله در قانون مدنی، جزا و...
وجود داشت. در آن قانون بر اساس همین مبانی پیش بینی شده بود که براي خروج همسر از کشور و صدور گذرنامه اذن شوهر لازم
است و در بند 3 تا 15 به صراحت این موضوع را اعلام می کند و در ماده 19 قانون هم این امکان پیش بینی شده بود که شوهر بعدها

 
می تواند از اذن عدول کند و از خروج همسرش از کشور ممانعت به عمل آورد. 

نجفی توانا بیان کرد: در رابطه با پدر هم قوانین موجود پیش بینی می کند که دختران با سن 40 سال براي خروج از کشور نیازمند
موافقت پدر خود هستند و مجموع این اقدامات باعث شده که گاها با مشکلات و چالش هایی مواجه شویم که از جمله آن خروج
بسیاري از اساتید دانشگاه و نخبگان کشور براي حضور و ارایه مقالاتشان در همایش ها و مجامع بین المللی است و یا ورزشکارانی که
سال هاي بسیاري فعالیت ورزشی داشته اند و به مرحله خودشکوفایی رسیده و عضو تیم ملی انتخاب شده اند و باید به خارج از کشور
رفته و در مسابقات جهانی و میادین ورزشی به رقابت بپردازند تا در این عمر کوتاه از ظرفیت ها و توان خود استفاده کنند و همچنین

 
نام ایران را سربلند کنند و به نوعی وجهه اجتماعی و اقتصادي براي خود، همسر و فرزندانشان فراهم کنند. 

وي با بیان اینکه متاسفانه این محدودیت ها موجب ضربه زدن به بخش مهمی از جمعیت کشور شده است، ادامه داد: این اقدامات با
یک نوع حس رقابت، حسادت، عدم تحمل پیشرفت زن یا وابستگی به علقه هاي سنتی گذشته و یا تحت تاثیر القائات اقوام و یا اینکه
به دلیل دلخوري ها و برخی بهانه جویی هاي ناشی از ناتوانی مدیریت بحران توسط همسران این افراد ایجاد می شود که خود جاي

 
آسیب شناسی ویژه دارد. 

این کارشناس مسائل حقوقی افزود: عوارض این نوع اقدامات از لحاظ اجتماعی بسیار سخت، سنگین و مهم بوده و باعث ایجاد صدمات
جبران ناپذیري به روابط زنان و مردان و اصولا آینده کانون خانواده ها خواهد شد؛ از جمله اینکه دختران با لحاظ چنین شرایطی
معمولا میل به ازدواج نخواهند داشت و سعی می کنند که از آزاد بودن خود حداکثر استفاده را ببرند، چون معتقدند که در جامعه
مردسالار ممکن است مردان ایرانی تحمل پیشرفت زنان را نداشته باشند. همچنین بعد از اینکه ازدواج انجام شد این درگیري ها و
مخالفت ها مانع از آن خواهد شد که زندگی دوام پیدا کند و قطعا همسري که با مخالفت مرد مواجه خواهد شد به این نتیجه خواهد

 
رسید که ادامه زندگی براي وي قابل تحمل نخواهد بود و چالش هاي جدیدي را ایجاد خواهد کرد. 

نجفی توانا عنوان کرد: این موضوع از لحاظ اجتماعی نیز طلاق را افزایش می دهد و حتی اگر طلاق قانونی را تا حدي افزایش ندهد،
جدایی فیزیکی، جنسی و عاطفی را بین این همسران تعمیق می بخشد و آمارهاي این نوع اختلافات افزایش پیدا خواهد کرد. اما
مهمترین اثري که بر کانون خانواده می گذارد اثر منفی بر روي فرزندان خانواده است. در چنین خانواده هایی پسران از پدر تقلید می
کنند و او را به عنوان الگوي آینده زندگی خود قرار می دهند و بعدها ممکن است با این نگاه با همسر آینده خود برخورد کنند.
همچنین اثر آن بر دختران نیز این است که باید زورپذیر و بزه دیده اقتدار غیر متعارف مردانه باشند و به نوعی حس ضدیت با مرد و
نفرت از جنس مخالف در آنها ایجاد می شود که در نهایت ممکن است این دختر نتواند از تمامیت حقوق بشري و اساسی خود در

 
زندگی آینده استفاده کند. 

وي اظهار کرد: عیب آخر این است که بسیاري از دختران و زنان که توانایی در امور هنري، ورزشی، فرهنگی، اجرایی و اداري دارند
سرخورده شده و عطاي فعالیت هاي مختلف را به لقاي آن خواهند بخشید تا خانواده و فرزندانشان از مقاومت در برابر چنین شوهران



 
مقتدري دست کشیده و تسلیم شوند. 

این حقوقدان با بیان اینکه "براي برون رفت از این شرایط روش هاي مختلفی داریم"، تصریح کرد: از لحاظ تقنینی معتقدم که در
قوانین سابق یک سري قابلیت هایی وجود داشت که در موارد اضطراري و در شرایطی که لازم بود، دادستان شهرستان یا استان می
توانست به نوعی با دخالت و احراز شرایط اضطراري به جاي شوهر اجازه لازم را صادر کند، اما واقعیت این است که در بحث خروج از
کشور موردي ندیدم که مورد صدور مجوزي از طریق دادستان باشد که البته در فراز دوم بند 3 ماده 18 قانون صدور گذرنامه به آن

 
اشاره شده است. 

وي افزود: واقعیت قضیه این است که حتی خروج از منزل و سکونت در منزل شوهر هم جز مواردي است که از اختیارات شوهر بوده و
زن باید در خانه اي سکونت کند که شوهر براي او در نظر می گیرد حال هر شهر و مکانی باشد. یا در بحث شغل که خوشبختانه در
نهایت پذیرفته شده که شوهر فقط زمانی می تواند از ادامه اشتغال همسرش جلوگیري کند که این شغل مخالف ارزش هاي خانوادگی

 
یا اصول عرفی باشد. 

وي گفت: در مجموع برخی معتقدند که در اجراي قانون تبصره ماده 292 دادستان کل کشور در بحث ممنوعیت خروج از کشور می
تواند دخالت کند و چنین امکانی براي صدور مجوز از سوي وي وجود دار که شخصا از این تبصره و ماده چنین استنباطی ندارم و
ممنوع الخروجی در مواردي است که کسی به دلیل بدهکاري، مشکلات مالی یا ارتکاب جرم ممنوع الخروج شود و بعد از مدت معینی

 
اگر این ممنوعیت لغو نشود شخص می تواند به دادستانی مراجعه کرده و تقاضاي الغاي آن را داشته باشد. 

این حقوقدان عنوان کرد: معتقدم در شرایط فعلی باید قانونی که بیش از نیم قرن از آن می گذرد را مورد تغییر و بازنگري قرار دهیم.
ضمن اینکه با استفاده از ظرفیت قوانین موجود وقتی شوهري می پذیرد که همسرش در بازي هاي ورزشی داخلی کشور شرکت کند
و به مقام قهرمانی برسد و براي رقابت هاي بین المللی در فهرست فدراسیون مربوطه قرار گیرد، با لحاظ قاعده اقدام، "اذن در شی ء با
اذن در لوازم آن است" جز در موارد قانونی که مستدل و منطقی باشد دیگر نمی توان از خروج همسر خود در میادین بین المللی
جلوگیري به عمل آورد، زیرا چنین ورزشکاري براي رسیدن به این مرحله هزینه زیادي را متحمل شده و به بیت المال و نهادهاي
مختلف صنفی و ورزشی از لحاظ زمان، انرژي و هزینه هاي مالی خسارت وارد خواهد شد. مهم تر از همه اینکه تیم ملی که باعث
افتخار کشور و به اهتزاز درآمدن پرچم کشور در دنیا خواهد بود از وجود ورزشکاري که دیگر تنها متعلق به خود نیست محروم می

 
شود. 

نجفی توانا خاطرنشان کرد: معتقدم از این حیث نیز این ممنوعیت خلاف قانون است چون مرد از ابتدا پذیرفته است که همسرش در
مراحل مختلف فعالیت ها و رقابت هاي ورزشی حضور پیدا کند. البته راه حل هاي دیگري نیز وجود دارد که حرکت و جنبشی در پی
اعتراض زنان و همراهی برخی از مدیران جامعه ایجاد شد که قانونی تحت عنوان "حفظ کرامت و حمایت از زنان" در فرآیند تصویب
قرار گرفت که در صورت تصویب، این قانون می تواند زمینه اي فراهم کند که اگر شوهري به صورت غیر موجه و یا به عنوان خشونت
و... از خروج همسرش به خارج از کشور ممانعت به عمل آورد، با اخذ تامین مناسب امکان اجازه خروج وجود داشته باشد که البته باید
در این زمینه از مراجع قضایی با اثبات اینکه به هر حال زن به دلایلی که موجه است باید به خارج از کشور مسافرت کند، این مجوز

 
گرفته شود. 

وي افزود: در قوانین موجود چند راه حل داریم که عمدتا مربوط به توافق و تفاهم زوجین است. یکی از آنها شرط ضمن العقد است که
بر اساس آن زوجه می تواند از شوهر در سند نکاحیه اجازه خروج از کشور و اخذ گذرنامه را ولو کراراً دریافت کند. روش دیگر این
است که در برخی از موارد خانم ها با اخذ وکالتنامه بلاعزل به نوعی اجازه اخذ گذرنامه و خروج از کشور را به صورت مکرر می گرفتند



 
و این هم می توانست در شرایط فعلی تا تغییر قوانین مناسب باشد. 

این حقوقدان یادآور شد: در کنار این حرکت ها و جنبش ها براي تغییر قوانین، رسانه ملی و رسانه ها با ارائه آموزش هاي لازم این
آموزه ها را به خانواده ها منتقل کنند که اگر مردي با خشونت با همسر خود برخورد کند و دختر خود را در معرض آسیب پذیري در
آینده قرار دهد و اگر او را به عنوان موجود فرعی در مقابل پسرش قرار می دهد و پسر با الگوپذیري از پدرش از همان رویه در زندگی

 
آینده خود استفاده خواهد کرد، قطعا این دو در آینده زندگی متعادلی نخواهند داشت. 

نجفی توانا در پایان گفت: زندگی امروز فرمانبرداري و فرماندهی نیست، بلکه زندگی امروز با اتکا بر توافق و تفاهم و بسترساز آرامش

 
براي زن و شوهر و فرزندان باید باشد. 

منبع: ایسنا




